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UVOD 
 

Uz Matu Kovačevića s kojim sam napisao prvu knjigu o Thompsonu postoje i 

drugi hrvatski domoljubi koji su dali veliki doprinos hrvatskoj priči o Davidu  

Golijatu, tj. Kako je Thompson pobijedio hrvatske političare i njihove inozemne 

sponzore. 

Tako sam napisao knjige: 

J. Pečarić, Prof. dr. sc. don Josip Čorić!, dragovoljac.com., 2025.: 

https://www.dragovoljac.com/pecaric/josipcoric.pdf  

 J. Pečarić, Davorin Karačić, dragovoljac.com., 2025.: 

https://www.dragovoljac.com/pecaric/karacic.pdf  

J. Pečarić, Marijačić i Thompson u mojim zapisima, dragovoljac.com., 2025.: 

http://www.dragovoljac.com/pecaric/marijacicthompson.pdf  

Ova nova je o dr. sc. Josipu Stjepandiću i njegovom ogromnom doprinosu toj 

epskoj priči. 

S dr. sc. Josipom Stjepandićem počeo sam surađivati od momenta kada je veliki 

hrvatski biskup dr. Vlado Košić na njegov poticaj napisao knjigu "Biskup na prvoj 

crti". Stjepandić i ja smo joj bili recenzenti i predstavili smo je u Sisku. 

Od tada smo puno puta surađivali a posebno bih ukazao na suradnju o i oko 

Peticije ZDS kojom smo branili legendarnu pjesmu Marka Perkovića Thompsona 

"Bojna Čavoglave". 

 

Akademik Josip Pečarič 

 

 

 

 

 

  

https://www.dragovoljac.com/pecaric/josipcoric.pdf
https://www.dragovoljac.com/pecaric/karacic.pdf
http://www.dragovoljac.com/pecaric/marijacicthompson.pdf
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ZAJEDNIČKA KNJIGA 
 

NIŠTA SE JOŠ PROMIJENILO NIJE, ZAGREB, 2017. 

 
U povodu 25. obljetnice međuna-rodnog priznanja Republike Hrvatske ovu 

knjigu posvećujemo hrvatskim vitezovima, a napose pripadnicima HOS-a, 

koji su ginuli za Hrvatsku uz pozdrav  

ZA DOM SPREMNI 

 

 

MOJ GOVOR NA PREDSTAVLJANJU KNJIGE „DVA 

PISMA KOJA SU SKINULA MASKE“ U SPLITU 
 

Dozvolite mi da vas sve lijepo pozdravim i zahvalim se organizatoru Hrvatskoj 

udrugi Benedikt i predsjedniku Udruge g. Vidi Popoviću, domaćinu 

Dominikanskom samostanu u Splitu predstavljačima i dragim prijateljima jednom 

od najboljih hrvatskih kolumnista i publicista Josipu Joviću i dr. sc. Josipu 
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Stjepandiću koji je napisao i sjajni Predgovor knjizi, a suauthor je i prvog pisma 

u knjizi – Peticije ZDS. Poseban gost nam je Marko Perković Thompson, zbog 

koga je i napisano to prvo pismo – pismo obrane hrvatkog branitelja i njegove 

pjesme "Bojna Čavoglave" od najava kažnjavanja.  

Mnogi u Hrvatskoj govore kako se u medijima stalno nameću priče o ustašama i 

partizanima, a zapravo se radi o suptilnom pokušaju da se hrvatski branitelji i 

Domovinski rat poistovjete s nametnutom slikom o Ustašama i NDH. Na to, čini 

mi se bez nekog velikog uspjeha, pokušavam upozoriti svojim knjigama. O tome 

govorim već u naslovu prethodne knjige „ŽIVJELA NAM ANTIFAŠISTIČKA, TJ. 

BRANITELJSKA HRVATSKA".  

Zapravo radi se tome da je dojučerašnja vlast u Hrvatskoj predvodila provođenje 

velikosrpskog Memoranduma SANU 2. po kome se izjednačavaju agresori i 

napadnuti. U tom cilju je ponajbolje stalno govoriti o ustašama, proizvoditi 

nekakav fašizam i tako natjerati Hrvate da se stalno brane i tako ne stignu ni 

pomisliti na činjenicu da su nedavno preživjeli i pobijedili u ratu protiv 

velikosrpskog fašističkog agresora. Pobijedivši velikosrpske fašiste hrvatski 

branitelji su postali istinski antifašisti. 

Pozdrav ZA DOM SPREMNI im je u tom pogledu posebno važan jer su ga koristili 

Hrvati i u Drugom svjetskom ratu i u Domovinskom ratu pa tako velikosrpskim 

slugama iz RH (znate za moju tvrdnju iz 1987. kako Srbi djele Hrvate na Ustaše i 

Srpske sluge i kako ja ne volim biti sluga) pruža idealni primjer za izjednačavanje 

NDH i Domovinskog rata i svih nas koji volimo hrvatsku državu i radujemo joj 

se.  

Na žalost, ima i Hrvata koji se boje suprotstaviti se takovim poistovjećivanjima 

jer bi morali jasno i glasno reći da to rade   velikosrpske sluge u cilju sprovođenja 

spomenutog Memoranduma SANU 2.  

A srpske sluge u Hrvatskoj itekako znaju koliko je veliki značaj "Bojne Čavoglave" 

i pozdrava ZDS u Domovinskom ratu. Zato se od 2000. godine stalno napadaju i 

Thompson i ZDS, a ne spominje četnička pjesma "Slobodane, šalji nam salate / 

Bit će mesa, klat će mo Hrvate, a danas – zbog našegh pisma – pokušavaju 

razdvojiti sam početak "Bojne" tj.pozdravZDS od ostatka pjesme (valjda iz 

uvjerenjada glupi Hrvati ne znaju da je to jedna jedina i neponovljiva "Bojna 

Čavoglave"). 

To je tako zorno pokazao Prosvjed zbog zabrane Z1 televizije. Ono što bi 

Hrvatima trebalo biti najvažnije jeste priznanje Milanovića o njegovom 

sudjelovanju u velikosrpskom Memorandumu SANU 2 (podsjetit ću vas da je on 

od HNES-a etički osuđen za veleizdaju) . ”Jučer smo vidjeli filofašistički marš u 

Zagrebu, to je ono što donosi HDZ, to nećemo dozvoliti, to se neće raditi u 

Zagrebu, najstrašnije u toj priči, da je to predvođeno dvojicom filofašista, a jedan 

od njih je potpredsjednik Sabora. Prvi put da dužnosnik dođe pred instituciju, i to 

pred jedno neovisno vijeće, i upadne jednoj građanki, Zagrepčanki, uglednoj 

novinarki, koja samo radi svoj posao, poklanjajući joj četničke kokarde i insinuira 

da nije Hrvatica.” 

Doista, što može biti veće priznanje služenju Memorandumu od poistovjećivanja 

onih koji su pobijedili velikosrpske fašiste s – vjerovali ili ne – fašistima. Istina je 
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da možemo tako shvatiti i njegove tvrdnje poslije gubitka vlasti da su većina 

Hrvata Ustaše, a očit dokaz je i dok je vlast bila u njihovim rukama kada su željeli 

povući tužbu za genocid protiv velikosrpskog fašističkog agresora. Time su 

sigurno bitno utjecali na nedonošenje pravedne presude. Ali i takva presuda kakva 

jest pokazuje da su sve radili kao izvršitelji velikosrpskog Memoranduma SANU 

2, jer je u njoj jasno označen agresor koji je u cilju osvajanja hrvatskih teritorija 

vršio genocidne radnje. Da su uspjeli s povlačenjem optužbe lakše bi im bilo 

"dokazati" da su naši branitelji zapravo fašisti, zar ne? 

Prof. Zdravko Tomac (direktno.hr, 30. 09. 2016.) kaže: 

Kažnjavanje televizije Z1 trodnevnom zabranom emitiranja i 

neargumentiranom presudom da se na toj televiziji dogodio govor mržnje, 

agencija za telekomunikacije stala je u obranu četništva a neopravdano kaznila 

one koji govore istinu o četništvu. 

 Time je učinjena nevjerojatna šteta hrvatskom narodu i posebno hrvatskim 

braniteljima. Hrvatski narod i hrvatski branitelji borili su se protiv četničke 

agresije u Domovinskom ratu. U trajnom sjećanju generacija hrvatskog naroda 

ostat će snimka četnika kako pjevaju u okupiranom Vukovaru "Slobo šalji nam 

salate bit će mesa klat ćemo Hrvate" 

Zapravo je i sama obrana četništva itekako važna u Memorandumu SANU 2 jer 

se time osigurava još veći pritisak na branitelje kroz njihovu fašizaciju i 

poistovjećivanjem sa slikom koja je stvorena o NDH. Koliko su jadne te 

velikosrpske sluge ponajbolje nam pokazuje Igor Vukič, čiji je otac Srbin kao 

dijete bio u Jasenovcu. Naslov njegovog najnovijeg teksta u Hrvatskom tjedniku 

(28. 01. 2016.):  

NDH i ZAVNOH u Ustavu bi trebali zamjeniti mjesta – AVNOJ i ZAVNOH 

borili su se za Jugoslaviju i u ime toga cilja masovno su pogubili čitave narodne 

skupine. 

Međutim mislim da je to što SPC provodi velikosrpsku politiku ovdje manje 

značajno.  

Koliko su srpske sluge uspješne u tome vidimo i ovih dana kada se neki poznati 

branitelji i pravaši ograđuju od pozdrava s kojim su njihovi prijatelju ginuli u 

Domovinskom ratu. I to danas kada su isapali smiješni sličnim napadima na 

prijedlog da se Hrvatski sabor ponovno nazove Hrvatski državni sabor! 

Ovdje je još značajnije što se to događa povodom Prosvjeda za TV Z1 povodom 

tvrdnji gđe Rakić koje su očito rasističke. Zato sam namjeravao poslati navedenoj 

gđi pismo: 

 

PODNESETE OSTAVKU ZBOG RASISTIČKOG VRIJEĐANJA HRVATA! 

Poštovana gđo Rakić, 

Obraćam Vam se zbog poznate činjenice da je Vijeće za elektroničke medije, 

kome  ste Vi predsjednica, donijelo odluku o oduzimanju koncesije televiziji Z1 na 

tri dana. Oduzeta je zbog emitiranja emisije "Markov trg" koju je urednik i voditelj 

Marko Jurič odjavio porukom svima koji šeću Cvjetnim trgom da budu oprezni 

jer je blizu crkva u kojoj stoluju četnički vikari. 
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Ne mislim da ste Vi i članovi Vijeća toliko priglupi da niste odmah shvatili da se 

radi o satiričnom završetku emisije, jer bar spominjanje „četničkih vikara“ je 

očita asocijacija na „ustaškog vikara“ kako je blaženog Stepinca nazvao jedan 

član Vlade RS. 

 Zapravo i da nije satira to bi značilo da tvrdite kako su Hrvati niža rasa pa ne 

mogu govoriti isto što kaže neki srpski ministar, zar ne? (ne treba nas čuditi kada 

i sdam Porfirije kaže da je to "medijski napad pojedinaca i udruga na SPC, njene 

svećenike i srpski narod u RH, pa njihova vojska je "jučer" bježala poput 

zečeva;JP). 

Još više sam se šokirao vidjevši što ste odgovorili g. Juriču („Bujica“, 27. 01. 

2016.), a o čemu je pisao i sam Jurič: 

Na kratkom razgovoru u Agenciji za elektroničke medije pitao sam Mirjanu 

Rakić da mi citira u kojem sam djelu svoje satiričke odjave širio mržnju ili poticao 

na nasilje. 

Mirjana Rakić mi je odgovorila: ”Vaša ideja ne potiče građane na misao da žive 

u sigurnoj državi.” 

http://www.maxportal.hr/marko-juric-sto-sam-sve-rekao-mirjani-rakic-i-zasto-

ona-brani-pupovcev-govor-mrznje-2/ 

Doista je priglupa tvrdnja da satira može poticati građane da ne žive u sigurnoj 

državi, pa ne vjerujem da ste na to mislili. Ostaje mi objašnjenje kako Vi smatrate 

da su Hrvati priglupi ljudi, koji ne znaju što je satira, pa je tako nešto doista 

moguće! Ti priglupi Hrvati su po Vama shvatili Juriča kako tvrdi da će „četnički 

vikari“ iz crkve doista juriti po Cvjetnom trgu s noževima u rukama, zar ne? 

Mene, kao pripadnika hrvatskog naroda, ste duboko povrijedili, a uvjeren sam i 

mnoge druge Hrvate. Zato smatran da je najmanje što možete učiniti jeste Vaša 

neopoziva ostavka na funkciju koju ste iskoristili da tako rasistički vrijeđate nas 

Hrvate. 

Akademik Josip Pečarić 

Zagreb, 28. 01. 2016. 

Odustao sam od slanja takovog pisma jer je očito da je besmisleno pisati Mirjani 

Rakić. Primjerenije bi bilo o tome pisati Hrvatskom (državnom) saboru ili DORH-

u, zar ne?  

Vratimo se Milanoviću. Zapravo, znamo da ljudi teške kvalifikacije koje se odnose 

na njih kažu za druge. A Milanović je izgleda koristio i riječ "filonacizam". A 

rasizam i jest nešto što je vezano uz nacizam, zar ne? Da doista ljudi puno toga 

kažu sami o sebi, zar ne? 

Drugo pismo govori o najavi zabrane knjige o Jasenovcu u kojoj se daje istina o 

ovom logoru. Laži o Jasenovcu su oduvijek imale važnu ulogu u borbi za očuvanje 

Jugoslavije. To se danas još proširuje jer pričajući o Jasenovcu skriva se istina o 

brojnim srpskim konc-logorima devedesih godina prošlog stoljeća. O tome treba 

pogledati članak dr. sc. Stjepana Razuma "Logor Jasenovac je komunističko- 

velikosrbski mit", Hrvatska vjernost. Časopis za hrvatski martirologij. Gospić, 

10./2015., br. 11, kolovoz 2015., str. 55-58. Dakle i tu srpske sluge u RH pomažu 

realizaciji velikosrpskog Memoranduma SANU 2. 

http://www.maxportal.hr/marko-juric-sto-sam-sve-rekao-mirjani-rakic-i-zasto-ona-brani-pupovcev-govor-mrznje-2/
http://www.maxportal.hr/marko-juric-sto-sam-sve-rekao-mirjani-rakic-i-zasto-ona-brani-pupovcev-govor-mrznje-2/
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Kako u tom članku dr. Razum govori i o drugom našem pismu, ja ću svoje 

izlaganje završiti s tim djelom njegova teksta: 

Pismo Hrvatskoj akademiji znanosti i umjetnosti 

Povodom nerazumnog napada navedenih samoproglašenih “učitelja” na članove 

Društva za istraživanje trostrukog logora Jasenovac, prof. dr. sc. Matko Marušić 

i akademik Josip Pečarić sastavili su pismo predsjedniku Hrvatske akademije 

znanosti i umjetnosti, Zvonku Kusiću, u kojem traže da Akademija donese 

deklaraciju o slobodi znanstvenoga istraživanja i “da djeluje kao autoritet, 

inicijator, organizator i medijator u znanstvenim raspravama o neriješenim 

pitanjima u odnosu na događaje u Hrvatskoj u vrijeme II. svjetskoga rata i poslije 

njega”. Taj je zahtjev supodpisalo oko 200 akademika, biskupa, profesora i 

znanstvenika. 

Zahtjev je vrlo važan prije svega zbog toga što se preko njega, a osobito preko 

zahtijevane deklaracije o slobodi znanstvenoga istraživanja oslobađa hrvatsku 

sveobću, a osobito znanstvenu javnost od nametnutih autoriteta koji sebe smatraju 

vlasnicima istine, a sve ostale, koji tu istinu propituju, guraju na stranu. 

Uvažavajući ovaj zahtjev Akademija će osloboditi znanstvene mogućnosti 

hrvatskih znanstvenika i pospješit će očišćenje hrvatskoga javnoga prostora, 

zagađenog jugoslavenštinom i totalitarističkim komunizmom. Neki novinari tim 

povodom pišu da se ovim zahtjevom traži lustracija hrvatske sveučilišne 

zajednice. 

Bez obzira na prijam ovoga zahtjeva kod Akademije, već je sam zahtjev polučio 

veliki uspjeh zbog toga što je hrvatska javnost postala svjesna da su joj 

samoproglašeni jugokomunistički autoriteti nepotrebni i da je došlo vrijeme da se 

ti autoriteti konačno uključe u hrvatsku stvarnost ili da nestanu s javne pozornice. 

HVALA! 

 

2. veljače 2016. 
 

www.hu-benedikt.hr. 

 

  

http://www.hu-benedikt.hr/
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ZA DOM SPREMNI TJ. SMRT FAŠISTIČKOM 

ANTIFAŠIZMU 
 

Mirela Pavić nam je u svojoj najnovijoj kolumni "Plašikracija" (Hrvatski tjednik, 

04. 02. 2015.) najbolje objasnila zašto srpskim slugama u RH smeta pozdrav ZA 

DOM SPREMNI. Završila ga je s  

SMRT FAŠISTIČKOM ANTIFAŠIZMU! LIAM SHI! 

Doista je velika vjerojatnost da oni kad čuju ZDS (ili kako to Kinezi kažu Liam 

shi) to doista dožive kao Smrt fašističkom antifašizmu. 

Znamo da je pozdrav ZDS na kineskom prvi u Hrvatskoj objavio dr. sc. Josip 

Stjepandić. Radeći u Njemačkoj s kolegama iz različitih država ustanovio je kako 

taj isti pozdrav postoji u mnogim državama. To se i moglo očekivati jer bi bilo 

doista nevjerojatno da najljepši pozdrav bude nešto čega smo se samo mi sjetili, 

zar ne? 

Zanimljivo je da je dr. Stjepandić u istom broju Hrvatskog tjednika objavio svoje 

otvoreno pismo riječkom gradonačelniku koje također završava s LIAM SHI: 

 

Kada biste prema pok. Vidasu bili tako blagi i puni razumijevanja kao prema 

Frljiću, spora ne bi bilo 

Štovani druže Obersnel, 

s velikim zanimanjem čitao sam Vaš odgovor objavljen u „Hrvatskom tjedniku“ 

br. 589 od 7. siječnja. Kao prvo, moram Vam čestitati da ste napokon počeli čitati 

„Hrvatski tjednik“, trenutačno najbolju tiskovinu u Hrvatskoj. Preporučam Vam 

pretplatu, kako biste postigli makar protutežu prema neokomunističkim 

tiskovinama, yutarnjim i yučernjim, novim i dalmatinskim, koji žive od ekonomski 

besmislenih, ali skupo plaćenih oglasa iz stanovitih krugova, a svoju egzistenciju 

brane predstečajnom nagodbom, s ciljem da bi izokrenuli sliku stvarnosti, umjesto 

da informiraju. Isto tako, učinili biste veliku stvar, kad biste „Hrvatski tjednik“ 

preporučili članovima Vaše Partije. Tu se mogu dobiti neke vrlo korisne 

informacije npr. o lažima i manipulacijama o Jasenovcu, da o razvoju 

Plašikracije ne govorimo. 

U Vaš sukob sa župnikom Zovkom ne bih želio ulaziti, makar je žestina Vaše 

kritike vrlo znakovita. Podsjeća me na ona stara, dobra vremena, kad je optužba 

da se „Crkva bavi politikom“ bila uvod u njezin progon. Je li to Vaš jedini 

nesporazum s njim ili Vam stalno krv pije, žaoka otrovna klerofašistička? 

Slobodno upitam da li ste vlč. Zovka prijavili njegovu biskupu i što Vam je on na 

to odgovorio? Mislim da bi to zanimalo sveopću javnost, napose čitatelje HT. 

Vaše brojke o dobrim djelima za hrvatske branitelje zbilja su impresivne. Šteta da 

niste naveli koliko ste zahtjeva za potporu odbili i koliko je samoubojstava zbog 

toga počinjeno, da bi se dobila sveukupna slika. Usporedba s iznosima novca 

darovanim „antifašistima“, udbašima i kosovcima bila bi sigurno vrlo zanimljiva. 

Isto tako pretpostavljam da bi Vam hrvatski branitelji bili zahvalni kad biste u 

Vašem djelokrugu dio novca odvojili za njegu znakovlja Republike Hrvatske. 

Pozorni promatrači uočili su da je hrvatski stijeg u Vašem gradu često u 
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nepriličnome položaju i stanju, a Vas to nimalo ne brine. Kako je to moguće u 

jednom uređenome gradu poput Rijeke? Nije li Vas bilo sram da hrvatski stijeg 

stoji na pola koplja na onaj dan, kad bi zapravo morao svijetliti i vijoriti iznad 

grada? Znate li koliko to vrijeđa hrvatske branitelje? 

Lijepo je da ste se pobrinuli za nadgrobni kamen za preminulog branitelja Vidasa. 

Da ste poštovali njegovu posljednju volju i taj kamen opremili onako kako je 

pokojnik želio, pokazali biste svoju ljudsku veličinu i nitko pa ni vlč. Zovko ne bi 

se bunio. Ovako, otvarate opravdanu sumnju u Vaše znanje i stvarne nakane. Vaše 

obrazloženje nema uporišta u zakonu (npr. presuda Prekršajnog suda Zagreb VII-

J-D-3504-2008 od 14.4.2009). Je li pravomoćni pravorijek hrvatskog suda za Vas 

mjerodavan ili pak samo sud Vaše Partije? Znači li to da hoćete isprovocirati 

pravni spor? Hoćete prikazati pok. Vidasa kao zločinca? Ili će na njegovu 

nadgrobnome spomeniku uskoro osvanuti crvena zvijezda petokraka, „simbol 

ljubavi, zajedništva i slobode“ (pogotovo u Vukovaru, gdje se pok. Vidas borio!)? 

Je li to kontinuitet ponašanja koje pokazuje intendant Vašeg „jugoslovenskog 

pozorišta“, koji između ostalog negira postojanje hrvatskog jezika? Još jedna 

povrjeda Ustava, na koju uopće niste reagirali, da o sankcijama ne govorimo!? 

Čovjek da se zapita, kad će te uvesti ćirilicu u Rijeku, ako potajno već niste!? 

Oprostite, ali teško je oteti se dojmu da je oštrica zakona kod Vas rezervirana za 

domoljube poput pok. Vidasa. Kad biste prema njemu bili tako blagi, puni 

razumijevanja kao prema Vašem intendantu, spora ne bi bilo. 

Glede pozdrava “Za dom spremni” akademik Josip Pečarić napisao je cijelu 

knjigu. U privitku Vam šaljem stenogram moje prezentacije ove knjige održane 

18. prosinca 2015. Ja sam se ovom temom počeo baviti kad je hrvatski vitez Josip 

Šimunić bio onako bezdušno kažnjen. Da li slučajno, prijavu su podnijela dva 

velikosrbina iz Rijeke! Šimunića poznam kao uzornog športaša iz Njemačke. Malo 

koji Hrvat ostvario je ugled kao on, o čemu ne treba trošiti riječi. Ako se selidbom 

iz Njemačke u Hrvatsku prometnuo u rasista i ksenofoba, onda je to jedino mogao 

prouzročiti nepedagoški utjecaj kukuriku vlasti u tome razdoblju. Šimuniću je 

učinjena velika nepravda! Umjesto njega, Milanovića i Jovanovića je trebalo 

kazniti kaznom neigranja recimo za sljedećih sto godina! 

Ukratko, pitao sam moje prijatelje i kolege iz oko tridesetak zemalja širom svijeta 

(regiyun pritom nije bio zastupljen) kakve emocije kod njih izaziva kad kakav 

športaš kaže da je “za dom spreman”. Ne ćete vjerovati, ali profesor iz Brazila je 

rekao da nakon što su njihovi nogometaši izgubili sa 1:7, nogometašima uopće ne 

vjeruje, pa ni onda kad kažu da su “Ligado à terra natal“. Za njega je to pitanje 

časti. On je osobno uvijek ZDS. U Njemačkoj je biti ZDS vrlina, koja se može 

testirati npr. na mrežnoj stranici Druge njemačke televizije (ZDF): 

http://typentest.zdf.de/wie-heimatverbunden-sind-sie 

Da budem skroz iskren, ja sam na tome testu skroz propao (ali stoga ne ću zatražiti 

članstvo u Vašoj Partiji!), a ako Vaše fotografije ne varaju, Vi biste me hametice 

potukli već u prvom pitanju: “Da li volite domaće iće i piće”! Štoviše, velika je 

ironija da ste Vi više ZDS nego svaki neuhranjeni predstavnik neprijateljske 

emigracije! 

http://typentest.zdf.de/wie-heimatverbunden-sind-sie
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Najzanimljiviji odgovor dobio sam iz najmnogoljudnije zemlje na svijetu. Jednom 

Kinezu velika je čast kad mu se kaže da je ZDS, doslovce prevedeno: „onaj koji 

odiše domovinom“ ili „onaj po kome se može namirisati domovinu” (nešto kao 

Hercegovac ili Bokelj u Hrvatskoj). Zato ću ovo pismo zaključiti tim pozdravom. 

Da zaključim: nitko u svijetu nema problem reći da je za dom spreman, osim jedne 

agresivne manjine u Hrvatskoj, kojoj očigledno i Vi pripadate. Da taj pozdrav nije 

izum Ante P. možete utvrditi na poleđini gore navedene knjige akademika 

Pečarića, gdje je citiran napjev koji su pjevala djeca u virovitičkom kraju 1921. 

godine. Ili da predložimo pozdrav: Za regiyun spremni? Bi li tada bio mir u kući? 

Stoga ću ovo pismo zaključiti jednim, nadam se konstruktivnim prijedlogom: 

Organizirajte predstavljanje gore navedene knjige u Rijeci, koje bi održali 

akademik Pečarić, profesor Tomac (bivši član Vaše Partije!) i moja malenkost. 

Pozovite zaintesiranu javnost, ona dva velikosrbina, intendanta Vašeg 

„jugoslovenskog pozorišta“, sve protivnike Hrvatskog državnog sabora, 

neprijatelje Marka Perkovića Thompsona, sve udbaše i kosovce (kojih navodno 

ima puno u Rijeci), pa ćemo razmijeniti argumente. Ako to ne učinite, mogli biste 

proći kao komunistički dinosaur (previše ideološke mase, a premalo pameti, da bi 

mogao preživjeti). Ne brinite, ne ćemo doći „s lijepom našom haubicom“ (taj 

uradak Vas nije vrijeđao, zar ne?) ili nekim drugim sličnim instrumentom. Da 

Vaše antifašističko srce od sreće poskoči, pozdravit ću Vas starim pozdravom iz 

Kine, bratske zemlje u kojoj još uvijek vlada Vaša sestrinska Komunistička 

Partija: 

恋家 (Liam Shi) 

 

Dr. Josip Stjepandić 

Bensheim, Njemačka 

 

S druge strane SMRT FAŠISTIČKOM ANTIFAŠIZMU tjera srpske sluge da 

pročlašavaju domoljubne Hrvate ustašama. Dakle, imamo ono što sam objasnio 

krajem 1987.: 

- Ja sam Ustaša! Znate, Srbi vam dijele Hrvate na Ustaše i Srpske sluge. A ja vam 

ne volim biti sluga! 

Zapravo sam na neki način i predvidio da će Milanović na kraju prihvatiti srpsku 

podjelu Hrvata. Na to su me podsjetili urednici s portala kamenjar.com jer su 

danas objavili tekst: 

Fašisti te napadnu, okupiraju, a kad ih pretvoriš u zečeve – proglase te fašistom 

Radi se o predstavljanju moje knjige "Hrvatski genocid: Napravili zečeve od 

Srba" iz 2014. godine koji je tada objavio portal narod.hr. S obzirom da je – čini 

se – sam tekst izazvao prilično zanimanje kod čitatelja idanas, šaljem vam ga 

ponovno: 

 

Akademik, hrvatski matematičar, publicist Josip Pečarić večeras je u dvorani 

Udruge specijalne policije iz Domovinskog rata predstavio svoju knjigu “Hrvatski 

genocid: Napravili zečeve od Srba” te je ustvrdio kako je odvjetnik i kolumnist 
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Zvonimir Hodak najbolje opisao njegovu knjigu riječima: „Fašisti te napadnu, 

okupiraju, razore, poubijaju mnoštvo ljudi, a kad od njih napokon učiniš zečeve, 

oni te proglase fašistom!“ Njegovu knjigu čine zapravo glavni tekstovi koje je on 

objavio kao kolumnist na portalu Dnevno.hr i u tjedniku 7Dnevno. Knjigu su 

predstavili Zvonimir Hodak, saborski zastupnik Miroslav Tuđman i admiral 

Davor Domaze Lošo.  

Hodak: Hrvatska je smješna zemlja, tragikomična  

„Akademik je napisao knjigu koja se sastoji od tvrdih činjenica protiv kojih ne 

možemo reći niti jednu jedinu riječ“, ocijenio je Hodak te dodao kako „ne možemo 

čak ni polemizirati ni o naslovu knjige jer ovo što je rečeno o zečevima rekao je 

Slobodan Milošević na jednoj sjednici Savjeta Jugoslavije“. „Sve što Josip Pečarić 

piše o ovoj smješnoj zemlji – ovo što se događa Hrvatskoj zadnjih godina više nije 

nije smješno, to je tragikomično, ponekad tragično“, istaknuo je te dodao kako je 

dobro što se našla osoba koja je napisala ovakvu knjigu a nije povjesničar. 

Ustvrdio je kako je Thomsonov koncert u Belinu nisu zabranili Nijemci. „Sve to 

dolazi od skoro legalnim kanalima iz Hrvatske u Njemačku“, upozorio je. 

„Thompsonu je zabranjeno da pjeva u Berlinu, Istri, Puli, ali Lepoj Breni nije 

zabranjeno da doživi ovacije na Hrvatskoj radio televiziji“, ustvrdio je Hodak te 

dodao kako je „ova knjiga izvanredno dobrodošla za one koji žele istinu, za one 

kojima je istina pred očima ali objektivno ne mogu u ovoj kostanacija snaga u 

državi i medijskoj blokadi koja vlada Hrvatskoj i doći do istine“.  

Tuđman: Biti u nekolicini najboljih u svijetu – irelevantno ako zagovaraš hrvatske 

nacionalne intese 

„Josip Pečarić korisiti metodu paradoksa, a paradoks označuje neočekivano 

mišljenje, protuslovno zdravom razumu, proturječno, nastrano, besmisleno“, 

ocijenio je Tuđman te dodao da on „dovodi teze i poruke jedne anacionalne 

protuhrvatske politike do apsurda“. Ustvrdio je da je Hrvatska zemlja apsurda gdje 

je istina postala laž, a laž postala istina, agresor je postao žrtva, a žrtva agresije 

zločinac. Istaknuo je kako Pečarić u svojoj knjizi piše o političarima, 

znanstvenicima ili nazovi znanstvenicima, Akademiji Redikula, o ambiciji Ive 

Goldsteina da postane akademik, drugim povjesničarima. Pojasnio je kako je 

autor jedan od najpoznatijih, najproduktivnijih matematičara u svijetu s 1000 

znanstvenih radova, autor dvadesetak knjiga koje je u pravilu objavio u vlastitoj 

naknadi, bez potpore znanstavnih institucija i na promocije mu ne dolaze 

predstavnici aktualne službene vlasti ni predstavnici medija. „Biti jedan od 

nekolicine najboljih u svijetu potpuno je irelevantno ako zagovaraš hrvatske 

nacionalne interese i vrijednosti kao što su domoljublje, istina i pravda“, zaključio 

je Tuđman. Istaknuo je paradoks da, iako su mu nedostupni javni mediji, njegove 

misli i knjige ne može se uništiti jer korespondira sa suvremenim načinom 

komuniciranja – internetom. „Zahvaljujući interenetu Pečarića nije moguće 

ušutkati i zabraniti mu javno djelovanje“, zaključio je te dodao kako je ova knjiga 

dokaz da se „ni misao hrvatske slobode, ni volja naroda za suverenošću, ni pravo 

na istinu i budućnost ne mogu graditi na lažima i dezinformacijama“. 

 

Domazet Lošo: Ova knjiga potvrđuje da će vremena istine doći 
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Komentirajući naslov, Domazet Lošo je ustvrdio je da od 1995. godine do danas 

nitko o tome nije se usudio progovoriti. „Nije to Milošević slučajno rekao – rekao 

je iz razloga jer u operaciji Oluja su Srbi uz pomoć Britanaca imali dva plana“, 

ocijenio je te dodao kako je plan B koji se dogodio izdavanjem zapovijedi za 

evakuacijom. „Milošević je tada definitvno shvatio da je izgubio rat s Hrvatima“, 

zaključio je Lošo te dodao da umjesto da se to u Hrvatskoj afirmira, to je 

prešućeno. Istaknuo je da je temelj hrvatske države 5. kolovoz, Dan pobjede i 

domovinske zahvalnosti, te kako ne samo da ga trebaju slaviti Hrvati već i Srbi. 

„Upravo zato jer su ih ti isti Hrvati spriječili da ne učine genocid 10 puta veći nego 

u Srebrenici – u Bihaću“, istaknuo je te dodao kako „ova knjiga potvrđuje da će 

vremena istine doći, isto kao što će doći vrijeme nacionalnih država“. Ustvrdio je 

da su Hrvati najveći antifašisti jer su porazili 2 totalitarna sustava – komunistički 

i četnički. „Hrvati su četiri puta spasili i obranili Bosnu i Hercegovinu, a ne 

dijelili“, ocijenio je te dodao kako su „prvi u povijesti Hrvati ti koji su spriječili 

genocid i vodili najčistiji rat u povijesti ratova“. Istaknuo je kako živimo u 

vremenima paradoksa, inverzije vrednota i razdoblju unutarnje agresije. „Problem 

danas Hrvatske i branitelja je što se nismo naučili pobjednički ponašati, a to znači 

biti svjestan onog što jesi“, zaključio je Domazet Lošo. Izvor: narod.hr 

 

http://kamenjar.com/fasisti-te-napadnu-okupiraju-a-kad-ih-pretvoris-u-zeceve-

proglase-te-fasistom/. 

 

Zapravo se čini kako sam zasluženo na crnim listama HRT-a kako tvrdi Mladen 

Pavcković: 

 

… kako to da na ovoj televiziji, koju vodi nekakvi „posljednji nositelj Titove 

štafete“, nikada, ali baš nikada ne možemo čuti ni gledati hrvatske intelektualce, 

akademike poput Aralice, Jelčića ili Pećarića, ili redatelja Jakova Sedlara, a još 

manje one koji uređuju ili surađuju u „Hrvatskom slovu“, „Hrvatskom tjedniku“, 

na portalima poput „Direktno“ i tome slično? 

 

http://kamenjar.com/mladen-pavkovic-na-crnim-listama-hrt-a-jedino-su-hrvati-

tako-je-bilo-tako-je-i-sada/ 

 

Naravno, meni je uvijek iznova šokantno kada vidim to sluganstvo Srbima. Još je 

veće kada su hrvatski branitelji od srpskih “hrabrih” vojnika napravili zečeve. Išlo 

jedotle da su čak htjeli povući I tužbu za genocid samo zato da Srbija ne bi bila 

optužena za genocid koji su načinili u Hrvatskoj I nesamo njoj. Naravnoi, to što 

su se najveća državna tiojela stavilana stranu svojih gazda izostala je pravedna 

kazna, ali Srbija je ipak osuđena kao agresor koji je u cilju osvajanja izvršio niz 

genocidnih radnji. 

Da bi izlječili strašan kompleks da su sluge onima od kojih su branitelji napravili 

zečeve, stalno pokušavaju izjednačiti branitelje s ustašama, fašistima I sl. Do jučer 

jeto bilo uvijeno, ali danas nastupaju otvoreno. 

http://kamenjar.com/fasisti-te-napadnu-okupiraju-a-kad-ih-pretvoris-u-zeceve-proglase-te-fasistom/
http://kamenjar.com/fasisti-te-napadnu-okupiraju-a-kad-ih-pretvoris-u-zeceve-proglase-te-fasistom/
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To je jako dobro jer nova hrvatska vlast mora konačno vidjeti s kime ima posla i 

“slušati” što kažu srpske sluge. Naime, najbolji su ministri i drugi dužnosnici koje 

srpske sluge najviše napadaju! U ovom trenutku to je očiti ministar kulture dr. sc. 

Zlatko Hasanbegović. I svi bi se morali ugledati na njega! 

 

Akademik Josip Pečarić 

04. 02. 2016. 
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THOMPSONOV ZNAČAJ 

(Odgovor gđi Veri Primorac) 
 

Draga gđo Vera, 

 

Zahvaljujem Vam na lijepim riječima koje ste mi uputili. S obzirom da dobivam 

slična pisma i od drugih čitatelja mojih poruka, to mi doista puno znači, ali i 

obvezuje da nastavim sa svojim radom. 

  

Naslov:  Re: ZAŠTO BI TREBALO PODRŽATI KARAMARKA? 

Datum:  Sat, 11 Jun 2016 18:23:56 +0200 

Šalje:  Vera Primorac  

Prima:  Josip Pecaric <pecaric@element.hr> 

  

Dragi Josipe, 

  

Ne mogu a da Vam ne izrazim osobnu zahvalnost zbog svega što ste činili i što 

činite. Dirnuli ste me u srce svojim obraćanjem svima nama. Zato moram od srca 

reći: Iskreno Vam se divim. A onda i iskreno priznati: Bili ste mnogima, od samog 

početka, Zvijezda vodilja koja je visoko, i iznad svih ostalih, sjala i sjaji sve do 

sada. 

Bili ste mnogima , kada bi nam, ponekad,  ""potonule  lađe", svojim tekstovima, 

knjigama i porukama…i  poticaj  za dalju borbu.  

 Kažete kako "  treba mu odati priznanje što nas je i njegova pjesma održala 

(mislili ste na Thompsona i slažem se),  ali i dodajem: 

Trebamo i Vama odati i priznanje i zahvalu. 

Bili ste nam i putokaz i inspiracija za sve ono što smo mi, tek male kapi, tome 

mogli doprinijeti. 

A Vi ste nam, vjerujte mi,   svojim uradcima i osobnim angažiranjem, uvijek 

podizali moral i davali snage za naše djelovanje i pisanje. Pa, evo i sada, ali na 

jedan drugi način! 

Nisam bila član HDZ, moram priznati. Jer, moja jedina stranka uvijek je bila- 

Hrvatski narod. Ma gdje bio.  

Ali, sada, kao što i Vi naglašavate, treba biti uz Karamarka. Treba spriječiti 

"antifašističke" vampire da se ponovo vrate na vlast i da nam ponovo piju krv 

i   žive na našoj grbači.  

Zbog toga sam se odlučila, baš sada, učlaniti u HDZ, iako pod stare dane  i ne baš 

dobrog zdravlja. Jer, ako nešto  ne učinim, čini mi se da ću od bijesa-puknuti.  

 Ne će NAS i ne će ME- slomiti.   

Zato sam, upravo zbog Vas,  odlučila i ponovo pisati o svemu o čemu i treba 

pisati. O svim izdajicama koje su se prodavale i prodaju " za Judine škude".  O 

svima onima koji nas kradu i rasprodaju. O svima onima koji nas žele  raseliti i 

uništiti i moralno i materijalno. 

mailto:pecaric@element.hr
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O svima onima koji nam žele nametnuti neke druge vrijednosti-i kulturne i 

duhovne. 

 Ali, ne će ići!!! Hrvati jesu trpeći, ali kada se čaša žući prelije, nitko nam tada ne 

može stati na put. 

Nazivaju nas fašistima. 

Naše domoljublje im je ustaštvo. 

Izruguju se Lijepom našom. 

Napadaju branitelje. 

Kažu kako nam se u grudima skriva ustaška zmija. 

Smeta im „Za dom spremni! 

A zar netko normalan može postojati a ne biti spreman… za svoj DOM i 

DOMOVINU? 

Lako im je bilo prije, moram priznati,   manipulirati s narodom. Ali nema više! 

Istina je isplivala na svijetlo dana. U velikoj mjeri, zahvaljujući i Vama i Vašoj 

neizmjernoj ljubavi i odanosti prema Hrvatskoj i Hrvatima. 

HVALA VAM!!! 

Iskreno i s velikim poštovanjem, 

Vera Primorac 

  

Međutim, treba uvijek voditi računa da je mali broj ljudi do kojih dopiru moji 

tekstovi i da se moj doprinos ne može uspoređivati s doprinosom onih koji su na 

javnoj sceni stalno napadani, a s druge strane su dostupni svima i svojim porukama 

biti uzor svim našim ljudima kojima je Hrvatska u srcu. 

Što se tiče mog teksta o Karamarku ili bilo kome koga napadaju srpske sluge u 

RH poruka je jasna: 

Kada oni napadaju nekog Hrvata – TREBA GA BRANITI. A sami sa sobom 

trebaju reščistiti jeste li dovoljno pametni pa razumijete zašto ga napoadaju oni 

koji ne vole Hrvatsku ili ne razumijete.  

Kmo sreće da su to shvatili mnogi državotvorni Hrvati kada je nakon 

prošlogodišnjeg koncerta u Kninu nastavljen dugogodišnji napad na Thompsona. 

U subotu smo dr. sc. Josip Stjepandić i ja bili gosti biskupa Košića u Sisku 

na Thompsonovom humanitarnom koncertu.  Desetak tisuća ljudi okupilo se 

ispred sisačke katedrale kako bi podržalo potrebite studente Biskupijske 

zaklade „Fra Bonifacije Ivan Pavletić“.  Drugi puta u godinu i pol dana 

brojni Siščani i gosti pristigli iz cijele Hrvatske i ovoga su puta pokazali svoje 

veliko srce i želju za pomoći. Bilo je sjajno biti među tim ljudi, pogotovu što 

je bilo puno mladih.  

http://narod.hr/kultura/foto-thompson-pjevao-sisku-pred-deset-tisuca-ljudi-

stipendije-studentima  

Meni je posebno bilo drago jer Thompsonov koncert počinje Tuđmanovim 

govorom, a dr. sc. Marko  Tokić sa Sveučilišta u Mostaru je svojevremeno 

konstatirao kako moja Hrvatska ima četiri stupa: Tuđman, Dario 

Kordić,Thompson i biskup Košić.  

  

http://narod.hr/kultura/foto-thompson-pjevao-sisku-pred-deset-tisuca-ljudi-stipendije-studentima
http://narod.hr/kultura/foto-thompson-pjevao-sisku-pred-deset-tisuca-ljudi-stipendije-studentima
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Kamo sreće da su neki državotvorni Hrvati razumjeli što se događa s našom 

Peticijom ZDS, kojom smo branili Thompsona, „Bojnu Čavoglave“ i naše 

HOSovce. Kao što sam napisao u  tekstu koji komentirate:  

„Bilo kako bilo, tada se pokazalo kako su i državotvorni Hrvati – zbog vlasti – 

spremni izdati one koji su nam svojom krvlju izborili slobodu.Tada su krenuli u 

poraz, nastavilo se s istim ponašanjem na izborima...“ 

Nije im ništa govorila ni činjenica da su svi koji su nas napadali izbjegavali reći 

da smo našim Pismom branili Thompsona, „Bojnu Čavoglave“ i HOS. 

Čini se da su sada shvatili da svi oni koji napadaju Thompsona zapravo iskazuju 

svoju mržnju prema hrvatskom narodu i hrvatskoj državi. Postali su – nadam se – 

svjesni da količina mržnje prema Thompsonovim domoljubnim pjesmama i njemu 

samo pokazuje koliko je Thompson velika zaprijeka srpskim slugama u ostvarenju 

njihovih protuhrvatskih ciljeva. 

Možda su oni koji nisu ljetos branili Thompsona, „Bojnu“ i HOS razumijeli o 

čemu se radi sada kada je na red došla i Thompsonova pjesma „Lijepa li si“. 

Predsjednica kaže 

“Obožavam slušati Thompsona, a slušala sam ga često u automobilu s mojom 

djecom dok su bila mala”, rekla je Kolinda Grabar Kitarović i dodala da ju je 

pjesma ‘Lijepa li si’ uvijek podsjećala na domovinu dok je radila izvan Hrvatske. 

http://kamenjar.com/kolinda-grabar-kitarovic-obozavam-slusati-thompsona/  

Tomislav Karamarlo: 

‘Danas smo svi uz Vatrene. Želim vam da pokažete junačko srce i da uz 

gromoglasnu podršku s tribina pokažete zašto smo nogometna nacija!’ – 

objavljeno je na glavnom mrežnom profilu Tomislava Karamarka, a na tu je 

rečenicu pridružen i video clip pjesme ‘Lijepa li si’. 

Miljan Brkić: 

Iskrene čestitke hrvatskoj reprezentaciji na igri, Vedranu Ćorluki želim brzi 

oporavak od svih udaraca koje je danas primio, a navijači čekaju i na tribinama i 

pred ekranima nove prilike za navijanje: 

“Sve bih dao da je vidim 

ponosnu i lijepu k’o u snovima 

sve bih dao da je vidim i opet bih spreman stao, svoj bih život dao” 

Nadajmo se da je to vrlo važan ali  prvi korak u ponašanju naših političara koji 

žele biti hrvatski političari. Mnogo je važnije kada će oni iz obrane preći u napad 

na one od kojih su hrvatski branitelji u Domovinskom ratu napravili „zečevima“ 

i one koje te „zečeve“ i danas podržavaju i služe im!  

Pročitajte i kako su Hrvati Francuske stali u obranu Thompsonove navijačke 

pjesme ‘Lijepa li si’ (naravno, ne možemo očekivati da je to podržao tamošnji 

veleposlanik, pa njegov otac je počeo hajku na Thompsona prije petnaestak 

godina): 

http://narod.hr/clanak/procitajte-hrvati-francuske-stali-obranu-thompsonove-

navijacke-pjesme-lijepa-li-si  

Zvonimir Hodak u današnjoj kolumni piše: 

Druga pomalo zaboravljena tema je priglupa diverzija koja je osvanula 12. lipnja 

2015. g., na travnjaku stadiona na Poljudu. Prisjetimo se uznemirujućeg ubojstva 

http://kamenjar.com/kolinda-grabar-kitarovic-obozavam-slusati-thompsona/
http://narod.hr/clanak/procitajte-hrvati-francuske-stali-obranu-thompsonove-navijacke-pjesme-lijepa-li-si
http://narod.hr/clanak/procitajte-hrvati-francuske-stali-obranu-thompsonove-navijacke-pjesme-lijepa-li-si
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koje se ne tako davno dogodilo u Splitu kada je na Marjanu ubijena meksikanska 

turistkinja. Bez značajnih tragova i što je još važnije bez vidljivog motiva splitska 

policija riješila je slučaj. Ubojica je već iza rešetaka. Kad pišem ovu kolumnu, 

točno je godinu dana od kada je neki “desničarski ustašoid“ nanio veliku štetu 

demokratskom imidžu Lijepe Naše. Prošla je godina dana, a od nacističkog 

diverzanta ni traga. Naravno, logikom naših još iz Juge istreniranih medija 

svastiku je mogao nacrtati samo zadrti ognjištar koji, kad god dolazi kući nakon 

utakmice, pozdravlja sve oko sebe sa “Za dom spremni!“. Intelektualni proleteri, 

odnosno novinari, žestoko su napali “nepoznatog junaka“, očito fašista koji je 

bacio sjenu na sjajne NOB tradicije nepokorenog Splita. Došao “fašist“ ili 

nekadašnji ”narodni neprijatelj” i pod okriljem noći nacrtao zloglasni nacistički 

znak. Jednostavno, zar ne? Upozorava me gospodin Ervin Lapena na brojne 

nelogičnosti pa čak i gluposti u ovoj diverziji. Motiv je danas jasan svima, osim 

tipovima kao sto je Berto Šušak i Nada Hren. Cilj je bio diskreditirati tobožnju 

“ustašku zmiju“ koja nesmetano plaši hrvatske antife. Nitko nije ni spomenuo da 

se tu radilo o tehnološki i sigurnosno vrlo složenom procesu. “Ucrtavanje“ u 

travnjak svastike velikih dimenzija da bi ona bila lako uočljiva predstavlja 

tehnički, tehnološki i sigurnosno vrlo komplicirani pothvat. Za to je potrebno 

stručno hortikulturno znanje, vještina i iskustvo, tehnička oprema i sredstva, 

herbicid i dovoljno vremena da se čitava operacija provede, a da bi “nacist“ mogao 

na vrijeme nestati.Za takav sinopsis potrebna je odgovarajuća logistička potpora 

te sigurnosno-obavijesni uvjeti. Kad još uzmemo u obzir neosporne činjenice da 

je stadion na Poljudu ograđen, da postoje danonoćni čuvari, da postoji 80 

nadzornih kamera i da nitko nepozvan ne može ući ni izaći, onda se može 

zaključiti kako se radi o savršenom scenariju koji je briljantno proveden. Sad se 

postavlja pitanje tko je mogao, neopažen od 80 kamera, unijeti na travnjak 

tehničku opremu, sredstva i posudu sa herbicidom te imati dovoljno vremena da 

sve to izvede i na kraju da neopažen i nesnimljen sve to iznese sa stadiona? 

Hrvatska se našla na naslovnicama liberalne Europe. Splitski orjunaši mogli su uz 

bevandu zadovoljno zapaliti duvan, a Ante Tomić, Jurica Pavičić, Boris 

Dežulović, Branimir Pofuk, Jelena, Rada, Sanja i slični likovi mogli su još jednom 

poslati u “cijeli svijet“ poruku kako njihov antifašizam treba braniti i hraniti 

dodatnim eurima kako bi se oi ovdje idalje borili za ljudska prava i demokraciju. 

Danas je 12. lipanj ljeta Gospodnjeg 2016.g., a tko je zamislio i realizirao 

antihrvatsku diverziju na Poljudu ne znamo i vjerojatno nikada nećemo ni 

doznati? Dočim je daleko zahtjevniji, teži i zamršeniji slučaj nesretne Meksikanke 

riješen u roku ”odmah”. 

http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/lovostaj-na-ina-u-prestao-je-

kada-je-lijes-s-tudmanom-spusten-u-zemlju-na-mirogoju-930063  

Mali ispravak prve rečenice. Predsjednica već i ponavlja zahtjev da se konačno 

uhvate počinitelji diverzije na Poljudu!  

„Prije godinu dana, podmuklo, pod okriljem noći, iscrtana je svastika na Poljudu. 

Uvjerena sam da to nije učinio nitko tko voli svoju Domovinu. Ponovno pozivam 

nadležne institucije, prije svih MUP, da pronađu počinitelje, a prave navijače da 

pokažu kako se navija za našu Hrvatsku.“ 

http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/lovostaj-na-ina-u-prestao-je-kada-je-lijes-s-tudmanom-spusten-u-zemlju-na-mirogoju-930063
http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/lovostaj-na-ina-u-prestao-je-kada-je-lijes-s-tudmanom-spusten-u-zemlju-na-mirogoju-930063
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http://narod.hr/clanak/predsjednica-pozvala-prave-navijace-da-pokazu-se-navija-

nasu-hrvatsku  

Sigurno je u pravu ako vjeruje da će tako jednostavnije izbiti na vidjelo koje su 

osobe iz vrha srpskih slugu u RH izravno upletene u ovu protuhrvatsku akciju. 

Oni kojima je to trebalo poslužiti da s optužbe hrvatskog naroda na ustašluk 

preokrenu na optužbu za fašizam. Nekako mi se čini da su i oni postali svjesni da 

im u narodu optužba za ustašluk ništa ne znači jer je već očita podjela u RH na 

one koji su ustaše i one koji su srpske sluge. Drugim riječima, čini se da je 

mnogima postalo jasno da je mnogo ogavnije biti srpski sluga jer je još i čuveni 

kineski filozof i ratnik  Sun Tzu one koji rade protiv svog naroda nazvao 

najogavnijim ljudima! 

Hoće li i Predsjednica i Karamarko shvatiti kako su važniji branitelji, HOS, 

Thompson i „Bojna Čavoglave“, pa i Joe i njihov ZDS pa se konačno suprostaviti 

ogavnim napadima na veliki broj Hrvata tako što će sve one koji ih napadaju zbog 

pozdrava ZDS optužiti za pružanje potpore velikosrpsko fašističkoj agresiji na 

RH, tj. optužiti njih za fašizam – vidjet ćemo: 

http://www.dnevno.hr/uncategorized/za-dom-spremni-vikali-navijaci-hrvatska-

ih-popljuvala-929963  

U subotu sam s Markom mogao popričati i vidjeti kako isto mislimo i o činjenici 

kako se mnogi bezuspješno trude da ljude uvjere kako se trebaju odreći sebe samih 

– tj. pozdrava ZDS. Umjesto da objasne istinu u ulozi ZDS u Domovinskom ratu 

i to da ZDS napadaju oni koji su bili na strani agresora.  

Pogledajte/poslušajte slijedeća dva linka: 

MILANOVIĆ STAO U OBRANU MAŽIĆA, SVOG FAŠISTE  

11. lipnja 2016.11. lipnja 2016.  

Zoran Milanović stao u obranu Marija Mažića ujedno i člana mladeži SDP-a 

Sisak. Za RTL televiziju je ukratko izjavio  “Ne vidim čemu hajka na Marija 

Mažića , njegovo je legitimno pravo tražiti zabranu nečega što nas sviju vrijeđa 

zaključio je Milanović ” . 

Znači li ova izjava predsjednika SDP -a Zorana Milanovića da i njega vrijeđa 

pjesma Lijepa li si  Marka Perkovića Thompsona ostavljamo vama na zaključak! 

Ovo je ujedno , usuđujemo se reći presedan u novijom povijesti Hrvatske . 

http://www.gradjanska-akcija-official.com/milanovic-stao-u-obranu-mazica-

svoga-fasiste/  

Milanović i SDPovci slave 1.maj uz Thompsonov hit 'Lijepa li si', u Čakovcu 

https://www.youtube.com/watch?v=Usjv3bLtoGY  

Slave uz pjesmu koja ih vrijeđa. Oni su izbor mnogih koji im na izborima daju 

svoj glas! Pa samo srpskim slugama može smetati pjesma „Lijepa li si“, zar ne? 

Što bi rekao Sun Tzu – najogavniji ljudi.  

Kako netko tko vjeruje da voli Hrvatsku može biti u bilo čemu zajedno s ovakvim 

ljudima? Ako jesi – razmisli malo. Možda i shvatiš u čemu i zašto griješiš- Jednom 

sam rekao nekim našim intelektualcima kada su napadali Tuđmana: 

Možda će te za desetak godina i razumjeti zašto je to Tuđman uradio! 

Draga gđo Primorac, možda sam Vam pojasnio razloge zašto sam napisao tekst  

ZAŠTO BI TREBALO PODRŽATI KARAMARKA? 

http://narod.hr/clanak/predsjednica-pozvala-prave-navijace-da-pokazu-se-navija-nasu-hrvatsku
http://narod.hr/clanak/predsjednica-pozvala-prave-navijace-da-pokazu-se-navija-nasu-hrvatsku
http://www.dnevno.hr/uncategorized/za-dom-spremni-vikali-navijaci-hrvatska-ih-popljuvala-929963
http://www.dnevno.hr/uncategorized/za-dom-spremni-vikali-navijaci-hrvatska-ih-popljuvala-929963
http://www.gradjanska-akcija-official.com/milanovic-stao-u-obranu-mazica-svoga-fasiste/
http://www.gradjanska-akcija-official.com/milanovic-stao-u-obranu-mazica-svoga-fasiste/
http://www.gradjanska-akcija-official.com/milanovic-stao-u-obranu-mazica-svoga-fasiste/
https://www.youtube.com/watch?v=Usjv3bLtoGY
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Biskup me pitao zašto ga i ranije nisam napisao?  

Jednostavno zato što su ga sada počeli napadati oni koji su ga do jučer podržavali. 

Spremni su odreći se i najboljeg ministra dr. sc. Zlatka Hasanbegovića iako im je 

stranka na Saboru svojim glasovanjem dala do znanja da treba ići putem kojemu 

je danas simbol ministar Hasanbegović. Da i ne spomenem kako im je dobra 

zamjena za njega Pupovac: 

http://www.dnevno.hr/vijesti/dnevni-detektor/vlada-s-pupovcem-znaci-da-je-

stepinac-zlocinac-pokolj-hrvata-u-srbu-junacki-cin-branitelji-kriminalci-a-

hrvatski-narod-genocidan 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/prebrojavanje-krvnih-zrnaca-politicka-

korektnost-i-izdaja-hrvatske 

Moj tekst iskazuje nadu da će Karamarko to shvatiti i krenuti oštro tim putem. 

Čini mi se da sadašnja potpota Thompsonu koju daju danas i Predsjednica i 

Karamarko i Brkić pokazuje da su shvatili poruku danu u tom mom tekstu (malo 

da sam sebi laskam) odnosno da su napokon sami zaključili isto što sam rekao u 

njemu! 

Hvala Vama draga gđo Primorac 

Iskreno i s velikim poštovanjem, 

Akademik Josip Pečarić 

P.S. Ako ništa drugo valjda vide kako je HOS prisutan u Francuskoj i ne samo sa 

ZDS. Zapravo ZDS je i na taj način tamo: 

  

NICOLIER NA TRIBINAMA 

 

FRANCUSKA SLAVI HRVATSKOG HEROJA: Merci, Jean Michel 

Nicolier! 

 

Snježana Vučković, Ponedjeljak, 13. Lipanj 2016 

  

Ovaj navijački potez naišao je na odobravanje hrvatskih branitelja koji žale 

za činjenicom da je veliki Jean Michel francuskoj javnosti uglavnom 

nepoznat, dok Hrvatska ne propušta priliku zahvaliti mu se. 

Hrvatski navijači su tijekom nogometne utakmice razvukli transparent na kojem 

je pisalo “Merci, Jean Michel Nicolier”. 

Tako su Francuzima, ali i cijeloj Europi, ukazali na heroja koji se kao strani 

dragovoljac priključio obrani Hrvatske i Vukovara. 

Ovaj navijački potez naišao je na odobravanje hrvatskih branitelja koji žale za 

činjenicom da je veliki Jean Michel francuskoj javnosti uglavnom nepoznat, dok 

Hrvatska ne propušta priliku zahvaliti mu se. 

Jedna od tih prilika, možda i najbolja do sada, na nogometnim tribinama ovog 

velebnog natjecanja, pokazala je da se poginuli Jean – ne zaboravlja… 

http://www.dnevno.hr/domovina/francuska-slavi-hrvatskog-heroja-merci-jean-

michel-nicolier-930103 

13. 06. 2016. 

http://www.dnevno.hr/vijesti/dnevni-detektor/vlada-s-pupovcem-znaci-da-je-stepinac-zlocinac-pokolj-hrvata-u-srbu-junacki-cin-branitelji-kriminalci-a-hrvatski-narod-genocidan
http://www.dnevno.hr/vijesti/dnevni-detektor/vlada-s-pupovcem-znaci-da-je-stepinac-zlocinac-pokolj-hrvata-u-srbu-junacki-cin-branitelji-kriminalci-a-hrvatski-narod-genocidan
http://www.dnevno.hr/vijesti/dnevni-detektor/vlada-s-pupovcem-znaci-da-je-stepinac-zlocinac-pokolj-hrvata-u-srbu-junacki-cin-branitelji-kriminalci-a-hrvatski-narod-genocidan
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/prebrojavanje-krvnih-zrnaca-politicka-korektnost-i-izdaja-hrvatske
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/prebrojavanje-krvnih-zrnaca-politicka-korektnost-i-izdaja-hrvatske
http://www.dnevno.hr/domovina/francuska-slavi-hrvatskog-heroja-merci-jean-michel-nicolier-930103
http://www.dnevno.hr/domovina/francuska-slavi-hrvatskog-heroja-merci-jean-michel-nicolier-930103
http://www.dnevno.hr/domovina/francuska-slavi-hrvatskog-heroja-merci-jean-michel-nicolier-930103
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PISMO PREDSJEDNICI - TKO POTPISUJE? 
 

Poštovana Predsjednice RH gđo Kolinda Grabar Kitarović, 

  

Sa žaljenjem vidimo kako se prošlogodišnja priča iz Knina ponavlja. U pismu koje 

smo Vam tada poslali predložili smo uvođenje pozdrava Za dom spremni u 

Hrvatsku vojsku upravo zbog incidenta s pjevanjem pjesme Bojna Čavoglave koja  

predstavlja simbol Domovinskog rata.  

Znamo da je prošle godine na Paradi HV-a nastupao i HOS sa svojom zastavom 

na kojoj piše ZDS, koji jeste pozdrav odobren od hrvatskih vlasti. 

Zato nije jasan tadašnji Vaš odgovor da je naš zahtjev koji ima za cilj obranu 

Marka Perkovića Thompsona i Bojne Čavoglave u kome je rečeno da je on „na 

razini provokacije“. 

Neshvatljivo je kako hrvatskim vlastima smetaju simboli Domovinskog rata kao 

što je Bojna, pa će Vas sigurno zanimati što o tome kaže nedavni kandidat za 

Ustavnog suca RH g. Pero Kovačević: 

 

PONAVLJA SE PROŠLOGODIŠNJA PRIČA  

 

PERO KOVAČEVIĆ UPOZORAVA: ZBOG LAJKANJA I DIJELJENJA 

‘BOJNE ČAVOGLAVE’ MOGU VAS KAZNITI! 

  

Autor: I.G. Subota, 06. Kolovoz 2016. u 16:41  

"Kani li policija početi zabranjivati i ostale domoljubne pjesme nastale u 

Domovinskom ratu", pita se Pero Kovačević.  

Pero Kovačević, pravni ekspert za nacionalno zakonodavstvo na portalu 

Nezavisni.hr objavio je kolumnu u kojoj se osvrnuo na sinoćnji događaj u Kninu 

i uručenje obavijesti o počinjenom prekršaju Marku Perkoviću Thompsonu jer je 

pjevao Bojnu Čavoglave. 

UŠUTKAVANJE THOMPSONA: Dobio prekršajnu prijavu zbog glasnog 

pjevanja ‘ZA DOM SPREMNI’, nakon toga mu blokirali Facebook stranicu?! 

 
U kolumni Kovačević upozorava da se “ponavlja prošlogodišnja priča, stoga, 

kaže, pazite i nemojte prenositi pjesmu Čavoglave jer bi mogli prekršajno 

odgovarati, zbog reproduciranja i lajkanja Bojne Čavoglave možete prekršajno 

odgovarati”. 

Nadalje navodi kako oni zaslužni za ovu “čestitku” Thompsonu zaboravljaju “da 

je samo pjevao jednu od najvećih domoljubnih hitova iz Domovinskog rata, 

pjesmu koja je dizala moral nama braniteljima. Pjesmu koja nije zabranjena niti 

je nama braniteljima nitko ne može zabraniti”. 

“Kani li policija početi zabranjivati i ostale domoljubne pjesme nastale u 

Domovinskom ratu, jer kako će prekršajni sud kazniti Perkovića što pjeva pjesmu 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/pero-kovacevic-upozorava-zbog-lajkanja-dijeljenja-bojne-cavoglave-mogu-vas-kazniti-944787
http://nezavisni.hr/pero-kovacevic-lajkanjem-pozdrava-za-dom-spremni-ili-cavoglava-mozete-prekrsajno-odgovarati/
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/usutkavanja-thompsona-dobio-prekrsajnu-prijavu-zbog-glasnog-pjevanja-dom-spremni-nakon-toga-mu-blokirali-facebook-stranicu-944566
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/usutkavanja-thompsona-dobio-prekrsajnu-prijavu-zbog-glasnog-pjevanja-dom-spremni-nakon-toga-mu-blokirali-facebook-stranicu-944566
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nastalu u Domovinskom ratu ili opet rade popis nepoćudnih pjesama, kao nekad, 

od Vile Velebita itd.. Zar se opet vlast dodvorava četničkim vojvodama Nikoliću i 

Vučiću, kojima Čavoglave bude loše osjećaje, osjećaje poraza, zaleđene krvi i 

straha kad čuju Čavoglave… “, pita se Kovačević te svoju kolumnu završava 

riječima A.G. Moatoša: 

“Sad samo mogu ponoviti: Hrvatska već vidje dosta raznih čuda, ali ne nađe 

štrika za toliko Juda!” 

  

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/pero-kovacevic-upozorava-zbog-lajkanja-

dijeljenja-bojne-cavoglave-mogu-vas-kazniti-944787  

  

S obzirom da g. Kovaćević spominje srbijanske čelnike u prilogu Vam šaljem 

govor Aleksandra Vučića u Glini 1995. 

Uvjeren sam da današnja vlast ne misli, kao Vučić da je u pravu kada govori o 

ustaškoj vlasti i zločinačkom režima Franje Tuđmana iako se mnogi tzv. ljevičari 

ili antifašisti u RH itekako slažu s Vučićem. Tome smo svjedoci iz dana u dan. 

Ponavljanje prošlogodišnje priče samo pokazuju kako vlast mora uvažiti našu 

prošlogodišnju peticiju. 

S poštovanjem 

  

Akademik Josip Pečarić 

Biskup dr. sc. Vlado Košić 

  

P.S. Podsjećamo Vas: 

 a) Pokojna gđa Vera Stanić i g. Pero Kovačević su 1994 uvjerili predsjednika 

Tuđmana i ministra Šuška da se prizna status hrvatskog branitelja pripadnicima 

HOS-a; 

b) da je predsjednik Tuđman 1. listopada 1991(napisao je g. Kovačević) donio 

zapovijed da postrojbe HOS-a ulaze u sastav OS RH; 

c) da je znakovlje postrojbi HOS-a službeno odobrilo Ministarstbvo obrane 1994. 

sukladno Službovniku OSRH. 

d) U zakon o pravima hrvatskih branitelja iz Domovinskog rata i članova njihovih 

obitelji uvrsteni su pripadnici HOS-a, a promjenom vlasti 2000-e su im ta prava 

oduzeta. 

 

Pismo su još potpisali: 

 

Biskup prof. dr. sc. Valentin Pozaić 

general Ljubo Ćesić Rojs  

general Marinko Krešić  

general Josip Štimac  

general Ivan Tolj 

dr. sc Josip Stjepandić 

dr. sc. Stjepan Razum 

prof. dr.dr.h.c. Nikola H. Debelić, veleposlanik u m. 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/pero-kovacevic-upozorava-zbog-lajkanja-dijeljenja-bojne-cavoglave-mogu-vas-kazniti-944787
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/pero-kovacevic-upozorava-zbog-lajkanja-dijeljenja-bojne-cavoglave-mogu-vas-kazniti-944787
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Prof. dr. sc. Marin Čikeš, RGN, Sveučilište u Zagrebu 

Prof. dr. sc. Zlatko Vrljičak 

Prof. dr. sc. Fra Andrija Nikić 

Mirela Pavić, kolumnistica 

Zvonimir Josip Tumbri 

Krunoslav Lukenda, Zadar 

Jozo Lukenda, Zadar 

Ivan Lukenda, Njemačka 

Tereza Klier, Njemačka  

Valerija Weiss, Njemačka 

Damir Tučkar, dipl. ing. 

Ivan Bradvica, dipl. ing. građ., književnik 

Marko Magdalenić, KBF Zagreb 

Juraj Cigler, dipl. inž. građ. Čakovec  

Vicko Goluža 

mr.sig. Ivan Lulic 

dr. Ružica Ćavar 

Pero Tadić, hrvatski književnik 

Vinko Vice Ostojić, hrvatski publicist 

Ivan Bastjančić, dipl. ing. stroj. 

Đurđica Bastjančić, prof.  

Iva Bastjančić, baccalaurea 

Josip Maršić  

Slobodan Maršić  dragovoljac  DR 

Branko Hrkač, sam. likovni umjetnik 

Vera Primorac, književnica 

Stjepan Grgic, Toronto, Kanada 

Josip Kocijan 

Don Lazar Čibarić 

Đivo Bašić, Dubrovnik 

Damir Borovčak, dipl.ing., publicist, Zagreb 

Tomislav Beram, Australija 

Krešimir Duvnjak, dipl. inž., mag. phil., univ bacc. relig., Zagreb 

Zvonimir.R. Došen 

Mate Sušac 

Dajana Glavota, prof.   

Hrvoje Glavota, dipl.ing. 

Alojzije Petracic, umirocljenik 

Danica Glavaš 

Vlado Glavaš 

Domagoj Musa mag. dipl ing. 

Stanko Šarić, dipl. ing. (Najbolji hrvatski tamburaši) 

Ivo Markulin,kap.d.pl. Preko 

Ankica Markulin, prof. Zadar 

Blažena Magdić, umirovljenica 
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Ivan Magdić, umirovljeni časnik HV-a 

Dusko Abramovic, Toronto-Canada 

Nevena Abramovic, Toronto-Canda 

Jozo Ćuk, dugogodišni hrvaski javni djelatnik, Melbourne Australia 

Mario Filipi 

Roko Sikirić, Lausanne 

Petar Gelo Urednik i voditelj Hrvatskog radija Melbourne 

Don Anđelko Kaćunko 

Mijo Maljković, inovator 

Ivan Filipović, pomorac 

Slobodan B. Markic, P. Eng., Toronto 

Miljenko.Plisic 

Branko Haubrich, iur. 

Ivanka Haubrich 

Ivana Haubrich Mihovilović 

Kristina Vrebac 

Ivan Haubrich 

Manda Haubrich 

Stjepan Fiolic, Argentina 

Dr. sc. August Janeković 

V. Školnik-Popović, dr. med. spec. ped. 

Dr. sc. Zvonimir Šeparović, prof. emeritus 

07. 08. 2016. 
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TKO SU ĆOSIĆEVI SLJEDBENICI U HRVATSKOJ? 
 

Prof. dr. sc. Zdravko Tomac u tekstu ZDS i Statut grada Vukovara izbezumili petu 

kolonu u Hrvatskoj!, 7Dnevno, 04. 09. 2015. kaže: 

Umjesto suočavanja s istinom na djelu je u Hrvatskoj izmišljanje hrvatskog 

fašizma i ustaštva. Najbolji primjer je sve ono što se događa vezano za uporabu 

slogana „Za dom spremni“, za vrijeme Domovinskog rata. 

Zato je u pravu nadbiskup Puljić kada predlaže da bi o toj tabu temi trebalo 

otvoriti kompetentne, stručne i znanstvene rasprave, kako bi se dali odgovori na 

slijedeća bitna pitanja oko  kojih se vode velike ideološke političke borbe. 

Prvo i najvažnije pitanje je utvrditi što je značio pozdrav „Za dom spremni“ u 

Domovinskom ratu.  

Postoje različita mišljenja.  

Prvo je mišljenje da je to bio i ostao ustaški pozdrav i da je i u Domovinskom ratu 

značio isto što i za vrijeme NDH. Na bazi takvog pojednostavljivanja logično je 

da se tvrdi da je vrijeme Domovinskog rata, a i danas, svi oni koji koriste izraz 

„Za dom spremni“, obnavljaju ustašku politiku i zalažu se da se rehabilitira 

ustašks politika u domoljubnu, kao što se rehabilitirala i četnička politika.   

Drugo mišljenje je da je slogan „Za dom spremni“u Domovinskom ratu potpuno 

odvojen od NDH, Pavelića i ustaške politike, da je on spontano nastao u borbi 

protiv četničko fašističke agresije kao odgovor branitelja da su spremni obraniti 

svoj dom i svoju domovinu. Dakle, to mišljenje, koje i osobno zastupam, jer sam 

kao potpredsjednik Ratne vlade se svakodnevno suočavao s tim problemom, 

potpuno je odvojeno od ustaškog pozdrava „Za Pavelića i dom spremni“ i nema 

nikakve veze s ustaštvom. 

Politički ciljevi Tuđmana i Ratne vlade jasno su definirani stvaranjem 

demokratske antifašističke Hrvatske nasuprot NDH. Umjesto totalitarne NDH 

Tuđman i Vlada u novom Ustavu utvrdili su Hrvatsku kao demokratsku 

višestranačku državu sa najvišim ljudskim pravima. Donijeli smo i ustavni Zakon 

o pravima manjina, koji je na najvišoj razini jamčio manjinska prava, a posebno 

srpske manjine. 

Pozdrav „Za dom spremni“ je nastao u borbi protiv novog srpskog fašizma, koji 

je osporavao i dom i domovinu. I zato je bio tako masovno prihvaćen. Dakle, nisu 

u pravu oni koji tvrde da u Domovinskom ratu nije dan novi sadržaj pozdravu „Za 

dom spremni“. Zato ima osnove i prijedlog da se taj pozdrav u Domovinskom ratu 

rehabilitira kao izvoran i potpuno različit od ustaškog pozdrava jer su se 

branitelji borili za potpuno drukčiju Hrvatsku od ustaške Hrvatske. 

Vjerujem da su svi potpisnici Pisma uvjereni da mnogi od onih koji zastupaju 

prvom mišljenje, zapravo sprovode u RH velikosrpski Memorandum SANU 2. 

Više puta sam upozorio da će sljedeći izbori proteći u znaku borbe između onih 

kojima je Domovinski rat svetinja i onih kojima je to tzv. antifašizam. Zato se 

moja posljednja knjiga i zove „Živjela nam antifašistička, tj. braniteljska 

Hrvatska“, jer su istinski antifašisti hrvatski branitelji koji su pobijedili četničko 

fašističku agresiju. Sjetimo se da su četničko-fašističke horde nazivale naše 



                                 JOSIP STJEPANDIĆ I ZHOMPSON                                            32 

 

 

branitelje ustašama, a i naša domovina im je bila ustaška zemlja. Prirodno je, zato, 

da je njima i ZDS ustaški pozdrav, Crkva u Hrvata im je Ustaška crkva itd. itd.  

Pri tome se koriste lažima, jer znamo kako je laž Srbima najviše pomogla u 

povijesti. Dakle, uporno se u svim glavnim medijima tvrdi da je u pismu rečeno 

da se predlaže uvođenje ZDS u Hrvatsku vojsku zato što je to stari hrvatski 

pozdrav. A to je spomenuto samo u sklopu navođenja prijedloga Mladog Jastreba. 

Dakle, prešućuje se da je Pismo pisano zato što je napadnut Marko Perković 

Thompson i Bojna Čavoglave. Izbjegava se da ljudi uopće pomisle da se radi o 

Domovinskom ratu, i da je napadnut Domovinski rat, da je posrijedi najava izbora 

u kojima će se pokušati marginalizirati branitelje, a veličati „hrvatske“ partizane. 

Izgleda da to na desnici nije jasno, pa da odmah počnu braniti i hrvatskog 

branitelja Marka Perkovića Thompsona i njegovu kultnu pjesmu iz Domovinskog 

rata „Bojna Čavoglave“ ili podležu pritiscima i odbijaju peticiju u kojoj se brane 

i Thompson i „Bojna“.  

Bio sam iznenađen kada sam vidio podnaslov članka Iva Banca Smisao 

ustaševanja danas, Jutarnji list, 05. 09. 2015.: 

Ako znate da je izborna strategija SDP-a – uz malo populizma – plašenje 

opozicijskim ustaštvom i Karamarkom, zašto onda pomagati SDP-ovu morbidnu 

kampanju? 

Naime, pomislio sam da je konačno Ivo Banac nešto i razumio. Na žalost, ima 

malo napretka kod njega, ali je daleko od razumijevanja onoga o čemu govorim. 

Ili se samo pravi lud? Podsjetio me je na jednog našeg povjesničara koji je 

predstavljajući jednu moju knjigu postavio sam sebi pitanje: „Što radi Pečarić u 

povijesnoj znanosti?“ Odgovorio je: „Uvodi red u nju!“ 

Poslije je s tugom konstatirao kako je malo povjesničara u RH koji znaju logički 

misliti. Zato i Banac u većem dijelu teksta ne raspravlja o onome što, kao što rekoh 

potpisnici nisu ni tvrdili, negira da se radi o starom hrvatskom pozdravu. I onda 

tupavo kaže: 

Čovjek bi pomislio da Josip Pečarić, koji godinama zabija nos tamo gdje mu nije 

mjesto, u neprobrano društvo naših povjesničara, kao matematičar od glasa 

poznaje najelementarnije zakone logike. Ali ne, idemo od lošeg na gore. 

I danas se smijem kada se sjetim kako je Banac, braneći Goldsteine, napao prof. 

dr. sc. Miroslava Tuđmana, koji na Filozofskom fakultetu predaje o teoriji znanja, 

zato što je Tuđman govorio o jednoj mojoj knjizi upravo s aspekta teorije koju 

predaje. (U Tuđmanovoj knjizi, koja se koristi na FF-u, dan je i taj tekst o mojoj 

knjizi.) 

Iole pametniji čovjek bi od nekoga tko sigurno zna logički razmišljati, pokušao 

nešto o tome i naučiti. Ali ne. To ne vrijedi za Banca, zar ne? 

Da je Banac ugled povjesničara založio za utemeljenje i razvoj istinske povjesne 

znanosti na svome fakultetu, umjesto za svoje političke i karijerne ambicije u 

Hrvatskoj, zbog kojih je počevši od djelovanja u HHO tijekom rata, zatim 

promoviranja antihrvatskih stavova u BH, do ovoga i sličnih pamfleta, ostavio 

veliku mrlju na svojoj znanstvenoj karijeri, vjerojatno danas ne bi bilo potrebe da 

se Hrvatska iscrpljuje pričama o ustašluku. Upravo je Banac svojim nedjelima dao 

dodatno gorivo razvoju suvremenih memorandumskih planova i ciljeva. Zbog 
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toga ne samo matematičari, već svaki živi Hrvat, mora danas „zabadati nos“ u 

obrani svoga identiteta. A braniti Bojnu Čavoglave je prije svega prag na kojem 

se brani Domovinski rat i hrvatski naciinalni identitet, a ne „ustaševanje“.  

Drugim riječima, Banca možemo i razumjeti, jer je ne tako davno pripadao skupini 

koja je bila protiv branitelja, protiv Marka Perkovića Thompsona, protiv „Bojne 

Čavoglave“. Zato u njegovoj raščlambi njih nema. Da se čitatelji ne dosjete što je 

bit našeg pisma, zar ne? Možda će se čitateljima učiniti da je to malo otrovno s 

moje strane, ali ako je neki sveučilišni profesor pročitao Pismo, može jedino 

biti  ili nesposoban ili zlonamjeran ako ne spomene Thompsona i „Bojnu“! 

Recimo da nije pročitao, onda bi čak i njegova raščlamba o „ustaševanju“, mogla 

biti pristojna, tj. mogao bi biti pristojan prikaz onoga što rade oni koji sprovode 

Memorandum SANU 2 (naravno Banac ga ne spominje).  

Ovako nam ostaje samo konstatirati kako teško možemo dočekati da netko kao 

Banac razumije ono o čemu govori profesor Tomac. Možda se čovjek i trudi, ali 

dokle god bude pisao ovako ostat će na njemu sjena kako je u vrijeme 

Domovinskog rata bio na strani onih koji i danas tvrde da se radilo o građanskom 

ratu i slično, onih koji su priželjkivali, kao i Josipović, osude generala Gotovine i 

Markača. Zato Banac i ne može „zabadati nos“ u tako nešto kao što je Domovinski 

rat i „Bojna Čavoglave“, zar ne? Možda je već i zaboravio za njih, pa misli da je 

Bojna Čavoglave, doista pjesma iz NDH, kada kaže: „Zakašnjelo “Za dom 

spremni”, posve nerazumljivo Vinku Nikoliću 1969. u Barceloni, samo je jeka 

ovog stanja. Hrvatska je zemlja bez stvarne elite.“ Da, doista bi Bancu trebalo 

postaviti pitanje: jesu li za njega “Bojna Čavoglave” iz 1991, te HOS, te 2. 

Gardijska brigada, koja je takodjer bila za dom spremna, “ustašluk”? 

Ako je Banac pročitao Pismo i nije zlonamjerno „previdio“ Thompsona i „Bojnu 

Čavoglave“, pitanje se može preformulirati: 

Koje je najvažnije razdoblje u hrvatskoj povijesti za Banca, a koje za potpisnike? 

Za potpisnike je to jasno i dominantno Domovinski rat, a za Banca očito Drugi 

svjetski rat. 

Ali, ipak je dobro što je Banac ovako završio svoj tekst: 

P.S.: Prije par dana stigla je na potpis peticija dviju povjesničarskih strukovnih 

udruga, u kojoj se negira teza da je pozdrav “Za dom spremni” ikada u Hrvatskoj 

postojao izvan ustaškog pokreta. Također se osuđuju “znanstvenici, sveučilišni 

nastavnici, akademici i (bivši) ravnatelji javnih znanstvenih instituta” koji su 

tvrdili suprotno, bez dokaza da je ovaj pozdrav korišten prije ustaša, jer su time 

doveli u pitanje ne samo svoj ljudski, nego i znanstveni kredibilitet. Predlaže se 

isključenje dotičnih iz “svih strukovnih udruga hrvatskih povjesničara” (ovo je 

dosta smjela odluka, posebno ako se zna da je malo tko izbačen iz ovih udruga za 

mnogo gore stvari, a mogao bih se dosjetiti jednakih, ako ne i gorih, prijestupa u 

hagiografskom pojanju niza cijenjenih historičara kad je riječ o povijesti titoizma) 

i pozivaju se nadležne institucije (sveučilišta, HAZU, itd.) da ocijene postupke 

svojih profesora, odnosno članova. 

Završava se homilijom o tomu kakva je važnost “kvalitetnog i odgovornog 

obrazovanja i javnog zalaganja za demokratskog (sic) i tolerantnog (sic) društva 

kakvo zavređuje zemlja članica Europske Unije”. Slažem se da moramo povesti 
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računa o tomu tko i kako predstavlja hrvatsku povijest u javnim ustanovama. 

Krajnje je vrijeme za takvo što. No, ovako formulirana peticija to neće postići. 

Stvar je otišla predaleko. I ovdje je riječ o odsutnosti elite 

Dakle, slažu pa skupljaju potpise vjerujući da će tako njihova laž postati istina! 

A što drugo reći nego citirati Dobricu Ćosića koji za one kojima služe dvije 

povjesničarske strukovne udruge kaže: 

„Mi Srbi lažemo da bismo obmanuli sebe, da utješimo drugog; lažemo iz 

samilosti, da nas nije strah, da ohrabrimo, da sakrijemo svoju i tuđu bijedu... Laž 

je vid našeg patriotizma... Lažemo stvaralački, maštovito, inventivno.“ 

Bit će zanimljivo vidjeti tko su Ćosićevi sljedbenici u Hrvatskoj, zar ne? 

* 

Tekst je tiskan u mojoj knjizi „Dva Pisma koja su skinula maske /  Na hrvatsku 

šutnju nismo spremni, Zagreb, 2015. str. 269-275. 

Zapravo, dragi kolega Sunić, meni se čini da je kolega Banac samo reklamirao 

tribinu na kojoj će biti predstavljena i ta knjiga. Kao da je znao da je za naziv 

tribine uzet podnaslov te knjige: 

 

POZIVAMO VAS NA TRIBINU POD NAZIVOM 

NA HRVATSKU ŠUTNJU NISMO SPREMNI 

 

VJERONAUČNA DVORANA U KRAPINI 

Trg sv. Nikole biskupa 1 

UTORAK, 15. STUDENOG 20016. U 19 SATI 

  

Gosti: 

akademik JOSIP PEČARIĆ 

novinar MARKO LJUBIĆ 

moderator KRSTE RADAK 

  

Nakon izlaganja i predstavljanja knjiga gosti će odgovarati na pitanja prisutnih. 

Predstavljene knjige možete i nabaviti: 

J. Pečarić, „Živjela nam antifašistička, tj braniteljska Hrvatska“ 

J. Pečarić, „Dva pisma koja su skinula maske: Na hrvatsku šutnju nismo 

spremni!“ 

J. Pečarić, „Oba su pala” 

 

A kada se već dr. Banac potrudio najaviti tu našu tribinu u Prilogu dajem još jedan 

„odgovor“ dr. Bancu iz knjige, onaj dr. sc. Josipa Stjepandića (str. 196.-200.) 

 

Akademik Josip Pečarić 

 

09. 11. 2016. 
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PRILOG: 

 

Dr.sc. Josip Stjepandić, 

 

"SMISAO USTAŠEVANJA DANAS" 

 

Štovani gospodine Banac, 
 

s nevjericom sam pročitao otrovno štivo “Smisao ustaševanja danas” u „Jutarnjem 

listu“ od 4.9.15 potpisano Vašim imenom. Nakon što sam tekst prošao više puta, 

došao sam do zaključka, da bi takav uradak više priličio kakvom partijskom 

medijskom batinašu ili pak supruzi vodećeg velikosrbina. Budući se  očito ne radi 

o krivotvorini kao u slučaju izmišljenoga intervjua Davora Butkovića sa 

Sanaderom, jer biste već reagirali, moram prihvatiti tu vrlo neugodnu činjenicu da 

je to Vaša umotvorina, u kojoj napadate stanovitu peticiju kao “peticijsko 

ustaševanje”, ponižavajući na taj način i čitatelje koji su o tome zahtjevu mogli 

sami donijeti svoj sud.  

Puno toga ste nadrobili, pa se moram ograničiti na tri teze: 

“Kako je moguće da su ustaški veterani u emigraciji imali više pameti i 

osjećaja odgovornosti (i to još prije pola stoljeća) od pedeset naših 

suvremenika (među kojima ima i ljudi od ugleda)? Pustimo sada Branka 

Borkovića, …, ali što ćemo s tim silnim doktorima I akademicima? 

Čovjek bi pomislio da Josip Pečarić, koji godinama zabija nos tamo gdje 

mu je nije mjesto, u neprobrano društvo naših povjesničara, kao 

matematičar od glasa poznaje najelementarnije zakone logike. Ali ne, 

idemo od lošeg na gore.” 

Možda peticionašima, preko daljinskog, upravlja neka nevidljiva sila? 

Po svemu sudeći, Nikolić je još prije skoro pola stoljeća o Jasenovcu znao 

više nego Stjepan Razum danas. 

Kao prvo, autori i prvi potpisnici peticije, među njima i ja, sigurno su 

premladi, da bi bili ustaše, a opet dovoljno stari, da su iskusili što znači 

biti Hrvat tj. “ustaša” u jugokomunističkom sustavu. Nisam ja „ustaša” 

bio svojom voljom, nego su tako prema meni postupali, od najranije 

mladosti! Umjesto da diskvalificirate potpisnike, bilo bi puno znanstveno 

primjerenije zapitati se što ih je ponukalo na taj korak? Ako ste čitali tekst 

peticije, a bilo bi očekivano jer je danima već dostupna javnosti, a i zbog 

toga što odgovoran čovjek kojemu je karijerni biljeg znanost ne komentira 

niti zauzima stavove o nečemu što ne poznaje, sigurno ste uočili da 

povijest u njoj počinje najranije 1991. godine. Kao povjesničar morali 
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biste znati da se ZDS kao simbol koristio u više postrojbi Hrvatske vojske 

u Domovinskom ratu, te da jedna vrlo popularna pjesma započinje tim 

pokličem: 

https://www.youtube.com/watch?v=cUbCp2WgkYw 

Ova snimka preuzeta je 1.490.061 puta u posljednje 2 godine s 

komentarom: “Famous war song from Croatia about a pissant village 

which was supposedly defended by these guys.” Isto tako biste morali 

znati, kao suvremenik usprkos tome što ste založili karijeru ozbiljnoga 

povjesničara za bijedne sinekure još od besramne kampanje ondašnjega 

HHO, čiji ste visokorangirani član bili, o zločinima tijekom i nakon Oluje, 

da od godine 2000. naovamo traje nesmiljeni progon hrvatskih branitelja 

s očiglednim ciljem da se kriminalizira Domovinski rat. Kome to nije 

jasno, neka pogleda originalno izdanje “Jutarnjeg lista” te HTV1 na dan 

oslobađajuće presude generalima u Den Haagu. Mislite da bi oko 2000 

branitelja počinilo samoubojstvo, da se prema njima postupalo s više 

poštovanja? Ako se ne varam, u toj drugoj najgoroj vladi u povijesti 

Hrvatske Vi ste bili ministar, pa ste se mogli pobrinuti za razjašnjenje 

pojma ZDS na najvišoj državnoj razini, ali niste? Zašto niste zabadali svoj 

istančani nos tamo gdje je trebalo? Onda se ne smijete čuditi da to 

pokušavaju neki tamo akademici, biskupi, doktori, inženjeri, te ostali 

ognjištarski i klerofašistički nakot, njih 4.200 na broju!? Kad smo već kod 

logike, tu ne trebaju silne titule, dovoljna je zdrava pamet: oni koji su 

devedesetih bili protiv predsjednika Tuđmana, danas su protiv branitelja 

i za svoj orjunaški regiyun, a svi skupa protiv hrvatske države, zar ne? 

Kao drugo, na temelju bogatog iskustva s jugokomunističkim sustavom 

mogu Vam sa sigurnošću reći: ako se neka negativna pojava ne može 

objasniti, onda sigurno Crkva stoji iza toga, na čelu s “ustaškim vikarom” 

Stepincem i Papom Poljakom, klerofašistima mrskim! Zato nemojte se 

snebivati o “nekoj nevidljivoj sili preko daljinskog…” nego ožežite po 

sredini kao Vaša uvijek budna i oštroumna kolegica Slavica Lukić: 

“Maštruko, međutim, ističe da je prilično siguran da su upravo spomenuti 

biskupi Vlado Košić i Valentin Pozaić duhovni inicijatori peticije o 

povratku pozdrava “Za dom spremni” u službenu upotrebu. On smatra da 

nije riječ o izoliranoj i usamljenoj inicijativi, već o događaju koji je odraz 

općeg rasta nacionalizma u Hrvatskoj.”  

http://www.jutarnji.hr/vrstan-matematicar-i-amaterski-povjesnicar-

ridikuloznih-stavova/1405637/ 

Zato pitajte Maštruka za ono što sami ne znate! On je provjereni kadar 

najvišega ranga iz Partije “OZNA-sve-dozna”, pa po definiciji mora sve 

https://www.youtube.com/watch?v=cUbCp2WgkYw
http://www.jutarnji.hr/vrstan-matematicar-i-amaterski-povjesnicar-ridikuloznih-stavova/1405637/
http://www.jutarnji.hr/vrstan-matematicar-i-amaterski-povjesnicar-ridikuloznih-stavova/1405637/
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znati! Ili mislite da je Partija slala za veleposlanika u Vatikan prijatelje 

Katoličke crkve ili hrvatskoga naroda? 

Kao treće, da ste Vi vjerni svome znanstvenom pozivu, da ste 

antikomunist kakvim se predstavljate, da Vam želja za političkom 

karijerom u Hrvatskoj nije toliko zaslijepila um zbog čega ste od prvih 

dana dolaska u Hrvatsku odustali od univerzalnih znanstvenih principa u 

korist banalne društvene moći, Vi biste se već davno bili pozabavili 

pitanjem mogućih krivotvorenja broja i identiteta žrtava u Jasenovcu (npr. 

dok ste bili ministar), pa dr.sc. Razum ne bi imao razloga “zabijati svoj 

nos…” On je to u međuvremenu učinio, jer povijest razumije kao znanost, 

a ne kao dogmu, pa ćemo vidjeti što će se izleći. Ja iz svoje skromne 

perspektive mogu samo reći da sam se u školi naslušao toliko povijesnih 

laži da hrvatskom narodu od sveg srca želim reviziju (propitivanje) 

povijesti. Zato sam se učlanio u Društvo za istraživanje trostrukog logora 

Jasenovac. Vi ste svoju priliku, da postanete “revizor novije hrvatske 

povijesti”  lakomisleno prokockali, pa zašto se onda bunite? 

Umjesto zaključka: 

Vaš je uradak u glavnim tezama i udarnim pojmovima vrlo sličan članku 

“Ustašluk akademika Pečarića šokirao javnost”, objavljen u “Večernjem listu” 

29.8.15.  Pogledajmo što o znakovitoj podudarnosti tekstova u “Jutarnjem” i 

“Večernjem list” u jednom drugom razdoblju piše Vaš kolega prof. dr. Josip 

Jurčević na 224. stranici njegove knjige “Spašavanje zločinačke budućnosti”: 

“Nobilo je strategiju obrane Perkovića i cijele strukture od EU predstavio javno u 

hrvatskim medijima u nekoliko veoma opsežnih tekstova u dva najtiražnija 

dnevna lista u Hrvatskoj (Jutarnji i Večernji list), s kojima je poslovno i drugačije 

povezan. U njima je Nobilo u samo dva dana (29. I 30. lipnja 2013) objavio 

ukupno nešto više od 25 kartica teksta. Ponajprije je zanimljivo što su tekstovi 

objavljeni u suboti i nedjelju, tj. odmah nakon što je Sabor u petak izglasao Lex 

Perković, a već u ponedjeljak (1. srpnja) RH je službeno postala članica EU. 

Jedino što se može logično zaključiti da su ovi tekstovi Ante Nobila unaprijed 

pripremljeni i precizno tempirani. S jedne strane, predstavljali su prvu i golemu 

javnu potporu strukturi vlasti koja je donijela skandalozne zakonske izmjene, a da 

nije bilo protuteže u drugačijem mišljenju. S druge je strane to bila jasna poruka 

EU i hrvatskoj javnosti o moći, rasprostranjenosti, čvrstini i odlučnosti 

upravljačke strukture RH u obrani Perkovića te još više u obrani svojih položaja, 

interesa i svojeg radikalno nedemokratskog upravljačkog modela.“ 

Znakovito, zar ne? Je li sve to djelo onog „dirigenta medijskog prostora“, o kome 

je prije nekoliko dana u svojoj izjavi progovorio nadbiskup Puljić? 

http://narod.hr/kultura/nadbiskup-puljic-manipulatori-su-izvrnuli-cinjenice-

podmetnuli-kukavicje-jaje-i-pripisali-mi-ono-sto-potpisnici-peticije-traze 

http://narod.hr/kultura/nadbiskup-puljic-manipulatori-su-izvrnuli-cinjenice-podmetnuli-kukavicje-jaje-i-pripisali-mi-ono-sto-potpisnici-peticije-traze
http://narod.hr/kultura/nadbiskup-puljic-manipulatori-su-izvrnuli-cinjenice-podmetnuli-kukavicje-jaje-i-pripisali-mi-ono-sto-potpisnici-peticije-traze
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Čemu Vama trebaju takvi članci? Zar niste tijekom dugog boravka u SAD naučili 

pravila uljuđene komunikacije? Hoćete li zbilja isprovocirati sudski proces zbog 

sramoćenja? Zašto se nekoć ugledni profesor i znanstvenik spušta na razinu 

partijskog medijskog batinaša i zar bilo koja funkcija u Hrvatskoj ili u svijetu, 

vrijedi odustajanja od realno značajne karijere, digniteta i prepoznatljivosti koju 

ste stvarali tijekom života? Zar ste tako brzo i lako odustali od načela svijeta u 

kojemu ste ostvarili karijeru zarad agitpropovskih litanija kojima se služio 

komunistički režim, a koji i danas upravo preko Vas i Vaših kolega razara 

Hrvatsku? 

Ako doista hoćete hrvatske birače motivirati da ne biraju aktualnu vlast, onda je 

dovoljan jedan redak, a ne cijeli članak: “Nemojte birati njih, jer su čak gori i od 

Račanove vlade, u kojoj sam bio ministar, pa znam o čemu govorim!” Za onih 

100.000 (sto tisuća) posjetitelja Thompsonova koncerta u Kninu ne trebate brinuti. 

Oni su svoju dugoročnu odluku već donijeli. Možda je u tome temeljni problem!? 

U Njemačkoj, odakle Vam pišem, Ustav određuje u članku 17 da se bilo tko, sam 

ili s bilo kim drugim, smije obratiti zamolbom ili žalbom nadležnom organu ili 

predstavničkom tijelu. Za vrijeme Domovinskog rata napisao sam više stotina 

pisama i peticija njemačkim primateljima, koje su sigurno odražavale (i) 

uzrujanost njihova autora, a da nikad nisam dobio nepristojan odgovor, da ovom 

nabacivanju blatom, koje i od Vas doživljavamo, ne govorim. 

 

Sa štovanjem 

 

Dr.sc. Josip Stjepandić 

 

7. rujna 2015. 

 

Kamenjar.com, 8.9.2015. 

Dragovoljac.com, 8.9.2015. 
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PRIJAVA PROTIV VIŠE POČINITELJA ZBOG 

JAVNOG POTICANJA NA NASILJE I MRŽNJU 

(ČLANAK 325. KZ RH) 
 

Štovani dame i gospodo, 

 

Publikacija 'Govor mržnje i nasilje prema Srbima u 2015.' u izdanju Srpskog 

narodnog vijeća (SNV) i Vijeća srpske nacionalne manjine Grada Zagreba 

optužuje za etnički motivirano nasilje, prijetnje i govor mržnje cijeli niz javnih 

osoba, među kojima se nalazi i Predsjednica Republike Hrvatske Kolinda Grabar 

Kitarović.  

O utemeljenosti nekih optužbi moglo bi se raspravljati, neke od njih su tako 

apsurdne, da se mora pitati da li takav dokument u svojoj sveukupnosti predstavlja 

čin javnog poticanja na nasilje i mržnju (članak 325. KZ RH). 

Budući da su portali i društvene mreže preplavljeni reakcijama, ograničit ću se na 

dva očigledna primjera, koji sigurno zaslužuju Vašu pozornost: 

1. Branimir Glavaš, proslavljeni ratni general Hrvatske vojske i zastupnik u 

Saboru RH, nazvan je ratnim zločincem (na stranicama 3, 29, 40, 41, 75, 

90), da bi već na stranici 4 donesena istinita informacija o ukidanju 

dijelova presude kojom se Branimira Glavaša tereti za zločine počinjene 

nad srpskim civilima u Osijeku 1991. godine, pa je on samo optuženik. 

Isto tako donosi se informacija da je odvjetnik Zvonimir Hodak 

savjetovao Branimiru Glavašu da tuži Pupovca zato što ga je nazvao 

ratnim zločincem (str. 5). Na str. 41 poglavlje 2.1 posvećeno je Glavašu, 

pa se opet tvrdi da Glavaš nepravomoćno osuđen jer je pripadnicima HV-

a naredio mučenje i likvidaciju osječkih civila srpske nacionalnosti, što je 

lažno, jer je presuda ukinuta. Ovo uporno ponavljanje lažne tvrdnje teško 

je drukčije interpretirati nego kao govor mržnje protiv  Branimira 

Glavaša. 

2. Na stranici 4 stoji sljedeća tvrdnja: Nakon demonstracije vojne moći u 

Zagrebu, proslava Oluje obilježena je i na samu godišnjicu (5. avgusta) u 

Kninu, a završila je koncertom Marka Perkovića Thompsona i uzvicima 

“Ubij Srbina”. Ista tvrdnja ponavlja se na stranicama 26 i 37. Kao vrlo 

pozorni sudionik proslave i koncerta u Kninu mogu posvjedočiti da 

skandiranja „Ubij Srbina“ nije bilo, niti na samom koncertu, niti na 

drugim mjestima na kojima sam se prije u Kninu nalazio, niti mi je netko 

od prijatelja pričao o takvom opažanju. Cijela priredba prošla je u 

najboljem redu, poput hodočašća. Ta iznova ponavljana neistina mora se 

interpretirati kao govor mržnje protiv Marka Perkovića Thompsona. 
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Nadam se da dijelite moje mišljenje i da će te postupiti po službenoj dužnosti. 

 

Sa štovanjem 

 

Dr. Josip Stjepandić  

 

13.3.2016 

 

 
 

Slika 1: Odgovor Državnog odvjetništva Republike Hrvatske 
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RADO ĆU POSVJEDOČITI DA NA THOMPSONOVU 

KONCERTU U KNINU NIJE BILO NIKAKVOGA 

GOVORA MRŽNJE, A POGOTOVO NE PROTIV SRBA 
 

Što sve razotkriva Bulletin #6 SNV-a o govoru mržnje i „nasilju prema Srbima“? 

Vozeći se 4. kolovoza lanjske godine prema moru slušao sam pozorno HR1 u 

podne, kad je u emisiji „Dogodilo se na današnji dan“ emitiran sablažnjiv prikaz 

„Oluje“, kao da im je pritom pomagao Savo Štrbac. To je bio samo mali detalj u 

dimnoj zavjesi, koji su neokomunistički mediji i „nevladine“ udruge pokušali 

navući preko središnje proslave u Kninu. Više puta sam gledao što javljaju portali 

i uvjerio se da skojevci naprosto traže dlaku u jajetu. To me je potaklo da malo 

pozornije promatram druge sudionike proslave u Kninu. Nije bilo ničega, od čega 

bi normalan gost trebao okrenuti glavu. Sveopći ushit, zajedništvo kao na 

hodočašću. Hrvati su slavili najveću pobjedu sa „srcem u nebu“. Nek se ljuti, 

kome smeta! 

Navečer sam prvi puta u životu nazočio jednom rock-koncertu i ostao tamo do 

ponoći. Koristeći privilegij “VIP-tribine”, zapravo primitivne stadionske tribine 

na maloj uzvisini, imao sam pregled nad cijelim stadionom. More hrvatskih 

barjaka i drugih navijačkih rekvizita. Policije u uniformi bilo je puno, ali i oni  su 

uživali u jedinstvenom ugođaju. Koliko mi je bilo moguće, kretao sam se unutar 

tribine. Posvuda veselo mnoštvo, uglavnom mladež! Snimao sam i osluškivao što 

se skandira i pjeva. Nisam čuo nikakvo „Ubij“ niti „Mrzim“ niti „Srbina“. Siguran 

sam da bih to bio čuo, da je netko tako nešto skandirao. Osim toga, na stadionu su 

bile postavljene najmanje tri televizijske kamere, koje bi takve uzvike sigurno bile 

registrirale.   

Nakon svega mogu čestitati Thompsonu i kao otac trojice sinova u dobi tipičnih 

Thompsonovih posjetitelja mogu svim roditeljima preporučiti da šalju svoju djecu 

na njegove koncerte. Da je pameti i domoljublja, Thompson bi bio u novom 

kurikulumu, a ne raznorazni pedofili i jugofili. 

Da se Thompson našao na popisu „veličanstvenih“, koji imaju čast da ih SNV u 

svojem najnovijem uratku počasti svojom tipičnom porcijom velikosrpskog blata, 

posve je logično: on je njihova  „crvena krpa“. Slično je postupanje prema 

proslavljenom ratnom generalu Glavašu, kojega bilten više puta naziva ratnim 

zločincem, iako je presuda davno ukinuta. Dopuštajući takvo kancerogeno 

ponašanje bez najmanje reakcije, DORH ih zapravo podupire i odašilje vrlo 

negativnu poruku, da je blaćenje Hrvata u svakoj količini dopušteno. Zato sam se 

odlučio poslati kaznenu prijavu zbog govora mržnje i pozivam čitatelje HT da mi 

se pridruže. Rado ću posvjedočiti da na Thompsonovu koncertu nije bilo nikakvog 

govora mržnje, pogotovo ne protiv Srba. Velikosrbi izgleda ne znaju prestati, dok 

ne dobiju po nosu kao 1995. DORH bi to trebao konačno uvidjeti, ili ga treba 

temeljito reformirati. 

24. ožujka 2016. 

 

Hrvatski tjednik 
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GLAVNOME UREDNIKU DEUTSCH WELLE 

BENJAMINU PARGANU 
 

Štovani gospodine Pargan, 

 

u odgovoru na moju raniju kritiku obećali ste mi da ćete pozvati druge 

sugovornike u svrhu objektivnijeg izvješćivanja. 

Na žalost, Vaše uredništvo opet si je priuštilo autogol. Prilog „Ustaški pozdrav u 

Jasenovcu“ od 7.12.16  

 http://www.dw.com/hr/usta%C5%A1ki-pozdrav-u-jasenovcu/a-36681382 

također spada među neokomunističke propagandne uratke, za koje ne bi smjelo 

biti mjesta u programu ugledne kuće poput Deutsche Welle. 

U prilogu je teško naći jednu jedini ispravnu rečenicu. Podnaslov po kojemu 

„Hrvatske vlasti ne uspijevaju se pravilno suočiti s aktualnom pojavom i efektom 

najtežeg desničarskog revizionizma na mjestu nekadašnjeg konc-logora u NDH“ 

mogao je isto tako biti objavljen u Beogradu godine 1971, prije nasilnog rušenja 

tzv. Hrvatskoga proljeća po maršalu Titu. 

Fakultet političkih znanosti u Zagrebu osnovala je Komunistička Partija 

šezdesetih godina prošlog stoljeća. To se vidi u javnim istupima njihovih 

profesora, koji još uvijek nepokolebljivo stoje na crti svojih utemeljitelja. Među 

najpoznatije predstavnike spada Vaš sugovornik Berto Šalaj, koji je bio jedan od 

kandidata za predsjednika Savjeta neokomunističke stranke SDP. Još samo u 

Sjevernoj Koreji možemo naći sveučilišnoga profesora, koji drži da je 

komunistički režim „teorijski vrlo prihvatljiv, a u praksi pretežito pozitivan“! 

Takav veličanstveni mudroslov nalazimo bez popratnog komentara na mrežnoj 

stranici vodeće njemačke medijske kuće! 

Luka Bogdanić, Vaš sljedeći sugovornik, također govori o stvarima koje ili ne 

poznaje ili hotimično krivotvori. Predmetna organizacija HOS (Hrvatske oružane 

snage) nastala je u kaotičnom vremenu u začetku rata godine 1991. te skupljala 

dragovoljce, među njima i strance. Kasnije ova organizacija ne samo da je 

uključena u Hrvatsku vojsku, nego je (zu prethodnu suglasnost „antifašističkih 

boraca“ iz 2. Svjetskog rata!) primljena u međunarodnu udrugu ratnih veterana. 

Na njezinu grbu i stijegu nalazi se natpis „Za dom spremni“ (njemački: 

heimatverbunden). S tim oznakama sudjelovali su bez ikakvih zapreka na vojnom 

mimohodu 4. kolovoza 2015 u nazočnosti hrvatske predsjednice i tadašnjeg 

(neokomunističkog!) predsjednika vlade. Najpoznatiji član HOS-a bio je Marko 

Perković Thompson, koji je danas najomiljeniji hrvatski pjevač. Njegov prvi 

album, objavljen početkom 1992, resio je natpis „Za dom spremni“. Izvršni 

producent ovoga albuma bio je stanoviti Ivo Josipović, izdanak komunističke 

nomenklature i kasniji predsjednik Republike Hrvatske (2010 – 2015). Ima li 

boljeg dokaza za neškodljivost ovog pozdrava? 

 

http://www.dw.com/hr/usta%C5%A1ki-pozdrav-u-jasenovcu/a-36681382
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Slika 2: Ovojnica prve pjesme Marka Perkovića Thompsona 

Krilatica „Za dom spremni“ poznata je više stoljeća. U privitku imate preslik iz 

lokalnih hrvatskih novina iz godine 1921. u vrijeme Kraljevine SHS (tzv. Prva 

Jugoslavija), koji pokazuje da su školska djeca u svečanim prigodama izvodila 

pjesme s tim tekstom (v. drugi odlomak u desnome stupcu).  

Da je Vaš autor doista bio zainteresiran za cjelovitom informacijom, onda bi 

sigurno pogledao knjigu „Dva pisma koja su skinula maske“ svjetski poznatog 

matematičara Josipa Pečarića, koji drži prvo mjesto u svjetskoj statistici po broju 

znanstvenih radova ( https://www.researchgate.net/profile/Josip_Pecaric). U toj 

knjizi je između ostalog gospođa Eva Kirchmayer-Bilić na stranicama 44-58 

navela različite izvedenice ove krilatice, koje su se koristile kroz povijest. 

Naposljetku ostaje nejasno kako bi se takova zabrana praktično izvela. Treba li 

Hrvatima općenito zabraniti da budu za dom ili samo spremni? Ili ćemo tisuće 

starih knjiga i pjesmarica uz pomoć škara očistiti od „fašističkog sadržaja“? 

Šteta je da se Vaš suradnik usredotočio samo na propagandističke parole, a ne na 

temeljitu analizu! 

Što o toj temi ima reći jedan stručnjak (povjesničar), možete pročitati ovdje: 

http://direktno.hr/en/2014/direkt/70018/Vodi-se-hibridni-rat-protiv-nas–iz-

Banja-Luke-Beograda-ali-i-Hrvatske.htm 

Ja sam Vam prof. Jurčevića već preporučio kao sugovornika. Ostaje nejasno, zašto 

ne dopustite da različito mišljenje dođe do izraza, iako je to Vaša zakonska 

obveza. Vaše postupanje metoda je onog totaritarnog sustava, kojeg Vaš suradnik 

bezuspješno pokušava prokazati u Hrvatskoj. 

Sa štovanjem 

Dr. Josip Stjepandić 

11. prosinca 2016. 

 

Hrvatskonebo.com, 12.12.2016 

Dragovoljac.com, 12.12.2016 

http://direktno.hr/en/2014/direkt/70018/Vodi-se-hibridni-rat-protiv-nas–iz-Banja-Luke-Beograda-ali-i-Hrvatske.htm
http://direktno.hr/en/2014/direkt/70018/Vodi-se-hibridni-rat-protiv-nas–iz-Banja-Luke-Beograda-ali-i-Hrvatske.htm
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Narod.hr, 19.12.2016 

 
 

Slika 3: Preslik iz lista Virovitičan početkom srpnja godine 1921. 
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STJEPANDIĆ I THOMPSON U PEČARIĆEVIM 

KNJIGAMA 
 

DVA PISMA KOJA SU SKINULA MASKE / NA 

HRVATSKU ŠUTNJU NISMO SPREMNI!, ZAGREB, 

2015. 
 

Dr. sc. Josip Stjepandić, 

 

MENTALNI BLJESAK I TEKSTOVNA OLUJA ZA 

ISTINU I PRAVDU 
 

Nekim svojim prirodnim slijedom, početkom svakog semestra izlazi sljedeća nova 

knjiga akademika Josipa Pečarića, iako nije prvenstveno namijenjena niti 

studentima, niti akademskoj zajednici. Tako ni ova knjiga nije nikakvo 

iznenađenje, možda samo njezin opseg, koji zorno pokazuje čime se autor najviše 

bavio tijekom proteklog ljeta. Budući sam njezino nastajanje pratio iz neposredne 

(virtualne) blizine, a i doprinio s nekoliko stranica teksta, meni je pripala rijetka 

čast da napišem predgovor. 

Što nam donosi najnovija knjiga? Tu su sabrani dnevnički zapisi, dokumenti i 

reagiranja tijekom kasnog proljeća i ljeta 2015. godine, koja otprilike tisuću 

odabranih primatelja primaju u redovitim, katkad dnevnim „mail poslanicama“ 

akademika Pečarića, a šire čitateljstvo djelomično na međumrežnim portalima. U 

žiži autorova zanimanja nalaze se kao i uvijek istina i pravda. Ovaj puta povod su 

dva pisma iz pera akademika Pečarića i njegovih prijatelja upućena visokim 

dužnosnicima, koja su čim su objavljena zadobila puno istomišljenika i 

supotpisnika na jednoj strani, te izazvala buru i posvemašnje skidanje maski na 

drugoj, suprotstavljenoj strani. 

Kao i u svim ranijim knjigama, tema je domoljublje, kontekst politika, srž logika, 

komunikacijska metoda polemika u ozračju gotovo totalitarne netrpeljivosti. 

Današnja je Hrvatska na žalost država s “tvorničkom pogrješkom”, teškim 
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strukturnim problemom koji potječe od nikad provedene lustracije. Slijedom toga, 

protivnici hrvatske države iskočili su iz svojih zaklona, čim je oružje zašutjelo, te 

nastavili tamo, gdje su godine 1990. stali. Posljedica je, da danas mnoge ključne 

pozicije u državi čvrsto drže neprijatelji hrvatske države, koji ne propuštaju priliku 

da napakoste državi koja ih hrani, što se može uočiti po apsurdnim postupcima u 

skoro svim sferama javnog života. Na političkoj pozornici malo je sudionika koji 

su spremni suočiti se i razotkriti takve postupke, što se najbolje vidjelo po njihovu 

mlakom držanju prema bivšim predsjednicima, koje je Hrvatsko nacionalno 

etičko sudište u međuvremenu osudilo za veleizdaju. Takvih apsurda svjestan je 

naravno akademik Pečarić, te ih razobličuje i razara svojom ubitačnom logikom. 

Pritom ne štedi ni truda ni vremena, ne ustupajući niti pred “medijskim vučjim 

čoporom”, koji je u međuvremenu postao najjača orjunaška falanga. 

U prvom slučaju (“Pismo HAZU”) skupina povjesničara i njihovih podupiratelja 

iz drugih zanimanja utemeljila je udrugu građana “Društvo za istraživanje 

trostrukog logora Jasenovac”, preskačući pritom poneku podmuklu 

administrativnu prepreku. Da su osnovali društvo za istraživanje kamilice, smilja 

i drača, sve bi bilo u najboljem redu i vjerojatno bi dobili kakvu državnu potporu. 

Jasenovac??? Ne, to nikako ne ide, jer je jednom već odlučeno da je Jasenovac 

najveći srpski grad, što bi se dalo razumjeti da tamo počiva više od 1,200.000 

žrtava, koliko Beograd ima stanovnika! I svake godine ih je sve više, onako kako 

broj žitelja Beograda raste. Dogma se mora slušati, na zapovijed svemoćne 

Partije! Mene su sedamdesetih godina prošlog stoljeća u školi najprije učili da je 

u Jasenovcu bilo 700.000 žrtava. Dok sam završio studij, ta je brojka po 

srbijanskim izvorima već bila narasla na 1,300.000 žrtava, da bi poslije bila 

korigirana na 80.000 žrtava, što bi trenutačno bila službena brojka u Republici 

Hrvatskoj. Zašto bi netko, tko je doživio takvu jugokomunističku i velikosrpsku 

propagandu u njezinu najsurovijem originalu, vjerovao da je uopće postojao neki 

logor, a pogotovo ogroman broj žrtava u njemu, koji nije dokazan tijekom 

neovisnog istraživanja? Kao što su čitatelji prošle knjige akademika  Pečarića 

„Živjela nam antifašistička tj. braniteljska Hrvatska“ ili Hrvatskog tjednika mogli 

pročitati, postoje ozbiljne, utemeljene sumnje, da je ova posljednja brojka od 

80.000 žrtava također prenapuhana. Da bi se tomu stalo na kraj, povijest logora 

Jasenovac mora se temeljito istražiti, koristeći najmodernije znanstvene metode 

umjesto dosadašnje partijske dogme, a da se pritom ishod istraživanja naravno ni 

u kojem obliku ne prejudicira. Tko zna, možda se na koncu dokaže da je u 

Jasenovcu bilo puno više žrtava, nego što se dosad mislilo!? 

Ta skromna ambicija, da novoosnovana udruga pokrene istraživanje, koje dosad 

nisu pokrenule moćne i skupe državne institucije poput ministarstava, akademija, 

instituta itd, iako su imale mnogo razloga za to, izazvala je žestoke negativne 

reakcije upravo kod onih, koji su tu inicijativu – vjerojatno iz ideoloških razloga 

– sami propustili pokrenuti. 

Da se “antifašisti” bune, može se interpretirati njihovom željom da se makar do 

njihove smrti možda sakrije neki mračni dio njihove prošlosti, koji bi mogao 

nesmotreno izviriti na svjetlo dana. Ali “mlade i mlađe zvijezde povijesne 

znanosti”, udruge civilnog društva, “documentirani centri za suočavanje s 
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prošlošću” i ostali nesalomljivi zaštitnici ljudskih prava!? Lijepo li stoji na 

međumrežnoj stranici: “Žrtve su predugo čekale. Žrtve nisu brojke. One imaju 

ime i prezime, ali i bližnje koji su ih voljeli. Pomozite nam u stvaranju 

jedinstvenog poimeničnog popisa žrtava rata.” Zašto su oni protiv? Pa upravo to 

trebamo: poimenični popis svih žrtava, koji se ne će više moći manipulirati! Novo 

bi istraživanje bilo izvrstan povod da se oni pokažu kao perjanice istine i pravde, 

te da se još čvršće stisnu uz državnu, a možda i briselsku sisu. 

U takvoj situaciji logično je da netko širu javnost podsjeti na temeljne zasade 

demokratskog društva, primjerice slobodu znanstvenog istraživanja. Tu časnu 

misiju preuzeli su profesori Marušić i Pečarić, napisali pismo HAZU sa zahtjevom 

da ova donese Deklaraciju o slobodi znanstvenog istraživanja, sakupili potpise te 

ga uputili primatelju. Koliko mi je poznato, akademik Zvonko Kusić, predsjednik 

HAZU, najavio je da će se Predsjedništvo Akademije očitovati o njemu. Dosad 

mi nikakvo očitovanje niti odgovor Akademije nije poznat. 

Dok se u prvom slučaju na povod gleda sa sedamdesetgodišnjim odmakom, pa 

malo koji suvremenik može govoriti o tome u svojstvu svjedoka, u drugom slučaju 

povod je tu među nama, dokumentiran na video i audio vrpcama, digitalnim 

medijima i međumrežju. Usprkos tomu, oni (da isti oni !) pokušavaju zanijekati 

činjenicu da su tri riječi (za, dom, spremni) u tom redoslijedu  u Domovinskom 

ratu korištene u različitim sastavnicama Hrvatske vojske, te da su kao pozdrav ili 

poklič ovjekovječene u pjesmama i drugim djelima. Kako je Domovinski rat ne 

samo odlukama hrvatskih institucija, nego i rezolucijama Ujedinjenih naroda, te 

presudama dvaju međunarodnih sudova, utvrđen kao pravedni, legalni, 

oslobodilački rat, logično bi bilo da se njegova ostavština preuzme u hrvatsku 

tradiciju. U svojoj najboljoj vjeri hrvatski pjevač Marko Perković Thompson 

uživo ili s nositelja filma i zvuka uveseljava svoje gledatelje i slušatelje pjesmom 

“Bojna Čavoglave” koja započinje upravo tim pokličem. Slijedom toga, 

Thompsonov koncert postao je dijelom tradicije obilježavanja Dana domovinske 

zahvalnosti i hrvatskih branitelja, te Dana pobjede. 

Taj koncert iz godine u godinu prolazi u najboljem redu, u što sam se ove godine 

osobno mogao uvjeriti: zajedništvo kao na hodočašću. Nikakvog izgreda, kojeg bi 

pažljivi promatrač mogao uočiti s tribine kninskog stadiona punog besposlene 

interventne policije. Ali ne, to nekome smeta, pa se oko Thompsona svake godine 

u isto vrijeme plete mreža laži, podvala i ucjena. Režimski su mediji ove godine 

stvarali ozračje da bi milicija konačno trebala postupati protiv Thompsona. 

Ta neugodna spoznaja bila je tema u društvu koje je 5. kolovoza popodne slavilo 

blagdan na OPG Paje Tošića u Oklaju, u kome se rodila ideja da se takvom 

ocrnjivanju Domovinskog rata i hrvatskih branitelja može stati na kraj jedino ako 

se pozdrav „Za dom spremni“ uvede u službenu uporabu u Hrvatsku vojsku, gdje 

je tijekom Domovinskog rata bio u širokoj uporabi, kako će nas kasnije poučiti 

Mario Filipi, dragovoljac Domovinskog rata i sam zagovornik ovog pozdrava. 

Ideju koju je formulirao Branko Borković Mladi Jastreb akademik Pečarić je uz 

pomoć nas nekoliko pomagača pretočio u pismo upućeno predsjednici Republike 

Hrvatske Kolindi Grabar Kitarović te predsjedniku HDZ-a i vjerojatnom budućem 

predsjedniku Vlade Republike Hrvatske Tomislavu Karamarku. 
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Ako je prvo pismo izazvalo buru, onda je reakcija na drugo pismo bio tropski 

uragan. Kao po zapovijedi, započelo je nabacivanje blatom na nas potpisnike, pri 

čemu su pale (skoro) sve maske. Akademik Pečarić više je puta bio optužen za 

“ustašluk”, tako da je onako jadan i bijedan mogao pomisliti ili da su ga u snu bez 

njegova znanja vratili u Beograd ili da su oni njegovi “prijatelji” iz Beograda došli 

u Zagreb, da mu malo uljepšaju život. Kako mu je bilo u Beogradu, opisao je u 

jednom poglavlju ove knjige. Za mene je sve to bilo jako zabavno s jedne strane, 

kako su se nizale teorije urote, jer je bilo očigledno da su protivnici potpuno 

zanemarili što u pismu stoji, da ih to zapravo uopće ne zanima. S druge strane bilo 

je vrlo zabrinjavajuće, kako su nas pored svih orjunaških medijskih batinaša 

primjerice dva sveučilišna profesora s istog fakulteta, „potpuno neovisni“ 

kolumnisti u dvije naoko suprotstavljene novine, gotovo sinkrono “počastili” 

komplimentima o našoj tobožnjoj intelektualnoj ograničenosti i iznimnoj 

pokvarenosti. Dobro je da nisu pozvali miliciju da nas pohapsi ili pak spremi u 

ludnicu! 

Posebno zanimljivo bilo je postupanje prema biskupima Košiću i Pozaiću, te 

mnogim svećenicima, koji su potpisali peticiju. Slijedom nepisanog partijskog 

zakona, da iza društvenih događaja koji se ne dadu objasniti, sigurno stoji Crkva 

tj. klerofašisti, odmah je krenuo juriš, ultimativni zahtjev za očitovanje i sankcije 

protiv dvojice biskupa. I tu se pokazala visoka razina koordiniranog agresivnog 

suglasja, tako da je nadbiskup Puljić, predsjednik Hrvatske biskupske 

konferencije, na koncu javno zapitao stoji li iza takvih orkestriranih napada neki 

medijski dirigent. 

Ovaj prikaz ne bi bio potpun, kad bi se preskočile reakcije „dobrohotnih“ čitatelja 

peticije, koje bi se mogle sažeti u dvije rečenice: „Jeste li vi normalni, što će na to 

reći NATO, EU, svijet? Oni tako nešto nikad ne će dopustiti!“ Kao da se nekog 

tiče da li Hrvatska pozdravlja sa ZDS ili s „ja uzduž – ti poprijeko“ odnosno ima 

li kunu ili talar za valutu.  

Primatelji našeg pisma o njemu su se nekako nevoljko očitovali. Predsjednica je 

preko svog suradnika  jednom izrazito orjunaškom portalu poručila da je peticija 

neozbiljna i na razini provokacije, dok je HDZ priopćio na međumrežju da 

službenih pozdrava ima dovoljno, te da je potrebno rješavati goruće probleme. Ni 

jedno ni drugo nisu se pak očitovali o tome, da li Marka Perkovića Thompsona 

treba proganjati zbog pozdrava ZDS i kako će policija postupati dogodine, kad 

HDZ bude obnašao vlast, ako Bog da i hrvatski birači tako izaberu. Da o ubogim 

hosovcima, koji su krvarili svuda gdje je trebalo, ne govorim. Sad bi se i njih 

tobože trebalo staviti izvan zakona! 

Uzgred budi rečeno, u Njemačkoj, gdje živim, člankom 17 Ustava propisano je 

pravo da se svatko smije obratiti obnašatelju vlasti ili predstavničkom tijelu, što 

dugi niz godina intenzivno koristim i uvijek dobijem odgovor. Za primatelje 

peticija u Njemačkoj vrijedi jednostavno pravilo: nema neozbiljne ili 

provokativne peticije, nego samo odmjereni odgovor! 

U uvjerenju, da je dominantno razdoblje u hrvatskoj povijesti bilo od 1991. do 

1995. godine, pa prema tome zaslužuje posebnu pažnju u njegovanje hrvatske 

tradicije, autori se nisu osvrtali na podmetanja, da se peticijom pokušava 



                                     JOSIP STJEPANDIĆ I THOMPSON                        49 

 
 

rehabilitirati „nacistički/fašistički pozdrav“, u čemu je prednjačila „državna“ 

Yugovizija. Bilo je zanimljivo slušati uspjenjene „političke analitičare“, 

povjesničare, profesionalce i amatere, kako se zaklinju, da ZDS nikada, na časnu 

skojevsku riječ zbilja nikada (!!!) nije bio u uporabi prije 1941. godine. To je 

izazvalo reakciju mnogih domoljuba koji su imaju posve druge informacije (zato 

smo ga i nazvali „starim hrvatskim pozdravom“), od kojih bih posebno istaknuo 

neumornog Miru Banovića, koji je iskopao vrijedne informacije. Ovdje ću navesti 

podulji izvadak iz lista „Virovitičan“, broj 45 iz srpnja 1921. godine, u kojem se 

s istim ushićenjem izvješćuje o velikoj sreći, da je kraljević Aleksandar izbjegao 

atentat, te o zabavici društva „Okrilje“, na kojoj su školska djeca u svome igrokazu 

slavila za dom i rod spremni: 

„Čovjeku stane pamet nad viješću, da je neki krvolok bacio na Vidovdan u 

Beogradu bombu u kola kraljevića Aleksandra, koja je na veliku sreću cijele 

Jugoslavije zapela o žicu u zraku, te eksplodirala, tako da su kola s regentom 

prošla i on ostao neozlijeđen, dok je više njih od pratnje teško ranjeno. 

… 

Hvaleći svevišnjem što nam je očuvao na životu kraljevića regenta kličemo iz dna 

duše: 

Živio kraljević Aleksandar! 
 

Zabavica „Okrilja“ 

 

Društvo „Okrilje“ ima svrhu odijevati siromašnu školsku djecu u Virovitici i 

nabavljati im školske knjige, pisaće i risaće stvari, da im se omogući polaziti 

osnovnu školu i u njoj napredovati…. 

… 

Nastojanjem učiteljstva virovitičkih škola stupila su dne 26. lipnja o.g. javno pred 

općinstvo školska djeca za svoje siromašne sudruge, što ima zamašnu uzgajnu i 

oblikovnu (?) vrijednost, koji po đače, koje javno govorom, pjesmom, sviranjem 

djeluje, toli po slušatelje. Siromašno je đače izgovorilo jezgroviti proslov s 

označenjem što im je „Okrilje“ darovalo, lijepo se zahvalilo i za daljnu potporu 

preporučilo. 

… 

Cijeli igrokaz vrlo je poučan, laganim i shvatljivim vezanim slogom sastavljen. U 

njem se ponavlja na bajoslovni način zemljopis. U prizornom smislu pripovijedaju 

očevidci, ovdje lastavice, što su doživjeli i vidjeli u preletenim (?) dalekim 

krajevima, spominju se slavni stari hrvatski književnici iz Dalmacije. Ističu se na 

više mjesta i domoljubni osjećaji: 

 

Ne valja, braćo, zaboraviti brata, 

A pomoć brza vrijedi poput zlata, 

Za brata ginuli su uvijek baš Hrvati, 

Za rod i dom spremni život dati… 
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Svako je dijete svoju ulogu shodnim prikazivanjem razgovijetno i razumljivo 

izgovorilo….” 
 

Ako su djeca u Virovitici 1921. godine pjevala “Za rod i dom spremni život dati”, 

možemo si zamisliti što su onda pjevali odrasli? Gdje bi bila Hrvatska, kad bi se 

njezini sveučilišni profesori povijesti bavili poučnim igrokazima iz 1921. godine, 

a ne jugokomunističkom, protuhrvatskom propagandom? 

Na koncu ovog predgovora moram se kratko osvrnuti na onu drugu, 

profesionalnu, „matematičku“ stranu akademika Josipa Pečarića. Kada sam prije 

nekoliko godina čuo tvrdnju da je objavio 1.000 (tisuću!) radova, najprije nisam 

mogao povjerovati, pa sam išao gledati u međumrežje i znanstvene baze podataka 

poput Scopus-a. Broj radova je doista tako veliki, da je puno vjerojatnije da je 

akademik neke radove zaboravio staviti na popis, nego da je nadodao naslove, koji 

tamo ne pripadaju. 

Nekakvu “top listu” najplodnijih znanstvenika po mojim skromnim saznanjima 

nitko u svijetu ne vodi. Sama pomisao, da bi jedan hrvatski znanstvenik mogao 

biti pri ili čak na samome vrhu svjetske liste, nije mi dala mira, pa sam ga 

nagovorio da se registrira u otvorenoj bazi podataka researchgate 

(https://www.researchgate.net/profile/Josip_Pecaric), koja podatke popunjava 

automatskom pretragom na međumrežju. Tamo je s trenutačno 1634 registrirana 

objavljena rada prvi na listi najplodnijih znanstvenika u svijetu, dok je 

drugoplasirani na toj ljestvici negdje pri 1250 radova. S takvim opusom u nekoj 

drugoj zemlji Pečarić bi imao sve pogodnosti, a njegovo ime bi krasilo trgove, 

ulice i škole. Mnogi napadači na akademika Pečarića primaju plaću od Sveučilišta 

u Zagrebu, koje polako i sigurno klizi na dolje na popisu najboljih svjetskih 

sveučilišta. Kako i ne bi kad „zdrave snage“, koje bi akademika Pečarića najradije 

najurile iz Akademije, kad bi mogle, gotovo nemaju nikakve međunarodno 

relevantne radove: Ivo Banac (3 rada u Scopus-u), Neven Budak (2), Ivo Goldstein 

(2), Tvrtko Jakovina (2), Hrvoje Klasić (0), Žarko Puhovski (1). Sigurno neću 

pogriješiti, ako ustvrdim, da bi ovi drugovi morali postati besmrtni, ako bi u svome 

budućem radu svojim sveukupnim zajedničkim naporima htjeli dostići znanstveni 

opus akademika Pečarića. 

Za usporedbu navest ću gospodu Isamu Akasaki, Hiroshi Amano, Shuji 

Nakamura, koji po Scopus-u (685, 680, 645) imaju više objavljenih radova nego 

akademik Pečarić (554). Ta trojica fizičara dobili su naime skupno Nobelovu 

nagradu za fiziku za godinu 2014. Slijedom toga, sigurno nisam u krivu ako 

tvrdim da bi naš akademik bio ozbiljan kandidat, da se daje Nobelova nagrada u 

matematici. 

Veselim se da je dragi Bog podario Hrvate takvim darom. Još kad bi to moji Hrvati 

shvatili i malo više slušali akademika Pečarića, pogotovo u ovo predizborno 

vrijeme! 

 

Dr. sc. Josip Stjepandić, Bensheim, 24. rujna 2015 

 

  

https://www.researchgate.net/profile/Josip_Pecaric
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PISMO PREDSJEDNICI RH I PREDSJEDNIKU HDZ-A 

 
Štovana Predsjednice RH gđo Kolinda Grabar Kitarović, 

Štovani Predsjedniče HDZ-a g. Tomislave Karamarko, 

 

Najavljeno je kako će šibenska policija kazniti pjevača Marka Perkovića 

Thompsona zbog uzvikivanja pozdrava ZA DOM SPREMNI na velikom koncertu 

u Kninu,   

Pozdrav je dio Thompsonove pjesme BOJNA ČAVOGLAVE koju on izvodi već 

25 godina. SVATKO u bilo kojoj demokratskoj sredini smije pjevati i recitirati 

stihove te pjesme sve dok ona nije službeno ZABRANJENA. 

Pjesma, nastala u vrijeme kada je Hrvatska bila razoružana, a UN joj je zabranio 

naoružavanje tj. prepustio je velikosrpskoj agresiji, dizala je moral naroda.  

Može li i smije li netko kažnjavati, zabranjivati ili prekrajati riječi te pjesme koja 

je dio povijesti hrvatskog naroda? 

Posljednji zapovjednik obrane Vukovara, Branko Borković, poznat i pod 

nadimkom Mladi Jastreb, na svom se Facebooku osvrnuo na polemike oko 

pozdrava ‘Za dom - spremni’. Borković smatra da bi se pozdrav trebao uvesti u 

službenu vojnu uporabu: 

Koliko god se trudim proniknuti u problem starohrvatskog pozdrava “ZA DOM -

SPREMNI” ne mogu dokučiti što je u njemu neprimjereno i nedolično. Osobno 

smatram da bi ga regularno trebalo uvesti u službenu uporabu u oružane snage. 

Otprilike bi se dogodilo isto što se dogodilo i s uvođenjem kune kao novca. 

Raznorazni anti ovi ili oni bi vrištali par mjeseci, a nakon toga bi našli nešto drugo 

što ih evocira na dane kada su njihovi preci (a i oni) tamanili Hrvate. Braćo i 

sestre: ZA DOM – SPREMNI! 

Postoje I sudske presude da se radi o starom hrvatskom pozdravu (vidjeti npr.:   

http://www.hrsvijet.net/index.php/vijesti/132-hrvatska/19334-sud-utvrdio-

pozdrav-za-dom-spremni-je-stari-hrvatski-pozdrav.). 

Sjetimo se, tvrdili su kako je uvođenje kune dokaz da je RH istovjetna s NDH. 

I doista je Borković u pravu kada nas je podsjetio na velikog hrvatskog 

predsjednika akademika Franju Tuđmana i način na koji je on riješio pitanje kune. 

Danas oni koji su se opirali uvođenju kune vrlo rado primaju mirovinu u kunama, 

pače, daju si je prebaciti na račune u Srbiji. 

Pojam "Domu ili domovini odan/privržen/predan/spreman" postoji u sličnom 

obliku u svim zemljama i narodima, te budi nepodijeljeno pozitivna čuvstva. 

Uvođenjem takvog pozdrava u službenu uporabu njegovala bi se hrvatska kultura 

i tradicija. U protivnom protivnici ovog pozdrava mogli bi sutra doći na ideju da 

nam zabrane naš pleter, zagrebačku katedralu ili čak Sinjsku alku. 

Zato od vas štovana Predsjednice RH i štovani predsjedniče HDZ-a tražimo da 

usvojite sugestiju Mladog Jastreba i predložite izmjene zakona o hrvatskoj vojsci 

tj da se pozdrav ZA DOM - SPREMNI uvede u službenu vojnu uporabu. 

 

akademik Josip Pečarić 

http://www.hrsvijet.net/index.php/vijesti/132-hrvatska/19334-sud-utvrdio-pozdrav-za-dom-spremni-je-stari-hrvatski-pozdrav
http://www.hrsvijet.net/index.php/vijesti/132-hrvatska/19334-sud-utvrdio-pozdrav-za-dom-spremni-je-stari-hrvatski-pozdrav
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prof. dr. Valentin Pozaić, pomoćni biskup zagrebački 

dr. sc. Vlado Košić, biskup sisački 

akademik Stanko Popović 

dr. sc. Mirko Valentić, znanstvenik emeritus, bivši ravnatelj Hrvatskog instituta 

za povijest 

dr. sc. Josip Stjepandić, Njemačka 

Josip Šimunić 

dr. sc. Henrik Heger Juričan, Sveučilište Pariz-Sorbona, dopisni čan HAZU 

akademik Borislav Arapović, inozemni član Ruske akademije zanosti 

Krešimir Kraljević 

Franislav Stanić 

dr. sc. Zvonimir Šeparović, Predsjednik Hrvatskog nacionalnog etičkog sudišta 

prof. dr. sc. Mislav Grgić 

prof. dr. sc. Zlatko Vrljičak 

dr. sc. Stjepan Razum 

prof. dr. sc. Nikica Uglešić 

prof. dr. sc. Ante Lauc 

prof. dr. sc. Darko Žubrinić 

prof. dr. sc. Ivo Rendić – Miočević 

dr. sc. Zvonimir Marić, umirovljeni sveuč. prof., bivši diplomat 

prof. dr. sc. Ivan Karlić, KBF Sveučilišta u Zagrebu 

prof. dr. sc. Srećko Kovač 

prof.dr.sc.Ivica Veža 

dr. Milan Jelic, ekonomist, sveučilisni profesor hrvatskog jezika, odjel 

prevoditelji, na sveučilištu u Buenos Airesu 

prof. dr. sc. Marin Čikeš 

Tomislav Josić, SOHV 

Zvonimir Hodak. odvjetnik, kolumnist 

don Anđelko Kaćunko 

Velimir Bujanec, urednik i voditelj Tv Emisije ‘Bujica’ 

dr. sc. Milko Brković, umirovljeni znanstveni savjetnik i naslovni profesor u 

trajnim zvanjima 

prof. dr. sc. Šime Vučkov, dr. med. 

Nikola Štedul  

Slobodan Markic, P. Eng. Toronto  

dr. sc. Danijel Dugonjić, dr. med. vet., Imunološki Zavod, Zagreb 

Stanko Šarić, dipl. ing., Najbolji Hrvatski Tamburaši (Ranije Zlatni Dukati) 

Damir Borovčak, dipl. ing., Zagreb 

Mr. Art. Eva Kirchmayer Bilic 

dr. sc. Amira Delic 

dr. sc. Ana Mršić 

prof. dr. sc. Dino Mihaljević Tolj 

prof. dr. sc Franjo Plavšić 

dr.sc. Krunoslav Brčić-Kostić 

Mirela Pavić, prof., kolumnistica u Hrvatskom tjedniku 
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mr. sc. Marko Grubišić, predsjednik Hrvatskog Društva Političkih Zatvorenika 

Petar Mamić,  glavni urednik Boka Cro Press-a, hrvatskog tjednika Iz Sydneya, 

Australija 

prof. dr. fra Andrija Nikić, sa 1402 Napretkovca Iz Mostara i svim akademicima 

dr. sc. Mato Artuković, znanstveni savjetnik 

prof. dr. sc. Boris Širola 

Zlatko Mustapić, direktor Festivala Melodije Hrvatskog Juga 

Blazenko Juracic, mag. komp., docent 

prof. dr. sc Serđo Dokoza 

Mladen Ibler dr.med., bivši veleposlanik RH 

Miljenko Stojić, franjevac, književnik i novinar 

Mladen Pavković, novinar i publicist 

dr. Ružica Ćavar, dr. stom. i dr. med. 

doc. dr. sc. Srećko Botrić 

doc. dr. sc. Ivan Poljaković 

prof. emer. dr. sc. Marija Kaštelan-Macan 

general Ljubo Ćesić Rojs 

izv. prof. dr. sc. Mario Grčević 

general Marinko Krešić 

... 

Potpisnika je blizu 4200. Cijeli popis možete vidjeti na: 

http://kamenjar.com/potpisnici-pismo-predsjednici-rh-i-predsjedniku-hdz-a/ 

 

Neke nasumično izabrane komentare možete vidjeti na: 

http://kamenjar.com/najzanimljiviji-komentari-uz-peticiju-za-dom-spremni/ 

 

Komentar akademika Josipa Pečarića možete vidjeti na: 

http://kamenjar.com/mogu-li-prijetnje-ponistiti-spremnost-za-svoj-dom/ 

  

http://kamenjar.com/potpisnici-pismo-predsjednici-rh-i-predsjedniku-hdz-a/
http://kamenjar.com/najzanimljiviji-komentari-uz-peticiju-za-dom-spremni/
http://kamenjar.com/mogu-li-prijetnje-ponistiti-spremnost-za-svoj-dom/
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Mogu li prijetnje ponistiti spremnost za svoj Dom? 

 

NE SMETA NJIMA DANAS PAVELIĆ, VEĆ HRVATSKA 

SAMOSVIJEST! 

INTERVJU: Branko Borković, mladi jastreb  
Pismo Predsjednici RH i predsjedniku HDZ-a već ima više o 3100 potpisnika. 

Kao što je poznato potpisuje se na portalu kamenjar.com i Krešimir Kraljević mi 

je 20. 08. 2015. napisao: 

Očito postoji određeni pritisak, par ljudi mi se javilo da ih uklonim s popisa! +  

O kakvim pritiscima se radi postaje očito kada se vidi naslov intervjua Mladog 

Jastreba u tjedniku 7Dnevno, 21. 08. 2015.: Prijete mi ubojstvom zbog prijedloga 

da ‘Za dom’ BUDE SLUŽBENI POZDRAV U OS RH. 

Evo tog dijela intervjua: 

Zbog čega ste na facebooku promovirali pozdrav ‘Za dom spremni’? Nije li 

Hrvatska već imala previše problema zbog tog pozdrava? 

– Ne vidim zašto Hrvatske ima problem s tim pozdravom. Zar samo zato što nam 

nabijaju kompleks Ante Pavelića? I Tito i Pavelić bili su totalitaristi, a iza niti 

jednoga od njih nije bila većina hrvatskog naroda. Oni su ‘rođeni’ nakon što je 

Stjepana Radića ubio predstavnik Srbije. Na sve ono pozitivno što je Radić 

stvorio, oni su udarili negativan pečat. Pacifist sam, sljednik nauka braće Radić i 

vjernik, što znači da ne mrzim i ne posežem za tuđim. U pozdravu ‘Za dom 

spremni’ ne postoji ništa sporno. Ako budemo gledali podsjeća li nešto nekoga na 

Pavelića ili Tita, onda bi trebali ukinuti cijeli hrvatski narod. Ne samo stari 

hrvatski pozdrav. Taj pozdrav nema veze s Pavelićem. Zrak, voda, hrana, odjeća 

i dom su temeljna ljudska prava koja čovjek stječe rođenjem. Protubožje i 

protuprirodno je to nekome oduzimati. No, u Hrvatskoj su nam sve oduzeli osim 

zraka, a sada gledaju kako bi i to oteli. Ni dom, kao ustavna kategorija, nije im 

svet. Kada kažem ‘za dom’, brinem se za svoje, a ne za tuđe. Nema tu ništa 

neprimjereno. Zar ćemo zabraniti riječ ‘spremni’, kao što su zabranjivali slovo 

‘u’, jer je to nekome smetalo, pa su umjesto Univerzijada, pisali Yniverzijada? 

‘Dom’ je, osim toga, bio naziv glasila HSS-a još od 1905. godine, dakle davno 

prije Pavelića. Onima kojima taj pozdrav smeta, savjetujem da potraže pomoć 

psihijatra Vojislava Stanimirovića.’ 

Ostajete pri prijedlogu da ‘Za dom spremni’ bude službeni pozdrav u Oružanim 

snagama, te pri tvrdnji da bi taj pozdrav s vremenom postao opće prihvaćen, kao 

što je i kuna postala opće prihvaćena hrvatska valuta? 

– Ostajem kod svega što sam napisao na Facebooku. 

Jesu li vas napadali zbog te inicijative, koja je imala dosta veliki odjek? 

– Itekako. Dobivao sam prijetnje i iz Hrvatske i iz Srbije. Prijetnje iz Hrvatske bile 

su puno žešće od onih iz Srbije. Prijetili su mi Hrvati. Poručivali su da će me noć 

progutati. To najbolje govori dokle je dovela ta histerija. Ipak, ostajem kod svog 

stava. Važno je napokon se suprotstaviti nabijanju kompleksa Hrvatima. Kada 

pođemo kopati jame oko Jasenovca da napokon utvrdimo koliko je točno tamo 

http://www.dnevno.hr/domovina/prijete-mi-ubojstvom-zbog-prijedloga-da-za-dom-bude-sluzbeni-pozdrav-u-os-rh-824258
http://www.dnevno.hr/domovina/prijete-mi-ubojstvom-zbog-prijedloga-da-za-dom-bude-sluzbeni-pozdrav-u-os-rh-824258
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ljudi stradalo, odmah smo ustaše. Nigdje nema tijela, pa se pitam gdje je tih 

700.000 navodno ubijenih Srba? Pitam se, zašto hrvatski političari stalno u 

Jasenovac idu s obranaškim stavom? Tamo su stradali prije svega Hrvati. 

Poznato je da je i Vlatko Maček 1941. završio u Jasenovcu kao ideološki protivnik 

režima Ante Pavelića. I nakon rata tamo su stradavali Hrvati. No, u današnjoj 

Hrvatskoj ne dopuštaju znanstvenicima da to napokon istraže! Tobožnji hrvatski 

povjesničari napadaju svakoga tko poželi doznati istinu o Jasenovcu. A kada 

nema znanstvenih istraživanja uz pomoć kojih bi se doznala istina, ostaju 

krivotvorine i mit. Navodni povjesničari (Goldstein, Jakovina, Klasić) koji se 

rugaju onima koji žele razbiti mit o Jasenovcu, trebali bi potražiti pomoć u 

ordinaciji dr. Vojislava Stanimirovića. Pitanje je kako su uopće došli do svojih 

diploma. 

Naravno, nitko i ne očekuje da će prijetnje uplašiti posljednjeg zapovjednika 

obrane Vukovara. Znamo koliku je ulogu pozdrav Za dom spremni odigrao u 

Domovinskom ratu. Zapravo svi oni koji nastoje taj pozdrav isključivo vezati za 

Drugi svjetski rat, samo pokazuju svoj odnos prema Domovinskom ratu. Naime, 

tome znaju nasjesti i mnogi naši ljudi tvrdeći kako je ta krilatica u ovakvom obliku 

ostala upamćena prvenstveno kao ustaški pozdrav (vidjeti npr. tekst Ivana Hrstića 

u Prilozima). Ja nemam toliko godina da se sjećam Drugog svjetskog rata, pa ni 

onog razdoblja poslije njega kada su masovno ubijane ustaše (čitaj: svi Hrvati koji 

su bili za neovisnu hrvatsku državu). S druge strane srpski pozdrav s uzdignuta tri 

pozdrav je nastao u Domovinskom ratu kao simbol srpskih pobjeda i slavlja kada 

su za protivnika imali razoružanu hrvatsku vojsku. Ali kada je nedavno u slučaju 

progona našeg Josipa Šimunića dana takova usporedba Srbi su se digli na noge 

tvrdeći kako nacionalni pozdrav može i napredovati, hoće reći mijenjati se. Tako 

je i njihov od tri skupljena prsta u Miloševićevo vrijeme, dakle u vremenu kojega 

sve svi sjećamo, napredovao u tri raširena prsta (vidi ostale priloge koji su prenijeti 

iz moje knjige HRVATSKI GENOCID: NAPRAVILI ZEČEVE OD SRBA, 

Zagreb, 2014.).  

Zato mi je drago što je Mladi Jastreb i u ovom intervjuu ponovio i tvrdnju o starom 

hrvatskom pozdravu. Inače, znamo da je Mladi Jastreb sjajno ukazao na  analogan 

napad na Tuđmana i hrvatsku državu zbog uvođenja kune. Hrstić u svom tekstu 

daje duhoviti komentar:  

No, gle apsurda, kakvo bi to bilo licemjerje zakonodavstva koje traži da se kazna 

za ZDS plaća u – kunama? 

Zapravo, s Mladim Jastrebom smo o prijedlogu da ZA DOM SPREMNI bude 

službeni pozdrav u Hrvatskoj vojsci razgovarali dr. sc. Josip Stjepandić i ja u 

Kninu. Na Thompsonovom koncertu smo se našli i s Josipom Šimunićem i 

govorili smo mu o tom prijedlogu koji je on odmah podržao. I Šimunić i mi došli 

smo dobrih sat vremena prije početka koncerta. Teško je bilo i popričati s njim jer 

su svi htjeli fotografirati se s njim. Naravno, drago nam je što je Šimunić jedan od 

prvih potpisnika našeg pisma.  

Sjetimo se i nedavne provokacije Milorada Pupovca na N1 Televiziji: 

"Predsjednica države dužna je štiti od poklika "Za dom spremni" i "Ubij Srbina" 

koji se uzvikuju na stadionima'', 
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(Što mu je Predsjednica odgovorila možete vidjeti na: 

http://direktno.hr/en/2014/direkt/22863/Evo-što-je-Predsjednica-RH-odgovorila-

Miloradu-Pupovcu-na-sinoćnje-izjave.htm) 

Hrstić i povezivanje ova dva poklika izvrsno komentirao u svom tekstu. Zapravo 

je Pupovčevo izjednačavanje ta dva pozdrava strašna optužba protiv njega i 

njegovog naroda. Naime, Hrvati viču kako će braniti svoj dom i domovinu, a 

Pupovac kaže kako se to odnosi na Srbe jer će oni opet napasti Hrvatsku. A 

Pupovac zna da mogu pobijediti samo ako se Hrvati ne brane, zar ne? 

Zapravo za nekoliko dana ćemo završiti s prikupljanjem potpisa i pismo poslati 

Predsjednici RH i Predsjedniku HDZ-a. Na neki način na to nas upućuje najnoviji 

tekst prof. dr. sc. Zdravka Tomca, Knin i Sinj pokazali su da je 'kukuriku politici' 

vrijeme iscurilo, 7Dnevno, 21. 08. 2015. u kome on kaže: 

Najprije su htjeli sudski goniti Thompsona zbog pjesme Čavoglave, a onda kada 

su vidjeli da bi se našli na istoj poziciji kao četnici i velikosrbi onda su morali od 

toga odustati, pa su se morali zadovoljiti medijskim napadima. Stotinu tisuća ljudi 

na koncertu Marka Perkovića Thompsona, koji se odvijao po istom scenariju kao 

i svake godine, ali sada ne u Čavoglavama nego u Kninu, bio je završni udarac 

Kukuriku koaliciji i njihov definitivni politički poraz. 

 

Josip Pečarić 
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Dr.sc. Josip Stjepandić, 

 

"NA SRAMOTU ORGANIZATORA I POTPISNIKA" 

 

Štovani gospodine Despot, 

 

smatrao sam Vas jednim od vodećih pera „Večernjeg lista“, koji je u 

međuvremenu pao na nevjerojatno niske grane (vidi moje otvoreno pismo: „Dr. 

Josip Stjepandić: Styrijina hrvatska izdanja su neokomunistička propagandna 

glasila“, http://narod.hr/hrvatska/dr-josip-stjepandic-styrijina-hrvatska-izdanja-

su-neokomunisticka-propagandna-glasila). Da Vas podsjetim: prije dvije godine 

kratko smo se dopisivali na temu „Lex Perković“, kada smo dijelili isto mišljenje. 

Nakon Vašeg današnjeg komentara moram, na žalost, opaziti da ste se očigledno 

prilagodili okruženju, te podupirete „orjunaški vučji čopor“ (definicija po 

admiralu Domazetu Loši) skupa s kolegom Ćurićem (još jedno veliko 

razočarenje!). 

Oko pozdrava ZDS se zbilja lome koplja. Pa što? Postoje mnoga stručna mišljenja 

(npr. prof. dr. Josip Jurčević), po kojima je taj pozdrav mnogo stariji od ustaškog 

pokreta. Zašto bih ja, inženjer po struci, rođen 1961. godine, morao vjerovati 

Vama i drugu Klasiću, a ne Jurčeviću? Jeste li Vi možda osobno čuli takav 

pozdrav za vrijeme NDH? Jeste li čitali prikaz gđe Eve Kirchmayer Bilić s 

citatima iz povijesnih pjesama? Tu je i Vama sigurno poznata pravomoćna 

presuda Prekršajnog suda u Kninu od 22.11.2011, po kojoj je „pozdrav ZDS 

poznat kroz cijelu hrvatsku povijest još od vremena Šubića i Zrinskog te da time 

ne predstavlja nikakvo tkz. ustaško obilježje kako mu se vjerojatno stavlja na 

teret.“ 

Vi ste sigurno legalist, zar ne? Ako jeste, zašto ne pitate DORH kako to da se nisu 

žalili protiv citirane presude? Na koncu, možete osobno prijaviti Marka Perkovića 

Thompsona zbog njegova „sramotnog nastupa u Kninu“ (po riječima Vaše 

kolegice Petre Maretić Žonja), pa će te vidjeti sto će Vam reći sud. 

Da, ja sam jedan od autora, organizatora i potpisnika predmetnog pisma, jer sam 

sit iskrivljivanja povijesti s ciljem tlačenja hrvatskog naroda. Potječem iz jednog 

sela u Bosni, u kome su skoro svi odrasli muškarci preživjeli Drugi svjetski rat, 

ali svibanj 1945. tek svaki treći. Moji djedovi, bivši domobrani, koji su mi tu i 

slične strašne činjenice povjerili, imali su „ludu sreću“ da su se „u pravo vrijeme“ 

razboljeli od tifusa, tako da im se „osloboditelji bre“ nisu smjeli približiti da izvrše 

presudu „u ime naroda“. U školi su me pak učili nešto posve drugo, Vi sigurno 

znate što. Stoga mislim da je krajnje vrijeme da se jugokomunističke laži 

demontiraju, jedna po jedna. 

Ako Vi takve motive ne uočavate niti uvažavate, onda se morate pitati da li je Vaš 

novinarski instinkt još u redu? Umjesto toga skupa s Vašim kolegama pokušavate 

nas potpisnike prikazati kao duševne i morale nakaze. Jeste li uopće svjesni što 

činite? 
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Iako to ne priliči niti mojim sklonostima niti mojoj dobi, toga 5. kolovoza u Kninu 

prvi puta u životu nazočio sam jednom rock-koncertu i ostao tamo do ponoći. Sve 

je proteklo u najboljem redu: zajedništvo kao na hodočašću. Bravo, Thompson! 

Bravo, Knin! Bravo, Hrvatska! Jedino nam je nedostajala predsjednica. Kad bi to 

još shvatio hrvatski režimski tisak, koji je dan kasnije pisao kao da je to bio skup 

ljudoždera na prisilnom dopustu, sram ih bilo! 

Zato je bilo neophodno da se pokrene takva peticija – između ostalog, da 6. 

kolovoza 2016. opet ne čitamo duhovni smog Vaše kolegice Petre. 

Vaša tvrdnja  

„U suvremenoj Hrvatskoj nitko zdravorazuman, kojemu je stalo do zdravog 

domoljublja, taj ustaški pozdrav neće nigdje koristiti, a još manje tražiti njegovu 

institucionalizaciju. Istina, i ta je peticija dio demokratskog folklora. Ali na 

sramotu svojih organizatora i potpisnika!“ 

školski je primjer sramoćenja i mogla bi imati dalekosežne pravne posljedice za 

Vas i Vašeg izdavača. Ja se sigurno ne ću spuštati na razinu da na sudu dokazujem 

da li i koliko sam „zdravorazuman“. To najbolje znaju oni s kojima svakodnevno 

imam posla, svih rasa i boja kože iz oko tridesetak zemalja širom svijeta. 

Upozoravam Vas na tu činjenicu zbog onih 4000 supotpisnika peticije, koji možda 

ne dijele moj pomirljiv stav, i istodobno pozivam Vas i Vašeg glavnog urednika 

da se žurno ispričate zbog te neprimjerene tvrdnje, te na taj način spriječite 

moguće negativne reakcije. 

Sa štovanjem 

Dr.sc. Josip Stjepandić 

26. kolovoza 2015. 

 

Kamenjar.com, 27.8.2015 

Dragovoljac.com, 27.8.2015 

Croative.net, 27.8.2015 
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Dr. sc. Josip Stjepandić, 

 

ODGOVOR ANTI GUGI 
 

Štovani gospodine Gugo, 

Čitao sam puno Vaših tekstova i slijedom toga kupio Vašu knjigu “Oluja koju 

nismo mogli izbjeći“. 

Upečatljiv je bio Vaš nastup na TV kad ste opisali kako je brat Vašeg djeda lažno 

pripisan žrtvama Jasenovca. 

Danas ste se dobro poskliznuli, pišući o našoj peticiji. 

U principu, Vaš tekst sadrži sve argumente, koji su autore i inicijatore 5.8.15 u 

popodnevnim satima u Oklaju ponukali da napišu ovo pismo. 

Na žalost, zaključci su Vam potpuno pogrješni. 

Vrlo skraćeni i pojednostavljeni prikaz (ostale argumente vidi: 

http://croative.net/?p=35944): 

Memorandum 2 pokrenuo je napad na vitalne sastavnice hrvatske države i njezine 

simbole (zastava, himna, nogometni savez…). Najpodliji je napad na branitelje, 

između ostalih na hosovce, među njima Thompsona. 

Nadam se da se tu slažemo. 

Onda smo malo razglabali o „domu“ i „spreman“, pa sam ja dometnuo da je 

“heimatverbunden“ u njemačkom jedan posebno laskavi kompliment. 

Zaključak je bio da se kriminaliziranje HOS-a, Thompsona itd može zaustaviti, 

ako bi se ZDS uveo u službenu uporabu („legalizirao“), kako bi to vjerojatno 

učinio predsjednik Tuđman, da je živ. 

Vi se pitate, što bi nam donijela takva odluka? 

Ja Vas pitam: što je alternativa? „Retuširati“ znakovlje HOS-a, najbolje pod 

okriljem mraka? Kriminalizirati Thompsona i Šimunića? 

Odgovaram Vam citatom: 

“Ante Gugo, autor knjige o Oluji: Nije problem što oni lažu. Problem je što mi 

šutimo.” 

Ili Vinkovačka TV: 

 

https://www.youtube.com/watch?v=VRNuOHPoEis 

 

Takva odluka donijela bi samosvijest, puno snažnih signala da je hrvatska država 

uz SVE branitelje (hosovce, Thompsona), Šimunića itd!!! Njegovanje tradicije i 

kulture, koja traje više od 1000 godina, pa se ne može zamrljati događajima 

tijekom 4 (četiri) godine. Dotle bi neprijatelji hrvatske države vidjeli, gdje su im 

granice, te podvukli rep. 

Potencijalne opasnosti, koje Vi vidite, sigurno ne bi nastupile. Koga u EU zanima 

pozdrav u HV? 

Zar ne vidite da „ljuti krajišnici“ nose onu istu „šahovnicu“ koju su 1990. tako 

strasno odbijali? 

Znamo kako je to bilo s kunom. Sada čak i Savo Štrbac prima mirovinu u kunama. 
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Ja ću se s Vama kladiti u veliku sumu, da će Pupovac pozdravljati sa ZDS, ako bi 

se taj pozdrav uveo. 

 

Slagali se mi ili ne, nikako nije prihvatljivo da potpisnike peticije tako grubo 

diskvalificirate: „Svašta su neki ljudi spremni učiniti za još malo pažnje javnosti. 

Neki drugi nekritički vjeruju sijedim glavama i akademskim titulama.“ 

 

Vaš članak ne bi ništa izgubio da ste ispustili te diskvalifikacije. Čemu to? 

 

Sa štovanjem 

 

Dr.sc. Josip Stjepandić 

 

28. kolovoza 2015. 

 

Kamenjar.com, 29.8.2015 

Dragovoljac.com, 29.8.2015 

Croative.net, 29.8.2015 
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PAKOŠTANE: PREDSTAVLJANJE KNJIGE 

 

 
 

Izuzetna mi je čast i zadovoljstvo biti u Pakoštanima u mjestu našeg generala 

Gotovine. Zahvaljujem se svima nazočnima a posebno našem generalu i njegovoj 

supruzi. Čuli smo pjesmu Ivana Pavla II. Bog je doista s pravom izabrao njega! 

Ali Bog je nama Hrvatima izabrao generala Antu Gotovinu. Bez njega ovakvih 

mojih knjiga bi bilo mnogo manje, ako bi ih uopće i bilo. Zahvaljujem se Općini 

Pakoštane zabog organiziranja ovog predstavljanja. Posebnu zahvalnost dugujem 

načelniku - Milivoju Kurtovu i predstavljaču sjajnom prof. dr. sc. Šimi Vučkovu. 

Posebno im se moram zahvaliti zato što se predstavljanje odvija u vrijeme 

medijskih napada na mene. Evo jedne posljedice tih napada: 

„Poštovani akademiče Pečariću, 

pratim novinske napise u povodu prijedloga da se pozdrav "Za dom spremni" 

uvrsti u službene pozdrave Hrvatske vojske, a koji je donesen zbog najave da će 

pjevač Marko Perković Thompson biti sudski procesuiran jer ga iznosi na početku 

svoje pjesme Bojna Čavoglave.  

Budući da ste Vi u javnosti izloženi najvećim pritiscima, želim Vam izraziti svoju 

podršku, uz zamolbu da me uvrstite na popis onih koji su prijedlog u korist 

pozdrava "Za dom spremni" podržali nakon obznane i reakcija u medijima. Ako 

takva posebna popisa nema, uvrstite me molim na glavni popis. 

S poštovanjem, 

izv. prof. dr. sc. Mario Grčević 

P.S. 

Ovo moje pismo možete slobodno citirati ili distribuirati.“  
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Inače prof. Grčević je Član suradnik HAZU! Dakle, očito je peticija dala svoje 

pozitivne rezultate. Zapravo i ona prijava protiv Thompsona nikako da stigne do 

njega, zar ne? A brzo će svi oni konačno naučiti ono što im je i akademik Aralica 

objasnio jučer u Večernjem listu, a ja napisao u pismu bivšem hrvatskom 

veleposlaniku dr. Mladenu Ibleru. Brzo će oni naučiti, nešto što bi trebalo biti 

jasno učenicima prvih razreda osnovne škole, ustaški pozdrav bio i može biti onaj 

pozdrav koji su koristile ustaše, a to je kako mi je on i napisao : 

“Za Poglavnika i dom - spremni” 

U NDH se koristio i pozdrav: 

“Za dom - spremni”. 

Doista samo pokvareni ili priglupi mogu poistovjećivati ono što su koristile 

Ustaše s onim što se koristilo u njihovoj državi. 

A napadi na mene podsjetili su me na jedno drugo otvoreno pismo. Na njega sam 

upozorio i u tom pismu dr. Ibleru: 

„Sigurno se sjećate Pisma VSUN-a povodom prvostupanjskih presuda našim 

generalima. I tada je bilo:  

Zašto ste stavili da su presude rasističke?  

Vjerojatno je nekome smetalo i što smo u njima spomenuli spašavanje Bihaća. I 

to je tada bilo skoro pa zabranjeno. Danas, 20 godina poslije, svi spominju 

spašavanje Bihaća od genocida mnogo većeg od onog u Srebrenici.“ 

To pismo nije moglo doći do glavnih medija iako ga je potpisalo 29 akademika i 

biskupa. Na prijedlog prof. dr. sc. Miroslava Tuđmana Pismo se moglo i 

supotpisati pa je to učinilo preko 2300 naših ljudi među kojima je bilo oko 250 

sveučilišnih profesora i doktora znanosti. Pismo je bilo poslano u dva navrata 

članovima VSUN-a, a pročitano je i na velikom prosvjednom skupu u Haagu i na 
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hrvatskom i na engleskom jeziku. Mislim da bih napravio neoprostivu pogrješku 

kada to pismo ne bi bilo pročitano i u Pakoštanama. 

 

PISMO VIJEĆU SIGURNOSTI UJEDINJENIH NARODA 

 

Ne tražimo od vas da pokapate naše mrtve. 

Ne tražimo od vas da nas branite od agresije i od terorizma. 

Ne tražimo od vas da zaštitite naše gradove od prekomjernoga granatiranja. 

Ne tražimo od vas da spriječite granatiranje glavnoga grada Hrvatske – Zagreba. 

Ne tražimo od vas da spriječite barbarsko uništavanje grada Dubrovnika, 

spomenika svjetske baštine. 

Ne tražimo od vas da spriječite granatiranje grada Šibenika i uništavanje katedrale 

sv. Jakova, spomenika svjetske baštine. 

Ne tražimo od vas da spriječite granatiranje gradova Zadra, Slavonskog Broda, 

Osijeka… 

Ne tražimo od vas da spriječite snajperiste da gađaju naše građane dok se vraćaju 

s posla. 

Ne tražimo od vas da spriječite strojnice i topove iz vojarne „Maršal Tito“ da 

pucaju po stanovnicima zagrebačkih naselja Utrina, Travno i Dugave. 

Ne tražimo od vas da spasite hrvatsko selo Ćelije, spaljeno i zajedno s crkvom 

sravnjeno sa zemljom. 

Ne tražimo od vas da spriječite pokolj dvanaest hrvatskih redarstvenika u Borovu 

Selu. 

Ne tražimo od vas da spriječite prekomjerno barbarsko granatiranje grada 

Vukovara, Vukovarske bolnice i ranjenika. 

Ne tražimo od vas da nama golorukima dozvolite da se naoružamo i branimo. 

Ne tražimo od vas da spriječite masovni pokolj tri stotine ranjenika na Ovčari. 

Ne tražimo od vas da spriječite organizirani transport više tisuća Hrvata u 

koncentracijske logore u Srbiji, ni ubijanja, psihološka maltretiranja i silovanja. 

Ne tražimo od vas da spriječite pokolj osamdeset i četiri civila i branitelja u 

Škabrnji. Ne tražimo od vas da spriječite miniranje brane hidroelektrane 'Peruča' 

s trideset tona eksploziva. 

Ne tražimo od vas da spriječite rušenje hrvatskih mostova, paljenje i rušenje 

hrvatskih kuća i da vratite stotine tisuća prognanih Hrvata. 

Ne tražimo od vas da spriječite rušenje više od tisuću naših katoličkih crkava. 

Ne tražimo od vas da čistite minska polja. 

Ne tražimo od vas da spriječite genocid, kulturocid i urbocid. 

Ne tražimo od vas da spriječite odvoz stoke i žita u Srbiju. 

Ne tražimo od vas da spriječite pljačku hrvatskih umjetnina i uništavanjehrvatske 

kulturne baštine, ni uništavanje naših netaknutih nacionalnih parkova i parkova 

prirode. 

Ne tražimo od vas da vratite u život naše 402 poginule djece u ratu. 

Ne tražimo od vas da vratite dijelove ruku, nogu i tijela naša ranjena1044 djeteta. 

Ne tražimo od vas da oživite roditelje za naše 5497 djece, koja su bez njih ostala 

u ratu. 
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Mi sve to ne tražimo od vas, jer je za to i onako već odavno kasno, ali i zato jer su 

sve to već ionako obranili naši Branitelji, koji su umjesto vas konačno donijeli 

mir, a koje ste vi zatočili u vašemu Den Haagu! Zatočili ste ih i zato što su umjesto 

vas spasili sto tisuća muslimana u vašoj navodno zaštićenoj zoni Bihać, a poslije 

pokolja u također vašoj zaštićenoj zoni Srebrenica. 

Mi sve to ne tražimo od vas jer znamo da je za vas braniti svoj Dom, svoj Narod 

i svoju Državu samo PLANIRANI UROTNIČKI ZLOČIN! 

Mi ne tražimo od vas da oživite naše mrtve stradale u genocidu jer vi niste bogovi. 

Mi čak ne tražimo od vas ni da pronađete naše nestale, jer kod vas se umire lijepo, 

civilizirano i prirodno. 

Mi tražimo od vas: Vratite nam naše žive, naše branitelje, koje ste vi zatočili i 

osudili bez dokazane krivnje! Tako ćete spasiti svoju čast, zajedničku čast svih 

vas i svakoga pojedinačno. A po njoj će vas suditi povijest. 

Mi Hrvati samo to od vas tražimo. 

(U POVODU RASISTIČKIH PRESUDA U HAAGU OD 15.4.2011.) 

 

Zbog pisma smo biskup Pozaić, akademik Jelčić i ja bili i kod ministra vanjskih 

poslova RH g. Jandrokovića. Iako su bili pri kraju mandata obećali su da će u svim 

svojim kontaktima, a to je bilo uoči Generalne skupštine UN-a, upozoravati 

kolege na to pismo. Najznačajnija mi je bila činjenica da su bili jako zadovoljni 

što je pismo poslano i svim veleposlanstvima u RH. Zato sam ja 12 mojih pisama 

koji su poslana Predsjedniku Vlade RH Milanoviću s prijedlogom da generala 

Gotovinu zbog spašavanja Bihaća od genocida mnogo većeg od onog u Srebrenici 

predloži za Nobelovu nagradu za mir, a prije pravomoćnih presuda uvijek slao i 

veleposlanicima u RH. 

Svi znamo kako je američki sudac Meron kod čitanja oslobađajućih presuda 

naglasio kako bi bilo nerazumno osuditi nekoga zbog oslobađanja svoje zemlje. 

Zapravo posebno bih istaknuo još dvije važne činjenice u kojoj je SAD odigrala 

važnu ulogu. Nakon prvog slanja našeg pisma u UN, američki vojni ataše SAD-a 

u RH u vrijeme Oluje je u Hrvatskom listi kazao kako je general Gotovina spasio 

Bihać od genocida ravnih onim u Drugom svjetskom ratu. Poslije toga je SAD 

otvorila svoje arhive o opsadi i spašavanju Bihaća. Uradili su to poslije 17 godina, 

iako je uobičajeno  čekanje od 25 godina. Treba li to sve komentirati? 

Moje tekstove u svezi s Haagom tiskao sam u nizu knjiga, a posljednje je bila 

trilogija o rasizmu: Suda u Haagu, svjetskih moćnika i domaćih slugu. 

Već naslovi mojih knjiga nose poruku, tj. naslovi govore za što se osobno zalažem, 

a često je to i mnogo šire. 

Recimo knjiga 'Ako voliš Hrvatsku svoju' tiskana je prije nedavnih predsjedničkih 

izbora. Kao što znate ti izbori su i protekli u znaku 'prokazivanja' Josipovića kao 

čovjeka koji ne voli ni hrvatsku državu ni hrvatski narod. Dovoljno je podsjetiti 

da je Biskupska Konferencija uoči tih izbora u svom proglasu govorila kakav treba 

biti predsjednik. Kazali su da za predsjednika treba birati onoga/onu koji/koja voli 

svoju državu i svoj narod. Pitam ja vas: Znate li za neku državu u kojoj predsjednik 

ne voli svoju državu i svoj narod? Postojala je samo jedna - Hrvatska i srećom, to 

se promijenilo na izborima. 
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Poslije nje tiskao sam knjigu „Propade im Crvena Hrvatska“. Znamo da je 

Josipović obećao zacrveniti Hrvatsku. To su uporno radili sve do njegovo odlaska. 

Naučili su da moraju barem pričati kako vole Hrvatsku, naravno „antifašističku“. 

Koliko doista vole hrvatsku državu i hrvatski narod pokazuju svojim odnosom 

prema braniteljima. Zašto sam stavio pod navodnicima ono antifašističku? 

Na početku knjige koju danas predstavljam „Živjela nam antifašistička tj. 

braniteljska Hrvatska“ definirao sam one koji u Hrvatskoj kažu za sebe da su 

antifašisti, tj. definiram „antifašiste“ Churchillovom tvrdnjom: 

Fašisti budućnosti nazivat će sebe antifašistima. 

Znamo da su oni ili sudjelovali ili su sljedbenici onih koji su izvršitelji 

poslijeratnih masovnih ubojstava.  Također su izravno ili neizravno pomagali 

Miloševiću u Domovinskom ratu. A sve to ih doista definira kao fašiste, jer je 

velikosrpska agresija na Hrvatsku bila fašistička agresija. A pravi antifašisti su oni 

koji su se suprotstavili fašističkoj agresiji – hrvatski branitelji! 

U knjizi možete naći moja otvorena pisma za spas generala Branimira Glavaša i 

branitelja Veljka Marića. U prethodnim knjigama, pa i u ovoj posebnu pažnju 

poklonio sam Hrvatskom nacionalnom etičkom sudištu i Društvu za istraživanje 

trostrukog logora Jasenovac. Ovo drugo društvo je prije dva dana imalo godišnju 

skupštinu i tom prigodom je u Izvješću Predsjednika spomenuta i knjiga koju 

danas predstavljamo: 

Ovom prigodom potrebno je istaknuti osobiti doprinos upoznavanju hrvatske 

javnosti s našim radom i općenito s problematikom jasenovačkih logora 

akademika Josipa Pečarića. U mjesecu lipnju ove godine objavio je knjigu Živjela 

nam antifašistička, tj. braniteljska Hrvatska, u kojoj je jedno cijelo poglavlje 

posvetio našemu Društvu. On je uzorni promicatelj i uporni borac za istinu o 

hrvatskom narodu preko mnogih svojih članaka objavljenih osobito na mrežnim 

sjedištima Glasa Brotnja i Kamenjara. Nemjerljiv doprinos hrvatskoj istini dao je 

sa svojim suradnicima, s jedne strane s dr. Matkom Marušićem, a s druge strane 

s dr. Josipom Stjepandićem. S dr. Marušićem objavio je Pismo Hrvatskoj 

akademiji znanosti i umjetnosti u kojemu se traži da HAZU donese deklaraciju o 

slobodi istraživanja (http://glasbrotnja.net/vijesti/hrvatska/pismo-hrvatskoj-

akademiji-znanosti-i-umjetnosti-u-kojemu-se-trazi-da-hazu-donese-deklaraciju-

o-slobodi-istrazivanja, objavljeno 22.VII.2015.), a s dr. Stjepandićem, Pismo 

predsjednici RH i predsjedniku HDZ-a (http://kamenjar.com/pismo-predsjednici-

rh-i-predsjedniku-hdz-a/, objavljeno 12.VIII.2015.), u kojem traže da 

predsjednica Kolinda Grabar-Kitarović i predsjednik HDZ-a Tomislav 

Karamarko predlože izmjene zakona o hrvatskoj vojsci, tj. da se pozdrav ZA DOM 

– SPREMNI uvede u službenu vojnu uporabu. Oba su pisma vrlo značajna i po 

svom sadržaju dalekosežna, jer se njima mijenja odnos između domoljubnih i 

protuhrvatskih snaga u hrvatskom društvu. Oba pisma supotpisao je veliki broj 

ljudi. 

Tajnik našeg Društva je Igor Vukić. Njegov otac, Srbin, je kao dijete s Kozare bio 

u logoru Jasenovac. U obitelji su mu pričali što je istina o Jasenovcu i on je danas 

sjajan istraživač tog logora. Nedavno je dao i intervju Hrvatskom tjedniku, a već 

u naslovu je njegova tvrdnja: Jasenovac je veća sramota Titove Jugoslavije, nego 



66                            JOSIP STJEPANDIĆ I THOMPSON  

 
 
Pavelićeve NDH. Nisam sreo nikoga tko je gledao njegov nastup u „Bujici“, a da 

nije oduševljen njegovim nastupom. Evo što mi piše o skupštini: 

Poštovani kolega Pečariću,  

Skupština je prošla u lijepom, ležernom tonu, jer je naš predsjednik dr. Razum 

potaknuo se sve pripremi kako bi bilo come-il-faut (ili komi-fo, kako bi rekla 

Nušićeva Gospođa ministarka).  

Donijeli smo potrebne odluke koje traži država i dodijelili pohvalnice za 

istraživanje i doprinos društvu. 

Vaša vas zaslužena pohvalnica tako čeka, odnosno, moramo se dogovoriti kako 

da vam je predamo i ujedno organiziramo tim povodom neku malu svečanost ....  

Nakon službenog dijela u neformalnim smo se komentarima osvrnuli i na vaše 

peticije, osobito onu za pozdrav Za dom spremni. Svi prisutni članovi podržavaju 

vas u nastojanju da se otvori rasprava o svim elementima hrvatske povijesti i 

nadaju se da ćete nastaviti u tom smjeru.  

Pohvalnica je naš najmanji oblik zahvale za ono što ste dosad napravili i što 

ustrajno radite. 

Do sljedećeg susreta, srdačno Vas pozdravljam  

Igor Vukić, tajnik DJL 

 

Naravno, mene i ovo a i činjenica da sam član Predsjedništva HNES-a obvezuju 

da nastavim ovakav rad. Predsjednik HNES-a prof. dr. sc. Zvonimir Šeparović je 

otkrivajući prvi spomenik žrtvama komunističkog terora ukazao i na moj rad. 

Na nastavak takovog rada obavezuje me i reagiranja nekih glavnih medija kakav 

je npr. „Jutarnji list“. Tako se naslovom „Koliko bi Hrvatska bila vrednija da se 

HAZU odrekne Pečarića“ Jutarnji list upisuje u moje najveće fanove. Da, zar nije 

sjajno kad misle da samo zahvaljujući meni Hrvatska može biti vrednija. 

Uostalom na nastavak ovakvog rada me obvezuje i otvoreno pismo koje sam 

svojevremeno pisao  s prof. dr. sc. Zdravkom Tomcem, još prije lokalnih izbora, 

koje smo završili pozivom da nikada više ne dopustimo da Hrvatsku vode ljudi 

koji ne vole svoju državu i svoj narod.  

HVALA! 

 

https://kamenjar.com/pakostane-zivjela-nam-antifasisticka-tj-braniteljska-

hrvatska/  

https://www.youtube.com/watch?v=hnx_aqO6gCA   

https://kamenjar.com/pakostane-zivjela-nam-antifasisticka-tj-braniteljska-hrvatska/
https://kamenjar.com/pakostane-zivjela-nam-antifasisticka-tj-braniteljska-hrvatska/
https://www.youtube.com/watch?v=hnx_aqO6gCA
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Dr.sc. Josip Stjepandić, 

 

VAŠA POLITIČKA ANALIZA OD 29.8.15 

 

Štovani gospodine Despot, 

 

hvala na brzom odgovoru na moj mail! Moram Vas pohvaliti, da ste dijelom 

korigirali Vaše izričaje i došli do nekih zbilja izvrsnih zaključaka, koje ću rado 

citirati: “Današnja Hrvatska temelji se na Domovinskom ratu; DR je ujedinio sve 

Hrvate; Hrvati su se borili za neovisnost, protiv Jugoslavije, i to je jedina zdrava 

vrijednost, zdrav temelj na kojemu Hrvatska i Hrvati mogu i trebaju graditi svoju 

budućnost.” 

Bravo! Tako lijepo sročeno, kao da je od predsjednika Tuđmana. 

Ako je tako, u čemu se slažemo, kako je moguće da obilježja, pozdravi i pjesme 

nekih sastavnica Hrvatske vojske iz Domovinskog rata 24 godina kasnije postaju 

predmet (pokušaja) zabrane? 

Kako to da je pjesma “Bojna Čavoglave” tada bila opće prihvaćena, izvođena na 

TV, a sada bi trebala postati “sramotna”, te bi njen izvođač trebao (u najmanju 

ruku) prekršajno odgovarati, kako tvrdi Vaša kolegica Petra? 

Kako to da su HOS-ovci, sastavnica Hrvatske vojske, 1991. smjeli ginuti sa 

znakovljem “Za dom spremni”, te za to stekli sva braniteljska prava, da bi sada, 

24 godine kasnije, “Rankovićeva krajiška milicija” (termin preuzet od Velimira 

Bujanca) po mraku poput lopova i huligana skrnavila njihov spomenik? 

Što biste Vi napravili s himnom Druge gardijske brigade Gromovi: "Za Dom 

spremni umrijeti gromovi…”? Retuširati? Umiješati malo “krajiškog PTSP-a” (po 

terminologiji Bojana Glavaševića)? Ako je njezina himna izvan zakona, onda bi 

se i cijela brigada mogla naći izvan zakona, zar ne? Je li to smisao: zamijeniti 

Drugu gardijsku Drugom krajiškom? Promijeniti himnu u: "Za kralja i otadžbinu 

umrijeti gromovi…”? 

Simboli su vražja stvar. Ako nosim majicu sa simbolom “U” ili “U2” na prsima, 

znam kako će te reagirati. Što biste rekli na simbol “U2” (u na kvadrat): je li 

pozitivan ili negativan? Da je “Večernji list” djelić ove energije, koju sad uludo 

troši na pokušaj sotoniziranja Marka Perkovića Thompsona i naše inicijative, 

uložio na ukazivanje sve besmislenosti gore navedenih postupaka stanovnika 

krajiškog kokošinjca, za naše pismo ne bi bilo potrebe. 

Kad smo već kod Thompsona: kad on nastupa, to je za Vašu kolegicu Petru 

“sramotno”, a kad njegove pjesme zapjeva drug Peđa, poznati ustavnopravni 

stručnjak iz regiyuna, i to pod utjecajem “dodatnih promila”, onda je to 

“avangarda radničkog pokreta”! Ovako je sigurno nastupao mladi Kardelj: 

https://www.youtube.com/watch?v=29WuoIH4Mjc 

Kako to da nitko iz „Večernjeg lista“ druga Peđu ne pita za njegovo ekspertno 

mišljenje o Thompsonu, koristeći njegov nepodijeljen ustavotvorni, ljudski, 

glazbeni, estetski i svaki drugi autoritet? Vaš kolega “lepi Brana”, nesuđeni 

crkveni muzikaš, bio bi idealan kandidat za takvu zadaću. Rečeno mi je da je po 
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nalogu Partije nedavno napisao izvrstan članak o Sigetskoj bitki. Navodno je 

jadnik pritom zaboravio navesti da su najbliži suborci Zrinjskog bili predci od 

drugova Zorana i Ive, te drugarice Vesne, pa je dobio drugarsku kritiku. Slijedom 

toga, očekujem da se uskoro pojavi kakav skojevac s tvrdnjom da iza ZDS zapravo 

stoje prvi antifašisti. 

Da je ZDS stari hrvatski pozdrav, tvrde i jezikoslovci npr. profesori Mario Grčević 

i Ivan Poljaković, te profesorica glazbe Eva Kirchmayer Bilić, koji za „Večernji 

list“ očigledno stoje na nekakvoj crnoj listi, pa ih se nikad ništa ne pita. Zato 

drugovi profesori s Fakulteta Partijske Znanosti mogu dobiti prostora, kada i 

koliko hoće, te napadati koga hoće, naravno prvenstveno Katoličku crkvu, 

klerofašiste mrske. 

Vi ste novinar, pa je besmisleno da od mene očekujete da za Vas pribavljam 

informacije o znanstvenome opusu prof. dr. Josipa Jurčevića. Ja Vam samo mogu 

reći da mi njegova najnovija knjiga „Spašavanje zločinačke budućnosti“ puno 

pomaže u razumijevanja odnosa u hrvatskom društvu i politici, a pogotovo za 

mene apsolutno iracionalne, gotovo samoubilačke postupke medija poput 

„Večernjeg lista“. Prof. Jurčevića mogu Vam stoga kao sugovornika najtoplije 

preporučiti, njegovu knjigu također. 

Nadalje, preporučam Vam međumrežje, gdje se moze naći zbilja poučnih 

informacija: 

http://m.tportal.hr/vijesti/325833/I-danas-bismo-registrirali-udrugu-Za-dom-

spremni.html 

Pomoćnica pročelnika za udruge Grada Zagreba Dragica Kovač kaze sljedeće: 

„'Istraživali smo taj pozdrav na Wikipediji i našli smo da je to pozdrav koji se 

koristio i prije života bana Jelačića. Da nam danas netko dođe sa zahtjevom da 

želi osnovati udrugu s natpisom Za dom spremni, ne bismo imali argumenta da 

mu to odbijemo.“ 

Vi uporno izbjegavate promatrati pravnu stranu Vaše kritike. Najprije puno pišete 

o povijesti, da biste zaključili da je to posao povjesničara! Predmetnu presudu 

Prekršajnog suda u Kninu niste korektno citirali, što nije dostojno ozbiljnog 

novinara kao što ste Vi. Sud je u presudi naveo obranu optuženog, te ju potom u 

cijelosti prihvatio. Da je bilo drugačije, Sud bi naveo, koji dio obrane nije 

prihvatljiv, dok bi DORH (kojeg Vi uporno zaobilazite) reagirao, te izmijenio 

optužnicu. Ovako je pravomoćno odlučeno: Sud ne će progoniti građanina, koji 

nosi obilježja ZDS u uvjerenju da je ZDS stari hrvatski pozdrav iz vremena Šubića 

i Zrinskih. Nije šija, nego vrat, zar ne? 

Zar još imate iluzije, da bi nekakav postupak protiv ZDS mogao proći, a da se 

optuženik ne pozove na sud u Kninu, te postupke Grada Zagreba. Da bi nešto 

moglo biti predmet progona, mora se najprije pravomoćno zabraniti, zar ne? 

Na prigovore sa srpske strane ne treba gubiti vrijeme. Suverena država donosi 

odluke na temelju vlastitih potreba i interesa, a ne ravnajući se po mišljenju 

kojekakvih vojvoda i po-četnika, koji su negativni internetski hit, jer su se uvijek 

nalazili na poprištu najtežih zločina: 

https://www.youtube.com/watch?v=QHfGtULnni8 
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Sjećate li se kako su srpski pobunjenici žestoko odbijali „ustašku šahovnicu“ 

1990. godine? Danas „ljuti krajišnici“ bez problema nose „šahovnicu“ na čelu i 

uniformi. 

Sjećate li se reakcije na odluku predsjednika Tuđmana, da uvede kunu kao 

nacionalnu valutu? Danas čak i Savo Štrbac prima mirovinu u kunama. 

Slijedom toga, kladit ću se s Vama u veliki iznos, da će Milorad Pupovac (a i 

njegova vrlo oštroumna supruga!) pozdravljati ZDS, ako se uvede, u bilo kojem 

obliku. 

Vaše ustrajavanje na kvalifikacijama, koje potpadaju pod krivično djelo 

sramoćenja, vrlo je neukusno, ali mi polako postaje razumljivo kao uzorak 

ponašanja novinara „Večernjeg lista“, jer je Vaš mlađi kolega Špoljar jučer izlio 

kantu svoje najfinije izlučevine na akademika Pečarića i nas potpisnike. Kakva 

podudarnost: iste riječi kao da se radi o referendumu o braku iz 2013. godine! 

Kao što sam Vam već poručio u prvom mailu, ja na takve postupke ne ću reagirati 

pravnim sredstvima. Komentari Vaših čitatelja na portalu su Vam najbolja 

nagrada, ja tomu nemam što nadodati. Rado ću pak svjedočiti, ako Vas tuži netko 

od supotpisnika, kao što su najmanje trojica najavili. To bi mogla biti skupa 

zabava za Vas i Vašeg izdavača, kojeg sam već više puta upozorio na nedolične 

članke, nedostojne ozbiljnog izdavača. Razmislite, razmislite. 

Akademik Pečarić zaslužuje pak posebno poštovanje, a ne uvrjede i 

diskvalifikacije. Radi se o jednom posebno talentiranom, angažiranom i 

uspješnom znanstveniku u svjetskim razmjerima. S ukupno 1627 registrirana 

objavljena rada, on prema mojim istraživanjima predvodi listu najplodnijih 

znanstvenika u svijetu, slijedom baze podataka researchgate 

(https://www.researchgate.net/profile/Josip_Pecaric). Drugoplasirani je negdje 

pri 1250 radova. 

Na Vašem mjestu, ja bih radije pitao vladajuće, kad će konačno donijeti „Lex 

Pečarić“, kojim će Pečarić ostati doživotni zaposlenik Sveučilišta u Zagrebu. U 

protivnom, onog trenutka, kad on stupi u mirovinu, onih 1627 radova (otprilike 

svaki tjedan nadoda još jedan) ne će se više brojati u bilancu Sveučilišta, pa će se 

ono  morati osloniti samo na „zdrave snage“ (Josipović, Pusić, Grčić, Kregar, 

Flego itd), koji imaju po fantastična 0 do 2 objavljena rada u njihovoj cjelokupnoj 

karijeri, te odkliznuti nadolje na listi svjetskih sveučilišta. Vaš oštroumni mlađi 

kolega Špoljar mogao bi izračunati u svojem sljedećem članku koliko će stotina 

godina Sveučilište trebati da kompenzira gubitak toga „anticivilizacijskog, 

sramotnog, protuhrvatskog frontmena“, mrak ga čim prije progutao! 

To najrazvidnije pokazuje promašenu uređivačku politiku „Večernjeg lista“, ali to 

je neka druga tema.  

Kao malo stariji gospodin, koji je tijekom svoje „anticivilizacijske, sramotne itd“ 

karijere upoznao tridesetak industrijskih zemalja širom svijeta i nigdje nije 

doživio ovakvo nabacivanje blatom, dopustite da Vam napravim konstruktivan 

prijedlog: gospodine Despot, budite moj gost i pridružite se mome društvu, u 

kojem bi se opet mogao naći „akademik frontmen“ i slični klasni neprijatelji, na 

Thompsonovu koncertu 5. kolovoza 2016! Uvjeren sam da će te nakon tog 

usavršavanja u domoljublju posve drukčije pisati. Mlađeg kolegu Špoljara možete 
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povesti sa sobom, ako on onu svoju kantu ostavi u uredu glavnog urednika 

„Večernjeg lista“, gdje joj je po definiciji mjesto. 

Ah, skoro sam zaboravio: gospodarstvo! Da, tu bi se puno toga moglo napraviti! 

Kao što je poznato, Hrvati su posvuda uspješni, gdje Partija NIJE na vlasti. 

Domoljubna oporba na tome već radi skupa s IFO institutom. Taj plan ne izgleda 

tako loše kao ovo stalno kokodakanje iz krajiškog kokošinjca. Ja Vam mogu 

povjeriti da sam, doznavši da se traži lokacija za novu tvornicu vrlo uspješne 

Mercedes A-Klase, početkom 2014. godine tu informaciju dojavio preko 

posrednika u Vladu RH. Dobio sam nekakav nemušti odgovor, koji sam 

interpretirao otprilike ovako: Zar ta neprijateljska emigracija nema važnijeg posla 

nego ometati nas skojevce i JBT gardiste u kadroviranju? 

Tvornica, koja će skupa s dobavljačima zaposliti oko 2500 djelatnika, već se gradi 

u Mađarskoj. Nazdravlje, stanovnici kokošinjca i Vaši apologeti u „Večernjem 

listu“! 

Sa štovanjem 

 

Dr.sc. Josip Stjepandić 

 

30. kolovoza 2015. 

 

Kamenjar.com, 31.8.2015 

Dragovoljac.com, 31.8.2015 
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Dr.sc. Josip Stjepandić, 

 

DRUGI ODGOVOR ANTI GUGI 

 
Štovani gospodine Gugo, 

 

Da skratimo raspravu (sutra je za mene radni dan), najprije ću Vam napisati kakav 

sam odgovor od Predsjednice očekivao ja (tu govorim samo u svoje ime!): 

 

1. Vaše pismo smo primili na znanje i razmatranje. 

2. Hrvatska vojska uključujući sve njezine sastavnice, njihovo znakovlje 

zaštićena je zakonom. 

3. Predsjednica je već dobila informaciju da se neke sastavnice HV poput 

HOS-a naknadno pokušava kriminalizirati i kao vrhovna zapovjednica 

odlučno se protivi tomu. 

4. Predsjednica cijeni sveukupni doprinos Marka Perkovića Thompsona i 

znat ce to iskazati na primjeren način kada za to dođe vrijeme. 

 

Sada o Vašim opservacijama. 

 

Kao prvo, kad ste počeli s isprikom, onda ste se trebali ispričati za sadržaj, pun 

diskvalifikacija. Vi na žalost, nastavljate u tom stilu, što drastično ograničava 

moju spremnost na daljnju komunikaciju. Meni nije do prepucavanja, ja samo 

odgovaram na Vaše teške diskvalifikacije izrečene u predmetnom tekstu. Vi mi 

čak niste dali ni Vašu mail adresu, a moj odgovor nije objavljen na portalu 

politikaplus, što zbilja nije lijepo od Vas. 

Vi me – ničim izazvani – pokušavate poučavati s kim ću se družiti, na kojem 

mjestu i što ću s njima poduzimati. Je li Vi to ozbiljno mislite ili se samo šalite? 

U međuvremenu sam “triput punoljetan”, izvrsnog zdravlja, moj “kompjutor” u 

glavi radi 18 sati na dan (koji put i u snu), čak i po najvećoj vrućini. Za to se Vi 

ne trebate brinuti, hvala! U Oklaju smo bili na OPG hrvatskog branitelja Paje 

Tošića, te slavili uz janjetinu. Za preporučiti, ne samo za blagdan! 

Kako da interpretiram Vaše riječi: „…I zato je Predsjednica odgovorila na jedini 

mogući način. Možda i nije. Možda ste još i dobro prošli.“ Da me predsjednica 

osobno privede i zatvori u podrum Predsjedničkih dvora do konca mandata? Na 

Vašu preporuku? Dajte! 

Vaše interpretacije su proizvoljne i pretjerane: “Je li Vam jasno koliko ste ponizili 

instituciju Predsjednika Republike kad ste svoju inicijativu javno objavili prije 

nego ste je uputili Predsjednici Republike?” 

Dapače, peticija je najobičniji oblik komunikacije u demokratskom društvu. U 

mnogim zemljama postoji ustavna odredba da se svatko može obratiti nositelju 

državne ili javne funkcije i mora dobiti odgovor u zakonskom roku. Ja to pravo 

ovdje u Njemačkoj povremeno koristim, te moram reći da njemački političari 
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spremno i s razumijevanjem razmatraju moje prijedloge i pitanja, kao u slučaju 

zatočenika Veljka Marića, gdje to sigurno nije odmoglo pozitivnom pomaku u 

postupku. 

Odgovor predsjednice na naše pismo bio je neprimjeren, ali ne vjerujem da je to 

njezino konačno mišljenje. Kako je predsjednica MOGLA odgovoriti, imate gore. 

Dužnosnik u demokratskom svijetu najčešće odgovara najprije rečenicom pod 1, 

pa onda naknadno šalje dodatak. To je naprosto standard, kojeg će se prije ili 

poslije početi držati hrvatska predsjednica. 

Otkud Vi znate moj politički stav? Nisam član nijedne stranke, nemam političku 

dužnost, niti ikakve ambicije. Ovo je inicijativa ZA DOMOLJUBE, a oni mogu 

imati vrlo različite političke stavove. MENI SE GADI OVO STALNO, 

PODMUKLO CIPELARENJE BRANITELJA, POGOTOVO VUKOVARACA, 

TO JE ZA POVRAĆATI! Zato sudjelujem u ovoj akciji. 

Bivšem predsjedniku ne bih se nikad obratio jer ga smatram veleizdajnikom, koji 

je etički osuđen po Hrvatskom nacionalnom etičkom sudištu, kojeg sam član. Sve 

bitno stoji u presudi HNES-a. Slično mišljenje imam o skupini koja se zove Vlada 

RH, a ponašaju se kao stanovnici krajiškog kokošinjca. Njima sam preko 

posrednika poslao poruku početkom 2014. godine, da se traži dodatna lokacija za 

proizvodnju vrlo uspješne Mercedes A-Klase? Mercedes u Hrvatskoj? Možda, ali 

ne s ovom vladom! Odgovorili su tako nemušto, da mi je bilo žao da sam ih uopće 

kontaktirao. Ako niste čuli, tvornica za 2500 djelatnika gradi se već u Mađarskoj. 

Tamo crveni nisu na vlasti. 

Vaša pitanja o „ugrožavanju ustavnog poretka“ premašuju pak moju sposobnost 

spoznaje. Tu pucate tako visoko, da Vas uz najbolju volju ne mogu slijediti. 

Moram dometnuti, da je HDZ našu poruku očigledno razumio, što se lako može 

iščitati iz odgovora, te da će ovo bezdušno cipelarenje branitelja prestati najkasnije 

onog dana kada HDZ stupi na vlast. Sad sam Vam otkrio, kome ću držati fige. 

Vaše pisanje o akademiku Josipu Pečariću ispod je svake kritike, čime se uklapate 

u bjelodane  patološke devijacije u hrvatskome društvu. Akademik Pečarić pak 

zaslužuje posebno poštovanje, a ne uvrede i diskvalifikacije. Ne mogu tvrditi da 

ga dobro poznam, ali sam iskreno počašćen da me on često naziva „prijateljem iz 

Njemačke“. Radi se o jednom posebno talentiranom, angažiranom i uspješnom 

znanstveniku u svjetskim razmjerima. Ja se po svojoj skromnoj procjeni ne 

ubrajam među tupavije stanovnike Zemlje, te sam u svome okruženju u društvu 

sličnih „kalibara“. Moram priznati da jednog tako oštroumnog čovjeka dosad 

nisam sreo. Dapače, s oduševljenjem promatram njegov način razmišljanja, a 

otkad primam njegove dnevne poslanice, postao sam nasmijaniji čovjek. He, he, 

he! Veselim se da je dragi Bog podario Hrvate takvim darom. Još kad bi to moji 

Hrvati shvatili! 

Službena hrvatska politika Pečarića manje-više ignorira, tako da je lani znanstveni 

skup u povodu svojih 1000 matematičkih radova morao organizirati s nekoliko 

suradnika, bez potpore države. Mediji su skup potpuno ignorirali. Pretpostavljam 

da Vi o tome nikad niste pisali. 

S ukupno 1627 registrirana objavljena rada, akademik Pečarić prema mojim 

istraživanjima predvodi listu najplodnijih znanstvenika u svijetu, slijedom baze 
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podataka researchgate (https://www.researchgate.net/profile/Josip_Pecaric). Ja se 

mogu pohvaliti da sam ga nagovorio da se registrira u ovoj bazi podataka, da bi 

oni uopće mogli sastaviti njegovu statistiku. Inače, drugoplasirani na toj ljestvici 

je negdje pri 1250 radova. U nekoj drugoj zemlji Pečarić bi imao sve pogodnosti, 

a njegovo ime bi krasilo trgove, ulice i škole. Da se daje Nobelova nagrada u 

matematici, on bi sigurno bio ozbiljan kandidat. 

Na Vašem mjestu, ja bih stoga pitao vladu, kad će konačno donijeti „Lex Pečarić“, 

po kojem će Pečarić ostati doživotni zaposlenik Sveučilišta u Zagrebu. U 

protivnom, onog trenutka, kad on stupi u mirovinu ili, ne daj Bože, prerano ode 

na onaj svijet, onih 1627 radova (otprilike svaki tjedan nadoda još jedan) ne će se 

više brojati u bilancu Sveučilišta, pa će se ono  morati osloniti samo na „zdrave 

snage“ (Josipović, Pusić, Grčić, Kregar, Flego itd), koji imaju po fantastična 0 do 

2 objavljena rada u njihovoj cjelokupnoj karijeri, te otkliznuti nadolje na listi 

svjetskih Sveučilišta. Vi to vjerojatno ne znate, ali Europska komisija će buduće 

znanstvene programe temeljiti i na rang listi sveučilišta prema kvantitativnim 

pokazateljima. To znači da će zagrebačko Sveučilište sa i bez akademika Pečarića 

imati osjetno različitu težinu u zahvatu fondova Europske unije. 

Nijemci kažu za takve ljude: Von Pečarić lernen heisst siegen lernen! (Učiti od 

Pečarića znači učiti pobjeđivati). I u toj disciplini je daleko iznad prosjeka. S 2,5 

ocijenjene doktorske disertacije na godinu, poboljšao bi prosjek najboljim 

sveučilištima u Njemačkoj, gdje taj prosjek leži između 1,5 i 1,9. 

Na koncu, moram priznati da me čudi koliko se vi obazirete na mišljenje vojvode 

i po-četnika u Beogradu, koje je uvijek protuhrvatsko i ne može biti drukčije. Po 

njihovu životopisu, koji se može sažeti u ove dvije minute filma 

 

https://www.youtube.com/watch?v=QHfGtULnni8 

 

oni tu čast nikako ne zaslužuju i ja bih im to, da sam kojim slučajem hrvatski 

političar, u svakoj zgodi pokazivao. 

To je kao na nogometnoj utakmici. Modrić doda loptu Mandžukiću pred golom. 

Što radi Mandžo, da li puca na gol ili pak pita što o tome misli vojvoda u 

Beogradu? 

Jeste li slušali danas što vlada Republike Slovačke kaže o izbjegličkog politici u 

EU: “Neka se o tome brinu zemlje, koje su sudjelovale u tomu, da je ovaj problem 

uopće nastao.” Nisam skroz, ali u principu sam suglasan. To je ponašanje suverene 

države! 

 

Sa štovanjem 

 

Dr.sc. Josip Stjepandić 

 

30. kolovoza 2015 

 

Kamenjar.com, 31.8.2015. 

Dragovoljac.com, 31.8.2015. 

https://www.researchgate.net/profile/Josip_Pecaric
https://www.youtube.com/watch?v=QHfGtULnni8


74                            JOSIP STJEPANDIĆ I THOMPSON  

 
 

JE LI KATEDRA ZA POVIJEST FF-A SRAMOTA 

SVEUČILIŠTA U ZAGREBU? 
 

O sramotnoj Izjavi (navodno cijele) Katedre za povijest Filozofskog fakulteta 

Sveučilišta u Zagrebu pišu i ovaj tjedan u dnevno.hr njihovi sjajni kolumnisti 

Zvonimir Hodak i Marko Ljubić. Hodak piše: 

Oni su bili zauzeti svetom borbom Filozofskog faksa protiv krucijalnog problema 

RH – pokličem ZDS. Povijesničari s Filozofskog fakulteta ističu u svom proglasu 

da bi potpisnike peticije ZDS znanstvenike, sveučilišne profesore i akademike 

trebale ocijeniti nadležne institucije. Vjerojatno su se sa sjetom sjetili partijskih 

ćelija, gradskih komiteta, SUBNORA i kaznenih sudova bivše Juge. Drugovi se 

digoše na zadnje noge! K’o u idilično doba, recimo, sedamdeset i prve godine. 

Kažu drugovi: “U ovom slučaju to bi značilo da su potpisnici ove peticije trebali 

podastrijeti primjere uporabe ovog ustaškog pozdrava prije pojave ustaškog 

pokreta. Budući da to nisu učinili, odstupili su od temeljnih načela znanstvenog 

rada i time doveli ne samo svoj ljudski nego i znanstveni kredibilitet u pitanje. U 

tom ćemo smislu predložiti njihovo isključenje iz svih strukovnih udruga hrvatskih 

povjesničara“. Kako iza ovog ljevičarskog pamfleta nije stao prof. dr. Ivo Banac, 

za očekivati je da će prijava protiv njega ići izravno vojnom sucu Ivanu Fumiću, 

a ostale potpisnike trebalo bi “prevaspitati“. Bože! 2015. g., a recidiv komunizma 

je galvaniziran u glavama “hrvatskih povjesničara.“ Radi se o 30-ak profesora 

na čelu s predstojnikom Odsjeka za povijest dr. Tvrtkom Jakovinom i glavnim 

režiserom hajke Hrvojem Klasićem. Evo ljudi koji, zahvaljujući nikad provedenoj 

lustraciji, još žive u sferi javne i svake druge osude svih onih koji ne misle kao 

oni. Dr. Damir Agić, dr. Neven Budak, dr. Ivo Goldstein, dr. Ivica Prlender, dr. 

Borislav Grgin, dr. Iskra Iveljić, dr. Bruna Kuntić Makvić, dr. Mirjana Matijević-

Sokol, dr. Nenad Moačanin, dr. Drago Roksandić, dr Mario Strecha, dr. Božena 

Vranješ-Šoljan i da ih ne nabrajam baš sve. Nije sporno što drugovi i drugarice 

imaju svoj stav. Skandalozno je što ljevičarske perjanice s jednog u suštini 

neokomunističkog faksa odmah traže isključenje neistomišljenika iz svih 

strukovnih udruga te dovode u pitanje kako njihov znanstveni tako i ljudski 

kredibilitet. To su nasljednici i sljedbenici Mladena Zvonarevića koji je 

sedamdeset i prve javno, zajedno s Jožom Horvatom i Gustavom Krklecom, tražio 

zatvaranje studenata i svih onih koji su potpisali Deklaraciju o nazivu i položaju 

hrvatskoga književnoga jezika. Za razliku od tih idiličnih vremena, danas 

kriptokomunisti mogu pucati samo na osobni i znanstveni kredibilitet te tražiti: 

“van s njima iz svih strukovnih udruga”. I tako drug do druga, eto nam povijesna 

udruga! 

Na veličanstvenom skupu povodom Dana antifašističke borbe na Trgu žrtava 

fašizma, nisu dominirali antifašistički borci već antifašistički specijalci. 

http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/i-hitler-nas-je-gledao-829552  

Ljubić piše:  

U tim odgovorima ne može ostati nejasno, hoće li hrvatska država u ime 

hrvatskoga naroda plaćati desetine i stotine navodnih znanstvenika na 

http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/i-hitler-nas-je-gledao-829552
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sveučilištima RH, koji dnevnom ritmikom, krivotvorinama onečišćuju hrvatski 

identitet, otvoreno zagovaraju velikosrpske i ine ciljeve i interese i prijete 

svakome tko im se usudi javno i argumentirano suprotstaviti. Mora se znati, hoće 

li takvi tipovi, kao u aktualnom zahtjevu povjesničara s Filozofskog fakulteta u 

Zagrebu, lustrirati Hrvatsku ili će Hrvatska lustrirati njih? Karamarko i HDZ 

nemaju izbora – ili će lustrirati ili biti lustrirani. 

U tim odgovorima ne može ostati nejasno je li Katolička crkva opasnost za 

hrvatsko društvo, a njeni progonitelji – njegova budućnost i ulaznica za nekakav 

napredni svijet i nova vremena. 

http://www.dnevno.hr/kolumnisti/marko-ljubic/kako-postati-karamarkov-ne-

otici-od-milanovica-829804  

U svezi s Ljubićevim upitom HDZ-u i njegovim ponašanjem povodom 

očekivanog dolaska na vlast treba spomenuti i tekst Gojka Borića, Gebelsići, 

vanjski i unutarnji / Klasić – neznalica, provokator i jugoslavenski komunist bez 

znanja i morala, Hrvatski tjednik, 03. 09. 2015., Naime u njemu Borić raščlanjuje 

djelovanje prof. dr. sc. Hrvoja Klasića, za koga Hodak kaže da je glavni režiser 

hajke, i kroz Borićevu raščlambu neznanja i morala stalno se provlači čuđenje 

kako netko takav može biti profesor na Zagrebačkom sveučilištu. (Ja bih samo 

ovdje iznio sumnju da je intelektualni kapacitet kao Klasić u stanju biti bilo kakav 

režiser, jer je uočljivo već i po Borićevoj analizi njegovoga znanstvenoga djela, 

da je on postao to što jeste upravo na modelu bespogovornoga služenja 

autoritetima koje mora slušati i provoditi njihove zamisli, pa i teško se 

kompromitirati kako u javnosti tako i u znanstvenim krugovima kojima po svemu 

nikada i nije pripadao. Otprilike po narodnoj – budali i šamar odgovara!) 

Spomenut ću zato samo jednu meni najstrašniju: Klasiću je Domovinski rat bio 

"građanski", a čak je i Sud u Haagu u presudi tužbe za genocid govorio o 

genocidnim radnjama u agresivnom ratu Srbije u cilju stvaranja Velike (i 

homogene) Srbije. Ako se sjetimo i sličnih izjava Teršelićke u Beogradu, koju 

ogromnim novcima plaća RH, jasno je da se njihovi stavovi poklapaju sa 

stavovima vlasti i da je njima itekako važno da se ona ne promjeni. Drugo je naime 

pitanje, kako netko tko nosi zvanje doktora znanosti u bilo kojoj znanosti, smije 

suvereno javno promovirati stavove koji se ne mogu potkrijepiti ni jednim 

znanstvenim uporištem, a pogotovo na području pravnih i politoloških znanosti, 

koje Klaisću očito nisu bitne, jer je dužan odraditi prljavi posao, makar se, kako 

sam već naveo potpuno kompromitirao. Za Teršeličku čovjek može naći čak i 

opravdanje, jer njena misija nije u Hrvatskoj nikada bila – misliti, nego blatiti po 

zadatku, a nije odgovorna štititi znanstveni integritet.  

Zato je Ljubićev upit Karamarku itekako važan. Da hoće li se u tom pogledu išta 

promjeniti osim same promjene vlasti? 

Tu treba posebno ukazati na sjajni tekst Maria Filipija (novinar, publicist, 

dragovoljac, 100% HRVI) LJULJAJU SE STUPOVI LAŽI u kome on spominje 

četiri stupa laži:  

1. Alojzije Stepinac 

2. Za dom spremni 

3. Jasenovac 

http://www.dnevno.hr/kolumnisti/marko-ljubic/kako-postati-karamarkov-ne-otici-od-milanovica-829804
http://www.dnevno.hr/kolumnisti/marko-ljubic/kako-postati-karamarkov-ne-otici-od-milanovica-829804
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4. Ustaše 

Evo njegovog teksta oko ZDS: 

PANIKA OKO „ZA DOM SPREMNI“ 

Kada je 1991. godine tada još nepoznati Marko Perković Thompson lansirao 

pjesmu „Bojna Čavoglave“ koja započinje baš s tim usklikom, nikome nije bilo 

na kraj pameti prigovarati mladom branitelju zbog toga. Razloga je bilo više. 

Protivnici Hrvatske bili su duboko u mišjim rupama i u njihovom kukavičjem srcu 

nije bilo ni trunka snage za bilo kakvu manifestaciju vlastitoga stava. Osim toga, 

Thompson je tim usklikom na početku pjesme posvjedočio da se je tako 

pozdravljalo na bojišnicama širom zemlje, na mjestima gdje si bio siguran jedino 

da si živ tog trenutka. Niti pet sekundi života unaprijed nije se moglo predvidjeti. 

Bio je to pozdrav na svim bojišnicama i u svim postrojbama, ne samo u HOS-u. 

Nije to bio službeni pozdrav proklamiran na nivou države, nego spontana 

manifestacija otpora na prvoj crti, među nitima mreže smrti, kao poruka 

neprijatelju. „Čekaju te oni koji su za dom spremni umrijeti“. 

S vremenom su jadne kukavice – novinari, politolozi, povjesničari, srpski 

propagandisti i slični, izišli iz mišjih rupa i počeli najprije polako, a onda sve jače 

napadati taj stari hrvatski poklič. Ali nakon što im je pred nosom pao mit o 

zločestom Stepincu, uhvatila ih je panika. Ako padne i drugi stup, lako bi mogla 

pasti i cijela kuća laži, a oni sami postali bi ono što već odavno jesu – otpad. Zato 

su podigli neviđenu hajku na sve nas koji svjedočimo da je poklič „Za dom 

spremni“ nerazdvoijivi dio hrvatskog naroda i zato je neuništiv. 

Sada međutim dolazi na red posljednji adut. Ako je Za dom spremni nerazdvojivi 

dio hrvatskog naroda, onda je to dokaz da su Hrvati doista zločinački i genocidni 

narod. A za dokazivanje takvih tvrdnji još im stoje na raspolaganju preostala dva 

stupa. 

http://glasbrotnja.net/vijesti/hrvatska/ljuljaju-se-stupovi-lazi  

Odavno je Thompson i njegove pjesme nadrastao čovjeka Marka Perkovića, 

odavno su upravo njegove pjesme i golemo nacionalno oduševljenje koje 

izazivaju na svakome mjestu, postale vrlo opasan simbol nacionalnoga otpora 

nasilnome skretanju hrvatske slobode u naručje dojučerašnjih i novih gospodara. 

Zbog toga je Thompson stup ovoga društva, zbog toga je toliko napadan, zbog 

toga je opasna njegova pjesma do te mjere da se čak i na košarkaškom turniru u 

Zagrebu ni na jednoj utakmici nije smjela pustiti okupljenome narodu – Lijepa li 

si. To je jedna od tisuća sitnica koje ukazuju mudrome čovjeku da ništa nije 

slučajno i da se sve događa po minuciozno pripremljenom scenariju zatiranja 

svega hrvatskoga. 

Dodajmo ovome još samo kako je poznati hrvatski znanstvenik Josip Stjepandić, 

koji živi i radi u Njemačkoj, a jedan je od glavnih organizatora Peticije ZDS, 

posebno naglasio kako je samo onaj prvi spot "Bojna Čavoglave" u zadnje dvije 

godine na Internetu vidjelo nekih 1,500,000 ljudi.  

(https://www.youtube.com/watch?v=cUbCp2WgkYw 

Ova snimka preuzeta je 1.490.061 puta u posljednje 2 godine s komentarom: 

“Famous war song from Croatia about a pissant village which was supposedly 

defended by these guys.”) 

http://glasbrotnja.net/vijesti/hrvatska/ljuljaju-se-stupovi-lazi
https://www.youtube.com/watch?v=cUbCp2WgkYw
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A kad vidimo tko su ti kojima je to strašno iz opisa Maria Filipija, jasno je da je 

to njima doista strašno, zar ne?  

A meni kao profesoru na Zagrebačkom sveučilištu zapravo je najstrašnije vidjeti 

toliku glupost (kako tvrde) cijele jedne Katedre na tom istom sveučilištu. Oni 

pripisuju potpisnicima Inicijative ZDS ono što i malo dijete vidi da je rekao Mladi 

Jastreb ("starohrvatski pozdrav"), dakle Thompsona i Bojnu Čavoglave povezuju 

s Drugim svjetskim ratom (Stjepandić piše Bancu ono što setako odnosilo na 

CIJELU katedru: "Ako ste čitali tekst peticije, a bilo bi očekivano jer je danima 

već dostupna javnosti, a i zbog toga što odgovoran čovjek kojemu je karijerni 

biljeg znanost ne komentira niti zauzima stavove o nečemu što ne poznaje, sigurno 

ste uočili da povijest u njoj počinje najranije 1991. godine. Kao povjesničar 

morali biste znati da se ZDS kao simbol koristio u više postrojbi Hrvatske vojske 

u Domovinskom ratu, te da jedna vrlo popularna pjesma započinje tim 

pokličem.”)  

Je li cijela Katedra za povijest Sveučilišta takva da im Bojna i hrvatski branitelj 

Thompson nije dio Domovinskog rata!? Što bi se drugo tada mogli reći osim: 

Jadne li Katedre. Ali i jadnog li Fakulteta na kojoj je ona i jadnog li sveučilišta 

koji šute o tome! 

Zapravo, sramotno pismo je postalo poznato javnosti zahvaljujući dr. Bancu pa 

sam ga ja već komentirao na osnovu onoga što je on napisao. Čak se i sam naslov 

teksta, poslanog Jutarnjem listu koji ga, očekivano, nije objavio odnosi  na njih 

TKO SU ĆOSIĆEVI SLJEDBENICI U HRVATSKOJ? Tekst završava ovako: 

Dakle, slažu pa skupljaju potpise vjerujući da će tako njihova laž postati istina! 

"A što drugo reći nego citirati Dobricu Ćosića koji za one kojima služe dvije 

povjesničarske strukovne udruge kaže: 

„Mi Srbi lažemo da bismo obmanuli sebe, da utješimo drugog; lažemo iz 

samilosti, da nas nije strah, da ohrabrimo, da sakrijemo svoju i tuđu bijedu... Laž 

je vid našeg patriotizma... Lažemo stvaralački, maštovito, inventivno.“ 

Bit će zanimljivo vidjeti tko su Ćosićevi sljedbenici u Hrvatskoj, zar ne?" 

Doista je li moguće da je cijela Katedra za povijest Filozofskog fakulteta 

sastavljena od sljedbenika Dobrice Ćosića? Srećom nije. Ivo Banac pojašnjava: 

"U vezi s izjavom povjesničarskih udruga o kojoj sam pisao prošlog tjedna, Novi 

list (6. rujna) objavio je članak novinara L. Tomičića u kojemu se tvrdi da sam 

jedini na Odsjeku za povijest bio protiv ove izjave. Činjenica je da je uz izjavu od 

oko 35 anketiranih (u nekim mailovima ima ih više, u nekima manje) 17 bilo za, 

dodatna 3 s rezervama oko pojedinih točaka, 1 protiv, a 15 se nije izjasnilo. Kao 

uvijek, poluinformacije su specijalitet ideologiziranih medija i njihovih suflera.  

http://www.jutarnji.hr/kako-unistiti-palmiru/1414740/  

 

Ipak, možemo samo ponoviti ono što je još uvijek zanimljivo jer pismo Katedre 

za povijestFF-a s potpisnicima nije objavljeno: 

To su Ćosićevi sljedbenici u Hrvatskoj? 

 

  

http://www.jutarnji.hr/kako-unistiti-palmiru/1414740/
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PISMO HAZU 

 
Akademik Zvonko Kusić 

Predsjednik, Hrvatska akademija znanosti i umjetnosti 

Zrinski trg 11, 10000 Zagreb 

  

Predmet: traženja da Hrvatska akademija znanosti i umjetnosti donese deklaraciju 

o slobodi istraživanja, peticija 

  

Poštovani akademiče Kusiću, 

dostavljamo Vam peticiju kojom tražimo da Hrvatska akademija znanosti i 

umjetnosti donese deklaraciju o slobodi svih istraživanja i da djeluje kao autoritet, 

inicijator, organizator i medijator u znanstvenim raspravama o neriješenim 

pitanjima u odnosu na događaje u Hrvatskoj u vrijeme II. svjetskoga rata i poslije 

njega. 

Briga o slobodi znanstvenoga istraživanja logična je zadaća najviše znanstvene 

nacionalne ustanove kojoj ste na čelu. Očekujemo da HAZU bude nositelj 

rasprave koja bi ta pitanja oslobodila politike te organizirala da se sva ona 

slobodno razmotre u duhu ravnopravnosti, otvorenosti i objektivnosti. To znači da 

analize i rasprave moraju počivati na znanstvenom pristupu, gdje su podatci iznad 

svakog svjetonazora, teorije ili uvjerenja. Valjanost i snaga podataka utvrđuju se 

klasičnim znanstvenim metodama, a odgovori se dosežu suglasjem kompetentnih 

stručnjaka i samo na osnovi podataka pouzdanih prema znanstvenim kriterijima.  

Potpisujući ovu peticiju, bivša saborska zastupnica Gordana Turić je konstatirala: 

S osobitim zadovoljstvom supotpisujem Vaše pismo Akademiji, posebice stoga, što 

sam - kao bivša podpredsjednica ukinute Državne komisije za istraživanje žrtava 

Drugoga svjetskog rata i poraća – svjesna mogućih otpora  istraživanjima koja 

traže istinu o toj tematici. 

Tekst sa širim obrazloženjem peticije i s imenima njezinih potpisnika šaljemo Vam 

u privitku. 

S poštovanjem, 

prof. dr. sc. Matko Marušić 

akademik Josip Pečarić  

 

20. 07. 2015. 

 

PISMO HAZU 

 

Akademik Zvonko Kusić, predsjednik 

Hrvatska akademija znanosti i umjetnosti 

Zrinski trg 11, 10000 Zagreb 

 

Predmet: traženje da Hrvatska akademija znanosti i umjetnosti donese deklaraciju 

o slobodi znanstvenoga istraživanja i da djeluje kao autoritet, inicijator, 
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organizator i medijator u znanstvenim raspravama o neriješenim pitanjima u 

odnosu na događaje u Hrvatskoj u vrijeme II. svjetskoga rata i poslije njega 

 

Poštovani gospodine akademiče Kusiću, 

obraćamo se Hrvatskoj akademiji znanosti i umjetnosti (HAZU), obraćajući se 

Vama kao njezinu predsjedniku. Časnoj akademiji obraćamo se kao najvišem 

hrvatskom znanstvenom autoritetu, predlažući i tražeći da Akademija javno istupi 

u obranu slobode znanstvenih istraživanja i znanstvenoga raspravljanja. Nadalje 

predlažemo i tražimo da Akademija preuzme odgovornost za 

znanstvenoistraživačke aspekte neriješenih pitanja događaja u Hrvatskoj u 

vrijeme II. svjetskoga rata i poslije njega i da u tom pogledu djeluje kao autoritet, 

inicijator, organizator i medijator u znanstvenim raspravama u odnosu na ta 

pitanja. 

Na taj smo se korak odlučili, zabrinuti nedavnim reakcijama nekih hrvatskih 

povjesničara, sveučilišnih nastavnika i savjetnika Predsjednika Vlade na tiskanje 

knjige „Jasenovački logori – istraživanja“, autora Vladimira Horvata, Igora 

Vukića, Stipe Pilića i Blanke Matković. Izdavač je „Društvo za istraživanje 

trostrukog logora Jasenovac“. Knjiga je tiskana u Zagrebu ove godine (ISBN 978-

953-58565-0-4.). 

Kritika, zapravo napad na knjigu došao je odmah nakon njezina predstavljanja u 

Splitu; „Slobodna Dalmacija“ od 21. lipnja 2015. na str. 24 i 25 donijela je reakcije 

Slavka Goldsteina, Hrvoja Klasića i Tvrtka Jakovine. Nažalost, kritike navedenih 

osoba nisu bile zasnovane na znanstvenim ili logičkim argumentima, nego na 

uvredama i prijetnjama (citati u kurzivu). 

G. Klasić je izjavio da to (ta knjiga) pokazuje da ovom društvu ostaje jedno važno 

sučeljavanje – Katoličke crkve s vlastitom prošlošću. Nama to zvuči kao poziv na 

novo „suđenje Alojziju Stepincu“. G. Jakovina taj tip izjava i djelovanje tog 

Društva smatra gadljivim i njega je 70 godina nakon zatvaranja Jasenovca 

sramota da se te teme otvaraju na ovakav način. 

G. Slavko Goldstein je dao izjavu koja najviše zabrinjava. Ni njega ne zanima 

znanost ni argumenti, nego se poziva na „negiranje holokausta“ (engl. „holocaust 

denial“), koje je kažnjivo u Sjedinjenim Američkim Državama. On tuđe 

argumente naziva neistinama i ocjenjuje da on za takve stvari više nema 

tolerancije. 

Zabrinuti smo tako ružnim reagiranjima na knjigu koja ima pretenziju da bude 

znanstvena, ozbiljna i pristojna, zbog dvaju razloga. Prvi je da uljuđeno i 

demokratsko društvo ne može dopustiti zabranu znanstvenih istraživanja i 

raspravu o argumentima koji istraživačima stoje na raspolaganju. Drugo, radi se 

o vrlo osjetljivoj i nacionalno, povijesno, društveno i politički vrlo važnoj temi, 

koja je poznata po izobličenjima i političkoj, društvenoj i obrazovnoj zloporabi, 

pa u odnosu na nju svaka zabrana, nasilje i arogancija, netolerancija i politikanstvo 

samo otvaraju dodatne rane i produbljuju podjele u društvu. 

Znanstveni normativni sustav sastoji se od dvaju dijelova: temeljnih pretpostavki 

koje jasno prihvaćaju svi znanstvenici i stvarnih, strogih pravila, koja imaju značaj 

zapovijedi. 
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Temeljne su pretpostavke znanstvenoistraživačke etike: a) stvarnost svijeta oko 

nas, b) mogućnost njegova razumijevanja, barem do neke mjere, c) vrijednost 

formalne logike u njegovu opisu, d) mogućnost otkrivanja uzroka nekim 

pojavama. 

Ne smatramo se izravno pozvanim ocijeniti je li sve navedeno u rečenoj knjizi 

točno i potpuno istinito. To ne želimo ni tvrditi, ali i – ne moramo! U ovom se 

slučaju prije svega radi o slobodi istraživanja i govora, potom o metodologiji 

istraživanja, a tek na kraju, nakon još mnogo rada i rasprava, o dosezanju 

konsenzusa kompetentnih stručnjaka o istini koja nam je dostupna. Otvoreno, 

uljuđeno i znanstveno knjiga poziva svakoga tko zna nešto drugo da joj se 

suprotstavi, da se usporede podatci i izvori i da se tako približimo istini koliko je 

ona čovjeku dostupna. 

Znanstvena se istraživanja ne mogu provoditi bez neograničene slobode mišljenja 

i istraživanja. To znači da na rezultat znanstvenoga istraživanja ne smije djelovati 

ni jedan neznanstveni čimbenik, a da je znanstveni rezultat načelno dobar, uvijek 

bolji od neznanja, i da nema zabranjenoga znanja. Pojedinac, ustanova ili društvo 

mogu odrediti istraživački prioritet, ali ne mogu se služiti stvarnim ili prikrivenim 

popisom zabranjenoga znanja. Doduše, može se zabraniti primjena nekoga znanja 

u praksi, ali stjecanje znanja ne može se ograničavati. 

Jedino ograničenje slobodi istraživanja jest znanstvenoistraživačka etika. 

Znanstvenik se podređuje normativnomu sustavu zasnovanome na vrijednostima 

koje pripadaju znanosti samoj. Znanstvenikovo prihvaćanje normativnoga sustava 

znanosti proistječe iz njegove želje za stručnim prihvaćanjem i priznanjem. 

Nepoštovanje etičkih normi znanstvenoga rada uzrokuje isključenje znanstvenika 

iz znanstvene zajednice. 

Dopustite da podsjetimo na temeljna pravila znanstvenoistraživačke etike, koja 

proistječu iz prirode i obilježja znanosti: 

• Budi pošten! 

• Budi objektivan i pravedan! (U davanju prednosti podatcima i 

zamislima.) 

• Nikada ne mijenjaj i ne izmišljaj podatke! 

• Ustraj na točnosti! 

• Ne budi pristran! (U odnosu prema podatcima i zamislima svojih 

suparnika.) 

• Ne ustukni, nego nastoj riješiti problem! 

Nažalost, bojimo se da kolege koji su dali izjave za rečeni broj dnevnika 

„Slobodna Dalmacija“ nisu to učinili na tragu tih temeljnih pravila 

znanstvenoistraživačke etike. 

Zato tražimo od Hrvatske akademije znanosti i umjetnosti da svojim autoritetom 

i poznavanjem prije svega zaštiti slobodu istraživanja i pravo znanstvenika ali i 

laika na iznošenje argumenata. Hrvatska akademija znanosti i umjetnosti mora se 

suprotstaviti svakom pokušaju zabrane istraživanja, prijetnjama znanstvenicima i 

građanima, pa i vrijeđanju osjećaja svih koji u raspravama sudjeluju. 

Jednako tako, predlažemo Hrvatskoj akademiji znanosti i umjetnosti da organizira 

okrugle stolove, simpozije i sučeljavanja svih ljudi koji imaju konkretne 
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argumente i podatke, i da pod zaštitom svojega ugleda i znanstvene ekspertize 

raspravu drži demokratskom i otvorenom, a istodobno u granicama pristojnosti i 

tolerancije i u okvirima metodologije koja određuje znanstvenoistraživačku 

logiku, dokazivanje i zaključivanje. 

Rasprava o argumentima knjige „Jasenovački logori – istraživanja“, kao i drugih 

istraživačkih izvješća o osjetljivim temama, uopće ne bi trebala biti opterećena 

političkim i svjetonazorskim utezima, nego se samo oslanjati na argumente i našu 

želju i pravo da doznamo svu istinu koja se iz svih postojećih i budućih dokaza 

može iščitati. 
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OBA SU PALA, ZAGREB, 2016. 
 

AKO SVI ŠUTE, NE ĆE SISAČKI BISKUP MSGR. 

VLADO KOŠIĆ 

Moju knjigu "Ako voliš Hrvatsku svoju" je  u Mostaru 05, 12. 2014. predstavio 

doc. dr. sc. Marko Tokić. Tokić je naglasio (Glas Brotnja, 05. 12. 2014.) da četiri 

stupa moje Hrvatske čine: Franjo Tuđman, Dario Kordić, Marko Perković-

Thompson i biskup Vlado Košić. Kako sam više puta naglasio ta "moja" Hrvatska 

je zapravo hrvatska Hrvatska kojoj teže svi državotvorni Hrvati. Svakim danom 

mnogima u Hrvatskoj (a i van nje) postaje sve više jasno koliki je značaj 

biskupa,koji se sam sebe ponajbolje definirao naslovom svoje knjige "Biskup na 

prvoj crti". 

Sve to se ponajbolje moglo vidjeti ovih dana. Komentirajući tekst Benjamina 

Tolića o zasluzi biskupa Košića za to što danas imamo mandatara vlade sam 

rekao: 

Nemam dvojbe da je istup biskupa Košića itekako puno doprinio jer je nemoguće 

da iole misleći državotvorni Hrvat nije svjestan koliko on znači i njemu i bilo 

kojem državotvornom Hrvatu. 

S prijateljima sam na šaljiv način to dalje komentirao jer se iz dana u dan 

pokazivalo da je to doista točno:                      

 

Josip Stjepandić: 

Je li biskup Košić odlučio mandatara? 

Takve vijesti iz partijskog tiska upravo prenose na HRT4. 

Ako je istina, da je jedan političar konačno došao do pameti, onda se jako veselim!  

Kako je lijepo slušati kad skojevci cvile!  

Josip Pečarić: 

Zar nisam nešto slično i ja napisao:))) 

 

Josip Stjepandić: 

 

To je intelektualni stupanj viši od akademika: kad te partija počne plagirati.  

 

Marijana Petir: 

Vas dva Josipa ste stvarno neumorni!!! 

 

Josip Stjepandić: 
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http://www.jutarnji.hr/obitelj-boze-petrova-tesko-je-podnijela-napad-biskupa-

koscica--komunisti-su-hrvatskom-narodu-nanijeli-najvise-zla-u-njegovoj-

povijesti--/1484873/ 

 

Ovaj Yutarnji ne može prežaliti! : ))) 

Josip Pečarić: 

"Naši svećenici, vođeni Duhov Svetim, ponekad vide više od građana. Hvala 

našem biskupu Košiću za hrabrosti, na poruci koju je izaslao i neka ga za to dobro 

blagoslovi naš Svemogući Bog." 

 

Pročitajte više na http://kamenjar.com/komunisti-opet-u-cudu-crkva-i-biskupi-

za-sve-im-krivi/, Kamenjar 

 

Značaj istupa biskupa Košića (Vidjet priloge) danas su komentirali i u Hrvatskom 

tjedniku i na portalu dnevno.hr. 

Tako u BONUSu Hrvatskog tjednika nalazimo: 

 

 

Msgr. Košić pravodobno upozorio Petrova 

 

Ako svi šute, ne će sisački biskup msgr. Vlado Košić. Ne mogavši otrpjeti 

protunaravnu i protunarodnu koaliciju između Mosta i SDP-a, na svome je 

Facebook-profilu izrazio je svoje razočaranje Mostom. Kaže da to nije most, nego 

mostobran za spašavanje SDP-a, tj. komunista koji su hrvatskom narodu nanijeli 

najviše zla u njegovoj povijesti. Most je po rezultatima treća snaga na hrvatskoj 

sceni, ali oni žele mnogo više. Hoće biti prvi i postavljati svima uvjete. A to se 

zove u moralnoj teologiji preuzetnost, dakle preuzimanje kompetencija koje ti ne 

pripadaju. "Petrov je i nesiguran – čudne li kombinacije: psihijatar i političar! - ali 

posve slijep! Onaj je stari lisac, lopina i prevarant, a ovaj naivčina i zapravo – 

izdajica. Neka nam se Bog smiluje", istaknuo je msgr. Košić. Možda je to i 

utjecalo na Petrova da odustane od koalicije sa SDP-om. 

 

Hrvatski tjednik, 24. 12. 2015. 

 

Uslijedili su napadi svih onih koji podržavaju, kako sam nedavno rekao, Srpsku 

Hrvatsku ili Srpsko-hrvatsku Hrvatsku. To je danas sjajno raščlanio Marko 

Ljubić: 

 

božićni detektor  

 

BISKUP JE GOVORIO PETROVU KOJI GA RAZUMIJE A NE 

MILANOVIĆU! 

http://www.jutarnji.hr/obitelj-boze-petrova-tesko-je-podnijela-napad-biskupa-koscica--komunisti-su-hrvatskom-narodu-nanijeli-najvise-zla-u-njegovoj-povijesti--/1484873/
http://www.jutarnji.hr/obitelj-boze-petrova-tesko-je-podnijela-napad-biskupa-koscica--komunisti-su-hrvatskom-narodu-nanijeli-najvise-zla-u-njegovoj-povijesti--/1484873/
http://www.jutarnji.hr/obitelj-boze-petrova-tesko-je-podnijela-napad-biskupa-koscica--komunisti-su-hrvatskom-narodu-nanijeli-najvise-zla-u-njegovoj-povijesti--/1484873/
http://kamenjar.com/komunisti-opet-u-cudu-crkva-i-biskupi-za-sve-im-krivi/
http://kamenjar.com/komunisti-opet-u-cudu-crkva-i-biskupi-za-sve-im-krivi/
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/biskup-je-govorio-petrovu-koji-ga-razumije-ne-milanovicu-874235
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Marko Ljubić  

 

Biskup Košić je rekao istinu, otuda takav urlik zla u Hrvatskoj nakon 

njegovih riječi. 

Katolici u Hrvatskoj pitaju se ovih dana koliko su riječi biskupa Košića utjecale 

na čudesni preokret u raspletu postizborne političke drame. Antikatolici se ne 

pitaju previše, oni znaju. Što ne znaju – slute. 

Znači li to da bolje razumiju utjecaj poruka biskupa svojoj Crkvi? 

Ne. 

Bolje znaju tko je žestoki, trajni, snažni i povijesno nepokoreni zid njihovim 

idejama, namjerama, ciljevima i htijenjima. Znaju to, jer to baštine, jer je 

neprijateljstvo i negacija njihov razlog postojanja, a razlog i svrha kršćanskog 

naroda to nije, pa se lako zaboravi zlo i njegove ružne i slatke pojavnosti. U 

Hrvatskoj se danas, baš kao i unatrag pedeset godina, baš kao i unatrag dvadeset 

i pet godina, baš kao i unatrag petnaest godina, trajno, uporno, žestoko i brutalno 

vodi nekada tihi, nekada vidljivi, nekada nevidljivi rat do istrijebljena ljutih 

neprijatelja, zla i dobra. 

A to nije uvijek, nije ni najčešće vidljivo, jer ništa nema zaboravnije od čovjeka, 

ništa veće od sitnice svakodnevne koja usmjerava naše živote, ništa upornije od 

zločeste namjere i samog zla. 

Biskup Košić je oštrim riječima upozorio Božu Petrova, a zapravo svoj narod i 

svoju živu Crkvu. Petrova je upozorio jer je znao da Petrov i može, i zna čuti 

poruke ljudi oko sebe. 

Nije upozorio političara Milanovića, jer on ne bi bio moguć da zna čuti i 

prepoznati svoju ljudsku zajednicu. 

Što je pogrešno rekao biskup Košić? 

Ništa. 

Da nije ništa pogrešno rekao, da nije nimalo preoštro reagirao, najbolji dokaz su 

erupcija mržnje, nasrtaja, linča sa svih strana i na svim dostupnim kanalima 

ljudske komunikacije u našoj Hrvatskoj. Njegove riječi su imale egzorcistički 

učinak, pri kojima se zlo paklenski otima, trese, udara i razbija sve oko sebe u 

samrtnom hropcu. 

I upravo tome svjedočimo na društvenim mrežama, na portalima, u medijima i s 

političkih govornica. 

Zar je pogriješio Biskup što je rekao javno da su komunisti nanijeli najviše zla 

hrvatskome narodu u njegovoj povijesti? 
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Zar je pogriješio što je rekao da je Milanović „lisac, lopina i prevarant“ i zar je 

pogriješio upozorenjem da je Petrov naivčina čiji koraci vode u – izdaju? 

Ni u čemu nije pogriješio. 

Biskup nije govorio o Zoranu Milanoviću, suprugu njegove žene, ocu njegove 

djece, nečijemu sinu, bratu, prijatelju. Biskup je govorio o političaru Milanoviću. 

Zar nije političar Milanović „lopina,lisac, prevarant“? 

Zar nekoga zdrava razuma, čistoga srca i kršćanskoga morala, nekoga bez straha 

i pomanjkanja samopoštovanja pred zaglušujućom tutnjavom brisanja i trganja 

naših korijena i zamagljivanja naših putova, treba podsjećati da je sve to na žalost 

surovo točno, kao što je često surova istina, kao što je u konačnici surov križ, koji 

svijetli pred kršćanima. 

Križ nije prihvatljiv i lijep zbog stravične smrti na njemu, već zbog simbolike 

žrtve Raspetoga. 

Biskup je rekao istinu, otuda takav urlik zla u Hrvatskoj nakon njegovih riječi. 

Biskup Košić je prije svega postupio kao biskup Katoličke crkve, točno na 

autentičnom tragu i učenju Evanđelja, na nauku naše katoličke vjere. 

Ni više ni manje. 

Tko se srami toga, tko je spreman zanemariti u ime krivotvorene i umjetne kulture 

laži kao esencije dijaloga, odnošenja između ljudi u uređenome društvu, u 

hrvatskom društvu, spreman je ne tražeći istinu u svome srcu i duši, odustati od 

Biskupa. 

Biskup Košić je više puta pokazao da nije trgovac, da nije farizej, da nije spreman 

skrivati svoje ljudske i kršćanske stavove i načela, te da nije spreman u ime lažnog 

civilizacijskog sjaja, odreći se Isusova nauka i svoje vjere, a još manje poruke 

svojoj Crkvi. 

To je njegova dužnost danas i ovdje, a ne kako antikatolici koji se imenuju 

ateistima, humanistima, građanima, europejcima, internacionalistima, 

promicateljima ljubavi i dobra, ravnopravnosti, povlačenje u zatvorene prostore, 

zagovaraju, nasrću i traže – odustati od žive Crkve u ime lažne „nebeske crkve“. 

Biskupi ne bi trebali postojati kada bi njihovo poslanje bilo ono što priželjkuju i 

još od vremena Isusa Krista, nasiljem pokušavaju postići neprijatelji i lažni 

proroci antikršćanskih silnica. 

To je potpuno odvajanje svećenika od života i iz života, od društva i čovjeka u 

nekakav apstraktni nebeski prostor, izvan utjecaja i vrednota Božijeg naroda i žive 

Crkve. 

Biskupi su biskupi i svećenici na zemlji, u Hrvatskoj, a ne na nebesima, jer tamo 

je jedini biskup, jedini arbitar, jedini – svemogući Bog. 
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On je nagrada biskupu za djelovanje na zemlji, zbog toga slavimo i Božić, jer je 

poslao svoga Sina među ljude potvrđujući trajno upravo ovo što radi biskup Vlado 

Košić. 

Milanović političar je i lopina, i prevarant, i lisac po definiciji, jer ideja koja 

ponižava narod, kojoj je namjera i cilj oduzeti mu osobnost, oduzeti mu ljudsko 

dostojanstvo i autentičnu slobodu izbora i odlučivanja, mora biti i prijetvorna, 

mora varati, mora biti lukava kao lisica i mora biti lopov. 

Ne govori Biskup o lopovu koji će ukrasti jabuku u dućanu, novac iz banke, govori 

o opasnijem lopovu, koga je u zapletima suvremene civilizacije teško otkriti i 

primjereno moralno označiti. To je najčešće vrlo sjajan i prihvatljiv lopov, često 

lijep i izazovan kao grijeh, lopov koji svome narodu krade ime, prezime, korijene, 

krade mu prepoznatljivost, dostojanstvo i autentičnost bez koje niti jedna 

civilizacija nije nikada opstala, a kamo li se razvijala. 

To je lopov koji prije svega krade nadu, a zar ima Božića bez nade. 

Kršćani vjeruju da civilizacija, da sve vrijednosti moraju počivati na ljubavi, a ne 

na mržnji, na dobru, a ne zlu, da je Isus put, a ne sjaj onih koji bacaju trnje po tom 

putu. A hrvatski narod je kršćanski narod ili ga neće biti. 

Zbog tog lopovluka vrišti biskup Košić i zbog toga je njegov vrisak duboko 

duhovan, odvažan, hrabar, proročanski i u konačnici – evenđeoski. 

Košić me je podsjetio na riječi Ivana Krstitelja Herodu Antipi koji je živio u 

bezbožnom braku sa svojom nećakinjom Herodijadom. Upravo je to neprirodno 

priležništvo sa ženom vlastitog brata, koja je prije toga živjela sa svojim 

stricem, oštro kritizirao Ivan Krstitelj i to je bio izravan povod za njegovo 

smaknuće. 

Nije li neprirodno priležništvo savez jednoga katolika i antikatolika koji bi trebao 

upravljati hrvatskim narodom, nije li to izravan put u izdaju svojih načela, svojih 

korijena, svoga imena i časti. 

Milanović je rekao „mi“ ili „oni“. 

To je njegov politički program, to je ideja koja je trebala figurativno odsjeći glavu 

Ivanu Krstitelju po drugi i tko zna koji sve ne put, na tlu hrvatskoga naroda, pred 

njegovim očima. 

I što je trebao Biskup? 

A što treba hrvatski narod, biskupova živa Crkva, na Herodov urlik i zahtjev 

njegove priležnice? 

Šutjeti? 

Držati glavu hrvatskome Ivanu Krstitelju dok mu je Herod odsjeca za nagradu 

njegovoj priležnici? Javna šutnja na histeriju i mržnju prema Biskupu je 

odsjecanje glave Ivanu Krstitelju. 
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Nije se ni Ivan blagim riječima osvrnuo na Herodova zlodjela, niti je Isus nježno 

postupio uništavajući trgovce u Hramu. 

Biskupove oštre riječi bile su krik prijateljstva i duhovne potpore mladom čovjeku 

koji nema izvorne političke zastranjenosti i koji nikada nije slijedio „herode i 

herodijade“ u njihovim zlodjelima. Niti je ikada odsjecao „glave“ svome narodu. 

Nije ni Milanović mnogi će reći. 

Nije stvarno, ali jest simbolički, tisućama riječi, poruka, političkih postupaka i 

poticanjem na iste u svojoj blizini. 

Biskup Vlado Košić je već sada prepoznatljivi simbol nove, autentične, ali i one 

svevremenske Stepinčeve Crkve, koja neće ni pod koju cijenu odustati od svojih 

načela i svojih zavjeta. I, koju će dok živi i spominje se, razapinjati. 

Čak i kada u samoj Crkvi to svi ne vide. 

Sudbina vizonara i proroka jest upravo to. 

A svako doba treba i ima svoje proroke. 

Prorok se ne može biti bez osobne hrabrosti, s kojom je na zagrebačkom 

aerodromu dočekao osuđenoga Darija Kordića, prema kojemu je zlo nanovo 

nasrnulo nastojeći u čovjeku Kordiću ubiti duh koga nije slomio zatvor. Duh 

prema kojemu je, zbog nemogućnosti uništenja, trajno nasrtalo zlo, neljudsko, 

necivilizacijsko i nekršćansko suđenje i suci, pri kojemu osuđenik nema pravo na 

ljudsku i kršćansku obranu, jer je gomila držala uže prebačeno preko grane. 

Biskupi ne smiju u gomilu. 

Biskup ni tada nije presuđivao državama, nije si uzimao prava državnoga poretka, 

niti je tražio „carevo“ upravo slijedeći Isusove riječi, ali je uzimao svojom 

duhovnom, svećeničkom, ljudskom i moralnom obvezom stati ispred čovjeka 

koga cinici, prevaranti, pokvarenjaci i farizeji kamenuju. 

Nije lako u vremenima kada je brutalna relativizacija načela tolika, pa čak nije 

zaobišla ni Biskupovu subraću u crkvenim redovima, na oltarima i 

propovjedaonicama, primiti toliko kamenja u nebranjena prsa. Nije to ni običan 

duhovni i svakodnevni izraz zavjeta i vjere. 

To je nešto više od toga, a biskup Vlado Košić se nikada nije bojao isturiti prsa 

ispred svoga naroda, ispred griješnika, žestoko se sukobljavajući s grijehom i 

zlom, a štiteći stvarnoga ili krivotvorenoga griješnika. Nikada nije bježao od 

zaštite čovjeka u takvim trenucima. 

Zbog toga osjećam ponos kao katolik zbog takvoga Biskupa i ponos kao Hrvat 

zbog takvoga sunarodnjaka i suvremenika. 

Da, ja vjerujem, da je više od bilo koga svojom porukom utjecao na Božu Petrova. 

I hvala Bogu da jest. 
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Je li to loše i umanjuje li vrijednost Bože Petrova? 

Nikako. Upravo suprotno. 

Ima li ljepšega saznanja i ljepše čestitke za Božić, kao i privilegije izreći je svojim 

čitateljima, što i činim uz Božji blagoslov svima. 

dnevno.hr, 24. 12. 2015.                       
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Dr. sc. Josip Stjepandić, 
 

VRATITI UNIVERZALNE VRIJEDNOSTI NA 

NJIHOVO PRAVO MJESTO 
 
Predstavljanje knjige -  kino-sala  Tisno 11. kolovoza 2015. 

Na samom početku don Lazar Čibarić izmolio je Oče,naš za Domovinu i kratko 

sve pozdravio, a onda dao riječ predstavljaču knjige: 

 

Dragi imenjače akademiče Pečariću, 

štovani don Lazare, organizatore ovog okupljanja, 

štovani dame i gospodo, 

rado sam se odazvao pozivu da budem predstavljač najnovije knjige Josipa 

Pečarića pod naslovom 

ŽIVJELA NAM ANTIFAŠISTIČKA TJ. BRANITELJSKA HRVATSKA 

Tu zadaću prihvaćam tako rekuć po službenoj dužnosti. Kao prvo, uobičajeni 

predstavljači poput profesora Tomca, Tuđmana, Šeparovića, Pešorde i drugih 

danas nisu u Tisnome, pa sam rado uskočio kao prva zamjena. Kao drugo, ja 

spadam medu primatelje i čitatelje redovitih poslanica našeg akademika, pa me to 

na stanoviti način obvezuje da uzvratim tu besplatnu, a vrlo korisnu uslugu. Kao 

treće, ali ne nevažno, ja imam solidnu zbirku njegovih prijašnjih knjiga, pa mi to 

daje pravo i za poneku kritičnu misao. Samo da Vas sve podsjetim na legendarni 

naslov njegove pretposljednje knjige: “Propade im crvena Hrvatska”. Ja ću 

nadodati: “I Titov gardist ‘bleda lica’ skupa s njome”. 

Za pisanu dokumentaciju, koja je namijenjena sljedećoj poslanici, te sljedećoj 

knjizi našeg akademika izabrao sam ovaj naslov: 

 

Vratiti univerzalne vrijednosti na njihovo pravo mjesto 

 

Ja, inače, živim u Njemačkoj, skupa s cijelom obitelji, koja je ovdje gotovo u 

punom sastavu nazočna, pa ih sve lijepo pozdravljam na ovoj nesvakidašnjoj 

priredbi, koja je i za njih premijera. Akademika Pečarića upoznao sam prije tri 

godine, nakon što sam u duljem razdoblju slušao o njegovim prijedlozima i 

otvorenim pismima da se naše generale predloži za Nobelovu nagradu za mir, 

umjesto da im se sudi pred onim rasističkim sudom u Den Haag-u. Moram 

priznati, da je u to tome razdoblju petnaestogodišnje političke tame u Hrvatskoj, 

dok se očekivalo kad će sljedećeg junaka Domovinskog rata odvesti na odstrijel 

pred neki sud, bio jedan od svega nekoliko glasova, da braniteljska Hrvatska još 

nije duhom klonula. 

Upoznavajući našeg akademika čuo sam, naravno, odmah i za njegov impozantni 

stručni i znanstveni opus od preko 1000 radova, koji samo izlistan po naslovima 

na papiru obuhvaća jednu brošuru od 60-tak stranica. To me onda ponukalo da 

zavirim u baze znanstvenih podataka, koje se mogu naći na internetu. Za one koji 

se ne bave znanošću, takve baze služe, s jedne strane, za brzu potragu za 
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znanstvenom literaturom i, s druge strane, kao jedno od pomoćnih sredstava za 

vrednovanje znanstvenika. Ako se ne varam, hrvatski Zakon o visokom školstvu 

propisuje, na primjer, za nastavno zvanje docent doktorat znanosti plus jedan 

znanstveni rad u časopisu više kvalitete, koji se onda automatski prenosi u 

znanstvenu bazu Scopus. Akademik Pečarić ima u Scopusu oko 520 radova, što 

je zbilja izvan svake mjere. Skoro za kazniti!? Ili za oduzeti po partijskoj liniji, pa 

onda podijeliti siromasima, o kojima ću malo kasnije. Velim “oko 520”, jer taj 

broj raste skoro svakog tjedna. Samo da Vam dadem usporedbu da ja imam oko 

30 radova u Scopusu, iako to kod mene nije nikakav uvjet, nego više pitanje 

ugleda u stručnim krugovima. Najbolji znanstvenici koje ja osobno poznajem 

imaju izmedu 150 i 350 objavljenih radova. Onda sam promatrao hrvatske 

znanstvenike, koji su mi poimenično poznati, te našao bračni par Marušić 

(liječnici) s odprilike po 250 radova.  

Od političara tu je najbolji ministar Mornar s cijelih 19 radova kao redoviti 

profesor u trajnom zvanju, dok su perjanice “regiyunaškog” uma poput 

Josipovića, Pusićke, Grčića, Kregara registrirane s jednim do dva rada. U vasceloj, 

slavnoj akademskoj karijeri, koja im je makar pomogla da se dokopaju najviših 

duznosti! 

Akademik mi je rekao da ima neki profesor Agarwal iz Amerike sa oko 800 

radova, što se pokazalo točnim. Potom sam išao gledati nobelovce posljednjih 

godina, pa sam našao da su trojica Japanaca, koji su dobili Nobelovu nagradu za 

fiziku lanjske godine, kao po dogovoru objavili između 620 i 680 radova svaki. 

Po toj bi logici naš akademik jamačno ušao u uži izbor za Nobelovu nagradu, kad 

bi se ona davala za zasluge u matematici. 

To mi ipak nije davalo mira, jer kako Nijemci kažu: „Knapp daneben ist auch 

vorbei“ (I promašaj za dlaku ostaje promašaj). Tražio sam bazu koja bi ga vodila 

s 1000 radova s njegove osobne liste, tako da skoči na prvo mjesto ili makar blizu 

prvog mjesta. Na svijetu! Onda sam išao gledati baze Google Scholar i 

researchgate, koje rade podpuno automatski, pošto se korisnik registrira. 

Nagovorio sam akademika da se tamo registrira i vidi čuda. Google Scholar našao 

je od prve preko 740 radova, dok se researchgate doslovce malo zagušio, te u više 

koraka našao preko 1600 radova, među kojima je oko 20-tak duplikata! (Tu igru 

sigurno znadete iz Javne ustanove Jasenovac, gdje se broj žrtava množi, kako 

kojoj vlasti odgovara!) Aktualna brojka je 1625 radova. Posebnost ove baze je da 

od autora traži da „klikom“ potvrdi da je svaki nađeni rad njegov, što znači da je 

akademik morao teško raditi. 

Međutim, rad se isplatio, jer nakon toga nisam našao nijednog drugog 

znanstvenika s toliko radova, tako ni one gore pobrojane. Niti administrator u bazi 

researchgate nije mi mogao dalje pomoći, jer oni ne rade usporedbe niti rang liste. 

Tako slijedom navedenog mogu s punim pravom reći da je Josip Pečarić 

znanstvenik i spisatelj s najviše registriranih i u internetu dostupnih radova na 

svijetu (po mojim skromnim saznanjima, koja sigurno nisu za baciti). Čestitam! 

Zbilja sam zadivljen i ujedno počašćen! Postoji i jedna druga statistika, kojom bi 

akademik Pečarić, popravio prosjek i najboljim svjetskim sveučilištima, a ne samo 

Sveučilištu u Zagrebu. U posljednjih dvadeset godina on je bio mentor i recenzent 
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za u prosjeku 2,5 doktorske disertacije na godinu. Za usporedbu: na najboljim 

njemačkim sveučilištima taj prosjek se kreće od 1,5 do 1,9. 

Nakon ovoga uvoda nameće se pitanje što jednog takvog znanstvenika sili da se 

bavi drugim temama, koje s matematikom imaju malo ili nemaju nikakve veze. 

Zar nema gospodin akademik u naprednim godinama pametnijeg posla? Što je 

snašlo našeg akademika da je postao, kako se to u hrvatskom medijskom prostoru 

kaže, politički analitičar i spisatelj, koji svaki dan prebire po novinama i portalima, 

te analizira i oponira, koji put žestoko i otrovno? 

Odgovor je naravno vrlo jednostavan: nad Hrvatskom se nadvilo zlo, veliko zlo, 

koje čak niti jednog akademika matematičara ne može ostaviti hladnim po strani. 

Hrvatska je samostalna već 23 godine, ali nije skroz suverena država, jer ne može 

na miru proslaviti niti svoj najveći blagdan. O socijalnoj državi možemo govoriti 

mi koji dolazimo na primjer iz Njemačke, gdje se na specijalistički pregled čeka 

najviše mjesec dana, a u hitnom slučaju nekoliko sati. O istini i pravdi u Hrvatskoj 

može se, na žalost, govoriti u kategoriji pustih želja i legendi. Ako govorimo o 

univerzalnim vrijednostima, onda su one u Hrvatskoj pomaknute ili malo 

nakrivljene ili pak na glavu postavljene, onako kako Komunističkoj Partiji i 

njezinim satelitima u datom trenutku odgovara. 

Upravo je to prostor, koji je akademik Pečarić izabrao za svoje javno djelovanje. 

Njegov književni opus prožet je, počam od njegovih katkad dnevnih poslanica, 

univerzalnim vrijednostima poput: istina, pravda, domoljublje, vjera, sloboda, 

pogotovo znanstvenog rada. Tamo gdje se hrvatski domoljubi organiziraju za 

potrebe istine i pravde, on je svuda u prvim redovima. Tako je jedan od osnivača 

Hrvatskog nacionalnog etičkog sudišta, te prvih članova Društva za istraživanje 

trostrukog logora Jasenovac. Povrh toga, on je redoviti autor peticija i predstavki 

prema najvišim državnim dužnosnicima i tijelima, u čemu mu ja u posljednje 

vrijeme pomalo pomažem. Znate kako se kaže u partijskom žargonu: “Gdje se 

ognjištari skupljaju, niti neprijateljska emigracija ne može biti daleko!” Tako smo 

slaveći Dan pobjede i domovinske zahvalnosti odnosno Dan hrvatskih branitelja, 

te slušajući neke otrovne komentare na besprijekorni koncert Marka Perkovića 

Thompsona u Kninu, na kome je sve proteklu u duhu najiskrenijeg domoljublja i 

bez najmanjeg izgreda (o čemu kao sudionici možemo osobno posvjedočiti), 

zajednički zaključili da pokrenemo peticiju prema Predsjednici Republike 

Hrvatske Kolindi Grabar Kitarović te vjerojatnom budućem predsjedniku Vlade 

Republike Hrvatske Tomislavu Karamarku s ciljem da se stari hrvatski pozdrav 

“Za dom spremni” uvede kao službeni pozdrav u hrvatskoj vojsci. Time bi se ta 

nepotrebna rasprava zaključila za sva vremena. 

Samo da podsjetim na teme o kojima piše domoljub Pečarić: Domovinski Rat, 

progon branitelja poput Gotovine, Markača, Glavaša, Stožera za obranu hrvatskog 

Vukovara, Jasenovački mit, Marko Perković Thompson, te veleizdaja kao 

konstanta hrvatske politike u posljednjih 15 godina. 

U najnovijoj knjizi akademik Pečarić obračunava se s tipičnim orjunaškim lažima 

i podmetanjima: razkrinkava tzv. antifašiste kao najgore fašiste (za one koji 

sumnjaju, neka broje zvijezde petokrake u slikama razrušenog Vukovara), 

prikazuje ispravno da su hrvatski branitelji zapravo vodeći antifašisti u modernoj 
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Europi  (iako se oni sami tako ne nazivaju), jos više demontira Jasenovački mit 

(koji će, ako Bog da, u novoosnovanom Društvu naći kvalificirane, objektivne i 

neutralne istrazivače), zalaže se za utamničene branitelje Branimira Glavaša (koji 

je u međuvremenu odlukom Ustavnog suda pušten na slobodu) te Veljka Marića 

(koji je protupravno i protuustavno jos uvijek u zatvoru). Knjiga je urešena 

prilozima drugih autora, pri čemu ističem nadahnute pjesme Vicka Goluže. 

Umjesto zaključka: Da je Hrvatska onakva država, kakvu bismo mi željeli da jeste, 

onda bi akademik Pečarić kao povremeni stanovnik Tisnog imao svoj trg ili makar 

školu ili čitaonicu, a da o glavnom gradu Zagrebu, gdje stalno živi, ne govorim. 

Ovo predstavljanje ne bi organizirao domaći župnik, čime naravno ne želim 

nikako umanjiti zasluge don Lazara, nego načelnik općine osobno, koji bi iz toga 

napravio lokalnu, a možda i regionalnu feštu. Na žalost, Hrvatska, pa ni Tisno, 

nije onakva kakva bi mogla i trebala biti, pa će akademik Pečarić imati još povoda 

i materijala za kritičko pisanje. Ja mu pritom želim puno nadahnuća i dobro 

zdravlje! 

Stoga Vam kao predstavljač i kolekcionar knjigu Josipa Pečarića “Živjela nam 

antifašistička tj. braniteljska Hrvatska” najtoplije preporučam za Vas osobno, kao 

i za Vaše najbliže, pogotovo mlade naraštaje. Nasuprot yugoviziji, koja se poput 

otrovne zmije sakrila iza imena HTV, i njoj sličnim medijima regiyunaške 

orijentacije, knjiga je objektivni prikaz političkih događanja u proljeće 2015. 

godine, a pogotovo terora neokomunističke vlasti prema hrvatskim braniteljima, 

ali i dokument sve jačeg odpora neokomunističkoj propagandi i veleizdaji 

hrvatskih nacionalnih interesa, iskazanim kroz Hrvatsko nacionalno etičko sudište 

i Društvo za istraživanje trostrukog logora Jasenovac. Ova knjiga će Vam pomoći 

da vratite univerzalne vrijednosti na njihovo pravo mjesto. 

Zato dragi Hrvati u Tisnom i širom Hrvatske: poslušajte akademika Pečarića i 

prvom prigodom izaberite vlast kakvu zaslužujete. Ova sada, u državi i u općini, 

daleko je od toga! Pred izbore isključite televizore, a uključite pamet, kako jednom 

reče naš akademik. 

 

Glasilo Župe Svetog Duha Tisno 

Godište XI. Godina 2015. - Broj 3 (25) Velika Gospa 2015., str. 24-30. 
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HOĆEMO LI PONOVNO IMATI HRVATSKU 

HRVATSKU? 
 

JOSIP PEČARIĆ: ‘DVA PISMA KOJA SU SKINULA MASKE. NA 

HRVATSKU ŠUTNJU NISMO SPREMNI’ 

 
Predstavljanje knjige „Dva pisma koja su skinula maske. Na hrvatsku šutnju 

nismo spremni“ akademika Josipa Pečarića održano je u četvrtak 17. prosinca u 

sisačkom Velikom Kaptolu. O knjizi su govorili Nikola Štedul, Marko Ljubić, dr. 

sc. Josip Stjepandić i autor. 

Pozdravljajući okupljene, a posebno autora akad. Pečarića biskup je podsjetio 

kako je on najbolji hrvatski matematičar i među prvim matematičarima svijeta. 

„Ono što on prosuđuje o aktualnim i povijesnim događajima je stvarno vrijedno 

jer je matematičkom točnošću rečeno. Zato ga vrijedi poslušati i zato je on jedno 

veliko svjetlo u tami našeg suverenog hrvatskog društva“, rekao je biskup. 

Peticija da se pozdrav „Za dom spremni“ uvede kao službeni pozdrav 

Hrvatske vojske 

Govoreći o kojim je to pismima riječ, Nikola Štedul je istaknuo kako se zapravo 

radi o obraćanju Hrvatskoj akademiji znanosti i umjetnosti, da javno istupi u 

obranu slobode znanstvenih istraživanja i znanstvenoga raspravljanja, posebice u 

slučaju logora Jasenovac, te peticija da se pozdrav „Za dom spremni“ uvede kao 

službeni pozdrav Hrvatske vojske, a koja je upućena Predsjednici Kolindi Grabar-

Kitarović i predsjedniku HDZ-a Tomislavu Karamarku. 

„Ove dvije peticije su skinule maske onima kojima su upućene, ali i široj 

društvenoj jasnosti, odnosno onima koji su na njih reagirali i zbog toga su za mene 

izuzetno važne. Ona su potaknule nešto što je važno znat u našem društvu, tko je 

tko“. 

Kampanja koja se pokrenula protiv potpisnika ovih peticija 

Marko Ljubić rekao je kako mu je kao novinaru bilo zanimljivo vidjeti kampanju 

koja se pokrenula protiv potpisnika ovih peticija, ali i način na koji je reagirala 

jasnost, odnosno kontrolirani mediji. „Ako se vratimo 25 godina unazad, jasno je 

bilo dosta toga. 

Jasno je bilo tko je neprijatelj s kim se borimo i kakav je ulog. Imali smo jasno 

vodstvo i viziju da se ne smije dopustiti da nas nema. Danas 25 godina nakon toga 

mi se nalazimo u poziciji da imamo potpuno iste probleme, kao ljudi nismo 

ugroženi, možemo jesti, spavati i hodati, ali nismo slobodni, ne možemo govoriti. 

Dva udara na potpisnike ovoga pisma su udari na hrvatsku inteligenciju, ali i dio 

kontinuiranih napada na hrvatske biskupe i crkvu koji su podržali ova pisma. 

Jako su ozbiljne Milanovićeve riječi ‘Mi ili oni! 

Zašto je važno pokoriti biskupa Košića i akad. Pečarića? Zato što su jedan i drugi 

stupovi suvremenog hrvatskog identiteta. Nitko osim akad. Pečarića i biskupa 

Košića nije tako duboko zarezao u bit društvenih odnosa kod nas. 
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Nama se danas događa nastavak onoga što je 1945. godine pretočeno u politički 

program. Jako su ozbiljne Milanovićeve riječi koji su neki opisali kao politički 

folklor ‘Mi ili oni!’. 

To su upozoravajuće činjenice koje nam govore odlučnosti jedne strane da 

iskorijeni i pretvori u poslušnike onu drugu“, upozorio je Ljubić. 

I danas se slavi pokolj Hrvata u Lici pod zaštitom jakih policijskih snaga 

Dr. Josip Stjepandić rekao je kako u Hrvatskoj postoji velik problem s 

takozvanom partijskom istinom. „Moramo biti svjesni činjenice da je komunizam 

ostavio pustoš na većini područja društvenog života. Jedna od najgorih laži 

socijalističke revolucije koju je taj režim ostavio je ona o genocidnosti Hrvata. 

Ja sam u tom okružju odrastao i jedan od najgorih primjera, u razdoblju od 45 

godina, je Dan ustanka naroda i narodnosti SR Hrvatske, kada se zapravo slavio 

pokolj Hrvata u Lici. Taj se ‘blagdan’ i danas slavi pod zaštitom jakih policijskih 

snaga. Nije stoga pogrešno reći da su Hrvati u povijesti mogli birali između uloge 

srpske sluge ili nacionalista tj. ustaša, onih koji nisu pristali biti sluge. Biti ‘pošten 

Hrvat i intelektualac’ mogao je biti onaj koji širi i reproducira komunističke laži 

bez obzira koliko one bile apsurdne. Taj rat je iza nas više od 70 godina, 

Domovinski preko 20 godina, a i danas se pitamo kada će se to promijeniti“, rekao 

je dr. Stjepandić te se u nastavku osvrnuo na nedostatak želje u Hrvatskoj da 

se ustanovi što realnija sliku događaja u Jasenovcu i stvarnom broju žrtava, a o 

čemu upozorava i Društvo za istraživanje trostrukog logora Jasenovac. 

Od 2000. godine u stalnoj borbi za ‘hrvatsku Hrvatsku’ 

Na kraju okupljenima se obratio i autor akademik Pečarić istaknuvši kako su 

Hrvati od 2000. godine u stalnoj borbi za ‘hrvatsku Hrvatsku’, te kako primjeri od 

prozivanja predsjednice da se ogradi od pozdrava „Za dom spremni“, do pozivanja 

na kažnjavanje i Marka Perkovića Thompsona i Josipa Šimunića govore u kakvoj 

se Hrvatskoj danas nalazimo. 

Na kraju akad. Pečarić se i zapitao „Hoćemo li ponovo imati ‘hrvatsku 

Hrvatsku?“. 

 

Izvor: Narod.hr 

 

http://narod.hr/kultura/josip-pecaric-dva-pisma-koja-su-skinula-maske-na-

hrvatsku-sutnju-nismo-spremni 

 

 

  

http://narod.hr/hrvatska/sto-se-tocno-dogadalo-s-mreznim-jasenovackim-popisom-lipnja-2015-godine
http://narod.hr/kultura/josip-pecaric-dva-pisma-koja-su-skinula-maske-na-hrvatsku-sutnju-nismo-spremni
http://narod.hr/kultura/josip-pecaric-dva-pisma-koja-su-skinula-maske-na-hrvatsku-sutnju-nismo-spremni
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STJEPAN RAZUM 
 

DVA JAVNA PISMA 
 

Predstavljanje knjige: PEČARIĆ, Josip. Dva pisma koja su skinula maske. Pn: Na 

hrvatsku šutnju nismo spremni! Vlastita naklada. Zagreb, 2015., 406 stranica.1* 

 

1. Poštovani slušatelji, uvaženi akademiče Pečariću, dragi sudrugovi u 

predstavljanju. Dopustite mi da na početku izrazim zadovoljstvo zbog ovoga 

predstavljanja ovdje u Travnom. Mnogo se kulturnih i znanstvenih događanja 

događa u našem Zagrebu, što se i priliči, jer on je naša hrvatska prijestolnica. Ali 

ta su događanja uglavnom u njegovu središtu ili oko središta, pa je njima dotaknut 

samo određeni broj ljudi. Svojim dolaskom k vama večeras u Travno, ovdje u 

Novi Zagreb, želimo da u ta kulturna događanja bude uključen veći broj ljudi, jer 

se radi o zaista važnim stvarima. 

 Sinoć sam nazočio u Tribini Grada Zagreba predstavljanju knjige Javora 

Novaka, “Beogradska Hrvatska”, koje je bilo u isto vrijeme dok je akademik 

Pečarić sa svojim suradnicima ovu knjigu predstavljao u gradu Sisku. Obje te 

knjige odražavaju našu političku svakodnevnicu, u kojoj su nakon smrti prvoga 

hrvatskoga predsjednika obnovljene Hrvatske, dr. Franje Tuđmana, preuzeli 

vodstvo oni koji Hrvatsku ne vole. 

 Okosnica knjige koju večeras predstavljamo su dva pisma, upućena 

javnim ustanovama i osobama, jedno iz sredine srpnja, drugo iz sredine kolovoza 

ove godine. 

 2. Prvim pismom u knjizi, koje je vremenski zapravo drugo (javnosti je 

prvi put predočeno 12. kolovoza 2015.), akademik Josip Pečarić i više tisuća 

podpisnika traže od hrvatske Predsjednice Kolinde Grabar-Kitarović i 

predsjednika Hrvatske demokratske zajednice Tomislava Karamarka, da predlože 

izmjene zakona o hrvatskoj vojsci, kojom bi se hrvatski pozdrav “Za dom – 

spremni” uveo u službenu vojnu uporabu. Za pisanje tog pisma postoji razlog i 

povod. 

 Razlog za njegovo pisanje je antihrvatska hajka na jedan od ljepših 

hrvatskih pozdrava, “Za dom – spremni”, koja je svoj vrhunac doživjela ljetos, 

nakon proslave Dana pobjede i domovinske zahvalnosti i Dana hrvatskih 

branitelja, na kojoj je proslavi sudjelovalo hrvatski branitelj i pjevač Marko 

Perković – Thompson, među inim, i sa svojom čuvenom pjesmom “Bojna 

Čavoglave” koja započinje upravo tim pozdravom, pa je zbog njezinoga izvođenja 

šibenska policija, prema pisanju javnih priobćajnica, najavila njegovo 

kažnjavanje. 

 O toj su činjenici na sam dan proslave (5. kolovoza) raspravljali akademik 

Pečarić sa svojim prijateljima, među kojima je bio i dr. Josip Stjepandić. O tom 

 
1 * Ovo je tekst predstavljanja, održanog 18. prosinca 2015. u dvorani župnog središta 

župe Sv. Luke u Zagrebu-Travno. 
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se pitanju na svojoj mrežnoj obrazini izjasnio i posljednji zapovjednik obrane 

Vukovara, Branko Borković – Mladi Jastreb, u smislu da on ne vidi ništa spornoga 

u tom pozdravu, nego štoviše, predlaže da ga se uvede u službenu uporabu u 

oružane snage. Taj Borkovićev prijedlog bio je povod akademiku Pečariću i 

njegovim prijateljima da su napisali navedeno pismo, objavili ga na mrežnom 

sjedištu Kamenjara i pozvali čitatelje da ga supodpišu. Podpisi su počeli stizati u 

tolikom broju da ih vrijedni voditelj tog sjedišta, Krešimir Kraljević, jedva stizao 

posložiti i objavljivati. 

 Među podpisnicima se nalaze akademici, biskupi, doktori znanosti, 

sveučilištni profesori, književnici, generali - dakle, mnoge javne osobe, a još više 

onih koji su javnosti nepoznati. U knjizi nisu, nažalost, objavljena sva imena, već 

samo početak tog dugog popisa, s bilješkom da je pismo podpisalo blizu 4200 

osoba, čija je imena moguće vidjeti na mrežnom sjedištu Kamenjara. 

 Nakon objave pisma uslijedila je histerična hajka protiv autora i protiv 

podpisnika, kao i protiv Branka Borkovića. On u jednom razgovoru kaže: Zrak, 

voda, hrana, odjeća i dom su temeljna ljudska prava koja čovjek stječe rođenjem. 

Protubožje i protuprirodno je to nekome oduzimati. No, u Hrvatskoj su nam sve 

oduzeli osim zraka, a sada gledaju kako bi i to oteli. Ni dom, kao ustavna 

kategorija, nije im svet. Kada kažem ‘za dom’, brinem se za svoje, a ne za tuđe. 

Nema tu ništa neprimjereno. Zar ćemo zabraniti riječ ‘spremni’, kao što su 

zabranjivali slovo ‘u’, jer je to  nekome smetalo... (str. 26-27). Bez obzira na 

pritisak režimskih medijskih poslušnika i na prijetnje, Borković je ostao čvrst i 

dosljedan svome prvome prijedlogu da se navedeni pozdrav uvede u Hrvatske 

oružane snage. Pečarić o tome piše: Naravno, nitko i ne očekuje da će prijetnje 

uplašiti posljednjeg zapovjednika obrane Vukovara. Znamo koliku je ulogu 

pozdrav ‘Za dom spremni’ odigrao u Domovinskom ratu (str. 28). 

 To je ključna riječ koju Pečarić dalje objašnjava. Naime, osporavatelji 

pozdrava “Za dom – spremni” nasilno ga vežu uz Drugi svjetski rat, želeći ga time 

ocrniti i proglasiti neprihvatljivim. A Pečarić i u osnovnom pismu i u svim 

susljednim tekstovima tumači da se radi o pozdravu iz Domovinskog rata. 

Odbacujući taj pozdrav, odbacio bi se Domovinski rat, odbacio bi se rezultat 

Domovinskoga rata, a to znači slobodna i neovisna Republika Hrvatska. To 

zapravo hoće osporavatelji i mrzitelji pozdrava “Za dom – spremni”. 

 Da je to upravo tako svjedoči i najnoviji primjer o kojem čitamo u 

‘Hrvatskom tjedniku’ (br. 586). Hrvatskom, vukovarskom branitelju i časniku 

HOS-a, Bošku Vidasu, koji je umro 2. rujna 2015., a prije smrti zaželio je da mu 

na nadgrobnom spomeniku bude nadpis “Za dom – spremni”, njezino ostvarenje 

nije dopustio jugokomunistički riječki gradonačelnik Vojko Obersnel. Pokojni 

Vidas pod geslom pozdrava “Za dom – spremni” bio je u Domovinskom ratu 

spreman umrijeti za slobodu Hrvatske i svakog njezinog dijela, a crveni 

gradonačelnik ne može se nikako osloboditi svoje ideološke matrice da je taj 

pozdrav za vrijeme II. svjetskog rata zaprljan i da ga se ne smije dalje 

upotrebljavati. Naravno, njemu je i dalje crvena zvijezda pod kojom su učinjeni 

najstrašniji zločini, ne samo u Hrvatskoj, već i u cijeloj Europi, sasvim 

prihvatljiva, a sve što je u svezi s Nezavisnom Državnom Hrvatskom predstavlja 
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mu crnu rupu, pa bi on i svi njemu slični i Domovinski rat htjeli proglasiti crnom 

rupom. 

 Bogu hvala, pored onih koji i danas ne vole Hrvatsku, a takvih je prema 

procjeni predsjednika Tuđmana 20-30%, ima i hrvatski mislećih ljudi koji znaju 

da je Nezavisna Država Hrvatska jedan od temelja i današnje slobodne i neovisne 

Republike Hrvatske, bez obzira što u uvodnom dijelu hrvatskoga Ustava piše 

drugčije, kao što znaju da bez hrvatskih branitelja koji su bili spremni u 

obranbeno-oslobodilačkom Domovinskom ratu umrijeti za svoju Domovinu, ne 

bi bilo današnje slobodne, neovisne i međunarodno priznate Republike Hrvatske. 

 Stoga, pozdrav “Za dom – spremni” predstavlja sve ono najljepše, 

najhumanije, najdomoljubnije što je poticalo naše hrvatske branitelje da se žrtvuju 

za našu dragu domovinu Hrvatsku. 

 Pečarić, kao vodeći hrvatski umnik dobro je prepoznao narav toga 

hrvatskoga pozdrava, i ne bojeći se osporavatelja, odlučno predložio samoj 

hrvatskoj Predsjednici i vodećem čovjeku tadašnje oporbe, a nadajući se da će 

doći na vlast, njegovo uvođenje u službenu uporabu Hrvatskih oružanih snaga, jer 

samo na taj način prestalo bi njegovo ocrnjivanje, a što je još važnije, nijekanje 

zasluga hrvatskih branitelja koji su pod tim pozdravom umirali za svoju 

Domovinu. 

 3. Drugo pismo ove knjige objavljeno je 17. srpnja 2015., te je, nakon 

prikupljenih podpisa, 20. srpnja 2015. poslano predsjedniku Hrvatske akademije 

znanosti i umjetnosti, akademiku Zvonku Kusiću. Sastavljači pisma su prof. dr. 

zn. Matko Marušić iz Splita i akademik Josip Pečarić iz Zagreba. To pismo je 

također zahtjev ili peticija kojom njegovi sastavljači i svi supodpisnici, koji su u 

knjizi ovaj puta objavljeni imenom i prezimenom, traže da Hrvatska akademija 

znanosti i umjetnosti donese deklaraciju o slobodi svih istraživanja i da djeluje 

kao autoritet, inicijator, organizator i medijator u znanstvenim raspravama o 

neriješenim pitanjima u odnosu na događaje u Hrvatskoj za vrijeme II. svjetskoga 

rata i poslije njega. 

 I to pismo ima svoj razlog i povod. Razlog se nalazi u nametnutom 

jugokomunističkom svjetonazoru po kojem su sva događanja za vrijeme II. 

svjetskoga rata tumačena crno-bijelom tehnikom, po kojoj partizanija predstavlja 

svijetlu stranu hrvatske povijesti, a Hrvatske oružane snage, sastavljene od ustaša 

i domobrana, tamnu stranu povijest. Taj se svjetonazor žilavo održava i u 

slobodnoj Republici Hrvatskoj, unatoč razotkrivanju strašnih zločina učinjenih od 

strane partizana i njihovih komunističkih ideologa, s kojima je svaka usporedba 

Hrvatskih oružanih snaga neprimjerena. 

 Povod pak ovom pismu jest napad tih jugokomunističkih žilavih ostataka, 

očitovanih u Slavku Goldštajnu, Hrvoju Klasiću i Tvrdku Jakovini, na skupinu 

hrvatskih povjesničara i drugih znanstvenika okupljenih oko Društva za 

istraživanje trostrukog logora Jasenovac, koji se dogodio povodom objavljivanja 

njihove knjige “Jasenovački logori – istraživanja”. Naime, novijim istraživanjem 

došlo se do nepobitnih dokaza i spoznaja da ratni sabirni logor u Jasenovcu nije 

bio logor uništenja, već sabirni, radni i tranzitni logor, dijelom za ljude koji su 

ugrožavali državni poredak, a dijelom za skupine ljudi koje je trebalo zbrinuti 
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budući da su uslijed ratnih događanja ostali bez svojih domova. Isto tako je 

utvrđeno da je taj logor iskorišten od strane partizanske i komunističke vlasti 

nakon rada, pa je on u poratnom vremenu trajao duže nego u ratnom, uglavnom 

do 1951. godine. U njemu su nakon rata masovno ubijani hrvatski domoljubi, koji 

su u križnim putovima dovedeni do Jasenovca i tu ubijeni, a nakon toga u 

Jasenovac su dovođeni neposlušni članovi komunističke partije, tzv. 

informbiroovci koji su ostali vjerni Staljinu i samim time ugrožavali 

jugoslavenskog diktatora Josipa Broza, samozvanog Tito; u Jasenovcu su bili 

zatvoreni dok nisu preseljeni na Goli otok. 

 Dakle, objavom te knjige, hrvatski su povjesničari ugrozili izgrađeni mit 

o Jasenovcu, o kojem je akademik Pečarić predhodno napisao već nekoliko knjiga, 

a na tom su mitu jugokominističke elite gradile svoj povlašteni položaj u društvu. 

Osjetivši se ugroženim u svom povlaštenom položaju, napali su znanstvenike na 

neznanstveni način, što je dr. Marušiću i akademiku Pečariću dalo povoda da 

napišu navedeno pismo. 

 4. Službeni odgovori kako na jedno, tako i na drugo pismo nisu 

zadovoljavajući, niti su na razini ustanova i osoba kojima su bila upućena. 

Reakcija pak javnosti nakon njihove objave bila je dvostruka. Hrvatski umnici i 

obični hrvatski ljudi podržali su oba pisma i izražavali su radost i velika 

očekivanja u smislu njihova traženja. Nasuprot njima, jugoslavenski Hrvati, 

beogradski poslušnici, napali su pisma iz svih raspoloživih oružja. Akademik 

Pečarić objavio je u knjizi mnoge javne reakcije i svoje odgovore na njih. Premda 

mu je poznat odnos duhovnih, umnih i znanstvenih snaga unutar hrvatskoga 

društva, akademik Pečarić, a s njime i mi mnogi, ostali smo iznenađeni 

negativnom reakcijom pojedinih novinara, za koje smo bili uvjereni da su hrvatski 

novinari, a ne jugoslavenski novinari. Negativne reakcije došle su do izražaja 

osobito glede zahtjeva o uvođenju pozdrava “Za dom – spremni” u službenu 

uporabu u Hrvatskim oružanim snagama. Očito je da su, ne samo očigledni 

jugokomunistički ostatci zaraženi jugokomunističkom ideologijom, već i mnogi 

hrvatski javni radnici nisu se oslobodili zarazne klice te pogubne za hrvatsku 

obstojnost ideologije. Nažalost, i vrh hrvatske politike tom je klicom zaražen. U 

tom smislu, ova dva pisma su zaista skinula maske s lica svih onih koji su se glede 

njihova sadržaja na ovaj ili onaj način očitovali. 

 Akademiku Pečariću i svima nama ne preostaje drugo nego i dalje se boriti 

za hrvatsku Hrvatsku i za one vrijednosti na kojima je Hrvatska izgrađena, jer će 

samo na njima moći i obstati. Jedno od sredstava te borbe je javni govor, stoga i 

podnaslov knjige, “Na hrvatsku šutnju nismo spremni!”, jest u isto vrijeme 

programski za naše buduće djelovanje. 

 Hvala na pozornosti! 
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OTVORENO PISMO USTAVNOM SUDU RH 

Poštovani sudci Ustavnog suda RH, 

Tražimo od vas da zaustavite ismijavanje sudskih i drugih odluka kojima je za cilj 

kažnjavanje poznatog hrvatskog nogometaša Josipa Šimunića. Povod našem 

zahtjevu je dan u sljedećem tekstu (dnevno.hr, 08. 01. 2016.): 

Ne slažu se s  visinom kazne  

ŠIMUNIĆ POD PROGONOM: Općinsko državno odvjetništvo traži veću kaznu! 

Autor: Boris Biško  

"Nakon toga je s uzdignutom rukom, ponovno okrenut prema gledateljima, 

uzviknuo 'Za dom', na što su gledatelji odgovorili sa 'Spremni' odnosno opisano 

je ponovljeno tri puta", stoji u priopćenju Općinskog državnog odvjetništva. 

Općinsko državno odvjetništvo u Zagrebu žalilo se na presudu Prekršajnog suda 

u Zagrebu po kojoj je bivši hrvatski nogometni reprezentativac Joe Šimunić 

kažnjen kaznom od 5000 kuna zbog uzvika “Za dom” nakon utakmice nogometne 

reprezentacije. 

“Općinsko državno odvjetništvo u Zagrebu, po primitku presude Prekršajnog suda 

u Zagrebu protiv 37-godišnjeg hrvatskog državljanina kojom je proglašen krivim 

za počinjenje prekršaja iz članka 4. stavak 1. podstavak 7. Zakona o sprječavanju 

nereda na športskim natjecanjima te mu je izrečena novčana kazna u iznosu od 

5000,00 kuna, uložilo žalbu na tu presudu”, stoji u priopćenju. “Predloženo je da 

Visoki prekršajni sud presudu Republike Hrvatske presudu preinači i okrivljeniku 

izrekne strožu novčanu kaznu”, navodi se u priopćenju Općinskog državnog 

odvjetništva u Zagrebu. 

Dodaju da je Šimunić bio svjestan da uzvik “Za dom” uz odzdrav “Spremni” 

simbolizira službeni pozdrav za vrijeme totalitarnog režima Nezavisne države 

Hrvatske odnosno da kao takav predstavlja manifestaciju rasističke ideologije, 

prijezir prema drugim ljudima zbog njihove vjerske i etničke pripadnosti te 

trivijaliziranje žrtava zločina protiv čovječnosti. “Nakon toga je s uzdignutom 

rukom, ponovno okrenut prema gledateljima, uzviknuo ‘Za dom’, na što su 

gledatelji odgovorili sa ‘Spremni’ odnosno opisano je ponovljeno tri puta”, stoji 

u priopćenju Općinskog državnog odvjetništva. 

“Okrivljeniku je stavljeno na teret da je dobacivao gledateljima poruke čiji sadržaj 

potiče mržnju na temelju rasne, nacionalne i vjerske pripadnosti, čime je počinio 

prekršaj iz članka 4. stavak 1. podstavak 7. Zakona o sprječavanju nereda na 

športskim natjecanjima kažnjiv po članku 39. a, stavak 1., točka 2. istog Zakona. 

Na navedenu je presudu ovo državno odvjetništvo 7. siječnja uložilo žalbu zbog 

odluke o prekršajno pravnoj sankciji (čl. 194. st. 1. toč. 4. u svezi s čl. 198. st. 1. 

Prekršajnog zakona) budući da državno odvjetništvo smatra kako je izrečena 

novčana kazna preniska s obzirom na sve okolnosti predmetnog slučaja (ODO u 

Zagrebu je u optužnom prijedlogu predlagalo kaznu od 25.000,00 kuna) i kako 

http://www.dnevno.hr/author/boris-bisko
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sud nije cijenio otegotne okolnosti, a to su svojstvo počinitelja i intenzitet 

počinjenja prekršaja”, dodaju iz Općinskog državnog odvjetništva. 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/simunic-pod-progonom-opcinsko-

drzavno-odvjetnistvo-trazi-vecu-kaznu-879266  

Kao što vidite u najcrnjoj maniri iz vremena komunističke diktature Općinsko 

državno odvjetništvo u Zagrebu tvrdi kako je  Šimunić bio svjestan da uzvik “Za 

dom” uz odzdrav “Spremni” simbolizira službeni pozdrav za vrijeme totalitarnog 

režima Nezavisne države Hrvatske odnosno da kao takav predstavlja 

manifestaciju rasističke ideologije, prijezir prema drugim ljudima zbog njihove 

vjerske i etničke pripadnosti te trivijaliziranje žrtava zločina protiv čovječnosti. 

Takova tvrdnja doista predstavlja ismijavanje sudstva u RH jer su poznate 

oslobađajuće presude hrvatskih sudova zbog pozdrava ZA DOM SPREMNI 

(vidjeti npr. Odluku Prektšajnog suda u Kninu:   

http://www.hrsvijet.net/index.php/vijesti/132-hrvatska/19334-sud-utvrdio-

pozdrav-za-dom-spremni-je-stari-hrvatski-pozdrav.). 

Obično se spominje i druga takova presuda: Presuda Prekršajnog suda u Zagrebu, 

23. 12. 2009., mada postoji i odluka istog suda od 04. 04. 2009. 

Pitam vas kako je mogao Prekršajni sud u Zagrebu poslije ovakvih presuda kazniti 

Josipa Šimunića. Pa valjda je i vama jasno da se radi o pritisku političara. 

Da skandalozno ponašanje sudova i Državnog odvjetništva u RH bude još veće 

upozorit ću vas na  slučaj suđenja predsjedniku HČSP-a Josipu Miljku koji mi je 

o tome pisao: 

 

Poštovani akademiče, evo jedan prilog raspravi o pozdravu Za dom spremni i 

ustaštvu. HČSP je jedina politička stranka koja u službenim aktima ima 

registriran pozdrav: Za dom spremni. Kada sam zbog toga bio na sudu po prijavi 

načelnika prve PP Zagreb, Velimira Tišme (inače Srbin), sutkinja Vlatkica Jurić 

je bila zaprepaštena kako je to moguće da HČSP ima to u službeno potvrđenom 

Ustavu (Statutu), i morala s velikim žaljenjem donijeti oslobađajuću presudu. U 

definiciji presude je izbjegla jasno određenje, pa sam se ja žalio na tu 

oslobađajuću presudu (naravno da se nemam pravo žaliti na oslobađajuću 

presudu), što mi je drugostupanjski sud i kazao u rješenju. Bila je sporna naša 

zastava koja je visjela na zgradi u Frankopanskoj 2, Zagreb, na kojoj je ispod 

stranačkog grba naš pozdrav; Za dom spremni. Sutkinja je mene oslobodila jer 

kao nisam ja osobno, kao odgovorna osoba izvjesio tu zastavu, pa ne mogu 

direktno biti odgovoran. Stoga sam se i žalio na presudu, jer se ostavlja prostor 

za inkriminaciju legalno registrirane stranačke zastave. To je bilo negdje 

2009/10. 

 

Pogledajte i: 

http://www.tportal.hr/325833/I-danas-bismo-registrirali-udrugu-Za-dom-

spremni.html 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/simunic-pod-progonom-opcinsko-drzavno-odvjetnistvo-trazi-vecu-kaznu-879266
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/simunic-pod-progonom-opcinsko-drzavno-odvjetnistvo-trazi-vecu-kaznu-879266
http://www.hrsvijet.net/index.php/vijesti/132-hrvatska/19334-sud-utvrdio-pozdrav-za-dom-spremni-je-stari-hrvatski-pozdrav
http://www.hrsvijet.net/index.php/vijesti/132-hrvatska/19334-sud-utvrdio-pozdrav-za-dom-spremni-je-stari-hrvatski-pozdrav
http://www.tportal.hr/325833/I-danas-bismo-registrirali-udrugu-Za-dom-spremni.html
http://www.tportal.hr/325833/I-danas-bismo-registrirali-udrugu-Za-dom-spremni.html
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(„Naime, ministar Kotromanović pod svojim ministarstvom, u sastavu HV-a, vodi 

i specijalnu postrojbu 'Gromovi' koja u svojoj himni ima poklič 'Za dom 

spremni'.“) 

Jasno je da je napadom na Josipa Šimunića načinje golema šteta i njemu i 

hrvatskoj nogometnoj reprezentaciji. Ali neshvatljiva je boljševička tvrdnja da je 

netko nešto ZNAO. Ili je samo opet dobro poznata priča o neprijateljskoj ustaškoj 

emigraciji? 

Zbog svega navedenog tražimo od vas da zaustavite ovakvo ismijavanje sudstva 

u RH i zaustavite progon vrlog hrvatskog domoljuba i svjetski poznatog 

nogometaša! 

S poštovanjem, 

akademik Josip Pečarić 

dr. sc. Henrik Heger Juričan, dopisni član Hrvatske akademije znanosti i 

umjetnosti 

general Ljubo Ćesić Rojs 

general Ivan Tolj 

general Marinko Krešić 

Marko Perković Thompson 

prof. dr. sc. Mirko Valentić, znanstvenik emeritus  

dr. sc. Josip Stjepandić 

dr. sc. Stjepan Razum 

Ante Glibota, potpredsjednik Europske akademije znanosti, umjetnosti i 

književnosti 

prof. dr. fra Andrija Nikić, predsjednik HAZU sa sjedištem u Mostaru i Hrvatskog 

kulturnog društva Napredak u Mostaru sa 1410 članova 

prof. em. dr. sc Zvonimir Šeparović 

prof. dr. sc. Ivo Rendić - Miočević 

dr. sc. Mato Artuković, znanstveni savjetnik 

prof. dr. Serđo Dokoza 

prof. dr. sc. Mladen Parlov 

prof. dr. sc. Milko Brković 

prof. dr. sc. Boro Mioč  

prof. dr. sc.Vladimir Ćepulić 

prof. dr. sc. Ivan Karlić, KBF Sveučilišta u Zagrebu 

prof. dr. sc. Ivan Kordić 

prof. dr. sc.  Darko Žubrinić 

prof. dr. sci. Ivan Malčić  

prof. dr.dr.h.c. Nikola Debelić, veleposlanik u m. 

prof. dr. sc. Milan Nosić 

prof. dr. sc. Ante Lauc 

prof. dr. sc. Marin Čikeš 

prof. dr.sc. Boris Širola 

prof. em. dr. sc. Ante Čuvalo 

prof. dr sc. Ivan Petrović 
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prof. dr. sc. Tanja Pušić 

prof. dr. sc. Ivica Veža 

Marko Magdalenić, prof., KBF Sveučilišta u Zagrebu 

prof. dr.. sc. Stipe Kutleša 

dr. sc. Drago Katović, prof emeritus 

Zvonimir Marić, umirovljeni sveuč. prof. i bivši diplomat 

dr. sc. Ivo Soljačić, prof emeritus 

izv. prof. dr. sc. Vladimir Dananić 

doc. dr. sc. Snježana Trojačanec 

doc. dr. sc. Hrvoje Kalinić 

dr. sc. Antun-Ante Delić, dragovoljac Domovinskog rata 

dr.sc. Vladimir David  

dr. ing. Marijan Papic, Vancouver, Canada  

dr. sc.Miroslav Banović 

dr. Mladen Smolčec dipl.ing.građ. 

dr. sc. Davor Pećnjak, Institut za filozofiju, Zagreb 

dr. sc. August Janeković 

Đuro Vidmarović, književnik 

Mladen Ibler dr.med., bivši veleposlanik RH 

mr. sc. Gordana Turić, dipl. ing. 

Marija Peakić-Mikuljan, književnica 

Ante Nadomir Tadić Šutra, prof., Knin 

Nenad Piskač, književnik i kolumnist 

Siniša Posarić, književnik iz Rijeke 

Vera Primorac, prof., književnica 

Ivan Bradvica,dipl.ing.građ.,književnik 

Petar Vulić, književnik 

prof. Malkica Dugeč, hrvatska pjesnikinja  

Janko Bučar, književnik i humanist 

Damir Borovčak, dipl. ing., publicist 

Mladen Pavković, novinar i publicist  

Rudi Tomic, novinar i publicist, Toronto, Kanada   

(...) 
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PIŠEM PISMA ODGOVORA NEMA! 2. / JE LI 

AKADEMIJI VAŽNA ZNANOST, ZAGREB, 2017. 
 

PISMO PREDSJEDNIKU «NAVODNE HRVATSKE 

AKADEMIJE ZNANOSTI I UMJETNOSTI»2 

 
Poštovani g. Predsjedniče HAZU, 

Poštovano Predsjedništvo, 

Poštovane kolegice akademkinje, poštovane kolege akademici, 

 

Zahvaljujem se Predsjedniku akademiku Zv onku Kusiću na lijepom izlaganju. 

Međutim s obzirom da je jučer u Hrvatskom saboru Glavni tajnik Akademije 

akademik Pavao Rudan branio naše izvješće za prošlu godinu i ukazao na neke 

veoma važne činjenice mislim da ih trebam komentirati zato da bi se time mogli 

pohvaliti i sljedeće godine. Iz izlaganja Predsjednika Kusića očito je da ste 

zadovoljni nastupom Glavnog tajnika. 

Ali ja sam dobio informaciju od jednog kolumniste, jednog kolege sa sveučilišta 

i jednog saborskog zastupnika (a već imamo i na youtube) koji se baš ne služi na 

čast ni njemu ni Akademiji: 

“Glavni tajnik HAZU akademik Rudan Vas je spomenuo, ne izrijekom doduše, 

ali mu je poseban krimen vaš  prijedlog Predsjednici da se u Hrvatsku vojsku 

uvede pozdrav "Za dom spremni", te mu je problematično Vaše rođenje u Crnoj 

Gori i studiranje u Beogradu itd.” Preciznosti radi spomenimo da se radi o 

prijedlogu Mladog Jastreba koji su potpisnici Peticije ZDS podržali. 

Istina je da sam u prošloj godini napisao knjigu “Dva pisma koja su skinula 

maske”, međutim Pismo ZDS nije upućeno Akademiji već Pismo HAZU i 

potpisalo ga je niz akademika, nadbiskupa, biskupa, sveučilišnih nastavnika i 

drugi javnih osoba. Logično bi bilo očekivati da – ako već govori o tome u sklopu 

Izvješća o radu HAZU – govori o tom pismu. Istina Akademija je odgovorila 

poslije više od dva mjeseca i odgovor je doživio niz podrugljivih komentara. To 

što je propustila tada učiniti Akademija ove godine je učinila Biskupska 

konferencija i kardinal Bozanić u svom govoru u Vukovaru. 

 
2 Naslov je dan na portalu Kamenjar.com: 

http://kamenjar.com/pismo-predsjedniku-navodne-hrvatske-akademije-znanosti-

i-umjetnosti/  

 
 

http://kamenjar.com/pismo-predsjedniku-navodne-hrvatske-akademije-znanosti-i-umjetnosti/
http://kamenjar.com/pismo-predsjedniku-navodne-hrvatske-akademije-znanosti-i-umjetnosti/
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S druge strane činjenica da je u ime Akademije Glavni tajnik spomenuo moje 

rođenje u Crnoj Gori itekako je veoma značajna! Prva pomisao je kako je time 

uvrijedio sve Hrvate izvan Hrvatske koji Hrvatsku vide kao svoju domovinu. I to 

u ime Akademije! A ovdje vas je Predsjednik, ne bez ponosa, izvjestio i o posjeti 

mom Kotoru. 

Međutim, kada sam prije dvije godine tražio da se sve vas obavijesti o 

predstavljanju knjige “Hrvatski genocid: Napravili zečeve od Srba”, dakle knjige 

satiričnog naslova koji govori o izjavi Slobodana Miloševića, a koju je 

predstavljao admiral Davor Domazet Lošo (danas član Vijeća za domovinsku 

sigurnost Predsjednice RH., J.P.) Glavni tajnik je to odbio učiniti. Ne samo da je 

na taj način branio Vožda od poruge nego je tvrdio nešto zbog čega sam ga sam 

doživio kao nekoga kome je Milošević veoma drag. Naime iznio je posebnu 

teoriju o prebrojavanju krvnih zrnaca tvrdeći da su mi, dok sam živio u Srbiji, Srbi 

bili sunarodnjaci. O tome sam pisao i Predsjedniku i objavio u tjedniku 7Dnevno3 

ne navodeći ime Glavnog tajnika. Međutim od jučer je jasno da je u takav pogled 

uključena i Akademija jer u njeno ime Glavni tajnik spominje i Crnu Goru. Očito 

sam po tom velikom dostignuću Akademije tada bio Crnogorac. Valjda sam i 

izabran u Dukljansku akademiju nauka i umjetnosti, o čemu vas je izvjestio 

Predsjednik, zato što sam Crnogorac. Uostalom, kako je svojevremeno tvrdio i 

sam Milošević u Haagu kada je pročitao moju knjigu “Sramotni sud u Haagu” i 

tražio dozvolu da je kopira. Pri tome, jasno, tako nešto ne važi za Srbe! Sam 

Glavni tajnik je takvo svoje ponašanje sam i definirao u Saboru: Identifikacija s 

agresorom. A svoju zaštitu Slobodana Miloševića pokušao je u Saboru obraniti 

govoreći lijepim riječima o akademiku Franji Tuđmanu, mada dvojim da govoreći 

o mojoj biografiji nije želio asocirati i na činjenicu da je i veliki hrvatski 

predsjednik također živio i radio u Beogradu. A da je ipak Glavni tajnik dobar 

srpski učenik pokazuje da je morao nešto malo reći i neistinito. Nisam završio 

fakultet 1975. nego 1972. kao prvi u svojoj generaciji upisa iako sam 400 dana 

bio u bolnici, a magistrirao sam početkom 1975. S obzirom da Glavni tajnik 

izučava moju biografiju još od vremena neizbora prof. dr. Iva Goldsteina u HAZU 

sigurno je to morao znati. Morao bih objaviti i smiješne odgovore Glavnog tajnika 

iz prepiske koju ste vi svi dobili u onoj knjizi koju sam tada napisao oko tog izbora 

i poslao samo Predsjedništvu HAZU. Naime, sada Glavni tajnik veliča dr. 

Tuđmana, a ta pisma će pokazati koliko mu je bilo do Oca moderne Hrvatske kada 

se borio da u HAZU uđe onaj koji je velikog hrvatskog predsjednika proglasio 

najvećim revizionistom u Hrvatskoj povijesti! Zar to nije degutantno? 

S obzirom da je očito Akademiji vrlo važna Peticija ZDS, molim Vas da imate u 

vidu da je o njoj dosta pisano i u mojoj knjizi “Oba su pala”, koja je objavljena 

ove godine, Mogu Vam, poštovani Predsjedniče Akademije, u tu svrhu poslati 

pismo koje sam dobio u ime Predsjednice RH prije predstavljanja te knjige u 

Klubu Veterana Zagreba u nazočnosti više Tuđmanovih generala u kome piše: 

 
3 Vidi u Prilozima. 
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“Predsjednica Republike srdačno Vam čestita na novoj knjizi, još jednom prinosu 

što ga dajete suvremenoj domoljubnoj političkoj misli, te upućuje srdačne 

pozdrave Vama, poštovanim promotorima i svim sudionicima predstavljanja.” 

Postoji mogućnost da ova dvojakost u prebrojavanju krvnih zrnaca za Srbe i 

Hrvate ipak nije stav Akademije. Naime javljeno mi je i sljedeće:  

“U sklopu izvješća HAZU zastupnik Bunjac postavio pitanje Jovanoviću 

pozivajući se na dr. sc. Josipa Stjepandića o sukobu interesa. Ovaj mu je 

odgovorio da je dr. Stjepandić frustriran...” Ovdje se radi o optužbi poznatog 

hrvatskog znanstvenika koji živi i radi u Njemačkoj, a koji je glavni urednik ili 

urednik više znanstvenih časopisa. On je pored Jovanovića optužio i Glavnog 

tajnika HAZU za znanstveno nepoštenje, a o tome je izvjestio i Akademiju, a i 

akademika Rudana. Glavni tajnik je arogantno odgovorio uplećući u taj odgovor 

i mene! A Jovanović je sebe optužio po onom dobro poznatom – na izuzetcima se 

potvrđuje pravilo. Naime, on je našao izuzetak nekoga tko i inače puno objavljuje, 

pa je puno objavljivao dok je bio na nekoj funkciji. Naš “veliki” znanstvenik je 

tako sebe poistovjetio s takvim znanstvenikom. Vjerovali ili ne! 

A pitanje je tko je doista frustriran? Evo jučer su tri moja doktora prošli na Vijeću 

FER-a za redovite profesore. Tri časopisa koja sam stvorio su na CC I/ili na SCIE 

listama. Na web of Sciences imam 574 rada, a Jovanović ima čak 5 CC radova od 

kojih su mu tri u časopisu čiji je glavni urednik Glavni tajnik HAZU, a koji je sada 

zajedno s Jovanovićem optužen za znanstveno nepoštenje! Valjda je zato sebe 

usporedio s jako produktivnim znanstvenikom! Misli naš bivši ministar: Kada već 

toliko objavljuje u časopisu Glavnog tajnika HAZU onda na takvu usporedbu ima 

pravo!  

A sva tri moja časopisa su po Scopusu bolje rangirani od časopisa akademika 

Rudana, pa me i ne čudi što Upravni odbor HRZZ-a u kome je i Glavni tajnik 

HAZU smatra kako moji časopisi nisu dobri časopisi.  

A sve to doista nekoga mora frustrirati, zar ne? Napomenut ću samo da je u 

odgovoru na pitanje zastupnika Mišića, Glavni tajnik uime Akademije govorio 

uvredljivo o Hrvatima znanstvenicima u dijaspori. Logično je da tako govori o 

njima kada ga je jedan od njih prijavio za znanstveno nepoštenje, zar ne? 

Naravno, nije na meni da odgovorim što je istina. Radi li se o “znanstvenom” 

otkriću HAZU, ili o korištenju Sabora za pravdanje optuženih za znanstveno 

nepoštenje uvjerenih da je dovoljno nekoga napasti zbog Peticije ZDS pa da ne 

moraju govoriti o svom znanstvenom nepoštenju. Kako je Peticija ZDS pisana 

zbog obrane od napada na Thompsona i simbola Domovinskog rata “Bojne 

Čavoglave”, možda bi moglo optuženim za znanstveno nepoštenje pomoći to što 

je Pupovac jučer zapravo tražio da se mladima zabrani pjevati Thompsonove 

pjesme. A da i ne spominjem zahtjev za povrat imena Hrvatski državni sabor ili 

priču o Predsjednici i povjesnoj hrvatskoj zastavi.  

Nadam se ipak da će mi Akademija razriješiti dvojbu: krvna zrnca ili optužba za 

znanstveno nepoštenje!  

Akademik Josip Pečarić 

15. 12. 2016. 
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AKADEMIKA RUDANA ZA PREDSJEDNIKA HAZU! 

(Pismo Predsjedniku HAZU) 
  

Poštovani Predsjedniče HAZU g. akademiče Zvonko Kusiću, 

 

Vidim da moj govor još nije poslan kolegama akademicima. To nije ni loše jer im 

možete poslati i ovaj e-mail. Kolegama će biti zanimljivo znati da je Glavni tajnik, 

ničim izazvan, napao kolegu Popovića i mene u Hrvatskom saboru i kako. Nazvao 

je Oca moderne hrvatske države akademika Franju Tuđmana 

„Najveličanstvenijim čovjekom na ovim prostorima“ što je doista točno. Međutim 

degutantno je da to kaže čovjek koji istovremeno tvrdi da su oni koji su živjeli u 

Srbiji u to vrijeme bili Srbi. Prevodeći ono što je tvrdio za mene eto takav nam 

„Srbin“ onda dođe u Hrvatsku i stvori državu☺. 

Time se on, vjerovali ili ne, dodvorava većinskoj stranci, a posebno Predsjednici 

kada tvrdi da je naše Pismo ZDS  (obrana Thompsona i „Bojne Čavoglave) 

provokacija, a Predsjednica je tvrdila da je samo „na razini“ provokacije. Zapravo 

pitanje je, kada znamo kakvo je njeno iskustvo s hrvatskom povijesnom zastavom, 

ruga li se njoj Glavni tajnik HAZU? 

Žalosno je da to većini kolega u Akademiji sam napad u Saboru koji se prenosi na 

televiziji na kolege ništa ne znači, pa je takovo sramotno ponašanje i dovelo da 

sam održao samo polovinu svog govora. 

Kako je Glavni tajnik imao kod sebe i knjigu koju je Akademija izdala 1995. na 

prijedlog akademika Tuđmana, očito je on unaprijed isplanirao taj svoj istup. 

Zašto? 

Logično je pretpostaviti da kolega sebe vidi kao Vašeg nasljednika pa je iskoristio 

Sabor u kome je većinska stranka HDZ da im se predstavi u najljepšem svijetlu. 

Pri tome je zaboravio da je u Saboru dr. Miroslav Tuđman koji se rodio u 

Beogradu pa je i on bio Srbin po teoriji Glavnog tajnika, a koju je HAZU očito 

prihvatila. 

Da stvar bude gora, tu svoju „teoriju“ o „Tuđmanovom Srpstvu“ Glavni tajnik je 

izložio kada nije dozvolio da se obavijest o predstavljanju moje knjige satiričnog 

naslova pošalje svim akademicima.  

U e-mailu Vama u kome se traži da se ipak kolege obavijeste o predstavljanju, 

vidi se još jedan razlog zašto to nije učinjeno: „Srbin“ prof. dr. sc. Miroslav 

Tuđman je također bio predstavljač te knjige! Pa zar da Akademija šalje obavijest 

o predstavljanju knjige nekadašnjeg „Crnogorca“ koju predstavlja nekadašnji 

„Srbin“. Evo tog e-maila u kome je dana cijela prepiska:  

  

Naslov:  Re: pozivnica 

Datum:  Tue, 22 Apr 2014 17:34:59 +0200 

Šalje:  Josip Pecaric <pecaric@element.hr> 

Prima:  Kabinet Predsjednika <kabpred@hazu.hr> 

CC:  rudan@hazu.hr 

mailto:pecaric@element.hr
mailto:kabpred@hazu.hr
mailto:rudan@hazu.hr
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Poštovani Predsjedniče HAZU, 

Inače, već sam pisao o ovakvim velikosrpskim porukama, samo iz vremena 

Slobodana Miloševića. Začudilo me je da toga imamo i danas, u Hrvatskoj i u 

HAZU! 

Naime, u vrijeme neposredno prije rata pričala mi je jedna moja stara Kotorka 

kako ju je jedna prijateljica, s kojom je to bila od djetinstva i cijeli život su išle 

jedna drugoj u kuću, uvjeravala da smo mi Hrvati iz Boke zapravo Crnogorci, jer 

je Boka u Crnoj Gori. Dakle potpuno istovjetno tvrdnji akademika Rudana 

(GLAVNOG TAJNIKA HAZU!), da su mi dok sam bio u Beogradu tamošnji Srbi 

bili sunarodnjaci. Moja Kotorka je rekla prijateljici: Znači li to da su i Srbi iz 

Knina zapravo Hrvati? 

I prijateljica joj nikada više nije došla u kuću. 

Ako je stav akademika Rudana stav HAZU, bilo bi bolje odmah promjeniti ime u 

SAZU. 

S  poštovanjem, 

akademik Josip Pečarić 

P.S. Nadam se da ću Vaš stav dobiti prije same promocije jer se priča izvrsno  

uklapa u ono o čemu govori moja knjiga! 

  

Dana 22.4.2014. 14:41, Josip Pecaric je napisao: 

Poštovani Predsjedniče HAZU, 

Šaljem Vam ponovno pozivnicu za promociju moje knjige s citatom Slobodana 

Miloševića s kojim bi hrvatsku javnost trebala upoznati Akademija, a ne ja. 

Molim također da mi ubuduće, po bilo kojem pitanju kada su u pitanju hrvatske 

teme, ako ne možete osobno odgovoriti Vi, zadužite nekoga tko se barem malo 

razumije u ono o čemu govori. Akademik Rudan to sigurno nije. Nisam odavno 

čuo ništa tako glupo kao njegovu tvrdnju da su Srbi, dok sam živio tamo, bili moji 

sunarodnjaci. 

Možda bi nekim akademicima doista Vi trebali održati tečaj o takvim temama. 

S poštovanjem, 

Akademik Josip Pečarić 

P.S. Smiješno mi je zašto je akademik Rudan imao potrebu uspoređivati moj rad 

sa svojim. Objasnite mu da to nije jednostavno kada se radi o različitim oblastima. 

Jedini, kakav takav pokušaj je napravljen za časopise (prema Scopusu). Vidim da 

je njegov časopis na 12. mjestu a moja tri su ispred njegovog na 1., 2. i 6. mjestu. 

Pozivamo Vas na predstavljanje knjige akademika Josipa Pečarića: 

      

HRVATSKI GENOCID: 

NAPRAVILI ZEČEVE OD SRBA 

  

Knjigu će predstaviti: 

  

Zvonimir Hodak, odvjetnik i kolumnist 

Prof. dr. Miroslav Tuđman, saborski zastupnik 
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Admiral Domagoj Domazet Lošo 

i autor 

  

Predstavljane knjige održat će se u četvrtak 24. 04. 2014. u dvorani Udruge 

specijalne policije iz Domovinskog rata, Trg žrtava fašizma 1, Zagreb, s početkom 

u 19h. 

  

"Molim vas, šest tisuća Hrvata branilo je Vukovar pola godine; napadala je cijela 

Prva armija, zrakoplovstvo, čudo, sva sila koju je imala JNA, a oni nisu obranili 

Knin, kojemu se može prići samo iz tri pravca; nisu ga mogli braniti ni 12 sati!? 

Oni ga nisu branili, jer prema svim izvješćima koje smo dobili od policajaca, 

građana i ostalih, čim je prestala topnička priprema u sedam navečer, oni su 

naredili – bježaniju! Prema tome, tu nije bilo nikakvog otpora niti je bilo 

borbenog dodira s hrvatskim snagama. (...) Tamo je palo naređenje da svi izađu 

iz Krajine istog dana, čak bez ostvarenog kontakta s hrvatskom vojskom na 

najvećem dijelu fronte. (...) Pitanje je tko je, zaista, donio odluku da krajiško 

rukovodstvo napusti Krajinu? Takva je odluka, kada su imali sve uvjete za obranu, 

izazvala egzodus. Sada to treba biti razlogom da Jugoslavija jurne tamo braniti 

te teritorije, s kojih su oni utekli kao zečevi?! " 

  

Slobodan Milošević  

na sjednici Vrhovnog savjeta obrane Jugoslavije  

14. kolovoza 1995.,  

nakon operacije Oluja. 

  

„Odgovor“ Glavnog tajnika je i jučer bio sličan kao i dr. Stjepandiću: 

Nepoznati gospodine, 

dozvolite mi, lijepo Vas molim, odgovoriti Vam gotovo istim riječima kao što 

sam prije nekoliko godina odgovorio na e-mailove gospodinu akademiku 

Josipu Pečariću: POŠTOVANI, LIJEPO VAS MOLIM NE OPTEREĆUJTE 

MOJE RAČUNALO VAŠIM URADCIMA, NAJLJEPŠE ZAHVALJUJEM, 

PAVAO RUDAN. 

Moramo priznati da ga već ovako inteligentan odgovor prikazuje kao izvrsnog 

kandidata za Vašeg nasljednika, zar ne? 

S obzirom da je nekadašnjeg „Srbina“ Franju Tuđmana prof. dr. sc. Ivo Goldstein 

(po „teoriji“ Glavnog tajnika također bivšeg „Srbina“ jer je doktorirao u 

Beogradu) proglasio najvećim revizionistom u Hrvatskoj povijesti (bolje reći 

Srpsko-hrvatskoj istoriji) u prilogu Vam ponovno šaljem pismo Razredu za 

društvene znanosti „NETOLERANTNI“ REVIZIONISTI u kome se daje govor 

nekadašnjeg „Srbina“ prof. dr. sc. Miroslava Tuđmana na predstavljanju moje 

knjige koje sam spomenuo u onom podrugljivom pismu Predsjedniku i 

Predsjedništvu HAZU koje imate u Prilogu mom govoru kojega sam uspio do 

polovice izgovoriti u HAZU!  
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STJEPANDIĆ I POPOVIĆ KOMENTIRAJU RUDANA! 

  
Pismo dr. sc. Stjepandića  

PREDSJEDNIKU HRVATSKE AKADEMIJE ZNANOSTI I UMJETNOSTI I 

AKADEMICIMA 

objavljeno je na internetu (hrvatsko nebo, dragovoljac) pa ga možete tamo i 

pročitati.  

Izdvajam samo: 

„Glavni tajnik HAZU ne samo da nije reagirao na neprimjereni rječnik 

zastupnika Jovanovića koji je akademika Paara nazvao plagijatorom i lažovom, 

nego je pohvalio znanstvenu izvrsnost tog istog Jovanovića, usporedivši ga s 

nobelovcem Steven Chu-om, te kao kolateralne žrtve opleo po dvojici drugih 

akademika (Josip Pečarić, Stanko Popović), optužujući ovog prvog za njegov 

tobože nedostojni životni put (rođen u Crnoj Gori, studirao i radio u Beogradu), 

pa što će on nama pisati neke peticije po Zagrebu. Zamislimo kakva bi reakcija 

bila u sabornici, da je Pečarić kojim slučajem Srbin, Židov ili Rom!?“ 

http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2016/12/19/dr-josip-stjepandic-

predsjedniku-hrvatske-akademije-znanosti-i-umjetnosti-i-akademicima/  

http://www.dragovoljac.com/index.php/razno/1956-dr-stjepandic-o-nastupu-

glavnog-tajnika-hazu-rudana-u-saborskoj-raspravi-14-12-16  

  

Evo reagiranja akademika Stanka Popovića (18. 12. 2016.): 

  

KRATKI OSVRT NA IZLAGANJE AKADEMIKA PAVLA RUDANA, 

GLAVNOGA TAJNIKA HAZU, U HRVATSKOME SABORU 14. 12. 2016. 

PRIGODOM PODNOŠENJA IZVJEŠĆA O RADU HAZU U 2015. 

  

Odjednom, izvan konteksta, akademik Pavao Rudan je rekao: 

  

„Mi imamo različite ljude u Akademiji i ti ljudi predlažu različite stvari. Neki ljudi 

na primjer iz Akademije, dvojica, predlažu i predložili su gospođi predsjednici 

Republike da se u Hrvatsku vojsku uvede pozdrav „Za dom spremni“ i iz ureda 

gospođe predsjednice odlično su odgovorili: To je neozbiljno i na granici 

provokacije!   

Ja bih rekao da je to stvarno možda i provokacija, jer čovjek koji je to predložio 

je rođen 1948. godine u Socijalističkoj Republici Crnoj Gori. Završio je studij na 

Univerzitetu u Beogradu 1975. godine. Završio je magisterij nauka na 

Univerzitetu u Beogradu 1977. godine. Postigao je stupanj doktora nauka na 

Univerzitetu u Beogradu 1982. godine i onda dolazi nama ovdje i predlaže nam 

takve stvari. 

Onaj drugi, koji je uz njega to također napravio, član je Saveza komunista i 

sekretar na Prirodoslovno-matematičkom fakultetu. Ja kao liječnik shvaćam 

kolege što znači identifikacija s agresorom i da su se neki ljudi uistinu uplašili 

nekih stvari.“ 

http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2016/12/19/dr-josip-stjepandic-predsjedniku-hrvatske-akademije-znanosti-i-umjetnosti-i-akademicima/
http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2016/12/19/dr-josip-stjepandic-predsjedniku-hrvatske-akademije-znanosti-i-umjetnosti-i-akademicima/
http://www.dragovoljac.com/index.php/razno/1956-dr-stjepandic-o-nastupu-glavnog-tajnika-hazu-rudana-u-saborskoj-raspravi-14-12-16
http://www.dragovoljac.com/index.php/razno/1956-dr-stjepandic-o-nastupu-glavnog-tajnika-hazu-rudana-u-saborskoj-raspravi-14-12-16
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Taj drugi sam, priznam, ja. Drago mi je da akademik Pavao Rudan proučava moju 

biografiju. Ali, radi potpunosti moje biografije navodim i sljedeće podatke. 

Bio sam član SK od 1956. (od završnoga razreda gimnazije, kada mi je bilo 

nepunih 18 godina) do 1967. (prvo student na PMF-u u Zagrebu, pa znanstveni 

novak u IRB-u).  

U IRB-u me Radnički savjet zadužio za provođenje izbora za novi saziv 

Radničkoga savjeta (oko 1965., ne sjećam se točno). Moje izborno povjerenstvo 

sazvalo je kandidacijski zbor zaposlenika, te se na popisu kandidata našlo 45 

osoba, a biralo se 15. Tvrdim da su to bili prvi demokratski izbori u Hrvatskoj. 

Optužili su me iz Gradskoga komiteta SK da sam omogućio potencijalni izbor 

neprijatelja u Radnički savjet IRB-a.  

U okviru SK u IRB-u priređivali smo javne tribine na kojima su nastupali uvaženi 

profesori i javni djelatnici koji baš i nisu bili po volji vodstvu SK.  

Dvadesetak članova SK i nečlanova (svi znanstvenici u IRB-u) sastavilo je izjavu 

o unaprjeđenju demokratizacije društva koju smo poslali sredstvima priopćavanja, 

pa i u list Komunist. Nijedne novine nisu objavile izjavu. Kao supotpisnik izjave, 

a i zbog javnih tribina, pozvan sam na razgovor (ustvari raport) kod Mike Tripala 

i kod Marinka Grujića (tada jednoga od  vodećih članova SK u Zagrebu). 

Istupio sam iz članstva SK 1967. (godinu prije obrane doktorata i odlaska na 

usavršavanje u Veliku Britaniju). Naveo sam u Gradskom komitetu SK da istupam 

zato jer se nije ništa promijenilo u SK i nakon uklanjanja Aleksandra Rankovića 

(1966.), te da i ojačan dogmatski demokratski centralizam. Sa mnom i nakon 

mene, još je dvadesetak kolegica i kolega u IRB-u istupilo iz članstva SK.  

Nije mi jasno što znači i na koga se odnosi (prethodno citiran) navod akademika 

Pavla Rudana: Ja kao liječnik shvaćam kolege što znači identifikacija s agresorom 

i da su se neki ljudi uistinu uplašili nekih stvari.  

Pismo Predsjednici RH s prijedlogom da se pozdrav Za dom spremni uvede u 

službenu vojnu uporabu nastalo je zbog najave šibenske policije da će kazniti 

pjevača Marka Perkovića Thompsona zbog uzvikivanja pozdrava Za dom (u 

pjesmi Čavoglave) na što su njegovi slušatelji odgovorili Spremni na koncertu u 

Kninu 5. kolovoza 2015. Pismo je potpisalo oko 4000 osoba. Kažnjavanje 

Thompsona dovelo bi do velikih uličnih nereda s nepredvidivim posljedicama i to 

u jeku turističke sezone. Desetci tisuća mladih koji slušaju Thompsona nemaju 

nikakvu vezu s NDH. Također gotovo ništa ne znaju o komunističkom režimu u 

Jugoslaviji i u Hrvatskoj. Pripadnici HOS-a branili su domovinu s tim pozdravom. 

Nosili su svoje znamenje i na vojnoj paradi u Zagrebu 4. kolovoza  2015. i na 

obilježavanju  25. godišnjice okupacije Vukovara 18. studenoga 2016., i to pred 

cijelim državnim vrhom.  Pozdrav Za dom spremni puno je stariji od režima u 

NDH. Pripadnici HOS-a su priznati hrvatski branitelji, prema Zakonu o pravima 

hrvatskih branitelja iz Domovinskog rata (2013.), te smiju nositi vojne odore iz 

Domovinskog rata prema Pravilniku o vojnim odorama (2011.).  

  

MOJ KOMENTAR poslan akademicima: 
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"Čudi me da akademik Rudan, kada već proučava i biografiju kolege Popovića, 

nije u Saboru spomenuo njegove domoljubne tekstove. Nije valjda zato što mu je 

ipak draži komunistički režim pa u Akademiji zabranjuje najave predstavljanje 

moje knjige koju promoviraju admiral Davor Domazet Lošo i prof. dr. sc. (a i 

general) Miroslav Tuđman. 

Pozz 

Josip Pečarić 

rođen 1948. u Crnoj Gori, doktorirao u Beogradu 1982. i onda došao u Hrvatsku 

soliti ljudima pamet, pa čak postao akademki 2000.g što je sramota jer je Rudan 

to postao 2006., a rođen je 1942 i to u Zagrebu." 

A možda sam ih samo trebao uputiti na tekst Zvonimira Hodaka: 

"Naravno, na ovim prostorima vrijedi “pravilo“ George Orwella iz njegovog 

romana ”1984”. Svi smo jednaki, ali neki su još malo jednakiji. Naime, ono što i 

po presudi ESLJP vrijedi za crvenu zvijezdu ne vrijedi ZDS. Bez obzira što je HOS 

regularni dio Oružanih snaga RH, a HOS-ov grb službeno registriran u vrijeme 

vlade Ivice Račana. I kad podvučemo zajednički nazivnik što nam ostaje. Oni koji 

su s crvenom zvijezdom žarili, palili i klali po Lijepoj našoj nemaju zbog isticanja 

tog simbola ni jednu prekršajnu prijavu. Oni pak koji su pod znakom ZDS od 

Čavoglava pa do Oluje branili ovu zemlju od agresora odlaze pred prekršajne 

sudove, izloženi su harangi onih koji su četiri godine na “istočnom stajanju“ 

žestoko navijali za svoje igrače Kadijevića, Adžića, Arkana, Mladića, Martića i 

lijeve medijske kolone. No, bitku su definitivno izgubili. ZDS ostaje simbol inata 

agresiji, JNA, orijuni i taj simbol postaje to čvršći i žešći što je “stoka sitnog 

zuba“ glasnija u svom roktanju." 

Naravno, treba pročitati cijeli Hodakov tekst! 

 

http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/galvanizirani-jugo-mozgovi-

nikako-ne-mogu-shvatiti-da-ne-postoji-sarafciger-kojim-bi-se-uklonila-spomen-

ploca-s-grbom-hos-a-984221/  

 

Josip Pečarić 

19. 12. 2016. 

  

http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/galvanizirani-jugo-mozgovi-nikako-ne-mogu-shvatiti-da-ne-postoji-sarafciger-kojim-bi-se-uklonila-spomen-ploca-s-grbom-hos-a-984221/
http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/galvanizirani-jugo-mozgovi-nikako-ne-mogu-shvatiti-da-ne-postoji-sarafciger-kojim-bi-se-uklonila-spomen-ploca-s-grbom-hos-a-984221/
http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/galvanizirani-jugo-mozgovi-nikako-ne-mogu-shvatiti-da-ne-postoji-sarafciger-kojim-bi-se-uklonila-spomen-ploca-s-grbom-hos-a-984221/
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DNEVNIK U ZNAKU ‘ZA DOM SPREMNI’, ZAGREB, 

2017. 

 

GOVOR MRŽNJE I POZIV NA NASILJE PREMA 

HRVATSKIM BRANITELJIMA U 2015. OD STRANE 

SRPSKE MANJINE U REPUBLICI HRVATSKOJ 
  

Pupovac je “odgovorio” Brkiću. Zapravo nije ništa smislenom mogao ni reći osim 

to da je Brkić “najpoznatiji diplomac u Hrvatskoj“. Činjenica jest da je Brkić 

mnogo više vremena potrošio u pravljenje zečeva , da parafraziramo Slobodana 

Miloševića, od Pupovčeve braće i ostale srpske vojske. 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/pupovac-odgovorio-brkicu-brkicu-

vracam-etikete-mozda-mu-pomognu-da-ude-u-vladu-902573  

Bivši ministar obrane Andrija Hebrang, koga vjerovali ili ne, ne spominju za 

Direktno hr. komentirao je verbalni sukob između Milorada Pupovca i Milijana 

Brkića. U potpunosti je podržao Brkića kazavši da Pupovac odavno ne predstavlja 

stav srpske nacionalne manjine. Sam naslov I podnaslov teksta je posebno 

zanimljiv:  

Hebrang objasnio zašto su u pravu svi koji smatraju Pupovca uvredom 

Gospodin Pupovac se osjeća ugroženim vjerojatno zato što je izbore izgubila 

vlada u kojoj je trećina dužnosnika bila srpske nacionalnosti, kazao je Hebrang 

Hebrang je postavio nekoliko pitanja za Milorada Pupovca. 

"Javno ga pitam imaju li Hrvati u Srbiji i djelić onih prava koje ima srpska 

manjina u Hrvatskoj?! Pitam ga zašto je zagovarao ćirilicu u Vukovaru, kad je 

svaka agresorska granata i svaka čahura imala ćirilični natpis. Pitam ga ne bi li 

se mi Hrvati trebali osjećati ugroženima kad se prema hrvatskim braniteljima 

hrvatska politika i hrvatsko pravosuđe odnose lošije nego prema bivšim 

pripadnicima agresorske vojske. Osjeća li se ugroženim zato što hrvatski 

proračun financira list koji vrijeđa hrvatska obilježja? Smatram uvredom svog 

naroda to što Milorad Pupovac nikad nije priznao srpsku agresiju i za nju se 

ispričao, kao i to da nitko nije osuđen za smrt osam tisuća hrvatskih civila, među 

kojima su čak polovina ubijene žene i djeca. Imam puno sličnih pitanja za 

gospodina Pupovca, ali od njega ne očekujem suvisle odgovore jer on za svoju 

korist politizira hrvatsku prošlost i hrvatsku sadašnjost. Pa zato svima koji 

njegove izjave vrijeđaju poručujem da nije važno što kaže, nego tko kaže". 

http://direktno.hr/en/2014/direkt/41492/Hebrang-objasnio-zašto-su-u-pravu-svi-

koji-smatraju-Pupovca-uvredom.htm  

  

Da je za Pupovca važna RH kao krava muzara vidi se već iz naslova teksta: 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/pupovac-odgovorio-brkicu-brkicu-vracam-etikete-mozda-mu-pomognu-da-ude-u-vladu-902573
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/pupovac-odgovorio-brkicu-brkicu-vracam-etikete-mozda-mu-pomognu-da-ude-u-vladu-902573
http://direktno.hr/en/2014/direkt/41492/Hebrang-objasnio-za%C5%A1to-su-u-pravu-svi-koji-smatraju-Pupovca-uvredom.htm
http://direktno.hr/en/2014/direkt/41492/Hebrang-objasnio-za%C5%A1to-su-u-pravu-svi-koji-smatraju-Pupovca-uvredom.htm
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Pupovac: ako netko misli ugušiti manjine smanjivanjem novaca – neće 

http://direktno.hr/en/2014/domovina/41613/Pupovac-ako-netko-misli-ugušiti-

manjine-smanjivanjem-novaca---neće.htm  

Naravno, Pupovac u manjine ne ubraja one Srbe – hrvatske branitelje, koji bi 

doista itekako zaslužili brigu i pomoć i hrvatske države i svih nas! Kao da je 

uredništvo portala Glas Brotnja to  i očekivalo od njega pa je naslov mog 

prethodnog teksta PREDSJEDNICA KOLINDA GRABAR-KITAROVIĆ U 

GOVORU MRŽNJE I NASILJU PREMA SRBIMA U 2015. bio: 

Josip Pečarić: Kako SNV koristi novac koji im daje hrvatski narod pokazao je 

njihov bilten ‘GOVOR MRŽNJE I NASILJE PREMA SRBIMA ‘ 

http://glasbrotnja.net/kolumne-akademik-josip-pecaric/78558  

  

Već sam konstatirsao kako je tekst iz Novosti prepun laćži i poluistina („poluistina 

je gora od laži“). Ali poznato je da je laž najviše pomogla Srbima u njihovoj 

povijesti. Dakle, oni rade ono što jedino znaju (u ratu i nenaoružani Hrvati od njih 

naprave zečeve) – lažu. Problem je u njihovim slugama u Hrvatskoj. Pa upravo 

jeiz Novosti potekla laž o ustaškoj kapi ministra Hasanbegovića, i imali su 

podršku cijele „lijeve“ Hrvatske. Davno sam konstatirao: Jednom sluga – uvijek 

sluga! Jednom izdajica – uvijek izdajica! 

O lažima i poluistinama u ovom srpskom pamfletu možete pogledatu  u tekstu: 

Željko Sakić: Pupovac prozvao za govor mržnje u suradnji s proustaškim 

strankama 

http://narod.hr/hrvatska/zeljko-sakic-pupovac-prozvao-za-govor-mrznje-u-

suradnji-s-proustaskim-strankama  

  

Zapravo je bismisleno upozoravatri na sve lažp i poluistine kod onih kojima je laž 

najviše pomogla u povijesti, kako reče bivši predsjednik Srbije književnik Dobrica 

Ćosić, koji je tu istinu i opjevao: 

„Mi Srbi lažemo da bismo obmanuli sebe, da utješimo drugog; lažemo iz 

samilosti, da nas nije strah, da ohrabrimo, da sakrijemo svoju i tuđu bijedu... 

Laž je vid našeg patriotizma... Lažemo stvaralački, maštovito, inventivno.“ 

  

Što očekivati od njih kada u RH nije sankcionirano morbidno pozivanje na 

ubojstvo Thompsona, na što nas upozoravaju Thompsonovi fanovi: 

 

REAKCIJA NA SRPSKI BILTEN 

 

PORUKA PUPOVCU i SNV-u od Thompsonovih fanova: Znamo što ih smeta, 

možda su se prepoznali u njegovim stihovima! 

 

(…). 

  

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/poruka-pupovcu-thompsonovih-fanova-

znamo-sto-vas-smeta-prepoznali-ste-se-u-njegovim-stihovima-902412  

  

http://direktno.hr/en/2014/domovina/41613/Pupovac-ako-netko-misli-ugu%C5%A1iti-manjine-smanjivanjem-novaca---ne%C4%87e.htm
http://direktno.hr/en/2014/domovina/41613/Pupovac-ako-netko-misli-ugu%C5%A1iti-manjine-smanjivanjem-novaca---ne%C4%87e.htm
http://glasbrotnja.net/kolumne-akademik-josip-pecaric/78558
http://narod.hr/hrvatska/zeljko-sakic-pupovac-prozvao-za-govor-mrznje-u-suradnji-s-proustaskim-strankama
http://narod.hr/hrvatska/zeljko-sakic-pupovac-prozvao-za-govor-mrznje-u-suradnji-s-proustaskim-strankama
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/poruka-pupovcu-thompsonovih-fanova-znamo-sto-vas-smeta-prepoznali-ste-se-u-njegovim-stihovima-902412
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/poruka-pupovcu-thompsonovih-fanova-znamo-sto-vas-smeta-prepoznali-ste-se-u-njegovim-stihovima-902412
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/poruka-pupovcu-thompsonovih-fanova-znamo-sto-vas-smeta-prepoznali-ste-se-u-njegovim-stihovima-902412
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Očekivano, oklevetani ili „oklevetani“ reagiraju različito. Jedni se zahvaljuju 

Novostima i Pupovcu jer su po njihovom izboru uvršteni u ponajbolje Hrvate na 

čelu s Predsjednicom. (Podsjetit ću na tekst s portala direktno.hr 

GOVOR MRŽNJE - BILTEN SNV-A: NAPALI PREDSJEDNICU, SMETA IM I 

THOMPSON I NAŠ KOLUMNIST.  

Uz predsjednicu izdvojili su Thompsona, a onda se hvale što je s njima i njihov 

kolumnist.) 

  

BOŽIDAR ALIĆ: PORUKA MILORADU PUPOVCU 

  

“Poštovani druže”  

MILORAD PUPOVAC,  

Ovim Vam se kratkim pisamcem, iskreno zahvaljujem, što ste i mene,uvrstili u 

Vašu  

TISKOVINU MRŽNJE  

naspram  

ISTAKNUTIH HRVATA  

I DOMAJE NAM HRVATSKE  

u Vašem biltenčiću….  

  

Bio bih, uistinu zabrinut za sebe i svoje djelovanje,da me niste uvrstili megju  

NAJČASNIJE HRVATE  

….Tomislava Karamarka, Marka Perkovića Thompsona, Marka Juriča,Velimira 

Bujanca  

i još mnoge, meni,a i SVIM HRVATICAMA  

i HRVATIMA drage i časne ljude !  

  

Posebice sam Vam zahvalan što sam i u društvu gospodje  

PREDSJEDNICE HRVATSKE  

Kolinde Grabar Kitarović  

!  

Ovime Vas izvješćujem kako sam Vašu tiskovinu  

i Vašeg novinara Viktora Ivančića tužio prijeko odvjetničkog ureda  

g. Željka Olujića…  

  

U nadi,kako ću naći svoje mjesto i u Vašem  

BILTENČIĆU MRŽNJE  

i u 2016.godini Gospodnjoj,  

pozdravljam Vas…  

BOG I HRVATI ! 

 Božidar Alić 

 

http://kamenjar.com/bozidar-alic/  

  

Mladen Ivezić komentira: 

http://kamenjar.com/bozidar-alic/
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Ljudi, Srbi! 

  

Na 26. s. vašega Bulletina br. 6. objaviste moje ime s još podosta imane častnih i 

mudrih ljudi pa Vam na tome zahvaljujem kao i na činjenici da me označavate 

kao revizionista. 

Šteta što niste čitali koju od mojih 7 knjiga. 

Ondje ćete vidjeti moje pohvale Momčilu Đujiću, četnicima Banje Luke i Ozren 

planine pa sve na zapad, koji su do svršetka Nezavisne Države Hrvatske ratovali 

za Poglavnika. 

Ustaški režim nije bio zločinački, što su priznali i Tito i njegovi jer nikada nisu 

podignuli tzv. obtužnicu Pavelić-Artuković i Poglavnika, nikada nitko od 1945. 

godine nije ni pokušao obtužiti za ratne zločine i sl. 

Tijekom Nezavisne k nama su doma, u središte Zagreba, dolazili medački četnici 

u punoj opremi. Zloglasna i krvavoruka (skoro 100 % srbska) titovska Šesta lička 

divizija uvijek se žalila da, ako napadne hrvatski Bilaj, ustašama pomažu medački 

četnici a, napadne li Medak, četnicima pomažu bilajski ustaše. 

Ne širim ja nikakvu mržnju, nego to čini Pupovac s kompanijom, što stalno žele 

sukobiti pravoslavce i Srbe s Hrvatima 

  

Nasuprot krvoločnosti partizanske i četničke literature, evo vam jedna ustaška, 

koju je pjesnik Stjepko Trontl posvetio nekoj materi koju je svakodnevno, i u 

snijegu i vjetru viđao na groblju: 

  

Ustaški grob 

  

Bio je s onima što nisu vjeru 

u Boga i pravdu gubili. 

Godinu dana je tomu; 

i sinka su joj ubili. 

  

A bio je majci jedina sreća, 

mrtav jedina misao. 

Ne plači za mnom, mamo moja, 

tako je sinak pisao. 

  

Razcvjetalu trešnju donijela mu je, 

pred grobom zastala mama. 

Tu bukti baklja, vienac tu je 

i trobojka; on je s nama. 

  

Ljudi Srbi! 

Budite sa mnom: Za dom spremni! 

                                                                                Mladen Ivezić 
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Naravno ima i drugačijih reagiranja: 

  

Marko Jurič: Pupovčev šovinistički pamflet u najcrnjoj udbaškoj maniri 

prokazivanja  

(…) 

Zamislite kakve bi bile reakcije kada bi neka hrvatska udruga objavila popis 

nepoćudnih Srba?  

 

http://kamenjar.com/marko-juric-pupovcev-sovinisticki-pamflet-u-najcrnjoj-

udbaskoj-maniri-prokazivanja/ 

 

Poznati hrvatsko kolumnist, književnik Nenad Piskač opisuje kako je on oklevetan 

pa kaže: 

Autor s pravom drži, da je u njegovom slučaju riječ o etnički, jednostranački, 

jednoetnički i totalitarno motiviranomnapadu SNV-a i VSNMGZ-a na njegov 

osobni integritet, njegovu hrvatsku narodnost, ljudsko, profesionalno i 

braniteljsko dostojanstvo, čast i ugled, koje uživa kao Hrvat, hrvatski državljanin, 

kolumnist, književnik i hrvatski branitelj, kao i napad na ugled i vjerodostojnost 

elektroničkog medija u kojemu godinama objavljuje. Štoviše, da je riječ o 

perfidnom govoru mržnje, suptilnoj prijetnji i nedvojbenom nasilju, što u 

konačnici predstavlja napad narečenih nakladnika i, djelomično, stranke SDSS, 

na slobodu govora i mišljenja zajamčenih Ustavom Republike Hrvatske, a sve 

zbog toga kako bi se spornom publikacijom u domaćoj i inozemnoj javnosti stvorio 

lažni dojam o ugroženosti Srba u Hrvatskoj, te tako nanijela šteta međunarodnom 

ugledu Republike Hrvatske, što je po mom mišljenju krajnji cilj publikacije. Mit o 

ugroženosti Srba .u Hrvatskoj hrvatska je historiografija znanstveno obradila, pa 

ga ovdje nije potrebno dodatno obrazlagati, ali će radovi hrvatskih povjesnika o 

toj temi dobro doći u dokaznom postupku. 

Tražim odvjetnika i djelovanje mjerodavnih državnih ustanova 

Oklevetani autor izražava solidarnost s drugim osobama, počevši od predsjednice 

Republike Hrvatske, gospođeKolinde Grabar-Kitarović, koje su se, kao i on, 

zlonamjerno, specijalnoratovskim metodama pronašle u spornoj publikaciji SNV-

a i VSNMGZ. Pozivam oklevetane kolege novinare da se okupimo oko zajedničke 

tužbe i paralelno predlažem im i privatnu tužbu. Bez sudbenoga pravorijeka, ova 

će se praksa nastaviti. 

Stoga obavještavam javnost da je ovaj tekst skica za privatnu tužbu protiv 

nakladnika. Prema meni je izvršeno jednoetnički, jednostranački, politički i etno-

trgovački motivirano nasilje. Moj tekst je iskorišten za protuhrvatsko djelovanje. 

Kako oklevetani autor nema znanja i vještine potrebne za vođenje sudbenoga 

procesa, ovim putem poziva odvjetnike, doma i u izvandomovinstvu, bez obzira na 

njihovu nacionalnost, da mu se jave ako žele pro bono voditi sudbeni proces. Pro 

bono zato što autor (zajedno s medijem u kojem objavljuje) nije poput SNV-a, 

VSNMGZ-a i SDSS-a na izdašnoj proračunskoj skrbi. 

Bez obzira na najavljenu privatnu i eventualnu zajedničku tužbu, tuzemno i 

inozemno oklevetani autor poziva mjerodavne državne službe da izađu iz puževe 

http://kamenjar.com/marko-juric-pupovcev-sovinisticki-pamflet-u-najcrnjoj-udbaskoj-maniri-prokazivanja/
http://kamenjar.com/marko-juric-pupovcev-sovinisticki-pamflet-u-najcrnjoj-udbaskoj-maniri-prokazivanja/
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kućice i da se po službenoj dužnosti, bez straha od bilo koga, prihvate posla 

otkrivanja i procesuiranja protuhrvatskog djelovanja, osobito onoga 

financiranoga hrvatskim novcima. GOVOR MRŽNJE I NASILJE PREMA 

SRBIMA U 2015. radikalan je primjer širenja etničke netrpeljivosti. Čudi me da 

je to promaklo uredničkom oku Saše Miloševića. 

http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/nenad-piskac/23097-nenad-piskac-

trazim-odvjetnika-za-spor-protiv-srpskog-narodnog-vijeca.html  

  

Zapravo logično im je na udaru – prije svih . Predsjednica. Njen izbor označio je 

početak pada. Ostao im je sami ILI MI – ILI ONI, tj. od branitelja stvarati Ustaše. 

Nedavo sam Vam poslao slijedeće: 

 

Dr. Stjepandić se ruga:) : 

  

Naslov:  Puppy protiv mladog jastreba 

Datum:  Tue, 8 Mar 2016 15:57:31 +0000 

Šalje:  Stjepandic, Josip  

Prima:  Josip Pecaric <pecaric@element.hr> 

http://www.tportal.hr/vijesti/hrvatska/419461/HDZ-je-napustio-demokrscanstvo-

zato-raste-govor-mrznje-i-nasilje.html 

„Upozorila je i na inicijativu da se u službenu vojnu uporabu vrati ustaški pozdrav 

'Za dom spremni' koju je, podsjeća, pokrenuo Branko Borković koji 'slovi za 

najizglednijeg kandidata za ministra branitelja'. 'Ovu inicijativu predsjednica 

Republike osudila je tek nakon inzistiranja javnosti', dodala je Opačić.“ 

Imenjace, da se kandidiramo za kakvog ministra, pa da nas SDSS poklopi. Kakva 

bi to bila cast!?  

MOJ KOMENTAR: 

Ipak im je na kraju i ZDS kriva Predsjednica:))) 

ILI: 

Što god više se neki državotvorni Hrvate trude dokazati crvenim fašistima tj. 

srpskim slugama da niszu ustaše, to će ih ovi sve više i više optuživati za to. 

Nisu ni oni glupi - protivnika tučeš ongdje gdje pokaže slabost!!! 

  

Jesu li se ipak previše razigrali? 

Hrvatska vlast treba omogućiti Pupovcu i sličnima da dokažu istinitost njegovih 

riječi: 

Ovo je i moja zemlja, kao i zemlja onih koje predstavljam! 

http://direktno.hr/en/2014/direkt/41396/Pupovac-Brki%C4%87u-Ovo-je-i-moja-

zemlja-kao-i-zemlja-onih-koje-predstavljam.htm 

  

Ne dajte im hrvatske (ustaške) kune i onda će doista moći pokazati da je ovo doista 

njihova zemlja! 

  

Akademik Josip Pečarić 

 

http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/nenad-piskac/23097-nenad-piskac-trazim-odvjetnika-za-spor-protiv-srpskog-narodnog-vijeca.html
http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/nenad-piskac/23097-nenad-piskac-trazim-odvjetnika-za-spor-protiv-srpskog-narodnog-vijeca.html
mailto:pecaric@element.hr
http://www.tportal.hr/vijesti/hrvatska/419461/HDZ-je-napustio-demokrscanstvo-zato-raste-govor-mrznje-i-nasilje.html
http://www.tportal.hr/vijesti/hrvatska/419461/HDZ-je-napustio-demokrscanstvo-zato-raste-govor-mrznje-i-nasilje.html
http://direktno.hr/en/2014/direkt/41396/Pupovac-Brki%C4%87u-Ovo-je-i-moja-zemlja-kao-i-zemlja-onih-koje-predstavljam.htm
http://direktno.hr/en/2014/direkt/41396/Pupovac-Brki%C4%87u-Ovo-je-i-moja-zemlja-kao-i-zemlja-onih-koje-predstavljam.htm
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13.04.-19.04.2016. 

http://www.hkv.hr/izdvojeno/nae-teme/dnevnik/23615-josip-pecaric-

dnevnik-srijeda-13-travnja-utorak-19-travnja-2016.html 

Josip Pečarić – Dnevnik: Srijeda, 13. travnja - utorak, 19. travnja 2016.  

Portal HKV-a: 21. travnja 2016.  

 

DNEVNIK JOSIPA PEČARIĆA: SRIJEDA, 13. 

TRAVNJA - UTORAK, 19. TRAVNJA 2016. 
(...) 

Četvrtak, 14. travnja 2016. 

Re: Dokle će te dopustati klevetanje? 

Datum: Thu, 14 Apr 2016 04:41:41 +0200 

Šalje: Josip Pecaric <pecaric@element.hr> 

Prima: Stjepandic, Josip, sinisa.kovacic@hrt.hr <sinisa.kovacic@hrt.hr>, 

jozo.barisic@hrt.hr <jozo.barisic@hrt.hr> 

CC: Igor Vukić, Razum, dr. Stjepan Razum, Jakov Sedlar, Velimir Bujanec 

Štovani kolega dr. Stjepandiću, 

U potpunosti podržavam sve što ste naveli u Vašem pismu. 

Jedino u svezi s Vašom preporukom za čitanje moje knjige „Dva pisma koja su 

skinula maske: za hrvatsku šutnju nismo spremni“ moram Vas izvjestiti da sam 

prije dva dana poslao g. Kovačiću moj tekst"Za dom spremni” itekako smeta 

poraženima u Domovinskom ratu i srpskim slugama u RH koji predstavlja 

odgovor na napade kojima su izloženi vodeći ljudi hrvatskog naroda u Crnoj Gori. 

(poveznica) 

Naime, povodom mog izbora za Dopisnog člana Dukljanske akademije nauka i 

umjetnosti bio sam gost predsjednika Hrvatskoga nacionalnog vijeća Crne Gore 

g. Zvonimira Dekovića i g. Adrijana Vuksanovića, predsjednika Hrvatske krovne 

zajednice „Dux Croatorum“. Tom prigodom pridružila nam se i ministrica u Vladi 

CG gđa Marija Vučinović. 

Napisao sam g. Kovačiću: 

"Vi odlučite treba li HTV pomoći HGI i našoj ministrici u CG." 

Kao što se može vidjeti u Prilogu mog odgovora na taj napad ministrica kaže kako 

im crtaju metu na čelima! Kako je u naslovu mog teksta ZDS ne mogu vjerovati 

da je g. Kovačić propustio poslati moj tekst onima koji su pripremali emisiju o 

kojoj govorite. 

Zapravo pitam se je li ta emisija pomoć Hrvatima Crne Gore i njihovoj tj. našoj 

ministrici u Vladi CG koju sam tražio? 

http://www.hkv.hr/izdvojeno/nae-teme/dnevnik/23615-josip-pecaric-dnevnik-srijeda-13-travnja-utorak-19-travnja-2016.html
http://www.hkv.hr/izdvojeno/nae-teme/dnevnik/23615-josip-pecaric-dnevnik-srijeda-13-travnja-utorak-19-travnja-2016.html
mailto:pecaric@element.hr
mailto:sinisa.kovacic@hrt.hr
mailto:sinisa.kovacic@hrt.hr
mailto:jozo.barisic@hrt.hr
mailto:jozo.barisic@hrt.hr
http://kamenjar.com/za-dom-spremni-itekako-smeta-porazenima-u-domovinskom-ratu-srpskim-slugama-u-rh/
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Što se tiče blaćenja g. Bujanca nadam se da ste uspjeli gledati i njegovu današnju 

Bujicu u kojoj je gostovao g. Anto Đapić. Đapić je održao lekciju hrvatskim 

političarima. Zapravo ih je pokušao naučiti ono o čemu ja odavno pišem u svojim 

tekstovima: NAPAD JE NAJBOLJA OBRANA, odnosno ono što je govorio 

kardinal Kuharić: Razgovarajte s velikima s polazišta principa, nikada na 

koljenima. Principi su oružje. I zato kad Hrvatska čistih ruku i čiste savjesti 

nastupi pred svijetom, ona je jaka i pred jakima. 

A ti veliki, koji i danas napadaju RH su podržavali velikosrpsku fašističku agresiju 

na Hrvatska! 

O pozdravu ZDS iznio je g. Đapić istovjetne stavove koje zastupam i u knjizi koju 

spominjete i u tekstu koji sam poslao ravnatelju HTV-a. Najavio je g. Đapić i 

ponovni zahtjev za dekriminalizaciju pozdrava HOS-a i mnogih drugih branitelja 

u Domovinskom ratu pa, ako je potrebno, i referendum po tom pitanju u 

organizaciji svih hrvatskih HOS-ovaca. Drugim riječima najavljuje nešto slično 

Peticiji ZDS, koja je povod da se danas vodeći ljudi Hrvata Crne Gore 

proglašavaju ustašama. 

 

Sa štovanjem, 

akademik Josip Pečarić 

P.S. Ako niste već pročitali dr. Razuma spominje veliki hrvatski biskup dr. Vlado 

Košić u tekstu: Zar je sve komunističko i danas svetinja u koju se ne smije dirati? 

Žalosno je da se ovako šalju poruke koje žele opravdati zločinački komunistički 

režim. 

Zašto se ne smiju postaviti pitanja o partizanskim zločinima? Poznajem dobro dr. 

Stjepana Razuma, on je veoma stručan, marljiv i iskren čovjek, on ne bi izimišljao 

kada kaže, kao vrsni povjesničar i arhivist, da ima dokaze da su partizani u 

Jasenovcu svoje zločince podmetnuli državi NDH. Zašto se ne smije znanstveno 

to istraživati? Zar je sve komunističko i danas svetinja u koju se ne smije dirati? 

Poznajem i gosp. Jakova Sedlara. Njegov film otvara pitanja, bio sam na 

njegovom prikazivanju u Zagrebu i poslije razgovarao sa Slavkom Goldsteinom. 

On mi je odmah rekao da su izjave Ljubice Štefan pune laži, na što sam mu 

odgovorio da je to znanstveno istraživanje: neka svaka strana iznese svoje 

argumente, a javnost će sama zaključiti što je laž a što istina. Čudi me k tome da 

su sve javne informativne emisije, kao i naši političari, izbjegli iznijeti činjenicu 

da se među Srbima javljaju i oni koji žele doći 22. travnja u Jasenovac i koji 

osporavaju Pupovcu monopol nad srpskim stavovi u Hrvatskoj. Zašto se već 

jednom ne odmakne naša javnost od takvih ljudi koji siju podjele i zašto im se 

naši političari klanjaju? Apsurd! Zamislite da se u Srbiji vlasti s toliko puzavosti 

brinu oko toga što će Hrvati reći? Neshvatljivo! (poveznica) 

 

13.4.2016. u 23:20, Stjepandic, Josip je napisao/la: 

Štovani gospodo, 

http://kamenjar.com/vlado-kosic-zar-je-sve-komunisticko-danas-svetinja-u-koju-se-ne-smije-dirati/
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Koliko god sam se veselio neminovnoj smjeni na čelu HRT, bojim se da Vam 

naprosto nedostaje hrabrosti za neophodne promjene. 

Već sam Vas upozorio da Radmanove najavne špice tipa „Ide Tito preko 

Romanije“ treba žurno povući i vratiti „Odu slobodi“. 

Onda drug Novokmet, koji je prije četiri godine, ako se dobro sjećam, pokazao 

neograničenu skojevsku brutalnost. Čime je on zaslužio da vodi emisiju poput 

večerašnjeg „Otvorenog“? 

Izgleda da je klevetanje u neograničenim količinama, pogotovo prema osobama 

koje nisu bile nazočne: čelnika Društva za istraživanje trostrukog logora 

Jasenovac, te redatelja Jakova Sedlara, bilo jedina svrha ove emisije. 

Hoćete li sakupiti pristojnosti, pa im se ispričati da Vaš voditelj nijednom nije 

upozorio goste u studiju da ne klevetaju osobe koje nisu nazočne? 

Mogli biste pokazati malo građanske hrabrosti, pa pozvati kao goste gospodu 

Razuma, Vukića (starijeg i mlađeg) i Sedlara, pa zovite orjunaše koje hoćete da 

razmijene argumente o Jasenovcu. Ili puno jednostavnije: prikažite film 

„Jasenovac – Istina“, pa napravite raspravu nakon prikazivanja. 

Kako kao (bivši) čelnici novinarske organizacije gledate na ponovljeno blaćenje 

Vašeg kolege Bujanca? O gledanosti  njegove „TV Bujice“ HRT će dugo moći 

samo sanjati! 

Glede pozdrava „Za dom spremni“ preporučam Vam čitanje  knjige akademika 

Pečarića „Dva pisma koja su skinula maske: za hrvatsku šutnju nismo spremni“, 

te studij presuda hrvatskih sudova na tu temu, da Vaši novinari ne moraju 

ponavljati notorne gluposti! 

Sa štovanjem 

Dr. Josip Stjepandić 

 

I dok se pitam hoće li HTV braniti Hrvate u Boki sv. Leopolda, stiže odgovor iz 

Ureda Predsjednice. 

Marko Skejo, ratni zapovjednik IX bojne HOS-a “Rafael vitez Boban”, predložio 

je da se pozdrav “Za dom spremni” unese u novi zakon o hrvatskim braniteljima, 

i tako zauvijek zaštiti. 

Iz Ureda predsjednice na upit Novog lista nisu izravno odgovorili, nego su ih 

podsjetili na objavu ureda predsjednice od 25. kolovoza 2015. na sličnu temu pa 

citirali ovako: 

“Inicijativa da se pozdrav “Za dom spremni” uvede kao službeni pozdrav u 

Oružane snage RH neozbiljna je, neprihvatljiva i na razini provokacije”. 

Tada su jugo-komunistički mediji izbjegavali da se u bilo kom kontekstu izbjegne 

vezivanje Peticije za Domovinski rat, tj. izbjegavali su sam pomen da smo peticiju 

pokrenuli zbog napada na Thompsona i "Bojnu Čavoglave" i vezivali su je s NDH. 

Sada je sam HOS pokrenuo istovjetnu inicijativu i dobio istovjetan 

odgovor:NJIHOV DOPRINOS U DOMOVINSKOM RATU JE NEBITAN i 

onda je stvarno na razini provokacije kad netko pozdrav dijela regularnih postrojbi 

HV iz Domovinskog rata predloži da se unese u novi zakon o hrvatskim 

braniteljima. Doista, ti HOS-ovci su tim pozdravom ledili krv agresorima koji su 
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sve hrvatske branitelje proglasili ustašama. Ja sam samo naivno vjerovao da 

branitelji nisu ustaše mnogima u RH. 

Naivan kakav jesam tada sam napisao i pismo koje je objavljeno tek u mojoj 

nedavnoj knjizi "Oba su pala": 

29.8.2015. u 7:53, Josip Pecaric je napisao/la: 

Poštovana gđo Predsjednice RH, 

Vaš neprimjeren odgovor na pismo koji smo uputili Vama i Predsjedniku HDZ-a 

o pozdravu Za dom spremni pokrenuo je pravu hajku na nas potpisnike. Samo 

jučer sam morao napisati tri reagiranja na takove napade. Npr. samo je u Jutarnjem 

listu od 27. 08. 2015. bilo tri takova članka. U prilogu Vam dajem moje reagiranje 

na te članke iz Jutarnjeg lista. 

Kao što vidite meni ne smeta ta hajka kada sam ja u pitanju, ali ne mogu ostati 

ravnodušan na napade koje doživljavaju drugi potpisnici. 

Zapravo ja (a vjerujem i drugi potpisnici) bih Vam trebao biti zahvalan jer je kao 

posljedica te hajke došlo i reagiranje Crkve u Hrvata, tj. Hrvatske biskupske 

konferencije. Pogledajte ovaj dio tog reagiranja: Ostajući na demokratskoj razini, 

imao bih prijedlog s obzirom na ovu i slične teme o kojima se nerijetko traži 

očitovanje putem peticije ili referenduma. Pogotovu kad se radi o dvoznačnim i 

nedovoljno definiranim pojmovima koji najčešće izazivaju napetosti i prijepore. 

Ili pak ako ideje i prijedlozi daju široku mogućnost manipulacije ljudskim 

osjećajima, vrijednostima ili tome slično. A čini se da pozdrav “Za dom spremni” 

ulazi u to područje dvoznačnosti i nejasnoće, navodi Puljić. 

“Smatram, stoga, kako bi bilo korisno i svrsishodno o određenom predmetu, koji 

u danom trenutku zaokuplja javnost, prirediti prigodan skup ljudi od struke koji 

će dati svoje stručne i znanstvene priloge. A nakon toga, temeljem zaključaka s 

toga skupa eventualno poduzeti očitovanje putem potpisa ili referenduma. U 

protivnom, postoji opasnost da se neku zanimljivu inicijativu ‘privatizira’, a ona 

može imati obilježja šireg, općeg interesa, pa je šteta ako nema znanstvenu i 

stručnu podlogu. Pogotovu ako nosi ‘političku’ ili neku drugu etiketu, što je onda 

izlaže još većoj pogibelji i mogućnosti manipuliranja, navijanja i stvaranja 

nepotrebnih napetosti i društvenog raslojavanja, umjesto konstruktivnih rasprava, 

razgovora, dogovora i zaključaka”, kaže se u izjavi predsjednika HBK-a Želimira 

Puljića.(poveznica) 

 

Zapravo, Crkva u Hrvata pokazuje ne samo kakav je primjeren odgovor na naše 

Pismo Vama i Predsjedniku HDZ-a već je potpuno u skladu s jednim drugim 

pismom koji smo profesor dr. sc. Matko Marušić i ja uputili mojoj akademiji tj. 

Predsjedniku HAZU akademiku Zvonku Kusiću. 

U prilogu Vam dajem i to pismo i pozivam Vas da budete njegov potpisnik. Na 

taj način Vaš doprinos da se u RH počne postupati onako kako traži i HBK i 

potpisnici ovog pisma bio bi nemjerljiv. 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/oglasila-se-crkva-stav-oko-pozdrava-za-dom-spremni-je-osobna-stvar-svakog-pojedinca-825834
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Upravo zato mogu reći kako bi mi bila velika čast, a siguran sam i profesoru 

Marušiću i ostalim potpisnicima da Vaš potpis bude na prvom mjestu. 

S poštovanjem, 

Akademik Josip Pečarić 

 

Ili su samo Pupovac i njegovi iz SNV na pravi način upozorili našu Predsjednicu 

jer su je u svom čuvenom Biltenu već optužili za progon Srba spominjući nju i 

Peticiju ZDS. Uspješna prevencija, zar ne? 

Zahvaljujući biskupu Košiću i njegovoj jučerašnjoj propovijedi Hrvatska zna 

koliko je sv. Leopold ljubio svoj hrvatski narod: "Premda je sv. Leopold kao 

svećenik veoma kratko djelovao u Domovini, on nikada nije zatajio da je Hrvat. 

Kada je 1917. bjesnio rat između talijanskih i austro-ugarskih snaga, talijanska je 

vlada naredila da svi državljani Austro-ugarske u pograničnom području trebaju 

prihvatiti talijansko državljanstvo ili će biti zatočeni u južnoj Italiji. Kada su ga 

njegova redovnička braća nagovarala da uzme talijansko državljanstvo, jer da je 

to tek puka formalnost, on je odlučno odgovorio: „Ne, krv nije voda! Ne može se 

izdati krv!“... Molimo ga za naš hrvatski narod, da se nitko ne stidi svoga roda ni 

svoje domovine, da istinski ljubimo svoj narod, činimo dobro svima i da ponosno 

znamo, poput njega – pa ako treba i trpjeti zbog toga – isticati tko smo i kome 

pripadamo. Molimo za naše narodne vođe da ne savijaju šiju pred nepravdama i 

neistinama, već da ponosno služe svojem narodu." (poveznica) 

 

Biskup poslije mise piše: “Krv nije voda, ne može se izdati krv!” 

Moj Bože, koje divno iskustvo – blizina sa svecem, i to još Hrvatom koji je ljubio 

svoj narod! 

S druge strane – medijski prostor zagađen je raspravom o bojkotu Jasenovca onih 

koji su nezadovoljni što se (konačno) otvorila javna rasprava o lažima koje se oko 

toga vrte već desetljećima, a zbog čega je i Tuđman bio u zatvoru. To je dakle 

nedodirljiva tema za one koji su 1980. poslali Tuđmana u zatvor kao što i sad žele 

zabraniti svako, pa i znanstveno istraživanje o tome. Jesmo li onda uopće napustili 

komunizam? Umjesto da se naš politički vrh posipa pepelom i udvara sijačima 

laži, trebali bi poticati znanstveno istraživanje u komunizmu zabranjenih tema 

koje su stalno kao omča bila Hrvatima oko vrata. A onda potpora kandidatkinji za 

UN! Ja nisam jučer mogao vjerovati što sam čuo. I da nema nitko izdvojeno 

mišljenje! Čestitam HSP AS-u koji danas izrazi drukčije mišljenje (nema njihovu 

potporu niti za predsjednicu kućnog savjeta, op. JP)! Ako bude, što se nadam da 

neće, tužiteljica Hrvatske, premda je iz RH, čelna osoba UN-a, tada mogu naša 

šestorica Hrvata koji već godinama čekaju presudu u Haagu, a ja se svako jutro 

Bogu molim za njih da budu oslobođeni, znati da oni tamo i ostaju. Na žalost, 

premda nevini, osuđeni. I s njima naša domovina. Strašno! Zato je bolje da se ja 

vratim mislima svetom Leopoldu, rodoljubu koji se nije htio odreći svoje hrvatske 

nacionalne pripadnosti premda je znao da mu slijedi dvogodišnji progon. Rekao 

http://www.biskupija-sisak.hr/index.php/biskup/homilije/3422-misa-u-zagrebakoj-katedrali-uz-tijelo-sv-leopolda-bogdana-mandia
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je: “Krv nije voda, ne može se izdati krv!” Sveti Leopolde, moli za nas, moli za 

svoj hrvatski narod! mons. Vlado Košić, biskup sisački. (poveznica) 

Kako nas ponosnim čini ona kolona hrvatskih ljudi koji satima čekaju da bi se 

poklonili našem hrvatskom svetcu iz moje Boke. Na užas svih mrzitelja hrvatskog 

naroda i hrvatske države! 

(...) 

Ponedjeljak, 18. 04. 2016. 

 

Je li išta bolje s novim vlastima? Pisao sam im: 

 

Naslov: Re: Drugo pismo Ministru Mornaru 

Datum: Mon, 21 Mar 2016 11:36:55 +0100 

Šalje: Josip Pecaric <pecaric@element.hr> 

Prima: znanost@mzos.hr 

CC: ministar <ministar@mzos.hr> 

 

Poštovani kolega prof. Zadro, 

Još je predhodni ministar poslao Upravi za znanost i tehnologiju moju žalbu oko 

postupaka HHZZ-a u svezi s projektom kome sam glavni istraživač. 

Pisao sam i sadašnjem ministru prof. Šustaru ali i od ovog ministarstva nikakvog 

odgovora (proslijedit ću Vam e-mail koji sam poslao u više navrata samom 

Ministru). 

U čemu je problem? Moje državotvorno djelovanje, nezamjeranje ili...? Valjda je 

lakše gaziti po nekih tamo 37 matematičara, nego se nekome zamjeriti? 

S poštovanjem 

akademik Josip Pečarić 

09.12.2015 u 09:26, ministar je napisao/la: 

Poštovani akademiče Pečarić, 

Ovom prilikom potvrđujem da sam zaprimio Vaše dopise vezane uz dolje opisane 

probleme s Hrvatskom zakladom za znanostte Vas obavještavam da sami ste 

odmah proslijedio Upravi za znanost i tehnologiju radi provjere i daljnjeg 

službenog postupanja. Kada ovaj postupak bude dovršen obavijestiti ćemo Vas o 

ishodu. 

S poštovanjem, 

Ministar 

Prof. dr. sc. VedranMornar 

 

Ponovno  sam nazvao Upravu za znanost i tehnologiju MZOŠ-a. Provjerit će i 

javiti mi. Koliko sam razumio netko je tamo zadužen za to. Bit će zanimljivo 

vidjeti rasplet, ako gau opće bude. Tko sa zdravim razumom može povjerovati da 

Upravnom odboru Zaklade smeta što su od tri časopisa iz oblasti o kojoj je riječ 

koji su na svjetskiml istama – dva izlaze u RH, a u trećem je jedan Hrvat u 

http://kamenjar.com/biskup-kosic-krv-nije-voda-ne-moze-se-izdati-krv/
mailto:pecaric@element.hr
mailto:znanost@mzos.hr
mailto:ministar@mzos.hr
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Editorial Boardu. Itd.,itd. Igrom slučaja danas me o tome pita i moja dekanica. 

Želi poslati zvaničan dopis Ministarstvu oko toga. 

Nije mi lako pisati ovaj dnevnik. Sedam dana pišeš i razglabaš a onda u 

ponedjeljak pročitaš Hodaka. On u svojoj kolumni na duhoviti način opiše sve što 

si pisao. Pogledajte početak i kraj njegoba današnjeg teksta na dnevno.hr: 

”Si vis pacem, para bellum” rekli su Latini. Ako želiš mir spremaj se za rat. 

Politička scena u Lijepoj Našoj najblaže rečeno je histerična. Slična onoj iz druge 

polovice 91. godine. Nakon toga došlo je do rata. Dr. Franjo Tuđman i suradnici 

demokratskom konverzijom pretvoriše se u ustaše. Nije se pazilo na nijanse. 

Najmlađi Titov general Tuđman, Stipe Mesić, Josip Boljkovac, Vladimir Šeks, 

Slavko Degoricija, Josip Manolić, Hrvoje Šarinić, general Špegelj i da ne 

nabrajam do beskonačnosti, svi su bili proglašeni ustašama. Ljuta trava na ljutu 

ranu. Čitava inozemna demokratska javnost ogorčeno se digla na noge, na čelu sa 

Martićem, Babićem, Hadžićem, Arkanom, generalom Mladićem itd. Međutim, 

“Stranka opasnih namjera“ je, na čuđenje demokratske javnosti, glatko dobila 

izbore. “Demokratska javnost“ je izašla iz Sabora kad se trebalo glasovati o 

“razvodu braka“ sa ”slobodarskim” Beogradom. “Ustaše“ su, za par godina, u 

olujnoj utakmici nabili partizane sa 5:0, te isti posjedaše u traktore i sa svojim 

vjernim navijačima dadoše petama vjetra. U ovih 25.g., pokazalo se samo jedno: 

povijest se ponavlja i ponavlja. Ustaše su opet u modi i na sceni. 

(...) 

Kolinda je nedavno pronašla sveti gral mudrosti ustvrdivši da NDH nije bila ni 

nezavisna ni samostalna. U principu je to točno s obzirom na okolnosti u kojima 

je nastala i održavala se. Ja imam za Kolindu jedno puno lakše pitanje na 

političkom kvizu: koliko je Hrvatska danas samostalna? Koliko slobodna i 

neovisna dok ustrašeno osluškuje Augustina Polokaja koji šalje direktive 

Europske komisije, NATO-a i bezbojnih činovnika iz Bruxellesa? Činovnika koji 

se ne usude ni proći kraj kvarta Molenbeek, a kamoli ući u njega. Ali zato su puni 

hrabrosti kad treba nasapunati glavu našoj političkoj poltronskoj eliti. Zato će biti 

prijeko potrebno pridružiti se što prije Poljskoj, Češkoj, Slovačkoj i Mađarskoj 

koje barem nastoje iskazati svoju državnost na brodu, zvanom EU, a koji pomalo 

sliči na Titanik. 

Dr. Stjepandić me upozorava: 

„Kako su drugovi kreativni, kao u stara dobra vremena! Naime u Telegramu 

razglabaju s odvjetnikom Miljevićem kako bi se Sedlara moglo kazneno goditi 

zbog filma. Počeli su ljetos sa zabranom knjiga. Pa nije prošlo. Nastavili s knjigom 

na knjigu, pa se ispostavilo da su opet išli lažima na istinu. Ostalo je još jedino 

nekoga zatvoriti! 

Bolje oni Sedlara zbog filma nego netko Goldsteine zbog laži u knjizi, zar ne? I 

sv. Leopold Bogdan Mandić je na sebi mogao osjetiti, kako kaže Davor Dijanović, 

tu životinjsku, beskrajnu mržnju prema Hrvatskoj. Ali prije svega veliku ljubav 

onih, koji kao on ne izdaju krv. Ovih dana mu je odalo počast 200.000 vjernika. 

Moju (vidimo i Hodakovu) tvrdnju kako se želi branitelje izjednačiti s ustašama, 

tj. sa onom „istinom“ o ustašama koji su oni stvorili tijekom duge vladavine, na 

drugačiji način komentira Vjekoslav Krsnik: 
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„U pozadini ove bjesomučne kampanje nalazi se nastojanje da se ustrajavanjem 

na tzv. antifašističkim temeljima države Domovinski rat i osamostaljenje 

Republike Hrvatske ideološki i politički proglase sljednicima NDH-a. Takva 

klima je posljedica činjenice da u Hrvatskoj nikad nije provedena lustracija, pa su 

mnogi komunistički kadrovi ali i njihovi nasljednici ostali mentalno zatočeni u 

komunističkoj Jugoslaviji.“ 

Jedan od onih koji ne izdaju krv je Marko Perković Thompson. Davno sam rekao 

da on svojim pjesmama više našu mladost nauči o domoljublju od svih nas u 

školstvu. Jednom je rekao da sam ga ja više branio nego što je on branio sam sebe. 

Da, i knjige sam pisao zbog njega. Ali zar to nije logično? Pa bolje je da on smišlja 

pjesme kojima uči našu mladež kako treba voljetiobitelj, branitelje, domovinu i 

Boga.U subotu je gostovao na vjerskoj tribini za mlade u Katoličkoj osnovnoj 

školi u Šibeniku. Odgovarajući na pitanja časne sestre Renate Azinović, govorio 

je o svojem životu, djetinjstvu u Čavoglavama, Domovinskom ratu, vjeri i 

obraćenju koje mu se dogodilo kada je prije 16 godina upoznao jednu molitvenu 

zajednicu kroz koju je dublje uronio u duhovni život. Vijest je to koju su neki 

lijevi mediji odmah obojili posprdnim epitetima i britkim komentarima o tome da 

Thompson “obrazuje” mlade “ustaškim pozdravom ‘Za dom spremni'”. 

Danas su im odgovorili na njegovom portalu. Izdvajam sam ovo iz izvrsnog 

odgovora onima koji za judine škude izdaju krv: „Nevjerojatna je mržnja 

pojedinih medija u Hrvatskoj. Naime, riječi domoljubne pjesme “ČAVOGLAVE” 

koja je u Domovinskom ratu braniteljima dizala moral, proglašavati ustaškom 

samo je potvrda kompatibilnosti i homogeniziranja lijevog fašizma s jugo-

komunističkom politikom, tj. proglašavanja hrvatskih branitelja ustašama. 

Sjetimo se samo bivšeg predsjednika Ive Josipovića i njegovih riječi o 

USTAŠKIM ZMIJAMA koje je uporno ponavljao, a koje još uvijek nije 

imenovao. Kad vidimo što pišu mediji skloni takvoj politici, svima nam je jasno 

na koga je mislio – na hrvatske branitelje, u prvom redu na postrojbe HOS-a 

kojima je i Thompson u početku rata pripadao.“ 

Današnje Fakultetsko vijeće me potpuno iscrpilo (preko tri sata), pa ću završiti s 

komentarom Josipa Jovića o podršci vladajućih Vesni Pusić: 

„Ostaju nam dva moguća odgovora. Ili je Oreškovićev kabinet popustio pred 

međunarodnim diplomatskim pritiskom, što je već pravilo, ili je HDZ u nekom 

tihom dogovoru s HNS-om oko neke nove koalicije. Izgleda nevjerojatno, ali 

Machiavelli i njegove „konstelacijske istine“ i relativni principi su očito vječni.“ 

Danas je napokon, istina na određeno vrijeme došao doma Veljko Marić! 

Obavezno pročitati Predraga Mišića. 

(...) 

  

http://kamenjar.com/predrag-misic-tko-sam-ja-da-pisem-sto-je-dobro-sto-lose/
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29. 06. 2016. 
 

"POMIRBA"  

 
Vidimo iz dana u dan kako mnogi u RH pokušavaju nametnuti da na izborima 

bude jamo jedan kandidat.  

Prof. dr. sc. Zdravko Tomac kaže:  

Ne skrivaju se ambicije stranih sila i politika da direktno upravljaju Hrvatskom i 

da odlučuju tko u Hrvatskoj može a tko ne može biti ministar, tko će u Hrvatskoj 

biti predsjednik političke stranke ili predsjednik Vlade, Sabora.  

Pokušava se Hrvatskoj nametnuti i strategija kojom Hrvatska treba, može odnosno 

smije ili ne smije ići. Svaki dan možemo čitati, slušati izjave o kojima mnogi iz 

inozemstva ali i u zemlji kažu neće se dozvoliti da Hrvatska ide sličnim putem 

kojim idu Mađarska, Poljska i Slovačka.  

Strašno je to slušati jer to ruši Hrvatsku kao suverenu državu, to vrijeđa hrvatski 

narod jer ga čini glupim i nesposobnim da sam odlučuje o svojoj sudbini. To znači 

da se osporava hrvatskom narodu temeljno pravo da samo utvrđuje svoju 

strategiju, da nam se žele nametnuti politički tutori. A da je to tako pokazuju 

brojne akcije direktnog miješanja u hrvatsku unutrašnju politiku stranih 

veleposlanika, stranih političara i institucija koje su se toliko obezobrazili da više 

ni ne skrivaju svoje namjere da se prema nama odnose kao prema maloumnom 

narodu. 

(...)  

HDZ ima još jednu povijesnu šansu da na djelu pokaže kako funkcionira 

demokracija. Sustav da svi članovi biraju vodstvo je dobar ali samo u jednom 

slučaju ako se bira između više kandidata.  

Međutim, da bi se biralo između više kandidata mora postojati ravnopravnost 

kandidata. Svi kandidati moraju imati ista prava i za sve kandidate na jednak način 

mora raditi stranačka mašinerija. Vodstvo stranke mora jasno utvrditi pravila da 

se nikom ne smije prije izbora davati prednost. 

Tek u takvim uvjetima neposredni izbori su festival demokracije a ne karikatura 

demokracije. Način kako se počelo s izborima u HDZ-u bio je suprotan tome i 

dobro je što su napravljene korekcije, ali još uvijek ne u potpunosti.  

HDZ je velika stranka i bilo bi strašno kada bi imao samo jednog sposobnog 

kandidata. Samo kandidat koji je izabran u demokratskoj proceduri, u 

konkurenciji više kandidata, može imati legimitet i legalitet na parlamentarnim 

izborima.  

http://direktno.hr/en/2014/direkt/52752/Prof-Tomac-o-kaosu-u-kojem-

%C5%BEivimo-Hrvatski-narode-sa%C4%8Duvaj-svoju-du%C5%A1u.htm  

Zapravo ne radi se o pokušaju da se nametne mnogima podoban kandidat, već je 

bit da se kao kandidat ne pojavi dr. sc. Zlatko Hasanbegović. Kako sada   stoje 

stvari s više kandidata, koji sličejedan drugom kao jaje jajetu, nema šanse da se 

http://direktno.hr/en/2014/direkt/52752/Prof-Tomac-o-kaosu-u-kojem-%C5%BEivimo-Hrvatski-narode-sa%C4%8Duvaj-svoju-du%C5%A1u.htm
http://direktno.hr/en/2014/direkt/52752/Prof-Tomac-o-kaosu-u-kojem-%C5%BEivimo-Hrvatski-narode-sa%C4%8Duvaj-svoju-du%C5%A1u.htm
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išta promjeni u Hrvatskoj. Međutim, s Hasanbegovićem u kampanji i drugi 

kandidat bi se morao ponašati slično njemu pa bi mediji bili ispunjeni istinskim 

interesima za RH.A to treba spriječiti. Jer velika pobjeda "Hasanbegovićeva" 

HDZ-a osigurava ponosnu i dostojanstvenu, a ne poslušničku Hrvatsku.  

A svima onima koji to žele spriječiti i osigurati daljnu pokornost svjetskim 

moćnicima koja u kontinuitetu traje od 2000. godine puna su usta Tuđmanove 

pomirbe. Istina je Tuđman je stvorio Hrvatsku pozivajući na pomirbu djece 

partizana i ustaša. Ne na pomirbu ideologija.  A mnoga djeca partizana i ustaša 

su  takvu Hrvatsku i ostvarili.  

Naravno, bilo je mnogo onih koji nisu željeli Hrvatsku. Tuđman je davao mnoge 

ustupke da bi što više takovih pridobio za neovisnu državu. Pa i kada je bilo očito 

da se lideri oporbe nisu radovali "Oluji".  

Kada je postalo jasno da je ideja pomirbe ostvarila  što je trebala ostvariti i da više 

nije potrebna, sam Tuđman ju je i okončao govoreći o  Judinim škudama (novac 

za koji se tko prodaje, za koji čini prljave usluge nekome, [prodati se za Judine 

škude]): 

"Mi nećemo dopustiti ostacima jugokomunističkog sustava, niti jugosrpskog, 

stanje kakvo smo bili zatekli u Hrvatskoj uspostavom hrvatske slobode i 

demokracije. Nećemo dopustiti da nam sve to dovedu u pitanje. Nećemo to 

dopustiti tim jugokomunističkim ostacima, ali ni onim političkim diletantima, 

bezglavim smušenjacima koji ne vide o čemu se zapravo radi danas u Hrvatskoj i 

u svijetu sa kojekakvim regionalnim planovima...Nećemo dopustiti onima koji se 

vežu i sa crnim vragom protiv hrvatske slobode i hrvatske nezavisnosti, ne samo 

sa crnim, nego i zelenim i žutim vragovima...Nećemo dopustiti onim koji se 

povezuju sa svima protivnicima hrvatske samostalnosti, ne samo povezuju nego 

im se nude, ne samo da im se nude nego im se prodaju za Judine škude, kao što se 

i sami hvale da dobivaju dotacije iz svih centara svijeta, a povezuju se od 

fundamentalističkih ekstremista, do kojekakvih lažnih propovjednika, 

pseudodemokratskih obmanjivača koji nam danas propovijedaju velike ideje o 

ljudskim pravima i slobodama medija."  

U knjizi: Dr. Franjo Tuđman – vizije i postignuća, Rasprave za okruglim stolom 

uz drugu obljetnicu smrti prvoga hrvatskoga predsjednika, Zagreb 2002., može se 

nači i moja rasprava u kojoj tvrdim upravo to da je Tuđmanova pomirba uspješno 

okončana jer se pomirba odnosi na djelove jednog te istog naroda. Naime, kakva 

pomirba može biti ostvarena između Hrvata i Jugoslavena, kada su to različiti 

narodi. Zapravo opet ista priča priča o srpskim slugama i onima koji danas u 

Hrvatskoj sprovode velikosrpski Memorandum SANU 2. 

Značaj Tuđmanovih riječi o judinim škudama itekako dobro zna – a tko bi drugi 

– Thompson pa s njima zadnjih godina počinje svaki njegov koncert.  

Dok HDZ-ovi političari pričaju besmislene priče o "pomirbi" Milanović 

mobilizira sve koji su protiv neovisne Hrvatske priznajući s "MI ili ONI" da nema 

nikakve veze s hrvatskim narodom (vidjeli smo ovih dana da mu smeta i "Lijepa 

li si") i tako ne biva potpuno potučen na izborima. Otvoreno pokazuju koliko im 
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jue dragačinjenica da je "Srbima laž najviše pomogla u povijesti", pa ne prestaju 

s lažima o Hasanbegovićevoj "ustaškoj" kapi. Tako i danas državotvorni Hrvati 

moraju opovrgavati takove laži srpskih slugu. Najnoviji slučaj je reagiranje  dr. 

sc. Josipa Stjepandića:  

http://hrvatskonebo.com/2016/06/29/dr-josip-stjepandic-hoce-li-druga-

njemacka-televizija-zdf-uskoro-pokrenuti-hajku-protiv-dimnjacara/  

Naravno, srpske sluge se tako dokazuju svojim gazdama da eto i oni koriste ono 

što je gazdamanajviše pomoglo u povijesti, a s druge strane postižu podizanja 

straha kod HDZ. Sve samo da ne shvate što im poručuju iz Hrvatskog tjednika od 

23. 06. 2016. Naime, na naslovnici piše:  

ZLATKO HASANBEGOVIĆ MOŽE SPASITI HDZ I PREGAZITI LJEVICU 

NA IZBORIMA.  

Kao Povjesničar Hasanbegović itekako razumije Tuđmanove riječi o završetku 

pomirbe tj. O judinim škudama, ali sigurno razumije što o "pomirbi" nedavno u 

Bujici kaže njegov kolega povjesničar mons. Juraj Kolarić: 

Isus je sa desne strane stavio dobre i vjerne, a sa lijeve prokletnike koji će gorjeti 

u paklu. To su oni Milanovićevi, sa desne smo mi, a s lijeve oni.  

http://direktno.hr/en/2014/direkt/52341/J-Kolari%C4%87-%C4%8Cini-se-da-se-

komunisti%C4%8Dki-ostaci-u-ovoj-zemlji-umno%C5%BEavaju.htm  

 

Da, spriječiti Hasanbegovića po svaku cijenu. Dr. sc. Damir Pešorda je cijelu 

operaciju izvrsno nazvao "Sanader II":  

Upravo ta činjenica navela je vanjske i unutrašnje zakulisne upravljače političkim 

procesima u Hrvatskoj da stave u pogon plan ''Sanader II''. Izgleda da se procesi 

u Hrvatskoj ne mogu kontrolirati bez da se kontrolira HDZ. Gledajući kako se 

razvija ta igra oko izbora novog čelnika HDZ-a, čini mi se da će novi Sanader biti 

Andrej Plenković. Oko toga se, čini se, slažu i Šeks i Milanović, i ''osnivači HDZ-

a'' i detuđmanizatori, i Jutarnji i Večernji.  

http://www.hkv.hr/izdvojeno/nae-teme/pitali-smo/24292-sto-bi-hdz-kao-stranka-

trebao-uciniti-u-narednom-razdoblju.html  

 

Da, kao bore se da Milanović ne dođe na vlast a sve čine da do toga dođe! 

  

http://hrvatskonebo.com/2016/06/29/dr-josip-stjepandic-hoce-li-druga-njemacka-televizija-zdf-uskoro-pokrenuti-hajku-protiv-dimnjacara/
http://hrvatskonebo.com/2016/06/29/dr-josip-stjepandic-hoce-li-druga-njemacka-televizija-zdf-uskoro-pokrenuti-hajku-protiv-dimnjacara/
http://direktno.hr/en/2014/direkt/52341/J-Kolari%C4%87-%C4%8Cini-se-da-se-komunisti%C4%8Dki-ostaci-u-ovoj-zemlji-umno%C5%BEavaju.htm
http://direktno.hr/en/2014/direkt/52341/J-Kolari%C4%87-%C4%8Cini-se-da-se-komunisti%C4%8Dki-ostaci-u-ovoj-zemlji-umno%C5%BEavaju.htm
http://www.hkv.hr/izdvojeno/nae-teme/pitali-smo/24292-sto-bi-hdz-kao-stranka-trebao-uciniti-u-narednom-razdoblju.html
http://www.hkv.hr/izdvojeno/nae-teme/pitali-smo/24292-sto-bi-hdz-kao-stranka-trebao-uciniti-u-narednom-razdoblju.html
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12. 08. 2016. 

 

PREDSTAVLJANJE KNJIGE „OBA SU PALA“ U 

SKRADINU 

 

mr. sc. Antonijo Brajković 
 

Poštovani sugrađani, dragi prijatelji,  

hvala vam što ste večeras ovdje i predstavljate svoj Grad, iskazujući tako na 

najbolji način dobrodošlicu i gostoprimstvo našim večerašnjim gostima.  

Skradin je naselje čiji urbani kontinuitet seže u doba antike, doba u kojem je ovaj 

grad bilježio svoje vrhunce kao upravno, gospodarsko i kulturno središte ovog 

dijela Dalmacije, zadržavjući taj istaknuti položaj i važnost kroz srednjovjekovno 

i novovjekovno doba. Danas, u suvremenoj Hrvatskoj, iako brojčano malen, duga 

povijesna  tradiciju i kulturna ostavština bile su razlog da se naselje Skradin titulira 

gradom. Iako svjesni da možda nikad neće zasjati nekadašnjim sjajem, važnosti i 

veličinom, organizacijom ovakvih manifestacija doprinosimo njegovom 

kulturnom razvoju i opravdavamo urbane atribute na ponos svih onih koji ga vole. 

Jedan od onih koji ga vole i posjećuju je  i  gospodin Josip Stjepandić, dr. 

strojarstva, porijeklom iz Modriče a na privremenom radu u Njemačkoj, koji je 

ovdje s obitelji na odmoru. Budući da ga s akademikom Pečarićom veže 

akademska srodnost, društvena angažiranost, domoljubni interes i prijateljstvo, 

predložio nam je mogućnost predstavljanja njegove knjige, što smo sa vrlo rado 

prihvatili. A upravo će dr. Stjepandić u uvodnom ekspozeu najaviti večerašnju 

temu i njenog glavnog protagonista, akademika Pečarića, koji je večars ovdje da 

bi s nama podjelio misli, stavove, ideje... iz svoje knjige Oba su pala.  

Akademik Pačarić iznimna je osoba hrvatske znanstvene scene, rođen u zaljevu 

hrvatskih svetaca, gradu Kotoru 1948, diplomirao je 1972., magistrirao 1975., a 

doktorirao je 1982. godine matematičke znanosti disertacijom "Jensenova i 

povezane nejednakosti". Redoviti je profesor na Tekstilno-tehnološkom fakultetu 

Sveučilišta u Zagrebu, voditelj seminara "Nejednakosti i primjene" na 

Matematičkom odjelu PMF-a i glavni istraživač istoimenoga projekta Republike 

Hrvatske. Osim što je redoviti član HAZU, aktivni je član The New York 

Academy of Science i dopisni član Dukljanske akademije znanosti i umjetnosti. 

Jedan je od vodećih svjetskih stručnjaka u području teorije nejednakosti i 

najcitiraniji hrvatskih matematičar s objavljenih preko 1100 znanstvenih radova i 

više desetaka znanstvenih i publicističkih naslova u kojima se bavi temama 

ključnim za razumijevanje suvremenih procesa i stvaranja hrvatske države.  

Samo ovih nekoliko biografskih crtica akademika Pečarića jasno ukazuju da 

ispred nas stoji čovjek grandiozne intelektualne snage i kreativne produktivnosti. 

Čovjek kojeg je životni i profesionalni put uspeo na znanstveni Olimp, dajući mu 

pravo na besmrtnost kao dar za ustrajnost i napor iz kojeg su stvorene ideje.  

https://hr.wikipedia.org/wiki/1972.
https://hr.wikipedia.org/wiki/1975.
https://hr.wikipedia.org/wiki/1982.
https://hr.wikipedia.org/wiki/Tekstilno-tehnolo%C5%A1ki_fakultet
https://hr.wikipedia.org/wiki/Tekstilno-tehnolo%C5%A1ki_fakultet
https://hr.wikipedia.org/wiki/HAZU
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Nažalost, široj javnosti gotovo je nepoznat po idejama i talentu koji mu je podarila 

Providnost, dakle prirodnim znanostima i matematici, koja u svojoj kompleksnosti 

sadrži niti neraspetive i nedokučive za većinu nas običnih smrtnika, ali zbog 

zakonitosti i egzaktnosti koja je određuje, te ideološkoj bjelini, za istraživača i 

znastvenika kao što je akademik Pečarić neusporedivo je lakša od puta zbog kojeg 

je ovdje i zbog kojeg ga poznajemo. A poznajemo ga po snažnom domoljubnom 

angažmanu i dobrim idejama, baš kao ono biblijsko stablo što se prepoznajemo 

po plodovima. Dobro stablo dobre plodove rađa. 

Promišljajući o sudbini vlastitog naroda, o nametnutim mu ideološkim zabludama 

i paradigmama, te moralnim i vrijednosnim inverzijama, akademik Pečarić 

namjerno izabire teži put, put služenja Domovini i naciji, put čija je misija širenja 

ideje koje imaju uporište u istini, pravdi, ljubavi prema Domovini i vrijednostima 

koji jednu naciju čine jačom i spremnijom na izazove koje u sebi nose suvremeni 

civilizacijski tokovi. 

Taj put je teži jer ulazi u područje koje snažno ideološki kontaminirano i u posjedu 

onih koji streme biti gospodari prošlosti i sadašnjosti, a čiji monopol na istinu 

ugrožava budućnost ove nacije. U to područje akademik Pečarić ulazi 

bezkompromisno i hrabro, donoseći znanstvenu objektivnost, nove ideje i 

drukčiju paradigmu u kojima nema mjesta za laži i programirane istine. 

Metodološki precizno, primjenjujući iskustva znanstveno istraživačkog rada iz 

područja prirodnih znanosti, akademik Pečarić u svojim ostvarenjima (koja imaju 

nacionalno, povijesno i političko opravdanje) ulazi u polemike, iznosi činjenice, 

objavljuje rezultate, objašnjava i stvara ideje koje mogu biti temelj za razvoj 

društvenih i političkih vrijednosti na kojima treba počivati zdravo i  prosperitetno 

društvo.  

Kao i svaki beskompromisni znastvenik i istraživač, akademik Pečarić je predmet 

osporavanja, napada i difamacije, s druge strane, njegov rad predmet je hvaljenja, 

divljenja i neskrivenog obožavanja svih onih koji vjeruju u istinu njegovih ideja. 

A metafizička istina je samo jedna i kao organizatoru nam je drago što smo u 

prilici predstaviti vam akademika Pečarića i njegov dosadašnji znanstveni i 

publicistički rad, odnosno dati priliku za prosudbu o tome koliko su ideje koje 

ćemo ovdje čuti blizu istini. 

 

Josip Pečarić 
Danas predstavljamo neobičnu knjigu – knjigu „Oba su pala“. Ona čini cijelinu s 

knjigom „Dva pisma koja su skinula maske / Na hrvatsku šutnju nismo spremni!“ 

o kojoj je već govorio dr. sc. Josip Stjepandić. Kao što sam napomenuo na 

predstavljanju u Tisnom u obje knjige je dan niz tekstova posvećenih napadu na 

Marka Perkovića Thompsona zato što je na proslavi u Kninu 5. kolovoza pjevao 

pjesmu „Bojna Čavoglave“ koja počinje s pozdravom ZA DOM SPREMNI!. 

Mnogi mladi u RH vjerojatno ne znaju koliko se puno puta Bojna izvodila na 

radiju i na TV-u za vijeme Domovinskog rata i da je ta pjesma simbol 

Domovinskog rata. 
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Kako je napad na Thomsona zbog Bojne bio par dana prije predstavljanja u 

Tisnom doista je neobično imati na predstavljanju dvije knjige o tom napadu, zar 

ne? Kao da sam nadmašio sam sebe. Naime, godinama sam bio gost australskih 

sveučilišta. Jednom nas je moj suradnik Professor Bertrand Mond u Melbourneu 

sa sveučilišta vozio kući. Ankica i ja smo primijetili kako on kao pokvarena ploča 

ponavlja sam sebi u bradu: „Dva dana – dva rada!“ I doista sam u ta dva dana 

uspio napraviti dva rada. A sada evo imamo dvije knjige u dva dana. 

Jasno vam je da se šalim jer se radi o potpuno istovjetnom napadu na Thompsona 

i Bojnu Čavoglave od prošle godine. A evo kako je ovogodišnji napad na 

Thompsona opisao poznati hrvatski književnik Hrvoje Hitrec: 

„Središnju proslavu Oluje u Kninu prenosila je Hrvatska radiotelevizija a 

Thompson obećao da u službenom i službeno prenošenom dijelu koncerta ne će 

pjevati Čavoglave. Izvrstan je potez da je Knin povezan s Vukovarom, akcijom za 

Vodotoranj, kao i da se izvode pjesme iz svih dijelova Hrvatske, pa naravno i iz 

Istre koju Boris Miletić nakon svinjarije s putovnicom i dalje (za javnost) navodno 

ipak drži hrvatskim teritorijem. Malo je reterirao. Možda ipak dopusti da kroz 

tunel Učka putujemo pokazujući na izlazu samo osobnu iskaznicu. 

Kamere su brzo ugašene kada je Thompson počeo pjevati Čavoglave, uz pratnju 

naroda i policije, to jest policija ga je pratila nakon što je sišao s pozornice i 

htjela mu uvaliti prekršajni papir koji je odbio potpisati jer je kazna propisana u 

njemačkim markama a one više nisu u optjecaju i ne zna kako ih nabaviti, pa će 

na tomu i ostati. Glede pozdrava ZDS koji u prekršajnom ni kaznenom obliku nije 

naveden pa ostaje u sferi nagađanja (kako je opazio i Orepić): izrečen je od 

hosovaca koji su s tim pozdravom ginuli u Domovinskom ratu, u ustroju Hrvatske 

vojske, daleko od muenchenske prve crte. A glede srpske zastave, vjerojatno se 

radilo o samozapaljenju – natopljena je hrvatskom krvlju koja lako plane u 

nezaboravu. 

Iz Beograda je četnička klatež na vlasti kojoj su ruke još krvave iz prve polovice 

devedesetih, poslala novu, valjda desetu notu, pa je tako do sada u Zagreb poslan 

cijeli notni zapis pjesme „Spremte se, spremte četnici“.! 

http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/hhitrec/24620-h-hitrec-2.html  

Međutim, Thompson nije obećao da u službeno prenošenom dijelu koncerta ne će 

pjevati Bojnu Čavoglave! Dr. Stjepandić i ja smo prije koncerta bili u 

Čavoglavama. Thompson nam je rekao da je dogovor da Bojna Čavoglave ide u 

sklopu vatrometa i odjavne špice odmah nakon "E moj narode". Tako su 

dogovorili s njegovim menadžerom Zdravkom Barišićem. Thompson nam je 

rekao da on ne vjeruje da će tako i biti i da oni sigurno neće poštivati dogovor. 

Zajedno smo došli u Knin. Tamo su mu organizatori rekli o promjeni. Zanimljivo 

je bilo i to da su tražili i stanku od dvije minute da prije njegovog nastavka 

koncerta dva orkestra siđu s tribine. Je li i to bila igra da bi se poslije moglo tvrditi 

kao što jeste kako je Thompson pjevao Bojnu poslije završetka koncerta? 

Kasnije mi je Thompson rekao da je Barišić vjerovao u tu priču o završetku 

prenošenog dijela koncerta Bojnom Čavoglave i bio je ljut zbog promjene odjavne 

špice.  

http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/hhitrec/24620-h-hitrec-2.html
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Ma ja ti nisam uzrujan zbog toga, ali ne znam šta im neistina triba – rekao mi je 

Thompson. 

Ja moram priznati da sam se i ja nadao da ipak Marka neće prevariti i dr. 

Stjepandić zna kako sam bio ljut isto kao i Thompsonov menadžer.  

Otišli smo iz Knina, a da nismo znali za događaj s milicijom, pardon policijom. 

Sutradan su mi prijatelji javili za to sramotno ponašanje policije. Među njima i 

biskup sisački dr. Vlado Košić koji nije mogao doći u Knin jer su ga branitelji 

zamolili da održi misu u Sisku. Tko već nije neka obavezno pročita njegovu 

homiliju: 

http://www.biskupija-sisak.hr/index.php/biskup/homilije/3575-homilija-na-dan-

pobjede-i-domovinske-zahvalnosti-i-dan-hrvatskih-branitelja-2016  

Sjajna kolumnistica Hrvatskog tjednika Mirela Pavić mi ju je ovako 

prokomentirala: Biskup Košić imao sjajnuuuu propovid u Sisku...suze mi na oči,  

U nedjelju prije odlaska u Sinj na Alku poslao sam prijateljima novo pismo 

Predsjednici RH. Pismo je odmah objavljeno na nekim hrvatskim portalima, a 

potpisali su ga uz mene i kolege Stjepandića i dvojica biskupa Vlado Košić i 

Valentin Pozaić i generali  Ljubo Ćesić Rojs, Marinko Krešić, Josip Štimac i Ivan 

Tolj.  

Jedan naš poznati svečenik mi je napisao istog dana: 

Postovani g. Pečariću, 

    Zašto tražiti naš pozdrav 'ZA DOM' kao službeni pozdrav u HV. Potreban je 

kao jedan od normalnih pozdrava u Hrvatskoj; Hvaljen Isus, Dobar dan, Bog s 

vama, živjeli, lijepi pozdrav...  

Bog s Vama. ZA DOM - SPREMAN. 

Odgovorio sam mu: 

On to već jest jer su HOS-ovci dio HV. 

Vlast to samo treba javno reći! 

Pozz 

Josip 

Zapravo, to naše Pismo Predsjednici, koje je zvanično poslano jučer, završili smo 

ovako: 

Podsjećamo Vas: 

 a) Pokojna gđa Vera Stanić i g. Pero Kovačević su 1994 uvjerili predsjednika 

Tuđmana i ministra Šuška da se prizna status hrvatskog branitelja pripadnicima 

HOS-a; 

b) da je predsjednik Tuđman 1. listopada 1991(napisao je g. Kovačević) donio 

zapovijed da postrojbe HOS-a ulaze u sastav OS RH; 

c) da je znakovlje postrojbi HOS-a službeno odobrilo Ministarstbvo obrane 1994. 

sukladno Službovniku OSRH. 

d) U zakon o pravima hrvatskih branitelja iz Domovinskog rata i članova njihovih 

obitelji uvršteni su pripadnici HOS-a, a promjenom vlasti 2000-e su im ta prava 

oduzeta. 

Zapravo su to činjenice o kojima sam već pisao, o njima sam govorio nedavno u 

Bujici, a upozorio sam i Ustavni sud kada Vrhovni sud nije smatrao potrebnim 

poštivati ove činjenice u slučaju Josipa Šimunića. 

http://www.biskupija-sisak.hr/index.php/biskup/homilije/3575-homilija-na-dan-pobjede-i-domovinske-zahvalnosti-i-dan-hrvatskih-branitelja-2016
http://www.biskupija-sisak.hr/index.php/biskup/homilije/3575-homilija-na-dan-pobjede-i-domovinske-zahvalnosti-i-dan-hrvatskih-branitelja-2016
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Jučer su na CroPortalu objavili članak u kome su istražili spomenute činjenice u 

svijetlu danas važećih zakona u članku: 'ZA DOM SPREMNI' VEĆ JE 

REGULIRAN I ZAŠTIĆEN ZAKONIMA REPUBLIKE HRVATSKE: 

„Nakon bezbroj novinarskih upita predstavnicima Vlade RH, Predsjednici 

Republike, vođama parlamentarnih stranaka i ostalim političarima i njihovom 

izmotavanju ili dodvoravanju potencijalnoj koaliciji i glasačima, povjesničarima 

i pravnicima, je li pozdrav "Za dom spremni" zabranjen zakonom i je li to 

povijesni hrvatski ili samo ustaški pozdrav, mi nudimo jednostavan odgovor i to 

surfajući samo 15-ak minuta, što su naravno mogli i oni koji nam vode ili bi željeli 

voditi državu. 

Ne ulazeći u to je li pozdrav "Za dom spremni" povijesni pozdrav prije Drugog 

svjetskog rata, sa sigurnošću možemo potvrditi da NIJE zabranjen zakonom. Ne 

samo da nije zabranjen već je reguliran zakonom kao i sva obilježja i odore iz 

Domovinskog rata. 

Naime, Zakonom o pravima hrvatskih branitelja iz Domovinskog rata i članova 

njihovih obitelji od 12. veljače 2013. u članku 2. stavak 1. precizirano je tko su to 

hrvatski branitelji iz Domovinskog rata.“ 

U tekstu se daje link na taj zakon i što je dano u Članku 2 tog Zakona 

(http://narodne-novine.nn.hr/clanci/sluzbeni/2013_02_19_322.html) 

i komentira taj članak: 

„Dakle, zakonom je regulirano da su pripadnici Hrvatskih obrambenih snaga 

(HOS) hrvatski branitelji iz Domovinskog rata, a budući da su sve postrojbe imale 

svoja obilježja na odorama, tako je i HOS imao znak s natpisom "Za dom spremni" 

koji je bio i uzvik na postrojavanjima.“ 

Potom upozoravaju na Pravilnik Ministarstva obrane o vojnim odorama  

(http://narodne-novine.nn.hr/clanci/sluzbeni/2011_05_58_1268.html): 

„Nadalje, člankom 18. Pravilnika o vojnim odorama (NN broj 58/11 i 113/11) 

propisano je da hrvatski branitelji iz Domovinskog rata mogu u svečanim 

prigodama u OS RH i u prigodama službenog obilježavanja obljetnica vezanih uz 

događaje u kojima su sudjelovali u Domovinskom ratu ili na obljetnicama 

zbivanja iz Domovinskog rata nositi službene vojne odore, ako ih posjeduju, a 

mogu nositi i vojne odore iz Domovinskog rata. 

Ako sagledamo ovaj Zakon o pravima hrvatskih branitelja iz Domovinskog rata i 

članova njihovih obitelji i pravilnik Ministarstva obrane o nošenju vojnih odora, 

a znajući kako izgleda odora i dijelovi odore HOS-a u Domovinskom ratu te da 

se na njima nalazi "Za dom spremni", dolazimo do zaključka da su sva dosadašnja 

postupanja hrvatske policije i pravosuđa o oduzimanju predmeta, kažnjavanju na 

javnim skupovima zbog riječi "Za dom spremni" protuzakonita, a izjave naših 

političara ukazuju da ne poznaju zakone koje bi oni u najvećoj mjeri trebali štititi. 

Temeljem spomenutog zakona dolazimo do zaključka da je i presuda suda u 

slučaju Josipa Šimunića nezakonita jer tvrdnja suda da je pozdrav "Za dom 

spremni" ustaški, a ne osvrćući se na Domovinski rat, upravo je politička presuda 

koja se ne temelji na zakonima Republike Hrvatske, a to upravo potvrđuje i ovaj 

zakon. 

http://narodne-novine.nn.hr/clanci/sluzbeni/2013_02_19_322.html
http://narodne-novine.nn.hr/clanci/sluzbeni/2011_05_58_1268.html
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Preostaje im samo jedno objašnjenje koje bi bilo suludo, a isto tako bilo bi i čisto 

silovanje zakona, a to je kad kažu: možete nositi ali ne smijete izgovarati pozdrav 

"Za dom spremni". 

Dakle, kome pravo, a kome krivo, ali pozdrav "Za dom spremni" je pozdrav iz 

Domovinskog rata i kao takav je dozvoljen.  

Zapravo, ako smo pravna država onda bi se doista trebalo poštivati hrvatski zakoni 

i ono što kaže Predsjednica Republike Kolindi Grabar Kitarović. Naime ona je 

izjavila u nedjelju navečer:  

"Pravosudni organi, pravosudna tijela trebaju riješavati pitanje (pozdrava) 'Za 

dom spremni' i slično...“ 

Zapravo lako je pretpostaviti što je ona mislila pod tim rješavanjem kada je i sama 

tvrdila da je ZDS „ustaški pozdrav“! 

Očito bi neki u Pravosuđu sami morali odgovarati jer su svojim nepoznavanjem 

zakona osuđivali ljude. Najdrastičniji slučaj je onaj Josipa Šimunića poslije hajke 

na njega od bivšeg ministra Jovanovića. Hoće li ikada odgovarati i mnogi 

političari što se ne suprostavljaju pritiscima i osudama iz svijeta zbog zakonski 

dozvoljenog pozdrava iz Domovinskog rata – pozdrava ZDS? 

Sve to sugerira da će vlast koja nije sposobna oduprijeti se pritiscima iz svijeta i 

hrvatskih komunista, kojima nikada nije bila draga naša pobjeda u Domovinskom 

ratu, upravo zato što je ZDS zakonit pozdrav tražit će njegovu zabranu. Zapravo 

oni i napadaju ZDS kako kaže sjajni kolumnist Marko Ljubić ne zbog toga jer je 

to bio Pavelićev pozdrav, a bio je, ne zbog toga jer je današnjoj Hrvatskoj 

potreban Pavelić kao izvorišna paradigma, jer nije uopće, nego zbog toga jer je 

pod tim pozdravom ratovao slavni HOS, tisuće mladića i djevojaka, koji su dali 

više od sedamsto života u ratu za Hrvatsku i nikada ih nitko nije optužio za jedan 

jedini pojedinčani eksces, zločin. Nikada nitko.Kako onda opravdati naziv 

vukovarskoga mosta s imenom legende Domovinskog rata – Jean Michel 

Nicolierom? Dakle, Hrvatska braneći „Za dom spremni“ ne brani ustaše, 

Pavelića, fašizam ili iskazuje simpatije prema jednome totalitarizmu, nego 

suprotno - iskazuje poštovanje prema onima koji su pod tim pozdravom slomili 

jedini realni nacifašizam u sjećanju suvremene Europe nakon Drugog svijetskog 

rata, onaj srpski iz devedesetih. 

„http://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/ostalo/prilozi-graana/24616-m-ljubic- 

za budućnost ili sa stranim moćnicima u ugodnu beogradko-bruxsellesku 

fotelju.rezimu.html  

Zato se lako može dogoditi ono što tvrdi naš poznati odvjetnik i kolumnist 

Zvonimir Hodak: 

A ZDS će na koncu završit na referendumu. Čiji ishod se unaprijed zna. Dotle 

neka zaborave svi vlastodršci u RH da će ZDS suzbit policijskim i pravosudnim 

mjerama. Nema šanse. S tim usklikom išlo se u Domovinski rat. S tim usklikom 

ginulo se u Domovinskom ratu. Jugo-nostalgičare, medijske ljevičare i gledatelje 

Žikine dinastije može spasiti samo nada da će Hrvati na demokratskom 

referendumu odbaciti ZDS. Kad bi taj, za sada imaginarni referendum, ikada bio 

raspisan onda bih savjetovao Anti Tomiću, Jurici Pavičiću, Miljenku Jergoviću, 

Jeleni Lovrić, Miloradu Pupovcu, Marku Špoljaru, Silvani Perici, Tvrtku 

http://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/ostalo/prilozi-graana/24616-m-ljubic-%20za%20budućnost%20ili%20sa%20stranim%20moćnicima%20u%20ugodnu%20beogradko-bruxsellesku%20fotelju.rezimu.html
http://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/ostalo/prilozi-graana/24616-m-ljubic-%20za%20budućnost%20ili%20sa%20stranim%20moćnicima%20u%20ugodnu%20beogradko-bruxsellesku%20fotelju.rezimu.html
http://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/ostalo/prilozi-graana/24616-m-ljubic-%20za%20budućnost%20ili%20sa%20stranim%20moćnicima%20u%20ugodnu%20beogradko-bruxsellesku%20fotelju.rezimu.html
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Jakovini, Hrvoju Klasiću, Draganu Markovini i sličnim likovima da ujedno 

predlože da se građani izjasne jesu li za to da ustaška kuna i dalje ostane sredstvo 

plaćanja u RH. Ha, ha … kakva hiprokrizija. ZDS ih užasava, ali kuna koja je 

istinska poglavnikova valuta, im je usprkos toga prirasla i srcu i džepu. Sve u 

svemu dječje bolesti hrvatskog medijskog prostora su neizlječive. 

http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/idiote-koji-su-zapalili-srpsku-

zastavu-treba-kazniti-hrvati-ne-pale-tude-zastave-mi-svojim-pobjedama-

prisiljavamo-na-paljenje-nasih-zastava-945057 

Zapravo bio bi to referendum o Hrvatskoj. Referendum koji bi pokazao koliko 

sam bio u pravu kada sam tvrdio kako Srbi dijele Hrvate na ustaše i srpske sluge. 

Referendum koji bi pokazao ima li danas više srpskih sluga tj. onih koji ne žele 

neovisnu Hrvatsku od 20-25 posto kako je svojevremeno tvrdio Tuđman! Moja 

pozicija je poznata: Ja vam ne volim biti sluga! 

Završit ću s porukom vlastima Luke Podruga u današnjem Hrvatskom tjedniku: 

„Trenutačna hrvatska vlast, od predsjednice do premijera, a posebno vladajuća 

koalicija HDZ i MOST, svojim odlukama pokazat će svoje domoljublje i 

opredijeljenost. Mogu birati između zaštite nacionalnih interesa i služenja 

Beogradu, između ulizivanja antihrvatskim antifašistima i zaštite digniteta 

Domovinskog rata i branitelja. Između njih sinova Udbe i nas sinova Oluje. Izbor 

je lagan i jednostavan, kao 1991., s hrvatskim narodom u tešku borbu ili sa 

stranim moćnicima u ugodnu beogradsko-bruxsellesku fotelju.“  

HVALA! 

 

Skradin, 11. kolovoza 2016. 

 

  

http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/idiote-koji-su-zapalili-srpsku-zastavu-treba-kazniti-hrvati-ne-pale-tude-zastave-mi-svojim-pobjedama-prisiljavamo-na-paljenje-nasih-zastava-945057
http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/idiote-koji-su-zapalili-srpsku-zastavu-treba-kazniti-hrvati-ne-pale-tude-zastave-mi-svojim-pobjedama-prisiljavamo-na-paljenje-nasih-zastava-945057
http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/idiote-koji-su-zapalili-srpsku-zastavu-treba-kazniti-hrvati-ne-pale-tude-zastave-mi-svojim-pobjedama-prisiljavamo-na-paljenje-nasih-zastava-945057
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20. 08. 2016. 

 

MALI CRVENI U GLAVI 
 

Vjerovali ili ne današnji napadi na ZDS i HOS podsjećaju me na jednu staru priču 

koju sam više puta ispričao, Naime, kada sam 1992. godine došao u Australiju na 

poziv sveučilišta La Trobe (Melbourne) javio sam se našim ljudima tamo. Već na 

prvom susretu s njima upozorio sam ih, kroz šalu, na nas - Hrvate iz domovine: 

Znate, svi mi koji smo odrasli u komunizmu imamo jednog malog crvenog u 

svojim glavama. A znate, operacije na mozgu su vam najteže. I sam ponekad 

otkrijem da sam postupio onako kako diktira taj mali crveni. Onda odem 

pred ogledalo i pljunem u gada. 

Takovih mojih nastupa sjeća se i gosp. Zdenko Maričić iz Geelonga koji piše 

u Vjesniku od 22.veljače 1994.god.: 

"Poznati hrvatski matematičar, naš Bokelj, Josip Pečarić, reče nam prije 

dvije godine da se u učvršćenju države Hrvatske i ostvarenju demokracije 

valja budno paziti "ideojugoslavenčića" koji se, pritajen, još uvijek nada, a 

kod nekih jugonostalgičnih Hrvata, strpljivo je skriven negdje u malom 

mozgu". 

Bio sam u posjeti Melbourneu i 2000. g. Rekli su mi: 

„Profesore, na izborima je pobijedio onaj Vaš 'mali crveni u glavi'.“ 

Pobjedio je i tada i kasnije i sada ide s parolom MI ILI ONI. Otvoreno nastupaju 

isto kao i Srbija. Sjetimo se kako smo i tijekom domovinskog rata svi bili ustaše. 

To smo im i danas, ali tako otvoreno se poistovjećuju sa Srbima i to tvrde hrvatski 

tzv. antifašisti. Napad na ZDS im je pri tome vrlo bitan. Svi znamo kako oni samo 

sprovode velikosrpski Memorandum SANU 2, pa to nije neobično. 

Mnogo je zanimljivije kada tzv. državotvorni Hrvati napadaju ZDS. 

Dr. sc. Josip Stjepandić me upozorio na Đapićev nastup u emisiji „Karte na stol“ 

Osječke TV 11. 08. 2016.: 

https://www.youtube.com/watch?v=xx1CJKlZ_ao 

U e-mailu je posebno izdvojio neke Đapičeve misli: 

Ako je išta bilo sporno na tome pozdravu, mi smo to 1991. godine isprali. 

Ako ga je trebalo zabraniti, onda je to trebalo biti učinjeno 1991. godine. 

Taj pozdrav je zadnja linija obrane pravaštva. 

Mi se moramo spremati na referendum, na kome ne ćemo loše proći. 

Tadašnji gradonacelnik Dubrovnika bio je kod nas u Starčevićevu domu i tražio 

je od nas jednu bojnu HOS-a, a ako to ne možemo, onda nek’ pošaljemo oznake 

HOS-a da dignu moral ostalim braniteljima. 

HOS-ovci su najzasluzniji za obranu Srđa 

Ako bi se to zabranilo, onda bi se moglo zabraniti i kunu. 

Bilo je prijedloga da se izbaci slovo U. 

Stjepandić komentira: 

Još nikad nisam doživio ovako mudrog Ðapića i to kod antifa voditelja! 

https://www.youtube.com/watch?v=xx1CJKlZ_ao
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Zapravo poslije našeg prošlogodišnjeg pisma Predsjednici i g. Karamarku stalno 

smo upozoravali kako je taj napad na ZDS zapravo napad na HOS i branitelje. 

Đapić ovako nastupa u više svojih nastupa pa tako i u zadnjim brojevima tjednika 

Hrvatski tjednik i 7Dnevno. 

Razumljivo je zašto neki iz HDZ-a i danas napadaju ZDS. Pa to je HDZ radio još 

od Sanaderovog vremena kada su mnogi današnji HDZ-ovci bili visoko 

pozicionirani u tadašnjoj vlasti. Pa najveći napadi na Thompsona bili su u tim 

vremenima, zar ne? 

U tim vremenim mnogi hrvatski intelektualci su branili Thompsona: 

Poštovani gospodine Marko Perković Thompson, 

Nadamo se da s prijezirom gledate na podmetanja i ovu prljavu kampanju koja se 

vodi protiv Vas. Zahvalni smo Vam na djelu, koje svojom glazbom, pjesmama i 

javnim nastupima darujete hrvatskom narodu i svim ljudima dobre volje. Vaši 

nastupi pobuđuju plemenite osjećaje solidarnosti, a emocije bude optimizam koji 

iz ravnodušja i rezignacije podiže mnoštvo ljudi. 

Zato što cijenimo i poštujemo Vaš rad ovim putem Vam javno izražavamo potporu 

te želimo da Vas ne obeshrabre sitna, prizemna i priglupa podmetanja koja su se 

razbuktala poslije Vašeg iznimnoga nastupa na Trgu bana Jelačića u Zagrebu, 

koji su organizirali hrvatski branitelji. 

U Zagrebu, 20. lipnja 2008. 

Vremena se mijenjaju. Još prošle godine naše pismo napisano poslije novog 

napada na Thompsona i „Bojnu Čavoglave“ bili smo ustašoidni akademici i 

biskupi. Neki povjesničari s Filozofskog fakulteta su htjeli udaljivati s posla svoje 

kolege koji su mislili ovako kako smo citirali Đapića, a i sami smo to napisali i 

govorili. Da sve to bude smiješno pokazuje činjenica da je dan prije 

Thompsonovog nastupa u Kninu bila vojna parada u Zagrebu na kojoj su 

sudjelovali HOS-ovci sa svojom zastavom na kojoj piše ZA DOM SPREMNI. A 

to je i odobreno hrvatskim zakonima. 

Izgledalo je da će nastaviti isto i ove godine. Razlika je bila samo u tome što su 

prošle godine spominjali samo ZDS ne spominjući previše „Bojnu“ da ljudi ne bi 

shvatili da je po srijedi napad na Domovinski rat. Ove godine se išlo otvoreno uz 

niz napada na spomenike HOS-ovcima u čast tih izuzetnih branitelja iz 

Domovinskog rata. 

Tako u Hrvatskom tjedniku u „Fusnotama za fah idiote“ izdvajaju riječi Vlaha 

Orepića: 

„Za dom spremni“ u Kninu bilo je političko djelovanje Hasanbegovića i 

Thompsona. Zloupotrijebili su proslavu. 

HT: Ako je netko zlorabio, onda je vaša milicija, pišući protuzakonite prijave 

protiv Thompsona. Njegova pjesma nije zabranjena, kao ni taj pozdrav, uostalom. 

Zapravo, Orepić je i izjavio da to zna, ali je valjda poslao miliciju, pardon policiju, 

da pokaže u kom smjeru treba mijenjati zakon. Ili je samo postupio s poznatim 

milicijskim djelovanjem: NEPOZNATI POČINITELJ – HRVATSKE 

NACIONALNOSTI. 

Srećom danas je nešto bolja situacija. U hrvatskim vlastima ima izvrsnih ljudi. 

Nije samo Hasanbegović na kojega nas upozorava i „Šef milicije“. Tu je i 
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akademik Željko Reiner koji je u nemilisti zbog prijedloga o povratku imena 

„Hrvatski državni sabor“, ali i ministar branitelja Tomo Medved koji se zahvalio 

Thompsonu za ono isto za što ga je pokušala privesti Orepovićeva milicija: 

Dragi Marko, 

želio bih ti se ovim putem zahvaliti na dobroj suradnji i tvom svesrdnom 

angažmanu na koncertu 'Pobjeda za heroje - Knin za Vukovar' prilikom svečanog 

obilježavanja Dana pobjede i domovinske zahvalnost, Dana hrvatskih branitelja 

i 21. VRO 'Oluja' u Kninu. Tvoj nadasve domoljuban duh i promicanje vrijednosti 

pravednog i osloboditeljskog Domovinskog rata bili su snažna potpora i 

hvalevrijedan primjer domoljublja i snage hrvatskog zajedništva. Ponosan sam 

što si bio dio veličanstvenog događaja i svojom izvedbom sudjelovao u 

plemenitom cilju obnove vukovarskog Vodotornja, simbola hrvatskog otpora. 

S poštovanjem, 

ministar Tomo Medved 

10. kolovoza 2016. 

Da, osom godina poslije zahvale hrvatskih intelektualaca, Thompson dobija 

zahvalu i od hrvatskih vlasti.  

Jest zabavno kada se pogleda što radi ministar policije, ali nije iznenađujuće kada 

znamo da se on okružio kadrovima bivšeg ministra Ranka Ostojića, zar ne? 

Naravno ministar Medved je hrvatski generala i on dobro zna da je napad na HOS-

ovce i na „Bojnu Čavoglave“ napad na Domovinski rat. 

Pokušali su s Hagom i našim generalima, a ostao im je ZDS i činjenica da mnogi 

HDZ-oci itekako imaju nečistu savjest i s generalima i s Bojnom Čavoglave i s 

HOS-ovcima... 

Naravno, neće im poslije ministrovog pisma ići lako s napadima na Thompsona i 

na „Bojnu“. Ostali su im samo HOS-ovci i ZDS. Vidimo kako se i dalje napada 

HOS. A za ZDS čitam o novoj taktici koju su „prodali“ čak i predsjedniku HAZU 

kome su neprihvatljivi i pozdrav „Za dom spremni“ i pozdrav „Smrt fašizmu – 

sloboda narodu“. 

Kako se svi državotvorni Hrvati pozivaju na činjenicu da je današnja hrvatska 

država izborena u Domovinskom ratu pokušao sam ustanoviti od kuda to 

postovjećivanje ova dva pozdrava. Nitko ne spori da su ZDS koristili pa i ginuli s 

njime mnogi branitelji. Pa ako su ta dva pozdrava isti valja reći da je i „Smrt 

fašizmu – sloboda narodu“ pozdrav koji su uzvikivali neki koji su branili Hrvatsku 

u Domovinskom ratu. Nisam uspio pronaći. Dapače nedavno u Sisku čuo sam 

priču kako su branitelji – djeca i ustaša i partizana – pjevali u ratu ustaške pjesme. 

Upita jedan od djece partizana kako to da on pjeva ustaške pjesme odgovorio je: 

„Kako da ih ne pjevam kada vidim koliko se Srbi boje kad ih čuju!“ 

Da i ne spomenem kako je bilo suprotno. Zločinci su u agresiji nosili zvjezdu 

petokraku.  

Uostalom takovima ih je proglasio i stalni Međunarodni sud u Haagu kada u 

presudi za tužbe o genocidu piše o agresiji u cilju stvaranja homogene velike 

Srbije pri čemu je učinjeno niz genocidnih radnji pa se  i navode mjesta tih velikih 

zločina! 
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Pitam se što kažu oni tzv. državotvorni Hrvati koji su sudjelovali u napadima na 

nas koji smo branili i Thompsona i „Bojnu Čavoglave“? Jesu li to radili iz interesa 

ili je samo iz njihovih glava govorio onaj mali crveni o kojemu sam govorio još 

1992. godine u Melbourne-u? A ako su shvatili jesu li otišli pred ogledalo i 

pljunuli gada? 
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05. 09. 2016. 

 

HASANBEGOVIĆ O ZDS 
 

Jedan dragi prijatelj mi je poslao slijedeće: 

http://direktno.hr/en/2014/direkt/60108/Hasanbegovi%C4%87-o-medijima-

Karamarku-Plenkovi%C4%87u-Titu-Zdravku-Mami%C4%87u.htm 

Poklonici pozdrava 'Za dom spremni!' kažu da je to stari hrvatski pozdrav, što 

vi mislite? 

"Za dom spremni je naravno pozdrav koji je bio službeni pozdrav ustaškog 

pokreta o tome nema nikakvih dvojbi! On je obilježen brojnim hipotekama i ne 

vidim razloga da se poseže za njim u modernoj demokratskoj Hrvatskoj kao i za 

bilo koji drugim krilaticama dolazile one iz propale jugoslavenske komunističke 

baštine ili iz baštine ustaškog pokreta i NDH...". 

Pita me on popušta li i on? 

Zapravo Hasanbegović samo pokazuje da nije slučajno u politici. 

Nije on ni ranije govorio drugačije. Naime treba pogledati ostatak razgovora o 

ZDS: 

Treba li prekidati utakmice kada se čuje taj pozdrav? 

"Ja sam došao iz navijačke subkulture, koja će uvijek počivati na jednoj vrsti 

prkosa i bunta. Treba stvoriti takvo društveno ozračje u kojem neće biti nikakvog 

posezanja uzvicima i povicima." 

Treba li onda taj pozdrav zabraniti? 

"Ja sam protiv bilo kakvih zabrana, u SAD-u apsolutno ništa nije zabranjeno, ni 

jedna simbolika. Zabranama se ništa ne može postići. Može se postići samo 

stvaranjem jednog zdravog društvenog ozračja i odgojem." 

Dakle u RH danas ne postoji zdravo društveno ozračje. To je vidljivo i iz ovog 

odgovora. Činjenice oko Domovinskog rata i pozdrava ZDS, o dokumentima u 

RH u kojima se odobrava ZDS u takovom ozračju ni spomena. 

Ali pogledajmo i ostatak razgovora koji je itekako vezan sa ZDS: 

Pips, Chips & Videoclips ili Marko Perković Thompson, što sluša ministar 

kulture? 

“Pipsi su iz mog kvarta, oni su iznjedrili navijačku himnu koja je postala vrsta 

kultne pjesme, kao i pjesma Čavoglave gospodina Perkovića, koju su devesetih 

godina slušali oni i koji bi je sada zabranjivali.” 

Što mislite o toj pjesmi? 

“To je povijesna pjesma, jedna o najpopularnjih ratnih pjesama, koja je toliko 

bila popularna da ima i različite obrade, koje su koristile i druge strane u ratnom 

sukobu.” 

Što mislite o Marku Perkoviću Thompsonu? 

“Privatno riječ je o jednom simpatičnom, skromnom i ljubaznom čovjeku, a kao 

glazbenik, poštujem činjenicu što mu nitko ne može osporiti da je najpopularniji 

izvođač. Bez obzira što ga bojkotiraju radio postaje, on je primjer da se može doći 

do publike, do koje mnoge pseudo-estradne veličine mogu samo sanjati da će doći, 

http://direktno.hr/en/2014/direkt/60108/Hasanbegovi%C4%87-o-medijima-Karamarku-Plenkovi%C4%87u-Titu-Zdravku-Mami%C4%87u.htm
http://direktno.hr/en/2014/direkt/60108/Hasanbegovi%C4%87-o-medijima-Karamarku-Plenkovi%C4%87u-Titu-Zdravku-Mami%C4%87u.htm
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i bez povlačenja za ruku urednika radio i TV postaja. Poštujem to što radi. Sadržaj 

njegovih pjesam ima tu jednu necioalno-religijsku tematiku, koja govori o jednim 

vrednotama, koje su, naravno, bliske i meni.” 

U ovom dijelu intervjua Hasanbegović je rekao puno toga i o ZDS govoreći o 

napadima na Thompsona i na pjesmu „Bojna Čavoglave“ koja počinje s tim 

pozdravom. Drugim riječima Hasanbegović pokazuje kako postaje vrhunski 

političar koji antife "u zdrav mozak" jer im u lice poručuje da je i ZDS uz 

Čavoglave postao dio slavne oslobodilačke ratne povjesti. 

Zapravo i samo pitanje o ZDS je nekorektno postavljeno jer je danas već mnogima 

jasno da se radi o napadima na Domovinski rat i posebno na HOS-ovce koji su u 

samom početku Domovinskog rata, tj. agresije Srbije i Crne Gore na Hrvatsku bili 

strah i trepet agresorskim vojnicima. Svi oni koji su željeli opstanak Jugoslavije 

ni danas im to ne mogu oprostiti i kroz napade na ZDS se zapravo svete 

HOSovcima i svima koji su s tim pozdravom branili hrvatsku of fašističke agresije 

na Hrvatsku. 

Naravno to povezivanje s ustaštvom im dobro dođe da i Domovinski rat danas 

proglase ustaškim ratom. Ono što nije uspjelo agresou koji su stalno govorili o 

hrvatskim braniteljima kao u ustašama, a hrvatsku državu nazivali ustaškom 

državom uspijeva danas jer smo imali i u vrhu vlasti ljude koji su sprovodili 

velikosrpski Memorandum SANU 2. Ako na izborima pobijedi tzv Narodna 

koalicija (valjda Nenarodna) imat ćemo to opet.  

Uostalom napadi i u Švicarskoj na Thompsona danas su očiti rukopis onih u RH 

koji mrze i hrvatski narod i hrvatsku državu. Ili u „slučaju“ Šimunić. 

Zato je zanimljiv savjet koji sam dobio od Mirele Pavić u Hrvatskom tjedniku 01. 

09. 2016.: 

Munjena Žaba im (ćuprijašimsa, op. JP) je već darovala preko RTL-a jedan 

mandat jerbo po anketama jemaju 4,7 posto u jednoj jedinici. Otkad je to 5 posto, 

ne znan, pitala bih akademika Pečarića ka vrsna matematičara (što je onom 

razlikon i more li se zanemarit ili je to  još jedan bjesomučni kreketluk iz močvare 

i reklamni trik u nadi kako nitko neće skontat) ma čovik jema posla i trudi se oko 

Thompsonova koncerta u Švicarskoj. Piše pisma. Gluvima i slipima. Možda da 

prova na ćirilici? Bila bi fora. Odma bi se svi sjatili misleć kako im piše 'onaj čija 

pisma se tribaju pročitat', a i navali bi čitat. More bit da bi im nešto upalo u oko. 

Brvno, a ne trun. ... A kud ćemo... bit spremni kad ni za dom ne smimo bit?!) Liam 

shi! 

Zapravo Hasanbegović itekako dobro zna da se napadima na ZDS napada HOS, 

jer je i sam to osjetion na vlastitoj koži kada je zbog HOS-ovske kape postao 

ustaša! Uostalom kao i predsjednik Sabora zbog zahtjeva za povratak imena 

Hrvatski državni sabor. Napadi su uvijek s pozivanjem na ustaše. Misle na ustaše 

iz devedesetih kako su im objasnili autori Memoranduma 2, a govore u onima iz 

Drugog svjetskog rata.  

Naravno ima i onih koji zbog interesa i prihvataju takove napade, a ministar im se 

ruga riječima: koju su devesetih godina slušali oni i koji bi je sada zabranjivali. 

S druge strane uvijek treba govoriti o sjajnim nastupima ministra branitelja Tome 

Medveda koji izravno kaže isto što i Hasanbegović govori na opisani način. Bio 
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sam u Udbini kada je na misi od svih nazočnih ministar i general dobio najveći 

pljesak. U Bujici je nedavno rekao istinu i o Thompsonu i o Bojni Čavoglave i o 

HOS-ovcima. Ponovimo i ovdje njegove riječi iz pisma zahvale Thompsonu: 

„Tvoj nadasve domoljuban duh i promicanje vrijednosti pravednog i 

osloboditeljskog Domovinskog rata bili su snažna potpora i hvalevrijedan primjer 

domoljublja i snage hrvatskog zajedništva.“ 

Ono što proslavljeni hrvatski ratnik i k tomu i genera otvoreno kaže, drugi moraju 

reći između redova. Problem je u onima koji ne kažu. Tako je dr. sc. Josip 

Stjepandić poslao vodećim HDZ-ovcima svoj link i komentar: 

http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2016/09/05/dr-josip-stjepandic-sanitarni-

koridor-oko-pasaluka-druga-nerona/ 

Ja mislio da ste Vi u kampanji, pa napisah ono što se Vi očito ne usudite glasno 

reći... 

A u tekstu je dan i govor biskupa Košića u Ludbregu u svetištu i mjestu zavjeta 

Hrvatskoga državnog sabora. Ne treba čuditi što će se pričati i političkom 

govoru u crkvi. Vjerojatno im Hrvatski državni sabor također nema veze s 

politikom, zar ne? Zapravo problem je i sama biskupova homiliju u kojoj biskup 

koji je i doktor znanosti zapravo odgovara na takove napade, što i konstatiraju u 

naslovu teksta na portalu narod.hr: 

Što piše u Doktrinalnoj noti o nekim pitanjima vezanim uz sudjelovanje katolika 

u političkom životu? 

http://narod.hr/kultura/evo-sto-pise-doktrinalnoj-noti-nekim-pitanjima-vezanim-

sudjelovanje-katolika-politickom-zivotu  

Slično piše i Nenad Piskač: 

Drugovi, nije vaš problem samo biskup Košić, već i Kongregacija za nauk vjere 

http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/nenad-piskac/24796-ludbreska-

propovijed-ozbiljni-vjernici-ne-glasuju-suprotivo-vjerskim-nacelima.html  

Ili im smeta jednostavna istina koju je u naslovu izvukao Portal HKV-a: 

Biskup Vlado Košić: Pitanje svih pitanja i temelj opstanka naroda je demografska 

obnova. 

http://www.hkv.hr/vijesti/komentari/24792-biskup-vlado-kosic-pitanje-svih-

pitanja-i-temelj-opstanka-naroda-je-demografska-obnova.html  

Prijatelj mi priča kako zna više HDZ-ovaca koji prigovaraju našem biskupu. Kažu 

svugdje na televizijama, novinama politika, a onda odu u crkvu i opet politika. U 

Tuđmanovo vrijeme bi im smetalo što svugdje na televizijama i novinama imaju 

prosrpsku politiku, pa bi bili sretni da negdje čuju i nešto prohrvatsko. Ili kako 

kaže Mladen Pavković: Biskup Košić je „crvenim vragovima“ sasuo istinu u – 

lice!  

http://kamenjar.com/mladen-pavkovic-biskup-kosic-crvenim-vragovima-sasuo-

istinu-lice/  

Zato Stjepandićev prigovor vodećim ljudima HDZ-a itekako ima veliku težinu! 

Podsjetit ću da i prof. dr. sc. Andrija Hebrang govori o fašističkoj agresiji na 

Hrvatsku. Tako i u najnovijem tekstu u Hrvatskom tjedniku od 01. 09. 2016. u 

djelu tekata „Umjesto isprike, fašisti nas optužuju za fašizam“: 

http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2016/09/05/dr-josip-stjepandic-sanitarni-koridor-oko-pasaluka-druga-nerona/
http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2016/09/05/dr-josip-stjepandic-sanitarni-koridor-oko-pasaluka-druga-nerona/
http://narod.hr/kultura/evo-sto-pise-doktrinalnoj-noti-nekim-pitanjima-vezanim-sudjelovanje-katolika-politickom-zivotu
http://narod.hr/kultura/evo-sto-pise-doktrinalnoj-noti-nekim-pitanjima-vezanim-sudjelovanje-katolika-politickom-zivotu
http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/nenad-piskac/24796-ludbreska-propovijed-ozbiljni-vjernici-ne-glasuju-suprotivo-vjerskim-nacelima.html
http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/nenad-piskac/24796-ludbreska-propovijed-ozbiljni-vjernici-ne-glasuju-suprotivo-vjerskim-nacelima.html
http://www.hkv.hr/vijesti/komentari/24792-biskup-vlado-kosic-pitanje-svih-pitanja-i-temelj-opstanka-naroda-je-demografska-obnova.html
http://www.hkv.hr/vijesti/komentari/24792-biskup-vlado-kosic-pitanje-svih-pitanja-i-temelj-opstanka-naroda-je-demografska-obnova.html
http://kamenjar.com/mladen-pavkovic-biskup-kosic-crvenim-vragovima-sasuo-istinu-lice/
http://kamenjar.com/mladen-pavkovic-biskup-kosic-crvenim-vragovima-sasuo-istinu-lice/


146                            JOSIP STJEPANDIĆ I THOMPSON  

 
 
„Danas u kontroliranim medijima, kao ni u hrvatskim uđžbenicima, ne ćete naći 

podatke o strašnoj srpskoj agresiji sa svim obilježjima fašizma. Pobili su 7.263 

civila ( uz još oko 1.000 skrivenih grobova), od čega su polovica ubijenih žene i 

djeca! To je posljedica fašističke ideologije protjerivanja Hrvata s teritorija koje 

napravili ukupnu štetu ( direktnu i gospodarsku indirektnu) od 400 milijarda 

dolara! U logore na području Srbije odveli su 30.000 zarobljenika. Među kojima 

3.000 žena i 500 djece! Najmlađe dijete ubijeno u srpskome logoru imalo je samo 

6 mjeseci.“ 

Ne zaboravimo, ti koji ne dozvoljavaju danas u RH spominjanje i ovakovih 

podataka i ne dozvoljavaju prisječanje kako su branitelje nazivali ustašama 

najglasnij su u optužbama na ZDS proglašavajućii HOS-ovce ustašama. Ovi 

podatci nisu važni, ali ZDS jeste.  

Zapravo je očitt rukopis Memoranduma SANU 2, zar ne? 

I Hebrang kao i ja govori o agresorima kao o fašistima. Zapravo je u pravu je 

Marko Ljubić kada o današnjoj Srbiji govori kao o pronacističkoj državi jer 

agresija na Hrvatsku je prije bila nacistička nego fašistička. I sam sam govoreći o 

fašističkoj agresiji usporešivao s nacizmom. Sjetimo se Miloševićevih riječi: 

„Srbija i Crna Gora su dva oka u istoj glavi.“  

I usporedimo ih s Hitlerovim: 

„Njemačka i Austrija su dva oka u istoj glavi.“ 

Međutim, koristio sam riječ fašizam upravo zboč činjenice što su oni koji su 

podržavali Miloševića u to vrijeme sebe nazivali antifašistima. Valjda po onom 

Churchillovom:  

„Fašisti će sebe u budućnosti nazivati antifašistima.!“ 

Pitanje je kada će Hrvati početi razmišljati drugačije. Zar nije logično da se 

upitaju: Ako su hrvatski branitelji ustaše i ako je Tuđmanova Hrvatska ustaška 

država, a mi znamo koliko su veličanstveni hrvatski državi i hrvatska država koja 

je stvorena usprkos silnim nastojanjima svjetskih moćnika, poručuju li oni nama 

da su i ustaše bili tsakovi? 

Kako god okrenem opet dođem na svoju priču iz 1987. godine – godine kada je 

Milošević i došao na vlast u Srbiji kada sam konstatirao kako Srbi djele Hrvate na 

Ustaše i Srpske sluge rekao: „Ja vam ne volim biti sluga!“ 

Bilo kako bilo srpske sluge u RH stalno o ZDS, dok Srbi uskoro grade spomenik 

Miloševiću. Ne bi me iznenadilo da na spomeniku stave poklič s kojim su se 

pripremali za rat: 

„Srbija i Crna Gora su dva oka u istoj glavi.“ 
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ZDS I HOS SMETAJU NOVOJ POMIRBI: POMIRBI 

DJECE PARTIZANA IZ SVIH STRANAKA 
 

Nema, vjerojatno niti jednog hrvatskog intelektualca kojiemu nije jasno da je sve 

legalno sa spomen-obilježjem poginulim HOS-ovcima u Jasenovcu. To je bilo 

jasno čak i onim navodno lijevim sve dok im Vulin iz Beograda nije otvorio oči. 

Tako je Vulin otvorio oči i današnjoj vlasti. Tako se oni ponosno brane od optužbi 

za fašizam. Jer optužli ih istinski fašisti! A oni se kao brane, ali ni u snu ne smiju 

im uzvratiti i reći tko je tu doista fašist.  

Ne smiju ili ne žele? 

 

POMIRBA DJECE PARTIZANA IZ SVIH STRANAKA 

Zato se Plenković i Stier pravdaju zbog spomenika poginulim pripadnicima HOS-

a tako što pokušavaju svaliti nekakvu odgovornost na vladu SDP-a. Iako je sve po 

zakonu i iako bi morali biti ponosni na ljude koji su obranili Hrvatsku od 

najstrašnijeg nacifašizma u Europi nakon Drugog svjetskog rata. Oni se upravo 

sljedbenicima toga nacifašizma – pravdaju! 

To im kaže i Marko Ljubić, i Letica i tko sve ne još. 

S druge strane Bauk se sjeća što je Tuđman govorio o HOS-ovcima 1992. Ali ne 

i svega što je uradio poslije toga. 

U pismu Predsjednici od 07. 08. 2016. koje potpisuju biskup Košić i ja, a 

supotpisali su ga i drugi (npr. biskup prof. dr. sc. Valentin Pozaić, general Ljubo 

Ćesić Rojs, general Marinko Krešić, general Josip Štimac, general Ivan Tolj, dr. 

sc Josip Stjepandić, dr. sc. Stjepan Razum, prof. dr.dr.h.c. Nikola H. Debelić, 

veleposlanik u m., Pprof. dr. sc. Marin Čikeš, RGN, Sveučilište u Zagrebu, prof. 

dr. sc. Zlatko Vrljičak, prof. dr. sc. Fra Andrija Nikić, Mirela Pavić, kolumnistica 

itd.) pišemo i o tome: 

 

Podsjećamo Vas: 

 a) Pokojna gđa Vera Stanić i g. Pero Kovačević su 1994 uvjerili predsjednika 

Tuđmana i ministra Šuška da se prizna status hrvatskog branitelja pripadnicima 

HOS-a; 

b) da je predsjednik Tuđman 1. listopada 1991 (napisao je g. Kovačević) donio 

zapovijed da postrojbe HOS-a ulaze u sastav OS RH; 

c) da je znakovlje postrojbi HOS-a službeno odobrilo Ministarstbvo obrane 1994. 

sukladno Službovniku OSRH. 

d) U zakon o pravima hrvatskih branitelja iz Domovinskog rata i članova njihovih 

obitelji uvrsteni su pripadnici HOS-a, a promjenom vlasti 2000-e su im ta prava 

oduzeta. 

Dakle Bauk misli da je to bilo prije 1992.  Kažu da je studirao matematiku i ne 

može se pohvaliti sa svojim prosjekom ocjena? Ali to bi ipak morao znati, zar ne? 
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Ili misli da Tuđman nije shvatio što znači to što njegovu državu Srbi i srpske sluge 

u RH nazivaju Ustaškom Tuđmanovom državom., a hrvatske branitelje ustašama? 

Ili je samo daleko od Baukove moći razumijevanja što to znači? 

Još je drastičniji primjer Bojana Glavaševića. 

Siniša Glavašević krajem 1991. kaže:  

''Da nije bilo HOS-a, Vukovar bi pao već u rujnu mjesecu 1991."Branili su zemlju 

i rame u rame, ko ratnici svjetla stali protiv tame...“ 

http://www.braniteljski-portal.hr/Novosti/HRVATSKI-BRANITELJI/Da-nije-

bilo-HOS-a-Vukovar-bi-pao-vec-u-rujnu-mjesecu.-VIDEO 

 

Danas mu se vlastiti sin ruga kao veliki ratnik tame: 

 

Glavašević prozvao Plenkovića: Maknite HOS-ovu ploču, to je sramota! 

 

SDP-ovci Bojan Glavašević i Arsen Bauk najavili su da će svakoga dana u 

Saboru upozoraviti premijera Plenkovića da mora maknuti HOS-ovu spomen 

ploču s natpisom 'Za dom spremni' iz Jasenovca. 

http://direktno.hr/en/2014/direkt/69827/Glava%C5%A1evi%C4%87-prozvao-

Plenkovi%C4%87a-Maknite-HOS-ovu-plo%C4%8Du-to-je-sramota!.htm 

Hoće li im neko od državotvornih svaki dan citirati Sinišu? 

Sinišu Glavaševića od tog ratnika tame, njegovog sina, zapravo brane na portalu 

narod.hr: 

 

“Onoga dana kad je kuna uvedena kao platežno sredstvo u RH, prestala je biti 

samo moneta NDH i postala je novac u Republici Hrvatskoj! 

Onoga dana kada je prvi puta u neovisnoj Republici Hrvatskoj intonirana “Lijepa 

naša”, prestala je biti samo himna NDH i postala je državna himna RH. 

Onoga dana kad su u vojne jedinice mlade RH preuzeti činovi i nazivlje koji su se 

koristili u HOS NDH prestali su biti samo nazivi vojnih jedinica HOS NDH i 

postali su činovi i nazivi ZNG te HOS-a, a kasnije HV! 

Onoga dana kad je “Za dom spremni” prvi puta korišten u dragovoljcima HOS-

a u obrani od agresije na RH, prestao je biti samo pozdrav korišten u NDH i 

postao je pozdrav korišten u vojnim jedinicama dragovoljaca Domovinskog rata. 

Onoga dana kada je prvi hrvatski dragovoljac HOS-a položio svoj život za obranu 

Republike Hrvatske pod pozdravom “Za dom spremni”, to je prestao biti samo 

ratni pozdrav vojnih jedinica Republike Hrvatske već je postao i simbol trajne i 

vječne, nesebične krvne žrtve ugrađene u temelje opstojnosti Republike Hrvatske. 

Onoga dana nakon svega toga, kad i jedan hrvatski dužnosnik dovede pozdrav 

“Za dom spremni” pod znak sumnje i propitivanja dovodi cijeli Domovinski rat 

pod znak pitanja i automatski obezvređuje braniteljsku hrvatsku prolivenu krv i 

žrtvu za našu neovisnu Domovinu!” 

http://www.braniteljski-portal.hr/Novosti/HRVATSKI-BRANITELJI/Da-nije-bilo-HOS-a-Vukovar-bi-pao-vec-u-rujnu-mjesecu.-VIDEO
http://www.braniteljski-portal.hr/Novosti/HRVATSKI-BRANITELJI/Da-nije-bilo-HOS-a-Vukovar-bi-pao-vec-u-rujnu-mjesecu.-VIDEO
http://direktno.hr/en/2014/direkt/69827/Glava%C5%A1evi%C4%87-prozvao-Plenkovi%C4%87a-Maknite-HOS-ovu-plo%C4%8Du-to-je-sramota%21.htm
http://direktno.hr/en/2014/direkt/69827/Glava%C5%A1evi%C4%87-prozvao-Plenkovi%C4%87a-Maknite-HOS-ovu-plo%C4%8Du-to-je-sramota%21.htm
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http://narod.hr/hrvatska/marcelijian-vrsanic-dom-spremni-postao-simbol-trajne-

nesebicne-krvne-zrtve-hrvatsku  

Vicko Goluža zapravo komentira Plenkovićevu rolu u novoj pomirbi kada kaže: 

Čista genijalnost Marcela Holjevca 

Sjetimo se: 

A ako sve to skupa smeta Plenkoviću, neka se sjeti tko mu je omogućio da ima 

državu u kojoj je on premijer. On sam sigurno tome nije pripomogao. Najmanje 

što duguje onima koji su poginuli da bi postojala njegova fotelja je pokloniti se 

njihovoj žrtvi i biti kuš. Jer, ako je pred par tjedana mogao ići u Vukovar i 

pokloniti se braniteljima koji su poginuli u borbi protiv antifašističke petokrake s 

pokličem ‘Za dom spremni’, a nerijetko i s U na kapi, onda neka se pokloni i ovoj 

jedanaestorici, ili bar neka šuti – i neka poruči svom koalicijskom partneru 

Pupovcu da isto tako šuti. A ako misle govoriti, neka prvo maknu petokrake, 

Titove trgove, i razne “Drugarice i drugove”, pa ćemo razgovarati. Civilizirano, 

bez provokacija. 

http://www.dnevno.hr/kolumnisti/dosta-je-bilo-emocionalnog-ucjenjivanja-

jasenovcem-i-antifasizmom-980270#axzz4Ry53r7Vi 

Obiteljska stranka konstatira: 

„Ubojice ponovno ubijaju po Hrvatskoj. Ovaj put, kao i uvijek do sada, to čini 

koalicija velikosrba, jugofašista i četnika. Ova koalicija je na vlasti u Republici 

Srbiji, pri vlasti i u oporbi u Republici Hrvatskoj, te rasprostranjena po medijskim 

kućama, udrugama i institucijama Hrvatske države. Opći napad je počeo na znak 

Aleksandra Vulina, ministra laži u Republici Srbiji. 

I umjesto da hrvatske vlasti odlučno odgovore pitanjem: Tko je ubio bojovnike 

HOS-a, koji su branili Jasenovac i Hrvatsku, ona nešto nemušto trabunja o 

registraciji udruge HOS-a, o nekakvom zakonu koji će, valjda, zabraniti poklič 

ZA DOM SPREMNI i povijesni hrvatski grb, e da bi se agresore udobrovoljilo i 

kako bismo im mi, konačno, dokazali da nismo ustaše. 

Pitamo Plenkovića: Jeste li zaštitili ponovno javno masakriranje naših, u obrani 

Domovine, poginulih ratnika i njihovih obitelji? Jeste li zatražili ratnu odštetu i 

priznanje agresije zločinačke srbijanske države? 

Pitamo hrvatsku Vladu: Čega se bojite? Ako štitite prava i interese hrvatskog 

naroda i države nemate se čega bojati. Ne polažete, valjda, račune Vulinu, Vučiću 

i ostalim četničko-velikosrpskim snagama, raznim piskaralima, subverzivnim 

udrugama i Komunističkoj partiji (trenutni naziv Socijaldemokratska partija). 

Vaša dužnost je braniti nas da se ne bismo, kao i 1991., ponovno morali sami 

braniti. 

Vrijeme je za punu istinu, a ne udovoljavanje velikosrpsko-jugokomunističkim 

lažljivcima, mrziteljima i ubojicama.“ 

http://narod.hr/hrvatska/marcelijian-vrsanic-dom-spremni-postao-simbol-trajne-nesebicne-krvne-zrtve-hrvatsku
http://narod.hr/hrvatska/marcelijian-vrsanic-dom-spremni-postao-simbol-trajne-nesebicne-krvne-zrtve-hrvatsku
http://www.dnevno.hr/kolumnisti/dosta-je-bilo-emocionalnog-ucjenjivanja-jasenovcem-i-antifasizmom-980270#axzz4Ry53r7Vi
http://www.dnevno.hr/kolumnisti/dosta-je-bilo-emocionalnog-ucjenjivanja-jasenovcem-i-antifasizmom-980270#axzz4Ry53r7Vi
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http://glasbrotnja.net/tko-ubio-bojovnike-hos-a-jasenovcu/ 

Kako je sve davno počelo napadima na Thompsona, obradujmo ih: 

Thompsonova Antologija ponovo najprodavanije izdanje tjedna 

http://narod.hr/hrvatska/thompsonova-antologija-najprodavanije-izdanje-tjedna  

Ipak, najdraže će im biti vidjeti kako je to sve komenirao Mladen Ivezić: 

 

HRVATSKI ZVEKAN (2.) 

  

Sve za dom! 

 (O žilavosti kontrarevolucije u Hrvatskoj) 

 Bilo je to lijepo sunčano jutro, 25. svibnja 1972., na sam Dan Mladosti, Titov 

rođendan, na koji se Tito nije rodio. Drug Milorad Pupovac, mlad udbaški 

aktivist, rano je skočio na noge i odazvao se telefonskome pozivu. 

- Šta je, Jovanoviću? 

- Druže kapetane, izgleda da smo opet zabrljali, odgovori ponizan 

glas. Dal' može da dođete. 

- Jel to u onaj dućan? 

- Jeste. 

- Evo, dolazim za čas-dva. Ti drži sve pod kontrolu. Sve blokiraj! 

- Razumem, druže kapetane! 

Pupovac nije žurio. Uvijek je djelovao u civilu, pa nije morao lickati uniformu. 

Imao je svoga udbaškog šofera. Taj nije baš dobro poznavao Zagreb, ali je zato 

gazio sve pred sobom, pa se nikad nije kasnilo. 

- Kaži, Jovane, šta ste opet zabrljali, oštro upita Pupovac. 

- Ma, vidite, mi smo upali u taj dućan jer smo imali osnovane sumnje da se 

onde skuplja kontrarevolucija i vežbaju teroriste. Sada je došla inostrana štampa 

pa može da bidne veliki skandal. 

- Šta je, šta se dogodilo? 

- Evo, mi smo u taj dućan našli druga gradskoga sekretara kako, da kažem, 

trti drugaricu Vesnu, iako smo upali noću. Nema ni traga teroristima. 

- Pa šta ste onda upadali? 

- Na dućanu je velikim slovima pisalo 'Sve za dom', pa smo zaključili da su 

to ustaši. 

- Pa to piše već 30 godina. 

- Eto vidite, kako su oni žilavi! Zato smo mi i skočili, da ih polovimo. 

- A zašto ste sve polomili? To je dućan sa pokućstvo. 

- Jer smo videli, druže Milorade, i parolu Za dom, u dućanu. 

- Ma nemoj? 

- Jeste. Istina, na drugome je delu zida pisalo 'ovinu s Titom, naprijed'. 

- Pa to je naša parola, vole jedan! 

- Ma jeste, druže kapetane. Ali nismo odma sve videli. A na vrata je pisalo 

ono njihovo slovo! 

- Koje? 

- 'U', druže kapetane. Pisalo je Ulaz. Sos veliko U!!! 

- Ništa, Jovane. Pozovi Igora Mandića, on će to nekako da zabašuri. 

http://glasbrotnja.net/tko-ubio-bojovnike-hos-a-jasenovcu/
http://narod.hr/hrvatska/thompsonova-antologija-najprodavanije-izdanje-tjedna
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Važno je šta će da pišu naše novine, ko pita za inostranstvo. 

Pupovac je odpustio vozača i pješice pošao u Partiju. 

- Da, dobro sam se setio. Igoru Mandiću smo dali uredništvo stripova u 

NIŠP Vjesniku. Jeste da je objavio onaj kapitalistički Alan Ford, ali to je kritika. 

Osim toga, u tome prevodu, kada Broj Jedan komanduje, on ne pita 'spremni', 

nego 'pripravni'. Nema mrdaš sa ustaštvo! 

Veselo koračajući, počeo je Milorad Pupovac zviždukati svoju omiljenu pjesmu. 

Odjednom osjeti masu težkih udaraca pendrekom: 

- Šta to fućkaš, ustašo? Slaviš Francetića, vikahu milicajci dok su ga tukli. 

- Ma ne, drugovi... 

- Šta ne! To je ona 'on ne viče jao meni, već on viče za dom spremni', 

ko da mi ne znamo, ko da smo mi mutavi. 

Slomljen na podu, Milorad je pokušavao: 

- Ma ne, drugovi, to je titovska 'na Kordunu grob do groba, traži majka 

sina svoga'. 

Udarci nisu prestajali. 

Dok mu se od bolova svijest mračila, Milorad Pupovac čvrsto prisegnu: 

'ako preživim, pisaću drugu Titi: Dragi druže Tito, molim te da zabraniš sve 

hrvacke reči, celu Hrvacku i svi Hrvati, zabrani i sve melodije, svu muziku, jer je 

ovde sve ustaško'. 

* 

Što drugo reći nego: 

Poštovana djeco partizana iz svih stranaka, 

SRETNA VAM NOVA POMIRBA. 

Akademik Josip Pečarić 
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13. 12. 2016. 

 

ZA DOM SPREMNI VS. ZVIJEZDA PETOKRAKA 
 

Kardinal Franjo Kuharić je na susretu u Predsjedničkim dvorima, 29. rujna 1997. 

rekao: 

«Razgovarajte s velikima s polazišta principa, nikada na koljenima. 

Principi su oružje. I zato kad Hrvatska čistih ruku i čiste savjesti nastupi 

pred svijetom, ona je jaka i pred jakima.» 

Na žalost od 2000.-e godine kao da nema u Hrvatskoj političara koji razumije ovo 

pravilo.  

To pokazuje i Marko Ljubić u svom najnovijem tekstu: 

Hrvatskoj je cilj trajno riješiti odnose sa Srbijom i bez obzira na pritiske danas, 

upravo danas u ovakvoj Europi ima za to najbolju priliku. Njemačka ranjivost 

zbog sankcija, koju uz ostalo popravlja podvodeći Hrvatsku Srbiji, ili bar 

pokušavajući, kako bi nam mogli postrojiti počasnu gardu, dati nam kakvu 

pohvalu ili nagradu izvan festivalske konkurencije za neki Hribarov film, prilika 

je da Hrvatska jednostavno kaže – moramo poštovati načela. 

A ta načela su: 

Agresor na Hrvatsku, Srbija, mora platiti ratnu štetu, pri čemu su perverzne priče 

o tome da bi Srbija bankrotirala. Ne bi. Štetu treba plaćati pedagoški, stotinu 

godina, na način da boli, ali ne ugrožava, da se na toj obavezi odgajaju generacije 

Srba. 

Srbija mora vratiti Hrvatskoj sve što Hrvatskoj kao slobodnoj državi iz zajedničke 

ili specifične povijesti pripada. Baš sve i bez cjenkanja. Od arhiva, do svih vrsta 

umjetnina, dobara, svega. 

Konačno, ako bi Hrvatska danas pristala ovakvoj Srbiji, s rukama s kojih se cijedi 

krv stotina tisuća ljudi još uvijek, otvoriti proces bezuvjetnoga približavanja 

Europskoj uniji, odnosno preko nekih banalnih proceduralnih finti, preko kojih 

smo, da se ne zavaravamo uz ustupke Srbiji i mi postali članicom, onda je nužno 

hrvatskom narodu jasno reći da je takva Europska unija propast civilizacije te da 

nam je bolje biti izvan toga zla. Jer afirmacija zla i načela ujedinjene Europe nisu 

mogući u istom identitetu. 

Dakle, što je u ovome trenutku ključno prepoznati? 

Čija je riječ teža, Plenkovićeva da Srbija mora ispuniti kriterije za ulazak u 

Europsku uniju, pri čemu navodi nekoliko, redom gotovo nebitnih i sekundarnih 

zahtjeva Hrvatske, ne otvarajući uopće pitanja koja je trajno cementirao Stalni 

međunarodni sud u Haagu proglašavajući Srbiju agresorom i međunarodnim 

zločincem, ili Merkeličina da je strateški interes Europske unije priključenje 

ovakve Srbije, ujedno obaveza Hrvatske uz isticanje te obaveze kao nekakve 

privilegije tipa budali šamara? 

http://narod.hr/hrvatska/marko-ljubic-je-li-plenkovic-dobio-vojne-pocasti-u-

berlinu-na-kredit-ili-za-zasluge  

http://narod.hr/hrvatska/marko-ljubic-je-li-plenkovic-dobio-vojne-pocasti-u-berlinu-na-kredit-ili-za-zasluge
http://narod.hr/hrvatska/marko-ljubic-je-li-plenkovic-dobio-vojne-pocasti-u-berlinu-na-kredit-ili-za-zasluge
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Ali nije me Ljubić ponovno podsjetio na kardinala, već razgovor s prijateljima 

oko najavljenog povjerenstva koje treba odlučivati o simbolima iz prošlosti.  

Konstatirao sam kako bi tu komisiju trebali nazvati pravim imenom: Komisija za 

izjednačavanje žrtve i agresora u Domovinskom ratu. 

Zašto? 

Pa već sama nakana da se uspoređuje zvijezda petokraka i pozdrav Za dom 

spremni je van svake pameti.  

Svaki narod, svaka država koja je nastala i obranila se u ratu od agresora nikada 

ne bi ni pomislila niti formirala komisiju koja treba u isti koš znakovlje agresora 

i branitelja.  

Činjenica je da danas u RH imamo situaciju da su agresorski simboli dobrodošli, 

ali braniteljski nisu. Prijedlog je možda motiviran time da je bolje i izjednačiti 

žrtvu i agresora, nego imati sadašnju situaciju kada se svi koji su bili ili su još 

uvijek protiv hrvatske države nametnuli takovu perverznu situaciju. Njima je 

Domovinski rat zločin, ali to ne smiju javno reći pa se pozivaju na nekakav 

antifašizam Hude jame ili Drugi svjetski rat. Zapravo najtočnije ih je zvati srpskim 

slugama jer je jednostavno usporediti što traže oni a što oni iz Srbije. Dapače lako 

je ustanoviti da rade ono što im diktiraju iz Srbije. 

http://kamenjar.com/vlatko-cvrtila-srbija-nas-zeli-diskreditirati-prikazati-

nestabilnu-drzavu-koja-koketira-s-prosloscu/   

http://direktno.hr/en/2014/direkt/70085/Tomac-'Novi'-SDP-u-samom-početku-

nadmašio-sve-Milanovićeve-grozote.htm  

http://www.maxportal.hr/premium-sadrzaj/bernardic-plenkovic-mora-ukloniti-

spomenik-hos-u-i-reci-da-je-ndh-najveca-sramota-hrvatke-povijesti/   

http://www.hrsvijet.net/index.php/vijesti/132-hrvatska/45229-tomac-bernardic-

mora-znati-da-je-45-a-je-bila-godina-masovnih-zlocina-i-hudih-jama  

http://kamenjar.com/igor-peternel-neunistiva-ekipica-istom-partijskom-zadatku/ 

http://www.maxportal.hr/premium-sadrzaj/ovo-je-verica-niksic-a-ovo-lazi-

branimira-pofuka-iz-vecernjaka-o-aleksandri-zec/   

http://www.dnevno.hr/vijesti/komentari/da-izmedu-402-djece-ubijene-u-agresiji-

i-aleksandre-zec-postoji-uzasna-razlika-ona-jedina-nije-ubijena-zbog-

nacionalnosti-982240/#axzz4SFQ7Qo9G  

  

Takvima se sjajno ruga, jer drugo i ne zaslužuju, Zvonimir Hodak: 

“To je stvarno apsurdistan! Zemlja je to kojoj se nameće etnička odgovornost za 

jedan brutalni zločin, za ubojstvo Aleksandre Zec, a da pritom nitko ne smije ni 

spomenuti 402 djece ubijene za vrijeme agresije na tu zemlju. Jedna novinarska 

budaletina postavlja pitanje u kakvoj je uzročnoj vezi smrt 402 djeteta sa 

ubojstvom obitelji Zec. Što mu odgovoriti nego “idi bre da se lečiš“ mada je po 

svoj prilici neizlječiv. Zemlja je to u kojoj skoro svakodnevno čitamo “mudre“ 

analize dnevno-političkih događaja od čovjeka koji je svojim svjedočenjem 

1972.g. otpravio u Staru Gradišku mnoge studente koji su u jednom trenutku 

povjerovali u Hrvatsku. Čovjek koji je detaljno opisao grozne zločine HV-a u Oluji 

te u obliku knjige sve to poslao u Haag. Tu knjigu je Haški sud proglasio potpuno 

pravno irelevantnom i nije dobila status dokaza. I danas taj čovjek, Žarko 

http://kamenjar.com/vlatko-cvrtila-srbija-nas-zeli-diskreditirati-prikazati-nestabilnu-drzavu-koja-koketira-s-prosloscu/
http://kamenjar.com/vlatko-cvrtila-srbija-nas-zeli-diskreditirati-prikazati-nestabilnu-drzavu-koja-koketira-s-prosloscu/
http://direktno.hr/en/2014/direkt/70085/Tomac-%27Novi%27-SDP-u-samom-po%C4%8Detku-nadma%C5%A1io-sve-Milanovi%C4%87eve-grozote.htm
http://direktno.hr/en/2014/direkt/70085/Tomac-%27Novi%27-SDP-u-samom-po%C4%8Detku-nadma%C5%A1io-sve-Milanovi%C4%87eve-grozote.htm
http://www.maxportal.hr/premium-sadrzaj/bernardic-plenkovic-mora-ukloniti-spomenik-hos-u-i-reci-da-je-ndh-najveca-sramota-hrvatke-povijesti/
http://www.maxportal.hr/premium-sadrzaj/bernardic-plenkovic-mora-ukloniti-spomenik-hos-u-i-reci-da-je-ndh-najveca-sramota-hrvatke-povijesti/
http://www.hrsvijet.net/index.php/vijesti/132-hrvatska/45229-tomac-bernardic-mora-znati-da-je-45-a-je-bila-godina-masovnih-zlocina-i-hudih-jama
http://www.hrsvijet.net/index.php/vijesti/132-hrvatska/45229-tomac-bernardic-mora-znati-da-je-45-a-je-bila-godina-masovnih-zlocina-i-hudih-jama
http://kamenjar.com/igor-peternel-neunistiva-ekipica-istom-partijskom-zadatku/
http://www.maxportal.hr/premium-sadrzaj/ovo-je-verica-niksic-a-ovo-lazi-branimira-pofuka-iz-vecernjaka-o-aleksandri-zec/
http://www.maxportal.hr/premium-sadrzaj/ovo-je-verica-niksic-a-ovo-lazi-branimira-pofuka-iz-vecernjaka-o-aleksandri-zec/
http://www.dnevno.hr/vijesti/komentari/da-izmedu-402-djece-ubijene-u-agresiji-i-aleksandre-zec-postoji-uzasna-razlika-ona-jedina-nije-ubijena-zbog-nacionalnosti-982240/#axzz4SFQ7Qo9G
http://www.dnevno.hr/vijesti/komentari/da-izmedu-402-djece-ubijene-u-agresiji-i-aleksandre-zec-postoji-uzasna-razlika-ona-jedina-nije-ubijena-zbog-nacionalnosti-982240/#axzz4SFQ7Qo9G
http://www.dnevno.hr/vijesti/komentari/da-izmedu-402-djece-ubijene-u-agresiji-i-aleksandre-zec-postoji-uzasna-razlika-ona-jedina-nije-ubijena-zbog-nacionalnosti-982240/#axzz4SFQ7Qo9G
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Puhovski, kaže: “Ako neće država, spornu ploču trebaju skinuti građani“. Koji 

građani? Možda oni koji su ubili 11 boraca HOS-a? Možda građani Borova sela 

koji su digli spomenik četničkom ubojici Vukašinu Šoškočaninu i koji mirno 

godinama ponosno stoji na oltaru otadžbine. Možda građanin Bojan Glavašević 

koji mudruje: “Sramotan spomenik u Jasenovcu, fašistički je“. Mudri Bojan koji 

je to postao naknadno, nakon rata. Vjerojatno je flomasterom na muda dodao 

slovo R. Njegov otac Siniša Glavašević, hrvatski ratni heroj javio je iz Vukovara: 

“Da nije bilo HOS-a Vukovar bi pao u rujnu mjesecu“. Njegova jabuka nije pala 

daleko od stabla, ali je nažalost bila istrulila… Država smo u kojoj ”fol legalisti” 

tipa Puhovskog, Glavaševića, Hrvoja Klasića, Jelene Lovrić, Milorada Pupovca 

…skaču na zadnje noge zbog HOS-ovog grba koji je potvrđen u Uredu državne 

uprave kao integralni dio znaka Udruge dragovoljaca HOS-a. Kao takav je 

legitimno registriran pri Ministarstvu uprave još 1993.g. Pred Visokim vojnim 

sudom vođen je bio proces Paragi, Dedakoviću i Đapiću u kojem je poanta bila 

ideja da se HOS proglasi paravojnom jedinicom pod vodstvom trojice optuženih. 

Sva trojica su oslobođena. Utvrđeno je da je HOS regularna jedinica HV-a. Tu 

presudu suca Kosa potvrdio je i Vrhovni sud RH. Usput rečeno, svu trojicu 

optuženika branio sam ja i zato si uzimam pravo raspravljati o statusu HOS-a koji 

danas osporavaju upravo oni koji su priželjkivali i osuđujuću presudu na Visokom 

vojnom sudu u Zagrebu ili oni koji su pred hosovcima bježali kao zečevi kako je 

to plastično u času iskrenosti rekao njihov Slobodan Milošević. Ćirilične ploče u 

Vukovaru. Kome to smeta? 

http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/bakir-kao-i-uostalom-vulin-

iskusni-pokerasi-vade-iz-rukava-adut-koji-odlucuje-ustase-

982047/#axzz4SFQ7Qo9G  

Hitrec upozorava i da se itekako treba utvrditi povijesna istina. Predlagačima je 

problem Jasenovac, dakle srpko-komunistički mit kojima su čuvali Jugoslaviju. 

Laž koju su koristili svo vrijeme najveće moguće Srbije koju su zvali Jugoslavija, 

pa je prirodno da je srpskim slugama taj mit važan i danas. Danas kada su hrvatski 

branitelji od vojske njihovih gazda napravili zečeve to im je jedino ostalo: 

U aferoznom tjednu hrvatsko-srpska ćelija našla je još jednu poslasticu za 

opanjkavanje, za faši-ranje Hrvatske. U mjestu Jasenovcu podignuta je ploča 

ubijenim pripadnicima HOS-a, s velikim križem i sitno ispisanim slovima na 

njihovu ratnom i mirnodopskom obilježju, Za dom spremni. Zagrebačko-

beogradska ćelija podignula se na noge lagane, zar u Jasenovcu, urlaju po 

medijima i u Saboru, mičite to odmah. Ploča ih je razgnjevila više od filma 

„Jasenovac – istina“ ili znanstvenih istraživanja Igora Vukića i Blanke Matković 

o trostrukom logoru Jasenovac. Ne žele oni znati da su hrabri jasenovački HOS-

ovci s tim riječima ginuli za slobodu moderne, demokratske Hrvatske, ne žele znati 

ništa drugo do li da je to navodno isključivo ustaški pozdrav, jer povijest ne znaju, 

a o Drugom svjetskom ratu učili su iz solunaških udžbenika. Stvar se malo 

zakomplicirala budući da je dokazana zakonitost tih triju riječi na hosovskoj 

oznaci, pa je ćelija progutala slinu. (Usput: na ne tako davnoj vojnoj smotri u 

Moskvi, razgovijetno se čulo kako ruski vojnici gromko viču: „Za dom svoj!“) 

http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/bakir-kao-i-uostalom-vulin-iskusni-pokerasi-vade-iz-rukava-adut-koji-odlucuje-ustase-982047/#axzz4SFQ7Qo9G
http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/bakir-kao-i-uostalom-vulin-iskusni-pokerasi-vade-iz-rukava-adut-koji-odlucuje-ustase-982047/#axzz4SFQ7Qo9G
http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/bakir-kao-i-uostalom-vulin-iskusni-pokerasi-vade-iz-rukava-adut-koji-odlucuje-ustase-982047/#axzz4SFQ7Qo9G
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Kad smo već kod Jasenovca i predimenzioniranja, došlo mi je u ruke izvješće 

Petra Lungova, atašea, upućeno bugarskom veleposlaniku Jordanu Mečkarovu - 

o posjetu stranih dužnosnika akreditiranih u Zagrebu hrvatskom 

koncentracijskom logoru Jasenovac. Dokument br. 40/ T. A. Iz Bugarskog 

državnog arhiva, objavljen u zborniku Bugarska i NDH 1991.- 1944. Izvješće je 

pisano u Zagrebu 7. veljače 1942., vrlo iscrpno. Skupina akreditiranih, među 

kojima je bio i Lungov, sastojala se od predstavnika njemačkih, mađarskih, 

bugarskih i rumunjskih atašea za tisak, a bila je tu i predstavnica Associated 

Pressa. Iz opširnog teksta izdvajam bilješku o kartoteci svih zatočenika koja se 

čuvala u zgradi u mjestu Jasenovac, o dokumentima u tri primjerka. Dalje navodi 

Lungov da se godišnje iz državnoga proračuna odvaja za logore 200 milijuna 

kuna. „U Hrvatskoj ima pet koncentracijskih logora sa 20.000 zatočenika“, piše 

ataše, „ a u logoru Jasenovac smješteno je oko 1500 ljudi.“ Odveli su skupinu i u 

sam logor , okružen bodljikavom žicom i drvenim kulama za stražu, vidjeli ljude 

koji ondje rade u ropskim uvjetima, u željezariji, ciglani i pilani i drugdje. Svaki 

zatočenik je imao broj na „traci“ , Židovi su nosili žute trake, Srbi plave, a Hrvati 

crvene. Lungov je nabrojio desetak baraka, te dodao da se gradi još 25. 

Skupinu su vodili Eugen Kvaternik i „Maks“, kako Lungov bez prezimena navodi 

privremenog zapovjednika logora. Kvaternik je hvalio kartoteke zatočenika, 

nazivajući ih vrlo dobrim. 

Gdje su te kartoteke? 

Da ruski vojnici gromko viču: 

ZA DOM SVOJ! 

S druge strane na objede po njemačkom tisku u kojima sudjeluju srpske sluge iz 

RH reagira dr. sc. Josip Stjepandić: 

http://www.dragovoljac.com/index.php/razno/1523-dr-stjepandic-treba-li-

hrvatima-zabraniti-da-budu-za-dom-ili-samo-spremni  

Naravno on iznova upozorava kako je i Ivo Josipović za ZDS kad mu to koristi 

za zgrtanje ustaških kuna! Uostalom svima njima su ustaške kune drage i obilato 

ih nagrađuju njima. 

http://www.hrsvijet.net/index.php/kolumna-damir-pesorda/45231-damir-

pesorda-kregar-i-napoleon  

http://www.dnevno.hr/vijesti/svijet/general-glasnovic-u-ndh-je-bio-pozdrav-za-

dom-spremni-i-novac-se-zvao-kuna-kako-to-da-miloradima-pupovcima-ne-

smeta-kuna-982070/#axzz4SFQ7Qo9G  

http://direktno.hr/en/2014/dijaspora/70301/VIDEO-Glasnović-u-Australiji-

opleo-po-komunistima-te-komentirao-NDH.htm  

http://www.hrsvijet.net/index.php/vijesti/43-glas-hrsvijeta/45241-lustracija-je-

primarna-za-opstanak-drzave-hrvatske  

Podsjetimo se da im je prvi na udaru bio Marko Perković Thompson. Od njega 

su stalno dobivali isti odgovor. Dan je i u naslovu njegovog najnovijeg intervjua: 

http://narod.hr/kultura/marko-perkovic-thompson-svog-stava-pjesme-ne-

odricem-se-pa-makar-me-zabranili-cijelom-svijetu  

http://kamenjar.com/thompson-svog-stava-neke-pjesme-se-ne-odricem-pa-

makar-me-zabranili-cijelom-svijetu/   

http://www.dragovoljac.com/index.php/razno/1523-dr-stjepandic-treba-li-hrvatima-zabraniti-da-budu-za-dom-ili-samo-spremni
http://www.dragovoljac.com/index.php/razno/1523-dr-stjepandic-treba-li-hrvatima-zabraniti-da-budu-za-dom-ili-samo-spremni
http://www.hrsvijet.net/index.php/kolumna-damir-pesorda/45231-damir-pesorda-kregar-i-napoleon
http://www.hrsvijet.net/index.php/kolumna-damir-pesorda/45231-damir-pesorda-kregar-i-napoleon
http://www.dnevno.hr/vijesti/svijet/general-glasnovic-u-ndh-je-bio-pozdrav-za-dom-spremni-i-novac-se-zvao-kuna-kako-to-da-miloradima-pupovcima-ne-smeta-kuna-982070/#axzz4SFQ7Qo9G
http://www.dnevno.hr/vijesti/svijet/general-glasnovic-u-ndh-je-bio-pozdrav-za-dom-spremni-i-novac-se-zvao-kuna-kako-to-da-miloradima-pupovcima-ne-smeta-kuna-982070/#axzz4SFQ7Qo9G
http://www.dnevno.hr/vijesti/svijet/general-glasnovic-u-ndh-je-bio-pozdrav-za-dom-spremni-i-novac-se-zvao-kuna-kako-to-da-miloradima-pupovcima-ne-smeta-kuna-982070/#axzz4SFQ7Qo9G
http://direktno.hr/en/2014/dijaspora/70301/VIDEO-Glasnovi_-u-Australiji-opleo-po-komunistima-te-komentirao-NDH.htm
http://direktno.hr/en/2014/dijaspora/70301/VIDEO-Glasnovi_-u-Australiji-opleo-po-komunistima-te-komentirao-NDH.htm
http://www.hrsvijet.net/index.php/vijesti/43-glas-hrsvijeta/45241-lustracija-je-primarna-za-opstanak-drzave-hrvatske
http://www.hrsvijet.net/index.php/vijesti/43-glas-hrsvijeta/45241-lustracija-je-primarna-za-opstanak-drzave-hrvatske
http://narod.hr/kultura/marko-perkovic-thompson-svog-stava-pjesme-ne-odricem-se-pa-makar-me-zabranili-cijelom-svijetu
http://narod.hr/kultura/marko-perkovic-thompson-svog-stava-pjesme-ne-odricem-se-pa-makar-me-zabranili-cijelom-svijetu
http://kamenjar.com/thompson-svog-stava-neke-pjesme-se-ne-odricem-pa-makar-me-zabranili-cijelom-svijetu/
http://kamenjar.com/thompson-svog-stava-neke-pjesme-se-ne-odricem-pa-makar-me-zabranili-cijelom-svijetu/
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Smeta im i HNES: 

http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/j-novak/25527-j-novak-novo-vodstvo-

hrvatskog-zrtvoslovnog-drustva.html 

http://www.hkv.hr/hrvatski-tjednik/25493-hnes-kao-zov-hrvatske-savjesti.html  

http://direktno.hr/en/2014/domovina/70303/Ovako-Petrov-odgovara-Šeparoviću-

braneći-'svog'-ministra-Orepića.htm  

 Naravno oni uvijek tvrdo zastupaju svoja prosrpska stajališta. Kada su na vlasti 

ili očekuju povratak na vlast izravno ih propagiraju, a kada nisu onda se pozivaju 

na drugi svjetski rat. Kao srpske sluge znaju da je laž najviše pomogla u povijesti. 

Dodajmo da je poluistina gora od laži. Zato je prošlo ljeto prikrivano  da je peticija 

ZDS bila u obranu Thompsona i “Bojne Čavoglave”, dakle simbola Domovinskog 

rata, a od ljetos se ide otvoreno na njih. Na HOS-ovce! Jer su se Srbi panično 

bojali HOS-ovaca. 

Imaju sreću što gazde znaju što treba raditi. Uvijek kada ne mogu ostvariti njihove 

interese srpske sluge dovedu nekog iz HDZ-a na vlast. Nekog koji se našao u 

HDZ-u samo zato što smo pobijedili u ratu, a jednako dobro bi se snašao i u SDP-

u, da nije tako bilo. 

Kada Račan nije smio uhapsiti generala Gotovinu, doveli su na vlast Sanadera. To 

sam svojevremeno i predvidio tvrdnjom: 

Kad gazda mijenja slugu, uvijek nađe boljeg slugu! 

Mnogi državotvorni Hrvati sumnjaju da je isti slučaj i sada. Je li Plenković onaj 

koji će im definitivno donjeti tako željeno izjednačavanje žrtve i agresora? Boji li 

se on reći, kao i svi drugi od 2000.-e stranim gazdama da su podržavali srpski 

fašizam i agresiju na Hrvatsku? 

Evo što im poručuje Holjevac: 

Zato je premijer Plenković iz Briselske bojne u kojoj su mu Milanović i Sanader 

bili suborci posve promašio kad je rekao kako  je 70 godina od 2. svjetskog rata 

sazrelo vrijeme za konsenzus u Hrvatskoj. Ne radi se uopće o Drugom svjetskom 

ratu. HOS nije sudjelovao u Drugom svjetskom ratu, iako se pozivaju na neke 

ideološke aspekte ustaštva. Radi se o Domovinskom ratu. Domovinski rat je 

završio prije 21 godinu, i sazrelo je vrijeme da se postigne konsenzus, koji glasi: 

– Nitko u Hrvatskoj nema pravo sporiti bilo kakva spomen obilježja veteranima 

Domovinskog rata, bilo gdje u RH. Što se “ZDS” tiče, to je bio službeni pozdrav 

te postrojbe, i dio je službenog i ozakonjenog znakovlja te postrojbe. Ako nekom 

taj pozdrav smeta, neka prvo zabrani “antifašističko” znakovlje poput petokrake 

pod kojima su ubijani i progonjeni Hrvati u Hrvatskoj, od 45. do 95., i pod kojim 

se ratovalo protiv Hrvatske, pa možemo razgovarati. Ako nekom smeta samo 

postavljanje spomen obilježja poginulim braniteljima u “svetom srpskom” 

Jasenovcu, neovisno o “ZDS”, onda je to veći problem, onda taj netko ne poštuje 

samu hrvatsku neovisnost i smatra branitelje iz DR kao takve ustašama, pa mu 

kao takvom zapravo nije ni mjesto u neovisnoj Hrvatskoj. A po reakcijama, od 

onih iz Istre do onih iz Vlade, reklo bi se da je upravo to većini problem. 

Dodao bih dvije stvari. 

Prvo: kada kažu da je ZDS ustaški pozdrav, treba se sjetiti da su u Domovinskom 

ratu Srbi i “antifašisti” nazivali branitelje ustašama. Sve branitelje, a ne samo 

http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/j-novak/25527-j-novak-novo-vodstvo-hrvatskog-zrtvoslovnog-drustva.html
http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/j-novak/25527-j-novak-novo-vodstvo-hrvatskog-zrtvoslovnog-drustva.html
http://www.hkv.hr/hrvatski-tjednik/25493-hnes-kao-zov-hrvatske-savjesti.html
http://direktno.hr/en/2014/domovina/70303/Ovako-Petrov-odgovara-_eparovi_u-brane_i-%27svog%27-ministra-Orepi_a.htm
http://direktno.hr/en/2014/domovina/70303/Ovako-Petrov-odgovara-_eparovi_u-brane_i-%27svog%27-ministra-Orepi_a.htm


                                     JOSIP STJEPANDIĆ I THOMPSON                        157 

 
 

HOS-ovce. A hrvatsku državu su nazivali Tuđmanova ustaška država. Dakle treba 

tzv antifašistima priznati da su u pravu  to uzeti kao njihovo priznanje da su i u 

Domovinskom ratu bili na strani fašističkog agresora. 

Drugo: Kada govore o braniteljima i svima koji su bili za slobodnu i neovisnu 

hrvatsku državu kao o fašistima isto tako treba to shvatiti kao priznanje da su bili 

na strani fašističkog agresora. Oni sebe proglašavaju antifašistima zbog hudih 

jama i križnih putova, a branitelje koji su slomili istinsku fašističku agresiju 

proglašavaju fašistima. Zapravo sami sebe definiraju kao fašiste. 

I zbog jednog i zbog drugog jasno je kako je veleizdaja u RH veoma protifabilno 

zanimanje! 

  

Josip Pečarić 
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THOMPSON – PJESMOM ZA HRVATSKU, ZAGREB, 

2017. 
 

DR. SC. STIJEPO MIJOVIĆ KOČAN 

 

THOMPSON JE DOKAZANI I OSVJEDOČENI 

HRVATSKI NARODNI JUNAK 
 

Dragi Stijepo, 

Zahvaljujem Ti na Tvom komentaru mog teksta Branitelji dodjeljuju Thompsonu 

veliku zlatnu plaketu: 

 

Dragi Joško,   

Nedavno sam pao s dva metra visine na leđa Ii teško se povrijedio: patim u teškim 

bolovima, a analgetike ne smijem uzimati… Ništa ne mogu raditi, no ipak ide 

pomalo nabolje, a dokaz je da  reagiram na ovo oko  Marka Perkovića.  

 Bavio sam se nekada mišlju da napišem nešto, a da on pjeva, jer je moja pjesma 

EVO I JA, s onim “obadva su pali”(navedenim u stihu!) nadahnjivala borce na 

bojišnici, baš oko Šibenika, no  Thompson piše sam i ja mu ne trebam. Osim toga, 

moji su stihovi  ipak intelektualni i nisu baš svi za masovnu uporabu.  No, ovo  što 

ću Ti sada napisati je istinto. 

Negdje 1992. ,valjda,  u ranoj dionici obrambenog rata svakako, na  Splavnici u 

Zagrebu sam čuo glasno puštenu glazbu koja me podsjetila na kvazi-narodnu i 

nije mi se sviđala. No, čujem i ovaj stih, izgovoren/odpjevan odrješito, snažno: 

NEĆETE U ČAVOGLAVE DOK SMO ŽIVI MI! Nisam znao ni tko pjeva, ni kako 

se zove pjesma, ni gdje su te Čavoglave, ali sve sam shvatio: bio sam dirnut do 

suza. To me toliko osokolilo da sam bio siguran u pobjedu u Domovinskom ratu. 

Ili nas neće biti živih! Taj njegov stih meni je dovoljan i danas. Taj stih, s 

domoljubnog kritičko-prosudbenog  motrišta, vrijedi više nego sve što smo  svi mi 

hvatski pjesnici napisali o ratu i Domovini, ali ponajprije stoga jer ga je znao 

odpjevati, jer je to doprlo do mase. 

Školovan sam književno-teorijski i znam što govorim:.ima sedam  glavnih i 

dvadesetak i više posebnih književno-kritičkih motriša, a  ono domoljubno je 

jedno od njih. S toga motrišta, Thompsonu nema premca. Thompson, to je 

hrvatski narod. On je dokazani i osvjedočeni hrvatski narodni junak (podcrtao 

JP)! 

Ako mu Predsjednica ne dodijeli najviše državno odličje, pogriješila je.   

Pozdravljam Te 

Stijepo 
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Obradovao si me tim komentarom ali i rastužilo me to o Tvojoj povredi. 

Posebno mi je zanimljiv Tvoj komentar kada znamo kako je moj kolega akademik 

Jalša Flamengo odbio Hrvatskom tjedniku dati svoju izjavu o Thompsonu. 

Posebno zato što si Ti i pjesnik i znanstvenik. 

Naime, pjesnik Jakša Fiamengo je rekao da nema ništa protiv Marka Perkovića 

Thompsona, ali da ne želi sudjelovati u anketi jer je on akademik i to nije njegova 

razina, ali priznaje da je riječ o sociološkome fenomenu. 

Na neki način mišljenje ovog mog kolege akademika je bitno drugačije od Tvoga 

jer je Thompson njemu isključivo sociološki fenomen. 

Istina, i pjesme kolege Flamenga su uglazbene i rado ih se pjeva. Ali ne kao 

Thompsonove, zar ne? Malo mi je neobično da kolega nije vodio računa o tome 

jer se odnah nameće pomisao o hrvatskom jalu. 

S druge strane smiješno je govoriti o nekakvoj razini akademika jer je za Hrvatski 

tjednik izjavu dao veliki hrvatski književnik akademik Ivan Aralica. Araličin 

komentar prenio je i portal narod.hr: 

https://narod.hr/kultura/akademik-aralica-thompson-genij-kojega-otkrio-drugi-

genij-zdenko-runjic  

Uostalom i poslije Tvog komentara - komentara pjesnika i znanstvenika 

Flamengov komentar ispada pomalo smiješan.  

S druge strane kao napredak doživljavam to što je jedan drugi naš kolega 

znanstvenik  kolumnist Nino Raspudić izbjegao odgovor rekavši da se trenutno 

odmara od medija i svega. Podsjetit ću na njegovo reagiranje u slučaju Josipa 

Šimunića kada mu je odgovorila  Karolina Vidović Krišto: 

Ako trebamo uzeti u obzir kontekst koji nam je povijesno najbliži i koji nam 

je najviše obilježio uporabu ovog pokliča – a trebamo! – onda je to kontekst 

hrvatskog Domovinskog rata, od 1991. godine. Mnoge postrojbe ZNG -e, 

Hrvatske vojske, HOS, imaju svoje himne u kojima je poklič “Za dom 

spremni”. Vojnici koji su s krunicom oko vrata obranili Hrvatsku u časnom, 

pravednom, obrambenom Domovinskom ratu pozdravljali su se i bodrili 

pokličem “Za dom spremni”. Bili su spremni umrijeti za svoju domovinu. 

Ključno je naglasiti da je riječ o – na međunarodnom sudu potvrđenoj – 

časnoj obrani od vojne agresije. 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/vidovic-kristo-prozvala-raspudica-zbog-

za-dom-spremni-zastrasujuce-je-tvoje-neznanje-ili-iskrivljavanje-istine-112725/  

To nije utjecalo na Raspudića pa je na sličan način komentirao i našu Peticiju ZDS 

prije dvije godine, dakle peticiju kojoj je u osnovi bila obrana Thompsona i „Bojne 

Čavoglave, , o čemu je puno govorio u svojim nastupima dr. sc. Josip Stjepandić 

pitajući nazočne bi li takvom profesoru povjerili školovanje svoje djece. Meni je 

drago pomisliti da su ovi Raspudićevi razlozi zapravo napredak u njegovim 

promišljanjima, tj. naznaka da je razumio to što mu je naša Karolina objašnjavala 

još prije tri godine. 

Komentirao bih još samo to što je aktualni ministar branitelja Tomo Medved 

svrstan među one koji nisu željeli odgovoriti „pravdajući se da ga ionako napadaju 

sa svih strana i da nema vremena“.  

https://narod.hr/kultura/akademik-aralica-thompson-genij-kojega-otkrio-drugi-genij-zdenko-runjic
https://narod.hr/kultura/akademik-aralica-thompson-genij-kojega-otkrio-drugi-genij-zdenko-runjic
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/vidovic-kristo-prozvala-raspudica-zbog-za-dom-spremni-zastrasujuce-je-tvoje-neznanje-ili-iskrivljavanje-istine-112725/
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/vidovic-kristo-prozvala-raspudica-zbog-za-dom-spremni-zastrasujuce-je-tvoje-neznanje-ili-iskrivljavanje-istine-112725/
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Znamo da je Medved sve rekao time što je njegovo ministarstvo pomoglo 

održavanje koncerta u Slunju, a i time što je meta napada. Podsjetimo se samo 

kako je on reagirao prošle godine kada je i tada kao ministar pozvao Thompsona 

u Knin, a onda mu se zahvalio pismom koje možeš naći i u mojoj knjizi Dnevnik 

u znaku „Za dom spremni“ nakon što je Thompsona  pokušala privesti tada 

Orepovićeva milicija: 

Dragi Marko, 

želio bih ti se ovim putem zahvaliti na dobroj suradnji i tvom svesrdnom 

angažmanu na koncertu 'Pobjeda za heroje - Knin za Vukovar' prilikom svečanog 

obilježavanja Dana pobjede i domovinske zahvalnost, Dana hrvatskih branitelja 

i 21. VRO 'Oluja' u Kninu. Tvoj nadasve domoljuban duh i promicanje vrijednosti 

pravednog i osloboditeljskog Domovinskog rata bili su snažna potpora i 

hvalevrijedan primjer domoljublja i snage hrvatskog zajedništva. Ponosan sam 

što si bio dio veličanstvenog događaja i svojom izvedbom sudjelovao u 

plemenitom cilju obnove vukovarskog Vodotornja, simbola hrvatskog otpora. 

S poštovanjem, 

ministar Tomo Medved 

10. kolovoza 2016. 

Meni se čini  da se trebalo pitati premijera Plenkovića o tome, jer je bilo za 

očekivati kada već sam ministar Medved govori o napadima na njega da ga 

Predsjednik Vlade zaštiti, zar ne? (U Prilogu Ti šaljem tekst o reagiranju 

Predsjednice).  

S druge strane Mirela Pavić (Hrvatski tjednik, 24. 08. 2017.) piše: 

Naša lipai šesna pricidnica je bila u Australiji i Novom Zelandu. Sve je 

proskakutala, provjerila i obišla. Ilipo bila dočekana, obučena, lipo govorila. I 

nosićima pozdravljala. Pa su se niki ljutili što nije obišla oni dom di je bista. Mala 

misli vako: možda je pogrišila,  možda i nije. Ona jeveć odbila pridragog 

akademika s inicijativom oko pozdrava „ZDS“, što znači da taj pozdrav 

poistovjećuje ( i ona) s NDH. Ako naši ljudi tamoka brez ikakve osude vlasti, drže 

Pavelićev spomenik u svojin prostorijama, mogla je i svrnit, popit nes kavu, pojist 

kakav kolač. Ma ionako je ka ,ustašicu, ne bi stiglo popisat u friško izvješće. 

Možda za Dogodine. Al pricidnica ne voli bit u izvješćima. I jema pravo s te 

strane. Ma jope, ako se zbog dobrosusidskih ( vrag ih odniće više) odnosa sastaje 

sa svakin ološem, zašto bi ju, zbog eventualnoga posjeta, iko moga osudit za 

posjet. O ZDS moje mišljenje znadete. HOS. Amen. I briga mešto ona, i bilo ko 

drugi o tome mislu. Tu  san tvrdoglava ka mazgusina. I ne dan. 

Pri tome treba stalno imati na umu ono na što nam ukazuje Marko Ljubić u tekstu: 

Identitetski simboli i baština nastoje se internacionalno kriminalizirati: 

Drugi oblik internacionalizacije unutarnjega ustrojstva Hrvatske je već uočeni 

bojkot najvažnijega hrvatskoga nacionalnoga blagdana – Dana pobjede i 

domovinske zahvalnosti, za koji je praktični uvod bio prosvjedni mimohod 

veleposlanika na čelu s američkom veleposlanicom iza Pupovca u Jasenovcu. 

Nije to samo običan prosvjed, niti bojkot. 
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To je izraziti pritisak i internacionalizacija, te prihvaćanje velikosrpskih 

agesivnih političkih ciljeva, te izravan pravac usmjeravanja Republike Hrvatske 

pod novi, ovakav ili onakav, beogradski kišobran. 

Nema sumnje. 

Jer povod su identitetski simboli i baština koja se nastoji internacionalno 

kriminalizirati uz potporu i otvorenu kapitulaciju državne politike, izravno 

naliježući na polustoljetnu propagandu o opasnom hrvatskom narodu zaraženom 

virusom genocidnosti. 

Državna politika na to šuti, a nacija ključa. Država suglasnost takvom 

međunarodnom pritisku daje progonom hrvatskih ratnih veterana, 

inkriminacijom domovinskog oslobodiličakog rata i njegove pobjedničke 

simbolike. Zato nije pitanje banalnoga postupanja policije ili prekršaja, nastup 

Marka Perkovića Thompsona i progon njegove i svehrvatske pjesme Bojna 

Čavoglave, zato nije banalno pitanje hapšenje Skeje, Markuša i HOS-ovaca, zato 

nije banalno pitanje ploča poginulim HOS-ovcima u Jasenovcu, zato nisu nimalo 

benigne hodajuće političke i društveno-vrijednosne krivotovorine kao što su 

Pupovac ili Kajtazi, koji zanemarujući sviježe iskustvene događaje i realnost 

stanja u Hrvatskoj, dnevno iritiraju zdrav razum nikada dokazanim navodima, a 

stotinu puta dokazanim lažima, i preoblikuju kolektivnu memoriju i povijesni 

identitet hrvatskoga naroda. 

http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/m-ljubic/27399-m-ljubic-plenkovicevu-

sudbinu-odredit-ce-vec-u-rujnu-kurikularna-reforma-istambulska-konvencija-i-

hrt-ii-dio.html  

Na kraju, dragi Stijepo, još jednom hvala na Tvom e-mailu uz želje za brzim 

ozdravljenjem. 

Tvoj, 

Joško 

 

Dragi Joško,  

Hvala Tebi na lijepim riječima i valjanim objašnjenjima, nešto od toga i ja sam 

pročitao. 

Premda Thompson nije moj glazbeno-estetski izbor, jer sam odrastao uz 

starogradske dalmatinske melodije i tamburicu mojega oca, koji je i napravio i na 

njoj svirao ( jednom slomljenu, danas je obnavljaju studenti i profesori Odjela 

restauracije drva Sveučilišta u Dubrovniku) onaj  stih NEĆETE U ČAVOGLAVE 

DOK SMO ŽIVI MI uistinu ga čini hrvatskim vitezom i junakom koji to nije samo 

napisao i odpjevao, nego i odživio i ostvario, što je najvažnije. 

No, kada je već o tomu riječ, zaprepašćuje koliko je danas u Hrvatskoj 

petokolonaša veliksrbskoga fašizma, sve do vrhova hrvatske vlasti i  skupa s 

bjelosvjetskom diplomacijom koja na lažima i podvalama četnika Hrvatskoj, 

hodočasti u Jasenovac. Neki i ne znaju da su  to, petokolonaši velikosrbstva i 

četništva jer su nasjeli na velikosrbske promičbene laži. 

Primjerice, Igor Vukić, mladi hrvatski znanstvenik,  DOKAZUJE da u Jasenovcu 

nije ubijeno niti jedno jedino srbsko  niti ikoje drugo dijete, kako trubi fašistička 

velikosrbska okupatorska obmana i podvala.  

http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/m-ljubic/27399-m-ljubic-plenkovicevu-sudbinu-odredit-ce-vec-u-rujnu-kurikularna-reforma-istambulska-konvencija-i-hrt-ii-dio.html
http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/m-ljubic/27399-m-ljubic-plenkovicevu-sudbinu-odredit-ce-vec-u-rujnu-kurikularna-reforma-istambulska-konvencija-i-hrt-ii-dio.html
http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/m-ljubic/27399-m-ljubic-plenkovicevu-sudbinu-odredit-ce-vec-u-rujnu-kurikularna-reforma-istambulska-konvencija-i-hrt-ii-dio.html
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Važna napomena: Vukić je Srbin. Takve Srbe u Hrvatskoj rado smo primali i 

primamo, oni su dio nas, a oni koji, naoružani lažima o Jasenovcu i inače, 

okupiraju  Hrvatsku, pljuju po našemu junaku Thompsonu i slično, gade nam se. 

Još više se gade, sudeći prema tekstovima nekih drugih Srba u Hrvatskoj 

(Trbojević, Vlahović…), samim hrvatskim Srbima. 

Toliko sada. Pripremam za tisak dva romana, oba se dijelom događaju u Tvojoj, 

ali i mojoj  Boki.  Sav san trenutno u tomu! 

Dom i Domovinu braniti uvijek sam spreman, kao i svi pošteni ljudi u njoj, i 

Hrvati i Srbi i svi ostali. 

„A KAD SMO POVIJEST RAZOTKRILI POSVE/ I PROUČILI SVE ZNANO/ 

NAŠLI SMO DA JE NAOPAKO/ SVE O NAMA PRIKAZANO“. Samo sam 

neznatno parafrazirao proročke stihove pok. Josipa Severa, sjajnog pjesnika i 

antifašista, kakav sam u namjeri i sam,  ali tko su to danas  u Hrvatskoj fašisti!? 

Zar to nije i više nego jasno.  

Dante je izdajnike Domovine strpao u deveti krug pakla. Kamo ide hrvatska 

vlada? 

Pozdravljam Te, Mirjana također. Pozdravi Ankicu i kćeri. 

 

Stijepo 

 

Dragi Stijepo, 

 

Da, s pravom se pitaš: 

Dante je izdajnike Domovine strpao u deveti krug pakla. Kamo ide hrvatska 

vlada? 

Što je rekao Marko Ljubić na Laudato TV: Ne treba nam stabilna vlada ako izdaje 

hrvatske interese: 

https://narod.hr/hrvatska/video-marko-ljubic-krajnje-vrijeme-suprotstaviti-se-zlu 

Naravno i u Vladi ima ponečeg dobrog. Tako iz Ministarstva pravosuđa najavljuju 

pobjedu branitelja nad srpskim slugama (Ti ih nazivaš petokolonaši velikosrbstva 

i četništva)  u svezi s ploćom u Jasenovcu, uz pravdanje da HOS-ovci nisu smjeli 

provocirati srpske sluge: 

http://direktno.hr/direkt/ministar-pravosuda-potvrdio-ploca-poginulim-

pripadnicima-hos-ostaje-95919/  

Ja govorim o srpskim slugama, a Ti ih nazivaš petokolonaši velikosrbstva i 

četništva. Kako je o njima pisao Matoš, ne trebam Tebe podsjećati.  

(Tu ne mislim na Srbe u RH. O njihovom ponašanju možeš pogledati: 

http://direktno.hr/medijskipartneri/pupovcu-smeta-thompson-nema-nista-protiv-

mile-delije-94404/ ) 

Zgodno je pogledati kako to radi Mladen Pavković, predsjednik Udruge hrvatskih 

branitelja Domovinskog rata 91. (UHBDR91.), u tekstu: SRAMNA POMIRBA 

SRAMNOG JAKOVINE! 

Opet i opet ne govori istinu. Spomen ploča koju naziva „Za dom spremni“ je 

spomen-ploča poginulim pripadnicima HOS-a u Domovinskome ratu, a nikako ne 

poginulim borcima NDH-a. To bi barem morao znati. A koncert o kojem govori, 

https://narod.hr/hrvatska/video-marko-ljubic-krajnje-vrijeme-suprotstaviti-se-zlu
http://direktno.hr/direkt/ministar-pravosuda-potvrdio-ploca-poginulim-pripadnicima-hos-ostaje-95919/
http://direktno.hr/direkt/ministar-pravosuda-potvrdio-ploca-poginulim-pripadnicima-hos-ostaje-95919/
http://direktno.hr/medijskipartneri/pupovcu-smeta-thompson-nema-nista-protiv-mile-delije-94404/
http://direktno.hr/medijskipartneri/pupovcu-smeta-thompson-nema-nista-protiv-mile-delije-94404/
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a odnosi se na Marka Perkovića Thompsona, ne počinje s „ustaškim usklicima“ 

već onim usklicima s kojima su se borili hrvatski branitelji 1991. Što tada ovaj i 

ovakav nije rekao hrvatskim dragovoljcima, recimo u  Vukovaru, Osijeku, Voćinu, 

Pakracu, Vinkovcima, Kninu i drugim gradovima i mjestima, da na rukavima ne 

nose oznaku HOS-a na kojoj piše „Za dom spremni“ ili bolje da pod tom oznakom 

ne ginu za slobodnu, samostalnu i neovisnu hrvatsku državu? 

Dakle, gdje si, gospodine ili druže Jakovina, bio 1991.? 

http://www.dragovoljac.com/index.php/razno/6592-mladen-pavkovic-sramna-

pomirba-sramnog-jakovine  

Podsjetit ću Te da je to onaj isti Jakovina koji je iste (prosrpske) laži koristio i 

povodom naše Peticije ZDS od prije dvije godime s kojom smo branili 

Thompsona i „Bojnu Čavoglave“. Čak je više od 50% Katedre za povijest 

Filozofskog fakulteta tražilo da se povjesničari koji su potpisali Peticiju udalje iz 

strukovnih organizacija. 

Slično piše i Milan Ivkošić: 

Bude li Thompson kažnjen zbog pjesme “Čavoglave” koja počinje pokličem “Za 

dom – spremni”, onda bi tisuće ljudi koje se okupljaju u Kumrovcu na proslavi 

Titova rođendana trebale biti prijavljene i kažnjene jer kliču diktatoru, 

totalitarnom vođi i zločincu krivom za smaknuća desetaka tisuća ljudi, za 

najstrašnije zatvore i logore u koje su trpani njegovi politički protivnici (Goli 

otok, Stara Gradiška…), za ubojstva hrvatskih političkih emigranata… Razmjeri 

i grozota zala u NDH i komunističkoj Jugoslaviji manje-više su isti. Ali kad je riječ 

o samostalnoj Hrvatskoj, razlika je neusporediva. Mnogi dužnosnici bivše 

komunističke vlasti bili su i u vlastima smostalne Hrvatske, a komunisti su se 

zadržali i u različitim institucijama, pa i u pravosuđu. Mnoge medije održali su ili 

nove pokrenuli komunistički urednici i novinari, a rječnik kojim se služe u 

optužbama protiv političkih protivnika i “ustaša” isti je kao i u komunizmu… Da 

je tome tako, pokazuje činjenica da je ministar policije Davor Božinović bio 

komunistički dužnosnik, a Andrej Plenković je na maturalnom ispitu zrelosti 

“sazrio” citirajući Marxa i Kardelja. Pa su za kaznu Thompsonu – spremni, 

prenosi vecernji.hr. 

Jugonostalgičari žive u državi koju nisu željeli 

 Svako se jutro bude u državi koju nisu željeli, prisiljeni su posvuda gledati njezine 

simbole, zacijelo ih iritiraju i veliki uspjesi hrvatskih sportaša koje prate 

nacionalna slavlja… A smeta im i religija, pa su se u povodu Velike Gospe bivši 

član Saveza komunista i bivši predsjednik Ivo Josipović te bivši član Partije i bivši 

jugoslavenski veleposlanik u Vatikanu Ivica Maštruko žestoko okomili na obilje 

vjerskog programa na HTV-u. Maštruko kaže kako nije riječ samo “velikom broju 

specijaliziranih religijskih emisija” nego i o prilozima o kulturi, politici, 

sportu…”, u svima “osim u Vakulinoj vremenskoj prognozi.” Koja neistina! 

Religjske emisije čine samo koji postotak ukupnog programa HTV-a. Ta neistina 

i ne mora biti izgovorena iz sklonosti lažima nego iz uspomena na sretno 

Maštrukovo i Josipovićevo vrijeme kad je doista komunistička religija bila i u 

“prilozima o kulturi, politici, sportu…”, a preko zabrana nekih riječi i u 

vremenskoj prognozi. U 90 posto programa! 

http://www.dragovoljac.com/index.php/razno/6592-mladen-pavkovic-sramna-pomirba-sramnog-jakovine
http://www.dragovoljac.com/index.php/razno/6592-mladen-pavkovic-sramna-pomirba-sramnog-jakovine
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http://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/6585-bozinovic-i-

plenkovic-za-kaznjavanje-thompsona-spremni  

Kao da je Ivkošić razradio onu moju tvrdnju iz vremena Račanove vladavine kako 

on vlada državiom čije ime ne voli, a ja živim u državi čije ime volim pa je  meni 

mnogo bolje, zar ne? 

Dragi Stijepo, završit ću ovaj e-mail jednim reagiranjem na našu prepisku. Naime, 

naš pjesnik Ivan Bradvica mi piše: 

 

Gospodine Josipe! 

Nakon pjesme o Thompsonu evo mog kratkog stava o njemu: 

Thompsone 

Tvoja riječ,Tvoj glas,Tvoj stav se čuje 

Tvoja duša Domovinu oplemenjuje 

u Tebi prepoznajemo sebe 

mi smo ono što pjevaš Ti 

mi znamo našu slobodu slaviti. 

 

Evo pjesme: 

Marko Perkoviću Thompsone 

 

Marko Thompsone 

iz Tvog glasa slavljenički zvone 

riječi i osjećaji životoljublja 

koje glazba sljublja 

u budućnost potomstva 

hrvatskog zraka, kopna i pomorstva. 

Hrvatstvo slave 

pronosom istine prave. 

Prihvatio Te je puk 

njegov si istinski slavoluk 

lučonoša gdje Hrvata ima 

ljubav si među Hrvatima. 

Neka Te poživi Bog 

na ponos naroda svog. 

Pjevaj danas, pjevaj sutra 

vedra su s Tobom sva jutra. 

Duša nakon naše žrtve cvate 

Marko brate 

pjevaj u slobodi mira 

hrvatskog veselja našeg odabira. 

 

Naravno raduje  me što pripremam za tisak dva romana koja se dijelom događaju 

u našoj  Boki.  

Tvoj, 

Joško 

http://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/6585-bozinovic-i-plenkovic-za-kaznjavanje-thompsona-spremni
http://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/6585-bozinovic-i-plenkovic-za-kaznjavanje-thompsona-spremni
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NAPAD NA THOMPSONA NAPAD JE NA HRVATSKU 

 
REAGIRAO I THOMPSON: 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/thompson-o-zabrani-iz-slovenije-

ocekujem-da-me-drzava-zastiti-kao-hrvatskog-gradanina-1026119/ 

https://narod.hr/hrvatska/thompson-ocekujem-da-me-drzava-zastiti-hrvatskog-

gradanina-to-da-moji-fanovi-siritelji-mrznje-nacisti-fasisti-ne-stoji 

 

Druga reagiranja. 

 

Thompsonovi fanovi: 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/prekipjelo-im-230-tisuca-thompsonovih-

fanova-zahtijeva-odgovor-od-drzavnog-vrha-rh-je-li-marko-perkovic-fasist-a-

mi-huligani-1026016/ 

http://direktno.hr/zivot/smatra-li-hrvatska-drzava-marka-perkovica-thompsona-

fasistom-koji-sije-mrznjug-85891/ 

 

Prof. Tomac: 

http://direktno.hr/direkt/tomac-o-zabrani-thompsona-na-ljutu-ranu-uzvratiti-

istom-mjerom-85913/ 

 

Prof. Hebrang: 

http://direktno.hr/direkt/hebrang-bi-li-slovenija-bila-neovisna-da-nije-bilo-ljudi-

poput-thompsonag-85877/ 

 

Dr. Stjepandić: 

http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2017/05/18/j-stjepandic-stovana-

gospodo-predsjednice-republike-hrvatske-stovani-predsjednice-vlade-republike-

hrvatske/ 

 

Moje reagiranje prenilo više portala: 

http://kamenjar.com/pismo-gradonacelniku-maribora/ 

http://glasbrotnja.net/akademik-pecaric-pismo-gradonacelniku-maribora/ 

 

http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2017/05/17/akademik-josip-pecaric-

gradonacelniku-maribora/ 

http://dragovoljac.com/index.php/razno/4999-pismo-gradonacelniku-maribora 

 

Nešto radi i vlast: 

http://direktno.hr/direkt/plenkovic-o-zabrani-thompsona-predsjednica-

razgovarala-s-pahorom-85912/ 

http://direktno.hr/direkt/ekskluzivno-stierovo-ministarstvo-o-zabrani-

thompsona-u-sloveniji-85893/ 

 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/thompson-o-zabrani-iz-slovenije-ocekujem-da-me-drzava-zastiti-kao-hrvatskog-gradanina-1026119/
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/thompson-o-zabrani-iz-slovenije-ocekujem-da-me-drzava-zastiti-kao-hrvatskog-gradanina-1026119/
https://narod.hr/hrvatska/thompson-ocekujem-da-me-drzava-zastiti-hrvatskog-gradanina-to-da-moji-fanovi-siritelji-mrznje-nacisti-fasisti-ne-stoji
https://narod.hr/hrvatska/thompson-ocekujem-da-me-drzava-zastiti-hrvatskog-gradanina-to-da-moji-fanovi-siritelji-mrznje-nacisti-fasisti-ne-stoji
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/prekipjelo-im-230-tisuca-thompsonovih-fanova-zahtijeva-odgovor-od-drzavnog-vrha-rh-je-li-marko-perkovic-fasist-a-mi-huligani-1026016/
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/prekipjelo-im-230-tisuca-thompsonovih-fanova-zahtijeva-odgovor-od-drzavnog-vrha-rh-je-li-marko-perkovic-fasist-a-mi-huligani-1026016/
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/prekipjelo-im-230-tisuca-thompsonovih-fanova-zahtijeva-odgovor-od-drzavnog-vrha-rh-je-li-marko-perkovic-fasist-a-mi-huligani-1026016/
http://direktno.hr/zivot/smatra-li-hrvatska-drzava-marka-perkovica-thompsona-fasistom-koji-sije-mrznjug-85891/
http://direktno.hr/zivot/smatra-li-hrvatska-drzava-marka-perkovica-thompsona-fasistom-koji-sije-mrznjug-85891/
http://direktno.hr/direkt/tomac-o-zabrani-thompsona-na-ljutu-ranu-uzvratiti-istom-mjerom-85913/
http://direktno.hr/direkt/tomac-o-zabrani-thompsona-na-ljutu-ranu-uzvratiti-istom-mjerom-85913/
http://direktno.hr/direkt/hebrang-bi-li-slovenija-bila-neovisna-da-nije-bilo-ljudi-poput-thompsonag-85877/
http://direktno.hr/direkt/hebrang-bi-li-slovenija-bila-neovisna-da-nije-bilo-ljudi-poput-thompsonag-85877/
http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2017/05/18/j-stjepandic-stovana-gospodo-predsjednice-republike-hrvatske-stovani-predsjednice-vlade-republike-hrvatske/
http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2017/05/18/j-stjepandic-stovana-gospodo-predsjednice-republike-hrvatske-stovani-predsjednice-vlade-republike-hrvatske/
http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2017/05/18/j-stjepandic-stovana-gospodo-predsjednice-republike-hrvatske-stovani-predsjednice-vlade-republike-hrvatske/
http://kamenjar.com/pismo-gradonacelniku-maribora/
http://glasbrotnja.net/akademik-pecaric-pismo-gradonacelniku-maribora/
http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2017/05/17/akademik-josip-pecaric-gradonacelniku-maribora/
http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2017/05/17/akademik-josip-pecaric-gradonacelniku-maribora/
http://dragovoljac.com/index.php/razno/4999-pismo-gradonacelniku-maribora
http://direktno.hr/direkt/plenkovic-o-zabrani-thompsona-predsjednica-razgovarala-s-pahorom-85912/
http://direktno.hr/direkt/plenkovic-o-zabrani-thompsona-predsjednica-razgovarala-s-pahorom-85912/
http://direktno.hr/direkt/ekskluzivno-stierovo-ministarstvo-o-zabrani-thompsona-u-sloveniji-85893/
http://direktno.hr/direkt/ekskluzivno-stierovo-ministarstvo-o-zabrani-thompsona-u-sloveniji-85893/
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SVETI LI SE DANAŠNJA VLAST PROF. 

MIHAJLOVIĆU? 

  
Damir Pešorda je u Hrvatskom tjedniku od 01. 06. 2017. objavio tekst čiji naslov 

sve kaže: PLENKOVIĆ JE OD TUĐMANOVE STRANKE ZADRŽAO SAMO 

IME ČAK SE ODRIČE I BIRAČKOG TIJELA DIJELA HDZ-A. 

To je točno, ali sve što u tekstu Pešorda piše pokazuje kako zapravo Plenković 

stalno pokazuje biračkom tijelu HDZ-a kakve su mu namjere.  

Prvo je iskoristio najpopularnijeg HDZ-ovca dr. sc. Zlatka Hasanbegovića da 

pobjedi na izborima, a onda je na njegovom ministarsko mjesto doveo Ninu 

Obuljen Koržinek koja je prije toga imala vidnu ulogu u protuhrvatskim prljavim 

rabotama (general Praljak, HAVC,...). Jasno je bilo da će se takvi postupci 

nastaviti. Pešorda piše o „njenim“ kadrovima: nova-stara ravnateljica HINE 

Branka Valentić, novi (istovjetan starom) ravnatelj HAVC-a Danijel Rafaelić. 

Plenković itekako ne da ni velposlanike koje je prethodna vlast postavila, ipak su 

se neki posebno isticali svojim antihrvatskoim djelovanjem. Posebno mu je drag 

Ivo Goldstein. Vjerojatno zbog čuvene Titove slike u njegovom veleposlanstvu u 

Parizu pa ga je zbog toga nagradio i članstvom u Povjerenstvu za suočavanje s 

prošlošću (netko se mora boriti da se ne promjeni lažna slika o NDH, zar ne?) ili 

veleposlanika Joška Para (koji mu je drag zbog ponašanja prema Predsjednici RH 

koja se zalaže za suverenističku politiku RH). 

Kada se sjetimo veleposlanice u Beču i njenog odnosa u napadima na Marka 

Perkovića Thompsona, ostavlja me u uvjerenju da je Plenković samo otvarao usta 

kada je nedavno prepuna dvorana Lisinski sa cijelim državnim vrhom pjevala 

Thompsonovu pjesmu „Lijepa li si“.  

http://kamenjar.com/lisinskim-se-orilo-herceg-bosno-srce-ponosno/  

Zato me i ne čudi što ja dobivam ovakva upozorenja iz Hercegovine: 

  

Naslov:  Thompsonovi koncerti u BiH 

Datum:  Sat, 3 Jun 2017 16:21:11 +0200 

Šalje:  Vide  

Prima:  'Josip Pečarić' <pecaric@element.hr> 

  

Poštovani akademiče,  

Ne znam pratite li vijesti oko najava Thompsonovih koncerata u Mostaru, Novom 

Travniku…   

Linkovi:  

http://www.dnevnik.ba/dogadaji/zbog-thompsona-nacelnik-opcine-novi-travnik-

priziva-nerede-u-vlastitom-gradu 

http://www.tvrtko.info/?p=51185 

http://www.dnevnik.ba/dogadaji/iz-njemacke-na-thompsonov-koncert-u-novi-

travnik-dolazi-5-autobusa 

http://kamenjar.com/lisinskim-se-orilo-herceg-bosno-srce-ponosno/
mailto:pecaric@element.hr
http://www.dnevnik.ba/dogadaji/zbog-thompsona-nacelnik-opcine-novi-travnik-priziva-nerede-u-vlastitom-gradu
http://www.dnevnik.ba/dogadaji/zbog-thompsona-nacelnik-opcine-novi-travnik-priziva-nerede-u-vlastitom-gradu
http://www.tvrtko.info/?p=51185
http://www.dnevnik.ba/dogadaji/iz-njemacke-na-thompsonov-koncert-u-novi-travnik-dolazi-5-autobusa
http://www.dnevnik.ba/dogadaji/iz-njemacke-na-thompsonov-koncert-u-novi-travnik-dolazi-5-autobusa


                                     JOSIP STJEPANDIĆ I THOMPSON                        167 

 
 

http://www.dnevno.hr/vijesti/regija/jos-jedan-udar-na-thompsona-sdp-mostar-

trazi-zabranu-koncerta-i-skupa-podrske-sestorici-duznosnika-herceg-bosne-

1027998/ 

http://bljesak.info/rubrika/vijesti/clanak/sda-optuzuje-da-se-koncertom-

thompsona-zeli-stvoriti-nova-kriza-u-mostaru/200348 

 Pozdrav! 

  

Zapravo se Thompsona napada kroz svo vrijeme od 2000-e godine i to samo 

pokazuje veličinu samog Thompsona i njegovih pjesama i  zasluga ne samo u 

Domovinskom ratu već i kroz svo ovo vrijeme od smrti Hrvatskog Predsjednika 

do danas. Zapravo napadi u Sloveniji i Bih samo pokazuju da srpske sluge gube 

bitku protiv Thompsona u RH, pa im drugovi iz susjednih država moraju pomoći. 

  

Pešorda kaže i slijedeće: 

  Slaven Letica tvrdi da mu je Andrej Plenković rekao da u izboru Drage Prgometa 

za HDZ-ova kandidata za gradonačelnika HDZ-a nije slučajno pogriješio, nego 

se želi riješiti tog dijela biračkog tijela koje glasuje za Hasanbegovića, Brunu 

Esih i slične političare. Ako je tomu uistinu tako, onda je to bio znak Plenković 

namjerava preobraziti HDZ u stranku koja od Tuđmana baštini samo ime. Ipak, 

malo je čudno da se neka politička stranka želi riješiti dijela svojih birača. No, s 

druge strane ako Plenković tu svoju nakanu uistinu i javno iskaže, bila bi to 

poštena gesta s njegove strane. Prvi put nakon Tuđmana jedan bi lider HDZ-a 

uskladio svoje riječi i djela. Pa ako bi mu glasači i dalje nastavili davati 

povjerenje, ne bi se imali nakon izbora pravo žaliti da su prevareni. 

http://hrsvijet.net/index.php/kolumna-damir-pesorda/46907-damir-pesorda-

rijeci-i-djela  

Očito se Pešorda i ja razlikujemo vrlo malo u svojim precjenama, tj. on smatra da 

Plenković tu svoju najavu treba javno iskazati, a ja mislim da je sa svim tim 

postupcima on to već i jeste učinio. 

Pri tome treba govoriti ne samo o spomenutom, ne samo o odnosu prema 

braniteljima kroz svo ovo vrijreme od 2000. godine, nego i nebrizi vlasti o onima 

koji su se stalno borili za hrvatske vrjednote i zbog njih stradavali. Koliko im te 

hrvatske vrjednote ništa ne znače pokazuju upravo činjenice da takvim 

stradalnicima ne pokušavaju pomoći ni kada su na vlasti. 

O jednom od takvih slučajeva je govorio i dr. sc. Josip Stjepandić na 

predstavljanju naših knjiga u Splitu jer je dr. Stjepandić odigrao veliku ulogu u 

napadima na ministra Barišića zbog navodnog plagijata: 

Ministar mi se zahvalio kako priliči i darovao mi jednu svoju knjigu. 

Činjenicu da me ministar upoznao, te da vjerojatno cijeni moje mišljene, iskoristio 

sam  da ga upozorim na neke protuzakonite radnje puno prije njagova mandata, 

koje bi on konačno morao ispraviti. Primjerice slučaj ravnatelja škole Krešimira 

Mihajlovića, koji je izgubio posao jer je izvjesio plakat s generalom Gotovinom, 

(...) 

Što mislite: kako je ministar Barišić reagirao? 

http://www.dnevno.hr/vijesti/regija/jos-jedan-udar-na-thompsona-sdp-mostar-trazi-zabranu-koncerta-i-skupa-podrske-sestorici-duznosnika-herceg-bosne-1027998/
http://www.dnevno.hr/vijesti/regija/jos-jedan-udar-na-thompsona-sdp-mostar-trazi-zabranu-koncerta-i-skupa-podrske-sestorici-duznosnika-herceg-bosne-1027998/
http://www.dnevno.hr/vijesti/regija/jos-jedan-udar-na-thompsona-sdp-mostar-trazi-zabranu-koncerta-i-skupa-podrske-sestorici-duznosnika-herceg-bosne-1027998/
http://bljesak.info/rubrika/vijesti/clanak/sda-optuzuje-da-se-koncertom-thompsona-zeli-stvoriti-nova-kriza-u-mostaru/200348
http://bljesak.info/rubrika/vijesti/clanak/sda-optuzuje-da-se-koncertom-thompsona-zeli-stvoriti-nova-kriza-u-mostaru/200348
http://hrsvijet.net/index.php/kolumna-damir-pesorda/46907-damir-pesorda-rijeci-i-djela
http://hrsvijet.net/index.php/kolumna-damir-pesorda/46907-damir-pesorda-rijeci-i-djela
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Nikako! Nakon što je njegova tajnica potvrdila primitak mojih pisama, nikakvog 

odgovora nisam dobio.  

Ministar me više ne poznaje! Kladimo se da više ne zna tko su Krešimir Mihajlović 

i …?  

To je ta nova VJERODOSTOJNOST u vladi „EUROPSKE DIMENZIJE“! 

  

Zato ću ovaj tekst završiti s e-mailom koji sam sam dobio od prof. Mihajlovića: 

  

Datum:  Fri, 2 Jun 2017 23:07:35 +0200 

Šalje:  Krešimir Mihajlović  

Prima:  Josip Pecaric <pecaric@element.hr> 

  

Poštovani i dragi Josipe,  

Uvijek ste mi davali potporu i pisali o onome što se dogodilo sa mnom.  

U reviziji sudskog spora neki sudac Vrhovnog suda  Jadranko Jug poništio je 

kompletnu moju dobivenu presudu 

Kako bi bogodovali Mirjani Jermol prilikom reizbora za ravnateljicu.  

Sada škola tuži mene i vrlo brzo zakazuju suđenja.  

U dogovoru s gospođom Mišetić, mojom odvjetnicom,pozivam vas ako želite i 

ako možete nazočiti suđenju  zakazanom za srijedu, 7.6.2017. s početkom u 12 

sati kako bi sutkinja vidjela da ipak ima ljudi koji prate  sve što se događalo, što 

se događa i što  će se još događati a u svezi moga slučaja. 

Ispod je preslik sa podacima o broju predmeta i koja sutkinja vodi predmet.  

Hvala,   

mir i dobro, božji blagoslov,  

S poštovanjem. 

                            Krešimir Mihajlović  

  

Rasprava 07.06.2017. 

                                                                                              

 u 12 sati, sudac Sanja Lovrić  

  

OPĆINSKI GRAĐANSKI SUD U ZAGREBU 

  

Tužitelj: OSNOVNA ŠKOLA PETRA ZRINSKOGA 

   

Tuženi: Krešimir Mihajlović, OIB: 87511602205 

  

 Vjerujem da će puno vas koji pročitate ovaj tekst moći doći i pružiti potporu prof. 

Mihajloviću, kada je hrvatska vlast zaboravila zbog čega je on u nemilosti, a 

zapravo se samo trudi podsjetiti nas da su mnogi od njih bili na vlasti kada su 

proganjani naši generali. Svete li se oni, zapravo, prof. Mihajloviću? 

 

  

mailto:pecaric@element.hr
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AGENCIJA ZA ELEKTRONIČKE MEDIJE 

 

PRIJAVA PROTIV AGENCIJE HINA ZBOG ŠIRENJA 

NETOČNIH INFORMACIJA 
 

Štovani dame i gospodo,  

HINA je dne 8. ili 9. kolovoza 2017. prenijela vijest, koju su preuzeli mnogi 

korisnici njezinih usluga, koja sadrži i sljedeći odlomak:  

„…Ali je identitet pjevača koji je s pozornice zapjevao pjesmu “Bojna Čavoglave” 

poznat, kao i činjenica da ta pjesma počinje s uzvikom “Za dom spremni” zbog 

čega je prošle godine na proslavi Oluje u Kninu bio prekršajno prijavljen i na 

Prekršajnom sudu novčano kažnjen (potcrtao J.S.), te je kasnije rekao da je taj 

pozdrav dio pjesme koja nije zabranjena i koja njeguje sjećanje na Domovinski 

rat.  

Izvor npr:  

https://www.vecernji.hr/vijesti/marko-perkovic-thompson-prekrsajno-prijavljen-

zbog-krsenja-javnog-reda-i-mira-na-koncertu-u-slunju-1187567  

http://www.jutarnji.hr/vijesti/hrvatska/thompsonu-sjela-prekrsajna-prijava-

policija-pomocu-snimki-pokusava-pronaci-ljude-koji-su-skandirali-ustaske-

pozrave-i-nosili-neprimjerena-obiljezja/6448687/  

Kako je pjevač dan kasnije priopćio, on nikada nije bio kažnjen na Prekršajnom 

sudu:  

http://www.jutarnji.hr/vijesti/hrvatska/thompsonov-menadzment-upozorio-na-

veliku-gresku-thompson-nikad-nije-kaznjen-zbog-bojne-cavoglave-

proslogodisnji-postupak-u-tijeku/6450250/  

Ovakvo postupanje uredništva HINA je krajnje neobjektivno te neprofesionalno, 

pa Vas pozivam da protiv HINA te njezinih odgovornih osoba poduzmete 

odgovarajuće mjere zbog krivog informiranja i uznemiravanja javnosti. To je tim 

nužnije jer se radi o središnjem servisu za mnoge medije, koje vijesti HINA-e 

preuzimaju bez provjere istinitosti. Večernji list čak nije niti objavio ispravak na 

mrežnome izdanju.  

 

Sa štovanjem  

 

Dr. Josip Stjepandić  
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ZAHVALA BISKUPU KOŠIĆU 

 
Poštovani Oče biskupe, 

 

Zahvaljujemo se na Vašim riječima s kojima, ne prvi put, točno opisujete 

ponašanje hrvatskih vlasti: 

– Je li moguće da hrvatska policija hapsi hrvatske branitelje? Kakva je sad opet 

ova protuhrvatska vlast koja se usuđuje to činiti u Kninu na proslavi Dana 

pobjede?.  

Činjenica je da već drugu godinu u Kninu vlast hapse hrvatske branitelje iz redova 

HOS-a koji na svoj dan uzvikuju svoj poklič iz Domovinskog rata. Isto tako 

napadaju već treću godinu na isti dan hrvatskog branitelja Marka Perkovića 

Thompsona zbog izvođenja njegove pjesme „Bojna Čavoglave“ koja je postala 

jedan od simbola Domovinskog rata. Pogledajte Thompsonov odgovor: 

http://kamenjar.com/thompson-odgovorio-prijavu-zbog-koncerta-slunju/ 

 „U svom odgovoru MUP se poziva na „ postojeću sudsku praksu, ali i temeljem 

odluke Ustavnog suda broj: U-III-2588/2016. od 8. studenoga 2016. prihvaćeno 

je pravno stajalište da uzvikivanje spomenutog pozdrava ispunjava obilježja 

navedenog prekršaja.“ 

To je potpuna neistina jer su drugi sudovi donosili drugačije odluke i prije i poslije 

te odluke.  

Dakle neistina je da se radi o postojećoj sudskoj praksi. Policija sprovodi zakone, 

a ne postoji zakon po kome je zabranjen poklič ZDS. A kada se to radi po volji 

politike, onda to više nije demokratska država! Spomenimo da zapravo policija 

radi suprotno tome jer se napada i tvrdi da je ustaški i sam znak HOS-a u kome 

postoji i poklič ZDS koje su hrvatske vlasti odobrile. 

http://kamenjar.com/udruge-hos-a-podizu-tuzbe/  

A poznato je da su koalicijski partneri prozivali i pozivali HDZ da se postupa na 

ovakav način. Poznato je da su oni i ranije imali slične zahtjeve, kao npr. kada su 

tražili da se povuče tužba za genocid. 

Znamo da bi i to bilo u interesu onoga što propagira velikosrpski Memorandum 

SANU 2 jer je presuda stalnog Suda u Haagu po kojoj je Srbija agresor na 

Hrvatsku i koja je u toj agresiju učinila niz genocidnih radnji u potpunoj 

suprotnosti s ciljevima Memoranduma. 

Istom cilju služe i ovi napadi na poklič HOS-ovaca ZA DOM SPREMNI. Poklič 

koji su u Domovinskom ratu koristili ti legendarni hrvatski branitelji proslavivši 

se i u Vukovaru, i u Škabrnji, i u Dubrovniku... 

Upravo zbog istinitosti Vaših poruka izloženi ste tolikim uvredama. 

Uvjereni smo da ćete i u buducnosti nepokolebljivo promicati istinu i pravdu. 

Zato primite izraze naše velike zahvalnosti. 

 

Akademik Josip Pečarić 

Dr. sc. Josip Stjepandić 

 

http://kamenjar.com/thompson-odgovorio-prijavu-zbog-koncerta-slunju/
http://kamenjar.com/udruge-hos-a-podizu-tuzbe/
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POLITIKA ŠARAFCIGER 
 

U subotu je dr. Stjepandić na povratku sa službenog puta u Italiju svratio i 

u Zagreb.  

Kažem mu kako me iznenadila činjenica da je malo naših portala prenjelo 

njegovo pismo Predsjedniku Vlade. Ja sam našao Pismo samo na dva portala. 

Posebno smo komentirali kako je kolegica iz Šangaja komentirala ZDS. 

(Vidjeti: 

http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2017/06/22/dr-josip-stjepandic-stovani-

gospodine-predsjednice-vlade-republike-hrvatske/ ) 

Kaže mi kolega Stjepandić da uskoro ide u Kinu pa će još više razgovarati s 

tamošnjim znanstvenicima o tom pozdravu naših HOS-ovaca i mnogih 

drugih hrvatskih branitelja.  

A možda je našim portalima već bilo previše tekstova o pismu kojega je 

Predsjedniku Vlade napisao biskup Košić. Čini mi se da je ta dva pisma spojila 

naša sjajna kolumnistica Mirela Pavić koja svoju kolumnu u Hrvatskom tjedniku 

od 29. lipnja 2017, završava ovako: 

Liam shi! 

I pozdrav biskupu Košiću, ma di bija! 

Imenjaku sam rekao kako je moj dojam kako je na djelu dogovor PLOČA ZA 

PLOČU. Dakle skidanje ploča na Trgu jednom od 10 najvećih zločinaca s jedne 

strane i ploče hrvatskim junacima u Jasenovcu o čemu i piše Stjepandić 

Plenkoviću: 

Isto tako, očigledno je da ne pratite vrlo informativnu emisiju TV Bujica. Da tomu 

nije tako, onda biste sigurno došli do svjedočenja don Miljenka Babaića 

(29.4.2016) da su dubrovački branitelji, razočarani kad nisu mogu dobiti dodatno 

pojačanje od HOS-a, od njega zatražili da pošalje makar njihove oznake. 

Da agresori su se panično bojali naših HOSovaca! 

Uvijek treba naglasiti da su za skidanje ploča u Zagrebu najzaslužniji Bruna Esih 

i Zlatko Hasanbegović!  

Jasno je bilo da je ploča u Jasenovcu bila dio nagodbe HDZ-a i HNS-a 20. 06. 

2017. kada je o njoj progovorio sam Plenković. Komentirao sam prijateljima: 

 

ANDREJ PLENKOVIĆ 

HOS je u Jasenovcu mogao staviti ploču bez grba i problema ne bi bilo 

http://direktno.hr/direkt/hos-jasenovcu-mogao-staviti-plocu-bez-grba-i-

problema-ne-bi-bilo-89452/ 

ZAPRAVO: 

HOS u Jasenovcu nije morao staviti ploču i problema ne bi bilo 

ili: 

HOS se nije morao boriti u Domovinskom ratu i problema ne bi bilo 

ili: 

Branitelji se nisu morali boriti u Domovinskom ratu i problema ne bi bilo 

I OPET BI IMALI VLAST KOJA RADI ŠTO SRBI TRAŽE! 

http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2017/06/22/dr-josip-stjepandic-stovani-gospodine-predsjednice-vlade-republike-hrvatske/
http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2017/06/22/dr-josip-stjepandic-stovani-gospodine-predsjednice-vlade-republike-hrvatske/
http://direktno.hr/direkt/hos-jasenovcu-mogao-staviti-plocu-bez-grba-i-problema-ne-bi-bilo-89452/
http://direktno.hr/direkt/hos-jasenovcu-mogao-staviti-plocu-bez-grba-i-problema-ne-bi-bilo-89452/
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TKO JE ONO NEŠTO SPOMINJAO POLITIČKU PROSTITUCIJU? 

Kasnije sam se korigirao: 

Točnije: OVO SU ISPRAVNE PREMISE! 

(Nadam se: Očita je poruga na komentar Predsjednika Vlade da je biskup svoje 

pismo pisao na pogrješnim premisama.) 

Naravno i sami HNS-ovci slavodobitno najavljuju skidanje ploče u Jasenovcu za 

mjesec dana. Njima je to doista važno jer se za to najsnažnije zauzela njihova 

bivša predsjednica, od HNES-a etički osuđena veleizdajnica Vesna Pusić 

zahtjevajući da vlast šarafcigerom skine tu ploču. Podsjetit ću vas da su jednom 

od HOSovaca čija su imena dana na toj ploči upravo šarafcigerom fašistički 

agresori na Hrvatsku iskopali oči! 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/veliki-dan-za-hrvate-osudeni-stjepan-

mesic-vesna-pusic-milorad-pupovac-793979/ 

S druge strane Ministaru Uprave nisu drage najave Premijera kako je politika 

iznad prava pa se u medijima najavilo kako bi njegovo Ministarstvo moglo odbiti 

zahtjev za uklanjanjem ploče jer nema pravne osnove budući je HOS-ov grb 

odobren od Ministarstva uprave još u vrijeme Račanove vlade. 

O tome su u Bruxellesu pitali premijera Plenkovića, no on tvrdi da ta informacija 

nije istinita. 

http://dnevnik.hr/vijesti/hrvatska/sdp-ovac-predrag-matic-objasnio-zasto-nece-

glasati-za-skidanje-ploce-hos-a-u-jasenovcu---480701.html  

Zato bi političku prostituciju o kojoj je govorio biskup Košić zapravo trebali 

nazvati POLITIKA ŠARAFCIGER!  

Iako je tako ne zovu o toj politici možemo pročitati u izvrsnim raščlambama 

Marka Ljubića: 

https://narod.hr/hrvatska/marko-ljubic-antifasizam-smrtonosan-hrvatsku-

slobodu-nezavisnost  

https://narod.hr/hrvatska/marko-ljubic-proglasavajuci-temeljne-nacionalne-

zadace-zaokruzenim-plenkovic-se-ruga-hrvatskoj  

http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/m-ljubic/27083-m-ljubic-hrvatska-ce-

biti-na-konju-tek-kad-budak-jovanovic-klasic-ili-pusic-budu-na-magarcu.html  

Nedugo poslije Plenkovića na scenu stupa Predsjednik Ustavnog suda RH 

Miroslav Šeparović koji o ploči u Jasenovcu u Saboru odgovara na pitanje 

zastupnika iz redova naroda koji je izvršio fašističku agresiju na Hrvatsku i koji 

je npr. svojim lažima o pokrštavanju 11.000 srpske djece i osobno sudjelovao u 

toj agresiji i od HNES-a također etički osušđeni veleizdajnik Milorad Pupovac, pa 

kaže: 

"Nemam dileme, ploči s pozdravom 'Za dom spremni' u Jasenovcu nije mjesto.To 

je simbol stradanja žrtava ustaškog režima. Uvažavam branitelje i siguran sam 

da nisu željeli veličati NDH, ali s takvim pozdravom mogu povrijediti žrtve. Neka 

Vlada nađe zakonit način da se ploča ukloni", 

https://www.24sata.hr/news/separovic-ploci-u-jasenovcu-za-dom-spremni-nije-

mjesto-530200  

Zapravo je nevjerojatno kako neki ljudi pljuju po svojoj struci. Tako ovdje 

pravnik i predsjednik Ustavnog suda zna da govori neistinu jer se na ploči u 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/veliki-dan-za-hrvate-osudeni-stjepan-mesic-vesna-pusic-milorad-pupovac-793979/
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/veliki-dan-za-hrvate-osudeni-stjepan-mesic-vesna-pusic-milorad-pupovac-793979/
http://dnevnik.hr/vijesti/hrvatska/sdp-ovac-predrag-matic-objasnio-zasto-nece-glasati-za-skidanje-ploce-hos-a-u-jasenovcu---480701.html
http://dnevnik.hr/vijesti/hrvatska/sdp-ovac-predrag-matic-objasnio-zasto-nece-glasati-za-skidanje-ploce-hos-a-u-jasenovcu---480701.html
https://narod.hr/hrvatska/marko-ljubic-antifasizam-smrtonosan-hrvatsku-slobodu-nezavisnost
https://narod.hr/hrvatska/marko-ljubic-antifasizam-smrtonosan-hrvatsku-slobodu-nezavisnost
https://narod.hr/hrvatska/marko-ljubic-proglasavajuci-temeljne-nacionalne-zadace-zaokruzenim-plenkovic-se-ruga-hrvatskoj
https://narod.hr/hrvatska/marko-ljubic-proglasavajuci-temeljne-nacionalne-zadace-zaokruzenim-plenkovic-se-ruga-hrvatskoj
http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/m-ljubic/27083-m-ljubic-hrvatska-ce-biti-na-konju-tek-kad-budak-jovanovic-klasic-ili-pusic-budu-na-magarcu.html
http://www.hkv.hr/izdvojeno/komentari/m-ljubic/27083-m-ljubic-hrvatska-ce-biti-na-konju-tek-kad-budak-jovanovic-klasic-ili-pusic-budu-na-magarcu.html
https://www.24sata.hr/news/separovic-ploci-u-jasenovcu-za-dom-spremni-nije-mjesto-530200
https://www.24sata.hr/news/separovic-ploci-u-jasenovcu-za-dom-spremni-nije-mjesto-530200
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Jasenovcu ne nalazi pozdrav ZDS već je on u sklopu grba HOS-a koji je 

legalan u RH. Ne treba biti previše inteligentan pa znati da tvrdnja da se na 

ploči nalazi pozdrav ZDS podrazumjeva da je on stavljen sam po sebi na njoj. 

Dakle, čovjek koji bi trebao osuđivati kršenje prava u RH pa i Politikom 

šarafciger, sam ih krši. I upravo pokazujući u Saboru da mu je interes 

političara koji ga biraju važniji od struke i onoga što bi kao predsjednik 

Ustavnog suda trebao raditi nama garantira da će on biti i izabran, zar ne? 

Podsjetimo da su ustavni sudci, s izuzetkom časnog ustavnog sudca 

Miroslava Šumanovića, slično nepoštenje pokazali i u slučaju Josipa 

Šimunića (npr. moja knjiga Dnevnik u znaku 'Za dom spremni' završava 

teksatom: Ustavnom sudu RH je Domovinski rat zapravo 'oiticanje mržnje na 

temelju rasne, nacionalne i vjerske pripadnosti'. 

Nemojmo zaboraviti da se i Marko Perković Thompson sustavno proganja 

još od 2000.-e godine, zbog pjesme Bojna Čavoglave koja počinje s 

pozdravom ZDS! Pa i naslov najnovije kolumne Zvonimira Hodaka sve kaže 

i o tom progonu: 

Pjesma ‘Čavoglave’ je antifašistička – s njom na usnama borili su se četiri godine 

protiv crnih četničkih i crvenih JNA fašista! 

http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/pjesma-cavoglave-je-

antifasisticka-s-njom-na-usnama-borili-su-se-cetiri-godine-protiv-crnih-

cetnickih-i-crvenih-jna-fasista-1037284/  

Prije nekoliko dana sam govorio o gaženju struke od strane Predsjednika 

Ustavnog suda jednom kolegi sa Sveučilišta i komentirao kako me čudi da 

poslije istupa Predsjednika Vlade članovi vladinog Vijeća za suočavanje s 

prošlošću nisu podnjeli ostavke na to članstvo. Znamo da je to Vijeće Vlada 

i formirala zbog ploče u Jasenovcu, zapravo zato što nisu imali petlje reći 

istinu o tvrdnji da na toj ploči stoji ZDS i optužiti one koji traže da se 

oskrnavi nešto što je u RH odobreno. Podsjetimo se npr. kako je to najavila 

TV N1:  

Ovo Vijeće je, podsjetimo, način na koji je Vlada reagirala nakon što je nedaleko 

od najvećeg koncentracijskog logora NDH, u samom Jasenovcu, postavljena 

ploča s ustaškim pozdravom "Za dom spremni". 

http://hr.n1info.com/a182424/Vijesti/Ovo-su-clanovi-Vijeca-za-suocavanje-s-

prosloscu.html 

I onda dođem doma i doznam kako o tome govori predsjednik tog Vijeća: 

Vijeće nije razgovaralo ni o ploči HOS-a u Jasenovcu, a Kusić objašnjava da se 

neće baviti pojedinačnim slučajevima već će predložiti općenite preporuke. 

"Nadamo se da će to biti na neki način korisno Vladi, da će ih Vlada prihvatiti, 

ne samo ova vlada nego i sljedeće vlade. To je cilj Vijeća, da u konačnici postavi 

temelje koji će moći služiti kao jedna konstanta za buduće generacije", rekao je te 

apelirao na medije koji prate rad Vijeća kazavši kako je njihova uloga velika u 

tome kako će javnost prihvatiti odluke Vijeća. 

http://direktno.hr/domovina/odrzana-prva-sjednica-vijeca-za-suocavanje-s-

prosloscu-90434/  

http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/pjesma-cavoglave-je-antifasisticka-s-njom-na-usnama-borili-su-se-cetiri-godine-protiv-crnih-cetnickih-i-crvenih-jna-fasista-1037284/
http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/pjesma-cavoglave-je-antifasisticka-s-njom-na-usnama-borili-su-se-cetiri-godine-protiv-crnih-cetnickih-i-crvenih-jna-fasista-1037284/
http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/pjesma-cavoglave-je-antifasisticka-s-njom-na-usnama-borili-su-se-cetiri-godine-protiv-crnih-cetnickih-i-crvenih-jna-fasista-1037284/
http://hr.n1info.com/a182424/Vijesti/Ovo-su-clanovi-Vijeca-za-suocavanje-s-prosloscu.html
http://hr.n1info.com/a182424/Vijesti/Ovo-su-clanovi-Vijeca-za-suocavanje-s-prosloscu.html
http://direktno.hr/domovina/odrzana-prva-sjednica-vijeca-za-suocavanje-s-prosloscu-90434/
http://direktno.hr/domovina/odrzana-prva-sjednica-vijeca-za-suocavanje-s-prosloscu-90434/
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I tako je Vijeće formirano zbog HOS-ove ploče u Jasenovcu, onda nam najave 

njeno skidanje bez obzira što to Vijeće postoji, da bi nas samo Vijeće izvjestilo da 

se oni neće baviti takvim pojedinačnim slučajevima. Kako bi i mogli kada su se u 

HDZ-u i HNS-u dogovorili da oni to sami riješe, zar ne? 

A zapravo Vijeće ne može ništa riješiti jer je to pitanje najopćenitije pitanje koje 

se postavlja pred Vijeće. 

Naime HOSovci su branitelji i odnos prema njima je odnos prema Domovinskom 

ratu. Jasno je da HNS-ovci imaju interes istovjetan interesu fašističkog  agresora, 

tj. nametnuti kao prioritet u RH partizanski pokret i tzv. antifađšizam. Davno sam 

nazvao ovo što možemo nazvati i političkom prostitucijom i politikom šarafciger 

– pomirba djece partizana iz svih stranaka. Dakle, partizani i antifašisti (zapravo 

crveni fašisti) su važniji od branitelja. Borba za Jugoslaviju u II. Svjetskom ratu 

je važnija od borbe branitelja za Hrvatsku u Domovinskom ratu.  

Slavko Goldstein je tzv. antifašistima poručio u momentu kada su osnivali njihovu 

Ligu: Odrecite se Tita, a branite antifašizam. 

Zato je važnija ploča u Jasenovcu nego trg u Zagrebu, jer je ploča u Jasenovcu 

podignuta u spomen na istinske antifašiste, u spomen onima  koji su izgubili svoje 

živote braneći Hrvatsku od fašističkog velikosrpskog agresora, a koji su imali i 

imaju i danas podršku tzv. antifašista a zapravo crvenih fašista!  

A to i jest Politika šarafciger, zar ne? 
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MATEMATIKA, PJESME I NOGOMET. ZAGREB, 2018. 
 

NEODRŽANO PREDSTAVLJANJE KNJIGE DNEVNIK 

U ZNAKU “ZA DOM SPREMNI” 
 

 
 

 Na žalost večeras nije održano najavljeno predstavljanje knjige “Dnevnik u znaku 

‘Za dom spremni’” u Udruzi specijalne policije iz Domovinskog rata s 

predstavljačima prof. dr. sc. Zdravkom Tomcem, dr. sc. Damirom Pešordom i 

odvjetnikom Zvonimirom Hodakom. Ispričavam im se što do predstavljanja nije 

došlo! Knjiga je tiskana zahvaljujući gospodi Vinku Markulinu i Branku Hrkaču. 

Predstavljanje se trebalo održati na dan kada je pred žalbenim vijećem 

Međunarodnog kaznenog suda za bivšu Jugoslaviju (ICTY) u Haagu započela 

sedmodnevna rasprava o žalbama koje su na prvostupanjsku presudu podnijela 

šestorica bosanskohercegovačkih Hrvata osuđenih za navodne ratne zločine u BiH 

i o žalbi tužiteljstva. Zato sam ovo Predstavljanje želio posvetiti njima. Sve ih 

lijepo pozdravljam i moram se još jednom pohvaliti da mi je general Praljak jedan 

od najdražih prijatelja! Zato moram posebno pozdraviti i generala Mija Jelića koji 

je danas došao na “predstavljanje” jer je sigurno najzaslužniji što danas mnogo 

više u RH znamo o zločinima nad Hrvatima u BiH.  

A ta šestorica Hrvata su danas optuženi u Haagu i zato što u RH ima puno 

veleizdajica pa je moguće u današnjem svijetu suditi Hrvatima zato što su branili 

i obranili svoja ognjišta.  

I ova knjiga je nastala iz sličnih razloga. Fašističku velikosrpsku agresiju na 

Hrvatsku pomagali su svjetski moćnici. Željeli su da planiranim genocidom u 

Bihaću proglase Srbe pobjednikom u ratu u BiH. Hrvatska im je to onemogučila. 

Sudili su nam zbog toga, ali su generali Gotovina i Markač oslobođeni. Sada im 
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ostaje ovo suđenje za osvetu zbog izostanka planirane srpske pobjede. Pokušaj 

kriminalizacije Domovinskog rata zbog “Oluje” im je propao i svjesni su da im 

ostaje jedino pozdrav ZDS! Pozdrav s kojim su ginuli mnogi hrvatski branitelji i 

koji je bio službeni pozdrav naših HOS-ovaca kojih su se strašno bojali. Bojali su 

se čak i njihovih oznaka. Pozdrav im je važan jer ovi u RH koji su izgubili u 

Domovinskom ratu nisu smjeli javno to pokazati, pa su poistovječivali hrvatske 

branitelje sa ustašama iz Drugog svjetskog rata.  

Na žalost itekako su imali uspjeha u tome pa i ovaj “Dnevnik” koji sadrži tekstove 

od sredine 2. do sredine 12. mjeseca završava mojim reagiranjem na sramotnu 

odluku Ustavnog suda RH o Josipu Šimuniću. Joe je trebao biti gost na ovom 

predstavljanju, ali zbog obaveza oko reprezentacije nije mogao doći i pa njegove 

pozdrave nisam mogao prenijeti nazočnima! 

Nisam mogao prenijeti ni pozdrave Predsjednice RH. Evo što sam u svezi s tim 

napisao kolegama akademicima: 

Poštovane kolegice akademkinje, 

poštovani kolege akademici, 

Šaljem vam odgovor gđe Predsjednice na moj poziv da bude nazočna na 

predstavljanje moje knjige "Dnevnik u znaku 'Za dom spremni'". 
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S obzirom da ona pozdravlja sudionike predstavljanja knjige koj u naslovu ima 

pozdrav ZA DOM SPREMNI, a nedavno je Akademija u Hrvatskom saboru kroz 

usta Glavnog tajnika napala akademika Popovica i mene zbog Peticije ZDS (u 

raspravi o radu Akademije!), pozivajući se upravo na Predsjedničino reagiranje 

od prije dvije godine, mislite li da je ovaj odgovor više odgovor vama nego 

sudionicima Predstavljanja? 

Slično pitanje može se postaviti u urednicima i vlasnicima “Jutarnjeg lista” poslije 

nedavnog sličnog na mene zato što sam, zajedno s dr. sc. Josipom Stjepandićem, 

posvetio knjigu “Ništa se još promjenilo nije” hrvatskim braniteljima, a napose 

HOS-ovcima koji su uz taj pozdrav ginuli za Domovinu. Kao što znate i Peticija 

ZDS je pisana poslije napada na hrvatskog branitelja Marka Perkovića 

Thompsona i njegove legendarne pjesme “Bojna Čavoglave”.  

Vjerojatno bi Akademija i vi osobno trebali prosvjedovati kod Predsjednice zbog 

ovog njenog pisma. Najviša znanstvena ustanova u RH u Hrvatskom saboru da 

svoje mišljenje o tome, a Predsjednica ovim pismom dovodi u sumnju to 

mišljenje! Strašno, zar ne? 

Nedavno je Predsjednica imala i intervju pa pogledajte što je tada odgovorila o 

sličnim napadima: 

Recite mi zašto ploču u Jasenovcu nije trebalo dirati? 

“Zato što ta ploča nije usmjerena prema onome što se događalo u Drugom 

svjetskom ratu u Jasenovcu. To nije usmjereno na ono što se dogodilo desecima 

tisuća ljudi koji su patili u tom logoru. To je ploča koja je podignuti 11 mladića 

koji su se borili za Hrvatsku”. 

Zar ne biste to shvatili kao provokaciju da ste srpska manjina, ili židovska? 

“Upravo je potrebno o tome razgovarati kako bi se to raščistilo i kako bi bilo 

sasvim jasno da poruka nije ustašoizacija, već je poruka pijetet prema tim 

mladićima. Nemojmo minorizirati žrtve iz Domovinskog rata”. 

Može se žrtvama odati počast i na drugačiji način nego sa “Za dom spremni”? 

“Slažem se da se može. No, što ćete učiniti ukoliko je to legalan logo koji nikad 

dosad nije doveden u pitanje. Sad najednom to postaje pitanje broj jedan u 

Hrvatskoj, dok imamo puno bitnijih problema”. 

http://kamenjar.com/kolinda-grabar-kitarovic-srbija-ta-koja-potencira-

puzajuce-ustastvo-ga-ne-vidim/ 

  

Za razliku od HAZU i “Jutarnjeg lista” očito Predsjednica itekako dobro zna od 

kuda ‘pušu vjetrovi’ napada na hrvatske branitelje, zar ne? 

Kako je uopće moguće da vi u Akademiji to ne znate?  

Ne znate, dok sjajni hrvatski kolumnist i podpredsjednik HNiP-a Marko Ljubić 

piše o knjizi i slijedeće: 

“Kako god reagirao državni vrh, aktualne politike, pa i cijeli svijet, ta priča je 

završena onoga trenutka kad je prvi branitelj umro s tim pozdravom braneći 

slobodu pred srpskim agresorom, te dostigla punu legitimaciju kad je na 

stadionima tisuće ljudi počelo vikati usprkos, i u inat, zabranama – Za dom 

spremni.” 

Valjda misleći i na HAZU Ljubić nastavlja: 

http://kamenjar.com/kolinda-grabar-kitarovic-srbija-ta-koja-potencira-puzajuce-ustastvo-ga-ne-vidim/
http://kamenjar.com/kolinda-grabar-kitarovic-srbija-ta-koja-potencira-puzajuce-ustastvo-ga-ne-vidim/
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Nitko nikada nije uspio zaustaviti, kriminalizirati, protjerati misao i uzvik tolikoga 

broja ljudi, a da istodobno tim progonom nije samome sebi presudio zauvijek. 

Presudio kao gubitniku. 

Pečarić to vidi, a žaliti je ljude koji to ne vide. 

http://narod.hr/kultura/marko-ljubic-pecaricev-zds-instrument-slobode-zato-ne-

moze-biti-mrznja 

http://kamenjar.com/marko-ljubic-pecaricev-zds-instrument-slobode/ 

Zato i ovo pismo vama završavam naslovom njegova teksta: 

  

Pečarićev ZDS je instrument slobode. 

  

S poštovanjem 

Akademik Josip Pečarić 

  

Sigurno se svi sječaju da je prije dvije godine započet cijeli niz napada na mnoge 

potpisnike Peticije ZDS poslije tadašnje ocjene Predsjednice kako je ona na razini 

provokacije. Tako je i nastalo šest mojih knjiga: 

Dva pisma koja su skinula maske / Na hrvatsku šutnju nismo spremni!, Zagreb, 

2015.  

Oba su pala, Zagreb, 2016. 

Pišem pisma, odgovora nema 1. / Navodna Hrvatska zaklada za znanost, Zagreb, 

2017. 

Pišem pisma, odgovora nema 1. / Je li Akademiji važna znanost? Zagreb, 2017. 

Ništa se još promijenilo nije (s dr. sc. Josipom Stjepandićem), Zagreb, 2017. 

Dnevnik u znaku “Za dom spremni”, Zagreb, 2017. 

Drugim riječima kada bi promatrali moj dnevnik od Peticije ZDS on bi se sastojao 

od ovih šest knjiga. 

U tom razdoblju očita je i promjena početnog predsjedničinog stava. Bez obzira 

što su sličnu sudbinu i napade doživjeli poslije nas i akademik Reiner zbog 

prijedloga o Hrvatskom DRŽAVNOM Saboru i sama Predsjednica zbog 

povijesne hrvatske zastave, ipak ću Vas ovdje samo podsjetiti jednog mog teksta 

iz tog vremena: KAKO SMO OBRANLI KOLINDU. Tekst je dan u mojoj knjizi 

“Dva pisma koja su skinula maske / Na hrvatsku šutnju nismo spremni”, a može 

se naći i na portalu kamenjar.com: 

http://kamenjar.com/kako-smo-obranili-kolindu/ 

Naime, Damir Pešorda čiji uvodni tekst imate u ovoj knjizi je u intervjuu na 

pitanje kako ocjenjuje dosadašnji rad predsjednice Kolinde Grabar Kitarović 

tada odgovorio: 

  

Da se razumijemo, izuzetno je važno da je na izborima za predsjednika države 

Kolinda Grabar Kitarović pobijedila Ivu Josipovića. Što se tiče njezinih poteza 

na funkciji predsjednice Republike Hrvatske, oni su u velikoj mjeri limitirani 

predsjedničkim ovlastima i otvorenim neprijateljstvom aktualne vlasti. Dosada 

njezino držanje i aktivnosti ocjenjujem dobrim, no glede prijepora oko pozdrava 

http://narod.hr/kultura/marko-ljubic-pecaricev-zds-instrument-slobode-zato-ne-moze-biti-mrznja
http://narod.hr/kultura/marko-ljubic-pecaricev-zds-instrument-slobode-zato-ne-moze-biti-mrznja
http://kamenjar.com/marko-ljubic-pecaricev-zds-instrument-slobode/
http://kamenjar.com/kako-smo-obranili-kolindu/
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”Za dom spremni” mogla se elegantnije izvući. Akademik Pečarić nije zaslužio 

da ga se naziva neozbiljnim ili provokatorom. 

  

U svom tekstu sam komentirao: 

A zapravo, mislim da moj prijatelj dr. Pešorda nije u pravu. 

Možda je Predsjednici takvo grubo obračanje ponajbolji potez. 

  

Tada je tekst doživljen kao satiričan. A ja sam mislio ozbiljno. Poslije stalnih 

napada kojima je ona danas izložena, vrijedi ponovno pročitati kako sam to tada 

obrazložio. Pri tome se sjetite da je tada predsjednik Vlade bio Milanović. Bili su 

uvjereni u pobjedu i već slijedećeg ljeta otvoreno su napali i Thompsona i “Bojnu 

Čavoglave”, a potom i “Ljepa li si”. 

  

Zapravo tekst Marka Ljubića sam doživio kao dar za imendan, Za taj tekst je jedan 

čitatelj napisao: Čista poezija. S druge strane Vicko Goluža je I napisao pjesmu: 

  

Ljubav! 

 

U tebi Hrvatska gori 

stvorena u ratu svetom, 

iz tebe čovjek zbori, 

ne srljaj za kolonom petom! 

 

U tebi čovjek blista, 

domoljub, akademik, div! 

Tvoja je namjera čista, 

ne biti mrtav a živ. 

 

Zato je dnevnik tvoj 

u znaku za Dom spreman, 

ljubavi božanske boj, 

a mržnja za jugoneman. 

 

Zato je dnevnik tvoj 

spomenik borbi čistoj, 

umrlim za Dom svoj 

u ljubavi Bogu istoj! 

 

Sretan imendan! 

 

Hvala i Vicku koji i ne zna da sam danas namjeravao završiti predstavljanje s 

njegovom čestitkom, Trebalo je bioti iznenađenje za njega jer je došao na 

“predstavljanje”.  

  

Akademik Josip Pečarić  
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MALKICA DUGEČ, TKO TO PRAVO IMA? 
 

 

Dragi prijatelji, 

Istu čestitku šaljem i svima vama. 

Vaš, 

Josip 

 

Naslov:  Re: Reakcija na osudu krivobraniteljice 

Datum:  Wed, 12 Apr 2017 19:03:03 +0200 

Šalje:  Josip Pečarić <pecaric@element.hr> 

Prima:  Malkica Dugec <mdugec@marcom-net.de>, Ured Predsjednica 

<ured@predsjednica.hr>, predsjednik@vlada.hr 

<predsjednik@vlada.hr>, Marko Perkovic 

<mpt.cavoglave@gmail.com>, Marko Skejo 

<markoskejo@gmail.com>, damir.markus@sk.t-com.hr 

 

Draga gđo Dugeč, 

Zahvaljujem se na prekrasnoj čestitki. 

Sretan i blagoslovljen Uskrs želim i ja Vama. 

Iste želje Predsjednici RH, Predsjedniku Sabora i Predsjedniku Vlade, koji 

sigurno vrlo jednostavno mogu zaštititi HOS-ov pozdrav ZDS pa sigurno najviše 

i zaslužuju čestitku s Vašom pjesmom. 

Iste želje i braniteljima koji su najviše izloženi tim napadima gospodi Marku 

Perkoviću Thompsonu, Marku Skeju i Damiru Markušu. 

Vaš, 

Josip Pečarić 

 

4/12/17 u 5:38 PM, Malkica Dugec je napisao/la: 

 

Vrlo poštovani i dragi akademiče Pečariću!  

Kada smo, ne tako davno, objavili našu peticiju kojom smo prije svega željeli 

obraniti  

domoljubnog hrvatskog pjevača Marka Perkovića Tompsona i njegovu pjesmu 

"Čavoglave" 

koja počinje uzvikom "Za  dom spremni!"- nismo mogli ni sanjati kako će se 

uzbuditi  

mnogobrojni mrzitelji hrvatstva i drage nam domovine Republike hrvatske. Čini 

se da se ti 

zli duhovi ne smiruju i da sve više i više mržnje i zlih namjera, siju našom 

domovinom. 

I ne stide se svoga naznanja ni svojih čovjeka nedostojnih postupaka, 

 Posebno me danas uznemirilo saznanje o postupku pravobraniteljice  gđe Lore 

Vidović,  

mailto:pecaric@element.hr
mailto:mdugec@marcom-net.de
mailto:ured@predsjednica.hr
mailto:predsjednik@vlada.hr
mailto:predsjednik@vlada.hr
mailto:mpt.cavoglave@gmail.com
mailto:markoskejo@gmail.com
mailto:damir.markus@sk.t-com.hr
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a  o čemu govori Vaše e-pismo, tj. tekst "Hrvatska milicija na djelu" kao i tekst 

poštovanog gosp. dr-a Josipa Stjepandića, koji je argumentima istine i vrlo 

edukativno upozorio na- 

vedenu krivobraniteljicu (namjerno iskrivljavam tu imenicu) . Kao što već znate, 

poštovani gospodine Pečariću, ja pišem pjesme pa sam i danas pjesmom "Tko to 

pravo ima?"  

koju Vam šaljem u privitku, reagirala na učinjenu nam nepravdu. Budete li 

smatrali  

prikladnim, slobodno ju možete širiti među prijateljima i istomišljenicima  koji 

vole  

Hrvatsku, naš jedini i dragi dom. Koristim ovu priliku da Vama i vašim 

najmilijima zaželim 

SRETAN I BLAGOSLOVLJEN USKRS , dobro zdravlje i čvrstu vjeru u sve što 

činite za dobro 

svog hrvatskog naroda. 

Vaša Malkica Dugeč 

 

        TKO TO PRAVO IMA? 

 

        Ima li što ljepše, draže 

        Od riječi što ljubav pravu 

        I vjeru u dobro snaže? 

        I je li  na svijetu svom 

        Išta veće i svetije 

        Nego što je rodni dom? 

        Riječ utješi, vjerom sladi.  

        Sretno doba djeci gradi 

        Za sav život ovozemni. 

        Pa zar riječi:"Za dom spremni" 

        Nisu čista ljubav samo  

        Sa kojom nas majka rodi 

        Da u miru i slobodi 

        Po pravici živjet znamo, 

        Jer ni draže, ni svetije 

        Ništa na tom svijetu nije 

        Od rodnoga doma svoga!  

        I zar itko (osim Boga) 

        Pravo ima  

        Na svijetu tome 

        Zabraniti Hrvatima 

        Ljubav prema domu svome?  

        Čije spletke, čije zloće 
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        Hrvatima branit hoće  

        Da zavjetom :"Za dom spremni" 

        Žive život ovozemni, 

        Da jedino domu svome 

        Na jeziku hrvatskome 

        Vjeru, ljubav ispovjede, 

        S njime zlo i dobro slijede, 

        Rade, plaču, s njim se smiju... 

        KAD ZATREBA, ZA DOM MRIJU!  

 

Malkica Dugeč        12.4.2017. 
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Josip Pečarić 
 

PREDSTAVLJANJE KNJIGE „DNEVNIK U ZNAKU 

“ZA DOM SPREMNI” 

 
Dozvolite mi da vas sve lijepo pozdravim i zahvalim se što ste u ovolikom broju 

došli na ovo predstavljanje i posebno počasnog gosta g. Damira Markuša. 

Josip Šimunić je u Kanadi i on vas sve pozdravlja. S napadima na njega i završava 

ova knjiga. Zahvaljujem se organizatoru Udruzi zagrebački dragovoljci branitelji 

Vukovara na čelu s našom Zoricom Gregurić koja je najzaslužnija što se ovo 

predstavljanje uopće održalo i koja je sjajno i sudjelovala u njemu. Posebna 

zahvalnost i HVIDRI Zagreb u čijem Domu smo se okupili. Knjiga je tiskana 

zahvaljujući gospodi Vinku Markulinu, Stanku Šariću i Branku Hrkaču pa i njima 

ide posebna zahvalnost. 

Danas je s nama trebao biti i prof. dr. sc. Zdravko Tomac. Umjesto ovdje on je u 

bolnici pa ga pozdravljam u ime svih nas. Imamo veliko zadovoljstvo što je 

umjesto prof. Tomca danas govorio prof. dr. sc. Josip Jurčević, koji je i inače 

trebao predstavljati ovu knjigu, ali je zauzet predstavljanjima svoje najnovije 

knjige. Zvonimir Hodak i Marko Ljubić su i danas pokazali zašto ih smatraju 

ponajboljim hrvatskim kolumnistima. 

Još jedan naš sjajni kolumnist Damir Pešorda, nesuđeni predstavljač na onom 

neodržanom predstavljanju napisao je prikaz knjige iz koga izdvajam: 

„Moram priznati da sam u početku i sam mislio da bespotrebno poteže to pitanje, 

no kako je vrijeme odmicalo, postajalo mi je sve jasnije da je Pečarić dobro 

predosjetio što će se događati. Stalnim povezivanjem Hrvatske s NDH Hrvatska 

je postala svojevrsni talac određenih interesnih, ideoloških i etničkih skupina. 

Uzalud se vlast svake godine po više puta zaklinjala da neće skrenuti s 

antifašističkog puta, dovoljno je bilo da na nekom stadionu navijači iz protesta 

viknu Za dom spremni, pa da se cijela Hrvatska pribije na stup srama kao 

fašistička. Tomu bi mogla doskočiti samo ona vlast koja je dostatno zrela, 

samosvojna i domoljubna da rehabilitira pozdrav koji sadržajem nikomu 

normalnomu ne može biti sporan, a koji je svojim besprijekornim angažmanom u 

obrani domovine pripadnici HOS-a  očistila od svih eventualno negativnih 

konotacija iz prošlosti.“ 

Da imamo takvu vlast ne bi ni nastale mojih šest knjiga: 

Dva pisma koja su skinula maske / Na hrvatsku šutnju nismo spremni!, Zagreb, 

2015.  

Oba su pala, Zagreb, 2016. 

Pišem pisma, odgovora nema 1. / Navodna Hrvatska zaklada za znanost, 

Zagreb, 2017. 

Pišem pisma, odgovora nema 2. / Je li Akademiji važna znanost? Zagreb, 2017. 
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Danas, na dan ovog predstavljanja Kazimir Mikašek-Kazo na Kamenjar.com piše 

za njih kako nemaju snage dodatno zaštititi najljepši braniteljski pozdrav „Za 

dom spremni“ već ponižavaju akademika Josipa Pečarića jednog od najvećih 

matematičara u povijesti Hrvatske dozvoljavajući da se s njim našutavaju bijedna 

partijska novinarska piskarala na čelu s veleizdajnicima iz Srpskih novosti, a ti 

isti veleizdajnici  debelo su plaćeni iz državnog proračuna. 

Knjige „pišem pisma, odgovora nema 1. i 2.“ poklonio sam Predsjednici RH, 

Predsjednicima Sabora i Vlade i Ministru znanosti, tako se iz njih mogu uvjeriti 

kakvi su napadi zbog ZDS kod nas, kako se napada i moje suradnike, znanstveni 

rad i obitelj. 

A onima na vlasti moramo stalno govoriti i ukazivati na interes hrvatskog naroda. 

Kada ga oni ne provode. Iako je Udruga zagrebački dragovoljci branitelji 

Vukovara poslala mnogima iz vlasti pozivnice na ovo predstavljanje, ja sam u 

nekoliko slučajeva to i sam učinio otvorenim pismima. Na primjer g.  Andreju 

Fištravecu gradonačelničeku grada Maribora ili gđi Lori Vidović, pučkoj 

pravobraniteljeci RH. 

Neću ovdje navoditi što sam pisao u pozivu pučkoj pravobraniteljici jer je o njoj 

prije dva dana pisao i g. Hodak. Kako je o knjizi sjajan tekst napisao g. Marko 

Ljubić, koji bih želio tiskati umjesto predgovora neke naredne moje knjige i red 

je da ovdje više citiram g. Hodaka: 

"... I tako je naša Lora sa 12 godina staža dobila životnu priliku da pomete pod 

Lijeve naše s HOS-om. “Pripravila“ se Lora, kako bi rekli Zagorci, i otkrila 

Slavici Lukić majku svih istina: ”Pozdrav “Za dom spremni“ je posve jasno 

nezakonit!“ Slavica bi mogla na kraju godine ući u najuži izbor za Pulitzera. Ali 

nisam posve siguran bi li Slavica najpoznatiju svjetsku novinarsku nagradu 

željela uopće primiti. Naime, Joseph Pulitzer, rođen je 1847.g, nešto više od 100 

godina prije rekordnog smaknuća Mile Budaka. Što i nije neki problem. Ali je 

problem što je nesretni Joseph rođen 10. travnja pa bi naša Lora mogla zaključiti 

da je njegovo rođenje “posve jasno nezakonito“. Da je Lora pročitala Zakon o 

pravima hrvatskih branitelja iz Domovinskog rata i članova njihovih obitelji od 

12.veljače 2013.g. vidjela bi u članku 2. stavak 1. tko su sve hrvatski branitelji iz 

Domovinskog rata. Između ostalih izrijekom se navodi da su to članovi Hrvatskih 

obrambenih snaga (HOS). Možda Lori fale one tri nesretne godine pa ne zna da 

je Račanovo Ministarstvo uprave priznalo HOS i njegov vojni grb “Za dom 

spremni“ kao legalan i legitiman, a što znači da se smije slobodno koristiti. Ali 

naša Lora je pravnica pa je, da bude ”ziher”, ušla u statističku analizu sudske 

prakse u odnosu na taj pozdrav koji uništio miran i pastoralan san našim 

antifama. Lora ni ne pomišlja da u Pulitzerovoj analizi otkrije u kojem je to 

zakonskom tekstu izrijekom navedeno da je ZDS “posve jasno nezakonit“. Poziva 

se na Visoki prekršajni sud i Ustavni sud RH. Krasno! Međutim, rješenja u 

prekršajnom postupku donose niži prekršajni sudovi. Na žalost po Loru i Slavicu 

tu statistika pokazuje malo više od bikinija. Nedavno je sudac Prekršajnog suda 

u Daruvaru Petar Malivuk oslobodio vukovarskog branitelja Damira Markuša s 

jednostavnim obrazloženjem da je pozdrav “Za dom spremni“ legalan pozdrav 

potvrđen rješenjem Ministarstva uprave RH. I što sad? Jasno je danas i zadnjoj 
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budali da je borba hrvatske ljevice, antifa i gledatelja Žikine dinastije protiv 

legendarnog pozdrava iz Domovinskog rata čista utopija. HOS-ovci su ulazili u 

bitke od Vukovara do Dubrovnika s tim pokličem, umirali su s tim pokličem na 

ustima i dobili rat da bi jednog dana Lora Vidović mogla sjesti u fotelju 

pravobraniteljice i s visoka pljuckat po njima. Taj pozdrav koristio se i u NDH. 

Da i što onda? U toj, kako komunjare vole reći “takozvanoj državi“, pjevala se i 

Lijepa naša… plaćalo se kunama pa to Loru ne užasava." 

Kao što vidimo i g. Hodak piše o našem današnjem počasnom gostu.  

O tom suđenju g. Markušu sam i ja pisao u tekstu KAKO NAM HRVATSKA 

VLAST ČESTITA USKRS? koji je bio svojevrsna pozivnica za današnje 

predstavljanje Predsjedniku Vlade RH i Ministru policije. 

Zapravo pokušavam odgovoriti na pitanje je li  hrvatska vlast za istinu spremna. 

Zato ću ovo predstavljanje završiti s mojim pokušajem odgovora na to pitanje iz 

te „pozivnice“ Predsjedniku i Ministru:  

„Naš poznati povjesničar prof. dr. sc.  Ivo Rendić – Miočević kao da odgovara na 

to već u naslovu svog teksta:  

Vijeće za suočavanje s prošlošću prilika za rehabilitaciju komunizma. 

Članak počinje izvrsnom rašlambom revionizama u nas: 

Tri su vrste povijesnoga revizionizma u Hrvatskoj. Hrvatski znanstveni 

revizionizam ima za cilj srušiti laži komunističke i srpske historiografije glede 

NDH priznajući i svodeći na istinitu mjeru zločine ustaškoga režima od 1941. do 

1945. 

Srpski negacionistički revizionizam ima zadatak negirati velikosrpski projekt u 

dugom trajanju i zločine počinjene u ime toga projekta.  

Konačno komunistički antirevizionizam, podržavajući srpski negacionistički 

revizionizam, izbjegava povijesnu reviziju bojeći se razotkrivanja istine o biti 

jugokomunističkoga totalitarizma. Huda jama i mnoge novootkrivene masovne 

grobnice, komemoracije u čast političkoga zatvorenika Marka Veselice, itd. Itd. 

razotkrivaju zločinačku bit Titove „diktature s ljudskim licem“ i podrivaju temelje 

vlasti slijednika Komunističke partije Hrvatske (Jugoslavije). 

Komunistički antirevizionizam podržavaju i neki povjesničari, koji dovode u 

pitanje svoju znanstvenu moralnost. Doista ta nemoralnost ide toliko daleko da im 

je danas hit proglašavati hrvatske branitelje fašistima i time rehabilitirati 

fašističkog velikosrpskog agresora u Domovinskom ratu. 

Za postizanje tog cilja najvažniji su napadi na pozdrav ZA DOM SPREMNI HOS-

ovaca i mnogih drugih branitelja. Kulminiralo je s pločom u Jasenovcu jer je taj 

pozdrav u sklopu znaka HOS-a koji je odobren u RH, pa tako posredno iskazuju 

svoje nepoštovanje i prema samoj državi. To je utoliko odvratnije jer su hrvatski 

branitelji napravili od „hrabrih“ srpskih ratnika – ZEČEVE. A zapravo i sebe 

svrstavaju u fašiste podržavajući velikosrpski fašizam 

O tome sam često pisao tvrdeći da su hrvatski branitelji ANTIFAŠISTI jer su 

pobijedili velikosrpski fašizam. Dakle i HOS-ovci i svi oni koji su branili 

domovinu s tim usklikom na ustima. 

Zapravo predsjednik je i sačinio komisiju od koje želi kompromis, što bi rekao 

prof. Rendić-Miočić kompromis između onih koji dovode u pitanje svoju 

http://www.hrsvijet.net/index.php/vijesti/132-hrvatska/46449-vijece-za-suocavanje-s-prosloscu-prilika-za-rehabilitaciju-komunizma
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znanstvenu moralnost i onih koji je ne dovode u pitanje. Kakav će to „znanstveni 

moral“ biti bit će doista zanimljivo vidjeti. 

A da Vlada misli ozbiljno u tome pokazuje upravo pozdrav ZDS. Prethodne dvije 

vlade su pokušale kazniti Marka Perkovića Thompsona zato što je u Kninu pjevao 

legendarnu pjesmu iz Domovinskog rata Bojnu Čavoglave koja počinje 

pozdravom ZDS. 

„Milicija“ Ministra u sadašnjoj, i prošloj Vladi, Vlaha Orepića dva puta u nepunoj 

godini dana želi kazniti legendarnog ratnog zapovjednika HOS-a Marka Skeju. 

Zapravo je ovaj drugi nedavni zato što je na obilježavanju 26. godišnjice osnutka 

IX. bojne HOS-a ‘Rafael vitez Boban’ okupljene pozdravljao sa ‘Za dom 

spremni’. Meni najupečatljivija poruka Vlade za Uskrs! 

Davorin Karačić, odvjetnik koji je braneći HOS-ovca Damira Markuša na sudu u 

Daruvaru obranio i pozdrav ‘Za dom spremni’, u Bujici kaže: 

“Zakon o prekršajima protiv javnog reda i mira naslijeđen je iz bivše Jugoslavije. 

(...)! Na sudu u Daruvaru smo dokazali da se pozdravljanjem sa ‘Za dom spremni’ 

ne veliča NDH, nego odaje počast borbenoj postrojbi koja je dala nemjerljiv 

doprinos u obrani Hrvatske. Kako uopće nekome asocijacija na NDH može biti 

ispred doprinosa obrani Hrvatske i čistoće Domovinskog rata (podcrtao JP)?! Što 

je s hrvatskom kunom, što sa grbom, himnom?! I one su korištene za vrijeme NDH. 

Netko bi se izgleda, za nekoliko godina mogao sjetiti mijenjati čak i krovište Crkve 

sv. Marka,” komentirao je Karačić u emisiji. 

Presudu iz Daruvara kojom je obranjen pozdrav ZDS donio je sudac Malivuk 

Jovanović, inače hrvatski građanin srpske nacionalnosti: “Manje je važno koje je 

nacionalnosti taj sudac. Važnije je koliko je profesionalan, predan u svom radu i 

objektivan. Iako je bio izložen pritiscima, presudio je časno i u skladu sa svojom 

savješću te naravno – pravom. Vrlo je dobro analizirao činjenice i donio je odluku 

koju je odlično obrazložio. Sudac je utvrdio da se radi o pozdravu koji su koristili 

vojnici HOS-a u obrani domovine. Pozdrav je izgovaran u kontekstu obrane 

Hrvatske i kao takav ne bi trebao remetiti javni red i mir…” 

I dok je sudac inače hrvatski građanin srpske nacionalnosti profesionalan, predan 

u svom radu i objektivan postavlja se pitanje: Može li se to očekivati od hrvatskih 

vlasti? 

Ili nam je to već odgovorio sam predsjednik svojim komentarom kako Komisija 

zapravo ne smije dovesti u sumnju „istinu“ o ustašama i partizanima. 

Akademik Ivan Aralica je na dodjeli nagrade “Zlatno srce”  udruga branitelja koje 

su proistekle iz Domovinskog rata hrvatskom redatelju Jakovu Sedlaru upozorio 

kako se u RH i filmom provodi ta propaganda jer u „hrvatskim“ filmovima nećete 

naći scene zločina koje su činili partizani, već samo scene s ustašama u takvim 

scenama. Tako se u svjesti hrvatskih ljudi ugrađuje „činjenica“ kako takove 

zločine nisu činili partizani već samo ustaše. Dakle i na taj način se postiže 

velikosrpski interes, koji su zapravo provodili komunistički antirevizionisti (taj 

sukob tzv. antifašista a zapravo fašista i branitelja koji su istinski antifašisti vidjeli 

smo i kod dodjele nagrade Gradan Zagreba Jakovu Sedlaru, op. JP). 

Jesu li žrtve komunističkiog antirevizionizma Plenković i Orepić, ne znam, ali  

treba svakako podsjetiti što je o ZDS govorio ministar Orepić. 
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Nedavno je govoreći o HOS-ovoj ploči postavljenoj u Jasenovcu Orepić kazao 

kako je jasno da je "Za dom spremni" ustaški pozdrav, iako su na toj ploči "pod 

križem" imena poginulih u Domovinskom ratu. 

"Niti je NDH uspio uprljati križ, niti će Domovinski rat isprati 'Za dom spremni'. 

Imamo jasne presude i policija se mora držati te prakse", zaključio je Orepić za 

N1. 

Naravno, ne misli na praksu časnog sudca srpske nacionalnosti iz presude 

Markušu, već samo na one presude koje su u skladu s velikosrpskim 

Memorandumom SANU 2. 

Pri tome odgovor i nije krajnje glup kao što je bio onaj poslije proslave u Kninu: 

 “Odgovor trebaju dati povjesničari koji se jasno trebaju odrediti prema 

pozdravu, kao i pravosuđe. Hrvatska policija će, kao i do sada, postupati u skladu 

sa zakonom. Upravo zbog kontroverznih tumačenja, držim bitnim da se to jasno u 

zakonu pozicionira”, kazao je.  

A njegova „milicija“ je željelja kažnjavati iako znaju da to po zakonu nije 

kažnjivo. Nekako nas samo podsječaju na miliciju iz prošle države i onog čuvenog 

izvješća Mostarske milicije o „nepoznatom počinitelju hrvatske nacionalnosti“, 

zar ne? 

Zato zaključimo ovu priču ponavljajući riječi Markuševog odvjetnika 

„Pozdravljanjem sa ‘Za dom spremni’ ne veliča se NDH, nego odaje počast 

borbenoj postrojbi koja je dala nemjerljiv doprinos u obrani Hrvatske. Kako 

uopće nekome asocijacija na NDH može biti ispred doprinosa obrani Hrvatske i 

čistoće Domovinskog rata.“ 

Ministru u Vladi RH očito može! A Predsjedniku Vlade RH?“ 

* 

Odaziv tj. neodaziv pozvanih na ovo predstavljanje koje je organizirala Udruga 

zagrebački dragovoljci branitelji Vukovara u Domu branitelja HVIDRA puno 

nam govori, zar ne? Puno govori i činjenica da je Predsjednica pozdravila 

sudionike onog predstavljanja koje unatoč tome i nije održano. U više navrata 

upozoravao sam na njenu suverenističku politiku. U današnjem Hrvatskom 

tjedniku Ivica Marijačić govori kako je upravo to razlog razlaza Predsjednice RH 

i Predsjednika Vlade RH jer se Plenković protivi takvoj politici. On je, kaže 

Marijačić, skloniji politici Europske unije. Njoj je bliži interes hrvatskog naroda, 

a njemu interes europskih moćnika. Je li to moguće? 
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PREDSTAVLJANJE KNJIGA U SPLITU 
 

DIJELOVI IZLAGANJA DR. JOSIPA STJEPANDIĆA PRIGODOM 

PREDSTAVLJANJA KNJIGE „NIŠTA SE JOŠ PROMIJENILO NIJE“ 

U SPLITU 26. SVIBNJA 2017. 

 
Najvažnija poruka koju večeras hoću prenijeti jest da ste Vi u Hrvatskoj izloženi 

jednoj trajnoj podmukloj manipulativnoj kampanji, uglavnom preko dirigiranih 

medija. Teško je govoriti o ciljevima takve kampanje. Jedan od njih je sigurno 

stvaranja ozračja trajnog kaosa u kojemu je upravljanje državom jako otežano, pa 

su stvarne reforme teško ostvarive. To je pogodno okruženje za one koji hoće 

zadržati svoje pozicije. 

U ovome trenutku to znači da bi se zacementirali rezultati četiri godine kukulele 

vlasti. Mislim da se to dade iščitati iz više prijepornih odluka aktualne vlasti. 

Kome se takva situacija ne sviđa, nek izvoli otići u neku drugu zemlju. Nikad 

ranije granice nisu bile tako propusne. Na koncu konca, upravo to se događa: 3-4 

iseljenička autobusa  svaki dan napuštaju Hrvatsku. 

Gotovo svaka informativna emisija na HTV-u govori u prilog gornjoj 

pretpostavci. 

Dat ću Vam vrlo jednostavan primjer: 

U emisiji Otvoreno dana 28. veljače gost Damir Novotni, koji je predstavljen kao 

„ugledni ekonomski analitičar“, iznio je izmišljotinu da je tvrtka Peugeot (PSA) u 

vlasništvu francuske države tako sposobna i moćna, te je preuzela njemački Opel. 

Tijekom rasprave predložio je takav model za Hrvatsku. Slijedom toga takav 

postupak mogao bi se primijeniti na „Agrokor“. 

Istina je bitno drukčija. Peugeot je privatna tvrtka, u kojoj je obitelj Peugeot 

najveći dioničar, a francuska država preko jednog holdinga drži udio od svega 

13%, koliko ima i kineski dioničar Dongfeng. 

Ja sam još tijekom emisije uputio mail voditelju Mislavu Togonalu i upozorio ga 

na očigledno ciljanu obmanu. On se drugi dan zahvalio. 

Što se potom dogodilo? 

Dotični „ugledni ekonomski analitičar“ nastupa svaki drugi-treći dan na državnoj 

televiziciji te promiče de facto preuzimanje dugova najveće hrvatske tvrtke na 

teret države, što se kasnije i dogodilo. 

U toj svezi ne smiju se zaboraviti hajke, pogotovo one na pojedine članove Vlade. 

Započelo je s ministrom Crnojom, pa Hasanbegovićem, Karamarkom, pa 

Barišićem, te na koncu smo imali hajku na ministra Zdravka Marića, iako je on 

očigledno veliki stručnjak na svojemu području, te nadzire državnu riznicu puno 

bolje od svih svojih predšasnika. 

Mjehur zvani „Agrokor“ je pukao, na vidjelo su izbili dugovi u visini od najmanje 

trećine državnog proračuna, iako je tvrtka u svome završnom računu svake godine 

iskazivala dobit. 

Tko je kriv? Po njima: Zdravko Marić, bivši menedžer iz drugog reda. 
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Zbog njega je stranka kodnog imena Ćuprija, koja funkcionira kao generator 

kaosa po predlošku udbe, de facto srušila Vladu, a da nitko nije zatražio 

odgovornost Uprave „Agrokora“, njezina nadzornog odbora, revizorske kuće, 

HNB, te državnih agencija, koje su po sluzbenoj dužnosti imale uvid u poslovne 

knjige „Agrokora“! 

Jednu za Marića olakotnu okolnost nitko nije iznio, a mnogi bi to morali znati: 

izvršni direktor poput njega vezan je menedžerskim ugovorom, koji ga obvezuje 

na šutnju i nakon prestanka toga ugovora. Ukoliko bi ga prekršio, riskirao bi 

veliku odštetu, koja bi ga financijski uništila. Samo ako bi došao u posjed 

dokumenta, koji bi dokazivao kriminal, bio bi dužan tako nešto prijaviti, ali čak i 

u tome slučaju morao bi najprije podnijeti internu prijavu. 

Stoga Zdravko Marić niti ranije niti sada nije mogao ništa poduzeti na temelju 

svojih saznanja kao djelatnik „Agrokora“. On nije imao uvid u sve poslovne 

knjige, te svoja saznanja o „Agrokoru“ može iznositi samo kao svjedok ili 

eventualno osumnjičenik pred istražnim organima. Od njega se nikakva dodatna 

informacija ne može dobiti. Postoje najmanje dvadesetak osoba, koje bi puno više 

mogle doprinijeti u rasvjetljavanju ovoga slučaja, ali njih izgleda nitko nizašto ne 

sumnjiči. Zanimljivo! 

Pretposljednja hajka bila je ona na podrubak (fusnotu), koja je umalo ministra 

Barišića koštala pozicije ministra.  

S obzirom da sam sam sudjelovao na strani obrane, nakon više desetaka stranica 

teksta, koje ću možda složiti u sljedeću knjigu, mogu sam reći da je nevjerojatno 

iz čega se sve može isplesti hajka, te što sve državni mediji poput televizije ne će 

uzeti za povod za napad na „svoga“ ministra. 

Da stvar bude zanimljivija, javljali su mi se svakojaki ljudi, te me prijateljski 

upozoravali da ne znadem koga ja to branim. Zbilja: nisam ni znao, jer ga prije 

nisam poznavao, a niti me previše zanimalo! Ja sam to činio u uvjerenju da branim 

hrvatskog ministra od hajke drugova skojevaca! Iz mojih riječi možete zaključiti 

da mi je to bilo zabavno. 

Čuo sam da su me zbog toga neki Splićani posebno hvalili na facebook-u. Srdačno 

im zahvaljujem i obećajem da ću u sličnoj situaciji opet postupiti na isti način. 

Neuspješna hajka imala je i svoj mali epilog. Ministar mi se zahvalio kako priliči 

i darovao mi jednu svoju knjigu. 

Činjenicu da me ministar upoznao, te da vjerojatno cijeni moje mišljene, iskoristio 

sam  da ga upozorim na neke protuzakonite radnje puno prije njagova mandata, 

koje bi on konačno morao ispraviti. Primjerice slučaj ravnatelja škole Krešimira 

Mihajlovića, koji je izgubio posao jer je izvjesio plakat s generalom Gotovinom, 

te moga imenjaka, akademika Pečarića, kojeg u njegovoj domovini Hrvatskoj 

progone protiv svakoga zakona i logike. Toliko da znadete: nakon što je glavni 

tajnik HAZU u Saboru žestoko napao akademike Pečarića i Popovića, prišao mu 

je Vaš, splitski gradonačelnički kandidat i pružio ruku, valjda zbog dobro 

obavljenog posla!  

Što mislite: kako je ministar Barišić reagirao? 

Nikako! Nakon što je njegova tajnica potvrdila primitak mojih pisama, nikakvog 

odgovora nisam dobio.  
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Ministar me više ne poznaje! Kladimo se da više ne zna tko su Krešimir 

Mihajlović i Josip Pečarić?  

To je ta nova VJERODOSTOJNOST u vladi „EUROPSKE DIMENZIJE“! 

Na žalost, to potkrjepljuje onu gornju pretpostavku, da je ova Vlada tu da zadrži 

postojeće stanje. 

Da se vratim na našu knjigu. Na stranicama 249-251 možete naći moju prijepisku 

s bivšim njemačkim ministrom vanjskih poslova, a sadašnjim predsjednikom 

Steinmeier-om zbog napada njegova stranačkog kolege Josipa Juratovića na 

Oreškovićevu vladu. 

Već nakon 4 (ČETIRI) radna dana dobio sam odgovor na pitanje koje uopće nisam 

bio postavio! 

Međutim, što je puno važnije: Juratović je istom prekinuo s napadima i, koliko ja 

znam, otada se ponaša vrlo uzdržano i pristojno, kako to priliči zastupniku u 

njemačkome Bundestagu. Ako je sve to slučajno, onda je to radosni slučaj, zar 

ne? 

U tom okruženju dirigiranih hajki, nameće se pitanje kako se tome oduprijeti? 

Odgovor je tako jednostavan: pružiti otpor i to inteligentno, znači bez primjene 

ikakvog oblika sile. Otprilike onako kako su to učinili Vukovarci u slučaju 

ćiriličnih ploča, samo bez razbijanja istih. Sada vidimo da su pobijedili, naši 

vukovarski junaci. 

U tome pogledu ste me Vi Splićani teško razočarali dopustivši da se u Vašemu 

gradu održi kazališna predstava koja vrijeđa vjerske osjećaje ne samo katolika, 

nego i muslimana, i to sve pod državnim pokroviteljstvom na teret državnoga 

proračuna! 

Ja sam bio uvjeren da će se Split dići na noge! 

Čuo sam da se taj dan okupilo oko 500 prosvjednika. Da ih je bilo recimo 20.000, 

što za grad veličine Splita nije puno, predstava bi sigurno bila otkazana, te 

MINISTARKA NEKULTURE N.O. ne bi uopće došla u napast braniti taj nasrtaj 

na zdravu pamet, čestit duh i čistu dušu. 

Imamo isto tako nedavni primjer najnovije hajke na Marka Perkovića Thompsona. 

Puno sam o tome pisao, što se može naći na portalima npr hrvatskonebo. 

Nije potrebno ponavljati da problem nije u osobi MPT, niti u njegovim koncertima 

(ja sam pribivao na 3 te nisam visio ništa sporno), niti u njegovima pjesmama. 

Problem je u VRIJEDNOSTIMA koje on zastupa, te SIMBOLU koji on 

utjelovljuje. 

Kad se čovjek malo uživi u njegove pjesme, onda si lako može predočiti kako je 

to bilo u Čavoglavama u jesen 1991. godine. Zato su pjesmu „Bojna Čavoglave“ 

preuzeli Bošnjaci i Ukrajinci, kad su se našli i sličnoj situaciji. 

S obzirom da hrvatski političari ne čine ono što bi morali činiti, možda je pravo 

vrijeme da ih Vi (građani i birači) podsjetite na to. Vidjeli smo proteklih dana 

kako predsjednica Grabar Kitarović živahno pjeva pjesmu „Lijepa li si“.  

Nije li pravo vrijeme da ona i predsjednik Vlade Plenković u društvu obitelji 

nazoče jednom Thomsonovu koncertu, pa zapjevaju u zboru? 

Siguran sam da bi to donijelo preokret. 

Onda bismo mi objavili knjigu “Pokrenuli su Hrvatsku” ili tako nekako. 
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PREDSTAVLJANJE U TISNOM  

 
IZLAGANJE DR. JOSIPA STJEPANDIĆA U POVODU 

PREDSTAVLJANJA KNJIGE “DNEVNIK U ZNAKU ‘ZA DOM 

SPREMNI'” AKADEMIKA JOSIPA PEČARIĆA U TISNOME, 7. 

KOLOVOZA 2017. GODINE 
 

Vremenska podudarnost velikih hrvatskih svetkovina te predstavljanje knjige 

“Dnevnik u znaku ‘Za dom spremni'” u Tisnome nije skroz slučajna. Naime, kako 

akademik Pečarić tako i ja provodimo ljetnji dopust na Šibenskoj rivijeri, ovo je 

još jedna prigoda da progovorimo o nekim od gorućih problema u Hrvatskoj. Tko 

je ikad mogao pomisliti da bi pojam ‘Za dom spremni’ mogao postati izvrstan 

pokazatelj stanja duha u Hrvatskoj? 

Činjenica da je ovo predstavljanje  smješteno u župni dvor, a ne u puno prikladniju 

društvenu dvoranu općine Tisno, zorno pokazuje da u Republici Hrvatskoj puno 

toga ne štima, a najveći grijeh je izgleda pokazati na tu bolnu činjenicu, kao što to 

godinama uporno čini akademik Pečarić. 

Iako mene nije tako lako iznenaditi, osim velikom glupošću, bio sam prilično 

iznenađen udarnom viješću, koju su prenijeli svi tzv. mainstream mediji prošlog 

tjedna, da načelnik Općine Tisno i saborski zastupnik SDP-a Ivan Klarin nije 

dozvolio da predstavljanje knjige “Dnevnik u znaku ‘Za dom spremni'” 

akademika Josipa Pečarića bude održano u općinskim prostorijama. 

Svi su prenijeli HINA-inu vijest, a nitko se nije potrudio nadodati tko je Josip 

Pečarić i što je on to dosad u životu skrivio, da mu se zabranjuje predstavljanje 

knjige u javnome prostoru. Tako je javnosti uskraćena informacija da se radi o 

redovitom članu HAZU, koji je u svojoj 40-godišnjoj karijeri objavio bijednih 

1770 znanstvenih i inih publikacija, pro broju i kvaliteti kao jedno manje 

sveučiliste (oko 100 puta više nego profesori Vesna Pusić i Ivo Josipović skupa), 

pa je u toj kako se ono reče europskoj dimenziji najplodniji živeći znanstvenik na 

svijetu! Da se ne mučite preračunavati, to Vam je otprilike jedan rad na tjedan. 

Ne spominju mediji niti članak 20 Ustava RH, koji izrijekom kaže: „Tko se 

ogriješi o odredbe Ustava o ljudskim pravima i temeljnim slobodama, osobno je 

odgovoran i ne može se opravdati višim nalogom.“ 

Malo dalje najviši pravni akt Republike Hrvatske naime propisuje: 

Članak 38: „Jamči se sloboda mišljenja i izražavanja misli (čak i akademiku 

Pečariću i njegovim istomišljenicima, opaska J.S.). Sloboda izražavanja misli 

obuhvaća osobito slobodu tiska i drugih sredstava priopćavanja, slobodu govora i 

javnog nastupa…(neovisno o mišljenju dežurnih antifašista, op J.S.)” 

Članak 31: „Nitko ne može biti kažnjen za djelo koje prije nego je počinjeno nije 

bilo utvrđeno zakonom ili međunarodnim pravom kao kazneno djelo…“ 

Dosad nije poznato da bi neki zakon izrijekom zabranjivao uporabu ZDS. Dapače, 

po zakonu o oružanim snagama grbovi i zastave povijesnih postrojbi zaštićene su, 

pa i grb te zastava HOS-a.  
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Uvaženi načelnik i saborski zastupnik, koji je već ranije plijenio pozornost svojom 

stručnom rasčlambom o ispravnome oblikovanju te uporabom velikog slova U, da 

bi ga najbolje bilo poslati na usavršavanje u Uzbekistan, ako ne u Ugandu, bio je 

citiran sljedećim riječima: 

„…Veliku zahvalnost iskazujemo i antifašističkim borcima i braniteljima u 

Domovinskom ratu i smatramo da bi predstavljanje ovakve knjige, sa službenim 

pozdravom iz doba NDH, bila uvreda za preko 500 obitelji s područja Murtera 

kojima su članovi obitelji poginuli u Drugom svjetskom ratu, boreći se protiv 

fašističkog okupatora kojemu je ZDS bio službeni pozdrav”, izjavio je Klarin. 

Previše je besmislica izrekao načelnik i saborski zastupnik u nekoliko rečenica, 

da bi se moglo na sve reagirati u primjerenom vremenu. Ja ga ne bih želio previse 

kuditi, jer njegovo ogromno neznanje očigledno počiva na njegovu oskudnome 

obrazovanju, koje je poput korifeja samoupravno socijalističke znanosti recimo 

druga Mirka Mećave usavršavao na partijskim tečajevima u Kumrovcu. 

Inače, uvijek je zanimljivo čuti glas naroda, pa bio on pozitivan ili negativan. Tako 

sudionica pod nadimkom iva sch piše na portalu narodhr o načelniku Klarinu: 

“Rođen je 16. srpnja 1985. u Jezerima, Tisno. Završio Upravnu školu u Šibeniku 

(SSS – upravni referent)” 

Optužio biskupa Košića da je sam kriv što je primio prijetnje smrću!!! Što drugo 

očekivati od sdp-ovih kadrovika i ‘intelektualaca’ sa srednjom školom (mladih, 

urbanih, obrazovanih, demokratičnih :)? 

Logično da jedan takav zabranjuje javni nastup akademiku sa relevantnim 

svjetskim znanstvenim radovima. 

Mlađahni Ivan ima osobnu imovinu od cca 4 mil. kuna (nekretnine i auti) plus 

ušteđevinu u novcu od cca 500 000 kn plus neke dionice. Je li to stekao radom ili 

je naslijedio ili je kombinacija ili mu je partija pomogla ne znam…“ 

Budući da nemam mogućnosti kako bih provjerio istinitost ovih navoda, pozivam 

načelnika da ove podatke o svojemu imovinskom stanju potvrdi ili opovrgne. Ako 

su istiniti, bilo bi zanimljivo doznati kako je stekao ovu zavidnu imovinu. Možda 

se u tome krije lijek za zaustavljanje masovnog iseljavanja mladih, da se 

jednostavno svi ugledaju na načelnika Klarina? 

Onda bih se dragovoljno javio za progon po Partiji. 

Ja naravno načelniku zelim sve najbolje, pogotovo da mu Bog u kojeg on ne 

vjeruje prosvijetli razum, pa se počne makar pridržavati Ustava i zakona (i to bi 

bio ogroman napredak). 

Naime, pojam „Za Dom spreman“ odnosno u množini „Za Dom spremni“ 

predstavlja najbolju SVJETSKU PRAKSU, pa bi ga se moralo u najmanju ruku 

poštovati. To pogotovo vrijedi za one u vlasti, koji se u prsa busaju svojim 

europskim dimenzijama, inkluzivnošću, mainstream-om te drugim tuđicama, koje 

niti iznadprosječno obrazovani Hrvati najbolje ne razumiju. 

O tome pojmu i ja sam napisao dosta tekstova (neki se nalaze i u ovoj knjizi), 

snimio sam i jedan kratki film na četiri jezika, koji možete naći na međumrežju ili 

kod akademika Pečarića, zato ću raščlambu skratiti na kineski opis. 

Naime u Narodnoj Republici Kini, koja je nedvojbeno dugo vrijeme posve 

antifašistička i gdje je na vlasti još uvijek Komunistička Partija (molim dojavite 
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to načelniku Klarinu, kad on to dosad nije doznao!), pojam „Liam Shi“ (Za Dom 

spremni) izraz je posebne časti. 

Pitao sam o tome jednu mladu docenticu iz Šangaja, ciljajući na sudbinu našeg 

imenjaka Šimunića, koji je zbog ZDS gotovo stavljen izvan zakona. 

„Prvo riječ po riječ. 恋 se sastoji od 亦 i 心。Znak 亦 znači “isti” na kineskom, a 

心 znači “srce”, pa onda znak 恋 označava sve one koji imaju isti osjećaj u srcu, 

a to je ljubav; znak 家 napravljen je od znaka 宀 i znaka 冢. Znak 宀 znači “krov”, 

a冢 znači grob. Tako znak 家 pokazuje na nutarnji vid doma, dom koji mi pruža 

krov, u kojem mogu biti kad i koliko želim, a u konačnici ću za njega raditi, 

umrijeti, i u njemu biti pokopana. 

Drugo, izraz 恋家 izražava intimni osjećaj ovisnosti o nečemu. Dom je više od 

kuće, lokacije, ljudi koje volim. To je mjesto u kojem će se moje srce nastaniti. 

Kao riječi pjesme Michaela Buble-a “Home” (dom) – “Samo želim ići doma, 

draga, ići ću doma… Pusti me da idem doma, bit će u redu. Bit ću doma večeras, 

dolazim doma.” 

Treće, mislim da je to riječ pohvale i časti. 

^-^ Previše mislim.” 

Na moje pitanje da li taj pojam može opisivati raspoloženje športaša pred važnu 

utakmicu, dobio sam sljedeći odgovor: 

“Ako se izraz 恋家 koristi za situaciju koju si opisao, s jedne strane predstavlja 

sportaša koji je u isti mah i nervozan i ozbiljan u pogledu nadolazećeg natjecanja, 

pa bi se možda želio vratiti u svoju udobnu špilju. Dom će mu pružiti sigurnost i 

hrabrost za novi izazov. S druge strane, ljubav prema domu dat će mu snagu i moć 

te će ga učiniti hrabrim da se bori za dom. Naprijed!“ 

Nakon što sam prije nekoliko mjeseci dobio ovaj krasan opis toga pojma, upoznao 

sam s njim predsjednika Vlade RH Plenkovića, međutim nije bilo nikakvog 

odgovora. Dapače, ako ispravno interpretiram postupanje krajinske milicije 

pardon hrvatske policije prema hrvatskim braniteljima prije dva dana u Kninu, 

gospodin Plenković ustrajava u sukobu, koji može samo izgubiti. 

Upravo bi on imao sve razloge da izađe pred narod te utvrdi da se hrvatski 

domoljubi (a to su prema gornjem opisu oni koji su za Dom spremni umrijeti) 

nalaze u najboljem društvu najvećih svjetskih naroda: Kineza, Japanaca, 

Brazilaca, Nijemaca itd. 

U protivnom Hrvatska bi morala prekinuti diplomatske odnose, pa možda i 

objaviti rat Kini, ako to već nije učinio načelnik Klarin. Kinezi su naime svi ZDS, 

prema tome pripadnici ustaškog pokreta, ako ispravno slijedima druga Klarina. 

Nedvojbeno je da je Marko Polo još u 13. stoljeću  ili prenio ustaški pozdrav iz 

Hrvatske u Kinu ili obrnuto! Zato bi toga velikana srednjevjekovnog ustaškog 

pokreta trebalo zabraniti te ukloniti sva njegova znamenja. To bi bilo 

vjerodostojno! 

Onda bi na scenu stupila neprijateljska emigracija. To su Vam oni likovi, koji po 

kongenijalnom odvjetniku Nobilu postavljaju bombe ispod luftmadraca 

njemačkih turista. (Ako sutra pukne kakav madrac, onda znadete tko je kriv!) 

Emigracija se u meduvremenu organizirala te pripremila tužbu pred Europskim 
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sudom za ljudska prava. Tužbu bi podnijela skupina građana iz više europskih 

zemalja, toliko da se znade. Ja sam samo jedan od njih. Kolovođa. 

Ja sam ovo svoje izlaganje pomalo protkao ironijom i sarkazmom, mozda i 

ciniznom. Nemojte mi zamjeriti, jer dugo godina živim u Njemackoj, gdje sam 

naviknut da vlast postupa koliko-toliko racionalno. Toliko gluposti, 

nepromišljenosti, uvrjeda i sličnih negativnih radnji, koje hrvatska vlast poduzima 

protiv svojega naroda, meni je vrijedno svake osude. S obzirom da se nalazimo u 

crkvenome prostoru, uskratit ću Vam plastičniji opis što o njima mislim i osjećam. 

 

Dr. Josip Stjepandi 

 

GOVOR J-. PEČARIĆA 

 

Šaljući danas ponovno pozivnicu za ovo predstavljanje napisao sam prijateljima: 

„Predigra hapšenja HOS-ovaca u Kninu na čelu s legendarnim Skejom imala je 

svoju predigru u Tisnom :)“ 

Kao što znate g. Načelnik Općine Tisno je na našu molbu da se ovo predstavljanje 

održi u kinu za medije izjavio da nam je neće dati zbog naslova knjige u kome je 

pozdrav HOS-ovaca ZA DOM SPREMNI. 

Niz domoljubnih portala prenio je moj odgovor koji sam poslao g. Načelniku. 

Kakva je sloboda tiska u RH najbolje govori činjenica da portali, novine ili HTV 

koji su prenijeli načelnikovu izjavu nisu prenijeli i moj odgovor. 

  

>http://kamenjar.com/pecaric-odgovorio-nacelniku-tisnog-klarinu-radite-isto-

sto-su-radili-velikosrpski-fasisticki-agresori/ 

Očito su se bojali prenijeti odgovor za koji je portal direktno.hr npr. dan s 

naslovom: Upravo su se fašisti bojali pokliča HOS-ovaca. Zbog onih od vas koji 

nisu pročitali moj odgovor evo ga: 

 

(ODGOVOR NAČELNIKU OPĆINE TISNO G. IVANU KLARINU) 

http://kamenjar.com/pecaric-odgovorio-nacelniku-tisnog-klarinu-radite-isto-sto-su-radili-velikosrpski-fasisticki-agresori/
http://kamenjar.com/pecaric-odgovorio-nacelniku-tisnog-klarinu-radite-isto-sto-su-radili-velikosrpski-fasisticki-agresori/
http://kamenjar.com/pecaric-odgovorio-nacelniku-tisnog-klarinu-radite-isto-sto-su-radili-velikosrpski-fasisticki-agresori/
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Sutradan je don Lazar dobio odgovor na naš zahtjev iz koga smo doznali kako je 

problem u tome što su još uvijek radovi u kino dvorani! 
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I dok sam se ja čudio kako se u tri dana može jedan političar dati dva tako različita 

odgovora nisam ni slutio da će događaji u Kninu pokazati kako to nije ništa u 

odnosu na ono što nam naši političari mogu prirediti. 

Istina već sam komentirao činjenicu da će Thompson imati ove godine koncert u 

Slunju a ne u Kninu, a u razgovoru s Mladenom Pavkovićem, koji je prenjelo 

desetak domoljubnih portala, govorio sam koliko su napadali moj rad, suradnike 

i obitelj od Peticije ZDS od prije dvije godine kada smo branili Thompsona i 

Bojnu Čavoglave. 

Ove godine ih je i naš poznati kolumnist Tihomir Dujmović upozorio tekstom 

kojim im već u naslovu sve kaže: 

Tko ne razumije Thompsonovu simboliku, stvarno ništa ne razumije 

A Dujmović im otvoreno i kaže kako je prvi prijedlog Pupovčevih beogradskih 

mentora i vjerojatno njega samog, da Thompson ne bi trebao pjevati u Kninu, je 

već kako vidimo prihvaćen! 

>http://direktno.hr/kolumne/tko-ne-razumije-thompsonovu-simboliku-stvarno-

nista-ne-razumije-93924/ 

Slično i Zvinimir Hodak kaže kako vlast sluša infantilne ljevičarske savjete “šeste 

ličke“ u našim dnevnicima: ispričajmo se komšijama! Valjda zato što su nam 

ostavili iza sebe 15.876 poginulih, 2.959 ranjenih dragovoljaca i branitelja, 8.000 

poginulih civila, 404 ubijena hrvatska djeteta, 1.044 hrvatska djeteta ranjena, 

7.169 ranjenih hrvatskih civila i 500.000 prognanih Hrvata. I sve to u 

obrambenom ratu. I sad bi se Pofuk i Teršelička ispričavali. Cmizdrite za Titom, 

to je ionako vaš problem, a ne naš. Indeks neki dan javlja: “Njemački list čudi se 

ukidanju Titova trga. Zašto se odričete svojeg najpoznatijeg državnika?“ Nitko 

ne postavlja pitanje zašto su se Nijemci odrekli svog najpoznatijeg državnika 

Hitlera. 

>http://www.dnevno.hr/kolumnisti/zvonimir-hodak/oluja-im-izaziva-jal-i-bijes-

iz-godine-u-godinu-treca-armija-evrope-a-popusila-ko-mali-pisa-1049130/ 

Zapravo, Hodak na svoj način govori o onima koji u Hrvatskoj sprovode 

velikosrpski Memorandum SANU 2, o čemu sam pisao u svom odgovoru g. 

Načelniku. 

Zapravo za te koji sprovode Memorandum SANU 2. Vlast priređuje proslavu u 

Kninu, na kojoj im ljudi ne dolaze, a za narod u Slunju s veličanstvenim 

Thompsonovim koncertom na kojemu je bilo najmanje 50,000 ljudi kako kaže 

policija, a vjerojatno i mnogo više. 

Zato i poznati kolumnist Marko Ljubić piše o dvije Hrvatske: jedna u Kninu, a 

druga u Slunju, pa za ovu drugu kaže: 

Hrvatska iz Slunja je autentična, pobjednička, duhovna i silna Hvatska, koje je 

nepobjediva, čiji je duh bio vezivno tkivo i pokretač nacionalne epopeje ne samo 

i prvenstveno u olujnom zanosu devedeset pete, nego puno ranije, u ljetnim i 

jesenjim mjesecima devedeset i prve, kad su mladići, djevojke, žene i muškarci 

izvan društvenih elita, izvan povlaštenosti i izvan bilo kakvih kalkulacija i 

društvenih očekivanja, u tenisicama stali pred tenkove i vojnu srpsku mašineriju. 

Dodao bih i s krunicom oko vrata! 

http://kamenjar.com/marko-ljubic-drzava-obiljezava-kninu-a-narod-slavi-slunju/
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U Peticiji prije dvije godine smo govorili i o našim HOS-ovcima! Isto se ponovilo 

i prošle godine samo su tada ti napadi i na Thompsona i na Bojnu Čavoglave bili 

otvoreni jer su ljevičari očekivali pobjedu na izborima. Kaznili su Thompsona što 

je pjevao Bojnu Čavoglave na isti način kako je to uvijek radio tj. počeo sa ZA 

DOM, da bi mu okupljenih stotinjak tisuća  ljudi odgovorilo SPREMNI! 

Tada su prvi put i priveli ratnog zapovjednika IX. Bojne HOS-a Marka Skeja. 

Isto se ponovilo i ove godine! 

Podsjetimo se ponovno zašto: 

Policija je u subotu u Kninu na proslavi Dana pobjede uhitila nekoliko osoba, a 

među uhićenima nalazi se i ratni zapovjednik IX. bojne HOS-a, pukovnik Marko 

Skejo, piše Maxportal. 

Prema riječima očevidaca, interventna policija našla se “u roku od minute”, 

muškarce je “strpala u maricu” i odvezla u policijsku postaju. Policija je u Ulici 

dr. Franje Tuđmana uhitila nekolicinu muškaraca jer su uzvikivali “Za dom 

spremni”. Muškarci su bili obučeni u crne majice, a okupljeni građani 

prosvjedovali su protiv privođenja. 

Među uhićenima je, kako javlja Maxportal, i Marko Skejo, ratni zapovjednik IX. 

boje HOS-a.  Ta ratna postrojba sudjelovala u presudnim bitkama za obranu 

Hrvatske, a najpoznatije su bitka za Škabrnju i obrana Srđa u Dubrovačkog 

zaleđa. 

Škabrnju je HOS, gotovo u okruženju, držao 42 dana, a napadali su je Martićevi 

teritorijalci, postrojbe Kapetana Dragana, Crvene beretke Milorada Ulemeka 

Legije i Arkanovci. 

Nakon  poraza u sukobu s HOS-ovcima Legija je s Crvenim beretkama napustio 

Hrvatsku i nikad se više nije vratio. 

O tome je na svjedočenju na suđenju Slobodanu Miloševiću u Haagu govorio 

Kapetan Dragan. 

>http://www.dnevno.hr/vijesti/crna-kronika/u-kninu-uhiceni-hos-ovci-koji-su-

razbili-arkana-i-legiju-na-skabrnji-1048976/ 

Legendarni branitelj Vukovara HOS-ovac Damir Markuš, inače počasni gost 

predstavljanja knjige u Zagrebu, je još upozorio kako je ove godine policija-

osiguranje u crkvi na Misi za Domovinu nije dozvoljavala ulazak u majicama 

HOS-a .. 

>https://narod.hr/hrvatska/bozinoviceva-uhicenja-u-kninu-tko-je-i-kada-

zabranio-znakovlje-legalne-postrojbe-hrvatske-vojske 

Očito je Marin Vlahović u pravu kada nam već u naslovu svoga teksta kaže: 

Hrvati trebaju biti svjesni, ako su za dom spremni, moraju biti spremni i za zatvor 

>http://www.dnevno.hr/vijesti/komentari/hrvati-trebaju-biti-svjesni-ako-su-za-

dom-spremni-moraju-biti-spremni-i-za-zatvor-1048888/ 

bez obzira na reagiranje Ministarstva branitelja na njegov tekst: 

>http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/reakcija-ministarstva-branitelja-na-nas-

clanak-dvije-proslave-da-ali-nema-govora-o-podjeli-1049135/ 

Zapravo najnovija događanja samo pokazuju zašto sam već šest knjiga napisao o 

ovome: 

http://kamenjar.com/pismo-predsjednici-rh-i-predsjedniku-hdz-a/
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Pečarić. Dva pisma koja su skinula maske / Na hrvatsku šutnju nismo spremni!, 

Zagreb, 2015. pp.406. 

Pečarić, Oba su pala, Zagreb, 2016., str.392. 

Pečarić, Pišem pisma odgovora nema! 1. / Navodna Hrvatska zaklada za znanost, 

Zagreb, 2017. str. 245. 

Pečarić, Pišem pisma odgovora nema! 2. / Je li Akademiji važna znanost, Zagreb, 

2017. str. 212. 

Pečarić, J. Stjepandić, Ništa se još promijenilo nije, Zagreb, 2017. str. 346. 

Pečarić, Dnevnik u znaku ‘Za dom spremni’, Zagreb, 2017. str. 312. 

A i ovogodišnju proslavu u Kninu kao da sam opisao pišući i u ovoj knjizi koju 

danas predstavljamo o novom pomirenju – POMIRENJU DJECE PARTIZANA 

IZ SVIH STRANAKA! 

Kako  inače razumjeti ovakvo ponašanje hrvatskih vlasti poslije riječi koje je o 

„Oluji“ nedavno izgovorio, ugostivši u Pentagonu hrvatskog ministra 

obrane Damira Krstičevića, njegov američki kolega, umirovljeni general James 

Mattis dajući jednostavnu i sveobuhvatnu kvalifikaciju hrvatske “Oluje”: “To je 

operacija koja se ovdje u Americi proučava i pokazuje što dobro predvođena, 

dobro opremljena i dobro istrenirana snaga, politički dobro predvođena, može 

napraviti i preokrenuti.” 

 

Josip Pečarić 

  

http://kamenjar.com/americki-ministar-obrane-james-mattis-hrvatska-mala-zemlja-se-bori-znatno-kategorije/
http://kamenjar.com/americki-ministar-obrane-james-mattis-hrvatska-mala-zemlja-se-bori-znatno-kategorije/
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PISMO PREDSJEDNICI AKADEMIKA PEČARIĆA I 

BISKUPA KOŠIĆA   

Dva dijela Zaključaka Vijeća za suočavanje s posljedicama vladavine 

nedemokratskih režima zapravo me podsjeća na dva naša otvorena pisma iz 2015. 

godine. Na prvi dio podsjeća pismo koje smo prof. dr. sc. Matko Marušić i ja 

poslali HAZU u kojemu izlažimo opća načela za koja smo se zalagali i koje je 

potpisalo niz akademika, biskupa, nadbiskupa, sveučilišnih profesora i dr. Na to 

pismo su ovih dana upozorili i biskup Košić (TV) i naš poznati kolumnist Ljubić 

(TV, kolumne). Na drugi dio podsjeća Peticija ZDS nastala povodom napada na 

“Bojnu Čavoglave” i Thompsona. Slično drugom dijelu Zakljćaka ovog Vijeća i 

tada su napadi bili zasnovani na neistinitim prikazivanju onog što je dano u Peticiji 

o pozdravu ZDS. Tada su iz Ureda Predsjednice RH tvrdili da je ta Peticija “na 

razini provokacije” i to je bio signal mniogima za hajku na potpisnike.  

Najprljaviju ulogu, barem što se mene tiče odigrao je prof. dr. sc. Damir Boras 

koji je na valu detuđmanizacije postao dekan jednog takovog fakulteta kakav je 

Filozofski fakultet u Zagrebu, a potom i njihov kandidat za rektora. Ovih dana je 

ponovno izabran za rektora i to - vjerovali ili ne - uz veliku podršku državotvornih 

Hrvata kojima nije smetalo što je to postigao “gazeći” po svom mentoru (prof. dr. 

sc. Miroslav Tuđman koji mu je omogućio da poslije 15 godina rada na tom 

fakultetu u 48.  godini života doktorira).  Npr. prof. Tuđman je osnovao katedru 

Organizacija znanja, i bio šef  katedre cijelo vrijeme dok Boras nije postao rektor. 

Kad Boras postao rektor smjenili su prof. Tuđmana bez da se njego o tome uopće 

obavjestilo prije smjene ili poslje. Inače ta Borasova doktorandica je magistrirala 

kod Tuđmana, sudjelovala je u drugim napadima na prof. Tuđmana, a Boras je 

poslije toga prije vremena predložio za unapređenje za redovitog profesora. 

Svega toga oko ZDS sjeća se kolumnistica Hrvatskog tjednika Mirela Pavić, pa 

me je spomenula i u najnovijoj kolumni u kojoj komentira Zaključke Vijeća: 

"Zato nikako mala ne da taj pozdravić. Podsića kud se vaik vraćaš kad odlutaš. U 

sriću oli nesriću. I na pridragoga akademika (pogodite tko je to, JP). I na novoga 

pricidnika HAZUD-a, dr. Stjepandića koji mi je darova 'liamshizenje' na 

vikovičnu uporabu. A mala to 'liam shi' oduševljeno privatila ka nahoče, oli 

gladnoga ćukicu na snigu. Pa ustrepeće njime kad mi se stisne srce, oli od dišpeta, 

oli tuge, oli kakve ranice. Izgleda kako ću na njemu morat i ostat jerbo  kineski 

meljen 'iznimno' svaki četvrtkić. I obećajen šefiki i Plenkyju da će ostat tako. Reklo 

je povjerenstvo 'iznimno'. A ja uvik bila 'iznimka'. Etogac. Časna piJonirska evo: 

ne ću ga škičat na Thompsonu, ne ću ga ciknit ni s jedne tribine i pokrit ću rukan 

oči kad ga vidin digod na kapici oli spomeniku. Okrenit ću glavu da natpis ne 

gledan. I začepit uši kad ga neko usklikne (dakuće, ta se piJonirsko-časna od 

nikidan konta, jope ako će mala lagat, ae). Motivacija. Zbog 'hrabrosti'. Istinske, 

a ne lažne i hinjene. U svakon kontekstu. Danas." 

  

Zapravo puno o radu Vijeća možete vidjeti u tom broju Hrvatskog tjednika. Ivicu 

Marijačića svakako treba pročitati: Plenkovi ćI Kusić u službi srbijanskoga 
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MEMORANDUMA 2.- ali I njegov razgovor s jednim od onih koji su potpisnici 

tih sramotnih ZaKljučaka Predsjednika Matice hrvatske akademika Stjepana 

Damjanovića. Damjanović konstatira (vjerovali ili ne): 

Nisam pravnik, nisam ni povjesničar, i ne znam zašto nismo zaključili da je 

pozdrav Za dom spremni dvoznačan kao i crvena zvijezda, 

Predsjednik Matice hrvatske nam je čovjek koji potpisuje, a ne zna što je potpisao.  

Ne čudi onda da je iz takve Matice hrvatske izbačenA takova HRVATSKA 

veličina kakav je akademik Dubravko Jelčić! 

Kako mi je iz uredništva portala dragovoljac.com sugerirano ponavljanje nekih 

tekstova iz mojih knjiga povezanih s ovom problematikom, odlučio sam se da vam 

ponovim pismo koje sam zajedno s velikim HRVATSKIM biskupom dr. Vladom 

Košićem poslao Predsjednici 2016. Godine objavljen u knjizi: Josip Pečarić, Josip 

Stjepandić: NIŠTA SE JOŠ PROMIJENILO NIJE str. 182.-188.: 

  

Poštovana Predsjednice RH gđo Kolinda Grabar Kitarović,  

Sa žaljenjem vidimo kako se prošlogodišnja priča iz Knina ponavlja. U pismu koje 

smo Vam tada poslali predložili smo uvođenje pozdrava Za dom spremni u 

Hrvatsku vojsku upravo zbog incidenta s pjevanjem pjesme Bojna Čavoglave koja  

predstavlja simbol Domovinskog rata.  

Znamo da je prošle godine na Paradi HV-a nastupao i HOS sa svojom zastavom 

na kojoj piše ZDS, koji jeste pozdrav odobren od hrvatskih vlasti. 

Zato nije jasan tadašnji Vaš odgovor da je naš zahtjev koji ima za cilj obranu 

Marka Perkovića Thompsona i Bojne Čavoglave u kome je rečeno da je on „na 

razini provokacije“. 

Neshvatljivo je kako hrvatskim vlastima smetaju simboli Domovinskog rata kao 

što je Bojna, pa će Vas sigurno zanimati što o tome kaže nedavni kandidat za 

Ustavnog suca RH g. Pero Kovačević: 

  

PONAVLJA SE PROŠLOGODIŠNJA PRIČA  

  

PERO KOVAČEVIĆ UPOZORAVA: ZBOG LAJKANJA I DIJELJENJA 

‘BOJNE ČAVOGLAVE’ MOGU VAS KAZNITI! 

  

Autor: I.G. Subota, 06. Kolovoz 2016. u 16:41  

"Kani li policija početi zabranjivati i ostale domoljubne pjesme nastale u 

Domovinskom ratu", pita se Pero Kovačević.  

Pero Kovačević, pravni ekspert za nacionalno zakonodavstvo na portalu 

Nezavisni.hr objavio je kolumnu u kojoj se osvrnuo na sinoćnji događaj u Kninu 

i uručenje obavijesti o počinjenom prekršaju Marku Perkoviću Thompsonu jer je 

pjevao Bojnu Čavoglave. 

 
UŠUTKAVANJE THOMPSONA: Dobio prekršajnu prijavu zbog glasnog 

pjevanja ‘ZA DOM SPREMNI’, nakon toga mu blokirali Facebook stranicu?! 

 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/pero-kovacevic-upozorava-zbog-lajkanja-dijeljenja-bojne-cavoglave-mogu-vas-kazniti-944787
http://nezavisni.hr/pero-kovacevic-lajkanjem-pozdrava-za-dom-spremni-ili-cavoglava-mozete-prekrsajno-odgovarati/
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/usutkavanja-thompsona-dobio-prekrsajnu-prijavu-zbog-glasnog-pjevanja-dom-spremni-nakon-toga-mu-blokirali-facebook-stranicu-944566
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/usutkavanja-thompsona-dobio-prekrsajnu-prijavu-zbog-glasnog-pjevanja-dom-spremni-nakon-toga-mu-blokirali-facebook-stranicu-944566
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U kolumni Kovačević upozorava da se “ponavlja prošlogodišnja priča, stoga, 

kaže, pazite i nemojte prenositi pjesmu Čavoglave jer bi mogli prekršajno 

odgovarati, zbog reproduciranja i lajkanja Bojne Čavoglave možete prekršajno 

odgovarati”. 

Nadalje navodi kako oni zaslužni za ovu “čestitku” Thompsonu zaboravljaju “da 

je samo pjevao jednu od najvećih domoljubnih hitova iz Domovinskog rata, 

pjesmu koja je dizala moral nama braniteljima. Pjesmu koja nije zabranjena niti 

je nama braniteljima nitko ne može zabraniti”. 

“Kani li policija početi zabranjivati i ostale domoljubne pjesme nastale u 

Domovinskom ratu, jer kako će prekršajni sud kazniti Perkovića što pjeva pjesmu 

nastalu u Domovinskom ratu ili opet rade popis nepoćudnih pjesama, kao nekad, 

od Vile Velebita itd.. Zar se opet vlast dodvorava četničkim vojvodama Nikoliću i 

Vučiću, kojima Čavoglave bude loše osjećaje, osjećaje poraza, zaleđene krvi i 

straha kad čuju Čavoglave… “, pita se Kovačević te svoju kolumnu završava 

riječima A.G. Moatoša: 

“Sad samo mogu ponoviti: Hrvatska već vidje dosta raznih čuda, ali ne nađe 

štrika za toliko Juda!”  

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/pero-kovacevic-upozorava-zbog-lajkanja-

dijeljenja-bojne-cavoglave-mogu-vas-kazniti-944787  

  

S obzirom da g. Kovaćević spominje srbijanske čelnike u prilogu Vam šaljemo 

govor Aleksandra Vučića u Glini 1995. 

Uvjereni smo da današnja vlast ne misli, kao Vučić da je u pravu kada govori o 

ustaškoj vlasti i zločinačkom režima Franje Tuđmana iako se mnogi tzv. ljevičari 

ili antifašisti u RH itekako slažu s Vučićem. Tome smo svjedoci iz dana u dan. 

Ponavljanje prošlogodišnje priče samo pokazuju kako vlast mora uvažiti našu 

prošlogodišnju peticiju. 

  

S poštovanjem 

  

Akademik Josip Pečarić 

Biskup dr. sc. Vlado Košić 

  

P.S. Podsjećamo Vas: 

 a) Pokojna gđa Vera Stanić i g. Pero Kovačević su 1994 uvjerili predsjednika 

Tuđmana i ministra Šuška da se prizna status hrvatskog branitelja pripadnicima 

HOS-a; 

b) da je predsjednik Tuđman 1. listopada 1991(napisao je g. Kovačević) donio 

zapovijed da postrojbe HOS-a ulaze u sastav OS RH; 

c) da je znakovlje postrojbi HOS-a službeno odobrilo Ministarstbvo obrane 1994. 

sukladno Službovniku OSRH. 

d) U zakon o pravima hrvatskih branitelja iz Domovinskog rata i članova njihovih 

obitelji uvrsteni su pripadnici HOS-a, a promjenom vlasti 2000-e su im ta prava 

oduzeta. 

  

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/pero-kovacevic-upozorava-zbog-lajkanja-dijeljenja-bojne-cavoglave-mogu-vas-kazniti-944787
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/pero-kovacevic-upozorava-zbog-lajkanja-dijeljenja-bojne-cavoglave-mogu-vas-kazniti-944787
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Pismo su još potpisali: 

  

Biskup prof. dr. sc. Valentin Pozaić 

general Ljubo Ćesić Rojs  

general Marinko Krešić  

general Josip Štimac  

general Ivan Tolj 

dr. sc Josip Stjepandić 

dr. sc. Stjepan Razum 

prof. dr.dr.h.c. Nikola H. Debelić, veleposlanik u m. 

Prof. dr. sc. Marin Čikeš, RGN, Sveučilište u Zagrebu 

Prof. dr. sc. Zlatko Vrljičak 

Prof. dr. sc. fra Andrija Nikić 

Mirela Pavić, kolumnistica 

(…)  

07. 08. 2016.  

  

PRILOG: 

  

Govor Aleksandra Vučića (danas predsjednika Vlade Republike Srbije) u 

okupiranoj Glini 20.03.1995., četiri i pol mjeseca prije oslobodilačke 

operacije Oluja 

  

Braćo Srbi i sestre Srpkinje, pozdravljam junački narod srpske Banije i srpske 

Gline, vas koji ste podigli prvi baklju slobode tamo 26. juna još 91. godine, vas 

koji ste prvi krenuli na ustašku vlast, vas koji ste prvi oslobodili neke srpske 

teritorije u Republici Srpskoj Krajini. Nikada više ustaška vlast ovde neće moći 

da dođe. Nikada više oružanim putem. Nikada više onako kako su to namerili. 

Onako kako je zločinački režim Franje Tuđmana već pokušao. Vi ste ih u tome na 

najbolji način sprečili. Pokušaće drugačijim, perfidnijim metodama. Uz pomoć 

međunarodnih sila, zapadnih zemalja, a preko njihovih slugu u Beogradu – tu 

mislim na Slobodana Miloševića i njegovu nesrećnu ženu Mirjanu Marković – i 

njihovih jataka ovde u Krajini, predsednika krajinske vlade Borislava Mikelića. 

Sećate se da je Slobodan Milošević i onaj njegov kurir Borislav Jović, pri 

potpisivanju Vanceovog plana, da su rekli da će kod prvog napada ustaških snaga 

na Krajinu jugoslovenska vojska doći da pomogne, doći da intervenište. Ima ovde 

ljudi koji se toga sigurno sećaju. Šta je bilo, koliko je puta Hrvatska napala Srpsku 

Krajinu? Nekoliko puta! I na miljevački plato, i u medačkom džepu na Divoselo, 

Počitelj i Maslenicu. Gde je bila jugoslovenska vojska, gdje je bio Bora Jović? 

Nigde niste mogli da ih vidite, nigde niste mogli da ih čujete. Lagali su! Lagali su 

jer su to nečasni ljudi, ljudi kojima nije do morala, ljudi kojima nije do srpstva. 

Šta je još uradio Slobodan Milošević, po nagovoru one njegove žene? Prihvatio je 

bio onaj Vance-Owenov plan, želeći – sećate se tad je Republika Srpska trebala 

da dobije 42% teritorija bivše BiH, ali bez kopnenog koridora za Bosansku 

Krajinu, bez kopnene veze za Srpsku Krajinu. I rekao bi Milošević: eto braćo, hteo 
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sam da živimo zajedno, a sad ne možemo, nemamo više nikakvu kopnenu vezu, 

pa ćete morati u Hrvatsku. Sve je to hteo predsednik Srbije, ali na veliku sreću 

srpski narod u Republici Srpskoj i srpski narod u Republici Srpskoj Krajini su 

odbacili njegove izdajničke namere i dalje se junački bore za slobodu sopstvenog 

naroda i za održanje svojih teritorija. 

Vi se braćo ovde ne borite nizašta šta nije vaše, već samo da sačuvate ono što je 

oduvek bilo srpsko. I to mora ostati srpsko. Šta još radi Slobodan Milošević? 

Sećate se pred tri, četiri godine da je svako veče na državnoj televiziji bilo u 

Dnevnicima po 20 minuta, po pola sata, o onome što se dešava u Srpskoj Krajini, 

o onome što se dešava na Baniji, Kordunu, u Lici. Šta sada ima na državnoj 

televiziji? Ima samo poneko privredno čudo Borislava Mikelića, valjda kako mu 

borci imaju 30 dinara platu. To je nešto. I šta još ima? Kakvo je vreme u Krajini. 

Eto šta njih samo interesuje. Ništa više nema od vesti u Krajini. Kao da je to 

inostranstvo, kao da je to u Hrvatskoj. E neće moći! Nikada Srpska Krajina, nikada 

Glina neće biti hrvatska! Nikada Banija neće nazad u Hrvatsku! I ono što je ostalo 

u Srbiji simpatizera Slobodana Miloševića, onih koji tek sad shvataju svu 

pogubnost njegove politike, kad ih pitate, ne znaju u kakvoj će državi živeti 

sutradan. Niko više ne zna ni u ovoj sali za kakvu se državu zalaže Slobodan 

Milošević. Oće li mu to biti Beogradski pašaluk ili nekakva AVNOJ-ska 

Jugoslavija, kakva će to država biti? Ukoliko srpski radikali pobede i poraze 

predsednika Srbije, vi znate da ćete živeti u Velikoj Srbiji, jedinstvenoj srpskoj 

državi i tu odstupanja biti neće! Živeli! 

  

TEKST JE TRANSKRIPT VIDEO ZAPISA IZ 1995.: 

https://www.youtube.com/watch?v=vu5qvsloewU 

VIDEO IZ 2013. U KOJEM VUČIĆ TVRDI DA NIKADA TAMO NIJE BIO: 

https://www.youtube.com/watch?v=ReVwofRQVPY 

  

(Ukupno je bilo 74 supotpisnika Pisma Predsjednici  – vidjeti spomenutu knjigu: 

NIŠTA SE JOŠ PROMIJENILO NIJE; JP) 

  

* 

  

Posebno je zanimljivo što smo Vučićev govor poslali Predsjednici u prilogu ovog 

pisma jer znamo koliko je on bio zanimljiv i danas kada je Vučić na poziv 

Predsjednice posjetio RH i tom prigodom lagao o ovom govoru.  

Podsjeća li vas Vučićev govor i na Zaključke Vijeća za suočavanje s posljedicama 

vladavine nedemokratskih režima?  

Je li i to Pismo Predsjednici iz 2016. godine zapravo odgovor na Zaključke Vijeća 

za suočavanje s posljedicama vladavine nedemokratskih režima? 

  

Josip Pečarić  

https://www.youtube.com/watch?v=vu5qvsloewU
https://www.youtube.com/watch?v=ReVwofRQVPY
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POSLANE KNJIGE 
  

Datum:  Mon, 3 Apr 2017 13:55:04 +0200 

Šalje:  Josip Pečarić <pecaric@element.hr> 

Prima:  Ured Predsjednica <ured@predsjednica.hr>, predsjednik@sabor.hr, 

predsjednik@vlada.hr <predsjednik@vlada.hr>, 

andrej.plenkovic@vlada.hr <andrej.plenkovic@vlada.hr>, ministar 

<ministar@mzos.hr>, sbarisic@phy.hr 

CC:  Andrej Dujella <duje@math.hr>, nejednakosti@googlegroups.com 

 
Poštovana gđo Predsjednice RH, 

Poštovani g. Predsjedniče Hrvatskog sabora, 

Poštovani g. Predsjedniče Hrvatske vlade, 

Poštovani g. Ministru znanosti i obrazovanja, 

  

U subotu sam vam poslao moje knjige: “Pišem pisma, odgovora nema! 1. / 

Navodna Hrvatska naklada za znanost” 

i 

“Pišem pisma, odgovora nema! 2. / Je li Akademiji važna znanost” 

Povod za to je činjenica da je prošlo već deset mjeseci od treće godine Projekta 

Nejednakosti i primjene HRZZ-a, a da nismo dobili od HRZZ-a ocjenu  rada u 

drugoj godini.  

U prvoj knjizi  na str. 149-157 dan je Popis (Tablica) radova koje smo dali uz 

Izvješće za drugu godinu rada na Projektu. Dajem vam ga i u prilogu ovog pisma. 

Očito nam je njihovim neodgovaranjem skoro dvije godine  onemogućen rad na 

Projektu koji traje četiri godine. Sredstva smo dobili za prvu godinu, a za drugu 

su nam dali pola sredstava, ali su i tu polovinu umanjili za sredstva za koju su 

tražili povrat. A tražili su povrat, kako možete i vidjeti u prvoj knjizi za nešto što 

su nama odobrili i što smo uradili. 

Mislim, da vi možete naći normalne recenzente koji lako mogu shvatiti kako u 

HRZZ-u ne znaju ili ne žele ocijeniti project Nejednakosti i primjene na  način 

kako to dolikuje nekoj znanstvenoj ustanovi. 

Mnogi u RH i van nje misle da se radi o političkoj odmazdi zbog mog 

publicističkog I državotvornog djelovanja. 

Tako dr. sc. Josip Stjepandić piše (Hrvatski tjednik, 30. ožujka 2017.) : 

“Drugi, drastičan primjer, jest akademika Josipa Pečarića,  kojeg je kukulele 

vlast rezala gdje je stigla. Najprije su mu uzeli projekt, onda otpustili kćer (tzv. 

“kolateralna žrtva” po M. Tuđmanu), da bi mu aktualna vlast ukinula subvenciju 

za znanstvene časopise, iako njih 3 spadaju među 6 najboljih časopisa u 

Hrvatskoj. Budući da su o ovome slučaju već napisane knjige, očekivalo se da će 

ministar Barišić odmah po preuzimanju dužnosti pozvati Državnu reviziju i 

DORH da malo promotre Hrvatsku zakladu za znanost. Dosad za to na žalost 

nema nikakvih naznaka.” 
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I doista druga knjiga pokazuje da je to otišlo toliko daleko da je u Hrvatskom 

saboru, na raspravi o radu Akademije, Glavni tajnik Akademije govorio o Peticiji 

ZDS, spominjući u svom napadu kao glavne argumente gdje se tko rodio ili stekao 

neku diploma, a da to nije zasmetalo niti jednom zastupniku u Saboru   

A Peticija je pisana kao potpora Marku Perkoviću Thompsonu i njegovoj “Bojni 

Čavoglave”, koja počinje sa ZDS! 

A i najnovija istraživanja pokazuju da je unatoč višegodišnjem medijskom linču 

većina naroda podržava HOS-ov pozdrav ZDS, bolje reći podržava činjenicu da 

ova država postoji zahvaljujući Domovinskom ratu. 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/bravo-hrvatska-za-dom-spremni-pozdrav-

podrzava-vise-od-50-posto-hrvata-1013884/ 

Doista je nevjerojatno da se itko kažnjava zbog mog publicističkog i 

državotvornog rada, a kažnjavanje 36 znanstvenika koji su moji suradnici je 

strašno! To ide toliko daleko da im se ne odobrava ni novi project pozivanjem da 

su članovi mog projekta, dakle projekta kojega deset mjeseci od kako smo u 

njegovoj trećoj godini nisu ocijenili- A za rad u drugoj nisu dali sredstva ni za 

drugu polovinu druge godine, uz oduzimanje dijela za prvu godinu uz 

obrazloženje koje je doista nešto što bi trebali promatrati u bolnici  u Vrapču. 

Zato vam predlažem da na osnovu popisa radova koji imate natjerate HRZZ da 

nadoknadi sredstva koja smo odradili i tako omogući nastavak rada u četvrtoj 

godini onima koji su spremni uopće raditi na projektu jedne takve ustanove kao 

što je HRZZ. Mi stariji istraživači to ne želimo, ali mlađi moraju zbog svog 

napredovanja. 

Također, očekujem da će te po završetku tog projekta osigurati da se HRZZ ne 

sveti i dalje suradnicima na ovom projektu kada se budu ponovo natjecali. Mlađi 

suradnici itekako moraju imati potporu u RH u svom znanstvenom radu, a po 

novom zakonu su uvjeti za njihovo napredovanje još veći nego do sada,  

Izgleda da je sretna okolnost što je od mojih 220 suradnika, samo nešto više od 40 

u RH, pa su jedino oni mogli biti izloženi ovoj “osveti”!  

Zapravo mi je drago primijetiti kako je Predsjednica RH gđa Kolinda Grabar-

Kitarović ispravno procijenila spomenute osjećaje naših ljudi pa je nedavmo 

pozdravila sudionike predstavljanja moje knjige Dnevnik u znaku “Za dom 

spremni. Time je i potvrdila svoju suverenističku politiku! 

Normalno bi bilo da nisu na udaru ni HOS, ni Bojna Čavoglave, ni Hrvatski 

Državni Sabor, ni hrvatska povijesna zastava, već oni koji napadaju vrijednosti 

Domovinskog rata i hrvatski jezik jer na njima počiva ova država. Ali takvi se ne 

napadaju, već suradnici i obitelji onih koji traže da RH bude suverena država – 

onakva kakvu nam je ostavio njen predsjednik akademik Franjo Tuđman.  

Vi u svakom slučaju možete pomoći da se ispravi nepravda kojoj su izloženi moji 

suradnici!   

S poštovanjem, 

Prof. dr. sc. Josip Pečarić 

Redoviti član HAZU, Dopisni član DANU 

 

http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/bravo-hrvatska-za-dom-spremni-pozdrav-podrzava-vise-od-50-posto-hrvata-1013884/
http://www.dnevno.hr/vijesti/hrvatska/bravo-hrvatska-za-dom-spremni-pozdrav-podrzava-vise-od-50-posto-hrvata-1013884/
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BOLJI SU IZGUBILI! 

 
Dragi prijatelji, 
Bolji su izgubili! 
Čestitam vatrenim uz e-mail Ankice iz Splita: 
Naslov:  Fw: Želja Dalića i Modrića 
Datum:  Sun, 15 Jul 2018 20:39:23 +0200 
  
Dragi profesore Pečarić,   
  
Ponosna sam na nase igrače, klanjam im se,  oni su nas ujedinili i pokazali kako 

se svojim radom, zalaganjem i zajedništvom voli svoja domovima, kako se može 

biti najbolji i da se može imati svjetski uspjeh, a ne da imamo najlošije rezultate 

u Europi i cijele porodice odlaze iz HRVATSKE, iako imamo sve preduvjete za 

najbolji život u svojoj prelijepoj domovini, prekrasnoj sve od Zagorja, Slavonije, 

Istre, Dalmacije, mora. 
  
Molim dragog Boga da se oni koji upravljaju našom HRVATSKOM ugledaju na 

naše igrače, a ne da služe svjetskim moćnicima. 
  
Zamislite, igrači iz prostora jedne male HRVATSKE od 4.000.000 ljudi 

protiv igrača iz prostora cijelog svijeta sa milijardama stanovnika i došli do samog 

vrha.  
  
Neka ih dragi Bog blagoslovi za prelijepe trenutke koje su priuštili svojoj 

domovini, što su nas ujedinili i učinili ponosnim, učinili da se zna za moju 

HRVATSKU , da je PROUD TO BE CROAT u svijetu.  
  
Osobno sam osjetila takav ponos i zahvalnost još jedino nakon pobjede u Oluji, 

zato što sam kao velika većina nas razočarana kako se upravlja našom državom, a 

naši igrači na čelu sa malim, a tako velikim MODRIĆEM, mi ponovo vratili nadu. 
  
Svaka im čast, oni su heroji naše drage i jedine nam H R V A T S K E. 
  
Ankica iz Splita  
  
Vatreni ostaju za mnoge u svijetu „pobjednici srca“: 
https://narod.hr/sport/svjetski-mediji-odusevljeni-vatrenima-hrabri-hrvati-ostaju-

mnoge-pobjednici-srca-ovom-finalu-nema-porazenih  
Da nismo uzalud  upozoravali da će oni koji ne vole Hrvatsku početi raditi da se 

PONIŠTI sve pozitivno što nam se dogodilo s Vatrenima, tj. da su već počeli raditi 

pokazuje i to da je dr. sc. Josip Stjepandić inaće predsjednik HAZUDD-a, već 

počeo odgovarati na takve podmukle napade: 

https://narod.hr/sport/svjetski-mediji-odusevljeni-vatrenima-hrabri-hrvati-ostaju-mnoge-pobjednici-srca-ovom-finalu-nema-porazenih
https://narod.hr/sport/svjetski-mediji-odusevljeni-vatrenima-hrabri-hrvati-ostaju-mnoge-pobjednici-srca-ovom-finalu-nema-porazenih
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http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2018/07/15/dr-josip-stjepandic-kao-da-je-

autorica-zavrsila-brzi-tecaj-jugokomunizma/  
Već to pokazuje kako nisam pogriješio kada sam upozorio na neispunjavanje želje 

Dalića i Modrića. Vidjet ćemo jesu li hrvatski političari uporni u pokazivanju 

takvog sramotnog odnosa prema ovim istinskim hrvatskim velikanima: 
https://narod.hr/sport/unatoc-nezasluzenom-porazu-finalu-sp-a-sjajna-atmosfera-

autobusu-vatrenih-odzvanjaju-pjesme-thompsona-skore  
A narod slavi uz „Bojnu Čavoglave“: 
https://www.dnevno.hr/sport/navijaci/video-navijaci-slave-srebro-vatrenih-uz-

thompsona-poslusajte-kako-ulicama-grmi-bojna-cavoglave-1193767/  
Vidjet ćemo hoće li biti Thompsona na dočeku ili će pobjediti ono o čemu piše 

Starešina: 
https://narod.hr/hrvatska/visnja-staresina-nogometno-cudo-sinovi-oluje-djece-

komunizma  
  
Josip Pečarić 
  

http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2018/07/15/dr-josip-stjepandic-kao-da-je-autorica-zavrsila-brzi-tecaj-jugokomunizma/
http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2018/07/15/dr-josip-stjepandic-kao-da-je-autorica-zavrsila-brzi-tecaj-jugokomunizma/
https://narod.hr/sport/unatoc-nezasluzenom-porazu-finalu-sp-a-sjajna-atmosfera-autobusu-vatrenih-odzvanjaju-pjesme-thompsona-skore
https://narod.hr/sport/unatoc-nezasluzenom-porazu-finalu-sp-a-sjajna-atmosfera-autobusu-vatrenih-odzvanjaju-pjesme-thompsona-skore
https://www.dnevno.hr/sport/navijaci/video-navijaci-slave-srebro-vatrenih-uz-thompsona-poslusajte-kako-ulicama-grmi-bojna-cavoglave-1193767/
https://www.dnevno.hr/sport/navijaci/video-navijaci-slave-srebro-vatrenih-uz-thompsona-poslusajte-kako-ulicama-grmi-bojna-cavoglave-1193767/
https://narod.hr/hrvatska/visnja-staresina-nogometno-cudo-sinovi-oluje-djece-komunizma
https://narod.hr/hrvatska/visnja-staresina-nogometno-cudo-sinovi-oluje-djece-komunizma
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DA, MI NISMO SRPSKE SLUGE - MI SMO USTAŠE!  

Cijeli svijet se divi Vatrenima. Pogledajte samo ovaj tekst:  

www.bitno.net/vjera/aktualnosti/jedan-od-najcitanijih-katolickih-portala-u-

poljskoj-nabrojao-pet-stvari-koje-svi-katolici-mogu-nauciti-od-hrvata/ 

Puno puta sam govorio o podjeli Hrvata na Ustaše i Srpske sluge. Morate 

razumjeti koliko je teško ovim drugima. Sve su učinili da njihove gazde kojima 

vjerno služe pobijede u ratu.  

Razoružali su Hrvatsku itd, itd.  

A onda hrvatski branitelji napraviše od Srba zečeve! 

A oni im i dalje služe.  

Sjajne sluge zar ne. 

Javljaju mi da na srpskoj televiziji satima raspravljaju o Thompsonu, vatrenima, 

ustašama, „Oluji“ (čitaj: zečevima) i sl.  Jadne Srpske sluge u RH. Oni još nemaju 

toliko prostora u medijima da slijhede svoje gazde. Težak je posao biti sluga, zar 

ne? 

Netko je komentirao – besmisleno je njima dokazivati da nismo ustaše. 

Pa i jeste besmisleno jer oni znaju da to nije točno. 

Kako to? 

Jer njima je voljeti i boriti se za Hrvatsku, za hrvatski narod istovjetno s „biti 

ustaša“. 

Jučer sam vam pisao o tome. Jeste li pogledali snimak „Bujice“ u kojoj je naš 

poznati fizičar i bivši savjetnik američkog predsjednika dr. sc. Davor Pavuna 

govorio o tome (Prvi Pečarićev Poučak): 

  

Naslov:  Re: B(E)LJAK 

Datum:  Wed, 18 Jul 2018 19:28:13 -0700 

Šalje:  Davor Pavuna <davor.pavuna@gmail.com> 

Prima:  pecaric@element.hr 

  

Dragi Voljeni Casni Brate Pecaricu! 

Mnogi ne poznaju  Prvi Pecaricev Poucak (PPP),  niti Majku-Matematike-

Logiku: 

1) PRVI Pecaricev Poucak, koji SVAKI domoljuban gradjanin mora znati 

napamet u 3 ujutro: 

Tko nije za SANU2 (= za velikosrbiju i masonsku Orwell  ''drzavu'') taj 

je   ''ustasa''  ! 

2) Posljedicno: 

Ako izuzmemo oko 10'000 masonskih i SANU-slugana, mrzitelje koji kontroliraju 

medije i vlast, svi 'ostali' tj. oko 95-99% Hrvata (od skoro 7 milijuna planetarno) 

su (po PPP)  'ustase' ! 

SANU2 svjesni Branitelji ... Dalic, Modric, Pecaric, Thompson ... Vatreni  ... 

... i cijeli NAROD su NORMALNI, domoljubni  HRVATI !  

3) Po Prvom Pecaricevom Poucku, Narod nije za SANU2, niti za masoneriju: 

http://www.bitno.net/vjera/aktualnosti/jedan-od-najcitanijih-katolickih-portala-u-poljskoj-nabrojao-pet-stvari-koje-svi-katolici-mogu-nauciti-od-hrvata/
http://www.bitno.net/vjera/aktualnosti/jedan-od-najcitanijih-katolickih-portala-u-poljskoj-nabrojao-pet-stvari-koje-svi-katolici-mogu-nauciti-od-hrvata/
mailto:davor.pavuna@gmail.com
mailto:pecaric@element.hr
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Dakle, po PPP  :   Hrvati su ''ustase''  ...  i kolokvijalno tako mi6-udba-yu-vlast i 

govori o narodu !  

  

P.S. Usput, po definiciji cak demoNkracije, to ipak ne moze biti ''drzavni udar'':-

) 

P.P.S.  Kako li se €U$$R slugani misle oporaviti, kad >500'000 NORMALNIH, 

''koji su cekali tramvaj'' nije moguce samo tako anihilirati:  u boj, u boj, za Dom 

Svoj ! 

Bog i Hrvati  :-) 

  

Andrea Latinović zapravo piše o PPP kada svoj tekst naslovljava:  

Gjenero: Pjevanjem Thompsona Vatreni poručuju - mi nismo establišment, mi 

smo dio naroda 

https://direktno.hr/direkt/gjenero-pjevanjem-thompsona-vatreni-porucuju-mi-

nismo-establisment-mi-smo-dio-naroda-128707/  

Naravno, taj portal se smatra HDZ-ovim pa članak zapravo pokušava opravdati 

politiku te stranke. A to može samo kod naivnih jer svi znaju da ono što 

predsjednik te stranke misli, njegov glasnogovornim „privatno“ javno kaže: 

https://kamenjar.com/s-drzavnim-udarima-u-demokratskoj-zemlji-se-ne-sali-u-

bilo-kojem-kontekstu/  

Zapravo je zabavno vidjeti koliki je strah kod njih izazvao uspjeh onih koji su sa 

svojim narodom, a ne s njima! 

A nije im lako: 

https://kamenjar.com/nije-vrsaljko-legao-na-voljenu-zastavu-s-onakvim-

djecacki-snenim-izrazom-lica-zato-sto-je-slusao-jazz/ 

https://kamenjar.com/bujica-specijal-docek-zlatka-dalica-u-varazdinu/ 

https://www.hkv.hr/razgovori/29871-n-prkacin-mozemo-vise-ali-nas-oni-koji-

nam-stavljaju-okove-komunisticke-proslosti-koce-i-vuku-u-svoj-mulj.html  

https://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/ostalo/prilozi-graana/29873-prof-dr-sc-

zdravko-tomac-samo-emocionalni-hrvati-trebaju-upravljati-hrvatskom-

drzavom.html  

Osniva se i nova stranka: 

https://www.hkv.hr/vijesti/politika/29866-poticajna-skupine-za-osnivanje-

pokreta-za-hrvatsku-buducnost-phb-proglas-hrvatskomu-narodu.html  

Usporedite što nam Plenković govori preko svog glasnogovornika (da nije tako 

odmah bi mu se zahvalio na uslugana) i predsjednik HAZUDD-a dr. sc. Josip 

Stjepandić: 

http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2018/07/19/dr-josip-stjepandic-

urednistvu-suddeutsche-zeitung-magazina-vas-clanak-warum-dieser-auftritt-der-

kroaten-alles-kaputt-macht-je-vrhunac-poruge-i-zlocestih-podmetanja/  

Stjepandić po tko zna koji put radi ono što treba hrvatska država! 

Jasno je zašto je i u samom HAZUDD-u imao za protivnike one kojima smetaju i 

Tuđman i biskup Košić i Thompson, zar ne? 

Međutim, članica HAZUDD-a je i komentirala njegov tekst: 

 

https://direktno.hr/direkt/gjenero-pjevanjem-thompsona-vatreni-porucuju-mi-nismo-establisment-mi-smo-dio-naroda-128707/
https://direktno.hr/direkt/gjenero-pjevanjem-thompsona-vatreni-porucuju-mi-nismo-establisment-mi-smo-dio-naroda-128707/
https://kamenjar.com/s-drzavnim-udarima-u-demokratskoj-zemlji-se-ne-sali-u-bilo-kojem-kontekstu/
https://kamenjar.com/s-drzavnim-udarima-u-demokratskoj-zemlji-se-ne-sali-u-bilo-kojem-kontekstu/
https://kamenjar.com/nije-vrsaljko-legao-na-voljenu-zastavu-s-onakvim-djecacki-snenim-izrazom-lica-zato-sto-je-slusao-jazz/
https://kamenjar.com/nije-vrsaljko-legao-na-voljenu-zastavu-s-onakvim-djecacki-snenim-izrazom-lica-zato-sto-je-slusao-jazz/
https://kamenjar.com/bujica-specijal-docek-zlatka-dalica-u-varazdinu/
https://www.hkv.hr/razgovori/29871-n-prkacin-mozemo-vise-ali-nas-oni-koji-nam-stavljaju-okove-komunisticke-proslosti-koce-i-vuku-u-svoj-mulj.html
https://www.hkv.hr/razgovori/29871-n-prkacin-mozemo-vise-ali-nas-oni-koji-nam-stavljaju-okove-komunisticke-proslosti-koce-i-vuku-u-svoj-mulj.html
https://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/ostalo/prilozi-graana/29873-prof-dr-sc-zdravko-tomac-samo-emocionalni-hrvati-trebaju-upravljati-hrvatskom-drzavom.html
https://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/ostalo/prilozi-graana/29873-prof-dr-sc-zdravko-tomac-samo-emocionalni-hrvati-trebaju-upravljati-hrvatskom-drzavom.html
https://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/ostalo/prilozi-graana/29873-prof-dr-sc-zdravko-tomac-samo-emocionalni-hrvati-trebaju-upravljati-hrvatskom-drzavom.html
https://www.hkv.hr/vijesti/politika/29866-poticajna-skupine-za-osnivanje-pokreta-za-hrvatsku-buducnost-phb-proglas-hrvatskomu-narodu.html
https://www.hkv.hr/vijesti/politika/29866-poticajna-skupine-za-osnivanje-pokreta-za-hrvatsku-buducnost-phb-proglas-hrvatskomu-narodu.html
http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2018/07/19/dr-josip-stjepandic-urednistvu-suddeutsche-zeitung-magazina-vas-clanak-warum-dieser-auftritt-der-kroaten-alles-kaputt-macht-je-vrhunac-poruge-i-zlocestih-podmetanja/
http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2018/07/19/dr-josip-stjepandic-urednistvu-suddeutsche-zeitung-magazina-vas-clanak-warum-dieser-auftritt-der-kroaten-alles-kaputt-macht-je-vrhunac-poruge-i-zlocestih-podmetanja/
http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2018/07/19/dr-josip-stjepandic-urednistvu-suddeutsche-zeitung-magazina-vas-clanak-warum-dieser-auftritt-der-kroaten-alles-kaputt-macht-je-vrhunac-poruge-i-zlocestih-podmetanja/
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Maria Dubravac 

HRVAT 

Ne dirajte u Hrvata potomak je slavnih ljudi. 

Kud korača svuda nosi hrabro srce usred grudi. 

Ne dirajte u Hrvata on je kao vatra živa. 

Ne boji se krvi, rata, ljubav za dom ne sakriva. 

Ne dirajte u Hrvata on je slika mrtvog djeda. 

Poštenje mu dušu hvata, tuđe neće svoje ne da. 

Ne dirajte u Hrvata po svijetu mu leže kosti, 

Rad' tuđinca nepoznata podnio je žrtve dosti. 

Ne dirajte u Hrvata svakome će pomoć dati. 

Srce mu od suhog zlata, takvi su vam svi  

Hrvati. 

Hrvatska je Zemlja sveta, nek paklena čuje neman, 

Dok je vijeka, dok je svijeta, Hrvat bit će Za Dom spreman! 

Marija Dubravac, Melbourne, 1970. 

 

Bravo g. Stjepandiću! Dušmani, ostavite Hrvate na miru. 

  

Kako je glavnu ulogu u mom jučerašnjem tekstu imao čovjek s dva prezimena 

(izludit ću jer vidim u današnjem „Hrvatskom tjedniku i teću varijantu – Mirela 

Pavić tvrdi kako je on  Beljak-Bljakson koga privlače drugi muški, izgleda), 

moram spomenuti činjenicu da je prva na njegovu sramotnu izjavu reagirala 

Marijana Petir: 

https://kamenjar.com/marijana-petir-beljak-je-sramota-hrvatske-politike/  

Pogledajte i ovo: 

https://narod.hr/sport/zasto-vatreni-toliko-vole-thompsona  

Odgovorio im je  Paul Pogba (svijet je obišla njegova fotografija kako se klanja 

Zlatku Daliću na veličanstvenom uspjehu): 

https://direktno.hr/sport/dalic-predivno-odgovorio-pogbi-zbog-fotografije-koja-

je-obisla-svijet-128690/  

  

Zaključak prepustimo Marinu Vlahoviću (današnji Hrvatski tjednik):  

Nakon što je Hrvatska nogometna reprezentacija pokorila svijet i ostvarila 

senzacionalni uspjeh, imamo atipičnu političku situaciju. Kako je hrvatska 

vanjska politika dotakla dno, jer sve domoljubno i vrijedno iz nje je protjerano, 

naši domaći priučeni birokrati partijskoga mentalnog sklopa i bez trunke 

nacionalnog ponosa, našli su se u neočekivanim okolnostima i prilikama.. Stranci 

se dive naciji koju oni preziru. 

 

 Josip Pečarić  

  

https://www.facebook.com/people/Maria-Dubravac/100008146899867
https://kamenjar.com/marijana-petir-beljak-je-sramota-hrvatske-politike/
https://narod.hr/sport/zasto-vatreni-toliko-vole-thompsona
https://direktno.hr/sport/dalic-predivno-odgovorio-pogbi-zbog-fotografije-koja-je-obisla-svijet-128690/
https://direktno.hr/sport/dalic-predivno-odgovorio-pogbi-zbog-fotografije-koja-je-obisla-svijet-128690/
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DR. JOSIP STJEPANDIĆ, IZLAGANJE NA 

PREDSTAVLJANJU KNJIGE „THOMPSON – 

PJESMOM ZA HRVATSKU“ 
 

Kastel Sućurac, na Dan pobjede i domovinske zahvalnosti, Dan hrvatskih 

branitelja, 5.8.2018 

Tisno, 6.8.2018 

 

Meni je osobita čast i zadovoljstvo da već četvrtu godinu zaredom njegujem 

posebnu tradiciju: predstavljanje knjige akademika Josipa Pečarića u sklopu 

mojega dopusta na Jadranu, u kojem dvije svetkovine, proslava Dan pobjede i 

domovinske zahvalnosti, Dan hrvatskih branitelja te sinjska Alka zauzimaju 

posebno mjesto. 

Ove godine je ovo čak prvo predstavljanje, jer su nam se do današnjeg dana 

zajednički planovi oko predstavljanja bili nekako izjalovili. 

Za one koji ne znaju, Josip Pečarić, koji za manje od mjesec dana navršava 70 

godina, je diplomirani inženjer te magistar elektrotehnike, doktor matematičkih 

znanosti, redoviti profesor matematike, redoviti član Hrvatske akademije znanosti 

i umjetnosti te dopisni član Dukljanske akademije nauka i umjetnosti. Zapravo, 

taj nepojmljivi znanstveni opus s najmanje 1.782 objavljena rada, što je red  

veličine jednog manjeg sveučilišta (178 profesora s u prosjeku 10 radova), učinio 

ga je poznatim u znanstvenim krugovima širom svijeta. Ako pak veleznanstvenike 

poput Ive Josipovića, Vesne Pusić ili Branka Grčića uzmemo za mjerilo, onda bi 

opus našeg akademika bio usporediv s opusom sveukupno oko 500 profesora na 

fruškogorskom sveučilištu srednje veličine. 

Sav taj učinak zagrebačko Sveučilište te Republika Hrvatska dobiju za jednu 

profesorsku plaću, jedan ured te jedan službeni kompjutor! 

Znanost je u međuvremenu postala roba, koja se prvenstveno mjeri u količini tj. 

broju objavljenih radova te kakvoći tj. citiranosti od koga i u kojem časopisu. U 

toj disciplini, akademik Pečarić je nenadmašan, pogotovo za hrvatske pojmove. 

Inače sam popis radova našeg akademika je sam za sebe gotovo znanstveni rad s 

preko 60 stranica. Popis koautora, njih 231 iz cijelog svijeta, isto je impozantan, 

jer tko ne bi želio objavljivati s njim? 

Ja sam naravno ushićen da takav opus pripada jednome Hrvatu, a pogotovo 

mojemu prijatelju, pa ću ovo predstavljanje autora završiti svježim citatom jednog 

njegovog kolege matematičara, Lars-Erik Persson-a iz Švedske: „Ne samo ja nego 

i mnogi drugi promatramo ga kao KRALJA NEJEDNAKOSTI te smo ponosni da 

možemo raditi u njegovu kraljevstvu“.  

Sa posebnim žaljenjem moram ponoviti vrlo neugodnu činjenicu da je akademik 

Josip Pečarić, skupa s obitelji, već dulje vrijeme, izložen različitim oblicima 

diskriminacije i zlostavljanja, što nikako nije primjereno zemlji u srcu Europe,  

koju vodi samozvana „Europska Dimenzija“. O tome je već bilo riječi i ja ću si 

uzeti za pravo sve te svinjarije iznositi na svjetlo dana, dokle god ne prestanu. Za 

mene je znakovito te ujedno neshvatljivo da se nitko iz hrvatske akademske 
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zajednice nije pobunio protiv ovakvog postupanja prema njihovome istaknutome 

kolegi. 

Međutim, mi danas ne govorimo o najplodnijem svjetskom znanstveniku, nego o 

spisatelju domoljubnih političkih tema i njegovoj 43. knjizi izvan područja 

matematike, što je vrlo opsežan opus za svakog spisatelja. Naslov knjige 

„Thompson – pjesmom za Hrvatsku“ zvuči nekako prigodno, jer se u Hrvatskoj 

zbog načina kako je stekla neovisnost te Domovinskog rata nižu blagdani i 

spomendani, pogotovo od početka proljeća. 

Usprkos tomu, suočeni smo s otvorenom opstrukcijom te neprijateljstvom na 

različitim razinama vlasti. Dok je za prva dva predstavljanja u Tisnom na 

raspolaganju stajala prilično prostrana kino dvorana, koja se ionako rijetko koristi, 

od lanjske godine tome se usprotivio načelnik Ivan Klarin, SDP. Drug načelnik 

naime ima svršenu samo srednju školu, a na studiju prava, koji baš ne spada među 

najteže studije, negdje je zapelo, ali mu to ne smeta da bi bio tužitelj, sudac te 

sudski izvršitelj u jednoj osobi. Bez ikakve svjedodžbe! Možda jednog dana ipak 

zasluži kakav fruškogorski doktorat poput njegovih uzora.  

Citiram s lokalnog portala Rudinapress: 

„– Analizirajući tekstove navedenih autora i onih koji bi predstavljali navedenu 

knjigu, naišao sam na brojne teze koje nisu u skladu s preambulom Ustava RH te 

koji na opasan način revidiraju hrvatsku povijest – napisao je u odgovoru župniku 

načelnik Klarin, te je od njega zatražio da se više ne obraća s ovakvim zahtjevima. 

– Poštovani gospodine župniče, molim Vas da ubuduće izbjegnete slanje zahtjeva 

za predstavljanje knjiga istih ili sličnih  autora u prostorijama u vlasništvu Općine 

Tisno, jer iste neću odobriti. Otok Murter je područje snažne antifašističke 

povijesti koju navedeni autori relativiziraju što je za mene osobno, a vjerujem i za 

velik dio stanovnika našeg otoka, nedopustivo – napisao je Ivan Klarin u 

odbijenici župniku don Lazaru Čibariću.“ 

Intelektualno na razini druga Mirka Mećave, a fanatizam na razini besmrtnog 

druga Moše Pijade. Ne daj, Bože, da taj dobije kakvo moćno oružje u svoje ruke! 

Dobro informirani izvori mi prenose informaciju, a ja ju navodim s ogradom, da 

se portal Rudinapress financira iz sredstava općine Tisno, a ponešto nadoda i 

Županija. 

To navodim iz razloga što je lani na tome portalu objavljen vrlo ružan članak o 

predstavljanju knjige akademika Pečarića “Dnevnik u znaku Za dom spremni”, 

nakon što je novinar tijekom predstavljanja postupao vrlo upadljivo, kao da je 

tražio neku inkriminirajuću iglu u plastu sijena. 

Moj ispravak naravno nije bio objavljen. Dapače, dobio sam porciju uvrjeda, koje 

svaki pristojan čovjek ne želi niti citirati. 

Manipulacija, iskrivljivanje, blaćenje, krive optužbe – svega toga smo svjedoci 

gotovo svakodnevno kad su u pitanju hrvatski branitelji, a pogotovo Marko 

Perković Thompson. Nešto od toga blata moramo podnijeti i mi Thompsonovi 

zagovornici, zar ne? 

Što smo sve prije petnaest godina mogli pročitati o generalu Anti Gotovini: 

pljačka draguljarnice, krijumčarenje ovoga ili onoga... Što je od tih optužbi ostalo? 
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Ništa! Je li se netko od tih piskarala u medijima ispričao? Koliko znam, nije, nego 

su se samo prebacili na druge žrtve. 

Jedna od stalnih meta je Marko Perković Thompson, za kojeg u najboljem slučaju 

kažu da je kontroverzan. 

Smeta im početak „Bojne Čavoglave“! Ovih dana mogli smo slušati, da je i Oliver 

Dragojević u isto vrijeme kad i Thompson pjevao pjesmu „Topnik sa Širokog 

Brijega“ sa stihom „spreman sam uvijek braniti Dom“. 

Zanima me hoće li i njega posthumno napasti? 

Međutim, događaji posljednjih tjedana, pogotovo vezani uz epohalni uspjeh 

nogometne reprezentacije, pokazuju da je Marko Perković Thomson zamjenska, 

simbolična meta, a da je cilj zapravo sve što hrvatski diše i utječe na druge, 

pogotovo na hrvatsku mladež, da i oni čine to isto. 

Prisjetimo se da je Domovinski rat simbolički počeo 13. svibnja 1990. godine na 

Maksimiru kada su navijači Crvene zvezde uz blagonaklono držanje milicije kao 

– što ćemo kasnije doznati – „tampon zona“ divljali i spriječili odigravanje 

nogometne utakmice. Ono što je njihov vođa Arkan na stadionu učinio fizičkom 

silom, godinu dana kasnije poduzeli su uz pomoć oružja tzv. Jugoslavenske 

narodne armije.  

Bilo je i tada ne malo političara, koji su izjednačavali krivnju tj. krivili hrvatski 

nacionalizam zbog povampirenog četništva koje će u godinama što su slijedile 

milijune zaviti u crno. 

Eto, sada imamo ni manje ni više općinskog načelnika, koji na temelju svoje 

školske izobrazbe u općinskoj upravi ne bi smio raditi ništa kompliciranije od 

pisanja pisama te ispunjavanja formulara te ništa ne bi smio niti potpisivati osim 

primitka pošte. Međutim, on si uzima za pravo tumačenje Ustava te poduzimanje 

mjera sa zakonskom snagom. Da bi situacija bila gora, nema izgleda nikoga, tko 

bi ga u tome htio spriječiti!? U Općinskom vijeću Tisnog navodno postoji i 

oporbeni blok, koji se – kakva slučajnost – uopće ne javlja. Kao da ne postoji! 

Župan iz Šibenika, pozvan u pomoć oko uporabe dvorane te na predstavljanje, isto 

tako se ne oglašava. 

Je li se to meni samo pričinjava „Istanbulska koalicija“ HDZ-SDP pod vodstvom 

stranke koljača s Ovčare Gorana Hadžića ili je ona već odavno na vlasti? 

Ne smijemo imati iluzije da je načelnik Klarin pao s neba. Njega je netko izabrao, 

kao i njegovu krotku oporbu, župana u Šibeniku i tako dalje. To je bila velika 

pogrješka! 

Na temelju iskustava s predstavljanjem ove knjige, mogu Vas pozvati da to složno 

„istanbulsko  društvo“, koaliciju manje-više otvorenih protivnika domovine, 

obitelji, vjere s karikaturalnim „čuvarom Kristova groba“ (ispričavam se za 

moguće svetogrđe, ali se ne mogu obuzdati!) te sličnim licemjerima i ljigavcima, 

nikad, zbilja nikad više ne birate! Nikad! 

Što im prije to kažete u lice, to bolje! Kako ono pjeva Thompson: 

„...Još govore da smo kontroverzni 

ali to su kučine i trice 

argumenti podli i bezvezni 

istinu im kažimo u lice...“ 
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Možda se povuku prije redovitih izbora. 

Na logično pitanje koga onda birati, ne mogu Vam izravno odgovoriti. Ako u 

Hrvatskoj ima više od pola milijuna duša, koje su u stanju na suncu provesti i 

slaviti cijeli dan bez najmanjeg izgreda, onda među njima sigurno ima nekoliko 

stotina čestitih, odanih i sposobnih ljudi, koji su u stanju voditi ovu zemlju, 

županiju i općinu. Osvrnite se oko sebe te dobro pogledajte! 

Takvu preporuku ne ćete dobiti u „mainstream“ medijima.  

Profesionalni lažovi postoje da bi lagali. 

Zato je ova knjiga tako značajna. 

Zapravo, sve što probija očiglednu, koordiniranu medijsku blokadu, namijenjenu 

manipulaciji najširih slojeva hrvatskog naroda, a pogotovo onih što posjećuju 

Thompsonove koncerte, jer je upravo ta mladež onako ushićeno, ali uredno i 

dostojanstveno dočekala nogometne viceprvake u Zagrebu. 

„...Očitovala je da je, usprkos trajnomu medijskomu pranju mozga i političkomu 

zaglupljivanju i manipuliranju, naravna, svjesno hrvatska, domoljubna, bez 

ikakve nacionalne isključivosti ili šovinizma. Hrvatska mladost na tim je 

skupovima pokazala da se znade radovati, da znade slaviti, pjevati, biti razdragana 

u punini uvjerenja u snagu dobra i mogućnost uspjeha. Takva hrvatska mladost 

jamac je opstanka hrvatskoga naroda usprkos svim neprijateljstvima, nedaćama i 

negativnim političkim i ideološkim trendovima kojima je sustavno izložena. 

Takva mladost izraz je tihe većine u hrvatskom društvu koju se neprestano 

preodgaja, koju se trajno obmanjuje i kojom se zajedno s hrvatskom državom 

gotovo katastrofalno upravlja. Tzv. političke elite davno su prezrele takvu sliku 

hrvatskoga naroda, od njega se odijelile, štoviše uzdigle se iznad njega, a sada su 

doživjele koliko je stvarnost drugačija od njihovih priželjkivanja i koliko je dubok 

jaz između njih i zdrave jezgre hrvatskoga naroda...“ 

Ovo je citat monsinjora Ivana Miklenića u povodu dočeka, koji će nam svima 

ostati u dubokome sjećanju. Tkogod je ikad bio na Thompsonovu koncertu, morao 

je dobiti sličan dojam. 

Kao što sportski uspjesi redovito ujedinjuju sve Hrvate oko njihove nacionalne 

izabrane vrste, tako i Thompson svojom glazbom i nastupima budi i podsjeća na 

temeljne vrijednosti hrvatskog naroda. 

A akademik Josip Pečarić tome nadoda desert u obliku njegove ubitačne logike. 

Zato su njegove knjige tako vrijedne, a ja imam cijelu zbirku. 

Vama želim puno zabave i novih spoznaja pri čitanju, a akademiku još puno 

ovakvih knjiga! 

 

https://kamenjar.com/znanstvena-fantastika-sss-nacelnik-tisnog-dijeli-lekcije-

akademiku/  

http://dragovoljac.com/index.php/razno/12379-dr-josip-stjepandic-izlaganje-na-

predstavljanju-knjige-thompson-pjesmom-za-hrvatsku   

https://narod.hr/hrvatska/predstavljanje-knjige-akademika-josipa-pecarica-

thompson-pjesmom-za-hrvatsku  

  

https://kamenjar.com/znanstvena-fantastika-sss-nacelnik-tisnog-dijeli-lekcije-akademiku/
https://kamenjar.com/znanstvena-fantastika-sss-nacelnik-tisnog-dijeli-lekcije-akademiku/
http://dragovoljac.com/index.php/razno/12379-dr-josip-stjepandic-izlaganje-na-predstavljanju-knjige-thompson-pjesmom-za-hrvatsku
http://dragovoljac.com/index.php/razno/12379-dr-josip-stjepandic-izlaganje-na-predstavljanju-knjige-thompson-pjesmom-za-hrvatsku
https://narod.hr/hrvatska/predstavljanje-knjige-akademika-josipa-pecarica-thompson-pjesmom-za-hrvatsku
https://narod.hr/hrvatska/predstavljanje-knjige-akademika-josipa-pecarica-thompson-pjesmom-za-hrvatsku
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BRANITELJI HRVATSKIH VRJEDNOTA 

 

(GOVOR NA PREDSTAVLJANJU U KAŠTEL SUĆURCU) 
 

Dopustite mi da vas sve lijepo pozdravim i zahvalim se don Ivanu Deliću što 

je omogućio predstavljanje knjige „Thompson – Pjesmom za Hrvatsku“ u svetištu 

Gospe na Hladi Zahvaljujem se i predsjedniku HAZUDD-a dr. sc. Josipu 

Stjepandiću na izvrsnom predstavljanju. 

Zapravo su prostori Crkve u Hrvata najbolja mjesta gdje se može predstaviti 

knjiga o Thompsonu, jer Thompson pjeva o onim vrjednotama o kojima nas uči 

Crkva: Ljubav prema Bogu, Domovini, Braniteljima, Obitelji, Ponosu... 

A bivši francuski vojni biskup Michel Dubost na Međunarodnom vojnom 

hodočašću u Lurdu je rekao da se divi Hrvatima, jer mi imamo nešto što sve više 

nestaje, imamo vrijednosti koje se u Europi gube, a bez kojih ona ne može živjeti. 

(Hrvatsko slovo, 3. siječnja 2003.) 

Jednom mi je ove riječi prokomentirao don Anđelko Kaćunko:  

Evo što sam ja doživio u Lurdu na vojnom hodočašću sredinom svibnja 2005. 

Nakon nedjeljne međunarodne mise na trgu ispred Bazilike Sv. Krunice 

upoznavao sam se s kolegama oko sebe. Bili su to vojni svećenici iz Češke, 

Slovačke, Njemačke, Italije... Mladi svećenik, koji je do mene bio tijekom 

cijele mise, bio je kapelan talijanske mornarice u zapovjedništvu u pomorskom 

središtu La Spezia. Kad sam mu rekao da sam Hrvat, stao me je grliti i gotovo 

plačnim glasom ponavljati: „Grazie, don Angelo, hvala, don Anđelko, vi ste naša 

budućnost, vi ste budućnost Europe...“ Ja sam se gotovo šokirao ne očekujući 

takvu reakciju i kad sam se pribrao rekao sam: „Da, da, mi zajedno...“ ali on me 

odmah prekinuo i nastavio ponavljati: „Ne, ne, nego vi, vi ste naša budućnost, 

Hrvati su budućnost Europe...!“ itd. To je ponovio nekoliko puta. To ću zapamtiti 

dok god sam živ i taj mi je susret tako duboko u sjećanju kao da se jučer dogodio. 

Eto, ni danas ne mogu vjerovati da drugi o nama tako dobro misle, premda 

razumijem zašto. A mi, budući da poznajemo svoje mane i svoj jad, vjerojatno smo 

u svemu tome malko i prekritični prema sebi. Možda je i bolje tako. U svakom 

slučaju možemo reći da nitko sebe ne poznaje tako dobro kao što ga poznaju 

drugi. Kad je o Lurdu riječ, naši vojnici i policajci na tome hodočašću fasciniraju 

svojim ponašanjem i svojom pobožnošću cijeli svijet i zato su takve reakcije. Osim 

toga, sve vojske svijeta, za razliku od običnoga puka, koji ima (dez)informacije 

samo s televizije, znaju dobro što je bilo u Domovinskom ratu i svake godine 

srdačno plješću pobjedničkoj Hrvatskoj vojsci. 

A danas smo doživjeli da skoro cijeli svijet slavi Hrvatsku poslije velikog uspjeha 

Vatrenih. A Vatreni su samo isticali vrjednote o kojima je govorio francuski vojni 

biskup i o kojima pjeva Thompson. Na kraju su tražili da ih dočeka Thompson, 

čovjek koji svo vrijeme promiče hrvatske vrijednote i koji je zbog toga stalno na 

udaru svih onih koji ne vole Hrvatsku, ili za interes svjetskih moćnika pokušavaju 

'ubiti' te vrjednote u hrvatskom narodu. 
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Zapravo Vatreni su ponajbolje pokazali koliko su za svjetske moćnike opasne te 

vrjednote. Pa u mjesec dana skoro cijeli svijet je pokazao da su im one važne i 

oduševljen je hrvatskim narodom koji ih je uspio – unatoč svim nevoljama – 

sačuvati. Čini se – sačuvati za cijeli svijet! I dok nam je don Kaćunko govorio 

kako sve vojske svijeta, za razliku od običnoga puka, koji ima (dez)informacije 

samo s televizije, znaju dobro dobro što je bilo u Domovinskom ratu, zahvaljući 

Vatrenima običan puk u cijelom svijetu mogao je vidjeti te hrvatske vrjednote na 

djelu. I pokazao je koliko su im te vrjednote drage! 

Zato su oni koji poslušno izvršavaju zahtjeve svjetskih moćnika i pokušali 

spriječiti sudjelovanje Thompsona na dočeku Vatrenih i nastavljaju hajku protiv 

Thompsona i Vatrenih. Jer hrvatske vrjednote o kojima je još prije 15 godina 

govorio francuski vojni biskup su doista opasnost za njih. Zato i vlasti u Hrvatskoj 

pokazuju prema Thompsonu i Vatrenima takav prezir unatoč tome što je danas 

„podjela“ u hrvatskom narodu izrazito nepovoljna za slugansku vlast: 95% naroda 

se ponosi svojim vrjednotama, a zanemarivih 5% je protiv. Pri tome se ponašaju 

kao bijesni psi jer su svjesni da im je zadatak na kome rade – dakle uništenje 

neovisne Hrvatske – definitivno propao. 

Ne zaboravimo da je Thompson u svojim pjesmama predvidio kakav će biti kraj 

Domovinskog rata. A to je razlog više za mržnju prema njemu. O tom kraju sam 

i napisao knjigu: Hrvatski genocid – Napravili zečave od Srba. Vidi i danas 

čestitku na portalu dragovoljac.com: 

Sretan vam 5. kolovoza, dan kada smo od srba napravili zečeve 

Podsjećam vas da se radi o parafraziranju riječi Slobodana Miloševića izrečene 

tjedan dana poslije „Oluje“ kada je za srpsku vojsku rekao da su pobjegli kao 

zečevi. Glavni tajnik HAZU je odbio poslati pozive na predstavljanje te moje 

nepodobne knjige. Zar netko smije rugati se drugu Miloševiću. A to je doista 

strašno, zar ne? Zato me je čovjek prozivao i u Hrvatskom Saboru zbog Peticije 

ZDS kojom smo svojevremeno branili Thompsona i „Bojnu Čavoglave“. 

Zapravo i naslov knjige i čestitka portala dragovoljac.com je poruka kako se 

odnositi prema svim mrziteljima Hrvatske. Treba im se rugati. Tako se narugao i 

Zdravko Pilić Tišnjanima ne treba Google. Imaju načelnika! Tamošnjem 

načelniku kada je odbio dozvoliti predstavljanje knjige u službenim prostorijama: 

https://sibenski.slobodnadalmacija.hr/kolumne/govoreci-

otvoreno/clanak/id/558869/tisnjanima-ne-treba-google-imaju-nacelnika 

Možda je malo nezgodno da na ovom mjestu govorio o tome kako se nekome 

treba rugati. Ali Bog nije bez razloga stvorio glupane, zar ne? 

Knjiga koju danas predstavljamo treća je moja knjiga o Thompsonu. Sam 

Thompson kaže da sam ga branio više nego što je on branio samoga sebe. To je 

ponovio i nedavno na međunarodnoj matematičkoj konferenciji povodom mog 

70-og rođendana koja se održala u Zagrebu od 4.-8. srpnja kada je bio gost (uz 

Stanka Šarića i Dražena Žanka). Posebnost ove konferencije bila je i to što je ona 

blagoslovljena na samom otvaranju. A blagoslovio ju je i govorio o mom 

domoljubnom radu biskup dr. Vlado Košić.  

A zapravo sam samo prepoznao da Thompsona napadaju zbog toga što je svih 

ovih godina bio brana pred nasrtajima na hrvatske vrjednote. Isto kao i biskupa 

https://sibenski.slobodnadalmacija.hr/kolumne/govoreci-otvoreno/clanak/id/558869/tisnjanima-ne-treba-google-imaju-nacelnika
https://sibenski.slobodnadalmacija.hr/kolumne/govoreci-otvoreno/clanak/id/558869/tisnjanima-ne-treba-google-imaju-nacelnika
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Košića. Zato je meni danas srce i svama ali i u Glini gdje na proslavi Dana pobjede 

i domovinske zahvalnosti i Dana hrvatskih branitelja sudjeluju i biskup Košić i 

Marko Perković Thompson – istinski branitelji hrvatskih vrjednota! 

 

Josip Pečarić 

 

http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2018/08/06/akademik-josip-pecaric-

branitelji-hrvatskih-vrjednota-govor-na-predstavljanju-u-kastel-sucurcu/ 

 

 

 

 

  

http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2018/08/06/akademik-josip-pecaric-branitelji-hrvatskih-vrjednota-govor-na-predstavljanju-u-kastel-sucurcu/
http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2018/08/06/akademik-josip-pecaric-branitelji-hrvatskih-vrjednota-govor-na-predstavljanju-u-kastel-sucurcu/
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AKADEMIK PEČARIĆ: THOMPSON JE NAJAVIO 

‘HRVATSKI GENOCID’ – JASNO JE KOLIKO JE 

VELIK THOMPSONOV ZNAČAJ 
 

„Ne zaboravimo da je Thompson u svojim pjesmama predvidio kakav će biti kraj 

Domovinskog rata. A to je razlog više za mržnju prema njemu. O tom kraju rata 

sam i napisao knjigu: Hrvatski genocid – Napravili zečeve od Srba”, naglasio je 

akademik Josip Pečarić tijekom predstavljanja svoje knjige „Thompson – 

Pjesmom za Hrvatsku“ u Tisnom. 

> Akademik Pečarić SDP-ovom načelniku Klarinu: ‘Nevjerojatno je da Vam 

smeta predstavljanje knjige o Thompsonu – provodite li Memorandum 

SANU 2?’ 

Govor akademika Pečarića s predstavljanja knjige prenosimo u cijelosti: 

 

Dopustite mi da vas sve lijepo pozdravim i zahvalim se don Lazaru Čibariću što 

je omogućio predstavljanje knjige „Thompson – Pjesmom za Hrvatsku“ u dvorištu 

župne kuće. Zahvaljujem se i predsjedniku HAZUDD-a dr. sc. Josipu Stjepandiću 

na izvrsnom predstavljanju. Koliko nas dvojica slično mislimo pokazalo se već 

jučer na predstavljanju u Kaštel Sućurcu u svetištu Gospe na Hladi jer smo obojica 

govorili na temu Branitelji Hrvatskih Vrjednota. Moj govor se već može naći na 

portalu Hrvatsko nebo: 

http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2018/08/06/akademik-josip-pecaric-

branitelji-hrvatskih-vrjednota-govor-na-predstavljanju-u-kastel-sucurcu/ 

> Na Thompsonovom koncertu 0,008% ljudi privedeno zbog nedozvoljenih 

simbola, a mediji prenose kao glavnu vijest 

Zapravo su prostori Crkve u Hrvata najbolja mjesta gdje se može predstaviti 

knjiga o Thompsonu, jer Thompson pjeva o onim vrjednotama o kojima nas uči 

Crkva: Ljubav prema Bogu, Domovini, Braniteljima, Obitelji, Ponosu… Zapravo 

možemo shvatiti ovdašnjeg načelnika da je nadoknađujući nedostatke u svom 

obrazovanju kroz čitanje naših tekstova to i razumio pa je zato ‘preporučio’ da se 

ovo predstavljanje održi ovdje. U svom komentaru poslanom i njemu izrazio sam 

svoje zadovoljstvo što se on tako dodatno ‘vaspitava’ i ‘zamjerio’ kolumnisti 

Zdravku Piliću što mu se zbog toga narugao u kolumni Tišnjanima ne treba 

Google. Imaju načelnika! 

https://sibenski.slobodnadalmacija.hr/kolumne/govoreci-

otvoreno/clanak/id/558869/tisnjanima-ne-treba-google-imaju-nacelnika 

Sjetimo se samo prošlogodišnjeg obrazloženja našeg Načelnika kada je jednom 

naveo kao razlog antifašizam, a drugi put popravak kino dvorane i tako uveo u 

politički govor sjajnu definiciju antifašizma u RH: Antifašizam je isto što i 

popravak kino dvorane! Sjajno, zar ne? 

Danas sam odlučio da naglasak mog govora bude THOMPSON JE NAJAVIO 

‘HRVATSKI GENOCID’. I o tome sam govorio u Svetištu Gospe na Hladi: 

https://narod.hr/hrvatska/akademik-pecaric-sdp-ovom-nacelniku-klarinu-nevjerojatno-je-da-vam-smeta-predstavljanje-knjige-o-thompsonu-provodite-li-memorandum-sanu-2
https://narod.hr/hrvatska/akademik-pecaric-sdp-ovom-nacelniku-klarinu-nevjerojatno-je-da-vam-smeta-predstavljanje-knjige-o-thompsonu-provodite-li-memorandum-sanu-2
https://narod.hr/hrvatska/akademik-pecaric-sdp-ovom-nacelniku-klarinu-nevjerojatno-je-da-vam-smeta-predstavljanje-knjige-o-thompsonu-provodite-li-memorandum-sanu-2
http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2018/08/06/akademik-josip-pecaric-branitelji-hrvatskih-vrjednota-govor-na-predstavljanju-u-kastel-sucurcu/
http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2018/08/06/akademik-josip-pecaric-branitelji-hrvatskih-vrjednota-govor-na-predstavljanju-u-kastel-sucurcu/
https://narod.hr/hrvatska/na-thompsonovom-koncertu-0-008-ljudi-privedeno-zbog-nedozvoljenih-simbola-a-mediji-prenose-kao-glavnu-vijest
https://narod.hr/hrvatska/na-thompsonovom-koncertu-0-008-ljudi-privedeno-zbog-nedozvoljenih-simbola-a-mediji-prenose-kao-glavnu-vijest
https://sibenski.slobodnadalmacija.hr/kolumne/govoreci-otvoreno/clanak/id/558869/tisnjanima-ne-treba-google-imaju-nacelnika
https://sibenski.slobodnadalmacija.hr/kolumne/govoreci-otvoreno/clanak/id/558869/tisnjanima-ne-treba-google-imaju-nacelnika
https://sibenski.slobodnadalmacija.hr/kolumne/govoreci-otvoreno/clanak/id/558869/tisnjanima-ne-treba-google-imaju-nacelnika
https://sibenski.slobodnadalmacija.hr/kolumne/govoreci-otvoreno/clanak/id/558869/tisnjanima-ne-treba-google-imaju-nacelnika
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„Ne zaboravimo da je Thompson u svojim pjesmama predvidio kakav će biti kraj 

Domovinskog rata. A to je razlog više za mržnju prema njemu. O tome kraju rata 

sam i napisao knjigu: Hrvatski genocid – Napravili zečeve od Srba. Vidi i danas 

čestitku na portalu dragovoljac.com: 

Sretan vam 5. kolovoza, dan kada smo od Srba napravili zečeve 

Podsjećam vas da se radi o parafraziranju riječi Slobodana Miloševića izrečenih 

tjedan dana poslije „Oluje“ kada je za srpsku vojsku rekao da su pobjegli kao 

zečevi. Glavni tajnik HAZU odbio je poslati pozive na predstavljanje te moje 

nepodobne knjige. Zar netko smije rugati se drugu Miloševiću. A to je doista 

strašno, zar ne? Zato me je čovjek prozivao i u Hrvatskom Saboru zbog Peticije 

ZDS kojom smo svojevremeno branili Thompsona i „Bojnu Čavoglave“. 

> Thompson pravomoćno oslobođen za izvođenje “Bojne Čavoglave” s 

pozdravom “Za dom spremni” 

Možda je malo nezgodno da na ovom mjestu govorim o tome kako se nekome 

treba rugati. Ali Bog nije bez razloga stvorio glupane, zar ne? 

Knjiga koju danas predstavljamo treća je moja knjiga o Thompsonu. Sam 

Thompson kaže da sam ga branio više nego što je on branio samoga sebe. To je 

ponovio i nedavno na međunarodnoj matematičkoj konferenciji povodom mog 

70-og rođendana koja se održala u Zagrebu od 4.-8. srpnja kada je bio gost (uz 

Stanka Šarića i Dražena Žanka). Posebnost ove konferencije bila je i to što je ona 

blagoslovljena na samom otvaranju. A blagoslovio ju je i govorio o mom 

domoljubnom radu biskup dr. Vlado Košić. 

> Biskup Košić blagoslovio konferenciju u čast akademika Pečarića: ‘Upoznao 

sam ga kao hrabrog domoljuba, zaljubljenika u Hrvatsku’ 

A zapravo sam samo prepoznao da Thompsona napadaju zbog toga što je svih 

ovih godina bio brana pred nasrtajima na hrvatske vrjednote. Isto kao i biskupa 

Košića. Zato je meni danas srce i svima ali i u Glini gdje na proslavi Dana pobjede 

i domovinske zahvalnosti i Dana hrvatskih branitelja sudjeluju i biskup Košić i 

Marko Perković Thompson – istinski branitelji hrvatskih vrjednota!“ 

Da, mogli ste sinoć pratiti prijenos iz Gline: 

„Oko 23,15 Thompson je izašao na pozornicu i otvorio koncert izvedbom 

Čavoglava. Tijekom izvođenja ‘Maranathe’ na pozornici mu se pridružio i sisački 

biskup msgr. Vlado Košić dobivši ovacije publike.“ 

https://narod.hr/kultura/pratite-uzivo-proslava-dana-domovinske-zahvalnosti-u-

glini-nastup-m-p-thompsona  

> (VIDEO, FOTO) Thompson pred tisućama ljudi zapjevao Bojnu Čavoglave : 

‘Odavde šaljemo poruke ljubavi, zajedništva’ 

S pravom je moje srce bilo i tamo, zar ne? 

A Thompson je sudjelovao u oslobađanju Knina: 

https://narod.hr/hrvatska/thompson-porucio-iz-gline-na-danasnji-dan-sam-usao-

u-knin-kao-pripadnik-242-brigade-hv-bilo-je-to-casno  

> Thompson poručio iz Gline: ‘Na današnji dan sam ušao u Knin kao pripadnik 

142. brigade HV, bilo je to časno’ 

A o Thompsonu, Miloševićevih riječi o zečevima i ‘hrvatskom genocidu’ pisao je 

danas u svojoj kolumni sjajni hrvatski kolumnist Zvonimir Hodak u 7Dnevno: 

https://narod.hr/hrvatska/thompson-pravomocno-osloboden-izvodenje-bojne-cavoglave-s-pozdravom-dom-spremni
https://narod.hr/hrvatska/thompson-pravomocno-osloboden-izvodenje-bojne-cavoglave-s-pozdravom-dom-spremni
https://narod.hr/kultura/biskup-kosic-blagoslovio-konferenciju-u-cast-akademika-pecarica-upoznao-sam-ga-kao-hrabrog-domoljuba-zaljubljenika-u-hrvatsku
https://narod.hr/kultura/biskup-kosic-blagoslovio-konferenciju-u-cast-akademika-pecarica-upoznao-sam-ga-kao-hrabrog-domoljuba-zaljubljenika-u-hrvatsku
https://narod.hr/kultura/pratite-uzivo-proslava-dana-domovinske-zahvalnosti-u-glini-nastup-m-p-thompsona
https://narod.hr/kultura/pratite-uzivo-proslava-dana-domovinske-zahvalnosti-u-glini-nastup-m-p-thompsona
https://narod.hr/kultura/pratite-uzivo-proslava-dana-domovinske-zahvalnosti-u-glini-nastup-m-p-thompsona
https://narod.hr/kultura/pratite-uzivo-proslava-dana-domovinske-zahvalnosti-u-glini-nastup-m-p-thompsona
https://narod.hr/hrvatska/thompson-porucio-iz-gline-na-danasnji-dan-sam-usao-u-knin-kao-pripadnik-242-brigade-hv-bilo-je-to-casno
https://narod.hr/hrvatska/thompson-porucio-iz-gline-na-danasnji-dan-sam-usao-u-knin-kao-pripadnik-242-brigade-hv-bilo-je-to-casno
https://narod.hr/hrvatska/thompson-porucio-iz-gline-na-danasnji-dan-sam-usao-u-knin-kao-pripadnik-242-brigade-hv-bilo-je-to-casno
https://narod.hr/hrvatska/thompson-porucio-iz-gline-na-danasnji-dan-sam-usao-u-knin-kao-pripadnik-242-brigade-hv-bilo-je-to-casno
http://7dnevno.hr/kolumnisti/nije-u-soldima-sve-psi-laju-a-hrvatska-karavana-prolazi/
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Nakon srebra iz Moskve i masovnog veselja, smrću Olivera nastupila je masovna 

tuga. Napisao sam na fejsu “pjevač, pjesnik i Hrvat“. 

Ima li uopće potrebe objašnjavati lijevim gnjidama koliko je velik bio pjevač, 

pjesnik i Hrvat… oni to itekako znaju. Tko je od Tomislava Klauškog pa do Ante 

Tomića spomenuo njegovo obećanje da nikada neće pjevati agresoru? No, nije ni 

trebao. Mi ga pamtimo i po toj patriotskoj gesti. Njima je očekivani odlazak dobro 

došao kako bi se još jednom obračunali s Thompsonom. 

… 

> Kolumnist 24sata Tomislav Klauški zlorabio smrt Olivera Dragojevića za 

obračun s Markom Perkovićem Thompsonom 

Ali još uvijek mnogima nije jasan mutni lik Tomislava Klauškog. On kao piše za 

24 sata odnosno 24 časa. Neki možda imaju dojam kako je naš Tomislav samo 

jedan u plejadi lijeve medijske falange. Pogrešno! Tomica je specijalac koji već 

30 godina koliko živi u Hrvatskoj odrađuje specijalne zadatke. … Kaže naš bivši 

Titov pionir: “Sam ton Dalićevih izjava, isključivih i konfliktnih, kojima je branio 

kontraverznog pjevača na tragu su Thompsonovog opusa”. Zašto je MPT 

kontraverzan zna samo progresivac i jugonostalgičar iz 24 sata. Njegov bazični 

cilj je uvijek isti: “Bez Olivera je teško mogla proći i najmanja fešta. 

Thompson je uspio pokvariti najveću feštu zadnjih dvadeset godina“. 

Tu je Klauški prvi puta u pravu. MPT je stvarno uspio pokvariti veselje likovima 

iz mračne jugo-prošlosti i svojim pjesmama te svojim čvrstim i hrvatskim 

nabojem. Thompson u autobusu!!? Koja panika i bijes Klauškog, Denisa Latina, 

a mrak je pao na oči i seljaku Beljaku, ljevičarskim novinarima Anti Tomiću, 

Jurici Pavičiću, Pofuku, Borisu Vlašiću, Vedrani Rudan, Anki partizanki kao i 

Oliveru Frljiću, Žonji, Radi, Teršelički, Dolenčiću… njima je fešta pokvarena. A 

manjina nas od oko 95% veselit će se još godinama. Kao i što ćemo se uvijek 

sjećati Olivera, krhkog i pomalo tužnog i melankoličnog, ali kao čelik čvrstog u 

odluci da agresorima nikada više neće pjevati. Nije u šoldima sve… Psi laju, a 

Hrvatska karavana prolazi…. 

Abraham Lincoln je jednom rekao: “Bolje je šutjeti i biti smatran budalom nego 

progovoriti i odstraniti svaku sumnju.“ 

… 

Činjenica je kako je samo tijekom Oluje bilo ubijeno samo 44 osoba i to tijekom 

ratnih operacija! Više ih danas gine u šumskim požarima. Jedan kanadski časnik, 

neki Lewis MacKenzie, obrađen od HHO, Puhovskog i ekipe izjavio je kako su 

Hrvati tijekom Oluje likvidirali oko 30.000 Srba. 

> Kako je Denis Kuljiš pisao o Oliveru Dragojeviću i Marku Perkoviću 

Thompsonu 

No, Haški se sud zadržao na samo onih 44 ubijena odbivši opservacije naših 

ljevičara kao suprotne utvrđenim činjenicama tijekom postupka. Tako mali broj 

žrtava tijekom najznačajnije hrvatske vojne operacije u povijesti objasnio je nitko 

drugi nego Slobodan Milošević na sjednici Vrhovnog savjeta obrane Jugoslavije, 

14. kolovoza 1995.g.: “Molim vas, šest tisuća Hrvata branilo je Vukovar pola 

godine (Sloba se malo zanio, 1.500 Hrvata je branilo Vukovar tri mjeseca), 

napadala je cijela Prva armija, avijacija, čudo, sva sila koju je imala JNA, a oni 

https://narod.hr/hrvatska/kolumnist-24sata-tomislav-klauski-zloupotrijebio-smrt-olivera-dragojevica-za-obracun-s-markom-perkovicem-thompsonom
https://narod.hr/hrvatska/kolumnist-24sata-tomislav-klauski-zloupotrijebio-smrt-olivera-dragojevica-za-obracun-s-markom-perkovicem-thompsonom
https://narod.hr/hrvatska/kako-je-denis-kuljis-pisao-o-oliveru-dragojevicu-i-marku-perkovicu-thompsonu
https://narod.hr/hrvatska/kako-je-denis-kuljis-pisao-o-oliveru-dragojevicu-i-marku-perkovicu-thompsonu
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nisu obranili Knin, kojemu se može prići samo iz tri pravca; nisu ga mogli braniti 

ni 12 sati…Tamo je palo naređenje da svi izađu iz Krajine istog dana, čak bez 

ostvarenog kontakta s hrvatskom vojskom…takva je odluka, kad su imali sve 

uvjete za obranu izazvala egzodus. Sada to treba biti razlogom da Jugoslavija 

jurne tamo braniti te teritorije, s kojih su oni utekli kao zečevi“. Evo odgovora 

zašto je u Oluji poginulo tako malo okupatora. Jer su se okupatori preko noći 

pretvorili u zečeve! 10. siječnja 2014.g. ovu izjavu Slobe komentirao je u 7 Dnevno 

akademik Josip Pečarić: “Drugim riječima, Milošević doista govori o nečemu 

stravičnom: HV je u Oluji od Srba napravila zečeve. Zar je ikada i igdje u povijesti 

napravljen veći i gori genocid od toga? Napraviti od ljudi zečeve! Strašno, zar 

ne? A kako je tek našim srpskim slugama. Od srpskih slugu odjednom postaše 

sluge zečevima… Možda je i dobro što se dr. Tuđman nije vodio biblijskim 

načelom “Oko za oko…“ 

Mahatma Gandhi je lijepo rekao: “Oko za oko i na kraju će cijeli svijet ostati 

slijep.“ 

Po tko zna koji put oduševila me Francuska. Još od mitske revolucije 1789.g. i 

pada Bastille kad su hrabri ustanici osvojili zloglasni zatvor i oslobodili zatočeni 

narod… pa sve do Marseljeze i predivnih stihova.. ”na oružje građani”, 

”Formirajte svoje bataljone”, ”Koračajmo”, ”Neka nečista krv natopi naše 

brazde!” Kad pročitaš ove predivne stihove Claude Josepha onda je svakom 

progresivnom Hrvatu jasno da treba što prije zabraniti i Thompsona i njegovu 

huškačku “Lijepa li si…“ 

> Filip Hrgović: ‘Thompsonu su razglas ugasili unutarnji neprijatelji koji ne žele 

da Hrvatska diše punim plućima’ 

Da ne zaboravim predivnu epopeju o Bastilli. Kad su se ludo hrabri revolucionari, 

njih oko osam tisuća, probili u nebranjenu tvrđavu i od zatočenog i zvjerski 

mučenog naroda tamo zatekli samo sedmoricu “napaćenih“ koji su tog trena ušli 

u povijest, a da toga nisu ni bili svjesni. Četvorica su bili krivotvoritelji novca, 

dvojica mentalno poremećenih ubojica, a jedan je bio kontrarevolucionarno 

raspoloženi grof koji je bio zatvoren zbog pedofilije. Nigdje ni jednog političkog 

zatvorenika tipa Moša Pijade, Josipa Broza ili Mike Špiljka. Kada nisu pronašli 

“napaćeni i mučeni“ narod revolucionari su se hrabro obračunali s upraviteljem 

Bastille markizom de Launaya odrezavši mu glavu te ušli u hrvatsku povijest koja 

sa zavišću gleda na slavne dane 14. srpnja 1789.g. koji je danas opjevani državni 

praznik u Francuskoj. 

… 

Dana 11.kolovoza u pulskoj Areni očekuje se spektakl. Desničarski krkani odmah 

bi pomislili na Thompsona. E’ nećeš razbojniče! Ne trpi Miletić ustaštvo. ”Lijepa 

li si”… malo sutra. Samo zdrava narodna poezija. Na primjer: “Kreće armija, 

najjača na svetu, kreće armija u osvetu i jednom zauvek armija srpska, i jednom 

zauvek sve će da vas smrska!“ Ti prekrasni Bajagini stihovi, kao nekim 

svemirskim GPS, doveli su ga u Arenu. Dok se Thompson oko rijeke Čikole bavio 

Slobinim zečevima, Bajaga je stvarao poeziju budućnosti. 

… 

https://narod.hr/sport/filip-hrgovic-thompsonu-su-razglas-ugasili-unutarnji-neprijatelji-koji-ne-zele-da-hrvatska-dise-punim-plucima
https://narod.hr/sport/filip-hrgovic-thompsonu-su-razglas-ugasili-unutarnji-neprijatelji-koji-ne-zele-da-hrvatska-dise-punim-plucima
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http://7dnevno.hr/kolumnisti/nije-u-soldima-sve-psi-laju-a-hrvatska-karavana-

prolazi/  

 

Kada tako veliki kolumnist kakav je Hodak posveti veliki dio svoje kolumne 

Thompsonu, a ovih dana su svi vrhunski hrvatski kolumnisti pisali o njemu, onda 

je jasno koliki je velik Thompsonov značaj. S druge strane Hodak često piše o 

Miloševićevim zečevima, pa je i meni opravdanje zašto sam u dva navrata uputio 

zahtjev Hrvatskom saboru da se 5. kolovoz proglasi i ‘danom žalosti zbog 

pravljena zečeva od Srba’ i tako na državnoj razini prizna ‘taj stravičan ‘hrvatski 

genocid’ o čemu piše i Hodak. Odgovor nisam dobio! 

Josip Pečarić 

* Hrvatski matematičar i publicist, akademik Josip Pečarić rođen je u Kotoru, 2. 

rujna 1948. 

Diplomirao je 1972., magistrirao 1975. (oboje elektrotehniku), doktorirao je 

1982. matematičke znanosti disertacijom “Jensenove i povezane nejednakosti” 

(Jensen’s and related inequalities). Redoviti je profesor na Tekstilno-tehnološkom 

fakultetu Sveučilišta u Zagrebu, voditelj seminara “Nejednakosti i primjene” na 

Matematičkom odjelu PMF-a i glavni istraživač istoimenog projekta Republike 

Hrvatske. Osim što je redoviti član HAZU, izvanjski član MANU, aktivni je član 

The New York Academy of Science. Jedan je od vodećih svjetskih stručnjaka u 

području teorije nejednakosti, pa u svjetskim referativnim žurnalima (SAD i 

Njemačka) za njega kažu da je “veliko ime u teoriji nejednakosti”. Jedan je od 

deset svjetskih matematičara čiji broj radova danih na MathSciNet-u prelazi 

brojku 500. Najplodniji je hrvatski znanstvenik s blizu 1200 znanstvenih radova 

iz područja matematike, te preko 40-ak publicističkih knjiga, u kojima se bavi 

temama ključnim za razumijevanje stvaranja hrvatske države. 

** Mišljenja iznesena u kolumnama i komentarima osobna su mišljenja njihovih 

autora i ne odražavaju nužno stavove redakcije portala Narod.hr 

 

Izvor: narod.hr 

 

https://narod.hr/hrvatska/akademik-pecaric-thompson-je-najavio-hrvatski-

genocid-jasno-je-koliki-je-velik-thompsonov-znacaj 

https://kamenjar.com/akademik-pecaric-thompson-je-najavio-hrvatski-genocid/  

 

KOMENTAR. O hrvatskim vrjednotama govore i Dalićeve riječi dane u samom 

naslovu teksta s kamenjar.com: 

https://kamenjar.com/zlatko-dalic-netko-je-sustavno-zatomio-sve-sto-je-bilo-

hrvatsko-i-dodu-22-decka-i-u-mjesec-dana-sve-to-poniste/ 

  

http://7dnevno.hr/kolumnisti/nije-u-soldima-sve-psi-laju-a-hrvatska-karavana-prolazi/
http://7dnevno.hr/kolumnisti/nije-u-soldima-sve-psi-laju-a-hrvatska-karavana-prolazi/
https://narod.hr/hrvatska/akademik-pecaric-thompson-je-najavio-hrvatski-genocid-jasno-je-koliki-je-velik-thompsonov-znacaj
https://narod.hr/hrvatska/akademik-pecaric-thompson-je-najavio-hrvatski-genocid-jasno-je-koliki-je-velik-thompsonov-znacaj
https://kamenjar.com/akademik-pecaric-thompson-je-najavio-hrvatski-genocid/
https://kamenjar.com/zlatko-dalic-netko-je-sustavno-zatomio-sve-sto-je-bilo-hrvatsko-i-dodu-22-decka-i-u-mjesec-dana-sve-to-poniste/
https://kamenjar.com/zlatko-dalic-netko-je-sustavno-zatomio-sve-sto-je-bilo-hrvatsko-i-dodu-22-decka-i-u-mjesec-dana-sve-to-poniste/
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PREDSTAVLJANJE LJUBIĆEVE KNJIGE U TISNOM 
 

Dopustite mi da vas na početku sve lijepo pozdravim i zahvalim autoru g. Marku 

Ljubiću i našem župniku don Lazaru Čibariću što su mi omogućili govoriti na 

večerašnjem predstavljanju knjige RASUDBE HRVATSKE DRŽAVNOSTI. 

Na koricama svoje knjige g. Ljubić je izdvojio, uz sjajne komentare biskupa 

Košića i prof. dr. sc. Matka Marušića, i moje rijeći: 

"Kolumnist Marko Ljubić u svojim tekstovima, ali i u javnim nastupima, na 

jedinstveni način pokazuje kako se politološka znanost može koristiti u 

objašnjavanju hrvatske zbilje, uočavanju bitnih u odnosu na umjetno i 

manipulativno ponuđene nebitne dvojbe i probleme.  On zna tu zbilju predočiti 

širokom krugu čitatelja na način koji je svima razumljiv i blizak. S druge strane 

kako su te raščlambe doista sveobuhvatne i precizne, uvijek sam se pitao zašto on 

nije savjetnik bilo Predsjednice RH bilo u Vladi RH. Njegovi tekstovi i analize 

čine radost i ohrabrenje njegovim čitateljima, mnogim državotvornim Hrvatima, 

pa je nedvojbeno Ljubić jedan od najpopularnijih hrvatskih kolumnista". 

Zapravo organiziranje ovog predstavljanja bila je i obaveza prema Tiščanima i 

zbog tih mojih riječi ali još i više jer je g. Ljubić nedavno spomenut u odgovoru 

g. Načelnika našem župniku: 

„Analizirajući tekstove navedenih autora i onih koji bi predstavljali navedenu 

knjigu...“ 

Naime g. Ljubić je trebao sudjelovati u predstavljanju moje knjige THOMPSON 

- PJESMOM ZA HRVATSKU, ali nije mogao tada doći u Tisno. S obzirom da je 

g. Načelnik jasno stavio do znanja da proučava i Ljubićeve tekstove, dakle 

tekstove zbog kojih sam ja zaključio da bi trebao biti savjetnik Predsjednice RH, 

bilo je prirodno da omogućimo i drugim Tišnjanima da se upoznaju s Ljubićevim 

tekstovima.  

Ja sam osobno pozvao i g. Župana i g. Načelnika: 

Poštovani g. Župane, 

Poštovani g. Načelniče,   

Šaljem vam, poziv na predstavljanje knjige poznatog hrvatskog kolumnista Marka 

Ljubića: RASUDBE HRVATSKE DRŽAVNOSTI. 

Naš Župnik don Lazar Čibarić je poštivajući želju g. Načelnika zakazao to 

predstavljanje u dvorištu župne kuće, kao i u slučaju nedavnog predstavljanja 

moje knjige o hrvatskom branitelju i autoru najpoznatijih budnica iz 

Domovinskog rata Marku Perkoviću Thompsnonu.  

http://www.rudinapress.hr/index.php/2018/07/24/dobili-smo-rat-kad-cemo-

dobiti-mir-nacelnik-jos-jednom-odbio-zupnika-i-knjigu-matematicara-pecarica/  

Knjiga o Thompsonu je već predstavljena i u drugim mjestima pa i u organizaciji 

i u prostorijama braniteljskih udruga.  

Doista je nevjerojatna sličnost stavova koja o Domovinskom ratu i o Thompsonu 

imaju naš Načelnik i Predsjednik Srbije.  

Međutim, u slučaju našeg Načelnika puno se može zaključiti iz teksta kolumniste 

Zorana Pilića: 

http://www.rudinapress.hr/index.php/2018/07/24/dobili-smo-rat-kad-cemo-dobiti-mir-nacelnik-jos-jednom-odbio-zupnika-i-knjigu-matematicara-pecarica/
http://www.rudinapress.hr/index.php/2018/07/24/dobili-smo-rat-kad-cemo-dobiti-mir-nacelnik-jos-jednom-odbio-zupnika-i-knjigu-matematicara-pecarica/
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https://sibenski.slobodnadalmacija.hr/kolumne/govoreci-

otvoreno/clanak/id/558869/tisnjanima-ne-treba-google-imaju-nacelnika 

Naime, g. Pilić u tom tekstu upozorava na nedovoljno obrazovanje g. Načelnika, 

pa je lako moguće da g. Načelnik zbog toga kao i Predsjednik Srbije izjednačava 

Domovinski rat i Drugi svjetski rat. 

Kako je u svom odgovoru g. Načelnik spomenuo kako je proučavao ne samo moje 

tekstove već i tekstove g. Ljubića, lako je moguće da njega već sam naslov knjige 

g. Ljubića u kojem on spominje 'hrvatsku državnost' asocira na ustaštvo (sjetimo 

se samo da su promjenili takav naziv Sabora). 

Zato bi itekako bilo važno da i Vi g. Župane budete nazočni na tom predstavljanju 

i pomognete g. Načelniku u razlikovanju Domovinskog rata i Drugog svjetskog 

rata, jer sigurno nije ni u interesu vaše županije da neko od čelnih ljudi u Županiji 

ima istovjetne poglede na Domovinski rat onima koje je ovih dana izrekao 

Predsjednik Srbije.   

S poštovanjem, 

Akademik Josip Pečarić  

P.S. Šaljem vam i link na novi župni list u kome imate i tekstove s nedavne 

međunarodne konferencije povodom moga 70-og rođendana: 

http://www.zupatisno.hbk.hr/ZupniList/ZupniListVelikaGospa2018.pdf 

Pozvao sam i ovdašnjeg biskupa. Odgovorio je: 

Poštovani gospodine Pečarić, 

hvala na poslanom e-mailu i pozivu. Nisam u mogućnosti nazočiti predstavljanju 

knjige. 

Pozdravljam s poštovanjem, 

+ Tomislav Rogić, šibenski biskup 

Ni g. Župan ni g. Načelnik nisu odgovorili na poziv. Nisu ni poslali nekoga u 

njihovo ime. Osim možda nekoga kojemu je biti nazočan na ovakvim 

predstavljanjima u opisu radnog mjesta. 

Meni je bilo itekako važan tekst g. Pilića i spoznaja kako naš načelnik nije baš bio 

dobar student. Vidimo da kada piše o meni kao autoru knjige on govori u množini 

o „navedenim autorima“. Treba li uopće spomenuti da je don Lazar točno naveo 

samo jednog autora? Također, iako je hvale vrijedno što g. načelnik analizira i 

moje i Ljubićeve i Stjepandićeve tekstove, ne treba nas iznenaditi – kad znamo 

kakav je bio student – što ih nije razumio, pa je to dovelo do toga da ga je 

kolumnist Pilić ismijao u svojoj kolumni. 

Ili g. Načelnik pripada onim ljudima u RH o kojima piše Zvonimir Hodak u svojoj 

jučerašnjoj kolumni na dnevno.hr. Smeta im, vjerovali ili ne, izjava hrvatskog 

ministra obrane Krstićevića: 

“Domovinski rat nešto najbolje što se Hrvatskoj dogodilo.“  

Hodak komentira: 

Odmah ga je dočekao uvijek budni Marko Biočina iz Jutarnjeg koji je kratkom 

psihoanalizom obrisao pod nesretnim ministrom navodeći: “teško se oteti dojmu 

da je riječ o institucionaliziranoj formi fanatizma“. Marko se blago čudi kako 

netko može krvavi ratni sukob glorificirati. Slažem se. Sve je moglo proći bez rata. 

Komšije su nam nudile da mirno predamo Vukovar. Da se tamo nismo junačili i 

https://sibenski.slobodnadalmacija.hr/kolumne/govoreci-otvoreno/clanak/id/558869/tisnjanima-ne-treba-google-imaju-nacelnika
https://sibenski.slobodnadalmacija.hr/kolumne/govoreci-otvoreno/clanak/id/558869/tisnjanima-ne-treba-google-imaju-nacelnika
http://www.zupatisno.hbk.hr/ZupniList/ZupniListVelikaGospa2018.pdf
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tvrdoglavili ne bi ni došlo do Ovčare. Mogli smo biti strpljiviji i ostati živjeti pod 

Slobom, Ađićem i Kadijevićem te čekati da prihvate Z4 i danas imati tri države u 

Lijepoj našoj ili Lepoj njihovoj. Ne znam što bi Biočina pisao o “umjetno 

konstruiranim mitovima devedesetih“ da je ministar Krstičević i izrekao ono što 

je u stvari i mislio. Pobjeda u Domovinskom ratu je nešto najbolje što se Hrvatskoj 

dogodiloNe znam što, ali bi naš Marko već smislio modus o “intelektualnom i 

empatijskom nedostatku“ Damira Krstičevića. .(Ne daj Bože da je Ministar 

odgovorio Vučiću tvrdeći, a pozivajući se na Slobu, kako je Franjo bio gori od 

Hitlera jer je napravio najveći genocid u povijesti – načinio je zečeve od Srba, JP)   

Uostalom, da stvar ogolimo do kože, da nije bilo Domovinskog rata ne bi bilo ni 

Bljeska ni Oluje, pa se ni Vučić, Vulin i kompanija ne bi mogli čuditi proslavi 

Oluje kao pura dreku. Kao ni Marko Biočina, uostalom. Marku dižu njegov 

progresivni tlak ognjištarski slogani kao “Dani ponosa i slave, vrijeme kad smo 

bili složni, herojsko doba“ i sl. Psiholog Večernjaka zna da te slogane psiholozi i 

psihijatri nazivaju “optimizmom pamćenja“. Marko je siguran da su to “umjetno 

konstruirani mitovi devedesetih“. Tu Biočina naglo doživljava jaki napad 

empatije prema “onima koji su devedesetih bili izloženi represiji zbog svoje 

nacionalnosti…“ Naravno, ne misli naš Markan na one koji su znatno gore stvari 

doživljavali u SAO Krajinama, Vukovaru, Petrinji, Kninu, Plitvicama, Slunju… 

Kad su Japanci 7. prosinca 1941.g. izveli zračni napad na Pearl Harbor, SAD su 

u roku od dva mjeseca širom SAD-a formirali logore u koje su transferirali 

120.000 Japanaca. Jednostavno, Japan je napao USA. Kao i 15 milijuna 

protjeranih ljudi njemačke nacionalnosti 1945.g. To je uvijek sudbina onih čije 

države izvrše agresiju čineći pritom zločine. Takvu ”brutalnu” sudbinu doživjeli 

su i naši Srbi. Mijenjali su imena, bilo im je malo neugodno kad je raketiran 

Zagreb, kad nam je Martić poslao “zvončiće“ jedva su dobili termin u Mimari, 

kad su došli iz slobodarskog Beograda da zajedno sa Vesnom Pusić zatraže 

odlazak Tuđmana sa vlasti. Kad tvrdoglavi Tuđman nije na to pristao doživjeli su 

civilizacijski šok koji ih ne pušta do dandanas. Dokaz – Vesna Teršelič, Rada, 

Anka partizanka… koje prosto ne mogu da veruju da ustaša Thompson još nije u 

Remetincu. Bez obzira što ne postoji osuđujuća pravomoćna presuda. Nego samo 

oslobađajuće. One, kao i Biočina, predstavljaju našu lijevu intelektualnu elitu te 

znaju ili su čule na placu kako je Marko Porcije Katon prije svakog govora u 

Senatu rekao: “Ceterum censeo Karthaginam esse delendam“ – uostalom, 

smatram da Kartagu treba razoriti. Uostalom, Thompsona treba zatvoriti. I u 

pravu je Markan kad duboko suosjeća s patnjama onih koji su sanjali slobodu 

koju će im na tenkovima donijeti Kadijević, Adđić i Šljivančanin. Naravno, 

hrvatski CK već radi na tome da Bajaga nije autor niti je pjevao lirsku pjesmicu 

“Armija srpska će da vas…“ Ni MPT ne priznaje da je pjevao “Jasenovac i 

Gradiška stara…“, ali on nema logistiku i simpatiju Ivana Jakovčića i Marka 

Biočine. Priznao, ne priznao, pjevao je! Jednog dana će i propjevati. Pojavila se 

na You Tube jedna druga zgodna domoljubna.. Bajaga, Bora Čorba i Dejan Čukić 

u pjesmi upućenoj protivnicima Srbije, a to su Hrvati i Albanci. Krasan pjesnički 

uradak: “Pogledati ih u oči i pucati bez oklevanja e, pomozi nam, Bože!“ Na 

nedostatak ognjištarskog oduševljenja za Bajaginu jugo-sintezu osvrnuo se na 
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Net.hr i suvremeni Dušan Bilandžić u liku Hrvoja Klasića. Hrvojica je 1991.g. bio 

krajnje nehumano mobiliziran (nije se izjasnio u koju vojsku…?). Nije slušao 

krkana MPT nego Bajagu. On mu je bio simbol one druge antimiloševićevske 

Srbije koja se sublimirala u progresivnim stihovima “pogledati ih u oči i pucati 

bez oklevanja e’, pomozi nam Bože.“ Klasni primjerak rigidnog Jugoslavena 

pada u euforiju balkaniku: “U to vrijeme rata slušajući ga htio sam sam sebi 

dokazati da ne ratujem protiv Srba nego protiv zlih ljudi“. Nagradno pitanje: 

protiv koga je to ratovao bliski rođak Mike Špiljka 1991.g? Pobjednik dobiva 

“pozitivnu energiju“ Momčila Bajage na kojoj je “odrastao“ ”istoričar” Hrvoje 

Klasić kako se sam hvali u jugo-pamfletu na Net.hr. No, da se svi zajedno skinemo 

s “lične tragedije“ Momčila Bajage. Neka ojkaju Klasić, Čehok, Jakovčić, 

Biočina, Mara Vilus, Gerovac, Pofuk, Pilsel, Bojana Hribljan, Miletić i svi 

orijunaši i jugo nostalgičari. To je njihov mentalni problem. Onih 500.000 ljudi s 

dočeka srebrenih iz Moskve žele i slušati će Čavoglave i Thompsona. A to je samo 

mali dio onih koji čvrsto vjeruju da su im u ratu neprijatelji bili Srbija i Crna 

Gora, a ne imaginarni “zli“ ljudi. Pa ako opet dođe do “stani, pani“ onda 

intelektualna, salonska, kriptokomunistička i anacionalna peta kolona može 

pokupiti svoje crvene prnje i u novi egzodus na novim traktorima. 

http://www.7dnevno.hr/kolumnisti/svoj-glas-digose-bedni-gladni-i-zedni/  

Čitajući Ljubićevu knjigu moći ćete vidjeti sve to o čemu na svoj duhoviti način 

piše Hodak u politološkim analizama Marka Ljubića, tj. moći ćete sami otkriti 

kako se politološka znanost može koristiti u objašnjavanju hrvatske zbilje, tj. zašto 

su te moje riječi i izdvojene na koricama ove knjige. 

Zapravo, Ljubićevu knjigu doživljavam, kako sam naglasio na predstavljanju u 

Zsagrebu, kao udžbenik iz koga mogu mnogo više naučiti od onoga što uče na 

fakultetima na kojima imamo razne joviće, jakovine, markovine  i slične. To nam 

je sjajno pokazao g. Načelnik pokazujući da Ljubićeva knjiga nije baš lagan 

udžbenik i da se itekako treba pomučiti razumjeti ga.  

Prvo poglavlje ovog udžbenika je: 

HRVATSKA DRŽAVNOST IZMEĐU NACIONALNOG IDENTITETA I 

DRUŠTVENIH PODJELA   

Ljubićeva osnova misao vezana uz 9 studija u ovom poglavlju je: 

Državna politika mora stvoriti pretpostavke ujedinjenja hrvatskog naroda na 

poziciji pobjednika, a ne na uspomeni na žrtvu komemoriranu tijekom nekoliko 

prigodnih dana. Istinu o našim ključnim događajima mora pisati pobjednički 

narod, a ne poraženi zločinac. 

A sam naslov prve studije puno govori: 

Temeljni razdor: Hrvatski suverenizam ili neojugoslavenski regionalizam 

I tako redom imamo poglavlja: 

NEGATORI HRVATSKE DRŽAVNOSTI s 9 studija; 

ILUZIJA HRVATSKE DRŽAVNOSTI S POLITIČKIM SRPSTVOM sa 6 

studija; 

KOST U GRLU – HRVATI BOSNE I HERCEGOVINE sa 7 studija; i 

POLITIČKA KULTURA I KULTURA DRŽAVNOSTI s 8 studija, a završna 

studija je Kako Hrvatsku izvesti na staze nacionalnoga uspjeha? 

http://www.7dnevno.hr/kolumnisti/svoj-glas-digose-bedni-gladni-i-zedni/
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Završit ću ovo izlaganje s riječima autora koje je sam izdvojio iz ovog posljednjeg 

poglavlja: 

U svim fazama razvitka svake, baš svake državnosti, izborni sustav i 

zakonodavstvo ključni su instrumenti upravljanja razvitkom državnoga poretka. 

Nema važnijega od toga, niti postoji alternativa. Drugim riječima, dok je na snazi 

trenutni ustavni i pravni poredak države, baš nitko ni pod kakvim okolnostima ne 

može ostvariti stabilnost društva i države, niti može postići svrhu te stabilnosti – 

razvoj svih društvenih i nacionalnih potencijala. Stabilnost sama sebi ne može biti 

svrhom, niti nosi pozitivno obilježje, ako se svodi na održavanje i reprodukciju 

vladajućega poretka. Takvu stabilnost ima, primjerice, Sjeverna Koreja. 

 

Akademik Josip Pečarić 

 

http://dragovoljac.com/index.php/razno/12338-predstavljanje-ljubiceve-knjige-

u-tisnom 

 

  

http://dragovoljac.com/index.php/razno/12338-predstavljanje-ljubiceve-knjige-u-tisnom
http://dragovoljac.com/index.php/razno/12338-predstavljanje-ljubiceve-knjige-u-tisnom
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IZJAVA HAZUDD-A 

 
Bilo je zanimljivo s vašim čestitkama za moj 70-i rođendan Stizale već su kada 

sam najavio međunarodnu konferenciju povodom te moje obljetnice, za vrijeme 

same konferencije i evo i sada kada sam doista napunio tih 70 godina života. 

Obradovalo me je što je među vama bilo i veleposlanika. Očito ima i među njima 

ljudi kojima je Hrvatska važnija od osobnih koristi. 

Svima vam zahvaljujem na tim čestitkama. 

Jučer je meni bilo posebno zanimljivo s Izjavom HAZUDD-a. Naime, za nju 

sam doznao posredno iz čestitke dragog prijatelja biskupa Košića: 

 

Datum:  Sun, 2 Sep 2018 07:05:56 +0200 

Šalje:  Vlado Košić  

Prima:  'Josip Pecaric' <pecaric@element.hr> 

 

Dragi moj Akademiče, 

Upravo sam pročitao tekst dr. Josipa Stjepandića Vama u čast, a povodom 

sutrašnjeg Vašeg 70. rođendana. Htio bih se pridružiti pohvalama i lijepim 

željama pa Vam izražavam svoju blizinu u molitvi, molitvi za Vas, za Vašu obitelj 

i za našu domovinu Hrvatsku. Neka Vas Gospodin poživi i uzdrži u dobroj volji 

da i dalje možete radosno i argumentirano svjedočiti o svojoj ljubavi prema Bogu, 

čovjeku i Domovini! 

Srdačno 

+Vlado Košić 

 

Tek kasnije se IZJAVA U POVODU 70. ROĐENDANA AKADEMIKA JOSIPA 

PEČARIĆA pojavila na portalu Hrvatske udruge Benedikt:  

 
IZJAVA U POVODU 70. ROĐENDANA AKADEMIKA JOSIPA 

PEČARIĆA 

 
Profesor doktor znanosti Josip Pečarić navršava u ponedjeljak, 3. rujna 2018. 70 

godina života te će koncem mjeseca rujna po sili zakona okončati svoju karijeru 

sveučilišnog profesora u Hrvatskoj. To je izvrstan povod osvrnuti se na ovog u 

svakom pogledu nesvakidašnjeg zanstvenika, spisatelja i mislioca. 

Josip Pečarić rodio se u Kotoru, gdje je završio osnovnu školu i gimnaziju. 

Studirao je i magistrirao  nuklearnu fiziku na Elektrotehničkom fakultetu u 

Beogradu. Tijekom studija njegov je matematički talent došao do izražaja, pa se 

od tada potpuno posvetio matematičkim nejednakostima. Tu je postigao stupanj 

doktora matematičkih znanosti. Izložen stalnom zlostavljanju zbog svog 

hrvatskog podrijetla u neprijateljskome okruženju, koje se izrazilo u 

nemogućnosti napredovanja na znanstvenoj ljestvici usprkos neporecivim 

rezultatima, godine 1987. seli s obitelji u Zagreb, gdje na temelju već objavljenih 
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znanstvenih radova istog trenutka biva biran u izvanrednog, a ubrzo i u redovitog 

profesora matematike. Godine 2000. Josip Pečarić je izabran za redovitog člana 

Hrvatske akademije znanosti i umjetnosti, a godine 2016. dopisnog člana 

Dukljanske akademije nauka i umjetnosti. Predsjednik Tuđman odlikovao ga je 

Redom Danice hrvatske s likom Ruđera Boškovića. 

U proteklih 30 godina Pečarić je ostvario jedinstven znanstveni opus, koji ga 

svrstava u najproduktivnije znanstvenike današnjice u svijetu. Iako se u medijima 

može naći podatak od oko 1100 objavljenih radova, međunarodna baza podataka 

researchgate (https://www.researchgate.net/profile/Josip_Pecaric) vodi ga s 

ukupno 1.792 objavljena rada, a baza Scopus s ukupno 647 radova. Osnivač je i 

glavni urednik 3 matematička časopisa, koji se po općoj međunarodnoj 

klasifikaciji nalaze među 6 najboljih časopisa u sveukupnoj hrvatskoj znanosti. 

Sam popis njegovih radova ima obujam znanstvenog rada s preko 60 stranica. 

Popis koautora, na kojem je 231 ime iz cijelog svijeta, isto tako je impozantan. Ne 

samo da je živući putokaz mladim znanstvenicima, nego je bio mentor blizu 60 

doktoranada, što ga i u toj disciplini postavlja u sam svjetski vrh. 

U svojoj karijeri Josip Pečarić ostvario je suradnju s mnogim znanstvenicima 

širom svijeta (Australija, Pakistan, Rusija, SAD, Švedska), koji se posljednjih 

godina redovito susreću na godišnjoj znanstvenoj konferenciji. Na ovogodišnjoj 

konferenciji u Zagrebu,  Lars-Erik Persson, jedan od sudionika iz Švedske, iznio 

je svoj vrlo osobni pogled na opus Josipa Pečarića te izjavio: „Ne samo ja nego i 

mnogi drugi promatramo ga kao KRALJA NEJEDNAKOSTI te smo ponosni da 

možemo raditi u njegovu kraljevstvu“. Profesor Neven Elezović, njegov hrvatski 

kolega, jednom je rekao: „…a zli duh koji nikome ne da mira i tjera sve naprijed 

nalazi se ovdje među nama, akademik Josip Pečarić. Više od polovine matematike 

na tehničkim fakultetima u Hrvatskoj opstoji samo zato što se taj zli duh probudio. 

To pokazuje da jedan pojedinac može napraviti više nego čitava  organizirana ili 

neorganizirana institucija.“ 

Pored privatne, kao muž, otac i djed, te znanstvene misije, akademik Josip Pečarić 

ima i treću, vrlo značajnu misiju kao domoljub i spisatelj, u kojoj je povremeno 

pokazao proroška svojstva. Na velikosrpsku agresiju odgovorio je 

raskrinkavanjem velikosrpskih mitova o Hrvatskoj. Svoja promišljanja iznosi u 

gotovo svakodnevnim objavama, koje prenose hrvatski portali. Ti su radovi 

objavljeni u ukupno 43 knjige u vlastitoj nakladi izvan područja matematike, što 

je vrlo opsežan opus za svakog spisatelja. Naslovi knjiga dotiču se aktualnih tema 

poput Domovinskog rata, suda u Haagu, Jasenovca, Marka Perkovića Thompsona 

ili crvenog plemstva. 

U godinama nakon smrti predsjednika Tuđmana Josip Pečarić prepoznao je 

sluganski, protuhrvatski karakter nove vlasti, koji je ne samo prokazao u 

objavljenim tekstovima i knjigama, nego i potaknuo više peticija s proročanskim 

porukama. Prisjećamo se Peticije Ujedinjenim narodima o generalu Gotovini, 

Peticije za spas Branimira Glavaša do Peticije o zaštiti slobode znanstvenih 

istraživanja te Peticije o uvođenju pozdrava za Dom spremni u službenu uporabu. 

Zajedničko svim tim akcijama bilo je ukazivanje na goruće društvene probleme u 

Hrvatskoj, koje su kontrolirani mediji ignorirali ili gurali pod tepih. 
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Josip Pečarić bio je među prvima koji su ukazali na očiglednu nelogičnost tzv. 

jasenovačkog mita te je u svojim polemičkim tekstovima raskrinkao mnoge 

krivotvoritelje povijesti u Hrvatskoj kao bijedne srpske sluge, a jednog od njih 

spriječio u nastojanju da nezasluženo postane članom Hrvatske akademije 

znanosti i umjetnosti (HAZU). Slično tome, svojom opaskom o pomirbi djece 

komunista u svim strankama, još prije izbora 2016. godine kirurški precizno 

prorekao je smjer aktualne hrvatske politike. 

Iako je vjerojatno njezin najistaknutiji član u novijoj povijesti, Josip Pečarić nije 

od HAZU dobio ono poštovanje i potporu, koju po sveopćem mišljenju zaslužuje. 

Dapače, kad je započela njegova diskriminacija, pa i progon zbog njegovih 

političkih stavova, vodstvo HAZU ne samo da nije ustalo u njegovu zaštitu, nego 

se pridružilo napadima, što je kulminiralo potpuno neprimjerenim nastupom 

Glavnog tajnika HAZU na sjednici Hrvatskog sabora 14.12.2016. godine. Slično 

postupanje doživio je od akademske zajednice u Hrvatskoj, a pogotovo Rektorata 

matičnog Sveučilišta, što će dovesti do toga, da će, iako je još uvijek intelektualno 

vrlo aktivan, iz prosvjeda prema nečuvenom postupanju zagrebačkog Sveučilišta 

prema njemu i članu njegove obitelji koncem rujna prekinuti svaku vezu s ovim 

Sveučilištem, što će biti slučaj bez presedana, ne samo u Hrvatskoj. 

Stoga, podsjećajući na rođendan najistaknutijeg hrvatskog znanstvenika, moramo 

upozoriti na ignoranciju na svim razinama vlasti, koja traje već skoro dva 

desetljeća. Tako je nedavna konferencija u povodu njegova rođendana prošla bez 

ikakvog sudjelovanja državne i sveučilišne vlasti. Ne znajući što smjeraju vrhovi 

vlasti, slobodni smo prepostaviti da će ne samo vlast, nego i kontrolirani mediji 

potpuno ignorirati ovaj jubilej, te ovaj značajni nadnevak pokušati potisnuti u 

zaborav, stvarajući od akademika Josipa Pečarića modernog disidenta. 

U isto vrijeme broj štovatelja Josipa Pečarića stalno raste, pogotovo u hrvatskoj 

dijaspori, što se vidi po broju sudionika na predstavljanjima njegovih knjiga. 

Poznata je anekdota iz Pakistana, kad ga je njegov doktorand dočekao u zračnoj 

luci te automobilom povezao do krajnjeg odredišta. U čast visokog gosta iz 

Hrvatske u automobilu se iz zvučnika zaorila pjesma „Bojna Čavoglave“. 

Ponosni da je hrvatska loza dala ovako vrijedan plod i cijeneći njegov neizmjerljiv 

doprinos razvoju Hrvatske, mi, Uprava i članovi Hrvatske akademije znanosti i 

umjetnosti u dijaspori i domovini, izražavamo najdublju zahvalnost akademiku 

Josipu Pečariću za njegovo životno djelo te mu želimo puno sreće i zdravlja u 

nadolazećem razdoblju. 

 

Dr. Josip Stjepandić, predsjednik Hrvatske akademije znanosti i umjetnosti u 

dijaspori i domovini (HAZUDD) 

 
http://hu-benedikt.hr/?p=112175  

Zahvaljujemo akademiku Pečariću na dosadašnjoj i budućoj suradnji i koristimo 

ovu prigodu te mu čestitamo 70-ti rođendan! Sve najbolje! Uredništvo portala 

Kamenjar.com 

https://kamenjar.com/u-povodu-70-rodendana-akademika-josipa-pecarica/  

http://hu-benedikt.hr/?p=112175
https://kamenjar.com/u-povodu-70-rodendana-akademika-josipa-pecarica/
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http://dragovoljac.com/index.php/razno/12495-izjava-u-povodu-70-rodendana-

akademika-josipa-pecarica  

http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2018/09/03/dr-josip-stjepandic-hazudd-

izjava-u-povodu-70-rodendana-akademika-josipa-pecarica/  

http://7dnevno.hr/izdvajanja/top-2/akademik-josip-pecaric-znanstvenik-spisatelj-

i-mislioc/  

http://glasbrotnja.net/hazudd-izjava-povodu-70-rodendana-akademika-josipa-

pecarica/  

https://narod.hr/kultura/hazudd-u-povodu-70-rodendana-akademika-pecarica-

nakon-smrti-predsjednika-tudmana-prepoznao-je-sluganski-protuhrvatski-

karakter-nove-vlasti  

 

O pismu HAZUDD-a vidjeti tekst: 

Dr. Josip Stjepandić: Vlast i nadzirani mediji stvaraju od akademika Pečarića 

modernoga disidenta. Hrvatski tjednik, 13. rujna 2018. 

  

http://dragovoljac.com/index.php/razno/12495-izjava-u-povodu-70-rodendana-akademika-josipa-pecarica
http://dragovoljac.com/index.php/razno/12495-izjava-u-povodu-70-rodendana-akademika-josipa-pecarica
http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2018/09/03/dr-josip-stjepandic-hazudd-izjava-u-povodu-70-rodendana-akademika-josipa-pecarica/
http://hrvatskonebo.com/hrvatskonebo/2018/09/03/dr-josip-stjepandic-hazudd-izjava-u-povodu-70-rodendana-akademika-josipa-pecarica/
http://7dnevno.hr/izdvajanja/top-2/akademik-josip-pecaric-znanstvenik-spisatelj-i-mislioc/
http://7dnevno.hr/izdvajanja/top-2/akademik-josip-pecaric-znanstvenik-spisatelj-i-mislioc/
http://glasbrotnja.net/hazudd-izjava-povodu-70-rodendana-akademika-josipa-pecarica/
http://glasbrotnja.net/hazudd-izjava-povodu-70-rodendana-akademika-josipa-pecarica/
https://narod.hr/kultura/hazudd-u-povodu-70-rodendana-akademika-pecarica-nakon-smrti-predsjednika-tudmana-prepoznao-je-sluganski-protuhrvatski-karakter-nove-vlasti
https://narod.hr/kultura/hazudd-u-povodu-70-rodendana-akademika-pecarica-nakon-smrti-predsjednika-tudmana-prepoznao-je-sluganski-protuhrvatski-karakter-nove-vlasti
https://narod.hr/kultura/hazudd-u-povodu-70-rodendana-akademika-pecarica-nakon-smrti-predsjednika-tudmana-prepoznao-je-sluganski-protuhrvatski-karakter-nove-vlasti
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PREDSJEDNICA I ‘ZA DOM SPREMNI’, ZAGREB, 

2019. 
 

HRVATI AMERIČKOM VELEPOSLANIKU 

 
Javljanja g. Banovića su uvijek izuzetna. Baš sam se spremao komentirati 

najnovije poruke gđe Predsjednice i naslovio tekst  PREDSJEDNICA: ZA DOM 

SPREMNI TREBA RAZLIKOVATI OD ZA DOM SPREMNI, kad sam dobio 

njegov e-mail o reagiranju naših ljudi na podršku američkog veleposlanika prvoj 

izjavi Predsjednice RH. Čini mi se da će vam biti zanimljiv taj tekst g. Banovića 

pa vam ga šaljem: 

Američki veleposlanik g. Robert Kohorst na svom Twitteru izrazio je podršku 

Kolindi Grabar Kitarović. Istaknuo je da svaka zemlja mora štititi slobodu govora, 

ali da nekim frazama u modernom društvu nema mjesta. 

No, Hrvati k'o Hrvati, reagirali su isto onako kako su reagirali i krajem 80-ih, kada 

su diljem svijeta pritiskali razne diplomate. Zasuli su ga zanimljivim komentarima 

i činjenicama. 

Za početak, postavili su mu fotografiju medalje američkog kongresa iz 1814. na 

kojoj na latinskom piše "Pro patria paratus aut vincere aut mori". To doslovno 

znači "Za domovinu spremni ili pobijediti ili umrijeti". Postavili su i montažu sa 

Donaldom Trumpom koji drži natpis "Pro patria paratus means ZA DOM 

SPREMNI". Pitali su ga zašto krši ustav vlastite države, jer ovakve fraze su u 

SAD-u potpuno legalne čak i kad bi nečime bile kompromitirane. Postavili su mu 

logo Američke nacističke stranke koja ima i svoju mrežnu stranicu. Podsjetili su 

ga da je u Americi legalno vikati "Heil Hitler" ili "f*** Trump" (j**** Trumpa). 

Javio se i Thompsonov odvjetnik i član Nezavisnih za Hrvatsku, g. Davor Karačić, 

koji je kratko poručio: "In your country it is normal and perfectly allowed by law, 

to walk dressed in nazi uniforms. So please stop palamoode." (hrvatski prijevod: 

"U vašoj zemlji normalno je i savršeno u skladu sa zakonom hodati obučen u 

nacističku uniformu. Stoga molim prestanite palamuditi.") 

Hrvati koji su se javljali u komentare izrazili su želju da g. Kohorst podupre 

slobodu izražavanja i iznošenja mišljenja umjesto da staje na stranu osobe koja je 

protiv te slobode. Rekli su da više od 75 godina čekamo na tu slobodu, na što su 

neki rekli da ju čekamo više od 900 godina. Podsjetili su ga da su četnici posljednji 

fašisti u Europi. Uz to su postavili sliku Jean-Michel Nicoliera i HOS-ovu 

iskaznicu Thomasa Crowleya na kojoj je njegova fotografija, HOS-ov logo i "Za 

Dom spremni". Javili su se i neki Hrvati u Americi. Jedna Hrvatica tako kaže da 

je rođena u SAD-u, ali ima hrvatsko nasljeđe. Otac ju je naučio riječi "za dom 

spremni". Ona je veleposlaniku poručila da su ovi ljudi na fotografijama imali 

"muda veličine kitova" i da on ne govori u njeno ime. 
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Postavljena je i fotografija dokumenta iz organizacije Hrvatski Domobran, iz 

1936., a dokument je potpisan, citiram, "uz izraz poštovanja s domobranskim 

pozdravom ZA DOM SPREMNI". Sjetili su se uz to Hrvati i lista Virovitičan 

iz 1921. i stiha "za rod i dom spremni život dati" kojeg je u sklopu neke 

domoljubne pjesmice izrecitiralo neko dijete na školskoj priredbi u Virovitici. 

 

Od g. Kohorsta je zatraženo da SAD i UN, nakon izjave izraelskog povjesničara 

Gideona Greifa o 800 tisuća pobijenih u Jasenovcu zatraže masovno prekapanje 

cijelog područja jer je potrebno hitno pronaći i identificirati žrtve, i da cijelo 

iskapanje nadgledaju upravo predstavnici SAD-a i UN-a. Potrebno je i riješiti broj 

žrtava. 

Tom Sunić također je ostavio poruku. Kaže da bi amerikanci trebali istražiti 

pedigre i prošlost onih koji su pohodili nedavno okupljanje u Mimari (proslava 

dana državnosti Srbije, i dana srpske vojske). Josip Stjepandić uputio je 

veleposlanika na presudu međunarodnog suda u pogledu onoga što je Srbija činila 

Hrvatskoj, i podsjetio ga da su Hrvati koristili upravo "Pro patria paratus" tj. "Za 

Dom spremni" u obrani svoje domovine. 

Netko mu je postavio i sliku Orwella uz citat "Ako sloboda uopće ima ikakvo 

značenje, onda znači pravo ljudima reći ono što ti ljudi ne žele čuti". 

S obzirom da je veleposlanik rekao da "neke fraze nemaju mjesta" u današnje 

vrijeme u modernom društvu, neki su ga pitali je li mislio na frazu "velikosrpska 

agresija", ili možda na frazu "sagraditi zid" pritom misleći na aktualno stanje na 

južnoj granici SAD-a. 

 

Lijepo je vidjeti da Hrvati i dalje ne dopuštaju tek tako da se blati Hrvatska. 

 

P.S. Ovo je poveznica na Kohorstov tweet i komentare:  

https://twitter.com/USAmbCroatia/status/1097857505412173825 

 

Vidjeti: 

https://narod.hr/hrvatska/veleposlanik-sad-a-kohorst-podrzao-predsjednicu-oko-

pozdrava-za-dom-spremni-evo-kako-su-mu-odgovorili-na-twitteru  

 

  

https://twitter.com/USAmbCroatia/status/1097857505412173825
https://narod.hr/hrvatska/veleposlanik-sad-a-kohorst-podrzao-predsjednicu-oko-pozdrava-za-dom-spremni-evo-kako-su-mu-odgovorili-na-twitteru
https://narod.hr/hrvatska/veleposlanik-sad-a-kohorst-podrzao-predsjednicu-oko-pozdrava-za-dom-spremni-evo-kako-su-mu-odgovorili-na-twitteru
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KOMENTAR DAMIRA BOROVČAKA 
 

Zanimljiv komentar mog odgovora prof. Vidmaroviću dao je naš poznati publicist 

Damir Borovčak: 

Inače, često sjajni IVICA ŠOLA ovaj puta je promašio metu. 

A što ćemo, ponekad i sjajni olimpijci u disciplini biation sjajno skijaju i pucaju, 

no pred samim ciljem promaše metu. 

Sada kada je jasno vidljiv dokument da su u demokratskoj Americi Hrvatski 

domobrani 1936.g. pozdravljali sa “ZaDdom spremni” nema više nikakve sumnje 

kakav je taj hrvatski pozdrav ili slogan. Za to nam nisu potrebni veleučeni kvazi 

antifa-povijesničari iz pupavih mrziteljskih laboratorija, kako bi nam njihov 

mentor sa saborske govornice ukazivao tko je kršćanin a tko vrli katolik. 

To bi trebalo biti svakom jasno, pa i američkom veleposlaniku pouka, neka ne 

presuđuje hrvatsku povijest koju ne poznaje. Nije li konačno jasno tko je spreman 

braniti svoj Dom, a tko mrzi Hrvatsku u kojoj je rođen? 

Naprosto je nevjerojatno, koliko nas puta samo jedan notorni profi-lažac treba 

ugristi iz iste rupe? 

Potrebno je napomenuti da se to razobličavanje laži o povijesnom slijedu 

pozdrava/slogana “Za Dom spremni” ne bi ni slučajno rasvijetlilo da nije bilo 

rovovske bitke akademika Josipa Pečarića i pridruženog mu dr. Josipa 

Stjepandića. Njih dvojica su najzaslužniji da su profi-laži o pozdravu “Za Dom 

spremni” razobličene. Što govori samo da ponekad nisu nužni strukovni 

povjesničari da bi se razotkrile povijesne podvale i neistine. 

Borovčakov komentar Šolinog teksta je stvarno duhovit. Pun pogodak. Recimo 

sam naslov Šolinog teksta (Da, (anti)fašizam je zadnje utočište hulja. Za Dom 

spremni!) bio bi mi bolji bez zagrada u (anti)fašizam. Antifašisti danas izmišljaju 

fašiste u Hrvatskoj samo da ih nebi vidjeli u fašističkom agresoru na Hrvatsku, 

kao što je to vidio nedavno i Marcel Holjevac u svom tekstu. Jasno je da bi u 

takvom tekstu, u kojem se ne bi promašila meta, dio o Srbiji bio sličan 

Holjevčevom komentaru. 

S hrvatskim povjesničarima jesam polemizirao kada bih primijetio neku 

nelogićnost ili nepotpunost u iskazima. Kada je riječ o tvrdnji o „starom 

hrvatskom pozdravu“ nisam ulazio u negiranju njihovih podataka več o prirodi što 

bi to trebalo značiti. 

Još u vrijeme Peticije ZDS, tj. napada na „Bojnu Čavoglave“ i Thompsona od 

strane vlasti, kada su nam iz Ureda Predsjednice poručili da je to pozdrava „na 

razini provokacije“, odgovorio sam im da oni „čitaju hrvatsku povijest srpskim 

očima“ i poslao tekst Eve Kirchmayer.Bilić „Glazbom i riječju za dom kroz 

povijest“ iz koga je jasna neraskidivost „Za Dom spremni“ od „Za Dom“. 

Nedavno sam u jednom komentaru ponovo dao moj tekt o polemici 

Predsjednica-Hasanbegović. 

Hasanbegoviću sam zamjerio nedorečenost kada je govorio o „ustaškom 

pozdravu“. U nedavnom tekstu sam i napomenuo kako je on mislio o tome slično 

meni i vidimo da je ovih dana on doista to i potvrdio. U prilozima dajem i o tome 
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kako je on to pojasnio u Bujici. Spomenuo je i pozdrav „Za Dom“ (vidjeti snimak), 

ali je inzistirao na samoj formulaciji „Za Dom spremni“ i o tome kako se ona 

pojavila. S druge strane oni kojima je to stari hrvatski pozdrav imaju pravo to 

tvrditi jer su u biti značenja ista, a u mom spomenutom tekstu ili još kod napada 

na Josipa Šimunića govorio o prirodnom razvoju pozdrava – dakle isto ono što su 

srpski povjesničari koristili kod njihovog pozdrava s tri prsta – pozdrava nastalog 

u njihovoj fašističkoj agresiji. 

Ali itekako mi je prihvatljiv i Hasanbegovićev pristup jer sam se i sam pozivao na 

autorstvo izreke „U Boki kotorskoj svaki kamen govori Hrvatski“ koja se ponekad 

pripisuje Stepincu. Ali ja itekako naglasim da je u biti ono što je doista rekao naš 

svetac istovjetno s onim što sam ja rekao. 

Da je Predsjednica doista mislila na istovjetnosti značenja tih pozdrava neizravno 

je potvrdila u svom drugom obraćanju javnosti. Sada je poprilično jasno da je 

potpora HDZ-a uvjetovana podršci stavovima Plenkovićevog povjerenstva o ZDS 

što je jasno pokazao Jandroković, ali nam je američki veleposlanik pokazao da su 

interesi bili mnogo širi. Međutim i tada je spomenula „Za Dom” kao jednu od 

povijesnih varijanti hrvatskog pozdrava i pokliča. Da nije prastari pozdrav ZDS 

ali jest varijanta tj. pozdrav s istim značenjem „Za Dom“. Vjerojatno otud i 

potreba za Jandrokovićevo „objašnjenje“ što je Predsjednica rekla. Da nije bilo i 

drugih primjedbi na račun Predsjednice kao što su one o izbjegavanju u govorima 

„velikosrpske agresije“, „srpskog genociga u Srebrenici“, generala Praljka i 

Brodarca još bi mogli povjervati da je Predsjednica namjerno spomenula „Za 

Dom“. S druge strane u Prilozima dajem i mišljenje našeg poznatog povjesničara 

prof. dr. sc. Josipa Jurčevića. Vidjet ćete kako u njegovom tekstu podjednak 

prostor je dan i pozdravima „Za Dom“ i „Za Dom spremni“. Obratite pažnju na 

sam završetak njegovog teksta koji daje jedan od mogućih razloga zašto je 

Plenković zabranio svom povjerenstvu da razmatra vrijeme prije NDH, kao i to 

da ne smiju razmatrati i povijesne laži o NDH. Taj završetak je: 

Na koncu, navedimo nešto što služi kao mali odmak od naših predrasuda i našeg 

vremena u koje smo utopljeni, te koliko je u ovom problemu, a i inače, poučno 

gledati i iz šireg konteksta. Naime, 1932. godine (u vrijeme ustaškog Velebitskog 

ustanka), list „Proleter”, glavno glasilo CK KPJ, ultimativno je zahtijevalo da svi 

komunisti moraju pružiti svekoliku pomoć – ustašama. 

S druge strane u komentarima u svezi s Predsjedničinim izjavam pojavila se 

tvrdnja o ZDS kao „domobranskom pozdravu“. Uputio sam upit nekim hrvatskim 

povjesničarima. Nadam se da će nekome od njih to biti zanimljivo i da ćemo i o 

tome doznati što misle naši povjesničari. 

 

Josip Pečarić  
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JE LI POLITIČARIMA KRIVA MATEMATIKA? 

ZAGREB, 2019. 
 

AKADEMIK JOSIP PEČARIĆ : “NIJE LAKO BITI 

HRVAT U HRVATSKOJ.” 

 

Veliki razgovor Mladena Pavkovića s akademikom 

Josipom Pečarićem, inače „personom non grata“ u 

hrvatskoj kulturi 

 
U hrvatskoj kulturi malo je ljudi poput akademika Josipa Pečarića (r. 1948, u 

Kotoru, Boka Kotorska). Ili ga vole ili ga mrze. Iz dna duše. Za razliku od onih 

koji ga ne žele razumjeti, jednom je napisao dr. Milan Vuković, vrlo dobro 

poznaje svoju prošlost. Upravo zato iz te prošlosti izvlači poruke i prijedloge, nudi 

perspektivu boljitka budućnosti  Hrvatske, suprotno od svojih napadača. On se 

nikada ne predaje. Piše i objavljuje knjigu za knjigom, a u znanstvenom dijelu 

odmaknuo je od mnogih, koji su danas „na cijeni“. O njegovu radu i životi objavio 

sam i knjigu „Razgovori s Josipom Pečarićem“ (2006.), s predgovorom 

akademika Dubravka Jelčića, ali kao da i „nisam“, jer je marginalizirana i 

prešućena, poglavito od tzv. yugokritičara, koji i nikada nisu sišli s hrvatske 

medijske scene. No, za razgovor s ovim iznimno  poznatim akademikom uvijek 

ima povoda… 

 

Vaša dva matematička časopisa izazvala su veliku, svjetsku pažnju, a kod nas 

nisu ni „zamijećena“, poglavito u medijima i tzv. znanstvenim krugovima.. 

Zašto? 

Možda će Vam biti zanimljivo pismo koje sam napisao o tome: 

Poštovana gđo  Predsjednice RH, 

Poštovani Predsjednici Hrvatskog sabora i Vlade RH, 

(pismo je dano u prethodnom tekstu) 

 

Kako tumačite da ne nailazite u svom radu ni na potporu HAZU, čiji ste 

redovni član? 

U vrijeme prethodne uprave nisam baš bio omiljen. Počelo je zbog moje uloge u 

neizboru prof. dr. sc. Iva Goldsteina za redovitog člana u vrijeme kada mu je otac 

bio posebni savjetnik predsjednika Vlade RH. Spomenut ću samo da me je 

tadašnji Glavni tajnik prozivao u Hrvatskom saboru zbog Peticije ZDS. A radilo 

se o izvješću o radu HAZU. Pri tome nije bilo važno što ja imam najviše 
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znanstvenih radova među znanstvenicima u RH pa je povodom mojih 1000 radova 

održana i konferencija, ili što imam čak tri znanstvena časopisa s impact faktorom, 

ili što je iz moje znanstvene škole izašlo 40-ak doktora znanosti, već je važno što 

sam branio Thompsona i legendarnu pjesmu „Bojna Čavoglave“ s tom peticijom. 

 

Je li potrebna takva Akademija (HAZU) kakva je danas? 

Sada imamo novu upravu. Dajmo joj šansu da se dokaže. 

 

Objavljujete knjigu za knjigom. Međutim, medijska i ina potpora ne prati 

Vaš rad... 

Kada ste u nemilosti i kod vladajućih i onih u oporbi – ne očekujte ni da će Vas 

glavni mediji pratiti. Čak nisu smjeli izvijestiti o tri međunarodne konferencije 

meni u čast. Na nedavnoj konferenciji povodom mog 70-og rođendana iz emisije 

Dobro jutro Hrvatska su nas zvali, pa odustali i samo su razgovarali s nama. Ali 

to nikada nije prikazano! A sugovornici su uz mene bili profesor Lars Erik Persson 

koji je bio i predsjednik Švedskog matematičkog društva i jedini je matematičar 

dobitnik državne nagrade u svojoj zemlji i profesor Neven Elezović. Istina 

nezgodno je što je profesor Persson na toj konferenciji o meni govorio kao o 

„kralju nejednakosti“, a to moje područje u matematici (nejednakosti) nazvao 

mojim kraljevstvom. 

 

Zbog čega ste imali sukob s biskupom Košićem oko jedne Vaše knjige, a u 

kojoj je on jedan od stupova, kako ste rekli, hrvatske države? 

Ma i nije neki sukob. Biskup uvijek prigovara ako ga se hvali, a ja sam smislio 

originalnu čestitku za njegov 60. rođendan – knjigu iznenađenja. Njemu je bilo 

neugodno i zbog onog pljeska koji nije prestajao na Stepinčevo u Zagrebačkoj 

katedrali. Ali s druge strane on itekako zna javno pohvaliti one za koje misli da to 

zaslužuju. O meni je govorio čak i u homilijama. 

Međutim, ta moja knjiga je bila nešto što se moralo napraviti, Naime, Profesor 

književnosti na Sveučilištu u Mostaru dr. sc. Marko Tokić je naglasio   na 

Fakultetu Prirodoslovno-matematičkih i odgojnih znanosti u Mostaru, kako piše 

Glas Brotnja, 05. 12. 2014., da svi koji poznaju akademika Pečarića znaju da je 

Hercegovac iz Boke Kotorske, ali i čovjek kojemu četiri stupa njegove Hrvatske 

čine: Franjo Tuđman, Dario Kordić, Marko Perković-Thompson i biskup Vlado 

Košić.  

Zapravo, četiri osobe koje su neprijatelji hrvatske države i hrvatskog naroda 

najviše napadali, a predstavljaju najzaslužnije dijelove hrvatskog naroda u 

stvaranju hrvatske države. Dakle biskup Košić tu predstavlja Crkvu u Hrvata, a 

činjenica je da je Crkva u Hrvata stalno na udaru svih koji ne vole hrvatsku državu, 

a biskup Košić je i najnapadaniji među hrvatskim biskupima. 

 

Jeste li za Dan državnosti bili pozvani među elitu na Pantovčak, na prijem 

predsjednice Republike? Jel' Vas uopće zovu na ovakve i slične svečanosti? 

Ne. 
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A da li Vam Ministarstvo kulture ili HAZU otkupljuju neke od Vaših knjiga?  

HAZU ne otkupljuje knjige, a Ministarstvo kulture mi je otkupilo 50 primjeraka 

knjige  Kako su rušili HAZU?, još daleke 2006. godine. A bilo ih je više od 50 

koje su oni mogli otkupiti.  

 

Često se žalite da Vam je kći bez posla. Što se dogodilo da ga ne može naći?  

Zbog čega, što mislite, hrvatski intelektualci šute? 

Ona nije izabrana za docenta na Filozofskom fakultetu. Već iz četvrtog 

ministarstva znanosti i obrazovanja govore da je to protuzakonito. Zbog 

autonomije sveučilišta pisali su prigovore i rektoru Zagrebačkog sveučilišta 

Borasu i Rektorskom zboru. I vjerovali ili ne – ni Ministarstvo nije dobilo godinu 

dvije odgovore. Prljave uloge u tome imali su profesori Mateljan, Mikelić 

Preradović i Boras. Njen mentor profesor Miroslav Tuđman je tvrdio da je ona 

kolateralna žrtva napada na njega, ali sigurno je tu problem i njeno prezime što je 

nedavno komentirao i naš poznati kolumnist Marko Ljubić. Pri tome je sigurno i 

dr. Tuđman u pravu jer je Borasu trebalo za doktorat 15 godina kod  prof. 

Tuđmana i doktorirao je u 48. godini života. A uz to kao rektor bio je predsjednik 

povjerenstva na novom natječaju na kojem je primljena njegova doktorandica i 

kćerka jednog poznatog direktora velike zagrebačke firme. Pri tome se pozivao na 

ono što Ministarstvo tvrdi da je protuzakonito i na što im nije htio odgovoriti. 

Mojoj kćerki je, naravno, trebalo mnogo manje vremena da doktorira kod prof. 

Tuđmana i bude izabrana za znanstvenog suradnika i višeg znanstvenog suradnika 

(u to zvanje je izabrana istog dana kada i prof. Mikelić Preradović). 

A hrvatski intelektualci su šutjeli i na Filozofskom fakultetu kada su na udaru bili 

prof. Tuđman i moja kćerka. A poslije su, kao što znamo, došli i oni na red. 

 

Smatrate li se Vi na neki način u Hrvatskoj “persona non grata“? 

To je očiti i iz dosadašnjih odgovora, zar ne? Ali meni je zgodna i konstatacija dr. 

sc, Josipa Stjepandića, predsjednika HAZUDD-a o meni kao svojevrsnom 

disidentu. Naime, ja sam odlaskom u mirovinu odbio biti profesor emeritus 

Zagrebačkog sveučilišta što kao akademik trebam biti, sve dokle je na čelu takva 

osoba kao što je rektor Boras. Također, na mojim znanstvenim radovima ne mogu 

sudjelovati kolege koji stavljaju to sveučilište u svojoj adresi.  

Ja danas potpisujem samo sveučilište RUDN iz Moskve.  

Zapravo tražio sam da me se pri kraju radnog vijeka premjesti na neko drugo 

sveučilište u RH tako da bih tamo bio emeritus i potpisivao i hrvatsko sveučilište 

na svojim radovima. Nisu mi ni odgovorili. 

 

Pa, kako je biti Hrvat u Hrvatskoj? 

Kada mi je u JNA jedan 'oficir' savjetovao da je bolje ne misliti dok sam tamo 

upitao sam ga;  

- Kako da ja ovako star ne mislim? 

- Da u pravu ste, ali onda ne trebate govoriti to što mislite, odgovorio je. 

Tako nekako Vam je u Hrvatskoj, ja govorim i pišem ono što mislim, a rezultat 

je: Nije lako biti Hrvat u Hrvatskoj. 
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Inače pitanje asocira na knjigu Zdravka Tomca „Što to znači biti Hrvat“. Na 

predstavljanju je biskup Košić rekao o meni: 

„Mislim da bi se čitava nacija tu trebala povesti za primjerom genijalnog 

akademika Josipa Pečarića koji je, poput pisama bivšem premijeru kojemu je 

predlagao da se tada zatočeni general Ante Gotovina kandidira za Nobelovu 

nagradu za mir, to isto sada pokrenuo za generala Slobodana Praljka, pišući 

pisma predsjednici Republike, predsjedniku Vlade i predsjedniku Hrvatskog 

sabora. Hrvati se nemaju zašto ispričavati i neprestano udarati u prsa, dok se 

istovremeno oni koji su nad Hrvatim počinili neizmjerno veća i brojnija zlodjela 

razmeću nekim svojim tjeranjem pravde, a da nisu ništa učinili da se distanciraju 

od tih zala. Zato mi se sviđa akademik Pečarić koji ima hrabrosti 'okrenuti pilu 

naopako', kako se to jednostavnim riječima kaže.“ 

I to je jedan zgodan primjer za ono pitanje o biskupu.  

 

Nekad su progonili Vice Vukova, a danas M.P. Thompsona. Ima li tu neke 

sličnosti? 

Sličnosti ima. Razlika je u tome što se Vukova progonilo kao hrvatskog 

nacionalistu u Jugoslaviji, a Thompsona kao hrvatskog branitelja i autora 

legendarnih pjesama iz Domovinskog rata u Hrvatskoj. 

Zbog tih napada on i jest treći stup „moje“ Hrvatske po prof. Tokiću, kao 

najnapadaniji među Hrvatima koji koriste svoje talente za dobrobit Hrvatske. Tu 

smatram npr. i sebe i Vatrene. A Vatreni su pokazali to na dočeku u Zagrebu i 

diljem Hrvatske. O tome govori i moja knjiga Matematika, pjesme i nogomet, 

Zagreb, 2018.  

Inače o Thompsonu i tim napadima na njega puno sam pisao, pa su i tri knjige s 

njegovim imenom u naslovima: 

M. Kovačević i J. Pečarić, Thompson u očima hrvatskih intelektualaca – Bilo je i 

to jednom u Hrvatskoj, Fortuna ,Zagreb, 2008.  

J. Pečarić, Hajka na Thompsona, Zagreb, 2012. 

J. Pečarić, Thompson – pjesmom za Hrvatsku, Zagreb, 2017. 

Uostalom i biskup Košić i ja smo govorili kada je, gospodine Pavkoviću, Vaša 

braniteljska udruga, dodijelila priznanje Thompsonu. 

Ali interesi vladajućih se mijenjaju. Na dočeku Vatrenih su mu isključili 

mikrofon, a danas idu u izbore s njegovim pjesmama i žele osigurati njegovu 

podršku. Vjerovali ili ne? 

 

Zašto Vas ne zovu u neke od emisija HRT-a? 

Kad Te vlast ignorira, ignoriraju Te i oni! 

 

Tko će pobijediti na predstojećim izborima za predsjednika države? 

Očito je kako se boje Škore jer on nije političar, a političari su u RH po pravilu 

nečije sluge. To naši ljudi sve više prepoznaju. A teško je prognozirati kada nisi 

siguran ni u regularnost samih izbora. 

 

Jeste li se i Vi možebitno razočarali u hrvatsku državu? 
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Još kada je Račan postao Predsjednik Vlade napisao sam kako je meni bolje nego 

njima jer ja živim u državi čije ime volim, a oni vladaju državom čije ime ne vole. 

Tada sam mislio na Račanovu koaliciju, a danas vidimo da im se pridružio HDZ. 

Zapravo na vlasti su političari iz Ministarstva vanjskih poslova.  

Dva moja doživljaja u kojima je važnu ulogu igralo to ministarstvo govore o tome. 

Prvi je bio kada je moj Kotoranin predstavljao Crnu Goru u Veleposlanstvu 

tadašnje državne zajednice Srbije i Crne Gore. U MVP su mu dodijelili visokog 

dužnosnika za pomoć. I tako vidi mene moj Kotoranin i kaže gosponu iz MNV-a: 

- Eno profesora Pečarića. 

- Pa znate li Vi da je on Ustaša, odgovori mu gospon iz MVP-a. 

- Ako su Ustaše kao prof. Pečarić – ne bojim se ja njih. 

Druga zgoda je bila kada je Papa govorio u HNH-u, pa su iz MVP-a dodijelili 

hrvatskim Crnogorcima nekoliko mjesta. Veliki redatelj Veljko Bulajić je htio da 

i ja idem s njima, ali u MVP nije bilo više tog obećanog mjesta. 

Zato sam to ispričao biskupu Pozaiću pa me je pozvala HBK. 

 

Zbog Vaših stavova neki bi Vas rado vidjeli i u Remetincu. No, akademike 

kod nas „ne zatvaraju“... 

Zapravo je zgodno da im moj 86.-godišnji mentor za moj magistarski rad prof. dr. 

sc. Dobrilo Tošić iz Beograda da preporuku za to. Naime, javio mi se 11.7.2018.: 

Dragi Pečariću, 

Živ sam. Trenutno sam najstariji živi član Katedre za Matematiku ETF-a. 

Pratim sve tvoje uspehe u nauci i njima se radujem. 

Nadam se da ćeš mi kratko odgovoriti. Pročitao sam tvoju priču o 

školovanju, dolasku u Beograd, studiranju Elektrotehnike, zaposlenju, 

doktoratu, itd. 

Sve sto si tu napisao je potpuno tačno!!! 

(...) 

uvek tvoj prof. Dobrilo Tosic 

 

I još samo: kakva je razlika između pozdrava iz Domovinskog rata “Za dom 

spremni“ i pozdrava iz NOB-a – „Smrt fašizmu-sloboda narodu“? 

Za slobodnu Hrvatsku borilo sa s pozdravom ZDS. S tim drugim za Jugoslaviju. 

Spomenut ću i najnoviju moju knjigu o ZDS i Thompsonu:  Predsjednica i ‘Za 

Dom spremni’, Zagreb, 2019. Zapravo je zabavno gledati kako se s jedne strane 

zbog izbora vlast bori za Thompsonovu podršku, a s druge strane državnu nagradu 

„Vladimir Nazor“ dodjeljuje onome koji mu je u Zagrebu isključio mikrofon. O 

tim „antihrvatskim orgijama“  imate tekst u najnovijem Hrvatskom tjedniku- 

naglasio je akademik Josip Pečarić. 
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STJEPAN RAZUM: LIEPI DOMOVINSKI POZDRAV 
 

Predstavljanje knjige: PEČARIĆ, Josip. Predsjednica i ‘Za Dom 

spremni’. Vlastita naklada. Zagreb, 2019., 214 stranica.4 

 
 Od dviju knjiga, koje večeras predstavljamo, meni je zapala čast 

predstaviti drugu – “Predsjednica i ‘Za Dom spremni’”. Podsjećam poštovano 

slušateljstvo, koliko je meni poznato, to je treća knjiga s častnim i junačkim 

hrvatskim pozdravom u naslovu, objavljena u državi Hrvatskoj u posljednjih 

nekoliko godina. Najprije je Elvis Duspara u svibnju godine 2016. objavio knjigu 

“Za Dom spremni”, s podnaslovom “Inat knjiga” (Zagreb, 2016.), zatim je 

akademik Josip Pečarić godine 2017. objavio svoju prvu knjigu s hrvatskim 

pozdravom “Dnevnik u znaku ‘Za Dom spremni’” (Zagreb, 2017.), da bismo sada 

pred sobom imali njegovu drugu knjigu s tim pozdravom “Predsjednica i ‘Za Dom 

spremni’” (Zagreb, 2019.). 

 Na samom početku knjige u svom predgovoru dr. zn. Josip Stjepandić 

daje ocjenu (diagnozu) današnjega političkoga i družtvenoga stanja u državi 

Hrvatskoj (str. 9-14). Piše o bolestnoj družtvenoj zbilji, u kojoj politička elita vodi 

protuhrvatsku politiku ili točnije veleizdajničku politiku na štetu Hrvatske, a 

javnosti se nameće razprava o pozdravu, koji bi trebao biti samorazumljiv za 

predsjednicu i svakoga, tko obnaša političku vlast u državi Hrvatskoj. Vrh tzv. 

hrvatske vlasti radi protiv svoje države i svoga naroda, a posljedica toga je težko 

bolestno družtvo. Odričući se pozdrava “Za Dom spremni”, s kojim su se hrvatski 

branitelji stoljećima odupirali tuđinskim osvajačima, podanički i poltronski 

hrvatski političari idu zacrtanim smjerom, koji će dovesti, predmnieva dr. 

Stjepandić, do diskreditacije hrvatskih branitelja i Hrvatskog obranbeno-

osloboditeljskoga rata obćenito. Stoga odbacivanje pozdrava “Za Dom spremni” 

može se protumačiti jednino zamišljenim pozdravom “za izdaju spremni”. 

 Za zaključno štivo ove knjige sročitelj je odabrao članak dr. zn. Sanje 

Bilač, koja daje sličnu ocjenu (str. 210-214). I ona piše o “izdajničkoj političkoj 

eliti na vlasti”, koja ima zadatak “trajno paralizirati hrvatsko nacionalno biće, 

ugušiti njegov razvoj, oduzeti pravo na stvorenu nacionalnu državu i u konačnici 

Hrvatsku staviti pod tuđu kontrolu” (str. 211). Stoga dr. Bilač poziva hrvatske 

umnike, branitelje i domoljube, da pokažu nacionalnu zrelost i preuzmu 

odgovornost. A osnovno je pitanje: jesmo li spremni? 

 Akademik Josip Pečarić, ovom, kao i mnogim svojim dosadašnjim 

knjigama, pokazuje da je spreman razodkrivati laži, spreman je boriti se za istinu, 

za svoju i našu Hrvatsku. 

 Sročitelj Pečarić započinje knjigu svojim pismom predsjednici Republike 

Hrvatske Kolindi Grabar-Kitarović (str. 15-16), koje joj je uputio, nakon što je 

 
4 Ovo je štivo pročitano na predstavljanju knjige u Zagrebu, Slovenska 21, u Domu 
branitelja HVIDRA, 4. travnja 2019. 
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ona objasnila javnosti, da je pozdrav “Za Dom spremni” kompromitiran i 

neprihvatljiv, nakon čega ju akademik Pečarić pita: “Želite li Vi reći da je ZDS 

kompromitirao Domovinski rat?”. Nadnevak pisma nije naveden, ali ga nije težko 

odrediti, ako se potraži njegova objava na raznim portalima. 

 Pozdrav “Za Dom spremni” ili njegovu inačicu koristila je hrvatska 

vojska u doba Drugoga svjetskoga rata, a koristili su ga i hrvatski branitelji u doba 

Hrvatskog obranbeno-osloboditeljskoga rata. Budući da je Predsjednici i drugim 

političarima važnije, što je bilo prije, a ne poslije, sročitelj zaključuje, da im je 

važniji Drugi svjetski rat od Hrvatskog obranbeno-osloboditeljskoga rata. To nije 

mišljenje samo akademika Pečarića, nego je to obći dojam u hrvatskom 

političkom prostoru. To je tako, jer su gubitnici u Hrvatskom obranbeno-

osloboditeljskom ratu, velikosrbski napadači i njihovi hrvatski pomagači zauzeli 

odlučujuće političke položaje u državi Hrvatskoj, pa nastoje izbjeći svaki govor o 

Hrvatskom obranbeno-osloboditeljskom ratu, koji bi ih nuždno podsjećao na 

njihovu lošu ulogu i izdaju vlastite domovine, tako da su hrvatskoj javnosti 

nametnuli govor o Drugom svjetskom ratu, odnosno o Nezavisnoj Državi 

Hrvatskoj, o kojoj još uviek na tragu komunističke i velikosrbske politike govore 

kao o oličenju svega zla na ovome Svietu. Na to su nažalost pristali hrvatska 

Predsjednica, predsjednik Vlade Andrej Plenković i drugi političari, pa svima 

nama nameću sliku vlastite prošlosti i sadašnjosti prema želji i ukusu naših 

neprijatelja. Nevjerojatno, ali istinito! Na žalost! 

 Već više puta izrečena istina iz usta akademika Josipa Pečarića, dolazi na 

vidjelo i u svezi s ovim pozdravom, a to je, da se međusobno pomiruju djeca 

partizana i komunista iz svih stranaka, a na štetu hrvatskoga ponosa i hrvatskih 

vriednosti. 

 U ovom predstavljanju svakako je potrebno iztaknuti pismo, koje je 

akademik Pečarić poslao veleposlaniku Sjedinjenih Američkih Država Robertu 

Kohorstu, koji je bio izrazio zadovoljstvo, što je predsjednica Grabar-Kitarović 

promienila svoje mišljenje glede pozdrava “Za Dom spremni” (str. 42-43). Nije 

uobće bitno, je li to stari ili novi, ustaški ili braniteljski, hrvatski ili bilo kakav 

drugi pozdrav, nego je bitno to, da su s tim pozdravom hrvatski branitelji, među 

kojima osobito hosovci, ginuli za svoju državu Hrvatsku u doba Hrvatskog 

obranbeno-osloboditeljskoga rata, upravo onako kako su hrvatski branitelji ginuli 

za svoju državu Hrvatsku u doba Drugoga svjetskoga rata. Dovoljno se sjetiti 

branitelja Odžaka iz svibnja godine 1945.! A ginuli su u ovom novom ratu, među 

inim, i stoga što su Sjedinjene Američke Države dale zeleno svjetlo za 

velikosrbski fašistički napad na Hrvatsku. Sada sjedinjeno-američko-državni 

veleposlanik nas podučava, kako “postoje izrazi kojima nema mjesta u modernom 

družtvu” i pod tim izrazom misli upravo na domoljubni pozdrav “Za Dom 

spremni”. Takva izopačenost i ćudoredna nakaradnost može proći samo kod ljudi 

bez obraza i časti! Osvajačke sile inače ne drže ništa do časti i do međunarodnoga 

pravnoga poredka. 

 Vriedno je iztaknuti i otvoreno pismo predsjednika HSP-a Karla 

Starčevića i predsjednika Glavnoga stana HSP-a Nikice Augustinovića, koji pišu 

predsjednici: “Vi ste 16. II. 2019. pljunuli na veliki dio onih koje predstavljate. 
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Prije svih, na sve žrtve Domovinskog rata, kako na poginule branitelje – 

pripadnike HOS-a – koji su položili svoje živote ZA DOM SPREMNI, tako i na 

civilne žrtve srbočetničke agresije. Pljunuli ste na žrtve mladića, koji su poginuli 

za hrvatsku Državu s oznakom ZA DOM SPREMNI. Pljunuli ste na sve roditelje, 

koji su ostali bez sinova i kćeri, koji su bili ZA DOM SPREMNI. Pljunuli ste u 

lice većini hrvatskog naroda.” (str. 44). 

 Divnu pouku dao je svojim pismom veleposlaniku Kohorstu Anto Đapić 

(str. 46-49), o suverenosti, o vriednostima hrvatskoga naroda i o uljudnom 

ponašanju stranih veleposlanika, pa bili oni predstavnici vodećih svjetskih sila. 

Vriedno ga je pročitati! 

 Dakle, knjiga koja je pred nama jest zbirka raznih članaka ponajprije 

njezinoga sročitelja akademika Pečarića, a onda i mnogih sudobnika, koji su 

reagirali na prestrojavanje predsjednice Grabar-Kitarović iz domoljubnog tabora 

u bezlični globalistički tabor, odričući se pozdrava “Za Dom spremni”, kao i na 

izjavu sjedinjeno-američko-državnog veleposlanika Kohorsta glede toga 

prestrojavanja, a na kraju je i reakcija na smušeno vrludanje glede toga pozdrava 

hrvatskoga povjestničara dr. zn. Marija Jareba. 

 Svejedno je, je li “Za Dom spremni” stari ili jako stari pozdrav, ili uobće  

nije stari, važno je da je on naš, sadašnji – sudobni pozdrav, da je to pozdrav iz 

Hrvatskog obranbeno-oslobodilačkoga rata. Poviestnost ostaje u poviesti, u 

prošlosti, a sudobnost živi u sadašnjosti! 

 Osvajački narodi ili njihovi političari ne vole narode i pojedince koji su 

spremni braniti svoj dom i svoju domovinu i pod cienu života, jer im time 

onemogućuju njihov prodor u tuđe dvorište, u tuđi dom. Stoga je razumljivo da 

veleposlaniku svjetske slile nije simpatičan taj domovinski pozdrav u hrvatskom 

narodu, premda ga u svom narodu vjerojatno podržava. No, nije razumljivo da se 

tog pozdrava odriču vodeći ljudi u vlastitom narodu. Zapravo, razumljivo je, kad 

znamo zbog čega to čine; razumljivo je, ali je biedno i izdajnički. 

 U samom hrvatskom narodu postoje pojedinci, koji služe tuđim 

probitcima ili pak zbog ideoložkih razloga mrze vlastiti narod, kojemu nepotrebno 

nameću okostnice, da se njima mjesecima i godinama bavimo, kako bi zamračili 

neku svoju nečastnu i sebičnu djelatnost. U ovoj knjizi navedeno je nekoliko 

osoba, koje pokazujući svoju odbojnost prema pozdravu “Za Dom spremni”, 

nieču patriotizam iliti domoljublje. Budući da nije normalno biti protivnik 

vlastitoga naroda, potrebno je iztražiti pozadinu tih ljudi, potrebno je odkriti 

uzroke toj izvrnutosti. Ova nam knjiga daje u tom smislu barem neke naznake. 

Tako za saborskoga zastupnika dr. zn. Milorada Pupovca saznajemo da je 

predsjednik stranke, koju je osnovao ratni zločinac; predsjednik Vlade RH mr. zn. 

Andrej Plenković protivno volji hrvatskoga naroda, očitovanoj na izborima, 

sastavio je Hrvatsku Vladu; predsjednica Kolinda Grabar-Kitarović oblikovala je 

svoj vriednostni sustav na sustavu svojih partizanskih ‘none’ i ‘nonice’; pučka 

pravobraniteljica Lora Vidović nezakonitim je putom došla na tu javnu službu; 

filmaš Hrvoje Hribar financira filmove u službi velikosrbske pomičbe; 

gradonačelnik Boris Miletić podpuno se izgubio u narodnostnom vriednostnom 

sustavu do razine mazohizma; dr. zn. Ognjen Kraus, premda genetički potomak 
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meni dragoga židovskog naroda, po svom je opredjeljenju politički velikosrbin, 

što mu je namro otac, koji je bio komunistički progonitelj; dr. zn. Hrvoje Klasić, 

sveučilištni predavač, koji se sramoti svakim svojim javnim nastupom, pokazujući 

nerazumievanje hrvatske stvarnosti u prošlosti i sadašnjosti. Dakle, svi navedeni 

ljudi, protivnici pozdrava “Za Dom spremni”, imaju, kako to narod kaže, nekog 

putra na glavi, koji ih ograničava u zdravorazumskom promišljanju i djelovanju. 

 Unatoč njima i nasuprot njima u hrvatskom narodu ima množtvo 

domoljuba, koji su na primjeru pozdrava “Za Dom spremni” pokazali izpravno 

opredjeljenje i spremnost, da se bore za istinu i za svoj hrvatski narod. U ovoj 

knjizi, uz samoga sročitelja Pečarića, prepoznao sam četrdeset i tri hrvatska 

uglednika, znanstvenika i domoljuba, koji su stali u obranu tog pozdrava i slobode 

njegove upotrebe. To su (navedimo ih iz poštovanja i zahvalnosti): Miro Banović, 

dr. zn. Sanja Bilač, Damir Borovčak, Velimir Bujanec, Joško Buljan, dr. zn. Jure 

Burić, Anto Đapić, Vlado Glavaš, dr. zn. Zlatko Hasanbegović, dr. zn. Andrija 

Hebrang, Hrvoje Hitrec, Zvonimir Hodak, Marcel Holjevac, Barbara Jonjić, dr. 

zn. Marko Jukić, dr. zn. Josip Jurčević, Damir Kalafatić, Davor Karačić, Tomislav 

Karamarko, Krešimir Kartel, Eva Kirchmayer-Bilić, Mate Knezović, mons. dr. 

zn. Vlado Košić, Pero Kovačević, Vjekoslav Krsnik, Ivica Marijačić, Stijepo 

Miović Kočan, Marko Perković Thompson, Gordana Sarkotić, dr. zn. Slobodan 

Lang, Marko Marković, dr. zn. Matko Marušić, Peđa Mišić, dr. zn. Ante Nazor, 

Mirela Pavić, dr. zn. Damir Pešorda, Mate Radeljić, dr. zn. Ivo Rendić-Miočević, 

Karlo Starčević, dr. zn. Josip Stjepandić, dr. zn. Ivica Šola, Rudi Tomić i Đuro 

Vidmarović. 

 Dok postoji jedan svjestan Hrvat, nema bojazni za zatiranjem hrvatstva, a 

ovdje ih je navedeno puno više. Pozdrav “Za Dom spremni” pokazatelj je, poput 

lakmus-papira, našega domoljublja. Svatko od nas prema tom pozdravu, odnosno 

prema domoljublju mora zauzeti svoje stajalište. Ja sam ga osobno izrekao već 

godine 2012., kada me je novinarka Andrea Černivec pitala: “Smatrate li da je ‘Za 

Dom, spremni’ neprihvatljiv pozdrav i jesu li opravdane intervencije policije? 

Svjedoci smo tomu gotovo svake godine u Čavoglavama, a bilo je slučajeva i u 

drugim hrvatskim gradovima, gdje su pojedinci uhićeni zbog ustaških 

ikonografija ili zbog pozdrava.” Na to sam joj odgovorio: 

 “Naš se hrvatski narod služi različitim liepim pozdravima, kršćanskim i 

domoljubnim. Pozdrav ‘Za dom spremni’ je jedan od ljepših pozdrava. Kao i drugi 

narodi, i mi Hrvati riečju ‘dom’ izražavamo cjelokupni sadržaj obiteljskog života, 

ali i svenarodnog, domovinskog života. Biti spreman za dom i domovinu žrtvovati 

se, boriti se, pa i poginuti, to je ono, što se ovim pozdravom izražava. Ako taj 

pozdrav nekomu smeta, onda mu smeta obitelj kao takva, kao i domovina 

hrvatskoga naroda. Takvi bi očito željeli, da nestane hrvatska obitelj i hrvatska 

domovina. No, to što neki politički krugovi u tom pozdravu vide prisjećanje na 

Nezavisnu Državu Hrvatsku, to je njihov problem, ali kojega bi se morali 

osloboditi. Zapravo radi se o tome, da nam je komunistička ideologija nametnula, 

da svu stvarnost moramo gledati s njezinih stajališta i njezinim naočalama, a to 

znači, da sve ono što nije komunističko, mora nestati, jer navodno je zločinačko, 

ustaško, nazadno … To je najočitiji primjer komunističke indoktrinacije. Zatiranje 
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tog pozdrava u novije se vrieme nastoji provoditi i sa stajališta svjetskoga 

globalizma i multinacionalnih poduzeća i trgovina, kojima nije u interesu, da 

postoje svjestni i rodoljubni narodi i da postoje obitelji, koje su štit i obrana od 

njihovih manipulacija. O kad bi svaki Hrvat i Hrvatica rado upotrebljavao taj 

pozdrav, ili barem po njegovoj poruci živio, tada bi i naše hrvatsko gospodarstvo 

procvjetalo, jer bismo kupovali i trošili domaće, a ne uvozne proizvode. Ovaj bi 

pozdrav trebali koristiti nadasve naši hrvatski političari, koji po svojoj političkoj 

dužnosti moraju promicati dobro hrvatskoga doma i domovine. U tom bi slučaju 

gledali, što je bolje za Hrvatsku, a ne za Europsku Uniju, tada bi u dvostranim 

odnosima s recimo Srbijom i Slovenijom gledali, što je bolje za Hrvatsku, a ne 

kako se njima svidjeti. Očito je, da živimo u vremenu nenarodnih vlasti, pa se ovaj 

pozdrav nikako ne uklapa u tu hrvatsku jadnu političku klimu, pa ga se nastoji 

ukloniti, pozivajući se opet na prošlost.” (Hrvatski list, br. 411, od 9.VIII.2012., 

str. 33). 

 Budimo ustrajni, pa ćemo nenarodnih vlasti dočekati opet narodnu vlast! 

Hvala na pozornosti! 

 
http://dragovoljac.com/index.php/razno/15725-liepi-domovinski-pozdrav 

 

 

  

http://dragovoljac.com/index.php/razno/15725-liepi-domovinski-pozdrav
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PREDSJEDNICA I 'LIAM SHI!' 
 

(Govor na predstavljanju Smeta im Thompson, HOS, ZDS,...) 

 

Dragoj Mireli Pavić, 

Njen pridragi akademik 

 
Zahvaljujem se svima što ste došli na prvo predstavljanje knjige 

PREDSJEDNICA I 'ZA DOM SPREMNI' i ponovljeno predstavljanje knjige 

MATEMATIKA, PJESME I NOGOMET, kao i HVIDRI Zagreb što je omogućila 

predstavljanje. Posebna zahvalnost i predstavljačima Stjepanu Razumu, Marku 

Ljubiću i Davorinu Karačiću, kao i Branku Hrkaču koji je napravio korice i za ove 

'nepodobne' knjige.  

Dvije su knjige pa sam predstavljanje nazvao Krivi su im Thompson, HOS, ZDS,... 

Ali nije ni to pomoglo. Ono o čemu se piše u tim knjigama, vjerojatno i sam autor, 

nisu odavno podobni pa predstavljanje ne najavljuju ni domoljubni portali. Koliko 

znam ovo predstavljanje su najavili portali dragovoljac.com i hrvatskonebo.org. 

Poznato je da su neke srpske i židovske organizacije tražile zabranu predstavljanja 

knjige Razotkrivena Jasenovačka laž, čiji smo autori dr. Razum i ja, ali izgleda da 

su neki hrvatski portali to shvatili kao poziv na zabranu predstavljanja svih mojih 

knjiga, pa se nisu proslavili ni s najavom nedavnog predstavljanja četvrte knjige 

o generalu Praljku. Ili samo nije dobro u predizbornim vremenima podsjećati na 

povezanost napada na Thompsona i Predsjedničinih izjava o ZDS.  

Srećom samocenzure nema u „Hrvatskom tjedniku, pa oni u današnjem broju 

donose najavu predstavljanja uz komentar: “Knjiga Predsjednica i ‘za dom 

spremni’ donijela je još jedan autorov polemički prikaz zloćudnog tumora (ili 

možda metastaze) u hrvatskoj društvenoj zbilji, koji bi se mogao podvesti pod 

jedan skupni pojam “protuhrvatska politika” ili točnije “veleizdajnička politika na 

štetu Hrvatske”, stoji među ostalim u predgovoru nove Pečarićeve knjige koji 

potpisuje Josip Stjepandić. 

A očekivao sam reagiranje na moj naziv predstavljanja tipa:  

Čemu takav naziv? Pa svima je jasno da njima smeta neovisna Hrvatska.  

Neovisna Hrvatska. Pa da, takva Hrvatska se uvijek nazivala i naziva se Ustaška 

Hrvatska. Možda je puno bolje ne davati prostor tako nečemu u vrijeme kada 

imamo Srpsku Hrvatsku na čelu s Pupovcem i Plenkovićem ili kako su nam to 

lijepo prikazali u Kaštelima: Plenković pleše kako Pupovac svira. 

Vjerovali smo da je Predsjednica RH bliža ideji suverene hrvatske države. Jasno 

vam je da je nedavno odricanje Predsjednice od 'Za Dom spremni' zapravo bilo 

odricanje od suverenizma i priklanjanje Plenkoviću koji pleše. Istina, po 

Plenkoviću je „HDZ glede suverenizma jači od bilo koje druge stranke u RH“. 

Možemo se i složiti s njim jer očito čovjek misli na srpsko-hrvatski suverenizam. 
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Bilo kako bilo, tj. je li se Predsjednica odrekla suverenizma ili se priklonila 

Plenkovićevom srpsko-hrvatskom suverenizmu u naslovu je moje knjige pa sam 

prvi poziv na ovo predstavljanje poslao njoj (26. 3. 2019.): 

Poštovana gđo Predsjednice RH,  

Pozivam Vas na predstavljanje mojih knjiga koje se odnose i na Vas. Naime prva 

je nastala povodom Vaših novih istupa o pozdravu Za Dom spremni. U drugoj 

ima tekstova oko uspjeha naših nogometaša, ali i o međunarodnoj matematičkoj 

konferenciji povodom mog 70.-og rođendana (bili ste neuspješno pozvani biti 

pokroviteljem), kada su kolege iz svijeta o meni govorili kao o “kralju 

nejednakosti”: 

KRIVI SU IM THOMPSON, HOS, ZDS… 

(...) 

S poštovanjem, 

dr.sc. Josip Pečarić 

Redoviti član HAZU 

izvanjski član DANU 

Naravno, nisam ni očekivao da će se Predsjednica odazvati pozivu.  

Zapravo ovo predstavljanje je u čast jedne druge dame. Vjerujem da ste svi vidjeli 

obavijest u Hrvatskom tjedniku prije dva tjedna: Potreseni smo i tužni 

VJERUJEMO U BOGA, U LIJEČNIKE I U NAŠU MIRELU, povodom teške 

bolesti njihove omiljene kolumnistice Mirele Pavić koja je petnaest godina pisala 

tjednu satiričnu kolumnu 'Plašikracija' i nije preskočila ni jedan jedini tjedan.  

Poslije Peticije ZDS ona je te svoje kolumne završavala sa ZDS na kineskom: 

LIAM SHI! Zato sam i ovaj govor naslovio prema naslovu prve knjige koju 

predstavljamo, ali na Mirelin način; PREDSJEDNICA I 'LIAM SHI!'. A i 

posvetio sam joj ga kao njen pridragi akademik, kako me je znala nazivati u tim 

svojim kolumnama. Tako je i nedavno (14. veljače 2019.) povodom ponude 

hrvatskog iseljenika, mog Bokelja Marka Franovića MILIJUN KUNA onome tko 

'opovrgne rezultate istraživanja Leljaka, Vukića, Pečarića, Razuma, Jurčevića i 

drugih' o radnom logoru Jasenovac, Mirela napisala:: 

Da se Irinej smiri i 'usredotoči', mala bi mu ponudila i onizi milijun ustašića 

nagrade što ih je vrlo pametno ponudija naš iseljenik onome ko konačno iskopa 

kosti i dokaže kakvo je stanje pod 'cvetkom zanovetkom'. Pitan se bi li ih u halju 

spremija, ih! Kad već ne more pročitat g. Vukić, ni prof. Razum, ni pridragi 

akademik. A ko će t'lika slova čitat, majketi. 

Danas mi javljaju iz Hrvatskog tjednika: 

Zadnja informacija je da ide nabolje... budna... bez cijevi u ustima... pod 

medikamentima... doktori su zadovoljni, ako se ovako nastavi mogla bi put 

zadarske bolnice pa na terapiju u Krapinske Toplice... 

mi zaista vjerujemo da će sve biti dobro uz Božju pomoć. 

Vjerujemo i svi mi! 

Na neki način ovo predstavljanje je najavio Zvonimir Hodak u ovotjednoj kolumni 

komentirajući pisanje Jurice Pavičića: 

Naslov njegovih "Vijesti iz Liliputa" je pomalo ofucan. Naslov članka je 

"Sveučilište za fake news". Kaže drug komesar Jure: "U normalnim okolnostima, 
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sveučilište bi trebalo biti institucija koja će ljudima objasniti da zemlja ipak nije 

ravna, da je cijepljenje civilizacijska dobrobit, a da ZDS nije postojao do 1941.g.  

Po onoj poznatoj LAŽ JE NAJVIŠE POMOGLA SRBIMA U POVIJESTI eto 

doznajemo da ni ZDS nije postojao prije 1941. Zapravo dirljivo je vidjeti kako 

Pavičić u praksi provodi naputak koji je Plenković dao svojoj poznatoj komisiji: 

"Hrvatska mora tražiti konsenzus i odrediti se prema pitanju prošlosti, totalitarnih 

režima 20. stoljeća, jasno osuditi režim između 1941. i 1945 godine, dakle ustaški 

režim tijekom kojeg su počinjeni brojni zločini, ali isto tako na trezven način 

analizirati sve ono što se dogodilo nakon 1945. godine". 

https://www.slobodnadalmacija.hr/novosti/hrvatska/clanak/id/465470/plenkovic-

povjerenstvo-za-suocavanje-s-prosloscu-krajem-veljace-trebamo-osuditi-ustaski-

rezim-i-analizirati-sto-se-dogaalo-nakon-1945 

Komisija je poslušala srpsko-hrvatsku vlast. Simbol s kojim je branjen Vukovar 

je nepodoban, a simboli pod koji je rušen je podoban.   

U knjizi je dan i početak moje polemike oko ZDS iz 1932.godine. Međutim, vama 

će sigurno biti zanimljivije vidjeti kako je to dalje komentirao Hodak: 

„No, Sveučilište u Zagrebu aktivno je sudjelovalo u fabrikaciji političke, 

strukovne, historiografske i meritokratske laži. Počasni doktorat Milanu Bandiću 

nastavak je tog smjera". Kad bi se našem partizanu Juri barem jednom omaklo da 

napiše nešto što nije tako izrazito obojeno kričavom, drečećom crvenom bojom. 

On naravno spada u prvi ešalon ofucanih, umornih i depresivnih boraca protiv 

ZDS. Moramo ga shvatiti, ali ne i žaliti. Čovjek se sizifovski bori protiv nečega 

što je u ovoj zemlji već davno pobijedilo. Pozdrav je to kojim se grmjelo na 

Kninskoj tvrđavi 5. kolovoza ljeta Gospodnjeg 1995.g. Jure ne može iz glave 

otjerati staru, žilavu pticu KOS. Ona kljuca li kljuca. 

Pred par tjedana objavio sam faksimil dopisa dvojice domobrana koji žive u SAD-

u. Da se ne ponavljam, pismo završava sa ZDS, a pismo je s početka 1936.g. U 

vrijeme dok se tek spremao pakt između Staljina i Hitlera (koji je potpisan 1939.g. 

u Moskvi). Tada su Pavelićevi izgledi da ga Musolini instalira u Zagrebu bili isto 

tako realni koliko je realan progon ZDS iz memorije i vokabulara onih koji su ovu 

Hrvatsku izborili u Domovinskom ratu. Pet godina prije nego je Slavko Kvaternik 

proglasio NDH,  hrvatski domobrani su pozdravljali našoj orijuni mrskim ZDS. U 

nečem se moram, iako teška srca, složiti s komesarom Jurom: "Sveučilište u 

Zagrebu aktivno je sudjelovalo u fabrikaciji političke, strukovne, historiografske 

i meritokratske laži". Pa naravno Jure, to je sveučilište dalo počasni doktorat 

bravaru ili šloseru Brozu, ratnom zločincu sa 570.000 ubijenih na duši. Sjetite se 

Milana Kangrge i njegovog prijatelja "filozofa" Vojislava Šešelja koji je devet 

godina bio član Hrvatskog filozofskog društva zajedno s Gajom Petrovićem, 

Žarkom Puhovskim, Rudijem Supekom… 

Te historiografske laži i danas se bez skrupula plasiraju. Što drugo rade 

"istoričari" poput  Klasića, Jakovine, Markovine, Perice, Goldsteina....“ 

https://direktno.hr/kolumne/tko-ce-ove-godine-dobiti-nobelovu-nagradu-

mirotvorstvog-hrvatska-radnicka-klasa-151506/ 

 Slično Hodaku i Franoviću Josip Horvat piše(„Neprihvatljiv je napad dr. Jareba 

na akademika Pečarića“, Hrvatski tjednik, 28. ožujka 2019.): 

https://www.slobodnadalmacija.hr/novosti/hrvatska/clanak/id/465470/plenkovic-povjerenstvo-za-suocavanje-s-prosloscu-krajem-veljace-trebamo-osuditi-ustaski-rezim-i-analizirati-sto-se-dogaalo-nakon-1945
https://www.slobodnadalmacija.hr/novosti/hrvatska/clanak/id/465470/plenkovic-povjerenstvo-za-suocavanje-s-prosloscu-krajem-veljace-trebamo-osuditi-ustaski-rezim-i-analizirati-sto-se-dogaalo-nakon-1945
https://www.slobodnadalmacija.hr/novosti/hrvatska/clanak/id/465470/plenkovic-povjerenstvo-za-suocavanje-s-prosloscu-krajem-veljace-trebamo-osuditi-ustaski-rezim-i-analizirati-sto-se-dogaalo-nakon-1945
https://direktno.hr/kolumne/tko-ce-ove-godine-dobiti-nobelovu-nagradu-mirotvorstvog-hrvatska-radnicka-klasa-151506/
https://direktno.hr/kolumne/tko-ce-ove-godine-dobiti-nobelovu-nagradu-mirotvorstvog-hrvatska-radnicka-klasa-151506/
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Dragi domoljubi, ne možemo se osloniti samo na „povjesničare po struci“. Nama 

Hrvatima potrebni su gospoda Pečarić, Razum, Vukić, Leljak, Jurčević i drugi 

vrijedni ljudi. Ne dajmo se obeshrabriti, idemo dalje do istine. 

Ali zaboravimo i to da je ZDS bio poznat i kao domobranski pozdrav tridesetih 

godina prošlog stoljeća i da je nastao kao antifašistički pozdrav. Neka su u pravu 

Plenković, Pupovac, Pavičić. Doista je ZDS bio ustaški pozdrav prve godine 

uspostave NDH. Svo vrijeme je i tada bio domoljubni pozdrav prihvaćen od 

naroda o čemu piše i 95.-o godišnji Lojzo Buturac („U pravu je matematičar, a ne 

povjesničar, budimo kao i do sada – za dom spremni“, Hrvatski tjednik, 28. ožujka 

2019.): 

A evo ponekih sjećanja i iz ratnih godina, iz vremena NDH. Među nama 

ondašnjim ratnim požeškim gimnazijalcima bio je uobičajen naš hrvatski 

rodoljubni pozdrav „Za dom spremni“. Ali smo pravili veliku razliku između 

vojnoga ili nekoga službenog pozdrava „Za poglavnika i dom spremni“. Među 

nama gimnazijalcima bio je i pokoji pravoslavac, pa i jedan Židov, Branko 

Horvat, pa smo se svi pozdravljali našim rodoljubnim pozdravom ZDS. Šteta je 

što mi kolega Branko nije više živ pa da potvrdi ovu istinu. 

http://dragovoljac.com/index.php/razno/15665-u-pravu-je-matematicar-a-ne-

povjesnicar-budimo-kao-i-do-sada-za-dom-spremni 

Njihov 'dokaz' da se radi o ustaškom pozdravu je to što se koristio i u državnim 

dokumentima ND Hrvatske. Koristila se i kuna, pjevala himna. Domoljubni 

Hrvati se takvim 'argumentima' obično rugaju. Pa i u navedenom tekstu naša 

Mirela naziva njima omiljene kune ustašicama. A zapravo ti njihovi 'argumenti' 

su zapravo samo potvrda da im je svaka neovisna hrvatska država ustaška država, 

pa, umjesto da se u vrijeme ND Hrvatske bili protiv režima, oni su bili protiv 

hrvatske države. Zato im je i ova danas bila – ili još uvijek jest – Tuđmanova 

ustaška država. Svugdje vide ustaše samo da država uistinu ne bi bila hrvatska 

država! 

Na kraju spomenimo i da su u obje knjige dani tekstovi o Vatrenima i Thompsonu. 

Vjerojatno nije zgodno podsjećati Hrvate koliko je Vatrenima značio Thompson 

i koliki je strah bio u Vlastima od njegovog ZDS u trenutcima kada se cijeli svijet 

divio hrvatskom narodu zbog njegova ponosa i ljubavi prema svojoj domovini 

(naslov u novoj knjizi je: JE LI THOMPSON ISKOMPLEKSIRAO 

PLENKOVIĆA?). 

HVALA! 

 

Josip Pečarić 

 

http://dragovoljac.com/index.php/razno/15727-predsjednica-i-liam-shi 

 

  

http://dragovoljac.com/index.php/razno/15665-u-pravu-je-matematicar-a-ne-povjesnicar-budimo-kao-i-do-sada-za-dom-spremni
http://dragovoljac.com/index.php/razno/15665-u-pravu-je-matematicar-a-ne-povjesnicar-budimo-kao-i-do-sada-za-dom-spremni
http://dragovoljac.com/index.php/razno/15727-predsjednica-i-liam-shi
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THOMPSON JE PROBLEM I U CRNOJ GORI 

 
Pita me jedna moja Kotorka znam li nešto o sukobu u Hrvatskoj građanskoj 

inicijativi. Baš mi je prijatelj iz Boke poslao tekst iz crnogorskih novina „Vijesti“ 

Ambasador Hrvatske podržao smjenu predsjednice HGI?  

https://www.vijesti.me/vijesti/politika/ambasador-hrvatske-podrzao-smjenu-

predsjednice-hgi  

Kotorki sam prvo prepričao prvi dio teksta:  

Sukob u vrhu Hrvatske građanske inicijative (HGI), koji je rezultirao 

izglasavanjem nepovjerenja predsjednici Mariji Vučinović, tinja duže vrijeme, a 

u njegovo rješavanje uključio se i ambasador Hrvatske u Crnoj Gori Veselko 

Grubišić, saznaju “Vijesti”.  

Središnji odbor HGI izglasao je nepovjerenje Vučinović, a član predsjedništva 

Josip Gržetić izabran je za vršioca dužnosti predsjednika do vanrednog Sabora 

stranke.  

Sagovornik “Vijesti”, koji je želio da ostane anoniman, tvrdi da je Vučinovićeva 

zahladila odnose sa hrvatskim diplomatom u Crnoj Gori. Grubišić slovi za bliskog 

poslaniku HGI Adrijanu Vuksanoviću i članu Predsjedništva HGI i predsjedniku 

Hrvatskog nacionalnog vijeća Zvonimiru Dekoviću. Ambasador se često može 

vidjeti sa njima u zvaničnim i privatnim skupovima u Crnoj Gori i u Hrvatskoj.  

Kotorka će meni:  

Pa kome će se Veleposlanik biti blizak ako ne njima!  

I podsjetila me je kako me je ranije upozoravala na neke konzule iz Hrvatskog 

konzulata u Kotoru koji su se najmanje družili s Hrvatima.  

Nisam htio dodavati ulje na vatru pa nisam ni spomenuo slijedeći dio tog teksta u 

kome se da iščitati nerazuman odnos gđe Vučinović prema Crkvi:  

Sukob Vučinovićke i njena dva najbliža bio je primjetan po hladnom odnosu na 

svečanosti povodom Tripundana u Kotoru, a tadašnja predsjednica je odbila 

poziv za zajednički ručak sa njima i drugim gostima vjerske proslave u 

organizaciji Kotorske biskupije.  

Meni je mnogo zanimljiviji dio zbog kojega sam i dobio taj tekst:  

Sagovornik “Vijesti” iz vrha HGI podsjeća i na to da su politički stavovi Dekovića 

i Vuksanovića mnogo radikalniji od onih koje je baštinila Vučinović. On tvrdi da 

je to igralo ulogu u dobijanju podrške predstavnika zvaničnog Zagreba u Crnoj 

Gori.  

“Postoje indicije da je Dekoviću i Vuksanoviću smetala pretjerano građanska 

orijentacija Vučinovićeve. Njih dvojica su mnogo desnije - poslanik je veliki 

ljubitelj lika i djela pjevača Marka Perkovića Tomsona, a Deković je 

svojevremeno dovodio u Tivat kontroverznog Josipa Pečarića koji kaže da 

pozdrav “Za dom spremni” nije problematičan, kako bi dao javnu podršku HGI”, 

navodi sagovornik “Vijesti”.  

Thompson uvijek i svuda. Zabavno zar ne? Mene povezuju sa ZDS zbog Peticije 

ZDS kojom smo svojevremeno branili Thompsona i „Bojnu Čavoglave“ koja 

počinje sa ZDS. Thompsona su vlasti u RH i tužili zbog toga – i izgubili spor!  
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O tome sam napisao tri knjige. Ovih dana sam dobio komentar jedne čitateljice 

koja je pročitala knjigu „Thompson: Pjesmom za Hrvatsku“:  

Štovani gospodine akademiče,  

Uistinu sam uživala ovih mjesec dana čitajući Vašu knjigu. Briljantan ste, 

izvanredan, a mogu slobodno reći i genijalan kroničar vremena, koje nam na 

žalost nikako ne ide u prilog. Željela bih pročitati knjigu koju ste mi preporučili u 

e-mailu od 2. siječnja 2019. godine, a to je MATEMATIKA, PJESME I 

NOGOMET.  

Vjerujem kako je u Hrvatskoj mnogima poznata moja tvrdnja kako Srbi dijele 

Hrvate na Ustaše i Srpske sluge i kako ja ne volim biti sluga.  

O onima koji to vole piše glavni urednik “Hrvatskog tjednika“ (7. veljače 2019.):  

Oni koji su u Hrvatskoj protiv pozdrava Za dom spremni u službi su velikosrpske 

politike koja njegovom kletvom želi osporiti legalnost Domovinskog rata i obrane 

Vukovara.  

A i oni sami to priznaju kao dr. Ivica Maštruko u Slobodnoj Dalmaciji:  

Nije točno da našu zemlju percepiraju kao ustašku, već ona to i jest, to je 

činjenica.  

Zapravo mi je posebno bilo drago to što „Vijesti“ spominju ZDS jer to nije prvi 

put da „Vijesti“ piša o meni i ZDS. Raspisali su se i prije tri godine kada su me 

Deković, Vuksanović i Vučinović dočekali u Tivtu neposredno poslije mog izbora 

za Izvanjskog člana Dukljanske akademije nauka i umjetnosti. I prirodno je da 

sam dao potporu jedinoj hrvatskoj stranci tamo.  

Ali Vijestima to nije bilo prirodno, kao što im nije ni to da se hrvatski veleposlanik 

u Crnoj Gori druži s najvišim predstavnicima Hrvata u toj zemlji.  

Optužili su ih da su oni zbog toga ustaše i „ustaše“ dobiše mnogo manje glasova 

od očekivanih.  

Vjerovali ili ne – samo su potvrdili jednu moju šaljivu priču o mojim Hrvatima iz 

Boke. Naime u njoj ih uspoređujem s Hercegovcima:  

Kada Hrvatu Boke kotorske netko kaže da je Ustaša, onda od njega prvo pobjegnu 

svi Hrvati! A kad Hercegovcu netko kaže da je Ustaša – ima besplatno piće do 

kraja života.  

U knjizi J. Pečarić, J. Stjepandić, Ništa se još promijenilo nije, Zagreb, 2017. dan 

je moj odgovor koji „Vijesti” nisu objavili (str. 87-92): „Za dom spremni” itekako 

smeta poraženima u Domovinskom ratu i srpskim slugama u RH.  

I dok su Hrvati na izborima u Crnoj Gori bježali od „ustaša“, crnogorski 

predsjednik P.E.N-a mi je napisao (dano u mom pismu uredniku tih novina, u 

knjizi str. 150-156):  

Dragi Josipe,  

Čitam jutros tvoj tekst kojeg si napisao kao reagovanje na brljotine objavljene u 

crnogorskom tabloidu. Žao mi je što te toliko iritiraju čaršijska ogovaranja, da ne 

kažem nešto gore, u provincijskim novinama. Nekad su to bile prave novine, sa 

ozbiljnim novinarima i piscima. Kažem nekad… Najviše bi trebalo da se ja 

uzbuđujem zbog gluposti kojima su popunili dvije strane svojih nesrećnih novina. 

Ali mene to zabavlja, i nije mi ni na kraj pameti da se uvaljujem u njihov glib… 
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To nije trebalo ni tebi. Tvoje vrijeme je mnogo dragocjenije… Dobro nam došao 

u DANU.  

Čujem da su ove prljavštine diktirane sa drugog mjesta. . I od pisca, koji više 

nema ništa vrijedno u svojoj mrčenoj glavi. Ali o tome kad se vidimo.  

jadnu stvarnost, i da im reagovanjem povećavam tiraž…  

Ja iz svoje kože ne mogu, pa sam im se u tom pismu Glavnom uredniku i narugao:  

Posebno je priglupo da i pored mog (kod Vas neobjavljenog) odgovora ponavljate 

tvrdnju o pozdravu ZA DOM SPREMNI.  

Naime, pozdrav je bio u zakonu o HOS-u koje su bile legitimne postrojbe Hrvatske 

vojske koje su zaustavile Srpsko-Crnogorsku agresiju na Hrvatsku i pobijedili u 

tom ratu. Zaustavili? Pa HOS-ovci su bili strah i trepet agresora, pa je doista 

smiješno da neke novine u Crnoj Gori koja je bila agressor na Hrvatsku 

proglašava njihov pozdrav ustaškim. To postaje i smješno kada znamo da su i 

Crnogorci napadali Dubrovnik i držali ga u okruženju, a iz opkoljenog grada 

stigao je poziv za pomoć Glavnom stožeru HV:  

“Molimo vas, ako nam ne možete poslati još HOS-ovaca, pošaljite nam 

njihove oznake jer se srpsko-crnogorski agresori panično boje kada vide 

znakove HOS-a na našim braniteljima!”  

Možda se time želite narugati sami sebi, na način kako se tijekom rata crnogorski 

“Monitor” rugao Srbima koji su slavili pobjedu i osvajanje Vukovara. Naime u 

“Monitoru” su itekako znali kakav je bio odnos snaga u vrijeme kada su Srbi 

pokazali svoju veliku hrabrost i usudili se napasti razoružanu Hrvatsku kojoj je 

VS UN-a zabranio i kupovinu oružja da bi se obranila. Valjda su u UN-u znali da 

Srpsko-Crnogorski agressor može pobijediti samo kada smo mi bez oružja. A ta 

priča o pozdravu Za dom spremi i oznakama HOS-u u Dubrovniku sve kaže, zar 

ne?  

https://kamenjar.com/pismo-glavnom-uredniku-vijesti-g-jovovicu/  

 

U „Vijestima“ su tada spomenuli kako imam tridesetak publicističkih knjiga, a 

posebno im je smetalo, kao i danas Srpskim Novostima one o Jasenovcu, a 

povodom predstavljanja nove knjige o Jasenovcu RAZOTKRIVENA 

JASENOVAČKA LAŽ (sa Stjepanom Razumom) u kojoj su dani tekstovi o toj 

temi iz prethodnih mojih knjiga, pa i o toj o kojoj Igor Vukić piše. Zato ću ovaj 

tekst završiti s tim tekstom Igora Vukića: 

Naslov:  Serijal KPK br.54 – O knjizi “Oba su pala” akademika Josipa 

Pečarića  

Datum:  Thu, 7 Feb 2019 20:17:49 +0100  

Šalje:  Stjepan Mazar  

 

Serijal KPK br.54 – O knjizi “Oba su pala” akademika Josipa Pečarića  

Serijal KPK – Korak Po Korak do istine o Jasenovcu  

IZVOR: Društvo za istraživanje trostrukog logora Jasenovac  

AUTOR: : Igor Vukić 

Stjepan Mažar – Koordinator KPK projekta  

Lili Benčik – Koordinatorica KPK projekta  
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O KNJIZI “OBA SU PALA” AKADEMIKA JOSIPA PEČARIĆA  

Objavio: Nada Landeka | Datum objave: 25/02/2016 |  

Datum objave: 25. veljače 2016./Piše: Igor Vukić 

 

Uzaludni pozivi na raspravu o povijesti  

Novu knjigu „Oba su pala“ akademika Josipa Pečarića može se opisati kao 

zbirku pisama, komentara, intervjua o različitim aktualnim temama i 

kontroverzama iz bliže i dalje prošlosti. Ima tu njegovih ocjena o izjavama i 

prijedlozima drugih ljudi, kao i ocjena drugih o njegovim inicijativama.  

A zajednički nazivnik svim prilozima u knjizi jest jedan snažan poziv na otvorenu 

raspravu o našoj povijesti i sadašnjosti. Poziv koji najčešće ostaje uzaludan, bez 

odjeka od onih kojima je upućen.  

Ima dosta ljudi koji vole i cijene akademika Pečarića i rado mu pišu kako bi ga 

podržali i pohvalili njegove tekstove. No rijetki su oni koji su spremni izaći mu na 

intelektualni megdan i staviti na procjenu svoje podatke i procjene. Valjda se boje 

njegova analitičkog, matematičkog uma.  

I to se više boje ovdje, u Hrvatskoj, gdje bi se o temama koje akademik otvara 

trebalo razgovarati, nego drugdje.  

Zato je paradoks da je najduža dijaloška forma u ovoj knjizi transkript razgovora 

s čovjekom iz – Beograda, Milanom Bulajićem, direktorom tzv. muzeja genocida. 

Transkript se proteže na pedesetak stranica. Riječ je o Radio-mostu, emisiji koju 

je emitirala Slobodna Europa.  

Od naših, vidjet ćete u knjizi, dobilo se samo nekoliko redaka elektronske poruke 

Tvrtka Jakovine, kao odgovor na kritike za površnost koju su mu uputili akademik 

Pečarić i njegov prijatelj, Josip Stjepandić.  

Uzgred, i to je od Jakovine puno. Sreo sam ga na jednom skupu, pristojno mu se 

predstavio i obratio prijedlogom da razgovaramo o logoru u Jasenovcu, o temi 

kojom se bavi naše Društvo za istraživanje trostrukog logora Jasenovac.  

Jakovina je prvo zbunjeno odgovorio da možemo o svemu razgovarati – samo ne 

o toj temi!  

Kad sam ga priupitao zašto tako govori i nije li upravo on pozvan da razgovara 

o tome jer se nalazi, kao predstavnik Ministarstva kulture u Savjetu Spomen 

područja u Jasenovcu, Jakovina je – doslovno – otrčao! Pobjegao!  

Na tom skupu se inače javno pohvalio kako predaje povijest i na jednom 

talijanskom sveučilištu, čini mi se, u Milanu. Možete misliti što njegovi studenti 

znaju i misle o Hrvatima i hrvatskoj povijesti.  

Iako, dakle, izbjegava izravan, kulturan razgovor, primjerice, u nekom 

akademskom ambijentu, na okruglom stolu ili u TV studiju, u Globusu od 19. 

veljače Tvrtko Jakovina osvrnuo se i na rad društva: „U Hrvatskoj ‘Društvo tri 

logora Jasenovac’ tvrdi da su ustaše ubile 15 ljudi. Takvi su danas na putu da uđu 

u maticu historiografije. Konačno, već su u Vinkovcima držali predavanje 

učenicima srednje škole“. 
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Ovdje je, doduše, pogriješio samo u brojci. Pokušava biti ironičan, umjesto da, 

kao što bi to učinio ozbiljan znanstvenik, pročita knjigu „Jasenovački logori-

istraživanja“ i osvrne se na nju argumentiranom kritikom.  

Pitanje je može li to Jakovina uopće napraviti. Uže stručno područje kojim se bavi 

nema veze s Drugim svjetskim ratom. Zašto se onda opće javlja? Kako to da baš 

njega hrvatske državne institucije imenuju u tijela kakvo je Savjet JUSP 

Jasenovac?  

Slično je bilo i s našim nastojanjima da razgovaramo s organizacijom koja se zove 

Documenta i hvali se da je centar za suočavanje s prošlošću.  

Ondje je čak i postojala neka slabašna volja za razgovorom. Razmijenili smo 

nekoliko elektronskih poruka pa nikako da dogovorimo sastanak. I opet je 

uslijedio osobni susret, ovaj put s Vesnom Teršelič, koja se ipak pokazala 

hrabrijom od Jakovine. Nije otrčala, samo je pocrvenjela kad smo joj rekli da 

odbijanjem razgovora gubi ionako tanku vjerodostojnost. Ali apel za razgovorom 

na kraju nije donio nikakva ploda.  

No da u hrvatskome društvu nije lako potaknuti ozbiljnu raspravu pokazao je i 

slučaj ministra Zlatka Hasanbegovića. Iako je riječ o zaista ozbiljnu znanstveniku 

i povjesničaru, što prepoznaje svatko tko je pročitao neku njegovu knjigu, kritičari 

su se na njega okomili hvatajući se na podatke izvučene iz konteksta, poigravajući 

se sa simbolikom, i ne udubljujući se u sadržaj onoga što pisao i govorio – i sada 

i ranije.  

Optimistima je izgledalo da nakon sastavljanja Vlade dolazi vrijeme kad će se o 

stvarima o kojima ministar govori moći razgovarati u ozbiljnom tonu, i da će one 

za koju godinu biti općeprihvaćene u javnosti. Ali možda će prije biti u pravu oni 

koji su se pribojavali da će rasprava biti stopirana i prije no što je počela.  

Ovih se dana u našim medijima piše kako treba prestati s raspravama o 

ustašama i partizanima, a da se treba okrenuti raspravama o ekonomiji.  

Eto kakvi smo, mi bismo radije raspravljali o ekonomiji, nego se njome bavili, 

odnosno, radili.  

Zapravo u hrvatskom društvu nema stvarne rasprave o ustašama i partizanima. 

Jer da ima, češće bi se čulo o domobranima, jednoj časnoj vojsci čiji je prikaz 

također još uvijek iskrivljen komunističkim povijesnim filtrom. O ustašama i 

partizanima, o Nezavisnoj Državi Hrvatskoj i neposrednom poraću piše se 

ozbiljnije tek u časopisu Vojna povijest te u knjigama koje izdaju primjerice 

povjesničari s Hrvatskog instituta za povijest, s Instituta Ivo Pilar. I te knjige 

uglavnom prolaze dosta tiho u javnosti, bez prikaza u središnjim medijima. Tu su 

i pojedini slobodni strijelci, publicisti, novinari… Neke od najboljih knjiga upravo 

o najkontroverznijim temama iz Drugog svjetskog rata, napisali su odvjetnici 

poput Ivana Gabelice ili Tomislava Jonjića, ili pak politolozi poput Ivana Kozlice.  

Stoga se ova knjiga akademika Pečarića može razumjeti kao pokušaj da se ipak, 

uza sve teškoće, otvoreno raspravlja o tim temama. Da im se pristupi bez straha i 

predrasuda. Bez diskvalifikacija odmah na početku razgovora.  

Ako samo ponekog čitatelja zainteresira za teme o kojima piše i potakne ga da 

čita dalje, da istražuje, da se informira…  

*   
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Povodom najnovije knjige o Jasenovcu i srpskim portalima je zanimljivo moje 

publicističko stvaralaštvo. Tako čitam i ovo:  

Njegovo publicističko stvaralaštvo sačinjeno je od niza nevjerovatnih djela, od 

kojih mnoge negiraju postojanje Holokausta i genocida kao takvog, a pisao je i 

nacionalističke pamflete sastavljene od otvorenih pisama “Za ponosnu 

Hrvatsku”, koje je posvetio osuđenim ratnim zločincima Dariu Kordiću, 

Slobodanu Praljku, Tuti Naletiliću i drugima.  

https://leutar.net/2019/01/18/skandalozna-knjiga-predstavljena-u-zagrebu-u-

jasenovcu-su-logorasi-umirali-prirodnom-smrcu-zbog-bolesti-i-bili-su-

uglavnom-hrvati/  

https://www.telegraf.rs/vesti/jugosfera/3025147-promocija-knjige-razotkrivena-

jasenovacka-laz-u-jasenovcu-umrlo-nesto-vise-od-1000-ljudi-najbrojniji-

logorasi-bili-hrvati  

https://informer.rs/vesti/balkan/416875/promovisana-ustaska-knjiga-lazi-

jasenovcu-ubijeno-hiljadu-ljudi-zrtve-uglavnom-hrvati-autor-studirao-beogradu-

voli-hitlera-veruje-zemlja-ravna  

Zanimljivo mi je da još nisu primijetili da smo dr. Međimorec i ja upravo tiskali i 

četvrtu knjigu o generalu Praljku.  

 

Akademik Josip Pečarić  

http://glasbrotnja.net/josip-pecaric-thompson-problem-crnoj-gori/ 

 

  

http://glasbrotnja.net/josip-pecaric-thompson-problem-crnoj-gori/
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PISMO 'RUSKOG' ZNANSTVENIKA MINISTRICI 

ZNANOSTI RH 
 

Poštovana Ministrice, 

Moram priznati da sam se iznenadio izostanku reagiranja na obavijest da su dva 

moja časopisa iz nejednakosti postali Q1 časopisi. Nisu reagirali ni Predsjednica 

RH, ni Predsjednik Vlade, ni Predsjednik Hrvatskog sabora, ali oni – u odnosu na 

Vas – i ne moraju znati što je to, mada bi im činjenica da je akademik Muić 

napisao da se radi o velikom uspjehu hrvatske matematike ipak trebalo nešto 

značiti. Uostalom Predsjednica želi postati i doktor znanosti. 

Međutim, danas sam dobio slijedeću čestitku od Predsjednika HAZUDD-a dr. sc. 

Josipa Stjepandića koji je ili glavni urednik ili u uredništvu niza međunarodnih 

znanstvenih časopisa: 

 

Hrvatska akademija znanosti i umjetnosti u dijaspori i domovini 

U POVODU 71. ROĐENDANA AKADEMIKA JOSIPA PEČARIĆA 

Josip Pečarić, redoviti član Hrvatske akademije znanosti i umjetnosti te dopisni 

član Dukljanske akademije nauka i umjetnosti, navršava 3. rujna 2018. 71 godinu 

života. To je njegova prva umirovljenička godina, nakon dugogodišnje, plodne 

profesorske karijere, tijekom koje je bio profesor matematike na Sveučilištu u 

Zagrebu. 

U proteklih 30 godina Pečarić je ostvario jedinstven znanstveni opus, koji ga 

svrstava u najproduktivnije znanstvenike u svijetu. Međunarodna baza podataka 

researchgate (https://www.researchgate.net/profile/Josip_Pecaric) vodi ga s 

ukupno 1.829 objavljena rada, a baza Scopus s ukupno 679 radova. Osnivač je i 

glavni urednik 3 matematička časopisa, koji se po općoj međunarodnoj 

klasifikaciji nalaze među 6 najboljih časopisa u sveukupnoj hrvatskoj znanosti. 

Dva od tih časopisa, za koja je u međuvremenu iz nerazumljivih razloga bila 

ukinuta potpora Republike Hrvatske, od ove se godine nalaze u najvišoj 

vrijednosnoj kategoriji (Q1). Njegov kolega Lars-Erik Persson nazvao ga je 

jednom zgodom kraljem nejednakosti. 

Akademik Pečarić također vrlo produktivan spisatelj polemičkih štiva s 

domoljubnom tematikom, od kojih je nastalo preko 50 knjiga. Naslovi knjiga 

dotiču se aktualnih tema poput Domovinskog rata, suda u Haagu, Jasenovca, 

Marka Perkovića Thompsona ili crvenog plemstva. Aktualna i nepresušna tema 

je pozdrav „Za Dom spremni“. 

Stalno podmetanje, diskriminacija prema članu obitelji, te svojevrsna 

jugokomunistička omerta dovelo je do toga da je akademik Pečarić umirovljenjem 

po sili zakona prekinuo svaku suradnju sa Sveučilištem u Zagrebu, te odbio 

https://l.facebook.com/l.php?u=https%3A%2F%2Fwww.researchgate.net%2Fprofile%2FJosip_Pecaric&h=AT14gQW0_w5kB4mLYKy5lJwgY5qOSxhp9D8Ke6nqEl4fz-FBUckIZxiRDcUrHyJdteTbWbArOG0eCjQnhRWDVNWo4-7tgE2MnloPKP5U7IO9b38A2e397ogoZ5Lu_C02C2CLtcL-fxUxwpewT9XgCaiTsqaXSU_YZBULvR35RqamHbNAcQI8jfeXwtUOppp-OUPXgzsq7Yupfl7wsq5sc1tzdXQJ6swN8EMLGtdCp-GjVzzqcT9-tQivt466MHuoi8TkECZth6faNxCHM_v3oQUzIq1dCu6_OkP_RprdRfOE6TDIBHuDqjvJurYRpv1usBQfu0doEnUwvfU3m94rXLdbpoktoDG2m_K2zmvRNXYeAp2ZeWOdnMXR70jB5qRlmpExWzQ0MKWyfaHRNKGQfjBC6GckOEfa7Lc4v5hV4rTEKuUs71ZA_U9I6BMFMNjyUR1mFyB_OfvEaH8JWUqaleoin-YQyT5AGk_iQiv6S9KZg8joGegwwhw2i-uyZIY6wl8R12btMYWpW6j0dsBFVMTy853nUkQtAU1TXoRyiO_dS3AbY_v_oiRqTKogIuHQ2vc-5YxAZFoxAEZYHqWatIvO2MdtdQDpiRzyU59053UPFl37Yl5HWMQmDMCeJ1n0EfEqhum2-FHrpAUU
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ponuđeno zvanje profesor emeritus. Zbog projekta na Sveučilištu u Moskvi, 

vodeća znanstvena baza Scopus trenutačno ga vodi kao ruskog znanstvenika. 

Tako je usred Europske unije postao moderni disident. 

U povodu rođendana akademiku Josipu Pečariću želimo puno sreće i zdravlja u 

nadolazećem razdoblju. 

Dr. Josip Stjepandić 

Predsjednik Hrvatske akademije znanosti i umjetnosti u dijaspori i domovini 

(HAZUDD) 

 

https://www.facebook.com/309610759965797/photos/a.322523735341166/3720

92783717594/?type=3&theater 

Tri portala su prenijeli ovu čestitku, ali bez ove slike sa Scopusa o mojih 678 

radova, i h-indexu 28 za RUDN : 

https://hrvatskonebo.org/2019/09/03/u-povodu-71-rodendana-akademika-josipa-

pecarica/ 

http://dragovoljac.com/index.php/razno/17899-u-povodu-71-rodendana-

akademika-josipa-pecarica 

https://kamenjar.com/u-povodu-71-rodendana-akademika-josipa-pecarica/  

 

A zapravo je to najznačajnije u svemu tome, jer pokazuje kako me doista na 

Scopusu svrstavaju u ruske znanstvenike. Sve što sam radio kao profesor i na 

Zagrebačkom sveučilištu sada se tamo pripisuje sveučilištu u Moskvi RUDN. 

Očito je to zato što se od umirovljenja ispod mojih radova, a morate priznati da ih 

i dalje nema malo, piše samo adresa tog ruskog sveučilišta. 

Kao što znate tražio sam da mi se omogući pred odlazak u mirovinu prelazak na 

neko drugo sveučilište, jer nisam htio biti profesor emeritus na sveučilištu na 

kome za rektora biraju takvog čovjeka kao što je sadašnji rektor, bez obzira hoće 

li on od oca Predsjednika Vlade napraviti profesora emeritusa  ili ne. Odgovor od 

https://www.facebook.com/309610759965797/photos/a.322523735341166/372092783717594/?type=3&theater
https://www.facebook.com/309610759965797/photos/a.322523735341166/372092783717594/?type=3&theater
https://hrvatskonebo.org/2019/09/03/u-povodu-71-rodendana-akademika-josipa-pecarica/
https://hrvatskonebo.org/2019/09/03/u-povodu-71-rodendana-akademika-josipa-pecarica/
https://www.facebook.com/309610759965797/photos/a.322523735341166/372092783717594/?type=3&eid=ARDErSPb7aZjx3cmsr6Rb2cxL-4azmfOrmXzcGCijWQ1tLIUbi5cD8sWb304GCPj7aUjZm1xkNlw_qpV&__xts__%5B0%5D=68.ARDlIo8gP-w0dCF5qPsWJL4_YeR8hMWFgfdxrXOpmnq-pMVAYKxlh1k2x36RAaxogALuSfd8v6ipFfgeUVnUuFbj3vJ5IviDofkQATw8ggNfNcIODC0SEuBcKFREVmsahTsZXzQB1TbNtw5lzb7xVZL5nQV26Sz9O1Bdx15cVHzgF1sxvIAUtMgtHd2FgQ3RBX94MuYWZ3edn_p9JQOumBqqnXztssFqbk5gpaGjmI7lWmlen0IIPZABvywsvTIMnfDnv6mjpi_JapaGB-Vu4_riAZS0Ber7tzfwdyuKQOC99lIyXdo5GNEb81QjxOUC5APYeEjYcYyfNtCkp3PDX6s&__tn__=EHH-R
http://dragovoljac.com/index.php/razno/17899-u-povodu-71-rodendana-akademika-josipa-pecarica
http://dragovoljac.com/index.php/razno/17899-u-povodu-71-rodendana-akademika-josipa-pecarica
https://kamenjar.com/u-povodu-71-rodendana-akademika-josipa-pecarica/
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Vas nisam dobio! Pri tome sam mislio samo na radove koje bih imao kao 

umirovljenik, a nije mi padalo na pamet ovo kako Scopus automatski pripisuje sve 

što je netko u životu radio sveučilištu i državi koju imaš sada. 

Ne znam jeste li Vi to znali ili ne, ali ne komentiranje činjenice da su dva moja 

časopisa iz nejednakosti postala Q1 časopisi sugerira da Vi to već znate, pa 

ruskom znanstveniku nema potrebe ništa odgovoriti na tu informaciju. 

Ipak, u pismu akademika Muića spominje se Profesor Elezović i izdavačka kuća 

„Element“. Nemam obavijesti da su oni dobili bilo što od Vas, ili od Predsjednice 

RH, Predsjednika Vlade ili Predsjednika Sabora. 

 

S poštovanjem, 

Akademik Josip Pečarić 
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ZAHVALA BISKUPU KOŠIĆU I MNOGIMA OD VAS 

 
Dragi Oče Biskupe, 

 

Zahvaljujem Vam se na čestitki povodom moga rođendana: 

 

Dragi Akademiče, 

Sretan Vam rođendan! Želim dobro zdravlje i Božji blagoslov u svemu! 

S poštovanjem 

+Vlado Košić 

PS. Na portalu narod.hr jutros vidim članak o Vama, drago mi je. no, jedan 

komentira da je Vaš rođendan danas, tj. 3.9., a ne jučer, kako oni pišu… Pozdrav! 

https://narod.hr/kultura/2-rujna-1948-prof-dr-josip-pecaric-akademik-i-

najplodonosniji-znastvenik-koji-je-nepozeljan-politicko-kulturnom-lobiju-zbog-

domoljublja 

 

Zapravo nije nitko pogriješio oko moga rođendana. Službeno je to 2.9. i tako piše 

u mojim dokumentima. Međutim rođen sam 3.9. i u mojoj obitelji se oduvijek taj 

datum slavi kao moj rođendan. Ima mojih prijatelja koji to znaju i vjerojatno je 

tak kojega spominjete jedan od njih. 

Uostalom u čestitki dr. sc. Josipa Stjepandića, koji je napisao sjajni tekst o mom 

radu, i piše da je to 3.9. Zapravo zahvaljujući toj čestitci, koja je dana u tekstu  

PISMO 'RUSKOG' ZNANSTVENIKA MINISTRICI ZNANOSTI RH, doznao 

sam da sam po Scopusu ruski znanstvenik. Je li to ostvarenje želje hrvatskih 

političara? Naravno zahvaljujem i dr. Stjepandiću i portalima koji su prenijeli 

njegovu čestitku (kamenjar, hrvatsko nebo, dragovoljac). 

Portal narod.hr itekako zaslužuje moju zahvalnost za tekst čiji ste mi link Vi 

poslali. Već sam naslov puno kaže: 

2. RUJNA 1948. PROF. DR. JOSIP PEČARIĆ – AKADEMIK I 

NAJPLODONOSNIJI ZNASTVENIK KOJI JE NEPOŽELJAN POLITIČKO-

KULTURNOM LOBIJU ZBOG DOMOLJUBLJA! 

Već na početku izdvajaju slijedeće: 

Ono što je vrlo interesantno, osim što je najplodonosniji hrvatski znanstvenik sa 

1100 znanstvenih radova, dr. Josip Pečarić je vrlo plodonosan domoljubni pisac 

tema s povijesnim i političkim značenjem. Zbog svog izrazitog i intelektualnog 

domoljublja, dr. Pečarić postao je nepoželjan režimskim medijima i 

postkomunističkoj paraintelektualnoj zajednici koja je zadominirala hrvatskim 

kulturno-znanstvenim prostorom. 

Potom daju neke osnovne podatke iz mog životopisa, a na kraju navode skoro sve 

moje knjige, kako kažu „samo neka, u službenoj Hrvatskoj nepoželjna, političko-

povijesna djela dr. Pečarića. Tekst završava s lijepom čestitkom: 

Sretan rođendan, profesore, i hvala za sav rad, trud i ljubav za Hrvatsku! 

Hvala Uredništvu portala narod.hr. 

https://narod.hr/kultura/2-rujna-1948-prof-dr-josip-pecaric-akademik-i-najplodonosniji-znastvenik-koji-je-nepozeljan-politicko-kulturnom-lobiju-zbog-domoljublja
https://narod.hr/kultura/2-rujna-1948-prof-dr-josip-pecaric-akademik-i-najplodonosniji-znastvenik-koji-je-nepozeljan-politicko-kulturnom-lobiju-zbog-domoljublja
https://narod.hr/kultura/2-rujna-1948-prof-dr-josip-pecaric-akademik-i-najplodonosniji-znastvenik-koji-je-nepozeljan-politicko-kulturnom-lobiju-zbog-domoljublja
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Zapravo je istog dana objavljena kolumna Zvonimira Hodaka, koji na neki način 

objašnjava njihov naslov. 

Naime veliki hrvatski kolumnist Hodak piše:  

„Dr. Davor Pavuna, hrvatski fizičar svjetskog glasa, nazvao je to PPP ili prvi 

Pečarićev poučak. Naime, akademik je onako poprijeko, bez trulih kompromisa, 

podijelio Hrvate na ”ustaše” i ”srpske sluge”. Radikalno jer su tu upali mnogi koji 

to nisu zaslužili. Ali formula je provokativna i zaslužuje “brutalnu“ pažnju naše 

lijeve medijske falange. Slično je bilo i 1941. godine i 1991. godine. Još jedan 

dokaz da se povijest često pretvara u farsu.“ 

https://direktno.hr/kolumne/nekada-su-ovce-sluzile-platezno-sredstvo-danas-

sluze-ko-jamci-kredite-ili-glasaci-izborima-165849/ 

Spominje Hodak i Thompsona, zahvaljujem se i njemu i njegovoj obitelji na 

čestitki, i Vas.  

 

Zanimljivo je da i sam dr, Pavuna spominje PPP u svojoj čestitki: 

 

Sretan Ti I Blagoslovljen rođendan, dragi Joško! 

Čini se da $oro$ mediji pomalo ‘upijaju poruku PPP-a ! ... 

Tvoj 'Bokeljanin’,  

Davor Pavuna 

 

(Vjerojatno će Vas zanimati i intervju profesora Pavune: 

http://glasbrotnja.net/davor-pavuna-zagrmio-me-hrvatskoj-pitaju-dokaz-koliko-

smo-izmanipulirani/) 

 

Na portalu narod.hr spominju i moja povijesna djela. 

Zato će Vas zanimati i čestitka jednog od značajnijih hrvatskih povjesničara: 

 

Dragi Josipe, 

vjerojatno sam među posljednjima koji Ti čestitaju rođendan. Ali, vjerujem da 

sam među onima koji to čine najiskrenije. Neka Te Bog čuva jer si ovom narodu 

veliki Njegov dar.  

Mir i dobro Tebi i svakom članu drage obitelji Pečarić 

Mato Artuković 

Brod, 2. rujna 2019. 

 

A o povijesti govori i Mladen Pavković: 

...ipak nas brine nešto drugo, a to je – hrvatska šutnja, osobito tzv. hrvatskih 

intelektualaca. Stječe se dojam kao da se svaki puta kod tih i takvih „ekscesa i 

incidenata“ sakriju u mišje rupe, pa šute očekujući da će ih zbog toga netko i 

nagraditi, kao u vrijeme komunizma. 

Što se ne javljaju recimo članovi Hrvatske akademije znanosti i umjetnosti 

(HAZU)? Kraj njih (svaka čast iznimkama poput akademika Pečarića) suvremena 

hrvatska povijest prolazi kao voda ispod mosta. Šute i čuvaju svoje pozicije. 

https://direktno.hr/kolumne/nekada-su-ovce-sluzile-platezno-sredstvo-danas-sluze-ko-jamci-kredite-ili-glasaci-izborima-165849/
https://direktno.hr/kolumne/nekada-su-ovce-sluzile-platezno-sredstvo-danas-sluze-ko-jamci-kredite-ili-glasaci-izborima-165849/
http://glasbrotnja.net/davor-pavuna-zagrmio-me-hrvatskoj-pitaju-dokaz-koliko-smo-izmanipulirani/
http://glasbrotnja.net/davor-pavuna-zagrmio-me-hrvatskoj-pitaju-dokaz-koliko-smo-izmanipulirani/
https://www.facebook.com/Hrvatska-akademija-znanosti-i-umjetnosti-u-dijaspori-i-domovini-309610759965797/?ref=nf&hc_ref=ARQbHVsZQ5KqJ2RgYcyX0xpAJkLPqX73FIDNIy7EQndahDxil2M8NKEjvPG46CrwP7c&__xts__%5B0%5D=68.ARDlIo8gP-w0dCF5qPsWJL4_YeR8hMWFgfdxrXOpmnq-pMVAYKxlh1k2x36RAaxogALuSfd8v6ipFfgeUVnUuFbj3vJ5IviDofkQATw8ggNfNcIODC0SEuBcKFREVmsahTsZXzQB1TbNtw5lzb7xVZL5nQV26Sz9O1Bdx15cVHzgF1sxvIAUtMgtHd2FgQ3RBX94MuYWZ3edn_p9JQOumBqqnXztssFqbk5gpaGjmI7lWmlen0IIPZABvywsvTIMnfDnv6mjpi_JapaGB-Vu4_riAZS0Ber7tzfwdyuKQOC99lIyXdo5GNEb81QjxOUC5APYeEjYcYyfNtCkp3PDX6s&__tn__=%3C-R
https://www.facebook.com/Hrvatska-akademija-znanosti-i-umjetnosti-u-dijaspori-i-domovini-309610759965797/?ref=nf&hc_ref=ARQbHVsZQ5KqJ2RgYcyX0xpAJkLPqX73FIDNIy7EQndahDxil2M8NKEjvPG46CrwP7c&__xts__%5B0%5D=68.ARDlIo8gP-w0dCF5qPsWJL4_YeR8hMWFgfdxrXOpmnq-pMVAYKxlh1k2x36RAaxogALuSfd8v6ipFfgeUVnUuFbj3vJ5IviDofkQATw8ggNfNcIODC0SEuBcKFREVmsahTsZXzQB1TbNtw5lzb7xVZL5nQV26Sz9O1Bdx15cVHzgF1sxvIAUtMgtHd2FgQ3RBX94MuYWZ3edn_p9JQOumBqqnXztssFqbk5gpaGjmI7lWmlen0IIPZABvywsvTIMnfDnv6mjpi_JapaGB-Vu4_riAZS0Ber7tzfwdyuKQOC99lIyXdo5GNEb81QjxOUC5APYeEjYcYyfNtCkp3PDX6s&__tn__=%3C-R
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https://www.braniteljski-portal.com/pavkovic-sute-i-paze-da-se-nikom-ne-

zamjere-tzv-postena-inteligencija-kao-da-ima-flaster-na-ustima-i-strah-od-

govorenja-istine  

O ulozi moje Akademije u onome o čemu piše narod.hr pisao sam često. Napadali 

su me i zbog moje obrane Thompsona u kojoj ste i Vi sudjelovali. A „Bojnu“ 

danas možemo slušati i na Talijanskom: 

https://narod.hr/kultura/video-ovo-morate-cuti-bojna-cavoglave-ima-svoju-

talijansku-hard-rock-inacicu 

Zato se još jednom zahvaljujem svima koji su mi uputili svoje čestitke, navodeći 

čestitku našeg pjesnika Ivana Bradvice: 

 

Poštovani Josipe! 

Povodom Vašeg 71.rođendana šaljem Vam svoju osmislicu. Ivan 

  

Duh (akademiku Pečariću) 

Stvarateljski duh pojedinca ljepoti tajne prilazi, novo stvara kad ima 

inspirativnog dara u prostoru i vremenu unatoč društvenom nevremenu, njegov 

trag budućem životu je drag, jedino je što vrijedno ostaje po čemu se život 

nadahnuća pamti dok za nj istinska ljubav plamti. 

 

Još jednom HVALA svima! 

Vaš, 

Josip Pečarić 

 

http://dragovoljac.com/index.php/razno/17923-zahvala-biskupu-kosicu-i-

mnogima-od-vas 
  

https://www.braniteljski-portal.com/pavkovic-sute-i-paze-da-se-nikom-ne-zamjere-tzv-postena-inteligencija-kao-da-ima-flaster-na-ustima-i-strah-od-govorenja-istine
https://www.braniteljski-portal.com/pavkovic-sute-i-paze-da-se-nikom-ne-zamjere-tzv-postena-inteligencija-kao-da-ima-flaster-na-ustima-i-strah-od-govorenja-istine
https://www.braniteljski-portal.com/pavkovic-sute-i-paze-da-se-nikom-ne-zamjere-tzv-postena-inteligencija-kao-da-ima-flaster-na-ustima-i-strah-od-govorenja-istine
https://narod.hr/kultura/video-ovo-morate-cuti-bojna-cavoglave-ima-svoju-talijansku-hard-rock-inacicu
https://narod.hr/kultura/video-ovo-morate-cuti-bojna-cavoglave-ima-svoju-talijansku-hard-rock-inacicu
http://dragovoljac.com/index.php/razno/17923-zahvala-biskupu-kosicu-i-mnogima-od-vas
http://dragovoljac.com/index.php/razno/17923-zahvala-biskupu-kosicu-i-mnogima-od-vas
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VELIKI RAZGOVOR MLADENA PAVKOVIĆA S 

AKADEMIKOM JOSIPOM PEČARIĆEM U POVODU 

IZLASKA NJEGOVE NOVE KNJIGE 

 
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/18258-veliki-

razgovor-mladena-pavkovica-s-akademikom-josipom-pecaricem-u-povodu-

izlaska-njegove-nove-knjige 

  
Hrvatski akademik Josip Pečarić često je na udaru, baš kao i većina onih 

koji se i dalje bore za boljitak Lijepe naše, tj. hrvatske Domovine. 

Ali, ako je suditi po njegovim brojnim aktivnostima, poglavito na 

domoljubnom planu, ne odustaje. Ne povlači se ni milimetar. 

Ovih dana objavio je novu knjigu u kojoj ponovno komentira, polemizira i 

ističe toliko prozivani pozdrav „Za dom spremni“. No, ovdje je u prvom 

planu bivši hrvatski reprezentativac Josip Šimunić. 

 
Što donosi vaša nova knjiga Josip Šimunić i „Za dom spremni“, koja je 

posvećena hrvatskom nogometnom reprezentativcu? 

Najveći dio knjige daje tekstove iz mojih prethodnih knjiga o poznatom slučaju 

našeg proslavljenog reprezentativca i velikog domoljuba. Evo što o tome piše na 

poleđini knjige dr. sc. Josip Stjepandić: 

“Nakon što je kao nogometni internacionalac, rođen u Australiji od hrvatskih 

roditelja, uspješno igrao 13 sezona u prestižnoj njemačkoj Bundesligi, gdje je 

dogurao do kapetana te najpopularnijeg i najboljeg igrača tradicionalnog kluba 

Hertha iz Berlina, nogometaš Josip Šimunić u samo dvije godine u neovisnoj 

Hrvatskoj prešao put od svjetske slave do stuba srama. Presretan zbog pobjede 

protiv Islanda 14. studenog 2013. godine, koja je Hrvatsku još jednom izvela na 

svjetsku nogometnu pozornicu, uzeo je mikrofon u ruke te doviknuo navijačima: 

„U boj, u boj“, te „Za Dom“. Navijači u trenutku velikoga slavlja naravno nisu 

bili nimalo nespremni. Potom se na njega sručila prava hajka, kao da je počinio 

najgore nedjelo. Nisu pomogle nikakve obrane. Šimunić će zbog slijepe 

pristranosti FIFA-e ostati žigosan kao rasist. On, koji je godinama predvodio 

suigrače svih boja! Danas, punih 6 godina nakon toga beningnog događaja, 

pokazuje se da je Šimunićev postupak bio samo okidač za već pripremljenu, 

bjesomučnu hajku, koju je prije njega bio doživio i pjevač Marko Perković 

Thompson. Njihovim progoniteljima ne smeta zapravo taj pozdrav, koji je poznat 

u gotovo svim svjetskim jezicima, nego javno iskazana spremnost braće da stanu 

u obranu svojih domova, ako bi se netko opet latio tenka, zbog kojeg je jednom 

već bio utekao kao zec na traktoru. Tako je uzoriti, dobroćudni nogometaš, koje 

je godinama bio izvrsni ambasador svoje domovine u kojoj dotad uopće nije živio, 

postao simbolom stradanja i medijskog linča zbog toga istog domoljublja.” 

https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/18258-veliki-razgovor-mladena-pavkovica-s-akademikom-josipom-pecaricem-u-povodu-izlaska-njegove-nove-knjige
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/18258-veliki-razgovor-mladena-pavkovica-s-akademikom-josipom-pecaricem-u-povodu-izlaska-njegove-nove-knjige
https://www.dragovoljac.com/index.php/politika-i-drustvo/18258-veliki-razgovor-mladena-pavkovica-s-akademikom-josipom-pecaricem-u-povodu-izlaska-njegove-nove-knjige
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Već tada je bilo očito sluganstvo hrvatskih vlasti. Naime, u jednom  tom tekstu iz 

iste godine se uspoređuje slavljenje pobjeda Novaka Đokovića podizanjem ruke s 

raširena tri prsta sa Šimunićevim pozdravom). Naime, radi se o pozdravu 

pripadnika velikosrpske soldateske i tzv. JNA tijekom ratova 1990-tih u 

Hrvatskoj, BiH i na Kosovu. S tri uzdignuta prsta proslavljali su masovna 

zvjerstva, ubojstva, silovanja, terorizam i razbojstva što se po međunarodnom 

pravu smatra elementima genocida, kulturocida i urbocida. Zapravo prije Drugoga 

svjetskog rata Srbi su polagali prisegu s tri podignuta prsta, ali spojena. To ste 

nedavno mogli vidjeti mislim na Vinkovačkoj TV gdje su pokazali dvoje djece 

koji s pravoslavnim popovima – valjda u RH – pjevaju četničku pjesmu i završe 

je s tim pozdravom, Međutim, tri raširena prsta kakva danas podižu u pozdravu 

pojavio se tek 1988., u vrijeme kada je već počela vladavina Slobodana 

Miloševića. Naveli su i srpskog povjesničara Dragana Petrovića koji smatra da 

bilo koji nacionalni pozdrav može biti njegovanje tradicije, ali može i 

napredovati. 

Odmah sam upozorio na potpunu analogiju ZA DOM i ZA DOM SPREMNI. S 

tom razlikom da se srpski pozdrav koristio u fašističkoj agresiji na Hrvatsku, a sa 

ZDS se branila Hrvatska. Dakle, očito služenje vlasti velikosrpskoj politici. 

Zapravo i nedavna presuda Visokog prekršajnog suda gdje se jednako tretiraju i 

ZA DOM i ZA DOM SPREMNI pokazuje to isto.  

I zato je prirodno bilo odgovoriti ovakvom knjigom o Šimuniću, mada je u toj 

presudi glavni  cilj napada bila „Bojna Čavoglave“. Jasno i zašto. Pa baš je tih 

dana tu pjesmu napao Predsjednik Srbije Aleksandar Vučić. 

 

Zbog čega i kako je došlo do toga da se „svi“ bavimo pozdravom „Za dom 

spremni“, a ne recimo mnogo važnijim pitanjima iz Domovinskoga rata, kao 

što su primjerice 150 masovnih grobnica, koje su ostale nakon velikosrpske 

agresije? 

Vjerojatno ste primijetili da godinama poslije završetka Domovinskog rata ZDS 

nije nikome smetao. Ni Srbima ni domaćim srpskim slugama. Tada se „dogodio“ 

Memorandum SANU 2. tj. poslije vojnog poraza Srbi  su njime pokrenuli sve da 

se ciljevi koje nisu ostvarili u ratu – ostvare u miru. Davno sam već napisao kako 

im je izuzetno veliko dostignuće što u tome imaju podršku vlasti, glavnih medija 

u RH. Otud progoni i Thompsona i Šimunića i HOS-ovaca i mnogih drugih. 

Vlastima i drugima koji su u toj velikosrpskoj igri itekako odgovara da se „vrti“ 

priča oko ZDS, a ne hrvatske žrtve o kojima govorite. Pa cilj Memoranduma 

SANU 2 je „dokazati“ krivicu hrvatske strane, a ne fašističkog agresora. Pa nije 

vlast u RH toliko luda da rješava pitanja hrvatskih stradanja. Pa to bi bilo očito 

suprotno ostvarenju Memoranduma SANU 2, zar ne? Sjetite se kada je 

Predsjednik Vlade jedino reagirao kao čovjek u Hrvatskom saboru: kada su mu 

rekli da je izdajnik. Istina boli, zar ne? 

Zapravo to tako očito slijedi i iz odnosa vlasti prema ploči našim poginulim HOS-

ovcima u Jasenovcu. Ploči na kojoj je legalni znak HOS-a. U nedavnoj presudi u 

Sisku doslovno stoji: 
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„Pozdrav Za dom spremni, kao znak HOS-a, službeni je i legalni znak, stoga 

majice s legalnim znakovljem HOS-a nisu  zabranjene. Majica HOS-a jednaka je 

kao i svaka druga majica bilo koje druge brigade Hrvatske vojske ili neke druge 

ratne postrojbe iz Domovinskog rata. Znakovlje HOS-a formalno je verificirano i 

u Ministarstvu obrane prošlo je odgovarajuću pravnu proceduru te kao takvo 

predstavlja obilježje sastavnoga dijela Hrvatske vojske, a koji znak je službeno 

registriran i predstavlja  izraz volje i legaliteta vlasti Republike Hrvatske...“ 

To sve znaju i vlasti i oni koji su tražili da se ploča ukloni, pa im je udovoljeno. 

Da bi pokazali kako su im interesi agresora važniji od hrvatskih pokazalo se tada 

kada se govorilo i o kokardama, pa je Pupovac objasnio vladajućima, kako 

kokarda nije zabranjena. 

Dakle, poštuje se znak kojim se napadalo na Hrvatsku jer nije zakonski zabranjen, 

a napada znak koji je službeno registriran i predstavlja  izraz volje i legaliteta 

vlasti Republike Hrvatske... Valjda je očito zašto se Predsjednik Vlade htio tući 

kada su mu u Saboru rekli što to znači, zar ne? 

 

S obzirom da ste član HAZU, je li u redu da se još uvijek među počasnim 

članovima nalazi ime Josipa Broza Tita? 

Ovo je pitanje koje mi dozvoljava i malo šale. Znate da u nacionalne akademije 

biraju pojedince koji su postigli izuzetne rezultate u pojedinim područjima. Kada 

mene pitate ovako nešto, mene više zanima kako je J.B. Tito samo počasni član 

HAZU, a ne kao i ja redoviti član. Naime, ja sam po svjetskim izvorima po broju 

objavljenih radova u znanstvenim časopisima iz matematike vjerojatno među 

prvih PET u cijeloj povijesti, ali da budemo sigurni recimo među prvih deset. A 

J.B. Tito je, opet po svjetskim izvorima, među DESET najvećih ubojica. Možda 

je on „samo“ počasni član zato što je biti ubojica mnogo veće dostignuće od 

pisanja znanstvenih radova iz matematike. 

 

A zbog čega HAZU nema ni jednog živog počasnog člana? 

Ne znam. Možda se odgovor može naći u mojem svojevremenom komentaru kako 

mi je žao današnjih tobožnjih antifašista, a zapravo crvenih fašista. 

Zašto? 

Pa njihovi očevi su nas mogli ubijati, a oni ne mogu. Doista ih čovjek mora žaliti, 

zar ne? 

 

Je li vam članovi HAZU daju podršku u vašem radu, osobito u svezi 

objavljivanja domoljubnih knjiga? 

Samo neki pojedinci. U HAZU su još 2014. prestali čak slati obavijesti o 

predstavljanjima takvih knjiga i to kada sam najavio predstavljanje knjige gdje se 

već u naslovu parafrazira izjava Slobodana Miloševića o Srbima koji su u Oluji 

bježali kao zečevi /“Hrvatski genocid, Napravili zečeve od Srba“. Vjerojatno se 

sjećate i moje uloge u sprječavanju izbora Iva Goldsteina u HAZU. Cilj je imati 

takve u Akademiji, a ne pomaganje tiskanja ovakvih knjiga. Pa i zbog Peticije 

ZDS kojom smo branili Thompsona i „Bojnu Čavoglave“ smo prozivani od 

Glavnog tajnika HAZU u Hrvatskom saboru. 
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Treba li u Hrvatskoj barem još jedna institucija, poput HAZU? 

Radi se o nacionalnoj akademiji, pa je važnije postići da ona doista štiti hrvatske 

nacionalne interese. Zato je glavna bitka unutar HAZU kako birati doista hrvatske 

znanstvenike i umjetnike, jer je na primjeru Goldsteina očito da se hoće postići 

nešto sasvim suprotno. Evo jedne moje čestitke mom kolegi koju sam poslao i 

drugim akademicima (spominjem Iva Drobilicu – vjerojatno znate da se radi o Ivu 

Goldsteinu), a zapravo pokazuje koliko je jadno stanje i na hrvatskim 

sveučilištima, a ne samo u HAZU:  

 

„Poštovani i dragi kolega Muiću, 

Čestitam Ti na izboru za Predsjednika Odbora za suradnju s hrvatskim 

sveučilištima i znanstvenim institutima 

http://info.hazu.hr/hr/o-

akademiji/znanstvena_vijeca/odbor_za_suradnju_s_hr_sveucilistima_i_zn_instit

utima/. 

Ispričavam se što Ti nisam čestitao na samoj sjednici našeg razreda kada sam i 

doznao za taj izbor. Zapravo sam dvojio trebam li Ti uopće čestitati jer je moje 

iskustvo sa sveučilištima i znanstvenim ustanovama u RH doista jako loše. 

Npr. Rektor Zagrebačkog sveučilišta je tako pokazao svoj prezir prema HAZU 

svojim odnosom prema pismu koje mu je uputio predsjednik Znanstvenoga vijeća 

za mir i ljudska prava HAZU-a: 

 

Akademik Davorin Rudolf, 

predsjednik Znanstvenoga vijeća za mir i ljudska prava 

HAZU-a 

Zagreb, 5. listopada 2016. 

 

Gospodinu 

Prof. dr. sc. Damiru Borasu, rektoru Zagrebačkog sveučilišta 

Z a g r e b 

 

Poštovani gospodine rektore, 

Akademik Josip Pečarić uputio mi je pismo u kojemu je ustvrdio da se prema 

njemu tijekom zadnjih godinu dana sustavno primjenjuju postupci i čini osobne 

diskriminacije kojima se grubo krše njegova prava i slobode čovjeka i 

znanstvenika. 

Otežava se, onemogućuje i diskvalificira njegov znanstveni rad, ostvarivanje 

znanstvenih projekata, pripremanje i objavljivanje znanstvenih časopisa koje 

uređuje, premda su visoko rangirani prema objektivnim mjerilima. 

Netrpeljivost i diskriminacija prelijevaju se na njegove suradnike, pa čak i na 

članove njegove uže obitelji. Naveo je primjer svoje kćerke na Filozofskome 

fakultetu u Zagrebu, Katedri za organizaciju znanja, Odsjeku za informacijske i 

komunikacijske znanosti. 

http://info.hazu.hr/hr/o-akademiji/znanstvena_vijeca/odbor_za_suradnju_s_hr_sveucilistima_i_zn_institutima/
http://info.hazu.hr/hr/o-akademiji/znanstvena_vijeca/odbor_za_suradnju_s_hr_sveucilistima_i_zn_institutima/
http://info.hazu.hr/hr/o-akademiji/znanstvena_vijeca/odbor_za_suradnju_s_hr_sveucilistima_i_zn_institutima/
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Strahujem da su civilizacijski  nedopustiva i osvetnička vrela diskriminacije i 

difamiranja  akademika Josipa Pečarića vezana uz njegove javne političke 

djelatnosti. To je, dakako, nedopustivo, usuprot je zajamčenim ljudskim 

slobodama.  

Dužnosti predsjednika Znanstvenoga vijeća za mir i ljudska prava HAZU-a 

nalažu mi zaustaviti i suprotstaviti se napadajima na akademika Pečarića, jednog 

od najuglednijih hrvatskih znanstvenika u području matematike, u svijetu 

priznatog stručnjaka teorije nejednakosti, autora 1100 napisanih ili autoriziranih 

djela. Smatram da su to istodobno i dužnosti vaše institucije  pa Vas molim, 

gospodine rektore, da pozovete, primite i saslušate akademika dugogodišnjeg 

profesora Zagrebačkog sveučilišta Josipa Pečarića i da ga Rektorat Sveučilišta 

zaštiti od kršenja i nasrtaja na njegova ljudska prava i slobode građanina i 

znanstvenika.  

S poštovanjem, 

akademik Davorin Rudolf 

 

Naime, Rektor je s prezirom odbio odgovoriti na pismo Predsjednika jednog 

odbora HAZU. 

Za razliku od onog studenta koji se odbio rukovati s rektorom Borasom zato što 

mu Sveučilište nije odgovorilo na pismo, HAZU snishodljivo poziva Rektora  na 

svoje proslave. Zapravo, to je i sramotan odnos Akademije prema predsjedniku 

akademijina odbora. 

Istina Rektor nije odgovorio ni na slično pismo iz Ministarstva znanosti, pa bi 

izgledalo da time ponižava i Vladu. Ali valjda je Vladi bitnije što on predlaže oca 

Predsjednika Vlade za profesora emeritusa.  

Tko bi tu znao što je po srijedi kada znamo da je Rektoru Borasu trebalo 15 godina 

da doktorira, a u narednih 15 je postao docent,  izvanredni profesor, redoviti 

profesor, dekan i rektor. 

Priča se ovih dana kako se Rektor već silno angažirao i za svoj izbor za akademika. 

Bit će to zapravo sjajna mogućnost da doznamo koliko u HAZU imamo istinskih 

akademika, dakle onih koji su to postali zbog svog rada i rezultata koji su postigli 

(takvi sigurno ne žele da im je kolega u Akademiji netko takav kao Boras) i onih 

koji su slični Borasu. 

Ne treba podcijeniti veze kojima sadašnji rektor ne samo da je ponizio i 

Ministarstvo znanosti odbivši odgovoriti na njihov upit. To isto je učinio i 

Rektorski zbor. Naime već su ta ministarstva u nekoliko vlada konstatirali kako je 

prekršen pravilnik Rektorskog zbora. A današnja ministrica kao naša kolegica 

matematičarka mi zna i odgovoriti na moje upite. Tako mi je u veljači ove godine 

napisala: 

„Ali mi i dalje želimo riješiti slučaj pa ćemo ponoviti zahtjeve i prema Sveučilištu, 

Filozofskom fakultetu i prema Rektorskom zboru. Naše je jedino oruđe pismo. 

Nažalost, takav je zakon. Ali doći će i tamo netko razuman ili će se promijeniti 

zakon ili će nam Ustavni sud dati tumačenje... Žao mi je zbog toga.“ 

Naglasak je na riječi „ponoviti“. I Fakultet na kome je tada bio Boras, ni 

Sveučilište na kome je on rektor, ni Rektorski zbor gdje je član ne misle da je 
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Vlada u RH nešto bitno da bi im oni trebali odgovoriti kada je Boras upleten u 

kršenje pravilnika, pa Ministrici ostaje samo nada da će se pojaviti „netko 

razuman“. A i Vlada se ne usudi natjerati Rektora da odgovori Ministarstvu jer je 

sve bilo upereno i prema itekako važnom članu HDZ-a dr. sc. Miroslavu Tuđmanu 

koji je bio mentor Borasu, a postoji i Tuđmanovo pismo u kojemu daje niz 

primjera kako su na Borasovom zavodu na FF-u koristili neistine protiv njega. 

Meni je, kada su već uspjeli od mene napraviti (po Scopusu) ruskog znanstvenika, 

to zabavno, pa navijam za Borasa. Mislim da je to u redu s obzirom da sam itekako 

pomogao da i Ivo Drobilica ne postane akademik. Pitam se danas kakve koristi od 

toga?  

Međutim, ne zavidim Ti na tome izboru s obzirom da je Boras od onog 

podrugljivog komentara na njegovoj obrani doktorata (Pet minuta sramote, a onda 

si doktor znanosti cijeli život.) uspio postići sve ovo o čemu Ti pišem. 

Zato, drži se i oprosti mi što navijam za nasljednika Ive Drobilice. 

Pozz 

Joško“ 

Dakle, vidjet ćete po tome tko bude biran u Akademiju  idu li stvari u Akademiji 

na bolje ili ne. 

 

Nego, o vama, kao akademiku, čitamo i čujemo samo u svezi domoljubne 

literature i intervjua. A što je s matematikom? 

Već sam spomenuo da imam puno znanstvenih radova. Zapravo više ih je od 1200. 

Prije nekoliko godina je bila u Trogiru i međunarodna konferencija povodom 1000 

mojih radova. Toliko nema nijedan znanstvenik u RH. Broj suradnika iz cijelog 

svijeta mi je veći od 230. Broj doktora koji su izašli iz moje škole u RH je oko 40, 

a još 20-ak u drugim zemljama. Niz monografija su tiskale više izdavačkih kuća 

u svijetu a u Elementu (Zagreb) imam i seriju monografija iz nejednakosti. Uskoro 

izlazi br. 16, a u tisku je i br. 17 u toj seriji. Posebno značajni su znanstveni 

časopisi koje također tiska Element. Ove godine su dva iz nejednakosti postala Q1 

časopisi, što znači da su među najboljim matematičkim časopisima u svijetu, a i 

treći je uvršten u časopise koje imaju impact faktor. A u HRZZ-u su za te časopise 

tvrdili da nisu dobri iako su po Scopusu i tada ta tri moja časopisa bili među 5 

najboljih znanstvenih časopisa u RH (ima ih više od 150). Šokantno je u svemu 

tome koliko je značajna uloga kolega iz HAZU u takvom sramotnom ponašanju. 

Naravno, svi su oni nagrađeni pozicijama savjetnika Predsjednika Vlade, Glavnog 

tajnika HAZU, predsjednika i člana upravnog odbora HRZZ-a. Meni je ostalo 

samo zadovoljstvo da me kolege iz svijeta nazivaju „kraljem nejednakosti“ i tu 

oblast matematike mojim kraljevstvom. 

 

Kako to da se „svima“ prijeti ovim ili onim kaznama (klevete, uvrede i sl.), a 

još nismo čuli ni čitali da se nešto takvoga zaprijetilo i nekom akademiku, 

osim vas? 

Naravno kazne su očite ali ne i izravne. Zbog toga sam i odbio biti profesor 

emeritus na Zagrebačkom sveučilištu i zbog uloge današnjeg rektora u svemu 

tome, ali i zbog činjenice da ni mnogim koji ga biraju ništa ne znači da se radi o 
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lošem znanstveniku koji je doktorirao u 48 godini života. Trebalo mu je 15 godina 

za doktorat, a potom je munjevito u narednih 15 protrčao kroz sva zvanja, postao 

dekan i rektor. Vjerovali ili ne. Bit će nova sramota HAZU ako u tom munjevitom 

nizu doda i Akademiju. Nisam htio da se na mojim radovima poslije umirovljena 

uopće pojavljuje ime sveučilišta na čijem je čelu rektor koji je po meni sramota 

tog sveučilišta. Pokušao sam preći na neko drugo hrvatsko sveučilište, ali nikome 

uopće nisam bio zanimljiv. Valjda im trebaju takvi kakav je Boras. Interes je 

pokazalo sveučilište RUDN iz Moskve, pa se danas po Scopusu vodim kao ruski 

znanstvenik, i praktično svi moji radovi, iako je oko 1100 napisano dok sam bio 

član Zagrebačkog sveučilišta, vode kao radovi tog ruskog sveučilišta. Nisam htio 

na radovima potpisivati ni HAZU, pa otud i moje pismo akademiku Dujelli: 

 

„Poštovani i dragi kolega Dujella, 

U svezi s pitanjem da svoje radove potpisujem s HAZU, kada već ne potpisujem 

Zagrebačko sveučilište niti želim biti profesor emeritus na tom sveučilištu, pa sam 

eto po Scopusu postao ruski znanstvenik i svi moji radovi tamo (678) se vode na 

moskovsko sveučilište RUDN moram Ti odgovoriti negativno. 

Naime, na sveučilištu ne želim biti zbog sadašnjeg rektora koji je za mene 

nevjerojatan primjer nemoralnog čovjeka. To sam mogao vidjeti po njegovoj ulozi 

oko izbacivanja moje kćerke sa Filozofskog fakulteta, ali o tome sam već često 

pisao pa ne bih trebao ponavljati. Zapravo se priča i o njegovoj kandidaturi za 

člana HAZU-a, pa će biti prigode još o tome☺. 

O uloga HAZU u napadu na mene, moje suradnike, projekt, časopise itd. sam 

također često pisao. Nadam se da će uskoro biti tiskana i moja knjiga  

REVIZIONIST U HAZU / JE LI POLITIČARIMA KRIVA 

MATEMATIKA? 
koja je posvećena mojim časopisima od kojih dva nisu dobri hrvatskim 

političarima (tu ubrajam i ove koji vode HAZU, Ministarstvo znanosti, HRZZ). 

Što se tiče HAZU, pa o takvoj ulozi Akademije sam već napisao knjigu: 

PIŠEM PISMA ODGOVORA NEMA! 2. / JE LI AKADEMIJI VAŽNA 

ZNANOST, Zagreb, 2017. str. 212. 

Uostalom vidio si i jučer na sastanku našeg razreda da sam smatrao da mi u 

Razredu ne trebaju čestitati za informaciju kako su dva časopisa koja sam ja 

osnovao postala Q1 časopisi. Naime i Razred se uključio u nemoralnu politiku 

prethodne uprave HAZU, koja nikada nije ni odgovorila na pismo Predsjedniku 

HAZU koje mu je uputio Predsjednik Odbora za ljudska prava HAZU-a akademik 

Davorin Rudolf u kome je tražio zaštitu mojih ljudskih prava spominjući napade 

i na časopise, člana obitelji itd.  

Još jednom Tebi zahvaljujem što si učinio ono što je dužnost svakog tajnika, tj. 

tražio si potporu od našeg Razreda za to pismo. Znamo da je Razred odlučio da 

časopisi, projekt iz matematike, pa i ja nisu nešto o čemu bi se Razred trebao 

izjasniti.  
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Zato je bilo normalno što sam tražio da mi se ne čestita ni za činjenicu što su DVA 

moja časopisa postali Q1, jer matematički časopisi nisu stvar Razreda za 

Matematiku, fiziku i kemiju, zar ne? 

Istina, na jednoj od prethodnih sjednica je rečeno kako je to bila pogrješka. 

Međutim, ja to ne mislim. Članovi razreda su tada očekivali da će budući 

predsjednik Akademije biti tadašnje Glavni tajnik HAZU, pa je njihovo mišljenje 

da matematički časopisi nisu u nadležnosti Razreda za Matematiku, Fiziku i 

Kemiju bili duboko promišljeni. 

Uostalom znaš i sam kakvim si neugodnostima bio izložen zbog toga što si mislio 

da matematički časopisi jesu stvar tog Razreda pa si Pismo akademika Rudolfa 

stavio na dnevni red. 

Naravno, poznato Ti je da nije mnogo drugačiji stav u Akademiji općenito, i ja se 

iskreno nadam da će takva Akademija uskoro izabrati i Borasa za svoga redovitog 

člana. 

Da zaključim, prihvatiti potpisivanje pod mojim radovima HAZU bilo bi 

nemoralno kada već iz sličnih razloga ne potpisujem ni Sveučilište, kada sam 

odbio biti u redakciji časopisa koje izdaje Sveučilište i kada ne želim da na mojim 

radovima bilo koji suradnik potpisuje Sveučilište. 

Naravno, jasno mi je da je Tvoje pitanje motivirano Tvojim osjećajem da meni 

nije pravo što sam sada ruski znanstvenik. Ja sam istina pokušao još dok nisam 

bio u mirovini da promijenim sveučilište (tako bih i dalje bio hrvatski znanstvenik. 

Međutim, na takav zahtjev nije bilo nikakvog odgovora. Zašto bi mi onda bio 

problem što sam ruski, a ne hrvatski znanstvenik, kada tako odgovara svima koji 

su zaduženi da brinu o hrvatskoj znanosti.  

Srdačan pozdrav, 

Tvoj, 

Joško“ 

 

Mogu li predsjednički izbori nešto promijeniti u hrvatskoj politici? 

Samo ako na vlast dođe hrvatska opcija umjesto sadašnje srpsko-hrvatske 

koalicije, tj. ako u RH odlučuju i oni koji ne sprovode Memorandum SANU 2. 

 

U zadnje vrijeme relativno mnogi odlaze iz Hrvatske „trbuhom za kruhom“, 

ali ne i političari, a još manje akademici. Zašto? 

Kao što sam rekao ja nisam otišao, ali sam na veliko zadovoljstvo sadašnje srpsko-

hrvatske vlasti postao ruski znanstvenik! 
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VRATITI HRVATSKU NARODU: PORTAL 

DRAGOVOLJAC.COM. 

 

DR. SC. JOSIP STJEPANDIĆ 

 

ZAŠTO JE DOBRO BIRATI MIROSLAVA ŠKORU 
 

Javljaju mi se mnogi poznati i nepoznati ljudi te me pitaju zašto sam ja odjednom 

protiv Kolinde Grabar Kitarović. 

U nemogućnosti da odgovorim svakome pojedinačno htio bih kratko razložiti 

zašto podupirem Miroslava Škoru, a ne Kolindu Grabar Kitarović. 

U jednome društvu u jesen 2013. godine predložio sam nazočnim političarima da 

se rano pobrinu za predsjedničkog kandidata domoljubnog svjetonazora, jer je bilo 

jasno da tadašnji predsjednik Yugosipović potpuno kontrolira medije te stoga ima 

velike izglede za drugi mandat. Čak sam na stol bacio jedno poznato, ali potpuno 

atipično ime. Uzvratio mi je jedan bivši potpredsjednik Vlade svojim 

karakterističnim plačnim glasom da samo Andrej Plenković te Kolinda Grabar 

Kitarović imaju izglede na pobjedu. Nekoliko mjeseci kasnije Yutarnji list otkrio 

je tajnu da će Kolinda Grabar Kitarović na prijedlog Budisava Lončara biti 

kandidatkinja HDZ-a. 

U predizbornoj kampanji godine 2014. svojim skromnim sredstvima podupirao 

sam Kolindu Grabar Kitarović te se razgaljeno veselio njezinoj pobjedi. 

Prvi potezi koje je učinila nisu se samo meni svidjeli, pogotovo vanjskopolitička 

orijentaciju na Srednju Europu. Prijatelji su me upozoravali da iza privlačne 

vanjštine stoji skriveno neko drugo, prevrtljivo i licemjerno lice. 

Bilo kako bilo, moja, u međuvremenu preminula majka držala je dugo u svojoj 

sobi sliku nas dvoje, snimljenu na jednoj dobrotvornoj priredbi. 

Prvi crv sumnje javio se kad se nije pojavila na Thompsonovu koncertu u povodu 

Dana pobjede 2015. godine, iako je bila najavljena, te preko nekog službenika iz 

svog ureda grubo odbila našu peticiju za uvođenje pozdrava „Za Dom spremni“, 

kojom smo reagirali na medijsku hajku na Thompsona. 

Nakon toga došla je tzv. kurikularna reforma, u kojoj je držala stranu onome 

čupavom šarlatanu, koji se usprkos tobožnjoj izvrsnosti morao vratiti tamo od 

kamo je došao. Na moje pismo dobio sam uopćeni odgovor da će sve biti dobro. 

Kao što dobro znamo, stvari su u međuvremenu potpuno izmakle kontroli. Koristi 

su imali samo dobavljači tableta. 

Nakon toga obraćao sam se Predsjednici u više navrata s konkretnim, 

konstruktivnim prijedlozima. Nikad nisam dobio niti potvrdu primitka, a kamoli 

odgovor. 
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Inače, kome god u Njemačkoj pišem, dobijem odgovor najkasnije za dva tjedna, 

što je polovica zakonskog roka. 

Najviše me zasmetala Predsjedničina šutnja u slučaju teških povrjeda zakona, 

Ustava te općih ljudskih prava na štetu akademika Josipa Pečarića i njegove 

obitelji. O tome su napisane cijele knjige, koje su joj uručene. 

Moj skromni doprinos obrani prava i digniteta moga dragog prijatelja sastojao se 

u više peticija, koje su potpisali znanstvenici i stručnjaci širom svijeta. Peticije su 

bile upućene Predsjednici Republike te Predsjedniku Vlade – bez odgovora i 

reakcije. Uobičajena svjetska praksa, koju bi bivša pomoćnica Glavnog tajnika 

NATO morala znati, sastoji se u tome da se sadržaj peticije razmotri te podnositelji 

izvijeste o mogućem rješenju. 

Istodobno je Predsjednica lila krokodilske suze nad mladim ljudima, koji u 

velikom broju napuštaju Hrvatsku. Očigledno si nikad nije postavila pitanje kako 

npr. jedan mladi matematičar može vjerovati da će ikad ostvariti sigurnu 

egzistenciju u Hrvatskoj kad vidi kako vlast postupa prema jednom od najvećih 

hrvatskih znanstvenika današnjice. 

Bilo je još nekih drugih tema (Istanbulska konvencija, Marakeški sporazum, 

referendumi), kod kojih sam očekivao da će Predsjednica čvrsto stati uz one koji 

su je birali, ali nije. 

Onda se dogodio posjet onog četnika te izjava Predsjednice o MARGINALCIMA. 

Presjeklo me! 

Budući da neke od tih MARGINALACA osobno poznajem, tu sam kletvu primio 

osobno te se od tada smatram MARGINALCEM. Ako ćemo pravo, za svaku vlast 

nakon predsjednika Tuđmana to sam bio i ostao. Sad mi je to samo bilo 

nedvosmisleno rečeno. 

Priželjkivao sam da će se hrvatski domoljubi konačno uspjeti dogovoriti oko 

jednog zajedničkog predsjedničkog kandidata. Iako to nije skroz uspjelo, pojavio 

se jedan kandidat, koji je u mnogim svojstvima ispred Kolinde Grabar Kitarović. 

S motrišta birača situacija je vrlo jednostavna kod ovih izbora, jer se možemo 

poslužiti jednostavnom eliminacijom. 

Dužnost predsjednika Republike Hrvatske vrlo je zahtjevna te iziskuje niz 

sposobnosti, poglavito upravljačkih. Stoga, tko nije vodio niti selo niti vlastitu 

uspješnu tvrtku, nije dostojan kandidature za PRH. Ne sporeći plemenite nakane 

i dobre planove većine kandidata, ovaj uvjet ispunjavaju samo Kolinda Grabar 

Kitarović te dvojica protukandidata. 

Znači preostaju samo tri (3) realna kandidata. 

Tko bira jednog bivšeg visokog dužnosnika, kojem nerado spominjem ime a zbog 

velike štete koju je već učinio Republici Hrvatskoj zaslužuje da ga se nazove 

"LUPEŽ S KARAKTEROM", bira PROPAST. Takvom se kandidatu ne smije 

dati NITI JEDAN GLAS! 

Tako preostaju još dvoje kandidata. 

U čemu je Kolinda Grabar Kitarović bolja od Miroslava Škore? 

Koliko god o tome razmišljao, ne vidim niti jednu prednost. 

Kolinda Grabar Kitarović imala je svoju priliku, koju je očigledno olako 

propustila. 
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Nije da predsjednica nema nikakve ovlasti. Njezin potpis potreban je za 

imenovanje veleposlanika, pa se dogodila teška afera u Ministarstvu vanjskih i 

europskih poslova, za veleposlanika u Brislu imenovan je čovjek za kojim se vuku 

afere, cestar je umalo postao konzulom itd. 

Druga stvar koja odmah bode u oči su pomilovanja. Dok se prema bivšim 

pripadnicima četničkih postrojbi postupa vrlo blago, jer tamo nema zapovjedne 

odgovornosti, svjedoci smo da su hrvatski branitelji izloženi strogom progonu 

upravo po zapovjednoj odgovornosti, pa se očekuje da bi Tomislav Merčep mogao 

umrijeti u zatvoru, a da mu nije dokazan niti jedan neposredan zločin. 

Zadaća Predsjednice Republike bila bi iskoristiti instrument pomilovanja te na taj 

način makar ublažiti njegovu tešku sudbinu. Bojim se da takav postupak Kolinde 

Grabar Kitarović ne ćemo dočekati, pa makar dobila još deset mandata. Za nju 

Tomislav Merčep izgleda ne postoji kao predmet djelovanja. 

Njezin najveći problem je da nije SPREMNA, a ništa ne čini da to promijeni! 

Dok bi Zoran Milanović Hrvatsku rado poveo u PROPAST, Kolinda Grabar 

Kitarović rado bi zadržala postojeće stanje stagnacije i laganog pada. 

Nasuprot tome, Hrvatska nasušno treba promjene! 

Stoga mi MARGINALCI glasamo za Škoru, jer je najbolji od ponuđenih 

kandidata. 

Oni drugi, koji se osjećaju kao ELITA, neka glasuju kako im je pravo. 

Pozivam sve časne hrvatske birače, pogotovo one koji su prije 5 godina svoj glas 

dali Kolindi Grabar Kitarović, da pristupe predsjedničkim izborima te svoj glas 

daju Miroslavu Škori, kandidatu hrvatskog naroda. 

Izbor Predsjednika Republike nije pitanje za ili protiv jedne osobe, nego koji će 

kandidat najbolje obavljati tu dužnost. 

Stoga:  

SAD IL‘ NIKAD! 

Čim Škoro preuzme dužnost, odmah ćemo zahtijevati promjene, ako bude 

oklijevao. 

 

Dr. Josip Stjepandić, 30.11.19 

http://glasbrotnja.net/dr-josip-stjepandic-zasto-dobro-birati-miroslava-skoru/  

 

 

 

  

http://glasbrotnja.net/dr-josip-stjepandic-zasto-dobro-birati-miroslava-skoru/
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REVIZIONISTI U HAZU, ZAGREB, 2020. 
 

 

ŽELITE LI I DALJE VLAST KOJA RATUJE ČAK I S 

MATEMATIČKIM ČASOPISIMA? 

 
GOVOR NA POČETKU PREDSTAVLJANJA 
Dopustite mi da vas sve lijepo pozdravim i zahvalim se što ste došli na 

predstavljanje knjige koja u naslovu ima riječ MATEMATIKA. Da je problem s 

tom riječi u naslovu vidio sam s knjigom koja joj je prethodila MATEMATIKA, 

PJESME I NOGOMET, Zagreb, 2018. pp. 347. Da sam umjesto riječi ‘pjesme’ 

stavio THOMPSON, a umjesto ‘nogomet’ VATRENI sigurno bi ljudima bila 

zanimljivija. 

Istina, sada postoji i riječ POLITIČARI, a kada se pogledaju i korice koje je opet 

izradio Branko Hrkač, nekako sve to asocira na MAJMUNSKA POSLA. 

Naravno pozvao sam i političare i to tako što sam npr. Predsjednici RH i 

predsjednicima Vlade i Sabora uz naslov ZBOG „BOJNE ČAVOGLAVE“ I ZDS 

SUKOB POLITIČARA I MATEMATIČKIH ČASOPISA napisao: 

S obzirom da sam vam svojevremeno (uzaludno) poslao moje knjige:  

Pišem pisma odgovora nema! 1. / Navodna Hrvatska zaklada za znanost, Zagreb, 

2017. str. 245. i  

Pišem pisma odgovora nema! 2. / Je li Akademiji važna znanost, Zagreb, 2017. 

str. 212., a sada vam šaljem nastavak na njih i poziv na predstavljanje. 

Kao što sam očekivao, a u skladu s naslovima knjiga koje sam im poslao, nije bilo 

odgovora ni sada. 

Iz naslova pod kojim sam im poslao poziv jasno je da je ova knjiga povezana s 

prethodnim knjigama o onima koji su stradali zbog pozdrava ZA DOM 

SPREMNI. To su i Thompson i Šimunić. O nedavnom predstavljanju knjige 

JOSIP ŠIMUNIĆ I 'ZA DOM SPREMNI', Zagreb, 2019. str. 362 veliku reportažu 

dao je tjednik „Nacional“. Pišu o HVIDRI i slavljenu ustaškog pozdrava. Naravno 

srpskim slugama je uvijek drago sve podsjetiti na činjenicu da su hrvatske 

branitelje tijekom Domovinskog rata i sve do danas Srbi i njihove sluge u 

Hrvatskoj nazivali ustašama. Zato je i ovo predstavljanje u dvorani Udruge 

specijalne policije iz Domovinskog rata RH, a organizirala ga je Udruga udovica 

hrvatskih branitelja iz Domovinskog rata RH Grada Zagreba i Zagrebačke 

županije. Zahvaljujem im na tome. 

Poslao sam isti poziv HRT-u s naslovom TREBAM LI SE ZAHVALITI HTV-U? 

(PISMO RAVNATELJU HRT-A), kada sam vidio da će biti veliki razgovor s 

jednim od glavnih likova u ovoj knjizi – onog političara koji nam dolazi sa 

Zagrebačkog sveučilišta – rektora tog sveučilišta. U novom pismu sam 
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komentirao taj nastup tj. činjenicu da nisu ni pokušali osporiti navode o Rektoru 

iz ove knjige. Time su samo potvrdili vrijednost same knjige. 

Posebna zahvalnost predstavljačima. To su Prof. Đuro Vidmarović, predsjednik 

DHK-a, koji je napisao Predgovor, prof. dr. sc. Neven Elezović koji je i krivac što 

časopisi o kojima je riječ uopće postoje, a koga se vjerojatno sjećate s HTV-a kao 

zvijezde u kvizu “Brojke i slova”, i akademik Andrej Dujella o kome ćete i čitati 

u samoj knjizi. Tim redom će i oni govoriti o knjizi.  

Politolog i kolumnist Jure Vujić je bolestan. Tekst njegovog govora ću dobiti I 

nadam se da će ga netko objaviti. Kako je I ovo predstavljanje najavilo samo dva 

portala, ako ga nitko ne objavi sigurno će biti u drugom dijelu ove knjige. Naime, 

kako je ova knjiga posvećena mojim Q1 časopisima u njoj su samo tekstovi 

povezani s početkom napada na te časopise 

 

GOVOR NA KRAJU PREDSTAVLJANJA 
Još jednom veliko hvala predstavljačima. 

Prije neki dan dr. Stjepandić mi je poslao link teksta iz Nacionala: 

https://www.nacional.hr/u-srcu-hvidra-e-slavili-ustaski-pozdrav-za-dom-

spremni-i-rusili-plenkovica/ 

Poslao sam ga jednom prijatelju. Odgovorio mi je: 

Ma te budale iz tog portala...kako su predstavljanje prenijeli kao ustaški dernek 

(…) takav vid pisanja o Hrvatima i našoj istini (misli na moju knjigu, JP) i 

povijesti očito bi trebao biti zabranjen pa njima, ali NEĆE IĆI.. samo to. 

Moj odgovor bio je: 

Zapravo su zgodni za komentiranje. 

Prvo što se vidi je kako o onome što smo govorili Jurčević i ja nije, u inače velikom 

tekstu, bilo ni riječi. 

Podsjećam na presudu Bojni u kojoj je jednako osuđeno ZA DOM i ZDS :) 

A Jurčević je jedini povjesničar, kako sam i naglasio na Predstavljanju, koji je 

uvijek govorio o oba pozdrava!!! 

A ja sam usporedio sa Đokovićeva TRI prsta! 

Zločest si prema novinarima - očito im je jasno da je glupo poslije toga pisati o 

USTAŠKOM pozdravu, a oni moraju. 

Zaključili smo njegovim odgovorom: 

Ah, za mene to "viša matematika". Hehehe... 

Moraju, jadni.. a i mi s njima... 

Ali zar nije sjajno kako „Nacional“ brani Plenkovića? Spominju ipak i mene jer 

sam u najavi admirala Davora Domazeta Lošu rekao kako je “pravi Plenkovićev 

kandidat Milanović” i da “moramo pobijediti Plenkovića”. 

Zapravo ja sam tvrdio da na izborima imamo dvoboj između Plenkovića i Škore, 

jer su i Kolinda Grabar Kitarović i Milanović Plenkovićevi kandidati. A slično 

našem Admiralu vjerujem da je glavni Plenkovićev kandidat doista Milanović. 

A meni je i neprirodno da Škoro nije kandidat ljudi koji su ono što su postigli u 

životu postigli radeći svoj posao, a ne zato što si bio u Ministarstvu vanjskih 

poslova pa si dobro naučio tko su gazde u svijetu i koga trebaš slušati. 

https://www.nacional.hr/u-srcu-hvidra-e-slavili-ustaski-pozdrav-za-dom-spremni-i-rusili-plenkovica/
https://www.nacional.hr/u-srcu-hvidra-e-slavili-ustaski-pozdrav-za-dom-spremni-i-rusili-plenkovica/
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A i obećao sam da ću glasovati za Škoru. Svjedok mi je upravo akademik Dujella. 

Poslije jednog sastanka u Akademiji izašli smo zajedno s još jednim kolegom Na 

ulici me uhvatio za lakat jedan prolaznik: 

- Josip Pečarić? 

- Da! 

- Hercegovac iz Boke? Nazvao me po naslovu jedne moje knjige. 

- Da, taj sam. 

- Jesmo li za Škoru? 

- Jesmo! - Obećah mu.  

Tko zna naslov te moje knjige sigurno je pravi, zar ne? 

Da, izbori su pred nama i sve je u znaku tih izbora. 

Svojevremeno je Luka Podrug u Bujici citirao moju izjavu u svezi s izborima: 

Isključite televizor, a uključite mozak. 

Baš jučer čitam jednog poznatog hrvatskog kolumnistu i vidim da sam jako 

pogriješio s tom izjavom. Čini mi se da mnogi, za koje vjerujem da itekako koriste 

svoj mozak, kada dođu izbori – ISKLJUČE GA! 

Prof. Vidmarović u svom Predgovoru za mene tvrdi: 

On je intelektualac suverenističkog opredjeljenja koji želi slobodno i samobitno 

razmišljati i ostvarivati slobodu javnog govora. 

A u jučerašnjem tekstu čitam kako smo mi 'suverenisti opsjednuti Aleksandrom 

Vučićem i Srbima, tako da smo isti kao oni, jer su Srbi isto tako u svojim medijima 

opsjednuti Kolindom i Hrvatima': 

Tako njihov medijski promotor Velimir Bujanac Kolindino ugošćavanje Vučića 

stalno koristi kao bazuku protiv nje. A isti taj Bujanac zaboravlja da je on u Bujici 

dao ogroman medijski prostor Vučićevu učitelju, četničkom vojvodi i ratnom 

zločincu, Vojislavu Šešelju, tepajući mu Vojo. 

Možete li vjerovati da je netko usporedio dovođenje predsjednika države koja je 

izvršila fašističku agresiju na Hrvatsku, a Predsjednica Hrvatske poziva u 

trenutcima kada su ponovo Srbi koristili laži o Jasenovcu na izložbi u SAD-u u 

dokazivanju genocidnosti hrvatskog naroda s činom dovođenja bilo koga sa strane 

nekog novinara u svoj show? A zapravo im je tim činom samo pružila potporu 

Srbima u njihovim lažima, što je Vučić i pokazao tijekom posjete. Kad isključiš 

mozak, to je moguće zar ne? 

Čitam dalje: 

K tome, Zekanoviću i suverenistima, koji ne daju Vučiću u Sabor na skup 

europskih Pučana, uzor je Orban, a isti taj Orban bio je najjači Vučićev lobist da 

ga se primi među europske Pučane!? Dakle, Orban, Vučićev lobist je Bujancima 

i Zekanovićima prihvatljiv, a njegov pulen Vučić nije? Protestira li Zekanović 

onda i protiv Orbana? Zna li Zekanović uopće išta o odnosima Budimpešte i 

Beograda? Očito-ne. 

Kad isključiš mozak doista možeš svima pokazati da ne znaš da Plenković sluša 

Pupovca. To znaju i na karnevalima gdje Plenković pleše kako Pupovac svira, zar 

ne? A da Pupovac javno ide u Beograd po Vučićeve instrukcije, to vide i mala 

djeca. Samo to ne vidiš kada isključiš mozak pa se čudiš što to zna i Orban koji je 

suverenist. Za razliku od hrvatskog kolumniste koji je isključio mozak Orban zna 
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da je njegova razina Vučić u Srbiji i Plenković u Hrvatskoj. A znamo i to da se 

divio Tuđmanovoj Hrvatskoj, a jasno je da mu se gadi poslušnička Plenkovićeva 

Hrvatska. Orbanovu zemlju nije napala Vučićeva Srbija već Hrvatska. Zato je 

logično da se Zekanović i hrvatski suverenisti drukčije ponašaju prema Srbiji od 

Orbana. Zajedno im je samo gađenje prema onima koji vjerno služe Srbe od čije 

su vojske hrvatski branitelji napravili zečeve. 

Još nešto od našeg kolumniste : 

 Kampanja postaje cirkus, pogotovo kada na istoj strani vidite Škorine Bujance 

zajedno s Mesićem i sličnima u koaliciji protiv Kolinde. Ali ne čudite se. Prije 

nego što je pobjegao od rata, Škoro je svoj put započeo 1990. u Savkinoj Koaliciji 

narodnog sporazuma, pa je prirodno da ga završi u Koaliciji narodnog 

nesporazuma, 

Da, kada isključiš mozak doista Ti je važnije to što je Škoro 90-ih bio za „hrvatsku 

ružu“ Savku, nego što je Kolinda sudjelovala u progonu i hapšenju hrvatskih 

generala, ili o njenom članstvu u nekakvim ložama i sl. A odavno sam napisao 

kako će biti lijepo slušati Kolindu pred izbore. Govorit će sve što i ja pišem 

godinama. Ali tko je toliko glup da joj vjeruje? 

Jasno je da će mnogi isključiti mozak pa otud i pitanje iz naslova ovog govora: 

ŽELITE LI I DALJE VLAST KOJA RATUJE ČAK I S MATEMATIČKIM 

ČASOPISIMA? 

Da u vrijeme izbora sve postaje cirkus, zar ne? 

 

HVALA? 

 
http://dragovoljac.com/index.php/razno/18857-zelite-li-i-dalje-valst-koja-ratuje-

cak-i-s-matematickim-casopisima 

 

Poštovana gđo ministrice, 

 

Pišući Vam povodom projekta na HRZZ-u kolege Krnića spomenuo sam i 

prethodne projekte i probleme koje su imali članovi seminara Nejednakosti i 

primjene. Vjerojatno Vaše ministarstvo i nije dovoljno upoznato s njima iako sam 

više knjiga napisao o tome. Međutim u knjizi „Matematika, pjesme i nogomet“ 

imate i pismo hrvatskog znanstvenika iz Njemačke dr. sc. Josipa Stjepandića koje 

je on uputio Predsjednici RH, Predsjedniku sabora, Predsjedniku vlade i Ministru 

znanosti i obrazovanja RH. Dr. Stjepandić je glavni urednik ili član uredništava 

niza znanstvenih časopisa, a danas je i Predsjednik HAZUDD-a. 

U istoj knjizi imate i moje reagiranje na to njegovo pismo, koje sam poslao na iste 

adrese. Dajem Vam ga u Prilogu zato što je veći dio tog pisma posvećen upravo 

prvom projektu kolege Krnića koji na HRZZ-u nije prihvaćen. 

Naime, kada se gleda samo neprihvaćanje njegovog drugog projekta moglo bi se 

doista pomisliti da je po srijedi samo zavist i zloba kolega matematičara iz Panela 

HRZZ-a. Međutim, usporedbom s razlozima odbijanja prethodnog projekta lako 

se može zaključiti da se ne radi samo o tome. 

http://dragovoljac.com/index.php/razno/18857-zelite-li-i-dalje-valst-koja-ratuje-cak-i-s-matematickim-casopisima
http://dragovoljac.com/index.php/razno/18857-zelite-li-i-dalje-valst-koja-ratuje-cak-i-s-matematickim-casopisima
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S poštovanjem, 

Akademik Josip Pečarić 

 

PRILOG: 

 

PISMO DR. STJEPANDIĆU 

 

Dragi imenjače, 

Zahvaljujem Ti na lijepim riječima o meni koje si uputio Predsjednici RH, 

Predsjednicima Sabora i Vlade i Ministru znanosti. 

Članovi mog seminara su komentirali da to neće imati nikakvog utjecaja jer 

znanstvenici su našim političarima zadnja rupa na svirali. 

Zapravo to pokazuju i moje dvije knjige s ogromnim brojem nepotrebnih pisama 

iz kojih su oni mogli doznati puno toga o čemu im Ti pišeš.  

Istina, zašto ne bi i Ti pisao takva pisma, zar ne? 

Ipak mi je drago što si spomenuo „predmetni projekt, koji je HRZZ najprije 

odobrila, a onda de facto zaustavila“. 

Evo kakvu sam prepisku na tu temu imao s Prodekanicom za znanost TTF-a 18. 

04. 2017. 

Prodekanica za znanost: Popunjavam tablice o istraživačkoj djelatnosti za 

2014/2015 i 2015/2016 prema naputku Sveučilišta u Zagrebu, te vas molim da mi 

javite koliki je broj istraživača uključen iz sastavnice (TTF) u HRZZ projekt koji 

koordinirate 

JP: Valjda se ovo ne odnosi na moj projekt. 

Prodekanica za znanost: 

Poštovani i dragi akademiče, Znam za probleme s HRZZ-om. Jednu godinu su 

financirali, pa me zanima koliko je istraživača s TTF-a u 2014/2015? 

Zapravo je točno da je HRZZ zvanično dala novce i za polovinu druge godine 

umanjenu za novce koje smo po odobrenom planu realizirali, ali se HRZZ 

ponašala kao dječica iz vrtića, pa su prvo tržili da ih vratimo, a onda oduzeli. 

Zanimljiv mi je i Tvoj upit: „Jeste li se ikad pokušali staviti u kožu znanstvenih 

novaka, koji su u napredovanju usko vezani za predmetni projekt, pa se moraju 

bojati da toliko željeni doktorat nikad neće dostići?“ 

U utorak je obrana disertacije jedne moje novakinje, tako da nisu uspjeli u 

zaustavljanju doktorata naših novaka. Naravno vjerojatnije je ciljano na buduće 

doktorande, jer je malo vjerojatno da ću ih prihvaćati. 

Tu je, zapravo napad na cijelu grupu koja se u svijetu naziva „Hrvatska škola u 

Teoriji nejednakosti“ ili „Pečarićeva škola u Teoriji nejednakosti“. 

To je postalo očito kada je jedna grupa mlađih suradnika (neki su već redoviti 

profesori) pokušalo dobiti svoj projekt kada je već stopiran moj projekt. 

HRZZ im se narugala . nisu prošli ni u drugi krug jer se slične stvari kojima se oni 

bave već na tom mom zaustavljanom projektu. A kao što si vidio u mom pismu u 

prilogu je dan naš rad u drugoj godini projekta a HRZZ nije ni odgovorilo na to. 

Zato će Ti biti zanimljivo vidjeti kako su oni ocijenili projekt mojih suradnika: 
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Zaključeno je da je predlagatelj izuzetno aktivan autor u posljednjih 5 godina, sa 

značajnim mentorskim iskustvom. Međutim, primijećeno je da su svi članovi 

predloženog projekta ujedno i članovi projekta IP-2013-11, šifra 5435 

“Nejednakosti i primjene” čiji je voditelj akad. Josip Pečarić. Usporedbom 

sažetka projekta 5435 i prijedloga projekta izv. prof. dr. sc. Maria Krnića, Panel 

je došao do zaključka da se sve predložene teme istraživanja (generalizacije 

raznih realnih nejednakosti, raznih tipova konveksnosti i operatorskih 

nejednakosti) već nalaze u projektu 5435. 

Usporedbom s projektom 5435 akademika Pečarića, konstatirano je da 

predloženi projekt nije u potpunosti kompetitivan u odnosu na već postojeća 

istraživanja unutar iste tematike (Kriteriji za vrednovanje, O-725-2016), jer 

projekt 5435 tu problematiku sagledava u znatno širem kontekstu. Primijećeno je 

da predlagatelj projekta izv. prof. dr. sc. Krnić nije iskoristio priliku da svoj 

projektni prijedlog diferencira od već postojećeg projekta akad. Pečarića s ciljem 

isticanja novih znanstvenih tema i ciljeva istraživanja. 

Panel stoga zaključuje da su istraživanja predložena od strane izv. prof. dr. sc. 

Maria Krnića, “Konveksnost, generalizacije i primjene”, već financirana od 

strane HRZZ-a u sklopu projekta IP-2013-11, šifra 5435 “Nejednakosti i 

primjene” čiji je voditelj akad. Josip Pečarić, pa prijedlog ne zadovoljava točku 

4 "Uvjeta prijave projektnih prijedloga" (str. 4 u tekstu natječaja), te mu daje 

ocjenu B čime ga ne upućuje na istorazinsko vrednovanje. 

Pojašnjenje: Ovdje iznosimo nekoliko usporedbi projektnog prijedloga izv. prof. 

dr. sc. Maria Krnića i akad. Josipa Pečarića kako bismo potkrijepili naš 

zaključak. 

1. U projektnom prijedlogu izv. prof. dr. sc. Maria Krnića se predlaže “better 

understanding of various types of convexities (usual convexity, operator 

convexity, higher convexities and exponential convexity)”. U sažetku projekta 

akad. Josipa Pečarića se spominje "better understanding of different kinds of 

convexities" te se navodi "higher convexities, s-convexity and h-convexity, 

exponential convexity, local convexities, Schur-convexity, superquadracity etc.". 

2. U projektnom prijedlogu izv. prof. dr. sc. Maria Krnića se predlaže 

“researching various methods for improving, refining and generalizing some real 

inequalities (Jensen, Steffensen, Jensen-Steffensen, Hölder, Hilbert, Hardy, 

Levinson, Ostrowski, Opial, Chebyshev etc.)”. U sažetku projekta akad. Josipa 

Pečarića se spominje “to improve, refine, interpolate, generalize Jensen’s type 

inequalities and related inequalities such as Jensen-Steffensen, Hermite-

Hadamard, Jensen-Mercer etc.”, te “to prove some generalizations, 

improvements and refinements of some classical inequalities (Holder, Minkowski, 

Hilbert, Hardy, Ostrowski, Gruss, Opial, Chebyshev etc.) in various settings”. 

3. U projektnom prijedlogu izv. prof. dr. sc. Maria Krnića se predlaže “study of 

matrix and operator interpretations of real inequalities (Jensen, Young, Heinz, 

Hölder, Lah-Ribarič, Levinson) in various settings including operator 

inequalities, norm inequalities, eigenvalue and singular value inequalities, the 

corresponding refinements and reverses as well as the applications in functional 
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analysis.” U sažetku projekta akad. Josipa Pečarića se spominje “to give further 

extensions and applications of the Mond-Pečarić method in operator theory, 

especially in obtaining reverse type operator inequalities”. Dodajmo još da u 

projektnom prijedlogu izv. prof. dr. sc. Mario Krnić kaže: “Applications of 

methods of general inequality theory to operator inequalities are one of the 

specific features of the proposed project. Unavoidable topic in this theory is the 

Mond-Pečarić method that provides a modern overview of inequalities for 

bounded self-adjoint operators on a Hilbert space." 

 

Zanimljivo je da su o voditelju rekli samo jednu rečenicu (Zaključeno je da je 

predlagatelj izuzetno aktivan autor u posljednjih 5 godina, sa značajnim 

mentorskim iskustvom.) Dr. sc. Mario Krnić, sada već redoviti profesor na FER-

u, ima u tih 5 godina ok 40 radova na Web of Science, i vjerojatno više takovih 

radova od bilo kojega drugog voditelja odobrenih projekata ili bilo kojega 

znanstvenika iz odbora koji su odlučivali o njegovo projektu. On ima i najviše 

takvih radova od svih nastavnika na njegovom fakultetu, a radi se o FER-u dakle 

najuglednijem fakultetu Zagrebačkog sveučilišta.   

Očito, iako znaju da su zaustavili moj projekt i sve planirane naše konferencije, 

tiskanje monografija i radove, sudjelovanje na drugim konferencijama, 

kažnjavanjem čak i takvih znanstvenika kakav je prof. Krnić jasno su poručili da 

ne žele financirati ono što sam sa svojim suradnicima stvorio u RH, a naši 

političari ih u tome podržavaju (napominjem nije u pitanju samo ovaj ministar već 

ni dva prethodna nisu htjela učiniti ništa po tom pitanju). Čak im smetaju i moja 

tri časopisa koja su na svjetskim listama.  

Zapravo mnogi od njih idu linijom manjeg otpora jer je u mojim knjigama 

pokazano kakva je u svemu tome uloga HAZU i HRZZ-a. Zato moramo biti i 

pravedni prema tim političarima. Ipak se njima teško suprotstaviti znanstvenim 

institucijama kakve su HAZU-a i HRZZ-a u toj prljavoj igri. 

Bez obzira na to ponavljam rečenicu kojom sam završio moje prvo pismo njima: 

„Vi u svakom slučaju možete pomoći da se ispravi nepravda kojoj su izloženi moji 

suradnici!“ 

 

Puno pozdrava, 

Josip 
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ŽUPA TISNO,  

27. srpnja 2020. 

 

MIRA VRBANOVIĆ 

 

PREDSTAVLJANJE KNJIGA AKADEMIKA JOSIPA 

PEČARIĆA: JOSIP ŠIMUNIĆ I 'ZA DOM SPREMNI' I 

JE  LI POLITIČARIMA KRIVA MATEMATIKA? 
 

JOSIP ŠIMUNIĆ I 'ZA DOM- SPREMNI!' Zagreb, 2019. 

 

Knjiga je zbirka pisama, prepisaka, komentara i otvorenih pisama akademika  

Pečarića  poznatim osobama iz političkog, akademskog, kulturnog i javnog života 

u Hrvatskoj. 

Na samom početku uvršteno je pismo akademika Pečarića Stijepi Mioviću 

Kočanu, u kojem je ispisana pjesma Maxa Križanića: 

 Za Dom – spremni! Na melodiju pjesme M.P.Thompsona, Bojna Čavoglave, 

pjevaju je i sviraju braća Kumerle, što je zapravo, odgovor mladih na zabranu 

Bojne Čavoglave. Slušajući je na videu, u srcu se javlja neko slatko ganuće da ima 

smisla sve ovo što mukotrpno rađa kod mladeži ljubav za dom i Domovinu. 

 

        ZA DOM – SPREMNI!  

U Zagori na izvoru rijeke Čikole 

Na bojištu spjevana Bojna Čavoglave… 

Branili su domovinu hrabri ratnici 

Uz tu pjesmu slavili su, a i ginuli… 

Na frontu od Vukovara do Dubrovnika 

Slavna pjesma ratnicima moral dizala… 

A danas nam oni žele zabraniti nju 

Pjesmu koja najavljuje našu pobjedu… 

Glave dižu oni što su tad’ se skrivali 

Dok su hrabri branitelji uz nju ginuli… 

I govore da je zločin danas pjevat ju 

Pjesmu s kojom branili smo našu Hrvatsku 

I neka nas sve zatvore, al’ neće uspjeti 

Sa usana slavnu pjesmu nikad skloniti… 

Hvala za sve našem Marku iz Čavoglava, 

Hrvatska ti zaboravit neće nikada… 

 

S.M.Kočan se prisjeća kako je krajem 80-ih prošloga stoljeća za Antologiju 

hrvatskog narodnog preporoda koja se emitirala radijski, ukazao na bratimljenje 

naših iliraca s Vukom i odricanje naše kajkavštine i čakavštine u korist Vukove 
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štokavštine, no  naši ilirci i u toj svojoj dobrodušnosti i naivnosti, a podvali Vuka 

i Beča, pjevaju budnicu Za slobodu i dom/ hrvatski dom! 

Tako je i Josipu Šimuniću, u trenutku uspjeha na stadionu, njegovo dobrodušno, 

zaneseno i za domovinu puno ljubavi srce spontano kliknulo ono što je u bitku 

hrvatskog čovjeka oduvijek – Za dom! Što je značilo: sve što činim, što postižemo, 

za što živimo jest – za Domovinu, konačno slobodnu. Naravno da je stadion 

uzvratio –Spremni! Tako započinje knjiga.  

I „ bomba“ je eksplodirala.  

Pojam ustaštva svako malo izroni kao neki prijeteći demonski vampir, što se češće 

i više u javnom prostoru javlja slobodno mislećih i obrazovanih mladih ljudi, a 

oni prkose poklicima, nose majice s tim sloganom ili pišu ZDS.  

Taj poklik danas postaje gotovo biblijski kamen hrvatstva. 

Ako je u Hrvatski sabor moglo ući toliko jugonostalgičara i ljubitelja petokrake 

zvijezde, onda možemo očekivati da će taj vampir sve činiti da nestane ovaj 

biblijski kamen. 

Kaže akademik „da im je borba protiv hrvatske države uzaludan posao“, mislim 

da će tako i biti. 

Akademik pomno prati sve događaje na političkom, kulturnom, znanstvenom, 

akademskom i društvenom planu. Hitro i ustrajno reagira često duhovito, ironično 

ili pikantnim štiklecima. 

Kroz suvremena događanja nađe se mjesta i načina da se osvježi naša patnička i 

slavna prošlost, da se ne zaboravi. Često to bude poticaj mnogima da se pozabave 

i primjereno ovom naraštaju objasne važne pojmove, događaje i osobe koji su 

ostali u magli neke krivo nametnute prošlosti. 

Ipak, akademik daje važnost vremenu stvaranja samostalne i suverene hrvatske 

države i njezine obrane. Tako dobivamo podatke iz prve ruke što pišu: Marijačić, 

Dujmović, Hitrec, Hodak, Sedlar, Stjepandić i dr.  

Spomenula bih jednu rečenicu I. Marijačića iz Hrvatskog tjednika (26.12. 

2013.)“Za razliku od njih, Šimunić je tip hrvatskog čovjeka koji trpi, ali koji 

nadživljuje sve nehrvatske i neljudske sustave koje stvaraju beskičmenjaci u 

Hrvatskoj.  U tomu je tragedija svih tih likova, od Josipovića i Milanovića do  

Nike Kranjčara i Davora Šukera. A Šimuniću nisu naštetili jer su od njega  

napravili simbol hrvatstva. … O Šimuniću već pjesme pjevaju.“ 

Akademik Pečarić nas podsjeća na kastore u našem športu i izdajnike u politici i 

da u svijeta gdje god se nađe, uvijek iznova otkriva mrzitelje Hrvatske  koji je 

ocrnjuju i lažu /SAD, Njemačka itd. 

Sudbine Šimunića i M.P.Thompsona na prvi pogled veže ZDS – prozivani, 

privođeni, označeni, poniženi, onemogućeni u egzistenciji, omraženi, ali  oni 

ostaju odlučni, dostojanstveni i ponosni u svojoj savjesti. Njihovo domoljublje, 

vjera  i čista savjest, te duhovne vrline, daju im snagu da izdrže. 

   

 Nameće mi se slika Noe i gradnje korablje. U njegovom vremenu nitko se nije 

spasio osim njega i njegove obitelji. O čemu su razmišljali Noa i njegovi dok su 

gledali kroz jedini prozorčić arke i vidjeli samo beskrajne vode po kojima su 

plutali nabubreni leševi utopljenika? Noa je svoju obitelj hrabrio NADOM, a  
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njega je hranila Božja riječ  i održala da ne padne u depresiju, kako čitamo u 

Svetom Pismu, Post 7,24. Stotinu i pedeset dana vladahu vode zemljom, a oni se 

skrivahu u arci. Ljudi Noina doba vladali su se nasilno i razvratno što je vodilo 

degenerirajućem moralnom padu. Prema Bogu su se odnosili bahato i prijezirno. 

Biblija nam opisuje Nou s tri vrline njegovoga duha. 

„Ovo je povijest Noina: Noa je bio pravedan i neporočan u svom vremenu. S 

Bogom je hodio Noa. …“(Post 6,9-10) 

 Koliko  se već dana  nalaze Šimunić i Thompson, i mnogi njima sličnih sudbina 

( naši branitelji, haški zatočenici, naši domoljubi), u   arci   doma  i   škrinji Crkve 

čekajući da prođe potop zla i zlih ljudi?! Prisjetimo se što su prolazili Vatreni jer 

su slušali Thompsonove pjesme i uživali u njegovoj nazočnosti. Oni su se povukli 

u tišinu, čekali i nadali se, a plod njihove vjere i domoljubnosti raste baš u 

mladima za koje se bore različiti moćnici. 

Tijekom ovih tridesetak godina tipično naše narodske pustinje, okupio se lijep broj 

vrsnih ljudi oko akademika Pečarića koji na poseban način gradi baš našu, 

hrvatsku arku. 

   Mnogima će biti poznati neki tekstovi, ali na ovaj način povezani otvaraju novu 

sliku  muka, stanja uma i duha u našem razjedinjenom društvu. 

O ovome još nismo razgovarali. Kad je Joe Šimunić uzviknuo: Za dom! Zašto mu 

je masa navijača u glas odvratila  - Spremni! Zato što u njima gori gen hrvatstva, 

spremnosti da učine ono što su naši pradjedovi uvijek činili – bili spremni za 

odbranu. 

U članku o drugoj osudi koju je izreklo Hrvatsko nacionalno etičko sudište nad 

Josipovićem - Mesićem – Milanovićem – Pusićkom – Lončarom – Teršeličkom i 

Bildom, koji su učinili nenadoknadivu štetu hrvatskim nacionalnim i državnim 

interesima, priloženo je i otvoreno pismo Josipa Šimunića u kojem dolazi do 

izražaja njegova zrelost i poznavanje činjenica, ali i bol što mu je na Bleiburgu 

nestao pradjed. 

   U razgovoru s Brankom Borkovićem vidim da ima još velikana odbrane jer on 

ide korak dalje i predlaže da se u našim oružanim snagama uvede pozdrav ZDS. 

Bar su se tada mogle sučeliti snage za i protiv i mogla su se barem rasvijetliti 

stajališta. Bivša je predsjednica to označila kao provokaciju. I opet ništa.  

    U prilogu  o zbirci Glazbom i riječju ZDS kroz povijest, a posvećeno našim 

braniteljima, saznajemo da se skrivanje i prikrivanje istine provodi u politici, 

medijima i obrazovanju. Državni simboli i Himna RH  obrađuju se tek u petom 

razred OŠ, himna tek kao glazbeni oblik i nema spomena o značaju, mjestu i 

dostojanstvu koje učenici trebaju upiti.  

 

I na kraju bih pročitala meni dopadljivu rečenicu iz pisma Mire Banovića 

akademiku Pečariću: „ Je li konačno došlo vrijeme da i svijetu i nogometnim 

organizacijama, i raznim mamlazima napokon objasnimo ZNAČENJE „za dom 

spremni“, umjesto da razgovaramo tko ga je izmislio? Tko je uopće izmislio 

domoljublje?“ 
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      U prilogu s komentarima i reagiranju čitatelja na ovu tematiku što ih je dobio 

akademik, izdvajam ovaj: Ubojica je ušao u moj dom i želi mi pobiti obitelj, spaliti 

ga, preorati grobove mojih predaka i želi zatrti povijest moga naroda. 

E, pa nećeš, razbojniče, jer sam ja ZDS. (I.Buljan) 

 

Akademik J. Pečarić:  JE LI POLITIČARIMA KRIVA MATEMATIKA?                        

Zagreb, 2019. 

    U opširnom Predgovoru ove knjige Đ. Vidmarović, predsjednik DHK-a, kaže 

za akademika Pečarića: intelektualac britka jezika i snažnog domoljublja, 

samosvojan je, gotovo unikatna intelektualna figura u našem društvenom, 

znanstvenom i političkom (publicističkom) životu. U HAZU je primljen kao jedan 

od najmlađih članova 2000. g. Zasluge je stekao u grani matematike koja se zove 

NEJEDNAKOSTI. 

To matematičko znanje obznanjuje u mnogim matematičkim časopisima, drži 

predavanja i odgaja nove matematičare, a kao mentor djeluje u domovini i 

inozemstvu. 

Knjigu možemo ugrubo podijeliti na tri skupine priloga koje povezuje matematika 

i akademikovo  pronicljivo oko   - sve je umreženo politikom. 

Koliko god da je znanost danas uzdignuta i hvaljena, u znanstveno- akademskom 

i političkom okružju kod nas,  nije preporučljivo da znadeš više od drugih, da si 

radišniji, hrabriji i priznatiji, a možda i popularniji, jer kad jednom padneš u 

nemilost, preostaje ti bavljenje matematikom i ostaješ nepoćudan matematičar. 

Možeš „ proizvoditi“ vrsne matematičare, doktorande, napisati preko tisuću vrsnih 

znanstvenih radova iz matematike, fizike, geofizike, geologije, građevinarstva, 

možeš biti cijenjen i priznat izvan domovine, ali to ništa ne znači predsjednicima 

u državnoj vlasti, ministru/ministrici, rektoru Sveučilišta i nekim drugima. 

Najbolja 3 matematička časopisa ne dobivaju zasluženu potporu jer je akademik 

branio Thompsona i pjesmu naših branitelja u domovinskom obrambenom ratu 

Bojna Čavoglave.     

 U ovu skupinu stavljam sve tekstove vezane uz akademikov sedamdeseti 

rođendan koji je vezan  uz konferenciju matematičara organiziranu njemu u čast, 

i raznovrsnih drugih oblika čestitanja iz svijeta. Razvidno je da je voljen kao 

profesor, znanstvenik i čovjek. Zašto nije barem poštovan tako i u Zagrebu?! 

Vicko Goluža 

 

          

 ZAŠTO? 

Zašto Pečarić smeta, 

zašto se ljubavi boje, 

hrvatski mediji javni 

što lažnu povijest kroje? 

 

Zašto ne mogu glasno 

bijednici glasila javnih 

slaviti velika djela 
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Hrvatskih sinova slavnih? 

Zašto ih mora mori 

kada se domoljub javi, 

zašto ih tisuću radova 

znanstvenika sjajnog davi? 

 

Zašto "antifašisti" grakću, 

I na hrvatsku zastavu reže, 

zašto od Pečarićeve Hrvatske 

petokolonaši bježe? 

 

Zašto u HAZU šute, 

zašto se Pečarića boje, 

zašto se i u društvu takvom 

bezglavi akademici roje? 

 

Upravo zato, zna se, 

što Hrvatsku u srcu nosi, 

i granatama ljubavi čiste – 

mrzitelje domoljublja kosi! 

 

3. U ovu skupinu stavljam tekstove nostalgično obojene Bokom kotorskom, 

pjesničkim izričajima prijatelja koji su u akademiku prepoznali iskrenog branitelja 

hrvatskoga identiteta i domoljuba te ga hvale, pišu pjesme i tako mu zahvaljuju. 

Ima u tim tekstovima i sjećanja na naše zaslužne vrsne profesore, književnike, 

pjesnike (Dubravka Raffaelli, akademik Dubravko Jelčić).  

Strogi znanstvenik svjetskog ugleda ne zadržava se samo na svojoj darovitosti i 

matematičkoj logičnosti. On snažno reagira na česte pokušaje nacionalne, 

historiografske, kulturološke i političke ugroze. 

Ova knjiga je na određeni način,  nastavak knjige Matematika, pjesme i nogomet. 

Završavan odgovorom na pitanje o promjenama u školstvu u Hrvatskoj, o čemu 

je govorio  u Fokusu 2008. g. 

Pedagogija za bolju ekonomiju 

Akademik Pečarić: 

„Zalažem se za promjene u cijelom društvu prema školstvu. 

Na primjer u J. Koreji vam je najcjenjenije zanimanje učitelj, tj. profesor. Zato na 

pedagoške fakultete idu najbolji studenti. I moje kolege sa znanstvenih prelaze na 

pedagoške fakultete. I što se time postiglo? Djecu im uče najbolji, a kao rezultat 

imaju najbrži ekonomski rast na svijetu! Ali tko to može ostvariti kod nas? To nije 

projekt za jednu vladu.“ 

Vicko Goluža 

 

           BOJNA  PEČARIĆ 

I NAKON RATA STOJI UZ BRATA 

PEČARIĆ BOJNA, PISMA MU BROJNA, 
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PISMA I KNJIGE, ZBOG LJUDSKE BRIGE, 

MATEMATIČKI JASNO, GOVORI GLASNO, 

IZDAJICE GANJA HRVATSKU SANJA 

BRANITELJIMA ISTU I VJERNU KRISTU. 

PEČARIĆ PUCA SRCEM ŠTO KUCA, 

U KOJEM SIJEVA LJUBAV ŠTO PJEVA, 

ISTINOM GAĐA SVE ŠTO SE RAĐA 

U GNIJEZDU LAŽI SOTONE ŠTO TRAŽI 

DA UMRU RIJEČI DOK HRVAT JEČI 

U RUKAMA ODRPANCA MATOŠEVA STRANCA. 

AKADEMIK SLAVNI GLAS JE JAVNI 

LJUBAVI ČISTE, BOGU ISTE, 

U KOJOJ SIJEVA, HRVAT ŠTO PJEVA 

ODU SLOBODI DA HRVATSKA BRODI 

PREMA VLASTI ŠTO NEĆE KRASTI, 

VLASTI ŠTO VOLI, NAROD ŠTO MOLI 

ZA BESMRTNE HEROJE ZEMLJE SVOJE, 

U SNU I JAVI ŠTO BOGA SLAVI. 

 

PEČARIĆEVA BOJNA, VOJSKA BROJNA, 

DANONOĆNO NA STRAŽI GAĐA LAŽI 

I ONE U HAZU ŠTO SLIJEDE STAZU 

ŠUTNJE I LAŽI JER SU IM DRAŽI 

KOMUNISTI I ZVIJEZDA IZ NJIHOVOG GNIJEZDA. 

PEČARIĆ BOJNA, SVA MJESTA GNOJNA 

ISTINOM GAĐA ŠTO PRAVDU RAĐA. 

PODAJ MU BOŽE, SNAGU DA MOŽE 

NASTAVIT BITKU ZA PRAVDU BRITKU 

DA LAŽI DAVI GDJE GOD SE JAVI, 

PODAJ MU ZDRAVLJE I VJERU U SLAVLJE 

KADA ĆE MOĆI NA EKRANE DOĆI 

I REĆI GLASNO:  ŽIVJET JE ČASNO! 

IMAMO HRVATSKU SLOŽNU I BRATSKU 

I PRAVDU DO NEBA KOJA NAM TREBA! 

JER: 

„NAVIK ON ŽIVI KI ZGINE POŠTENO!“ 

 

http://bezcenzure.hr/toptema/predstavljanje-knjiga-akademika-josipa-pecarica-

josip-simunic-i-za-dom-spremni-i-je-li-politicarima-kriva-matematika/ 

http://dragovoljac.com/index.php/razno/22491-predstavljanje-knjiga-akademika-

josipa-pecarica-josip-simunic-i-za-dom-spremni-i-je-li-politicarima-kriva-

matematika 

 

http://bezcenzure.hr/toptema/predstavljanje-knjiga-akademika-josipa-pecarica-josip-simunic-i-za-dom-spremni-i-je-li-politicarima-kriva-matematika/
http://bezcenzure.hr/toptema/predstavljanje-knjiga-akademika-josipa-pecarica-josip-simunic-i-za-dom-spremni-i-je-li-politicarima-kriva-matematika/
http://dragovoljac.com/index.php/razno/22491-predstavljanje-knjiga-akademika-josipa-pecarica-josip-simunic-i-za-dom-spremni-i-je-li-politicarima-kriva-matematika
http://dragovoljac.com/index.php/razno/22491-predstavljanje-knjiga-akademika-josipa-pecarica-josip-simunic-i-za-dom-spremni-i-je-li-politicarima-kriva-matematika
http://dragovoljac.com/index.php/razno/22491-predstavljanje-knjiga-akademika-josipa-pecarica-josip-simunic-i-za-dom-spremni-i-je-li-politicarima-kriva-matematika


286                            JOSIP STJEPANDIĆ I THOMPSON  

 
 

 

 

 

LJETA U TISNOM / DON LAZAR ČIBARIĆ, ZAGREB, 

2021. 

 

UVOD 
 

Jedan tišnjanin (ima oko 40 godina) mi je jednom rekao: "Od kako znam za sebe, 

a pričali su mi i moji roditelji, u Tisnome se uvijek pisalo protiv popa." 

Zato je i logično bilo da su moja ljeta u Tisnom u znaku druženja s tišnjanskim 

župnikom don Lazarom Čibarićem. To druženje je dovelo do toga da je već 

postala tradicija promoviranje mojih novih knjiga i u Tisnom. I tamošnji načelnik 

je zaslužan za to jer je jedne godine odbio ustupiti župniku dvoranu tamošnjeg 

kina. Čak je i glavni dnevnik HTV javio kako je to učinio jer je trebala biti 

predstavljena knjiga o Thompsonu, da bi u dopisu župniku obrazložio to radovima 

u kinu. Ista zabrana je uslijedila i slijedeće godine, ali sada je u obrazloženju 

načelnik dao tumačenje Ustava RH, što su iskoristili i u lokalnim novinama 

narugavši se načelniku – ustavnom stručnjaku nesvršenom studentu pravnog 

fakulteta. Evo jednog poziva (plakate po Tisnom znaju i skidati): 

ŽUPA TISNO 

Pozivamo Vas na predstavljanje novih knjiga 

akademika JOSIPA PEČARIĆA o 'stupovima Pečarićeve Hrvatske': 

DARIO KORDIĆi 

ČETVRTI STUP MOJE HRVATSKE – 

BISKUP DR. VLADO KOŠIĆ 

U predstavljanju će sudjelovati: 

domaćin DON LAZAR ČIBARIĆ 

ROKO ANTIĆ, donačelnik Općine Kistanje iz reda pripadnika hrvatskog 

naroda 

Dr. sc. JOSIP STJEPANDIĆ, predsjednik HAZUDD-a 

i autor 

TISNO, UTORAK, 

6. KOLOVOZA 2019. U 20 SATI. 

DVORIŠTE ŽUPNE KUĆE 

  

Nisam slučajno stavio baš taj poziv. 

Zašto? 

Nisam zbog hrvatskoj javnosti dobro poznatog hrvatskog znanstvenika i urednika 

mnogih međunarodnih časopisa dr. sc. Josipa Stjepandića koji je čest predstavljač 

u Tisnom i ne jednom je don Lazar ta predstavljanja organizirao kada bi on dolazio 

iz Njemačke. 
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Pa zašto onda? 

Don Lazar je Janjevac, a to je i predstavljač knjiga Roko Antić sjajni mladi 

hrvatski političar i komentator o kome sam i pisao u mojim knjigama pa u 

Prilozima ovom Uvodu dajem i taj tekst. 

Tekstove s tih predstavljanja don Lazar tiska u župnom listu KARAVAJ tako da 

ih može čitati mnogo više Tišnjana nego što ih može stati u dvorištu župne kuće. 

U Prilozima ovog Uvoda dajemo iz broja za Veliku Gospu 2018. tekst o proslavi 

Gospe od Karavaja. 

O samim predstavljanjima u Tisnom najbolje govori činjenica da je don Lazar 

organizirao i predstavljanja u Omišu i Kaštel Sućurcu. 

Knjiga je sastavljena od tekstova iz mojih knjiga u kojima se spominje i don Lazar 

ili su dani i govori s tih predstavljanja u Tisnom, Treba napomenuti kako je don 

Lazar organizirao u Tisnom i predstavljanja i knjiga drugih autora. Spomenut ću 

samo prof. dr. sc. Zdravka Tomca o kome također postoji jedna moja knjiga slična 

ovoj o don Lazaru. 

Don Lazar mi je nedavno poslao i slijedeći e-mail: 

 

Naslov:  Osvrt 

Datum:  Tue, 16 Feb 2021 11:55:29 +0100 

Šalje:  Lazar Čibarić <lazar.cibaric1@gmail.com> 

Prima:  Josip Pecaric <pecaric@element.hr> 

 
Poštovani akademiče Josipe! 

Potaknuti ovim objavljenim listama znanstvenika odlučih napisati Tebi nekoliko 

riječi ponosa, a i izraziti nezadovoljstvo zbog nepravdi koje Ti se događaju. 

Poznato mi je da je kod Tebe (nadam se da se mogu obraćati na Ti - ne šaljem 

ovaj mail u javnost) doktoriralo 40 profesora u Hrvatskoj, a još oko tridesetak u 

svijetu. Poznato je i da imaš oko 200 suradnika iz cijelog svijeta. 

Također mi je poznato i to da ste kralj u svom području nejednakosti u 

matematici, poznat i priznat u cijelome svijetu. To se može vidjeti na mnogim 

listama s popisom znanstvenika općenito a posebno u matematici. I ove novije 

liste popisa znanstvenika i njihova rada to potvrđuju. 

To je veliki uspjeh u znanosti i trebao bi biti na ponos svima, kao što i jest 

mnogima. 

Poznat mi je tvoj domoljubni rad, na žalost, i nepravde koje ti je to donjelo, a ne 

bi smjelo biti tako... 

Drago mi je da smo se upoznali i da dobro surađujemo već više godina. 

Velik broj ljudi prati i cijeni tvoj rad i doprinos Hrvatskoj državi. 

Neka dragi Bog nagradi i blagoslovi tebe, tvoju obitelj i tvoj rad. 

Pozdrav cijeloj tvojoj obitelji! 

A mi se vidimo, ako ne prije, onda na ljeto u Tisnome kao i do sada. 

Don Lazar Čibarić 
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Da, don Lazar nije ovo poslao u javnost pa sam to samo spomenuo u mojoj knjizi 

Ruski znanstvenik u RH, dragovoljac.com: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/ruskiznanstvenik.pdf 

Ali u ovoj knjizi ipak ga moram dati, zar ne? 

 

Akademik Josip Pečarić 

 

 

  

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/ruskiznanstvenik.pdf


                                     JOSIP STJEPANDIĆ I THOMPSON                        289 

 
 

 

  

 

HOS, PORTAL DRAGOVOLJAC.COM, 2021. 
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'BOJNA ČAVOGLAVE' / THOMPSONOFOBIJA, 

ZAGREB, 2022 

 

ZNANSTVENA FANTASTIKA: ‘SSS NAČELNIK 

TISNOG DIJELI LEKCIJE AKADEMIKU’ 

 

DR. JOSIP STJEPANDIĆ, IZLAGANJE NA 

PREDSTAVLJANJU KNJIGE „THOMPSON – PJESMOM 

ZA HRVATSKU“ 
 

Kaštel Sućurac, na Dan pobjede i domovinske zahvalnosti, Dan hrvatskih 

branitelja, 5.8.2018 

Tisno, 6.8.2018 

 

Meni je osobita čast i zadovoljstvo da već četvrtu godinu zaredom njegujem 

posebnu tradiciju: predstavljanje knjige akademika Josipa Pečarića u sklopu 

mojega dopusta na Jadranu, u kojem dvije svetkovine, proslava Dan pobjede i 

domovinske zahvalnosti, Dan hrvatskih branitelja te sinjska Alka zauzimaju 

posebno mjesto. 

Ove godine je ovo čak prvo predstavljanje, jer su nam se do današnjeg dana 

zajednički planovi oko predstavljanja bili nekako izjalovili. 

Za one koji ne znaju, Josip Pečarić, koji za manje od mjesec dana navršava 70 

godina, je diplomirani inženjer te magistar elektrotehnike, doktor matematičkih 

znanosti, redoviti profesor matematike, redoviti član Hrvatske akademije znanosti 

i umjetnosti te dopisni član Dukljanske akademije nauka i umjetnosti. Zapravo, 

taj nepojmljivi znanstveni opus s najmanje 1.782 objavljena rada, što je red 

veličine jednog manjeg sveučilišta (178 profesora s u prosjeku 10 radova), učinio 

ga je poznatim u znanstvenim krugovima širom svijeta. Ako pak veleznanstvenike 

poput Ive Josipovića, Vesne Pusić ili Branka Grčića uzmemo za mjerilo, onda bi 

opus našeg akademika bio usporediv s opusom sveukupno oko 500 profesora na 

fruškogorskom sveučilištu srednje veličine. 

Sav taj učinak zagrebačko Sveučilište te Republika Hrvatska dobiju za jednu 

profesorsku plaću, jedan ured te jedan službeni kompjutor! 

Znanost je u međuvremenu postala roba, koja se prvenstveno mjeri u količini tj. 

broju objavljenih radova te kakvoći tj. citiranosti od koga i u kojem časopisu. U 

toj disciplini, akademik Pečarić je nenadmašan, pogotovo za hrvatske pojmove. 

Inače sam popis radova našeg akademika je sam za sebe gotovo znanstveni rad s 
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preko 60 stranica. Popis koautora, njih 231 iz cijelog svijeta, isto je impozantan, 

jer tko ne bi želio objavljivati s njim? 

Ja sam naravno ushićen da takav opus pripada jednome Hrvatu, a pogotovo 

mojemu prijatelju, pa ću ovo predstavljanje autora završiti svježim citatom jednog 

njegovog kolege matematičara, Lars-Erik Persson-a iz Švedske: „Ne samo ja nego 

i mnogi drugi promatramo ga kao KRALJA NEJEDNAKOSTI te smo ponosni da 

možemo raditi u njegovu kraljevstvu“.  

Sa posebnim žaljenjem moram ponoviti vrlo neugodnu činjenicu da je akademik 

Josip Pečarić, skupa s obitelji, već dulje vrijeme, izložen različitim oblicima 

diskriminacije i zlostavljanja, što nikako nije primjereno zemlji u srcu Europe, 

koju vodi samozvana „Europska Dimenzija“. O tome je već bilo riječi i ja ću si 

uzeti za pravo sve te svinjarije iznositi na svjetlo dana, dokle god ne prestanu. Za 

mene je znakovito te ujedno neshvatljivo da se nitko iz hrvatske akademske 

zajednice nije pobunio protiv ovakvog postupanja prema njihovome istaknutome 

kolegi. 

Međutim, mi danas ne govorimo o najplodnijem svjetskom znanstveniku, nego o 

spisatelju domoljubnih političkih tema i njegovoj 43. knjizi izvan područja 

matematike, što je vrlo opsežan opus za svakog spisatelja. Naslov knjige 

„Thompson – pjesmom za Hrvatsku“ zvuči nekako prigodno, jer se u Hrvatskoj 

zbog načina kako je stekla neovisnost te Domovinskog rata nižu blagdani i 

spomendani, pogotovo od početka proljeća. 

Usprkos tomu, suočeni smo s otvorenom opstrukcijom te neprijateljstvom na 

različitim razinama vlasti. Dok je za prva dva predstavljanja u Tisnom na 

raspolaganju stajala prilično prostrana kino dvorana, koja se ionako rijetko koristi, 

od lanjske godine tome se usprotivio načelnik Ivan Klarin, SDP. Drug načelnik 

naime ima svršenu samo srednju školu, a na studiju prava, koji baš ne spada među 

najteže studije, negdje je zapelo, ali mu to ne smeta da bi bio tužitelj, sudac te 

sudski izvršitelj u jednoj osobi. Bez ikakve svjedodžbe! Možda jednog dana ipak 

zasluži kakav fruškogorski doktorat poput njegovih uzora.  

Citiram s lokalnog portala Rudinapress: 

„– Analizirajući tekstove navedenih autora i onih koji bi predstavljali navedenu 

knjigu, naišao sam na brojne teze koje nisu u skladu s preambulom Ustava RH te 

koji na opasan način revidiraju hrvatsku povijest – napisao je u odgovoru župniku 

načelnik Klarin, te je od njega zatražio da se više ne obraća s ovakvim zahtjevima. 

– Poštovani gospodine župniče, molim Vas da ubuduće izbjegnete slanje zahtjeva 

za predstavljanje knjiga istih ili sličnih autora u prostorijama u vlasništvu Općine 

Tisno, jer iste neću odobriti. Otok Murter je područje snažne antifašističke 

povijesti koju navedeni autori relativiziraju što je za mene osobno, a vjerujem i za 

velik dio stanovnika našeg otoka, nedopustivo – napisao je Ivan Klarin u 

odbijenici župniku don Lazaru Čibariću.“ 

Intelektualno na razini druga Mirka Mećave, a fanatizam na razini besmrtnog 

druga Moše Pijade. Ne daj, Bože, da taj dobije kakvo moćno oružje u svoje ruke! 

Dobro informirani izvori mi prenose informaciju, a ja ju navodim s ogradom, da 

se portal Rudinapress financira iz sredstava općine Tisno, a ponešto nadoda i 

Županija. 
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To navodim iz razloga što je lani na tome portalu objavljen vrlo ružan članak o 

predstavljanju knjige akademika Pečarića “Dnevnik u znaku Za dom spremni”, 

nakon što je novinar tijekom predstavljanja postupao vrlo upadljivo, kao da je 

tražio neku inkriminirajuću iglu u plastu sijena. 

Moj ispravak naravno nije bio objavljen. Dapače, dobio sam porciju uvrjeda, koje 

svaki pristojan čovjek ne želi niti citirati. 

Manipulacija, iskrivljivanje, blaćenje, krive optužbe – svega toga smo svjedoci 

gotovo svakodnevno kad su u pitanju hrvatski branitelji, a pogotovo Marko 

Perković Thompson. Nešto od toga blata moramo podnijeti i mi Thompsonovi 

zagovornici, zar ne? 

Što smo sve prije petnaest godina mogli pročitati o generalu Anti Gotovini: 

pljačka draguljarnice, krijumčarenje ovoga ili onoga... Što je od tih optužbi ostalo? 

Ništa! Je li se netko od tih piskarala u medijima ispričao? Koliko znam, nije, nego 

su se samo prebacili na druge žrtve. 

Jedna od stalnih meta je Marko Perković Thompson, za kojeg u najboljem slučaju 

kažu da je kontroverzan. 

Smeta im početak „Bojne Čavoglave“! Ovih dana mogli smo slušati, da je i Oliver 

Dragojević u isto vrijeme kad i Thompson pjevao pjesmu „Topnik sa Širokog 

Brijega“ sa stihom „spreman sam uvijek braniti Dom“. 

Zanima me hoće li i njega posthumno napasti? 

Međutim, događaji posljednjih tjedana, pogotovo vezani uz epohalni uspjeh 

nogometne reprezentacije, pokazuju da je Marko Perković Thomson zamjenska, 

simbolična meta, a da je cilj zapravo sve što hrvatski diše i utječe na druge, 

pogotovo na hrvatsku mladež, da i oni čine to isto. 

Prisjetimo se da je Domovinski rat simbolički počeo 13. svibnja 1990. godine na 

Maksimiru kada su navijači Crvene zvezde uz blagonaklono držanje milicije kao 

– što ćemo kasnije doznati – „tampon zona“ divljali i spriječili odigravanje 

nogometne utakmice. Ono što je njihov vođa Arkan na stadionu učinio fizičkom 

silom, godinu dana kasnije poduzeli su uz pomoć oružja tzv. Jugoslavenske 

narodne armije.  

Bilo je i tada ne malo političara, koji su izjednačavali krivnju tj. krivili hrvatski 

nacionalizam zbog povampirenog četništva koje će u godinama što su slijedile 

milijune zaviti u crno. 

Eto, sada imamo ni manje ni više općinskog načelnika, koji na temelju svoje 

školske izobrazbe u općinskoj upravi ne bi smio raditi ništa kompliciranije od 

pisanja pisama te ispunjavanja formulara te ništa ne bi smio niti potpisivati osim 

primitka pošte. Međutim, on si uzima za pravo tumačenje Ustava te poduzimanje 

mjera sa zakonskom snagom. Da bi situacija bila gora, nema izgleda nikoga, tko 

bi ga u tome htio spriječiti!? U Općinskom vijeću Tisnog navodno postoji i 

oporbeni blok, koji se – kakva slučajnost – uopće ne javlja. Kao da ne postoji! 

Župan iz Šibenika, pozvan u pomoć oko uporabe dvorane te na predstavljanje, isto 

tako se ne oglašava. 

Je li se to meni samo pričinjava „Istanbulska koalicija“ HDZ-SDP pod vodstvom 

stranke koljača s Ovčare Gorana Hadžića ili je ona već odavno na vlasti? 
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Ne smijemo imati iluzije da je načelnik Klarin pao s neba. Njega je netko izabrao, 

kao i njegovu krotku oporbu, župana u Šibeniku i tako dalje. To je bila velika 

pogrješka! 

Na temelju iskustava s predstavljanjem ove knjige, mogu Vas pozvati da to složno 

„istanbulsko društvo“, koaliciju manje-više otvorenih protivnika domovine, 

obitelji, vjere s karikaturalnim „čuvarom Kristova groba“ (ispričavam se za 

moguće svetogrđe, ali se ne mogu obuzdati!) te sličnim licemjerima i ljigavcima, 

nikad, zbilja nikad više ne birate! Nikad! 

Što im prije to kažete u lice, to bolje! Kako ono pjeva Thompson: 

„...Još govore da smo kontroverzni 

ali to su kučine i trice 

argumenti podli i bezvezni 

istinu im kažimo u lice...“ 

 

Možda se povuku prije redovitih izbora. 

Na logično pitanje koga onda birati, ne mogu Vam izravno odgovoriti. Ako u 

Hrvatskoj ima više od pola milijuna duša, koje su u stanju na suncu provesti i 

slaviti cijeli dan bez najmanjeg izgreda, onda među njima sigurno ima nekoliko 

stotina čestitih, odanih i sposobnih ljudi, koji su u stanju voditi ovu zemlju, 

županiju i općinu. Osvrnite se oko sebe te dobro pogledajte! 

Takvu preporuku ne ćete dobiti u „mainstream“ medijima.  

Profesionalni lažovi postoje da bi lagali. 

Zato je ova knjiga tako značajna. 

Zapravo, sve što probija očiglednu, koordiniranu medijsku blokadu, namijenjenu 

manipulaciji najširih slojeva hrvatskog naroda, a pogotovo onih što posjećuju 

Thompsonove koncerte, jer je upravo ta mladež onako ushićeno, ali uredno i 

dostojanstveno dočekala nogometne viceprvake u Zagrebu. 

„...Očitovala je da je, usprkos trajnomu medijskomu pranju mozga i političkomu 

zaglupljivanju i manipuliranju, naravna, svjesno hrvatska, domoljubna, bez 

ikakve nacionalne isključivosti ili šovinizma. Hrvatska mladost na tim je 

skupovima pokazala da se znade radovati, da znade slaviti, pjevati, biti razdragana 

u punini uvjerenja u snagu dobra i mogućnost uspjeha. Takva hrvatska mladost 

jamac je opstanka hrvatskoga naroda usprkos svim neprijateljstvima, nedaćama i 

negativnim političkim i ideološkim trendovima kojima je sustavno izložena. 

Takva mladost izraz je tihe većine u hrvatskom društvu koju se neprestano 

preodgaja, koju se trajno obmanjuje i kojom se zajedno s hrvatskom državom 

gotovo katastrofalno upravlja. Tzv. političke elite davno su prezrele takvu sliku 

hrvatskoga naroda, od njega se odijelile, štoviše uzdigle se iznad njega, a sada su 

doživjele koliko je stvarnost drugačija od njihovih priželjkivanja i koliko je dubok 

jaz između njih i zdrave jezgre hrvatskoga naroda...“ 

Ovo je citat monsinjora Ivana Miklenića u povodu dočeka, koji će nam svima 

ostati u dubokome sjećanju. Tkogod je ikad bio na Thompsonovu koncertu, morao 

je dobiti sličan dojam. 
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Kao što sportski uspjesi redovito ujedinjuju sve Hrvate oko njihove nacionalne 

izabrane vrste, tako i Thompson svojom glazbom i nastupima budi i podsjeća na 

temeljne vrijednosti hrvatskog naroda. 

A akademik Josip Pečarić tome nadoda desert u obliku njegove ubitačne logike. 

Zato su njegove knjige tako vrijedne, a ja imam cijelu zbirku. 

Vama želim puno zabave i novih spoznaja pri čitanju, a akademiku još puno 

ovakvih knjiga! 

 

https://kamenjar.com/znanstvena-fantastika-sss-nacelnik-tisnog-dijeli-lekcije-

akademiku/  

http://dragovoljac.com/index.php/razno/12379-dr-josip-stjepandic-izlaganje-na-

predstavljanju-knjige-thompson-pjesmom-za-hrvatsku 

https://narod.hr/hrvatska/predstavljanje-knjige-akademika-josipa-pecarica-

thompson-pjesmom-za-hrvatsku  

  

https://kamenjar.com/znanstvena-fantastika-sss-nacelnik-tisnog-dijeli-lekcije-akademiku/
https://kamenjar.com/znanstvena-fantastika-sss-nacelnik-tisnog-dijeli-lekcije-akademiku/
http://dragovoljac.com/index.php/razno/12379-dr-josip-stjepandic-izlaganje-na-predstavljanju-knjige-thompson-pjesmom-za-hrvatsku
http://dragovoljac.com/index.php/razno/12379-dr-josip-stjepandic-izlaganje-na-predstavljanju-knjige-thompson-pjesmom-za-hrvatsku
https://narod.hr/hrvatska/predstavljanje-knjige-akademika-josipa-pecarica-thompson-pjesmom-za-hrvatsku
https://narod.hr/hrvatska/predstavljanje-knjige-akademika-josipa-pecarica-thompson-pjesmom-za-hrvatsku
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DR STJEPANDIĆ: MARTENS JE PREKRŠIO 

DOGOVOR I OBJAVIO PRLJAVI, NEČASNI I 

NEZAKONITI PAMFLET PROTIV M. P. THOMPSONA, 

A ONDA KUKAVIČKI MENE OPTUŽIO ZA TO 

 

07 Kolovoz 2020  
 

Dr. Josip STJEPANDIĆ, predsjednik Hrvatske akademije znanosti i umjetnosti u 

dijaspori i domovini (HAZUDD) uz čije posredovanje je novinar njemačkoga 

FAZ-a napravio intervju s glazbenikom Markom Perkovićem Thompsonom 

N) OVO JE ISTINA: 

Martens je prekršio dogovor i objavio prljavi, nečasni i nezakoniti pamflet protiv 

M. P. Thompsona, a onda kukavički mene optužio za to 

...... 

Pod 0) U Martensa kao da je u posljednji trenutak ušao neki skojevski vrag i 

preokrenuo tijek njegovih misli za 180 stupnjeva. Na moje zaprepaštenje, 

odgovorio mi je da su za sve krivi „moji“ Hrvati. Takvih nema, očigledno misli 

na pripadnike Skojevske internacionale ili Titojugenda, s kojima je u kontaktu, 

koji su Hrvati samo onda kad treba zauzeti neko radno mjesto u hrvatskoj kvoti, a 

inače su militantni Jugoslaveni ili velikosrbi 

.... 

Pod 1) Martens je nakon intervjua u Čavoglavama oduševljeno rekao: „Nadam se 

da će nakon ovoga intervjua vaša percepcija u Njemačkoj biti mnogo bolja!“ To 

je ponovio nakon mjesec dana u jednome zagrebačkom društvu. Sa zadovoljstvom 

je prihvatio i Thompsonov poziv da sa suprugom bude gost njegova koncerta. 

Naglo je promijenio stav i sugerirao da mu koncerte u Njemačkoj treba zabraniti 

.... 

pod 2) Martens se nije držao dogovora: prvo je objavio autorski tekst s 

prepričanim intervjuom bez najjačih Thompsonovih izjava kako bi izveo 

zaključak da Thompson u Njemačkoj zapravo nije poželjan. Tako je ispalo da sam 

izručio Thompsona na nož neprijatelju, ali u konačnici nije tako i ne će biti 

..... 

Pod 3) Intervju je od 26. veljače, kad ga je Marko dobio nakon dugoga čekanja i 

autorizirao, do 11. srpnja čekao je da se Martens pokrene. Izlaženje je bilo 

predviđeno za prvi tjedan ožujka, ali se on nije pomicao. Slučaj s Manuelom 

Neuerom očigledno je ubrzao neke stvari 

.... 

pod 4) Martens se služi ne samo nečasnim nego i nezakonitim radnjama. Za svoje 

članke u FAZ-u kao i članak u Jutarnjem listu koristio se mojim intelektualnim 

vlasništvom – prijevodom intervjua i fotografije – za što nije imao dopuštenje. 

Ponaša se kao da mu je punac bio oficir u vojsci propale države. Tako će uskoro 

– i FAZ i Jutarnji list, dobiti poštu od mojih odvjetnika 

.... 
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pod 5) Dana 27. 8. 2019. molio me da provjerim ima li kakav službeni trag o 

"Ordenu Krune kralja Zvonimira" (3. Klasse), koji je dobio njegov djed kao oficir 

Wehrmachta. Martensov punac mu je bio oficir jugoslavenske vojske 

......... 

Tekst: 

Ima rijetkih dana, možda jednom u pet godina, kada netko s kim imam posla 

kao racionalnom osobom nenadano počne pokazivati neko posve drugo lice, 

počne se ponašati posve iracionalno, protiv temeljnih pravila pristojnosti, tjera 

neku svoju pravdu, hoće zaratiti s mnogima, ne da se dozvati niti razmisliti o šteti 

koju čini sebi i drugima. 

Onaj tko se nađe usred takvoga incidenta te ne može pobjeći, ima dvije 

mogućnosti: ili sjesti pa se isplakati, ili se izgredniku nasmijati u lice. 

Kako život teče, a ja sam duboko u 60. rundi, već sam se dobro uvježbao u ovoj 

drugoj inačici. 

U trenutku dok ovo pišem (subota), prošao je točno jedan tjedan otkako se ne 

samo prema meni nego i prema jednoj meni vrlo dragoj osobi Michael Martens, 

dopisnik najuglednijih njemačkih novina Frankfurt Allgemeine Zeitung (FAZ), 

ponaša kao da je skojevski vrag ušao u njega. 

Da je o Marku Perkoviću Thompsonu objavio klevetnički pamflet u kraćoj 

(tiskano izdanje, nedjelja, 19.7.) i duljoj inačici (mrežno izdanje, ponedjeljak, 

20.7.), samo je jedna strana medalje, toliko ružna, da bi se morao skriti u mišju 

rupu. Nakon silnih prosvjeda, koji su doprli i do njega, a u kojima sam imao 

poneki sitniji udjel, gospodin Martens potom je nasrnuo na mene. 

Tako da mu se moram javno nasmijati u lice. Grohotom! 

Te ga javno upitati: „Dragi gospodine Martens, što je to ušlo u Vas da Vas je tako 

razgoropadilo?“ 

Michael Martens moju je reakciju na svoj sramotni članak mogao predvidjeti. 

Takvoga me upoznao prije točno dvije godine te postupno počeo cijeniti. Već u 

prvome okršaju po mailu naučio je da mi ne može parirati jer se prepiremo o 

njegovu tekstu, a ja sam autor, urednik, recenzent mnogo zahtjevnijih tekstova 

nego što je on ikad čitao. Žao mi je da je tu lekciju nekako zaboravio ili potisnuo 

tako da će je morati ponoviti. 

Ja, pak, njegovu žestoku reakciju na naš prosvjed zbog klevetničkoga članka 

nisam mogao predvidjeti, a i da jesam, ona je potpuno neutemeljena te šteti svima, 

a ponajviše Martensu samome. 

Međ) Kako je krenula moja komunikacija s Martensom 

Prije dvije godine Hrvati širom svijeta slavili su svoje svjetske nogometne 

viceprvake. Iako sam tog ponedjeljka bio na poslu, moje srce bilo je medu 

mnoštvom u Zagrebu te sam slavio. Ondje je bio i gospodin Martens te je poput 

mnogih kolega sutradan objavio ružnu priču koju im je netko gadno podmetnuo: 

Zašto Vatreni slave s „bardom mržnje“? Povrh toga, referendumske inicijative za 

promjenu izbornoga zakona nazvao je – rasističkima. 

 Na uglavnom negativne komentare u njemačkim novinama, koje su dijelom bili 

pisali i novinari srpskoga podrijetla, reagiralo je mnogo Hrvata, pa i ja. 
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FAZ je previše ugledan da bi se utopio u nekakvu masu prosjeka. Upravo u 

jednoj takvoj situaciji, kad smrad hajke nezaustavljivo izbija iz zraka, očekivao 

sam da profesionalni novinar priupita i drugu stranu. Po temeljnim pravilima 

struke. 

To sam Martensu u poduljem mailu podastro, na što mi je on odgovorio 

bezobraznim protupitanjem poznajem li pjesmu „Jasenovac i Gradiška Stara“ te 

počeo citirati. Nisam ju poznavao, niti htio naučiti, upravo što mi je do ušiju došao 

jedan odvratni stih. 

Na to sam mu uzvratio nižući mnoge njegove propuste. Ali nije mi bila nakana 

tada, a niti u drugim slučajevima, izvrijeđati ili ga čak poniziti. 

Nakon tog ribanja, jednostavno sam mu ponudio suradnju: posredovanje kod 

intervjua s Thompsonom te korisne informacije za njegov dopisnički rad, koje on 

iz svojih dotadašnjih izvora nije mogao dobiti. 

Da budem iskren i posve precizan: fenomen Thompson zaintrigirao me prije 

više godina. S protokom vremena došao sam do čvrstoga zaključka: Thompsonu 

se nema što bitno staviti na teret. Ako bi on pak imao kakvih moralnih propusta, 

onda oni leže tako daleko u prošlosti, da su za sadašnju ocjenu njegove osobe te 

mogućega negativnog utjecaja na mlade potpuno nevažni. Moju motivaciju za 

razgovor, a i za moje posredovanje, Martensu sam otvoreno iznio, Thompsonu 

sam poželio mogućnost da iznese svoje stavove kako bi njemačka javnost mogla 

stvoriti svoj sud, a ne na temelju podmetanja ili čak hajke. 

Gospodin Martens moju je pruženu ruku prihvatio. Pristao je napraviti 

intervju s Thompsonom u Čavoglavama, ali se od početka ogradio da će za to 

vremena imati tek u 2019. godini, kad se iz Atene preseli u Beč te dovrši i objavi 

svoju novu knjigu o Ivi Andriću. Kao dopisnik, on pokriva osam zemalja te sam 

odmah doznao da mu Hrvatska nije prioritet. 

Po tome, moglo je samo biti bolje. 

Naša je suradnja ubrzo započela. Već u jednome od prvih mailova Martens me 

zamolio za neke informacije o Andriću, što je od mene promptno dobio. 

U načelu, ili sam ja Martensu slao poveznice na važne objave ili je on mene pitao 

za neke informacije. Tako sam imao čast više puta pružiti pitanja za intervjue s 

državnicima ili ministrima (Vučić, Plenković, itd.), dati svoju kratku ocjenu 

trenutačne političke situacije, preporučiti ili ne neko konkretno djelo koje mu je 

bilo ponuđeno poput mišljenja o Slavku Goldsteinu i njegovoj knjizi 1941 – 

godina koja se ponavlja, za čiji je njemački prijevod trebao recenziju. Mislim da 

će i manje pronicljiv čitatelj sam zaključiti što sam mu preporučio. Recenziju u 

FAZ-u nisam pronašao. 

Najmanje četiri puta bio sam zamoljen postaviti i obrazložiti svoju prognozu 

izbora. Svaki puta sam promašio, manje ili više. 

Isto tako, Martens me upozorio na knjigu Alexandera Korba „U sjeni svjetskog 

rata: masovni teror ustaša protiv Srba, Zidova i Roma u Hrvatskoj 1941.-‚45., jer 

važi za standardno djelo u njemačkome Ministarstvu vanjskih poslova, koju sam 

smjesta nabavio te počeo čitati i pomalo recenzirati. 

U međuvremenu mi se javljao, npr. iz Skopja 5.10.18., te se pohvalio da su se 

njegovi hrvatski prijatelji čudili kako je uspio doći do Thompsona. 
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Međ) Bio je na skupu pučana, kada i Angela Merkel, na kojemu se pjevala Lijepa 

li si 

Često sam hvalio njegove članke, pogotovo o Srbiji, Kosovu i Makedoniji, a 

nekoliko puta kritizirao, poput panegirika Slavenki Drakulić, punoga objeda 

prema hrvatskim domoljubima. 

U povodu smrti Johanna Georga Reißmüllera, bivšega izdavača FAZ-a, koji 

je Hrvatskoj pružio veliku potporu u njezinu najtežem razdoblju, imali smo 

intenzivnu komunikaciju. G. Martens mogao je zaključiti da je Hrvatski tjednik 

bio medu rijetkim tiskovinama, koje su tome velikome čovjeku odale posljednju 

počast. 

U to doba došao je od strane Efraima Zuroffa poziv za zabranu knjige o 

Jasenovcu autora Josipa Pečarića i Stjepana Razuma "Razotkrivena jasenovačka 

laž", o čemu sam g. Martensa odmah informirao. Jasenovac će postati česta tema 

naše komunikacije. Na žalost, iako će marljivo skupljati informacije o njemu, 

Martens se do sada nije mogao odlučiti da o toj temi napiše i jednu riječ. 

Na dan komemoracije za J.G. Reißmüllera, Martensu se u članku potkrala 

sitna pogrješka, koju je nakon moje obavijesti smjesta dao ispraviti u mrežnome 

izdanju. Takve su se stvari ponavljale više puta. U šali sam mu više puta napisao 

da sam ja njegova „kontrola kvalitete“, kojom se on vrlo rado koristio, ali samo 

nakon objave članka. 

Na samu Veliku subotu bivam počašćen primanjem u klub pokusnih čitatelja 

Martensove biografije Ive Andrića. Tekst od 35 kartica čitam u jednome dahu i 

već na Uskrs navečer čestitam g. Martensu tvrdnjom da ako je ostatak takav da će 

to biti knjiga koju će se često citirati, pogotovo poglavlje 9. Samo nekoliko 

pogrješaka. Izražavam olakšanje da je izostala poruga za hrvatske janjičare poput 

Andrića. Raspravljamo o planovima za izdavanje knjige u Srbiji i Hrvatskoj. 

U nedjelju, 28. travnja, Martens postaje zvijezda nakon što je objavio članak 

pod naslovom „Srbija ne spada u EU“. Mnogi se prijatelji javljaju te pitaju tko je 

Martens. On uzvraća s nekoliko misli o stilskim pitanjima. 

Martens dolazi u Zagreb te, između ostaloga i na moj nagovor, posjećuje J. 

Pečarića. 

Na predizbornom skupu europskih pučana pjeva se Thompsonova „Lijepa li si“. 

Martens mi priopćuje da je bio protiv, ali to nije spomenuo u članku. 

U mailu od 18.5. pita me kakav je to smiješni portal index.hr te od mene dobija 

opširan odgovor. 

Dana 27. svibnja dobija od meine informaciju da je Upravni sud Republike 

Slovenije poništio zabranu koncerta Marka Perkovića Thompsona u Mariboru. 

Usput mu poručujem: 

Vas će se puno citirati u Bosni i Hercegovini, Kosovu i Hrvatskoj, to je posve 

razvidno. 

Dana 10. srpnja obavješćujem ga da je Plenković torpedirao Thompsonov 

koncert na Krbavskome polju, jedva nakon što su prošli izbori za EP. 

U subotu 6. srpnja 2019. najavljujem posjet Beču. Martens uzvraća da će za 

Thompsona rezervirati jednu cijelu stranicu. Od toga trenutka taj pojam „jedna 

stranica“ ili „format Angela Merkel“ provlači se tijekom cijele prepiske. 
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Naš prvi susret događa se u Beču u blizini njegova stana, u subotu 20.7., na 

proputovanju. Donosim mu nekoliko knjiga. Živahan razgovor u kojemu sam mu 

iznio mnogo pojedinosti o Titovoj Jugoslaviji. S posebnim zanimanjem prati moje 

dogodovštine iz jugovojske u koju sam morao pristupiti kao mladi doktor 

znanosti. Pripovijedam mu da sam imao veliku sreću da je bilo toliko mnogo 

Albanaca vojnika, tako da KOS-u očigledno nisam bio zanimljiv, iako sam na 

temelju usporenih pisama mogao zaključiti da me temeljito prate. Od svega je 

najviše zapamtio tu prispodobu kako sam zahvaljujući progonu Albanaca ostao 

nedirnut. 

Dolazim na temu obavještajnih služba te ga upozoravam kako u ruke dobijam 

svakojaki materijal, u čiju vjerodostojnost primatelj ne može biti siguran. 

Naglašavam kako se on sam mora pobrinuti za verifikaciju svake informacije koju 

dobije od mene. Kao dobre primjere navodim slučajeve Darija Kordića te Marka 

Perkovića Thompsona koje su ukopali Hrvati, tj obavještajne službe. 

Međ) Put u Čavoglave 

To je bilo prvi put da smo uopće konkretno razgovarali o Thompsonu. Kratko 

iznosim svoja iskustva i naglašavam da, ako hoće provjeravati jesu li tzv. 

inkriminirajuće snimke za Thompsona autentične, mora zaposliti forenzičare. 

Izvješćujem ga koliko je truda i posrednika bilo potrebno da se Marko Perković 

Thompson uopće nagovori na intervju. 

Dogovaramo da termin za intervju bude nakon ljetne stanke. 

Dok sam bio na putu, poslao mi je uvrjedljiv mail koji je Martens dobio od 

g. Karla Kutniaka te sam između redaka razumio da on misli kako je Kutniak u 

dosluhu sa mnom. Nije, jer ga uopće ne poznajem. Naprotiv, u svakoj prigodi prije 

i kasnije molio sam naše hrvatske prijatelje da budu umjereni u kritikama. 

Dana 22. 7. dobijam njegov službeni upit Marku Perkoviću Thompsonu za 

intervju u Čavoglavama. Kratko pismo prevodim istoga dana te šaljem natrag. 

Onda me 25. 7. pitao mogu li mu što reći o „Srpkinji koja je u 2. svjetskom 

ratu spasila 10.000 djece“. Uzvratio sam mu člankom Igora Vukića o filmu Dane 

Budisavljević. Poslije ću doznati da je poticaj da se bavi tom temom dobio od 

jedne od „vještice iz Rija“, koju poodmakla starost u Švedskoj ne odvraća od 

podlosti i podmetanja. S poodmaklim godinama vještica postaje stara vještica! 

Naravno, pitao me za pomoć pri objavljivanju njegove knjige u Hrvatskoj pa 

sam ga posredstvom naše vicekonzulice uputio na Ministarstvo kulture, gospođi 

Dubravki Đurić-Nemec. 

Dana 21. 8. izlazi knjiga Im Brand der Welten. Počinjem čitati, a dan kasnije HT 

prvi put spominje knjigu, kao prvi medij u Hrvatskoj. 

Dana 27. 8. 2019. dobivam zamolbu da provjerim ima li kakav službeni trag o 

"Ordenu Krune kralja Zvonimira" (3. Klasse), koji je dobio njegov djed kao oficir 

Wehrmachta. 

Dana 29. 8. počinjemo planiranje putovanja u Čavoglave, a 13. 9. dolazi 

pozivnica od Thompsona: „Dobio sam informaciju, a i poziv da bi rado kroz jedan 

intervju razgovarali sa mnom vezano za razne društveno-glazbene događaje koji 

okružuju mene i moju publiku u hrvatskom javnom prostoru. Rado ću i sa 
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zadovoljstvom razgovarati za Vaše novine i slobodno s gospodinom Stjepandićem 

dogovorite detalje. 

Meni 5. 10. odgovara i stojim Vam na raspolaganju. 

Radujem se našem susretu. 

Marko Perković“ 

Bila su dogovorena jednostavna, ali stroga pravila: sva su pitanja bila 

dopuštena, a Thompson je tražio autorizaciju kompletnoga intervjua prije 

objavljivanja. 

Ja sam sa svoje strane tražio od obiju strana da ne sudjelujem u oblikovanju 

sadržaja intervjua, nego samo kao posrednik i prevoditelj. 

Razgovor je bio vođen u Čavoglavama, u subotu 5. 10. ‚19. u vrtu kuće M. 

Perkovića. Usput smo posjetili novu crkvu te se fotografirali ispred kipa bl. 

Stepinca. Planirano je bilo da ostanemo najviše tri sata, a ostali smo skoro 12 sati, 

od 10.30 do 22 sata. Gospodin Martens je dva puta ustajao te se opraštao da bi se 

ipak bio predomislio. U međuvremenu su bili pristigli tamburaši s kojima je 

Thompson snimio jednu pjesmu, ali su oni napustili društvo sredinom popodneva. 

Popodne smo u društvu pršutara Ante Reljanovića skoknuli do Otavica te posjetili 

mauzolej i rodnu kuću Ivana Meštrovića. Vrlo ugodan dan tijekom kojega je 

Martens više puta iznio svoje zadovoljstvo dojmovima. 

O najvažnijoj točki, samome razgovoru, Martens mi je pripovijedao da je 

provjerio cijelu pismohranu FAZ-a, a da je dva pitanja zatražio od hrvatskih 

novinara, koji su navodno htjeli doći s njim na intervju. Nisu to Hrvati, nego 

Jugoslaveni ili velikosrbi. 

Razgovor je protekao prilično mirno i harmonično, iako je Martens imao više 

provokativnih pitanja. Na najmanje tri mjesta ja bih da sam bio na mjestu Marka 

Perkovića Thompsona kazao da mogu odgovoriti, ali da mu odgovor ne će mnogo 

pomoći jer za takve teme treba povjesničara. 

S druge strane, računao sam da će nakon takvoga rešetanja i sam Martens 

uvidjeti da u optužbama protiv Thompsona nema nikakvoga temelja. To je i 

Martens nakon intervjua, dok smo još bili utroje, iznio: „Nadam se da će nakon 

ovog intervjua Vaša percepcija u Njemačkoj biti mnogo bolja.“ Tu će izjavu 

ponoviti mjesec dana kasnije na jednoj večeri u Zagrebu u društvu dvojice 

prijatelja. 

Martens je imao pristup svuda, Thompson ga je uveo u svoju dnevnu sobu, 

ondje je bilo desetak prijatelja. Lijepo muško društvo u koje se Martens mnogo 

bolje uklapao od mene jer je on s njima pio, dok ja nisam okusio niti kapi alkohola. 

Međ) Deset mjeseci čekanja na objavu 

Pri odlasku Thompson je Martensa pozvao da posjeti jedan koncert sa suprugom, 

na što je ovaj pristao. Dok sam ga vozio u svojemu automobilu natrag u Split, 

razgovarali smo. Martens je bio vidljivo impresioniran onime što je doživio u 

Čavoglavama, tako da je u mome automobilu zaboravio neke osobne stvari. 

Nakon intervjua, naša se komunikacija okretala ponajprije oko njegove 

knjige te Nobelove nagrade za Petera Handkea, što je Martens odlučno kritizirao. 

Tako se 21.10. hvali brojem recenzija te tvrdi da se nitko nije javio od skojevske 

internacionale. Uzvraćam da je takvima 450 stranica pretvrd zalogaj. 
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Opet traži moj logički savjet za film na kojemu stoji „Istina o Srebrenici“, a 

zapravo je o Žepi. Na temelju nekoliko opažanja dolazim do zaključka da je to 

gruba manipulacija, u kojoj se Ratko Mladić pokazuje kao pomirljiv zapovjednik. 

Slutim da mu je netko to htio podmetnuti. 

Dok ja čekam da konačno dobijem intervju, prolaze tjedni za mene 

intenzivnoga rada. Razveselilo me da je predsjednica RH Kolinda Grabar 

Kitarović Odličjem kneza Branimira posthumno odlikovala Johanna Georga 

Reißmüllera. Tu i tamo pitam za intervju, a on se izgovara obvezama. Nudim mu 

čak i prijevod ako dobijem vrpcu. Konačno 29. 11. piše: 

„Jedva da mogu dočekati taj dan kad ću na Twitteru objaviti sliku s Thompsonom 

te najaviti intervju.“ 

Onda na scenu stupa Hrvatski tjednik, 30.11., poziv na božićni domjenak HT-a u 

Zagrebu, hotel Dubrovnik, a 2. prosinca Hrvatski tjednik kao prvi politički medij 

objavljuje moju recenziju knjige Im Brand der Welten iz mojega pera. Prije toga 

jednu je recenziju objavio samo akademik Nemec u Vijencu. 

Dana 10. 12. pita me imam li informacija o skandaloznome postupanju hrvatske 

policije prema nigerijskim sportašima. Nakon kratke provjere dajem informaciju 

da su to migranti koji su se prikazali sportašima (bez reketa došli na turnir) da bi 

dobili vizu. 

Dana 14. 12. konačno mi dolazi intervju u obliku teksta. Moj prijevod s 

njemačkoga na hrvatski gotov je za četiri dana jer mi Martens nije stavio na 

raspolaganje hrvatski transkript. Marko nije zadovoljan jer je Martens dosta toga 

krivo razumio te traži vremena za autorizaciju, koju dovršava 24. veljače, a ja za 

dva dana završavam prijevod novoga dokumenta. 

Tako je intervju od 26. veljače do 11. srpnja čekao da se Martens pokrene. 

Izlaženje je bilo predviđeno za prvi tjedan ožujka, ali se on nije pomicao, a onda 

je izbila kriza s COVID-19, koja do danas traje. 

Usprkos tome, u međuvremenu je moja prosudba bila zatražena – kako za izbore 

u HDZ-u tako i za parlamentarne izbore. 

Afera s Manuelom Neuerom očigledno je ubrzala neke stvari. 

Gospodin Martens pristao je da Marko krati tekst na 30.000 znakova (print 

izdanje), odnosno 40.000 znakova (web izdanje), što smo dva-tri dana i uspjeli. 

Svaki je korak precizno dokumentiran u mailovima – onako kako se to radi u 

inženjerskom poslu. Zainteresiranoj javnosti slobodno priopćavam da manuskript 

imam u ukupno 32 inačice plus jedan dokument s referencama za web izdanje. Iz 

naše prepiske slijedi nedvosmisleno da smo pripremali po jednu inačicu za print 

izdanje velikoga formata „Angela Merkel“ te jednu dulju za mrežno izdanje. 

Međ) Ne će Martens zabraniti M. P. Thompsona u Njemačkoj 

Kao što je Hrvatski tjednik objavio u prošlome broju, gospodin Martens se 

na žalost nije držao dogovora, pa je umjesto intervjua u print izdanju objavio svoj 

podulji autorski tekst u kojemu je pomalo prepričao dijelove intervjua s ponekim 

citatom, ali bez najjačih izjava. Tako je na koncu došao do zaključka da Thompson 

u Njemačkoj zapravo nije poželjan, što cijeli slijed događaja postavlja naglavce. 

Tako funkcionira cenzura u FAZ. Kao da je neka nevidljiva ruka u posljednji 

trenutak tijek njegovih misli okrenula za 180 stupnjeva. 
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U ponedjeljak je u mrežnome izdanju istina izašao intervju, ali ispred njega 

„uvod“ od otprilike 30 stranica, koji je zapravo prepričani intervju. Koji će čitatelj 

uopće čitati intervju, kad je uvod toliko dug? 

Zaprepašten ovim nečuvenim postupkom te mnogim pogrješkama, kojima 

zapravo vrvi cijeli članak, pokušao sam najprije kontaktirati s Martensom, koji mi 

je poslao poruku da su za sve krivi „moji“ Hrvati. Ja takve ne poznajem, jer je u 

posredovanju sudjelovao samo kolega Pavić iz Hrvatskoga svjetskog kongresa. 

Martens je očigledno mislio na pripadnike Skojevske internacionale ili 

Titojugenda, koji su Hrvati samo onda kad treba zauzeti neko radno mjesto u 

hrvatskoj kvoti, a inače su militantni Jugoslaveni ili velikosrbi. 

Potom sam se obratio gospodinu Kohleru, suizdavaču FAZ, koji mi je, istina, 

odmah odgovorio, ali zamolio da pričekam te da se uzdržim od kritike. To sam 

dva dana (utorak i srijeda) učinio, međutim u četvrtak je izašao intervju s 

Martensom u Večernjem listu, u kojem je on Thompsonu dao za pravo da je 

prevaren, a za prijevaru je optužio – mene. 

Vrlo nerazuman potez jer je naša komunikacija, osim posljednjega tjedna, 

išla gotovo isključivo mailom, pa tako ima mnogo, mnogo dokaza da je Martens 

do posljednjega dana govorio o intervjuu upravo onako kako je bilo dogovoreno. 

Na žalost, svome nečasnome postupanju postavio je krunu autorskome 

člankom u Jutarnjem listu, koji je formalno posvetio Thompsonu, a zapravo bljuje 

svoj otrov na mene. 

Kao što na početku napisah: neki je vrag ušao u Martensa, ponaša se krajnje 

neprofesionalno, te sramoti sebe i svoju uglednu kuću. 

Kao i na početku naše komunikacije, mogu potvrditi da su njegove tvrdnje 

nekonzistentne i proturječne. Ako me drži tako nečasnim čovjekom, kako me 

prikazuje, zašto je u razdoblju od dvije godine do posljednjeg dana tražio i dobivao 

moje usluge za koje bi inače trebao ili pozamašne honorare ili jako mnogo 

vremena? Mene svojim uvrjedama svakako ne će posebno impresionirati niti 

ušutkati. Time najbolje pokazuje kakav je čovjek. Da stvar bude grotesknija, kao 

znak moga zlog karaktera dokumentira u Jutarnjem listu time što pišem za 

Hrvatski tjednik. Međutim, ja sam u Hrvatskome tjedniku objavio vrlo 

afirmativnu recenziju njegove knjige (a što ću kad je toliko dobra?), dok je Jutarnji 

list, za koji se sada hvata, kao i njegov sijamski blizanac Večernji, tu knjigu 

jednostavno ignorirao! 

Pritom se Martens služi ne samo nečasnim, nego i nezakonitim radnjama. On 

se, naime, za svoje članke u FAZ-u kao i članak u Jutarnjem listu koristio mojim 

intelektualnim vlasništvom: prijevodom intervjua i fotografijama, za što nije imao 

dopuštenje. Ponaša se gospodin Martens kao da mu je punac bio oficir u vojsci 

propale države. Tako će uskoro, kako FAZ tako i Jutarnji list, dobiti poštu od 

mojih odvjetnika. 

Proteklih dana dobio sam raznorazne reakcije: mnoge od njih bile su 

negativne u smislu da sam Thompsona izručio na nož neprijateljima. Situacija 

istina nije onako povoljna, kakvu sam ja htio imati nakon objave intervjua, ali nije 

ni tako loša, kao da ništa nismo poduzeli. U mrežnom izdanju trajno ostaje podulji 

tekst od 60 stranica, s autorskim prilogom g. Martensa te intervjuom u punoj 
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duljini. Ako bi Thompson došao u situaciju da neki službenik odlučuje o nečemu, 

ovaj će biti dužan pogledati sve raspoložive dokumente. Ovaj podulji intervju daje 

odgovor na sva sporna pitanja. 

Što se mene tiče, mogu reći da sam posljednjih godina Marka zavolio kao 

mlađega brata te sam ga branio i zastupao gdje je on to čuo i nije čuo. Tako kanim 

postupati i u budućnosti. Meni je čast i ponos raditi za Hrvatsku, a Thompson je 

uz akademika Pečarića te biskupa Košića, najbolji primjer prahrvata, 

svojevrsnoga etalona za mjerenje hrvatske izvrsnosti. Onaj tko tako podlo napada 

njega, manje misli na njega osobno, nego na ponosnog hrvatskog branitelja. Zbog 

toga je vrijedan svakoga zauzimanja. Probleme koji pri tom nastaju, ja promatram 

čisto inženjerski: problem je tu da ga se riješi. Ili kako je kazao bl. Stepinac: Bog 

ne trpi one koji miruju, a predodređeni su za borbu. 

http://dragovoljac.com/index.php/razno/22580-dr-stjepandic-martens-je-

prekrsio-dogovor-i-objavio-prljavi-necasni-i-nezakoniti-pamflet-protiv-m-p-

thompsona-a-onda-kukavicki-mene-optuzio-za-to 

  

http://dragovoljac.com/index.php/razno/22580-dr-stjepandic-martens-je-prekrsio-dogovor-i-objavio-prljavi-necasni-i-nezakoniti-pamflet-protiv-m-p-thompsona-a-onda-kukavicki-mene-optuzio-za-to
http://dragovoljac.com/index.php/razno/22580-dr-stjepandic-martens-je-prekrsio-dogovor-i-objavio-prljavi-necasni-i-nezakoniti-pamflet-protiv-m-p-thompsona-a-onda-kukavicki-mene-optuzio-za-to
http://dragovoljac.com/index.php/razno/22580-dr-stjepandic-martens-je-prekrsio-dogovor-i-objavio-prljavi-necasni-i-nezakoniti-pamflet-protiv-m-p-thompsona-a-onda-kukavicki-mene-optuzio-za-to
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ODVJETNIČKI URED KNEZOVIĆ PRAVNI 

ZASTUPNIK DR. JOSIPA STJEPANDIĆA: ZAHTJEV 

JUTARNJEM LISTU ZA OBJAVU ISPRAVKA BEZ 

PROMJENA I DOPUNA 
 
 

12. rujna 2020. 
 

 
  
Uredništvo Hrvatskog neba objavljuje u cijelosti dopis koji je odvjetnički ured 

Knezović pravni zastupnik dr. Josipa Stjepandića uputio na adresu Jutarnjeg lista 

vezano uz članak u Jutarnjem listu od 25. srpnja 2020. pod naslovom „Nije 

problem što Thompson voli Hrvatsku. Problem je što ne zna voljeti bez 

trivijalizacije ili čak veličanja mračne NDH“, autora Michaela Martensa. 

Najava članka objavljena je na naslovnici s fotografijom navedenog novinara i 

Marka Perkovića Thompsona (MPT), navedena fotografija i naslov kao glavna 

naslovnica u Tjednom prilogu Jutarnjeg lista Magazin (str. 13.), te sam članak s 

navedenom fotografijom na str. 24. i 25. 

Članak je objavljen i na internet stranicama Jutarnjeg lista 26. srpnja 2020. Istup 

Martensa možete pročitati na linku 

https://www.jutarnji.hr/vijesti/hrvatska/novinar-faz-a-za-jutarnji-sto-se-

tocno-dogodilo-u-cavoglavama-tijekom-mog-intervjua-s-thompsonom-

15010278?fbclid=IwAR0qd3BjsLScxf9xYngOElH9w_ruPVEb5nXIXWzJH

OFEOk5km5QpwAI2rBY 

 

https://www.jutarnji.hr/vijesti/hrvatska/novinar-faz-a-za-jutarnji-sto-se-tocno-dogodilo-u-cavoglavama-tijekom-mog-intervjua-s-thompsonom-15010278?fbclid=IwAR0qd3BjsLScxf9xYngOElH9w_ruPVEb5nXIXWzJHOFEOk5km5QpwAI2rBY
https://www.jutarnji.hr/vijesti/hrvatska/novinar-faz-a-za-jutarnji-sto-se-tocno-dogodilo-u-cavoglavama-tijekom-mog-intervjua-s-thompsonom-15010278?fbclid=IwAR0qd3BjsLScxf9xYngOElH9w_ruPVEb5nXIXWzJHOFEOk5km5QpwAI2rBY
https://www.jutarnji.hr/vijesti/hrvatska/novinar-faz-a-za-jutarnji-sto-se-tocno-dogodilo-u-cavoglavama-tijekom-mog-intervjua-s-thompsonom-15010278?fbclid=IwAR0qd3BjsLScxf9xYngOElH9w_ruPVEb5nXIXWzJHOFEOk5km5QpwAI2rBY
https://www.jutarnji.hr/vijesti/hrvatska/novinar-faz-a-za-jutarnji-sto-se-tocno-dogodilo-u-cavoglavama-tijekom-mog-intervjua-s-thompsonom-15010278?fbclid=IwAR0qd3BjsLScxf9xYngOElH9w_ruPVEb5nXIXWzJHOFEOk5km5QpwAI2rBY
https://hrvatskonebo.org/wp-content/uploads/2020/09/Stjepandi%C4%87-e1599881261375.jpg
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Zahvaljujemo se dr. Josipu Stjepandiću na ustupljenom dopisu koji je objavljen 

na stranicama Magazin Jutarnjeg lista u rubrici reagiranje 

Glavni urednik Hrvatskog neba Daran Bašić 

 
Broj: 43/20 

Zagreb, 19. kolovoza 2020. g. 

  

JUTARNJI LIST 

n. r. Glavnog urednika Gorana Ogurlića 

Koranska 2 

Zagreb 

  

Poštovani, 

javljamo Vam se u svojstvu punomoćnika dr. sc. Josipa Stjepandića iz Bensheim-

a, Njemačka, a vezano uz članak u Jutarnjem listu od 25. srpnja 2020. pod 

naslovom „Nije problem što Thompson voli Hrvatsku. Problem je što ne zna 

voljeti bez trivijalizacije ili čak veličanja mračne NDH“, autora Michaela 

Martensa. Najava članka objavljena je na naslovnici s fotografijom navedenog 

novinara i Marka Perkovića Thompsona (MPT), navedena fotografija i naslov kao 

glavna naslovnica u Tjednom prilogu Jutarnjeg lista Magazin (str. 13.), te sam 

članak s navedenom fotografijom na str. 24. i 25.. 

  

Temeljem čl. 40. st. 1. – 3., te čl. 41. st. 1. Zakona o medijima (Narodne novine 

br. 59/2004, 84/2011, 81/2013) ovim putem zahtijevamo da objavite ispravak bez 

promjena i dopuna u istom ili istovrijednom mjestu novinskog prostora i na isti ili 

istovrijedni način na koji je bila objavljena i informacija na koju se ispravak 

odnosi. 

  

Autor je iznio sljedeće činjenične tvrdnje: 

1. Intervju s Thompsonom inicirao je Josip Stjepandić, politički vrlo 

angažiran (i krajnje desno pozicioniran) član hrvatske dijaspore u 

Njemačkoj. Gospodin Stjepandić se također pojavljuje kao autor u 

Hrvatskom tjedniku. U srži njegova svjetonazora je da sve što mu se ne sviđa 

ili što ne razumije etiketira kao djelo srpskih tajnih službi ili 

https://www.iusinfo.hr/zakonodavstvo/zakon-o-medijima-2
https://www.iusinfo.hr/zakonodavstvo/zakon-o-izmjenama-i-dopunama-zakon-o-medijima
https://www.iusinfo.hr/zakonodavstvo/zakon-o-izmjenama-i-dopunama-zakona-o-medijima
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“jugokomunističkog podzemlja”. Prednost takvog svjetonazora jest u tome 

što čovjek uvijek može stvari i pojave vrlo brzo objasniti i klasificirati. 

2. U retrospektivi, ipak se sada pitam: kakve su se riječi koristile u toj 

“preporuci”? Što su točno rekli Stjepandić i ostali “posrednici” Marku 

Perkoviću o meni i mojem radu? Je li mu bilo rečeno “Martens je jedan od 

nas, on misli i osjeća se poput nas?” Ili mu je možda bilo rečeno: “Martens 

je naivan, samo mu reci sve što ti padne na pamet, on neće ništa provjeravati 

i sve će objaviti točno kako mu ispričaš?” Ja to ne mogu znati, ali iz njegovih 

izjava mogu zaključiti da mu je o meni napričano sve moguće – sve osim 

istine. A istina je (nadam se) da pomno provjeravam tvrdnje svojih 

sugovornika. Gospodin Perković piše da sam “izrazio veliku želju da 

napravimo veliki intervju uz uvjeravanja da će to obaviti profesionalno bez 

ubacivanja dodataka i bilo čijeg mišljenja u taj intervju”. Takvu rečenicu 

nikada nisam izrekao. Ako je to doista bilo rečeno gospodinu Perkoviću, onda 

je bio pogrešno informiran. Ili izravnije kazano: lagali su ga. 

3.Cjelokupni, neskraćeni intervju dostupan je našim pretplatnicima na 

internetu i naprosto nije istina, kako tvrdi Marko Perković, da je 

“zabranjen”. Tko bi nas to, uostalom, trebao “zabraniti”? (Gospodin 

Stjepandić možda sumnja u srpske obavještajne službe, ali ovdje ne želimo 

dalje ulaziti u to). 

4. Još nešto o pozadini: gospodin Stjepandić nekoliko mi je puta jasno rekao 

da je Marko Perković iznimno zainteresiran za predstavljanje u FAZ-u. 

Međutim, nakon što je lani u kratkom roku otkazan prvi termin za sastanak 

u Splitu, počeo sam sumnjati ima li doista Stjepandić toliko dobar odnos s 

Perkovićem kako mi je to bio predstavio. Stoga sam postavio uvjet: doći ću u 

Hrvatsku jedino ako mi Perković osobno kaže da to želi. Kao mogući termin 

predložio sam 5. listopada 2019. Nakon što sam iznio svoj zahtjev, uistinu je 

brzo, 13. rujna 2019. godine, stigao e-mail od gospodina Perkovića: “Rado ću 

i sa zadovoljstvom razgovarati za vaše novine i slobodno s gospodinom 

Stjepandićem dogovorite detalje. Meni 5. listopada odgovara i stojim vam na 

raspolaganju. Radujem se našem susretu.” Kada bih gospodinu Thompsonu 

morao dati jedan savjet, onda bi to bio ovaj: za svoje savjetnike angažirajte 

stručnjake. Predstavnici ekstremno desnog krila hrvatske dijaspore u 

Njemačkoj nisu profesionalci, upravo suprotno. Oni su ljudi koji se 

pretvaraju da služe interesima Hrvatske, ali im zapravo štete. 

  

1. Točno je da je dr. sc. Josip Stjepandić inicirao intervju s MPT za novine 

Frankfurter Allgemeine Zeitung (FAZ). To se dogodilo nakon što je gosp. Martens 

nakon proslave osvajanja 2. mjesta na Svjetskom nogometnom prvenstvu MPT u 

svome članku u FAZ nazvao desnoradikalnom gnusobom (rechtsradikaler 

Widerling). Gosp. Martens ne samo da je priznao pogrješku da je iznio takve 

tvrdnje o osobi s kojom uopće nije razgovarao, nego je gosp. Stjepandiću više puta 

ponudio da u svome članku spomene njegovu pozitivnu ulogu pri dogovaranju 

intervjua. Gosp. Stjepandić uopće nije politički angažiran, a svoje političko 

mišljenje opisuje kao (manje) nacionalno (više) konzervativan ili jednostavno, u 
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žargonu propale države, neprijateljska emigracija. Gosp. Martens u protekle dvije 

godine više puta je gosp. Stjepandića zamolio za provjeru informacija. Mnoge od 

njih pokazale su se kao očigledno nevjerodostojne, a gosp. Martens je za takve 

usluge (na volonterskoj bazi) pismeno i usmeno g. Stjepandiću iskazivao 

zahvalnost, jer je tako bio spašen od blamaže i neugodnosti. Istina je da dr. sc. 

Josip Stjepandić povremeno piše za Hrvatski tjednik. Između ostalog napisao je 

prvu recenziju u Hrvatskoj knjige gosp. Martensa “U požaru svjetova” (Im Brand 

der Welten), nazvavši je monumentalnom knjigom koju mora imati svaka 

hrvatska kuća. Gosp. Martens za tu besplatnu reklamu bio je također vrlo 

zahvalan. 

2. Gospodin Martens je nakon izlaska iz tiska svoje knjige “U požaru svjetova” 

dana 22.7.19 pismeno zatražio intervju od MPT. Evo citata zamolbe: “Od g. Josipa 

Stjepandića, s kojim imam intenzivnu raspravu u posljednjih godinu dana, saznao 

sam za mogućnost da date intervju njemačkom mediju. Ako je to doista slučaj i 

ako je to i dalje u vašem interesu da iznesete svoje motrište u velikom njemačkom 

listu, htio bih Vas ljubazno zamoliti da to učinite u Frankfurter Allgemeine 

Zeitung (FAZ). Za to bismo mogli imati cijelu stranicu velikog formata. Stav koji 

je FAZ zastupao u Domovinskom ratu svakako Vam je poznat. Johann Georg 

Reißmüller, naš bivši suizdavač, dobio je počasni doktorat Sveučilišta u Zagrebu 

na prijedlog predsjednika Tuđmana. Moje novine imaju veliki interes za sve što 

se tiče Hrvatske. Intervju bih vodio u obliku razgovora s Vama. Naravno, poslao 

bih Vama ili nekom od vaših ovlaštenih osoba prijepis našeg intervjua prije 

objavljivanja na odobrenje, tako da možete biti sigurni da će samo one izjave koje 

ste doista rekli biti objavljene. (Za FAZ je to naravno samo po sebi razumljivo, ali 

znam da se to nažalost ovih dana ne odnosi na sve novinare).” MPT je nakon 

godišnjih odmora sve trojice sudionika, dana 12.9.19, pristao dati intervju na 

jednoj stranici velikog formata. Iako je intervju bio temeljito odrađen, autoriziran 

te skraćen na granicu od 25.000 znakova, da bi stao na jednu stranicu velikog 

formata, do danas nije objavljen. To je srž problema. Umjesto intervjua, objavljen 

je komentar gosp. Martensa, koji vrvi neistinama, a od autoriziranog intervjua 

sadrži svega 295 riječi (1696 znakova) ili oko 6% od ukupnog teksta. Za čitatelje 

Vašeg lista sigurno će biti zanimljivo da je gosp. Martens potpuno ignorirao 

aktualne informacije iz Vašeg lista iz pera Slavice Lukić, po kojoj MPT smije 

uzvikivati ZDS na početku svoje pjesme “Bojna Čavoglave”, iako je tu 

informaciju dobio više mjeseci prije objave svog komentara. 

3.Točno je da je cjelokupni, neskraćeni, intervju dostupan pretplatnicima FAZ na 

internetu. Međutim, gosp. Martens prešućuje da (a) intervju nije objavljen u 

tiskanom izdanju, kako je bilo dogovoreno (v. gornji citat) te (b) ispred intervjua 

na internetu stoji uvod od 30 stranica, poglavito o Drugome svjetskom ratu, o 

čemu nije bilo govora niti u pripremi niti u samom intervjuu. Pored neistina, koje 

u njemu stoje, nedostaju ključne informacije neophodne za razumijevanje 

fenomena Thompson npr. zašto Vatreni tako žarko vole Thompsona. Jedinstven 

je primjer novinarske vještine da ispred intervjua od 30 stranica stoji uvod jednake 

duljine. 
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4.Nikakav termin nije bio otkazan, nego je bio tražen prvi zajednički termin za 

trojicu vrlo zaposlenih sudionika (MPT, Martens, Stjepandić), koji žive u tri grada 

u tri države, a to je bio 5.10.19. Gosp. Martens je za posredničku ulogu gosp. 

Stjepandića uvijek imao samo pohvale (pismene i usmene, o čemu posjedujemo 

dokaze) te ga je sve do objave njegova komentara o MPT 19.7.20 uvijek 

oslovljavao s “vrlo poštovani gospodine” (sehr geehrter Herr). U realizaciji 

intervjua s MPT dr. sc. Josip Stjepandić nastupao je kao pomagač gosp. Martensa: 

organizator, prevoditelj, vozač, fotograf, lektor – sve na volonterskoj bazi te ni u 

kojem obliku nije utjecao na njegov sadržaj. Navodi iz predmetne objave u Vašem 

listu netočni su te su izneseni s ciljem narušavanja ugleda i digniteta moje stranke. 

Suprotno svim postulatima novinarske profesije, autor predmetne tvrdnje nije 

kontaktirao moju stranku niti zatražio njezinu izjavu, a očigledno nije niti druge 

sudionike u posredovanju za predmetni intervju. To vrijedi tim više što je gosp. 

Martens s mojom strankom vodio opsežnu pismenu korespondenciju, te je mogao 

provjeriti točnost svojih navoda. Budući da predmetna objava sadrži neistinite 

navode to je i objavljivanjem takvog članka postupljeno protivno svim pravilima 

novinarske struke i na štetu ugleda moje stranke. 

  

O kakvom neprofesionalizmu se radi dovoljno je pogledati fotografije koje je 

objavio Jutarnji list kao opremu spornog članka. Naime, iako je gosp. Stjepandić 

autor i vlasnik objavljenih fotografija gosp. Martens iste je protupravno dao 

različitim medijima, a među ostalim vjerojatno i vašem listu. 

  

Stoga ovim putem zahtijevamo objavljivanje ovog ispravka netočne informacije 

u cijelosti, na način propisan čl. 41. st. 1. Zakona o medijima i u prvom idućem 

izdanju “Jutarnjeg lista”, subotom, s najavom na naslovnici, odgovarajućom 

najavom na naslovnici Tjednog priloga Magazin i odgovarajućom objavom u 

navedenom Magazinu. 

  

Prilog, punomoć za zastupanje 

  

p.p. 

dr. sc. Josip Stjepandić  
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Hrvatsko nebo 

  



310                            JOSIP STJEPANDIĆ I THOMPSON  

 
 

Razgovor s M. Perkovićem Thompsonom: Novinar Martens 

zabio mi je nož u leđa 

 

Portal HKV-a,: 05. kolovoza 2020. 

 

RAZGOVOR S MARKOM PERKOVIĆEM 

THOMPSONOM 
 

Već danima novinar Frankfurter Allgemeine Zeitunga Michael Martens 

zvijezda je mainstream medija u Hrvatskoj zbog teksta u kojemu Vas 

napada, ali i intervjua koji je u Čavoglavama obavljen prije desetak mjeseci, 

a koji se, iako je trebao biti objavljen u tiskanim medijima, na kraju pojavio 

samo u internetskome izdanju? Kako je uopće došlo do spomenutoga 

razgovora s njemačkim novinarom? 

Intervju je bio poziv meni da u poznatim njemačkim novinama, FAZ-u, na neki 

način ponuda novinskoga prostora za otvoreni razgovor prožet pitanjima koja su 

se njima nametnula kao važna, važna za njihove čitatelje. Zanimanje za me 

dodatno je izazvano željom Vatrenih na povratku iz Rusije da budem s njima u 

društvu, u vožnji od zračne luke do Trga bana Jelačića, ali i cijelom zbrkom koju 

su proizveli Milan Bandić i ljevičarski mediji u Hrvatskoj na samome dočeku. 

Gospoda Stjepandić i Pavić prenijeli su mi poruku toga novinara sa željom da 

napravi intervju koji će Frankfurter Allgemeine Zeitung (FAZ) objaviti u svome 

tiskanom izdanju. 

Posredstvom njih dvojice novinar Michael Martens poručio mi je da želi 

razgovarati o svemu, pa tako i, kako je rekao, stigmi koja me prati. Htio je 

napraviti podulji intervju koji bi zatim objavio u tiskanome izdanju FAZ-a. 

Naravno da sam pristao i odgovorio da ne prezam ni od jednoga njegova pitanja. 

Međutim, sad se vidi da se ovdje radi o jednoj običnoj bjelosvjetskoj ljevičarskoj 

klateži. 

 

Martens već danima govori da Vas nije prevario on nego 'vaši prijatelji koji 

su razgovor dogovorili' i tvrdi kako ste 'Vi i Vaši prijatelji mislili da je on 

naivan i da ne će provjeravati svaku činjenicu koju mu kažete'? 

Ponavljam, gospoda Stjepandić i Pavić nisu imali lošu namjeru već su čista srca 

na krajnje pristojan, ljudski i otvoren način htjeli sve organizirati vjerujući da čine 

dobru stvar. Oni nisu mogli znati o Martensovu pokvarenom motivu. Nisu mogli 

pretpostaviti da je riječ o planskoj i podloj prijevari, vjerovali su da je riječ o 

ozbiljnom novinaru i ozbiljnim novinama. 

Ipak, Martens je zapravo prevario sebe. Ostao je u njihovim i mojim očima, u 

očima naših iseljenika, kao i u očima moje publike nečasna osoba i obični podlac. 

Nailazio sam na svakakve novinare i prevarante, ali ovaj je nadmašio sve. 

Ne očajavam ja. Nije me briga za Martensa, ali ipak sam mislio da se u Njemačkoj 

ne mogu takve stvari dogoditi, posebno kada se radi o ozbiljnim novinama kao što 
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je FAZ. Martens je htio napraviti što veću štetu meni, našemu iseljeništvu i 

Hrvatskoj, ali smatram da je najveću štetu napravio sam sebi. Vrijeme će pokazati 

da je tako. 

 

Je li istina da je Martens više puta tijekom druženja u Čavoglavama ponovio 

kako će 'Vaša percepcija u Njemačkoj nakon ovoga intervjua biti mnogo 

bolja' te je čak prihvatio i poziv da sa suprugom dođe na Vaš koncert? 

Da, nakon razgovora izgledao je sasvim opušteno i poželio mi je mnogo uspjeha 

u mom daljnjem radu te rekao kako vjeruje da mi ovaj intervju može pomoći u 

razbijanju loše percepcije koju su proizveli pojedini mediji i udruge, kao i to da 

će sa suprugom rado doći na jedan moj koncert. 

Sad vidim da je sve to bila laž i da je njegov motiv bio sasvim druge naravi. Zbog 

svoje skrivene motivacije išao je iskrivljivati moje riječi i vaditi ih iz konteksta. 

 

Nalaze li se u intervjuu koji je objavljen na internetskim stranicama, uz 

popratne vrlo zanimljive fotografije, dijelovi koje Vi niste rekli, odnosno, 

stavlja li Vam njemački novinar u usta riječi koje niti u jednom trenutku 

niste ni izgovorili? 

U mojim odgovorima nigdje ne ćete naći kako spominjem srpske tajne službe. 

Spominjao sam jugoslavensku tajnu službu Udbu koja nam je kao narodu 

podmetala na razne načine. Martens je to namjerno iskrivio i mediji su to prenijeli. 

Nigdje u intervjuu ne ćete naći kako napadam Židove kao narod, već sam 

spominjao pojedine njihove zajednice koje su znale nasjesti na laži ili na njihove 

laži o meni, a koje su se ubacivale u javnost radi pritiska da mi se otkažu dvorane. 

Martens je htio nahuškati židovske organizacije na mene kako bi mi još jače i više 

zakomplicirao gostovanje po svijetu. 

Ima mnogih iskrivljenih činjenica, zapravo cijeli njegov autorski objavljeni tekst 

pun je laži. Dovoljno je samo pročitati autorizirani intervju i usporediti ga s 

njegovim napisanim tekstom. Uostalom, svatko se može pitati zašto je uopće radio 

intervju ako ga nije namjeravao objaviti?! Sada znamo i zašto – radio ga je planski 

da mi našteti, a razgovor i slike bile su mu potrebne kako bi stvorio legalitet, 

ostavio jači dojam i uvjerljivost. 

 

Što mislite da je razlog ovome ponašanju, odnosno što je toliko iživciralo 

Martensa da se odlučio ovako podlo obračunati s Vama? 

Vidim da mi šalje poruke preko medija pa, evo, i ja ću njemu poslati poruku i reći 

kako je tražio da dođe u moj dom i ja sam ga ljudski primio. Povjerovao sam u 

njegovu čast, a on je došao s nožem u rukavu i s nevinom pričom. Kada mi je taj 

nož zabio u leđa i ispljunuo svoj otrov, slavodobitno se počeo hvaliti po medijima 

tim svojim pothvatom. 

Njegov nož izvadio sam iz svojih leđa, a na otrov stavio znak križa te sam ostao 

na nogama i nastavio dalje hodati uspravno po svojoj Domovini. Hoda li on 

uspravno, on koji se spustio na najnižu razinu ljudskoga dostojanstva? I dalje ću 

moći svakome pogledati u oči, a on će zbog svoje crne naravi i podmukle prijevare 
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saginjati glavu. A kada bih se kojim slučajem naši pogledi ponovno susreli, njegov 

ne bi mogao izdržati – jer laž uvijek padne pred istinom. 

 

Svakako je zanimljivo kako u tekstu Martens ne napada samo Vas, nego i 

Hrvatsku, Domovinski rat, branitelje, čak ne priznaje ni odluku Visokoga 

prekršajnoga suda nego ima svoj stav o ZDS..., a nitko na to ne reagira. 

Kakav je Vaš komentar na to? 

Podlo i uvrjedljivo spominjao je našu borbu za samostalnost, a u tekstu, kad 

spominje Domovinski rat, stavlja ga u navodnike. Tražio je da mu se pošalje 

Rješenje Visokoga prekršajnog suda oko presude za pjevanje pjesme Bojna 

Čavoglave. Bez obzira na to što je dobio Rješenje, ignorira ga i u svome tekstu 

mene proziva za pjevanje te pjesme koja po njemu i dalje širi mržnju i fašizam. 

Time se ponio kao bahati stranac koji ne poštuje hrvatsko pravosuđe. 

 

Andrea Černivec 

Hrvatski tjednik 
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ZA DOM SPREMNI I SLAVA UKRAJINI, 

DRAGOVOLJAC.COM, 2022. 

 

POZIVNICA: 'BOJNA ČAVOGLAVE' / 

THOMPSONOFOBIJA 
 

Pozivamo vas na predstavljanje knjige akademika Josipa Pečarića 

'BOJNA ČAVOGLAVE' 

THOMPSONOFOBIJA 

 

Legendarna Thompsonova pjesma iz Domovinskog rata je prihvaćena i kod 

drugih naroda koji su izloženi agresiji. Tako je ona pjesma i branitelja u 

Ukrajini: 

https://www.youtube.com/watch?v=WrFrLGcRioA  

https://www.youtube.com/watch?v=m2xrwF8SYxs 

  

 
 

Knjigu o - možemo slobodno reći - međunarodnoj himni naroda izloženih 

agresiji predstavit će: 

Dr. sc. Josip Stjepandić, predsjednik HAZUDD-a; 

https://www.youtube.com/watch?v=WrFrLGcRioA
https://www.youtube.com/watch?v=m2xrwF8SYxs
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Dr. sc. Josip Jurčević; 

Davorin Karačić, odvjetnik; 

i autor. 

Predstavljanje će se održati u 17 sati u utorak 8. 3. 2022. u dvorani HVIDR-e 

grada Zagreba, Slovenska ul. 21, Zagreb 

 
https://hvidra-zagreb.hr/predstavljanje-knjige-akademika-josipa-pecarica-bojna-

cavoglave/ 

https://hvidra-zagreb.hr/predstavljanje-knjige-akademika-josipa-pecarica-bojna-cavoglave/
https://hvidra-zagreb.hr/predstavljanje-knjige-akademika-josipa-pecarica-bojna-cavoglave/


                                     JOSIP STJEPANDIĆ I THOMPSON                        315 

 
 

THOMPSON POČASNI GOST NA PREDSTAVLJANJU 

KNJIGE 'BOJNA ČAVOGLAVE' / 

THOMPSONOFOBIJA 
  

Pozivnicu za predstavljanje knjige 'BOJNA ČAVOGLAVE' / 

THOMPSONOFOBIJA treba dopuniti jer je počasni gost Marko Perković 

Thompson: 

Pozivamo vas na predstavljanje knjige akademika Josipa Pečarića 

 

'BOJNA ČAVOGLAVE' / THOMPSONOFOBIJA 

 

Legendarna Thompsonova pjesma iz Domovinskog rata je prihvaćena i kod 

drugih naroda koji su izloženi agresiji. Tako je ona pjesma i branitelja u Ukrajini: 

https://www.youtube.com/watch?v=WrFrLGcRioA  

https://www.youtube.com/watch?v=m2xrwF8SYxs 

Knjigu o - možemo slobodno reći - međunarodnoj himni naroda izloženih agresiji 

predstavit će: 

Dr. sc. Josip Stjepandić, predsjednik HAZUDD-a; 

Dr. sc. Josip Jurčević; 

Davorin Karačić, odvjetnik; 

i autor. 

Počasni gost: MARKO PERKOVIĆ THOMPSON 

Predstavljanje će se održati u 17 sati u utorak 8. 3. 2022. u dvorani HVIDR-e grada 

Zagreba, Slovenska ul. 21, Zagreb. 

Hrvatskog branitelja kojega napadaju oni koji nisu željeli hrvatsku državu branili 

smo i do sada knjigama: 

  

https://www.youtube.com/watch?v=WrFrLGcRioA
https://www.youtube.com/watch?v=m2xrwF8SYxs
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1. M. Kovačević i J. Pečarić, Thompson u očima hrvatskih intelektualaca – Bilo 

je i to jednom u Hrvatskoj, Fortuna, Zagreb, 2008.  
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2. J. Pečarić, Hajka na Thompsona, Zagreb, 2012. 
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3. J. Pečarić, Thompson – pjesmom za Hrvatsku, Zagreb, 2017. Str. 409. 

  

 
  

Sa predstavljanja ove treće takve knjige u Splitu imamo i fotografiju: 
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Godinu dana kasnije Thompson je bio počasni gost na međunarodnoj konferenciji 

MATHEMATICAL INEQUALITIES AND APPLICATIONS, ZAGREB, 2018 

u povodu mog 70. rođendana. Nedavno sam od Marka dobio ovu fotografiju s te 

konferencije: 
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Na toj konferenciji se moglo čuti da se o meni govori kao o „kralju (matematičkih) 

nejednakosti, ali je HTV odustala od gostovanja dva do tri sudionika u Dobro jutro 

Hrvatska. Samo su snimili razgovore s nas trojicom sudionika u otvaranju 

Konferencije, ali to nisu nikada prikazali, a kasnije se ispostavilo da su te snimke 

izgubili. 

Hrvatska je pobijedila fašističkog agresora na krilima pjesme „Bojna Čavoglave“ 

da bi poslije 2000. došlo do Thompsonofobije što je podnaslov ove knjige. 

Postoji i talijanska obrada „Bojne Čavoglave“. 

U Sarajevu je pjevana kao Hej Junaci branitelji 

https://www.youtube.com/watch?v=1-K45YabrhQ  

Poslije su Thompsonu okrenuli leđa. 

Danas oni koji su najviše proganjali Thompsona viču SLAVA UKRAJINI.  

I u današnjem „Hrvatskom tjedniku“ ih podučavaju: 

„Slava Ukrajini, po svojoj povijesti i značenju istovjetan je starohrvatskom 

pozdravu Za dom spremni.“ 

(U 'Hrvatskom tjedniku imate niz izvrsnih tekstova o ovoj agresiji. Npr. tekst 

sjajnog hrvatskog kolumniste i pisca Josipa Jovića: PUTINOV FAŠISTIČKI 

BREVIJAR. Već sam naslov nas podsjeća na fašističku agresiju Srbije na 

Hrvatsku.) 

Da, zaboravili su i jedni i drugi. I oni u RH i oni u BiH. 

Ukrajinci – siguran sam – neće:  

https://www.youtube.com/watch?v=WrFrLGcRioA  

https://www.youtube.com/watch?v=m2xrwF8SYxs 

U tri države izložene agresiji su pjevali „Bojnu Čavoglave“. U knjizi dajem i kako 

su to isto radili Crnogorci.  

Zato mislim da sam u pravu kada kažem kako je to međunarodna himna naroda 

izloženih agresiji. 

  

Josip Pečarić  

 
https://bezcenzure.hr/toptema/thompson-pocasni-gost-na-predstavljanju-knjige-

bojna-cavoglave-thompsonofobija/  

  

https://www.youtube.com/watch?v=1-K45YabrhQ
https://www.youtube.com/watch?v=WrFrLGcRioA
https://www.youtube.com/watch?v=m2xrwF8SYxs
https://bezcenzure.hr/toptema/thompson-pocasni-gost-na-predstavljanju-knjige-bojna-cavoglave-thompsonofobija/
https://bezcenzure.hr/toptema/thompson-pocasni-gost-na-predstavljanju-knjige-bojna-cavoglave-thompsonofobija/


                                     JOSIP STJEPANDIĆ I THOMPSON                        321 

 
 

VIDEO – JESTE LI ZNALI DA POSTOJE UKRAJINSKE 

I TALIJANSKE OBRADE ”BOJNA ČAVOGLAVE”? 
 

6. ožujka 2022. 

 

Fotokreativa: Bjelovar.live 

 

Za dva dana, točnije u utorak, održat će se predstavljanje knjige akademika Josipa 

Pečarića ”Bojna Čavoglave” Thompsonofobija o, kako su je već neki prozvali, ” 

međunarodnoj himni naroda izloženih agresiji”. Knjiga će predstavit će Dr. sc. 

Josip Stjepandić, predsjednik HAZUDD-a, Dr. sc. Josip Jurčević i Davorin 

Karačić, inače odvjetnik Marka Perkovića u 17 sati u dvorani HVIDR–e Grada 

Zagreba. 

  

Kad smo već kod ”Bojne Čavoglave”, inače prve i jedne od najpoznatijih pjesama 

pjevača Marka Perkovića Thompsona snimljena 1991. godine, podsjetimo da je 

ista osim u Hrvatskoj senzacija i u inozemnim zemljama. 

Tako, primjerice, postoji talijanska i ukrajinska obrada. 

 

Talijanski dragovoljac poginuo za Hrvatsku 

U talijanskoj verziji je opjevan Miko Gino Mighero koji je bio dragovoljac u 

Domovinskom ratu na hrvatskoj strani i smrtno je stradao. 

Tri godine nakon Thompsona pjesmu je snimio bend Attaco Frontale (Frontalan 

napad), a izašla je na njihovom albumu ”Notti di Rivolta”, koju su posvetili upravo 

poginulom dragovoljcu Domovinskog rata Migheru. 

 

Ukrajinska verzija ponovno je postala aktualna nakon što je nedavno Putinova 

Rusija odlučila izvršiti agresiju na Ukrajinu. 

https://www.youtube.com/watch?v=82oBR8la6kk
https://www.youtube.com/watch?v=82oBR8la6kk
https://bjelovar.live/wp-content/uploads/2022/03/ukrajina.jpg
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Dok je talijanska verzija gotovo doslovan prijevod originala, Ukrajincima se 

ponajviše svidjela glazba, a stihove su prilagodili svojoj situaciji. 

-Stoji Ukrajinac do Ukrajinca, mi smo braća svi, nećete u Donbas dok smo živi 

mi… –kažu Ukrajinci koji proteklih dana trpe strahovitu agresiju na svoju zemlju. 

Navodno se ova verzija itekako puno sluša u Ukrajini. 

A naravno, evo i originala. (ika) 

 

 
 

https://bjelovar.live/video-jeste-li-znali-da-postoje-ukrajinske-i-talijanske-

obrade-bojna-cavoglave/  

  

https://bjelovar.live/video-jeste-li-znali-da-postoje-ukrajinske-i-talijanske-obrade-bojna-cavoglave/
https://bjelovar.live/video-jeste-li-znali-da-postoje-ukrajinske-i-talijanske-obrade-bojna-cavoglave/


                                     JOSIP STJEPANDIĆ I THOMPSON                        323 

 
 

THOMPSON POČASNI GOST NA PREDSTAVLJANJU 

KNJIGE 'BOJNA ČAVOGLAVE' / 

THOMPSONOFOBIJA 2. 

Pozivamo vas na predstavljanje knjige akademika Josipa Pečarića 

'BOJNA ČAVOGLAVE' / THOMPSONOFOBIJA 

  

Legendarna Thompsonova pjesma iz Domovinskog rata je prihvaćena i kod 

drugih naroda koji su izloženi agresiji. Tako je ona pjesma i branitelja u Ukrajini: 

https://www.youtube.com/watch?v=WrFrLGcRioA  

https://www.youtube.com/watch?v=m2xrwF8SYxs 

Knjigu o - možemo slobodno reći - međunarodnoj himni naroda izloženih agresiji 

predstavit će: 

Dr. sc. Josip Stjepandić, predsjednik HAZUDD-a; 

Dr. sc. Josip Jurčević; 

Davorin Karačić, odvjetnik; 

i autor. 

Počasni gost: MARKO PERKOVIĆ THOMPSON 

Predstavljanje će se održati u 17 sati u utorak 8. 3. 2022. u dvorani HVIDR-e grada 

Zagreba, Slovenska ul. 21, Zagreb. 

 

Bojna Čavoglave (Ukr. ver) (English translation) 

Artist: Ukrainian Folk (Українська народна пісня i фолькєти) •Also performed 

by: Thompson 

Song: Bojna Čavoglave (Ukr. ver) 

Translations: Chinese, Croatian, English 

+3 more 

Ukrainian/Romanization/Transliteration 

Bojna Čavoglave (Ukr. ver) 

Ой, на сході Батьківщини станемо дружно в бій - 

Будем, браття, боронити славний народ свій! 

Будем, браття, боронити славний народ свій! 

  

Став українець до українця, воїни мужнії - 

Не дамо Донбас чужинцям, доки ми живі! 

Не дамо Донбас чужинцям, доки ми живі! 

  

Летять кулі й автоматні черги (і)звідусіль - 

Всипмо банді колорадів -- хай тремтять усі! 

Всипмо банді колорадів -- хай тремтять усі! 

  

Сепаратиста бий що є сили і у полон бери - 

За свободу і за правду боремося ми! 

За свободу і за правду боремося ми! 

https://www.youtube.com/watch?v=WrFrLGcRioA
https://www.youtube.com/watch?v=m2xrwF8SYxs
https://lyricstranslate.com/en/ukranian-folk-song-lyrics.html
https://lyricstranslate.com/en/unknown-artist-ukrainian-bojna-%C4%8Davoglave-ukr-ver-lyrics.html
https://lyricstranslate.com/en/bojna-cavoglave-ukr-ver-cha-wo-ge-la-fu-de-ying-wu-ke-la.html
https://lyricstranslate.com/en/bojna-%C4%8Davoglave-ukr-ver-bojna-%C4%8Davoglave-ukr-ver.html
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Чуйте, найманці російські, верніть Україні Крим - 

Вас дістане наше військо, де б ви не були! 

  

Ой, поспіє Божа правда та й настане час - 

Вільний народ України судитиме вас! 

  

Гей, Нацгвардії солдати, вдарте, щоб ворог втік - 

Батьківщина пам'ятати буде вас повік! 

Батьківщина пам'ятати буде вас повік! 

War against Oppression 

Oh, out east on our Fatherland we stand together in battle - 

We will brothers, defend our glorious nation! 

We will brothers, defend our glorious nation! 

  

Stood a Ukrainian by a Ukrainian, in a courageous battle - 

Not giving up Donbas to a foreigner, while we shall live! 

Not giving up Donbas to a foreigner, while we shall live! 

  

The bullets and automatic fire does fly all around us - 

We'll give their troops a few more rounds -- let them all tremble! 

We'll give their troops a few more rounds -- let them all tremble! 

  

Hit the separatists, while there's strength and take prisoners -10 

For freedom, and for truth we all go into battle! 

For freedom, and for truth we all go into battle! 

  

Hear, Oh Russian mercenaries, return Crimea to Ukraine - 

Our army will get you where ever you may be! 

  

Oh, God's truth will hasten and in time will come to pass - 

The free people of Ukraine will pass judgement on you! 

  

Hey, national guardsmen soldiers, strike, so the enemy runs - 

The Fatherland will remember you all forever! 

The Fatherland will remember you all forever! 

 

https://lyricstranslate.com 

https://lyricstranslate.com/en/bojna-%C4%8Davoglave-ukr-ver-battle.html 

  

https://lyricstranslate.com/en/bojna-%C4%8Davoglave-ukr-ver-battle.html
https://lyricstranslate.com/en/bojna-%C4%8Davoglave-ukr-ver-battle.html
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KNJIGA O MEĐUNARODNOJ HIMNI NARODA 

IZLOŽENIH AGRESIJI 
 

 
 

Sve vas lijepo pozdravljam i zahvaljujem se što ste došli na predstavljanje knjige 

'Bojna Čavoglave' / Thompsonofobija. Zahvaljujem se HVIDR-i grada Zagreba u 

čijim prostorijama smo danas gosti i predstavljačima koji su vam dobro poznati 

pa vam ih ne trebam posebno predstavljati. To su predsjednik HAZUDD-a dr. sc. 

Josip Stjepandić, dr. sc. Josip Jurčević i odvjetnik Davorin Karačić. 

Posebna zahvalnost ide Croatii Records koja je pomogla u tiskanju knjige kao i 

Branku Hrkaču koji je opet sjajno napravio korice knjige.  

Počasni gost današnjeg predstavljanja trebao je biti Marko Perković Thompson. 

Međutim on je danas na sprovodu legendarnom branitelju iz Bojne Čavoglave, 

dakle jednom od onih na prvom spotu „Bojne“. To je Božo (Boškan) Matić čija je 

kuća na izvoru rijeke Čikole i doista ima simbolike u tome da je sprovod 

legendarnog branitelja iz Bojne Čavoglave istog dana kada je i predstavljanje 

knjige o legendarnoj Bojni Čavoglave. 

* 
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Današnje predstavljanje se odvija u vrijeme brutalne ruske agresije na Ukrajinu 

pa u pozivu na ovo predstavljanje spominjem kako predstavljamo knjigu o 



                                     JOSIP STJEPANDIĆ I THOMPSON                        327 

 
 

međunarodnoj himni naroda izloženih agresiji. To je dano i u najavi na službenom 

portalu Marka Perkovića Thompsona: 

https://www.facebook.com/marko.perkovic.thompson  

Evo dva komentara: 

Marija Žura 

Nažalost, opet je vrijeme za ovu tako nadahnutu, snažnu, herojstvom prožetu, 

Markovu pjesmu...sada je i ukrajinski borci pjevaju kao svoju himnu! Kad to 

čovjek čuje, srce puca! 

Ruzsa Perick 

Napokon knjiga za Markovo djelo, za sva srca koja su ga doživjela i sačuvala u 

sebi, za temeljno pravo obrane svog doma. Internacionalna himna, točno!  

Zapravo ruska agresija je počela 2014. godine i mediji u RH su u veljači 2015. 

pisali o tome kako su Ukrajinci prepjevali 'Bojnu Čavoglave': 

Videospot je napravljen montažom snimaka ukrajinskih snaga sigurnosti koje 

su emitirane na televiziji. 

https://narod.hr/svijet/video-ukrajinci-prepjevali-cavoglave  

Već 13. 02. 2015. objavljen je tekst u kome se iz naslova može prepoznati da su 

Thompson i njegovi suradnici svjesni činjenice da 'Bojna Čavoglave' nije samo u 

Domovinskom ratu bila pjesma koja je ledila krv u venama fašističkih agresora 

već postaje himna svih naroda izloženih agresiji: 

THOMPSON ODUŠEVLJEN ŠTO “BOJNA ČAVOGLAVE” GRMI I 

UKRAJINOM: NJENA SNAŽNA PORUKA JE UNIVERZALNA 

Evo početka tog teksta:  

Odu naše Čavoglave u svijet – domoljubna poruka Marka Perkovića Thompsona 

ispjevana u antologijskoj hrvatskoj budnici “Bojna Čavoglave” postala je himna i 

u ratom zahvaćenoj Ukrajini. 

U vihoru Donbasa, istočne regije koju domaći nazivaju srcem svoje zemlje, 

Thompsonova “Bojna Čavoglave” u prilagođenoj verziji ori se među ukrajinskim 

vojnicima, dižući im moral, jačajući snagu zajedništva, dajući im poruku da 

izdrže. U Ukrajini je dobila i svoj jurišni naslov “Mi smo najjači”; iza njezina 

prepjeva stoji bend “Krivogradski glazbeni talenti”, i od samog pojavljivanja 

dobila je status hita! 

“Kako nas takvo što ne bi radovalo. Pa to je pokazalo snagu Markove skladbe, 

koja je i u Hrvatskoj, od prvog pojavljivanja u Domovinskom ratu, postala simbol 

borbe za slobodu hrvatskog naroda. Snažna poruka koju nosi lako se može vezati 

uz svaki napaćeni narod koji se, kao i mi 90-ih, borio za svoju slobodu. Drago 

nam je da se prenosi preko usta Ukrajinaca, njihovih ratnika, kao simbol vjere u 

bolje i slobodno sutra. Na kraju krajeva, na “Bojnu Čavoglave”, pjesmu s 

karakterom, i danas na svim Thompsonovim koncertima nastane neviđena 

atmosfera. I to pokazuje njezinu svevremenost”, kaže pjevačev menadžer Zdravko 

Barišić za Slobodnu Dalmaciju. 

U daljem tekstu spominje se da se „Bojna Čavoglave” pjeva i na Kosovu a u 

raznim verzijama izvodi i u Poljskoj, a prepjevao ju je i jedan njemački band.  

https://www.facebook.com/marko.perkovic.thompson
https://www.facebook.com/marija.zura.9?comment_id=Y29tbWVudDo0ODY5NjkyNjI5OTk0MDJfNDg3MTM3MzA5NjQ5MjY0&__cft__%5b0%5d=AZUbTjuXAnmWVCsXeZLeLvCHCPytBStSA3zfBS8jFIobxieBbipHjSS-Xu_VtiG-VMo1M8traP_36ml4qXAPzo04av6zf4VYH5jn3i4qYrQfCht_Efk-tsaO-rdhbFBZqw3b_jgTOZRcsl2RaJmqdamMDY2tv3Jb-MUoFTAdkwgDNw&__tn__=R%5d-R
https://narod.hr/svijet/video-ukrajinci-prepjevali-cavoglave
http://www.slobodnadalmacija.hr/Spektakli/tabid/79/articleType/ArticleView/articleId/274692/Default.aspx
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https://www.sloboda.hr/thompson-odusevljen-sto-bojna-cavoglave-grmi-i-

ukrajinom-njena-snazna-poruka-je-univerzalna/  

Spomenimo da su „Bojnu“ u vrijeme Domovinskog rata prepjevali i branitelji iz 

Bjelovara i Imotskog, a posebno u Bosni i Hercegovini (Orašje, Široki Brijeg, 

Bihać. Jajce, Sarajevo), pa čak i u Italiji: 

 

 
https://www.youtube.com/watch?v=14XceuK-FUU  

Pitam se je li spoznaja da je „Bojna Čavoglave“ postala već tada himna naroda 

izloženih agresiji utjecalo na odluku da se Thompsona pozove u Knin za dan 

pobjede i onda se napadne „Bojna“? Znakovito je da je HOS napadnut tek godinu 

dana kasnije. 

Znamo da su svjetski moćnici podržavali naci-fašističku srpsku agresiju na 

Hrvatsku koja se opravdavala tvrdnjama da su branitelji Ustaše a država 

Tuđmanova ustaška država. Hrvatske vlasti poslije smrti HRVATSKOG 

predsjednika akademika Franje Tuđmana poslušno izvršava želje svjetskih 

moćnika koji nisu željeli hrvatsku državu pa je Thompson i „Bojna Čavoglave“ 

na udaru sve do današnjih dana. 

Vidimo da na isti način Putin opravdava svoju zločinačku agresiju na Ukrajinu i 

traži DENACIFIKACIJU Ukrajine. 

Međutim tu postoji i dodatna poruka jer je agresija na Ukrajinu izvršena – 

navodno - zbog želje Ukrajinaca da njihova zemlja uđe u NATO i EU. 

Drugim riječima Putin tvrdi da je to nacizam pa su – zapravo - i zapadne zemlje 

fašističke zemlje. Podržavali su naci-fašističku agresiju na Hrvatsku i sada im se 

Putin ruga tvrdeći da su oni nacisti. 

https://www.sloboda.hr/thompson-odusevljen-sto-bojna-cavoglave-grmi-i-ukrajinom-njena-snazna-poruka-je-univerzalna/
https://www.sloboda.hr/thompson-odusevljen-sto-bojna-cavoglave-grmi-i-ukrajinom-njena-snazna-poruka-je-univerzalna/
https://www.youtube.com/watch?v=14XceuK-FUU
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A u toj igri velikih strada prijateljski ukrajinski narod. Poslije Gladomora i Staljina 

sada imaju Putina i razaranja svojih domova i domovine. 

A „Bojna Čavoglave“ nosi u sebi univerzalnu poruku da se narodi moraju hrabro 

izboriti za svoju slobodu. Veliki će se ponašati u skladu s njihovim interesima. 

Josip Pečarić 

ZANIMLJIVOST S PREDSTAVLJANJA: Knjigu o članu inicijalnog kruga 

Tuđman 100 napisao je drugi član inicijalnog kruga, a predstavili su je tri člana 

istog kruga. U publici su bili osnivači inicijalnog kruga Stjepan Tuđman i Bosiljko 

Mišetić kao i glasnogovornik Željko Olujić.  

Puno Tuđmanista - vjerojatno su to svi nazočni na predstavljanju. Uskoro će se 

svi koji žele moći upisati sami u taj krug. Jer Tuđmanista ima puno. 
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Fotografije: Branko Hrkač 
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https://narod.hr/kultura/nova-knjiga-akademika-pecarica-bojna-cavoglave-

thompsonofobija-thompson-na-udaru-sve-do-danas  

https://bezcenzure.hr/vlad/knjiga-o-medunarodnoj-himni-naroda-izlozenih-

agresiji/  

https://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/p-r/peari-josip/39238-knjiga-o-

medunarodnoj-himni-naroda-izlozenih-agresiji.html  

https://www.youtube.com/watch?v=vFUErrdmqNo  

https://twitter.com/Sokolov_krik/status/1501914198812631045?ref_src=twsrc%

5Etfw  

 

Jedan komentar s Portala HKV-a: 

Đuro •  

Velika i pobjednička 'mirnodopska bitka' akademika Pečarića. Himna ili oda, a i 

koračnica, budnica - 'bojna Čavoglave', je odigrala u DR veliku stvar. Oko 100 

tisuća kazeta se vrtjelo u samovozima i na crti 'do' veliko-partizanskočetničke 

okupacijske zone, i u legendarnoj HRVATSKOJ VOJSCI, u pobjedi 

velikosrpskog fašizma. Moral, vojni i psihološki, strateški, za Hrvate i do Marsa, 

a za četnike - nekoliko vrsta u formacijama (JNA, beli orlovi četnika Šešelja, 

Martićevci, Hadžićevci i sl;) 'vanvejtiket' i zečevska bežanija, u kompletu, četnika. 

  

https://narod.hr/kultura/nova-knjiga-akademika-pecarica-bojna-cavoglave-thompsonofobija-thompson-na-udaru-sve-do-danas
https://narod.hr/kultura/nova-knjiga-akademika-pecarica-bojna-cavoglave-thompsonofobija-thompson-na-udaru-sve-do-danas
https://bezcenzure.hr/vlad/knjiga-o-medunarodnoj-himni-naroda-izlozenih-agresiji/
https://bezcenzure.hr/vlad/knjiga-o-medunarodnoj-himni-naroda-izlozenih-agresiji/
https://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/p-r/peari-josip/39238-knjiga-o-medunarodnoj-himni-naroda-izlozenih-agresiji.html
https://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/p-r/peari-josip/39238-knjiga-o-medunarodnoj-himni-naroda-izlozenih-agresiji.html
https://www.youtube.com/watch?v=vFUErrdmqNo
https://twitter.com/Sokolov_krik/status/1501914198812631045?ref_src=twsrc%5Etfw
https://twitter.com/Sokolov_krik/status/1501914198812631045?ref_src=twsrc%5Etfw
https://disqus.com/by/disqus_WXPYIGo4zp/
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JOSIP STJEPANDIĆ: IZLAGANJE U POVODU 

PREDSTAVLJANJE KNJIGE „THOMPSONOFOBIJA“, 

8. 3. 22. 

 

 
 
Na početku moga izlaganja želio bih Vas sve pozdraviti starom hrvatskom 

ulaznom pjesmom: 

  

„Dobrodošli prijatelji moji 

Hvala Bogu opet smo se sreli 

čisto srce nikog se ne boji 

Makar su nas ušutkati htjeli“.5 

  

Malo se prigodno šalim jer danas opet imamo za temu „jezik za zube“ kao službeni 

jezik, šutnju i ušutkavanje kao metodu za stvaranje sretnog društva. 

  

Ja sam Josip Stjepandić. Upravo dovršavam 61. rundu svoga prilično dinamičnog 

života. Prije 39 godina napustio sam kao inženjer s potvrdom o položenom 

diplomskom ispitu onu propalu državu, kojoj niti imena ne volim spominjati, te 

se nakon kraćeg boravka u Austriji, gdje sam doktorirao, trajno nastanio u 

Njemačkoj kao neprijateljska emigracija. Prošao sam poslom skoro cijeli 

razvijeni svijet. Imam stalne kontakte i suradnju s ljudima iz oko 30 zemalja širom 

 
5 Marko Perković Thompson, Dobrodošli 
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svijeta. Na žalost, ono čime se ja profesionalno bavim, nije traženo u Hrvatskoj, 

tako da povratak prije umirovljenja nije bio održiva opcija. Koristeći pogodnosti 

zatvaranja radi corone, od lani se polako vraćam. Iako ne nosim gene kamene, 

nego tvrdu glavu bosansku, nigdje mi nije tako lijepo kao u Dalmaciji. Dalmacijo, 

more moje, jedna duša, a nas dvoje.6 Kada čujem naše pjesme, krv u meni vri, to 

je ljubav što u duši godinama zri.7 

  

Dok je bio rat u Hrvatskoj, i ja sam se pomalo tukao na svoj način, prije svega 

šireći istinu o Hrvatskoj i Hrvatima. U snovima je mojim ponosna i lijepa8. U to 

vrijeme moglo se još doći do predsoblja tadašnjeg ministra Genschera. Kad god 

bih doživio da Nijemci cijene Hrvatsku i Hrvate, a to nije bilo tako rijetko, osjećao 

sam to kao osobni uspjeh. Bog i majka vole nas Hrvate, žele nas na ovom lipom 

svitu, u slobodnoj Hrvatskoj da živu.9 

  

Devedesetih je bilo jasno, da nemamo institucije, koje su bile tek u nastanku. Sada 

ih pak imamo, ali su one velikim dijelom okupirane te rade za neprijateljsku 

stranu. To vrijedi poglavito za medije, koji uglavnom svi misle jednom glavom, 

onom u Beograda. 

  

Statistike daju neumoljivo jasnu sliku. 

  

Prema gospodarskim pokazateljima, Hrvatska je na začelju Europske unije, 

neznatno ispred Bugarske. Da leži u Africi, Hrvatska bi se sa Sejšelima borila za 

vodeću poziciju, u Južnoj Americi bila bi među vodećima, a u Aziji su ispred 

Hrvatske mnoge zemlje u trajnom kriznom stanju poput Turske. 

To je ta tužna realnost, koja rezultira velikim iseljavanjem. Ja to tumačim načinom 

i ljudima koji upravljaju Hrvatskom. 

  

Pogledamo li statistike, koje se odnose na ponašanje pojedinaca u društvu, slika 

je dijametralno suprotna. 

Prema indeksu inkluzivnosti Hrvatska je 13 u svijetu, neposredno iza Danske, 

Njemačke i Austrije, a ispred Belgije, Francuske, Švicarske, Italije i Japana. 

Po indeksu mira („Global Peace Index“) Hrvatska s Njemačkom dijeli 17 mjesto 

u svijetu, ispred Mađarske, Belgije, Nizozemske i Poljske. 

Po stopi kriminaliteta u Njemačkoj Hrvati imaju nešto višu stopu krimaliteta nego 

Nijemci, ali skoro 4 puta nižu nego Srbi i Crnogorci i 2 puta nižu nego Kosovari. 

Hrvati u Hrvatskoj imaju skupa s Litvancima najnižu stopu kriminaliteta u EU, 

iako crvenokosa drugarica Radojka B. tvrdi suprotno. 

Po broju pljački i silovanja, Hrvatska je bolja od svih zapadnih i nešto slabija od 

istočnoeuropskih zemalja. 

 
6 Marko Perković Thompson, Lijepa li si. 
7 Marko Perković Thompson, Tamo gdje su moji korijeni. 
8 Marko Perković Thompson, Povratak ratnika 
9 Marko Perković Thompson, Moli mala 
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Po tome, koliko se stanovnici osjećaju sigurnim hodati po mraku, Hrvatska je sa 

Slovenijom vodeća u EU. 

  

Bez previše razmišljanja dade se zaključiti, da su Hrvati među najboljima svuda 

tamo, gdje se traže dobar odgoj, vjera, dobrodušnost, poštovanje, miroljubivost, 

razumijevanje, umjerenost i druge slične vrline.  

Ima istina i među Hrvatima pokvarenjaka i nasilnika, al' dok je zla bit će i 

anđela.10 

Ne samo da se ovakve statistike skrivaju u hrvatskim medijima, nego se promiče 

potpuno drukčija slika. Umjesto da se hvale kako pripadaju dobroćudnom, 

plemenitom narodu prepunom vrlina, oni pri punoj svijesti lažno prikazuju 

Hrvatsku i Hrvate kao tobožnju sramotu Europe. Eh, što im se povampire lica kad 

se vije naša šahovnica, sveta zastava.11 

  

Ima dana, kad je medijska slika postavljena naglavce. Primjerice kad se suludi čin 

jednog raspamećenog mladića pokušava prikazati kao terorizam tj. organizirana 

akcija s više sudionika, iako rezultati istrage ne daju temelja za takav zaključak.  

  

Oni koji u Hrvatskoj svakodnevno zazivaju duhovno i moralno izvanredno stanje, 

ne ostaju na žalost u granicama Hrvatske, nego svoje odvratne tlapnje prenose u 

inozemstvo i tamo ih šire kao tobožnju sliku Hrvatske. Od vremena još od Krista, 

nova lica, scena ista, vražje sile se trude, da nas ne bude.12 

Među žrtvama takvih nečasnih radnji nalaze se svi istaknuti Hrvati, a napose 

Marko Perković Thompson, koji je uz već pokojne Tuđmana i Stepinca jedan od 

tri najnapadanija Hrvata. 

Nasuprot situaciji za vrijeme Domovinskog rata, kad su najpoznatiji novinari u 

Njemačkoj i Austriji razumjeli srž problema i sukladno tome postupali, danas je 

jedna cijela generacija novinara u njemačkom govornom području, a pogotovo 

Austriji zatrovana ciljanom denuncijacijom, pa tako npr. Druga Nerona od 

Pantovčaka prikazuju kao desničara. I to im je netko podmetnuo, jer nisu čuli za 

Darka Pajičića. Po metodi jugokomunista, tri put slaži, istina ne važi.13 

  

Stoga naslov knjige Thompsonofobija nije pogrješan, ali je neprecizan. Točnije bi 

bilo „Hrvatofobija na primjeru Thompsona“ ili još bolje „Mržnja prema 

Hrvatskoj“ ili „In odium Croatie“. Thompsona i Hrvate bi oni nekako mogli 

podnijeti, ali samo bez Hrvatske. 

Manji je problem Thompson, pozdrav „Za Dom spremni“ ili nešto slično imaju 

skoro svi narodi širom svijeta, u što sam se osobno uvjerio. Ali da su tamo negdje 

 
10 Marko Perković Thompson, Dobrodošli. 
11 Marko Perković Thompson, Neka nitko ne dira u moj dio svemira. 
12 Marko Perković Thompson, E, moj narode 
13 Marko Perković Thompson, Dobrodošli. 
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u zabiti Zagore stala braća da obrane svoje domove14 te zaustavila Mladićeve 

antifašističke tenkove ukrašene crvenom zvijezdom petokrakom – e to bre ne ide! 

Štoviše, nisu to učinili samo jednom, nego bi to ponovili svaki put, kad bi bilo 

potrebno, što se vidi na svakoj priredbi na kojoj nastupa Thompson! Ne mogu nam 

ništa napraviti, snagom ćemo vječno postojati.15 

  

Nisu samo u Čavoglavama stala braća da obrane svoje domove16, nego to vrijedi 

i za Hrvate izvan Hrvatske. 

Po principu „Ne daj na se, nedaj svoje, nemoj tuđe, prokleto je“17 širom svijeta 

djeluje cijeli niz zauzetih pomoćnih branitelja. Imamo i Bojnu Čavoglave na 

društvenoj mreži Twitter s preko 430 članova, uglavnom žena, a mislim da su neki 

od njih večeras među nama. Nema protivnika koji bi nam se mogao suprotstaviti 

na temu Hrvatske. Iz povijesti naše slavne, a i ove ne baš davne, sve smo što nam 

je vrijedno, stekli zajedno.18 

Puno njih poznajem, dragi, angažirani ljudi, pogotovo Ružica, sinjska snaha iz 

Münchena, koja u svojim dopisima pokvarenjacima novinarima uvijek citira 

Sveto Pismo i kao pozdrav upućuje Božji blagoslov. 

Nemjerljiv doprinos dao je Nikola Knez svojim filmovima „Bleiburg“ i „Oluja“. 

Možda bi se akademik trebao prebaciti na proizvodnju dokumentarnih filmova? 

  

Sigurno ćete se pitati, gdje je u toj priči hrvatska diplomacija? 

Za Njemačku mogu potvrditi da imamo vrlo kvalitetnog veleposlanika i konzule. 

Kad treba djelovati u javnosti, postaje očigledno je da se svi oni nečeg boje npr. 

da bi ih yudex mogao optužiti da su previše Hrvati, nacionalisti, ognjištari, ustaše. 

Sjetimo se slučaja diplomatkinje Elizabete Mađarević, koja biva izbačena na cestu 

nakon prijekog medijskog suda u yudexu. Antikristi i masoni, komunisti ovi, oni, 

šire sotonske fraze, da nas poraze.19 

  

Tako je moguće da se u Austiji pred zabranom nalazi tradicionalna komemoracija 

u Bleiburgu sa 70-godišnjom tradicijom, a da hrvatska vlast gotovo ništa nije 

poduzela protiv te urote i podvale hrvatskih i austrijskih titoista. Veleposlanik u 

Beču zasad šuti. 

Na svu sreću, ima dovoljno Austrijanaca, koji znaju što se u Bleiburgu i okolici 

doista dogodilo u svibnju 1945, pa će onda oni, Austrijanci, organizirati 

komemoraciju za najveći pokolj Hrvata u povijesti. Na hrvatsku sramotu. 

Takvih situacija na žalost nije tako malo, a najgore je u njima, da bi se mogle 

trajno spriječiti, kad bi profunkcionirale hrvatske institucije. 

 
14 Marko Perković Thompson, Bojna Čavoglave 
15 Marko Perković Thompson, Moli mala 
16 Marko Perković Thompson, Bojna Čavoglave 
17 Marko Perković Thompson, Geni kameni 
18 Marko Perković Thompson, E, moj narode 
19 Marko Perković Thompson, E, moj narode. 
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U ovoj knjizi opisan je zoran primjer takve manipulacije na štetu Marka Perkovića 

Thompsona, u kojoj sam sam imao glavnu sporednu ulogu. 

Ukratko: kao po zapovijedi, a to funkcionira nakon dugogodišnje indoktrinacije i 

hajke, bilo je u Njemačkoj objavljeno više vrlo ružnih članaka o proslavi drugog 

mjesta na Svjetskom prvenstvu u nogometu 2018. Da su strani novinari imalo 

mislili svojom glavom, bili bi se zapitali kakva je to državna proslava, na kojoj se 

glavnom izvođaču isključi mirkrofon? 

Međutim, oni su radije prenijeli ono što im je netko podmetnuo. Tako se u 

Njemačkoj razvila žestoka prepirka, nakon koje je novinar uglednih novina FAZ 

na moj nagovor pristao da napravi intervju s Thompsonom, kao neka vrsta 

ispravka štete počinjene od njegove strane. Cijeli opis slijeda događaja nalazi se 

u knjizi. 

Intervju je doista bio napravljen, transkribiran, dotjerivan u 32 koraka sinkrono na 

2 jezika, da bi novine u tiskanom izdanju objavile bljutavu priču o tome kako 

Thompson ispod bijelog prsluka nosi crnu košulju, te mu stoga treba zabraniti 

nastupe u Njemačkoj!? 

Dan kasnije bio je doista objavljen cjelokupni intjervju u mrežnom izdanju na 30 

stranica, iza uvoda od dodatnih 30 stranica, u kojem je autor poglavito naklapao 

o Drugome svjetskom ratu, te uspomeni na njega i što bi Thompson o tome smio 

misliti, govoriti i pjevati!? Thompsonovi pogledi na život, vjeru, obitelj, ljubav 

ostali su po strani. Još govore da smo kontroverzni, ali to su kučine i trice, 

argumenti podli i bezvezni, istinu im kažimo u lice.20 

Intervju se i sada može naći na mrežnoj stranici, a oni koji su ga naknadno čitali, 

a takvih nije malo, čude se uvodu, jer je u Thompsonovim izjavama zapravo sve 

rečeno te nikakav dulji uvod niti komentar ne bi bio potreban. 

Javilo mi se više Nijemaca i Austrijanaca, koji su bili jednako zgroženi postupkom 

novinara. Dvojica od njih htjeli bi pomoći u organizaciji Thompsonova koncerta 

u svome gradu, čim prestanu ograničenja na račun corone.  

Eto, danas je to neka mala ekskluziva da slijedi po jedan poziv za održavanje 

koncerta sa sjevera Njemačke te iz Austrije. Oni koji bi zagovarali eventualu 

zabranu mogu već sada početi studirati intervju. Možda u njemu ipak nađu nešto 

kompromitirajuće. Pravnici su već kazali: tu nema materijala ni za početnu 

sumnju, a kamoli za optužnicu i zabranu. 

  

Poštenim putem ići bit će teško, znaj, al' samo ćeš tako stići gdje je vječni sjaj.21 

  

Ovim stihovima želio bih završiti ovo svoje izlaganje. Nadam se da sam prenio 

makar malo svoga oduševljenja koje gajim prema dvojici hrvatskih velikana, 

Marku Perkoviću i Josipu Pečariću, koje u svojoj duši držim svojim mlađim i 

starijim bratom. Bog ih poživio! 

  

 
20 Marko Perković Thompson, Dobrodošli. 
21 Marko Perković Thompson, Moj dida i ja 
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Za one koji ne prate Thompsona: u ovo izlaganje utkao sam stihove iz 10 

Thompsonovih pjesama. Da bude sve uredno, u govoru objavljenom na portalima 

hrvatskonebo i dragovoljac bit će navedeni citati, da me Marko ne optuži za 

plagijat! 

  

Prije nego što riječ prepustim drugima, htio bih se kratko obratiti hrvatskim 

braniteljima, kojih je sigurno mnogo u ovoj dvorani. Utječite na Vašeg ministra 

Medveda, da se komemoracija u Bleiburgu ipak održi. Ostat će mu neizbrisiv 

biljeg da je išao na komemoraciju u četničko uporište Grubore, odakle su tjednima 

nakon Oluje minobacačima 120 mm pucali na predsjednika Tuđmana i Vlak 

slobode, a da mu Austrijanci moraju organizirati komemoraciju za poklane 

Hrvate. 

 Hvala na pozornosti!  

  

Dr. Josip Stjepandić, 8.3.2022. 

  

 
Fotografije: Branko Hrkač 

 

https://hrvatskonebo.org/2022/03/09/dr-josip-stjepandic-izlaganje-u-povodu-

predstavljanje-knjige-thompsonofobija-8-3-22/ 

https://bezcenzure.hr/iseljenistvo/izlaganje-u-povodu-predstavljanje-knjige-

thompsonofobija/  

https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/29862-dr-stjepandic-izlaganje-u-

povodu-predstavljanja-knjige-thompsonofobija  

https://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/ostalo/prilozi-graana/39256-j-

stjepandic-o-knjizi-thompsonofobija.html  

https://hrvatskonebo.org/2022/03/09/dr-josip-stjepandic-izlaganje-u-povodu-predstavljanje-knjige-thompsonofobija-8-3-22/
https://hrvatskonebo.org/2022/03/09/dr-josip-stjepandic-izlaganje-u-povodu-predstavljanje-knjige-thompsonofobija-8-3-22/
https://bezcenzure.hr/iseljenistvo/izlaganje-u-povodu-predstavljanje-knjige-thompsonofobija/
https://bezcenzure.hr/iseljenistvo/izlaganje-u-povodu-predstavljanje-knjige-thompsonofobija/
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/29862-dr-stjepandic-izlaganje-u-povodu-predstavljanja-knjige-thompsonofobija
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/29862-dr-stjepandic-izlaganje-u-povodu-predstavljanja-knjige-thompsonofobija
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O PREDSTAVLJANJU KNJIGE 'BOJNA ČAVOGLAVE' 

/ THOMPSONOFOBIJA 

(INICIJALNI KRUG TUĐMAN 100) 

 
Na vijestima CMC-a su dan nakon predstavljana dali reportažu o tome. Ona se 

može naći na Youtube.u ali i na Thompsonovim stranicama: 

 

Marko Perković Thompson 

U prostorijama HVIDRE grada Zagreba predstavljena je nova knjiga akademika 

Josipa Pečarića 'Bojna Čavoglave / Thompsonofobija'. Poznatom matematičaru 

ovo je četvrta knjiga o najtiražnijem hrvatskom glazbeniku i dragovoljcu 

Domovinskog rata, Marku Perkoviću Thompsonu  

(2008.: "Thompson u očima hrvatskih intelektualaca",  

2012.: "Hajka na Thompsona",  

2017.: "Thompson: pjesmom za Hrvatsku"). 

 

 
https://www.youtube.com/watch?v=vFUErrdmqNo 

 

Uz autora knjige na predstavljanju su sudjelovali predsjednik HAZUDD-a dr. sc. 

Josip Stjepandić, dr. sc. Josip Jurčević te odvjetnik Davorin Karačić. 

Kako je pjesma prepjevana na nekoliko stranih jezika, autor u knjizi navodi da je 

Thompsonov ratni hit „Bojna Čavoglave“ postao svojevrsna himna naroda 

izloženih agresiji budući da pjesma u sebi nosi univerzalnu poruku da se narodi 

moraju hrabro izboriti za svoju slobodu. 

 

Neki komentari s Thomsonovog facebook- 

 

Mirjana Marusic 

https://www.facebook.com/marko.perkovic.thompson?__cft__%5b0%5d=AZWd8OHyal7bn8M_NXpzZpxfDc8UGkdyRDSg_G1W0vjkAh0BMftZzoZ2UoFnb_VsJfc5Lb-TUkJKYWDskJ-V7IjGM7BVTFgDtSlgKtyW66N7RATB9g7Y6qAUyxLNDEIZzv8bqvIQUeIssQo7KPW64R4mnp5fTAPjHsxTtniKKtmRwg&__tn__=-UC%2CP-R
https://www.youtube.com/watch?v=vFUErrdmqNo
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MARKO JE PONOS LIJEPE NAŠE I SVIH DOMOLJUBA NA KUGLI 

ZEMALJSKOJ. SAMO TAKVI DIVNI LJUDI TO PREPOZNAJU KAO NAS 

DIVNI AKADEMIK PECARIC KOJI O TOME PIŠE I POMAŽE I MARKU I 

SVIMA NAMA DA JE NAŠA DOMOVINA HRVATSKA NA PRVOM 

MJESTU I DA ĆEMO JE UVIJEK BRANITI OD SVEGA KAO I 90-TIH, A 

PJEVATI JOJ DO NEBA. HVALA MARKO I HVALA GOSP. PECARIC I 

HVALA SVIM HRVATIMA KOJI TO CIJENE I POŠTUJU. 

 

Gordana Strunjak 

Svakom čovjeku koji brani svoje ova pjesma, rijeci, Markov grleni glas i poziv na 

obranu na kojem god jeziku ,daje istinsku snagu čovjeku koji je obeshrabren, 

umoran ,daje vjeru u pobjedu, sa tom pjesmom pobjeđuju, vjera u sebe i vjera u 

Boga, hvala 

 

Vjekoslav Krizanovic 

JOSOPE PEĆARIĆU veliki i slavni sine ovog umornog Hrvatskog naroda , 

molim dragog Boga da ti da dobro zdravlje i još puno godina sretnog života . 

 

Hrnjak Claudia 

I na španjolskom molim !! 

 

Dorijan Škofić 

Hrnjak Claudia Se presentó un nuevo libro del científico Josip Pečarić 'La batalla 

de Čavoglav / Thompsonophobia' en el edificio HVIDRA en Zagreb. Para el 

famoso matemático, este es el cuarto libro sobre el músico croata más popular y 

voluntario de la Guerra Popular, Marko Perković Thompson. 

"2008:" Thompson en los ojos de los intelectuales croatas ", 

2012: "Ataque a Thompson", 

2017: "Thompson: una canción para Croacia"). 

Junto al autor del libro, a la presentación asistió el Presidente de HAZUDD, Dr. 

Sc. Josip Stjepandić, Ph.D. Josip Jurčević y el abogado Davorin Karačić. 

Dado que la canción se cantó en varios idiomas extranjeros, el autor del libro 

afirma que el éxito de guerra de Thompson, "Battle of Čavoglava", se convirtió 

en una especie de himno de las naciones expuestas a la agresión, porque la canción 

transmite el mensaje de que las naciones deben luchar con valentía por su libertad 

 

Mirjana Okun 

Bila mi je čast biti na ovom mjestu sa ovim ljudima. 

https://www.facebook.com/gordana.strunjak.5?comment_id=Y29tbWVudDo0OTExOTI5NDI1NzcwMzRfNDkxMjgxNjc5MjM0ODI3&__cft__%5b0%5d=AZVpXIs8xDlki5x3ZGm_l1jvM8VDoynmfySM0eHjOqvKtUc-Zzr1cXbhu7RaJtYkxS0W261XfNuPd8mBD-InYzHDUoxMGng8xAKs_bYMkhnkcUhBkO2oXKhuttzwF64K4t9mU2gEhDS164rH1jPyXNya5xnsYKo1342shPkn44qwPg&__tn__=R%5d-R
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Zorica Gregurić 

S našim dragim Akademikom Josipom Pečarićem ponovno na istom mjestu s 

novom knjigom. Bila je odlična i poučna promocija. Hvala ti na tvojoj upornosti 

i plodonosnom radu. Privilegija je poznavati te! 

 

 
https://thompson.hr/  

https://thompson.hr/
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https://www.facebook.com/marko.perkovic.thompson  

https://ar-ar.facebook.com/marko.perkovic.thompson  

 

Napomena: Zorica Gregurić je predsjednica Udruge Zagrebački Dragovoljci 

Branitelji Vukovara sudjelovala je u predstavljanju mojih knjiga, njena udruga je 

bila i suizdavač nekih mojih knjiga. 

 

 
O toj prethodnoj mojoj knjizi o Thompsonu pogledajte njen prilog: 

https://zdrug.hr/vijesti/hrvatska/predstavljanje-knjige-thompson-pjesmom-

hrvatsku/  

Sudjelovala je i u predstavljanju moje knjige „Dnevnik u znaku Za dom spremni“ 

kada je počasni gost bio Damir Markuš: 

 
Zorica Gregurić i Damir Markuš 

https://www.facebook.com/marko.perkovic.thompson
https://ar-ar.facebook.com/marko.perkovic.thompson
https://zdrug.hr/vijesti/hrvatska/predstavljanje-knjige-thompson-pjesmom-hrvatsku/
https://zdrug.hr/vijesti/hrvatska/predstavljanje-knjige-thompson-pjesmom-hrvatsku/
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Markuš je bio nazočan i na predstavljanju ove knjige o Thompsonu. 

 

Govor Josipa Stjepandića objavljen je na više portala: 

https://hrvatskonebo.org/2022/03/09/dr-josip-stjepandic-izlaganje-u-povodu-

predstavljanje-knjige-thompsonofobija-8-3-22/  

https://bezcenzure.hr/iseljenistvo/izlaganje-u-povodu-predstavljanje-knjige-

thompsonofobija/  

https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/29862-dr-stjepandic-izlaganje-u-

povodu-predstavljanja-knjige-thompsonofobija  

https://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/ostalo/prilozi-graana/39256-j-
stjepandic-o-knjizi-thompsonofobija.htm 

Jedan komentar s Portala HKV-a: Đuro  

Genijalni g. Stjepandić. 

 

Moj govor je objavljen na: 

https://narod.hr/kultura/nova-knjiga-akademika-pecarica-bojna-cavoglave-

thompsonofobija-thompson-na-udaru-sve-do-danas  

https://bezcenzure.hr/vlad/knjiga-o-medunarodnoj-himni-naroda-izlozenih-

agresiji/  

https://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/p-r/peari-josip/39238-knjiga-o-

medunarodnoj-himni-naroda-izlozenih-agresiji.html  

https://www.youtube.com/watch?v=vFUErrdmqNo  

https://twitter.com/Sokolov_krik/status/1501914198812631045?ref_src=twsrc%

5Etfw  

Jedan komentar s Portala HKV-a: Đuro  

Velika i pobjednička 'mirnodopska bitka' akademika Pečarića. Himna ili oda, a i 

koračnica, budnica - 'bojna Čavoglave', je odigrala u DR veliku stvar. Oko 100 

tisuća kazeta se vrtjelo u samovozima i na crti 'do' veliko-partizanskočetničke 

okupacijske zone, i u legendarnoj HRVATSKOJ VOJSCI, u pobjedi velikosrpskog 

fašizma. Moral, vojni i psihološki, strateški, za Hrvate i do Marsa, a za četnike - 

nekoliko vrsta u formacijama (JNA, beli orlovi četnika Šešelja, Martićevci, 

Hadžićevci i sl;) 'vanvejtiket' i zečevska bežanija, u kompletu, četnika. 

Jedino su na Portalu HKV-a dali i dio: 

ZANIMLJIVOST S PREDSTAVLJANJA: Knjigu o članu inicijalnog kruga 

Tuđman 100 napisao je drugi član inicijalnog kruga, a predstavili su je tri člana 

istog kruga. U publici su bili osnivači inicijalnog kruga Stjepan Tuđman i Bosiljko 

Mišetić kao i glasnogovornik Željko Olujić.  

Puno Tuđmanista - vjerojatno su to svi nazočni na predstavljanju. Uskoro će se 

svi koji žele moći upisati sami u taj krug. Jer Tuđmanista ima puno. 

I doista je bilo pita tko su do sada članovi i kako se mogu i drugi upisati. 

Evo odgovora: 

https://hrvatskonebo.org/2022/03/09/dr-josip-stjepandic-izlaganje-u-povodu-predstavljanje-knjige-thompsonofobija-8-3-22/
https://hrvatskonebo.org/2022/03/09/dr-josip-stjepandic-izlaganje-u-povodu-predstavljanje-knjige-thompsonofobija-8-3-22/
https://bezcenzure.hr/iseljenistvo/izlaganje-u-povodu-predstavljanje-knjige-thompsonofobija/
https://bezcenzure.hr/iseljenistvo/izlaganje-u-povodu-predstavljanje-knjige-thompsonofobija/
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/29862-dr-stjepandic-izlaganje-u-povodu-predstavljanja-knjige-thompsonofobija
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/29862-dr-stjepandic-izlaganje-u-povodu-predstavljanja-knjige-thompsonofobija
https://disqus.com/by/disqus_WXPYIGo4zp/
https://narod.hr/kultura/nova-knjiga-akademika-pecarica-bojna-cavoglave-thompsonofobija-thompson-na-udaru-sve-do-danas
https://narod.hr/kultura/nova-knjiga-akademika-pecarica-bojna-cavoglave-thompsonofobija-thompson-na-udaru-sve-do-danas
https://bezcenzure.hr/vlad/knjiga-o-medunarodnoj-himni-naroda-izlozenih-agresiji/
https://bezcenzure.hr/vlad/knjiga-o-medunarodnoj-himni-naroda-izlozenih-agresiji/
https://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/p-r/peari-josip/39238-knjiga-o-medunarodnoj-himni-naroda-izlozenih-agresiji.html
https://www.hkv.hr/izdvojeno/vai-prilozi/p-r/peari-josip/39238-knjiga-o-medunarodnoj-himni-naroda-izlozenih-agresiji.html
https://www.youtube.com/watch?v=vFUErrdmqNo
https://twitter.com/Sokolov_krik/status/1501914198812631045?ref_src=twsrc%5Etfw
https://twitter.com/Sokolov_krik/status/1501914198812631045?ref_src=twsrc%5Etfw
https://disqus.com/by/disqus_WXPYIGo4zp/
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Pozivamo sve poklonike prvog hrvatskog predsjednika dr. Franje Tuđmana da se 

odazovu našem pozivu i svojim sudjelovanjem uveličaju ovu veliku obljetnicu, za 

sve informacije možete se nam se javiti putem ove Facebook stranice ili na mail 

adresu:inicijalni.krug@gmail.com. Donosimo i popis članova Inicijalnog kruga 

Tuđman 100 , koji je sastavljen od ljudi različitog spektra zanimanja i područja 

interesa. Neki od njih bili su suradnici predsjednika, dok su neki u vrijeme 

njegovog mandata još bili školarci. Svima njima predsjednik je bio i ostao 

moralna, ali i državnička te politička veličina te su stoga svojom podrškom i 

angažmanom odlučili podržati ovu Inicijativu. 

 

ČLANOVI INICIJALNOG KRUGA TUĐMAN 100 ZA OBILJEŽAVANJE 

100-te OBLJETNICE ROĐENJA PRVOG HRVATSKOG PREDSJEDNIKA I 

UTEMELJITELJA SUVERENE HRVATSKE DRŽAVE DR. FRANJE 

TUĐMANA 

 

Ivan Aralica 

Mato Artuković 

Stjepo Bartulica 

Ante Beljo 

Raza Bukvić 

Toni Cetinski 

Andrea Černivec 

Mile Čuk 

Đuro Dečak 

Branko Dilberović  

Davor Domazet-Lošo 

Tom Držić 

Mladen Gložinić 

Željko Gredičak 

Vinko Grubišić 

Andrija, dr. Hebrang 

Hrvoje Hitrec 

Zvonimir Hodak 

Milan Ivkošić 

Jela Jozeljić 

Josip Jurčević 

Neven Jurica 

Bernardo Jurlna 

mailto:adresu%3Ainicijalni.krug@gmail.com
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Ibrica Jusić 

Ivan Kapular 

Davorin Karačić 

Vlado Košić 

Štefina Kovač 

Mate Kovačević 

Kuzma Kovačić 

Ivan Kujundžić 

Andrej Kuželički 

Jasna dr. Lesić 

Ivica Marijančić 

Antun Mateš 

Mirko Mihalj 

Marko Miljanić 

Ljerka Mintas-Hodak 

Bosiljko Mišetić 

Željko Olujić 

Viktor Pavić 

Josip Pečarić 

Ivan Penava 

Marko Perković-Thompson 

Ivan Radić 

Željko Sačić 

Jakov Sedlar 

Marin Sopta 

Josip Stjepandić 

Višnja Strenja 

Stjepan Šešelj 

Stjepan Šterc 

Ivan Tolj 

Stjepan Tuđman 

Nera Kristina Tuđman 

Darko Tuđman 

Zlatko Vitez 

 

AUTOR LOGOTIPA INICIJALNOG KRUGA TUĐMAN 100 JE AKADEMIK 

KUZMA KOVAČIĆ 

 

Od srca zahvaljujemo našem članu, akademiku Kovačiću na ideji i realizaciji 

logotipa Inicijalnog kruga Tuđman 100. 

 

Kuzma Kovačić hrvatski je kipar, rođen 1952. na Hvaru. 

Redoviti je profesor kiparstva na Umjetničkoj akademiji u Splitu, a redoviti član 

Hrvatske akademije znanosti i umjetnosti postaje 2020. godine. Profesor Kovačić 

autor je brojnih kiparskih djela u javnim prostorima u Hrvatskoj te Bosni i 
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Hercegovini, među kojima se posebno ističe prva velika kiparska narudžba za 

hvarsku katedralu: portreti renesansnih pjesnika Petra Hektorovića i Hanibala 

Lucića, nove brončane vratnice te središnji oltar. 1993 pobjeđuje na natječaju za 

oblikovanje kovanog novca Republike Hrvatske i za Oltar domovine na 

zagrebačkom Medvedgradu. Autor je i najvećeg spomenika prvom hrvatskom 

predsjedniku, za koji on sam kaže da svjedoči o duhovnoj veličini predsjednika, a 

predstavlja kip živoga Tuđmana, onoga koji ostaje s nama. 

 

Napomene. U četvrtak treba biti na Z1 televiziji emisija Branitelji danas 

posvećena Predstavljanju. 

Knjige se mogu kupiti u prodavaonicama Croatia Recordsa. 

 

Josip Pečarić  
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PRILOG Z1 TELEVIZIJE U EMISIJI „BRANITELJI 

DANAS“: PREDSTAVLJANJE KNJIGE 

„THOMPSONOFOBIJA“, 8.3.22 
 

Daran 

22. Ožujka 2022. 

 

Dr. sc. Josip Stjepandić; 

Posebna čast i zadovoljstvo mi je predstavljanje knjiga našeg neiscrpno izdašnog 

„pridragog akademika“ Josipa Pečarića. Rado sam se odazvao njegovu pozivu 

te iznio svoje misli o istini i pravdi, slici Hrvatske u svijetu te bezdušnom, potpuno 

neutemeljenom progonu Marka Perkovića Thompsona. Prilog Z1 Televizije u 

emisiji „Branitelji danas“: 

https://www.facebook.com/josip.stjepandic.16/videos/1770608949794345/?t=11  

 

https://hrvatskonebo.org/2022/03/22/prilog-z1-televizije-u-emisiji-branitelji-

danas-predstavljanje-knjige-thompsonofobija-8-3-22/ 

 

 

On 21/03/2022 22:30, Josip Pecaric wrote: 
Poštovani, 

Šaljem vam link s kojega možete na svoje računalo skinuti prilog rađen za Z1 

TV o predstavljanju moje knjige: 

'Bojna Čavoglave' / Thompsonofobija. 

Pozz 

Joško 

https://hrvatskonebo.org/author/admin/
https://hrvatskonebo.org/2022/03/22/
https://www.facebook.com/josip.stjepandic.16/videos/1770608949794345/?t=11
https://hrvatskonebo.org/2022/03/22/prilog-z1-televizije-u-emisiji-branitelji-danas-predstavljanje-knjige-thompsonofobija-8-3-22/
https://hrvatskonebo.org/2022/03/22/prilog-z1-televizije-u-emisiji-branitelji-danas-predstavljanje-knjige-thompsonofobija-8-3-22/
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u montaži je pripremljena "lakša" verzija sa Z1 logom, ima 1,3GB evo link na 

download., 

 

https://wetransfer.com/downloads/e5b64ddb333865f8809e9bb96cdbbb9120220

321171657/27e1fbb6ad20053613a1474286bbcd9c20220321171711/73cfff 

 

 

BRANITELJI DANAS 2022-03-

17.mp4 

1 file sent via WeTransfer, the 

simplest way to send your files 

around the world 

wetransfer.com 

 

  

https://wetransfer.com/downloads/e5b64ddb333865f8809e9bb96cdbbb9120220321171657/27e1fbb6ad20053613a1474286bbcd9c20220321171711/73cfff
https://wetransfer.com/downloads/e5b64ddb333865f8809e9bb96cdbbb9120220321171657/27e1fbb6ad20053613a1474286bbcd9c20220321171711/73cfff
https://wetransfer.com/downloads/e5b64ddb333865f8809e9bb96cdbbb9120220321171657/27e1fbb6ad20053613a1474286bbcd9c20220321171711/73cfff
https://wetransfer.com/downloads/e5b64ddb333865f8809e9bb96cdbbb9120220321171657/27e1fbb6ad20053613a1474286bbcd9c20220321171711/73cfff
https://wetransfer.com/downloads/e5b64ddb333865f8809e9bb96cdbbb9120220321171657/27e1fbb6ad20053613a1474286bbcd9c20220321171711/73cfff
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INICIJALNI KRUG 'TUĐMAN 100', 

DRAGOVOLJAC.COM, 2022. 
 

O OBILJEŽAVANJU STOTE OBLJETNICE ŽIVOTA 

UTEMELJITELJA RH 

16. 05. 2022. 

Moj tekst TUĐMAN I HAZU komentirao je naš poznati publicist Damir 

Borovčak: 

Bravo Joško, 

Dr. Franjo Tuđman je jedinstvena pojava u svjetskoj povijesti. Stvoriti državu 

jednog malobrojnog naroda unatoč protivljenju svjetskih moćnika je nešto doista 

posebno. 

Izvrstan tekst o akademiku Tuđmanu, sve objašnjava od prve dvije rečenice i 

donosi sve o sastavu i ponašanju HAZU. Da Tuđman nije od ranije bio akademik, 

danas da je živ, ne bi ga ni primili… 

Hvala Ti. 

Damir  

Zapravo to je trebao biti govor na obilježavanju stote obljetnice rođenja 

HRVATSKOG predsjednika u Vukovaru. 

Oni koji su gledali prijenos morali su primijetiti da sam na početku nešto pisao. 

Naime dogovorili smo se da govornici mogu dulje govoriti, ali u Vukovaru smo 

doznali za TV prijenos pa sam morao skratiti taj govor. Po tome kako je primljen 

vjerujem da je bilo dobro. Uostalom, 

iz Njemačke je stigao i član inicijalnog kruga Tuđman 100 dr. sc. Josip Stjepandić, 

predsjednik HAZUDD-a koji je komentirao na twitteru i taj moj govor. Zapravo 

komentirao je Penavin i moj govor 
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Ivan Penava je sigurno veći tuđmanovac od svakog hadezeovca  

 
Akademik Josip Pečarić, vjerojatno najveći živući tuđmanovac 

 

https://mobile.twitter.com/JStjepandic/status/1525480829400514560/photo/1
https://mobile.twitter.com/JStjepandic/status/1525489452101033984/photo/1
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S posebnim zanimanjem očekivao sam kolumnu Zvonimira Hodaka koji je 

također član inicijalnog kruga Tuđman 100. Evo što on govori o tome s mojim 

komentarima: 

LIJEVOM NAŠOM 

KAKO SAVEZU BORACA I ANTIFAŠISTA 2005. NIJE 

SMETAO HOS I ŠTO LIJEVE AKTIVISTICE SKRIVAJU 

Trenutno čitam zanimljivu knjigu još zanimljivijeg naslova "Drugi svjetski rat i 

suvremeni četnici". Autor je Philip J. Cohen, američki pisac, zanimljiv po tome 

što je diplomirao društvene znanosti i medicinu. Zašto je to važno? Zato što je on 

vrstan pisac i psihijatar. 

Odmah iznenađenje za mene jer sam ja u svom govoru govorio o jednoj drugoj 

Cohenovoj knjizi za koju je srpski genocidolog dr. Milan Bulajić svojevremeno 

tvrdio da su ona i moja knjiga „Srpski mit o Jasenovcu“ naj-antisrpskije knjige u 

povijesti. Evo Hodakovog komentara: 

Naime, dana 14. svibnja ove godine izašao je “psihijatrijski” člančić o Franji 

Tuđmanu koji je nadrljao Gordan Duhaček, Indexova topčina godine. Teškaš koji 

i danas vjeruje da je “u kilama sve”, velikobošnjački lobist i LGBTQ aktivist. Voli 

se obračunavati s pokojnicima, pa tako za Tuđmana kaže: “Prije 100 godina 

rodio se Franjo Tuđman. Bilo bi bolje da nije”. 

Bijedni Duhačekov pamflet 

Pročitavši taj bijedni pamflet okruglog Gordana bilo mi je pomalo žao što ga nije 

mogao prokomentirati Philip J, Cohen, i kao književnik i kao psihijatar. Mene 

osobno više bi zanimao ovaj drugi nalaz. Piše dalje Goranče o tome kako je 

“Tuđman u jednom trenutku svog života postao opsjednut idejom ‘hrvatske 

države’, stvorivši i mito-logiju o ‘isućljetnom snu“. Inače, naš je debeljko postao 

poznat po “prepjevu” hrvatske pjesme “Vila Velebita”. 

Pjevao nam je: “Oj ti govno Velebita, Ti našeg crijeva diko….” No, vratimo se 

mi knjizi “Drugi svjetski rat i suvremeni četnici”. Ne da ih ima nego ih ima sve 

više. Što više, neki čak i sudjeluju u vlasti kao koalicioni partneri HDZ-a, na 

zadovoljstvo svojih potomaka iz sela Ba, čekajući ponovno “oslobođenje” 

Zagreba. Bojim se da će se načekati… Zato mi je pomalo žao što je pro-

jugoslavenski HND izbrao možda prerano za novinara godine Borisu Dežulovića, 

valjda zbog njegovog iskrenog pokliča “Jebo vas Vukovar!” Duhačekov “Oj, ti 

govno Velebita” je, po mom skromnom sudu, mogla s punim pravom 

“konkurisati” i dobiti prvu nagradu. 
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Svojedobno su haški eksperti, analizirajući je li Tuđman pri raketiranju Banskih 

dvora i sklanjajući se pod štok te braneći se rukom od padajućeg krša, prekoračio 

nužnu obranu? Navodno se fonogram Tuđmanove “siktajuće kletve i škripe zubi” 

čuva u sefu redakcije Indexa. 

Inicijativni krug Tuđman 100, osnovan za proslavu njegove obljetnice rođenja, 

napokon je progledao. K’o da žive u državi koju je stvorio glavom i obujmom 

Gordan Duhaček. Ideja da se “ocu” ove države priredi svenarodna i 

nadstranačka proslava pokazala se kao “naivna” u državi Duhačeka, Pupija, 

HND-a, Dežulovića, ministrice Nine, i njihovih iskompleksiranih “nasljednika” 

koji su, u povijesno kratkom vremenu, od ratnih pobjednika postali poltronski 

servis ratnim gubitnicima. 

Potom Hodak govori o filmu Jakova Sedlara koji je također član inicijalnog kruga 

Tuđman 100. Pitali su me uoči Premijere sa Z1 TV o odbijanju financiranja filma 

od strane Ministrice kulture pa sam kratko odgovorio: „Pa ovo je film o 

HRVATSKOM predsjedniku. Oni bi finamcirali da je to film o SRPSKOM 

predsjedniku. Evo Hodakovog komentara: 

Sedlar i Inicijativni krug Tuđman 100 razotkrili su paradu ponosa i slave protiv 

Tuđmana 

Naravno, na čelu te “parade ponosa i slave“ ne može se sakriti ni HDZ. Da je 

barem Nušić živ! Jakov Sedlar je, doslovno moljakajući okolo, skupio sredstva da 

snimi film “Bilo jednom u Hrvatskoj”. Na odjavnoj špici, nakon završetka filma, 

navedeni su sponzori, ustanove i pojedinci iz zemlje i svijeta koji su pomogli 

snimiti taj film, ali i upozorenje da Ministarstvo kulture RH i HAVC nisu 

sudjelovali u realizaciji filma o Franji Tuđmanu. Oni koji znaju koliko je HAVC, 

uz sufliranje Ministarstva kulture, financirao izrazito antihrvatskih filmova, 

razumjet će zašto Nina nije htjela dati ni kune za Sedlarov film o Tuđmanu. Koliko 

je samo dobila Žbanička, kako se financiralo film “Petnaest minuta, Masakr u 

Dvoru” itd… ali za Sedlarov film nije bilo love… “Moš’ mislit'”, rekla bi 

legendarna Tanja Torbarina. S neugodnom “istinom” o nemogućnosti 

organizacije proslave stote obljetnice rođenja dr. Franje Tuđmana u glavnom 

gradu sudario se i Stjepan Tuđman te ostali tuđmanovci iz Inicijativnog kruga 

Tuđman 100. Vrata njegovom konceptu “svenarodne i nadstranačke proslave” 

zatvorili su svi. Državna, gradska pa čak i crkvena vlast. Svatko s izgovorima koje 

kao da je osmislio Gordan Duhaček. 

Taj tip smatra velikim demokratskim dometom da danas Hrvatskom vlada, između 

ostalog, stranka koju je osnovao osuđeni ratni zločinac Goran Hadžić. Posebnu 

zahvalu upućujem “crkvenoj vlasti” i našem dragom Kaptolu. Oni se “nisu šteli 

mešati…” U ovoj “tihoj” detuđmanizaciji nastradao je i Thompson koji je trebao 

pjevati na Trgu bana Jelačića… prije nego i taj trg opet promijeni ime. U 
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“Možemo” još razmišljaju “može li ili ne može”! Pokušaj organiziranja 

nadstranačke i svenarodne proslave 100 obljetnice rođenja prvog hrvatskog 

predsjednika pokazao je kako smo za takav jedan iskorak još uvijek nezreli, a 

vlasti su se u tome posebno iskazale. Dakle, demokracija, koja nam se dogodila 

upravo zahvaljujući Franji Tuđmanu, omogućuje danas da razni protuhe i jugo-

nostalgičari nesmetano pljuju po njemu i po stvaranju hrvatske države, ali nije 

nam još uvijek nije donijela pravo i da se u glavnom gradu svih Hrvata, Zagrebu, 

upriliči više različitih proslava Tuđmanovog rođendana. Zašto ne bismo mogli 

imati onu HDZ-a, ali i jednu svenarodnu i nadstranačku proslavu u kojoj bi mogli 

s radošću i ponosom sudjelovati svi oni koji su poštivali i voljeli pokojnog prvog 

predsjednika. Uostalom, Tuđman nije samo HDZ-ov nego pripada cijelom 

hrvatskom narodu. Međutim, vlasti su odlučile da proslavu jedino smije 

organizirati HDZ, a svaka druga mogla se održavati negdje izvan Zagreba, ali 

samo izvan očiju javnosti i medija. Franjo Tuđman je u jesen 1991. poveo Hrvate 

u stvaranje moderne povijesti vlastite države, ali je više puta kasnije istaknuo kako 

će Hrvatska biti onakva kakvom ju sami oblikujemo. Hoćemo li ikada toliko 

sazreti da postanemo uključivi, a ne isključivi? No, to je već pitanje za neku drugu 

prigodu… 

Hodak je ipak Hodak pa vam dajem i ostatak njegovog teksta: 

Hrvatska Vlada sve više sliči na raštimani televizor. Umjesto da popravi sliku o 

sebi, ona povisuje ton. 

A sad malo o ljevičarskoj hipokriziji. Naravno, našoj hrvatskoj. Javio mi se preko 

WhatsAppa Ante Nazor, hrvatski povjesničar bez navodnika. Moli me da 

provjerim imam li još negdje dokument koji mi je poslao još 19. svibnja 2020. 

Naime, Udruga veterana HOS-a bila je aplicirala da ju se primi u Svjetsku 

veteransku federaciju. Iako sam s digitalizacijom na “Vi”, uz malo više muke 

uspio sam pronaći “Nazorov” dokument. Dakle, World Veterans Federation, 17. 

Rue Nicole, 75116 Paris, još je 3. studenog 2005. zatražila mišljenje Udruge 

dragovoljaca i veterana Domovinskog rata, ali i Saveza boraca i antifašista RH 

oko prijema HOS-a u članstvo Svjetske federacije veterana. Da ne duljim previše, 

branitelji i antifašisti su odgovorili WVF da su 23. studenog 2005. na zajedničkom 

sastanku, dali punu potporu Udruzi dragovoljaca HOS-a za “njihov primitak u 

punopravno članstvo Svjetske veteranske federacije…” Za Savez boraca i 

antifašista potpisao je, za predsjednika, Krešimir Piškulić, a za Udrugu 

dragovoljaca i veterana potpisao je general Đuro Dečak. Dakle, deset godina 

nakon “Oluje” antifašisti plediraju za ulazak HOS-a u Svjetsku veteransku 

federaciju. Zašto? Možda su im tada još bila “znojna” jaja. Međutim, u 

međuvremenu je Savez boraca i antifašista promijenio prema HOS-u svoj 

vokabular tako da danas Franjo Habulin reži na HOS i njegov pozdrav ZDS. 

Danas za pozdrav ZDS neki manjinci traže čak kazne od 5000 “evra”. Možda će 

za godinu-dvije tražiti i pet godina zatvora. Očito, što je vremenska distanca od 

“Bljeska i Oluje” veća, oni su sve hrabriji i agresivniji. 
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Nova Vlada Crne Gore navodno je, prema nepotvrđenim izvorima, nedavno 

priznala da su u jesen 1991. bombardirali “srpski” Dubrovnik u znak otpora 

srpskom hegemonizmu. 

Piše neki lik na fejsu: Nedavno sam bio u Crnoj Gori i iznenadio se. Pa oni su već 

u Europskoj uniji. Svi voze lijevom stranom jer je na desnoj strani sve puno rupa… 

Sa Slovencima smo uvijek toplo-hladno. Fatalna Fajlon Tanja, pogoršanje 

odnosa, ucjene, arbitraža… U takvom ozračju mi šaljemo malog Grgu u Ljubljanu 

na likvidaciju. Još ćemo za to morati platiti. 

Lijeve aktivistice su zasukale brkove i dale svima na znanje: “Držite svoje krunice 

dalje od moje maternice!” Odgovor “rigidnih” tj. onih koji se zalažu za život je: 

“Ne! Kad si već u njoj začela novo ljudsko biće, tvoja maternica više nije samo 

tvoja idućih devet mjeseci”. Odgovor je i na fotografijama. “Hod za život” očito 

stječe sve više pristaša koje se ne boje izaći na ulice i trgove te jasno izreći da 

život počinje od začeća djeteta i da ga trebamo zaštititi. Stvarno su danas, u ovo 

moderno liberalno vrijeme, najugroženija prava, ne manjina i LGBTQ osoba, već 

nerođene djece. Međutim, naši napredni liberali su na to slijepi k’o slijepi miševi 

jer zaštita nerođene djece od žena koje ih ne žele roditi ugrožava liberalističku 

paradigmu o slobodi da žene rade što ih je volja sa svojim tijelom. Slažem se, 

neka rade što ih je volja dok je to tijelo samo njihovo. Ali kad se u njemu začne 

novi život, onda nije više samo njihovo nego je privremeno i tijelo koje treba 

budućem djetetu. Upravo je ridikulozno, ali i tragično kako su aktivisti(ce) s 

cijelog lijevog spektra pokušale iskoristiti tragičnu sudbinu trudnice Čavajde 

kako bi nametnuli u javnosti svoje stavove o pobačaju. Navodno se u Hrvatskoj 

ne može obavljati pobačaje (iako ih je samo lani obavljeno više od 2000), svi 

liječnici odbijaju pobačaj zbog “prigovora savjest”” (iako ih više od 40 posto 

obavlja), trudnice ne mogu dobiti adekvatnu psihološku podršku itd. itd. Zakon je 

zastario! Zamislite bio je dobar komunistima u doba druga Tita, a sad je 

ljevičarima prerigorozan i zastario. Zar to naše ljevičarke ne vjeruju više drugu 

Titu? 

Kad sam već opet jednom spomenuo našu “ljubičicu bijelu”, Nino 

Mogorević komentira novo otkrivenu snimku ljevičarskog maršala u lovu među 

svojom “elitom”. S ironičnim osmjehom kaže kako je u životu “podosta toga 

pobio.” E, da je on još živ, ne bi mi morali “malog tragičara Grgu” slati u 

Ljubljanu. On je vjerovao Ljubljani pa je ostao bez noge. 

I tako, dok se naše “progresivke” bore za svoje maternice u okviru svog 

“Plovećeg kazališta” bez publike, čitav svijet gleda dramu ljudi od čelika u 

čeličani u Mariupolju. O njima će se pisati romani i snimati filmovi. Oko 600 

hrabrih ljudi prkosi smrti i ne predaje se. Za to vrijeme Hrvateki(ce) tješe sebe da 

je feticid u stvari samo malo zakašnjeli pobačaj. Ako tako misli Seve, onda je to 
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to. Onda je na redu i redefinicija čedomorstva. Možemo je očekivati ne samo od 

jedne parlamentarne stranke… Možemo li? Bojim se da možemo! 

Titova unuka i režiserka Saša Broz tvrdi da joj ime Saša nikada nije koristilo u 

karijeri. 

Kako smo se spasili Mesića kao doživotnog predsjednika 

Ponekad i sam počinjem vjerovati da je ova država stvarno nastala na UDB-i, 

ZAVNOH-u i AVNOJ-u, na 11. dalmatinskoj brigadi itd., da su je u stvari stvorili 

hrabri partizani bježeći isključivo da bi spasili ranjene drugove. K vragu, kad 

gledam i čitam lijeve biltene ili gledam “ogromnog” Duhačeka na N1, stvarno 

pomalo sumnjam. Ma kakav Franjo Tuđman. Kao tipičan Hrvatek moram mudro 

izreći kako ni pok. Franjo nije bio bez grijeha. Naime, čitam odluku kojom 

Predsjednik Republike Hrvatske na temelju čl. 97. Ustava Republike Hrvatske 

odlikuje Georgea Sorosa, predsjednika instituta Otvoreno društvo, i to Redom 

kneza Branimira s ogrlicom… Već pomislih: e, moj Franjo! Kad ono na dnu piše 

Predsjednik RH, Stjepan Mesić v.r. obrisah lagano znoj s čela. Onako usput, sjetih 

se kako nas je spasila ustavna odredba o samo dva moguća mandata svakog 

Predsjednika Republike. 

Da nema tog ograničenja, tko bi spriječio naše “ponosne” Hrvateke da šaljivđiju 

Stipu biraju na Pantovčak kao doživotnog predsjednika. Pa neka nas zabavlja 

svojim dosjetkama dok ne umre on ili mi. Dalje sve prepuštam vašoj mašti. 

Navodno je gradonačelnik Tomašević bio voljan nazvati jedan zagrebački trg 

Trgom žrtava komunizma, ali se pokazalo da je skoro nemoguće pronaći tako 

ogroman plac! 

Javio se jedan u nizu naših “istoričara” koji je spremno “učestvovao” u 

proslavama sjećanja na 100 godina od rođenja dr. Franje Tuđmana. Naš Dragan 

Markovina ima svoj stav koji već godinama prenosi svojim studentima: 

“Milanović je štetočina samo malo manje od Tuđmana. Srećom, nema tolike 

ovlasti”. Drugi, politički analitičar i sveznadar, Žarko Puhovski tvrdi da Zoki 

gubi bitku za poboljšanje izbornih prava u BiH. Zašto o tome ponovno pišem? 

Zato jer iste face, isti stavovi, ista ogorčenja stalno poplavljuju ovu našu malu 

Hrvatsku. U Europskoj smo uniji, pandemija je poharala standard i način života 

većine ljudi, inflacija razjeda i ono malo novca što ih ljudi skupe svaki mjesec kad 

dobiju plaću, rat u Ukrajini unio je nesigurnost u svaki dom bez obzira kako 

daleko bio od granica s Ukrajinom, ali sve to ne zanima naše ljevičare. Oni ništa 

ne čuju osim kako se u Hrvatskoj glorificira Tuđman, viče ZDS, zabranjuje 

pobačaj itd… Zašto da si ne pomognemo? Sjećate li se one akcije “Pomozimo im 

da čuju”. Pa, pomozimo sebi da ih više ne slušamo. Neka nam Izrael malo 

pomogne svojom praksom. Naime, i oni imaju svoje Puhovske, Markovine… koji 

svako malo skoknu u Bagdad, Teheran, Bejrut…, ispucaju verbalne rafale po 

svojoj nedemokratskoj zemlji, svjedoče protiv nje, itd. Kad se vrate s tako 
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uspješnih turneja, često im carinici s ljubaznim osmjehom priopće da ne mogu u 

zemlju jer im je u posebnom postupku oduzeto državljanstvo. 

Zamislite, ali samo hipotetski, da to naše vlasti naprave npr.: Vedrani Rudan, 

Dežuloviću, Anti Tomiću, Markovini, Klasiću, Jakovini, Višeslavu Aralici, 

Gordanu Duhačeku… Ali to je kod nas nemoguće. Baš kao što je nemoguće da mi 

blokiramo ulazak Finske i Švedske u NATO dok ne zajamče promjenu izbornog 

zakona u BiH, ali Turska to može blokirati dok se ne riješi pitanje “terorista” u 

tim državama ili Slovenija nama ulazak u Schengen dok ne provedemo arbitražnu 

odluku. Posebno me razvesele nemušti komentari naših “diplomata” iz MVEP-a 

kako to ne bi bilo korisno i lijepo od nas. Jesmo li dodvorice? 

Komisija za nazive ulica u Zagrebu mogla bi, između ostalih prijedloga za nazive, 

usvojiti i naziv “Ulica ulizica”… Bila bi jedna od najduljih… 

  

https://direktno.hr/kolumne/kako-savezu-boraca-i-antifasista-2005-nije-smetao-

hos-i-sto-lijeve-aktivistice-skrivaju-272293/  

https://kamenjar.com/hodak-kako-smo-se-spasili-mesica-kao-dozivotnog-

predsjednika/  

  

Inače danas sam spomenuo komentare trojice domoljuba: Borovčaka, 

Stjepandića i Hodaka. O njima sam napisao knjige: 

J. Pečarić, Dr, sc. Josip Stjepandić, Portal dragovoljac.com, 2021.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/stjepandic.pdf 

J. Pečarić, Damir Borovčak u mojim zapisima, Zagreb 2022. str. 224. 

J. Pečarić, Zvonimir Hodak, dragovoljac.com, 2022.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/HODAK.pdf 

  

Josip Pečarić 

 

 

  

https://direktno.hr/kolumne/kako-savezu-boraca-i-antifasista-2005-nije-smetao-hos-i-sto-lijeve-aktivistice-skrivaju-272293/
https://direktno.hr/kolumne/kako-savezu-boraca-i-antifasista-2005-nije-smetao-hos-i-sto-lijeve-aktivistice-skrivaju-272293/
https://kamenjar.com/hodak-kako-smo-se-spasili-mesica-kao-dozivotnog-predsjednika/
https://kamenjar.com/hodak-kako-smo-se-spasili-mesica-kao-dozivotnog-predsjednika/
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/stjepandic.pdf
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/HODAK.pdf
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MILANOVIĆ HVALI GRLIĆ-RADMANA, 

DRAGOVOLJAC.COM, 2023. 

 

UZ 75. ROĐENDAN AKADEMIKA JOSIPA PEČARIĆA 

 
03 Rujan 2023  

 

 
 

Matematičar, akademik, profesor u miru, doktor znanosti Josip Pečarić navršava 

danas, 3. rujna 2023., 75 godina ispunjenog, dinamičnog života. Okrugao 

rođendan je izvrstan povod osvrnuti se na ovaj u svakom pogledu raskošan um. 

Josip Pečarić rođenje u Kotoru, gdje je završio osnovnu školu i gimnaziju. Budući 

da je to bila jedina stipendija koju je mogao dobiti, studirao je i magistrirao 
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nuklearnu fiziku na Elektrotehničkom fakultetu u Beogradu. Tijekom studija 

njegov je matematički talent pretegnuo, pa se od tada potpuno posvetio 

matematičkim nejednakostima. Tu je postigao stupanj doktora matematičkih 

znanosti. Izložen stalnom zlostavljanju u neprijateljskome okruženju zbog svog 

hrvatskog podrijetla, koje se izrazilo u nemogućnosti napredovanja na 

znanstvenoj ljestvici unatoč izvrsnim rezultatima, godine 1987. seli s obitelji u 

Zagreb, gdje na temelju već objavljenih znanstvenih radova istog trenutka biva 

promaknut u izvanrednog, a ubrzo i u redovitog profesora matematike. Godine 

2000. Josip Pečarić bio je izabran za redovitog člana Hrvatske akademije znanosti 

i umjetnosti, a godine 2016. dopisnog člana Dukljanske akademije nauka i 

umjetnosti. Predsjednik Tuđman odlikovao ga je Redom Danice hrvatske s likom 

Ruđera Boškovića. 

U proteklih 40 godina Josip Pečarić je ostvario jedinstven znanstveni opus, koji 

ga svrstava u najproduktivnije znanstvenike današnjice u svijetu. Iako se u 

medijima može naći podatak od oko 1100 objavljenih radova, međunarodna baza 

podataka researchgate (https://www.researchgate.net/profile/Josip_Pecaric) vodi 

ga s ukupno 1.845 objavljena rada, a baza Scopus s ukupno 815 radova, što je 

usporedivo s učinkom manjeg sveučilišta. Iako umirovljenik, samo u osam 

mjeseci ove godine objavio je više radova nego što je normalnom smrtniku 

potrebno za stjecanje zvanje redovitog sveučilišnog profesora. 

Od 4 hrvatska znanstvena časopisa koja se nalaze u međunarodnoj prvoj skupini 

kvalitete (Q1), dva su njegova. Sam popis njegovih radova ima obujam 

znanstvenog rada s preko 70 stranica. Popis koautora, na kojem su 294 imena iz 

cijelog svijeta, isto tako je impozantan. Ne samo da je živući putokaz mladim 

znanstvenicima, nego je bio mentor blizu 60 doktoranada, što ga i u toj disciplini 

postavlja u sam svjetski vrh. 

U svojoj karijeri Josip Pečarić boravio je u Australiji te je ostvario je suradnju s 

mnogim znanstvenicima širom svijeta (SAD, Pakistan, Rusija, Švedska). Njegov 

kolega Lars-Erik Persson iz Švedske svojom potpuno nematematičkom ocjenom 

dao je svoj vrlo plastični pogled na opus Josipa Pečarića: „Ne samo ja nego i 

mnogi drugi promatramo ga kao KRALJA NEJEDNAKOSTI te smo ponosni da 

možemo raditi u njegovu kraljevstvu“. Profesor Neven Elezović, njegov hrvatski 

kolega, jednom je rekao: „...a zli duh koji nikome ne da mira i tjera sve naprijed 

nalazi se ovdje među nama, akademik Josip Pečarić. Više od polovine matematike 

na tehničkim fakultetima u Hrvatskoj opstoji samo zato što se taj zli duh probudio. 

To pokazuje da jedan pojedinac može napraviti više nego čitava organizirana ili 

neorganizirana institucija.“ 

Pored privatne, kao muž, otac i djed, te znanstvene misije, akademik Josip Pečarić 

ima i treću, vrlo značajnu misiju kao domoljub i spisatelj. Svoja promišljanja 

iznosi u gotovo svakodnevnim objavama, koje prenose hrvatski portali. Poput 

svojevrsnog perpetuum mobile, svoje misli o domoljubnim temama objavio je u 

preko 100 knjiga u vlastitoj nakladi. Naslovi knjiga dotiču se aktualnih tema poput 

Domovinskog rata, suda u Haagu, Jasenovca, Marka Perkovića Thompsona ili 

diskriminacije kojoj je sam izložen. Znatan broj knjiga može se preuzeti na ovome 

https://www.researchgate.net/profile/Josip_Pecaric
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portalu. Unatoč pokušaja sudskog progona, pred njegovom logikom nije ustuknuo 

samo jedan Drobilica, nego i mnogi kreatori izmišljotina manjeg kalibra. 

Iako je po svojim zaslugama prirodan kandidat za svako priznanje i nagradu, za 

Josipa Pečarića gotovo sva vrata su od godine 2000. zatvorena. Dug je popis 

nepravdi koje su u najboljoj jugokomunističkoj maniri proteklih godina bile 

nanesene ne samo njemu, nego i najbližim suradnicima te članovima obitelji. Kad 

je prije pet godina iz prosvjeda protiv postupanja prema njegovoj kćeri, također 

izvrsnoj znanstvenici, napustio matično Sveučilište, nitko se iz znanstvenih 

struktura, pa niti iz HAZU nije pokrenuo niti mu priskočio u pomoć. 

Od tog trenutka Josip Pečarić se u međunarodnim popisima i statistikama vodi 

kao ruski znanstvenik jer je povremeno surađivao sa Sveučilištem RUDN iz 

Moskve kao vanjski suradnik. To se nije promijenilo niti nakon što je prekinuo 

suradnju s Rusima zbog rata u Ukrajini. Cijelo to vrijeme Sveučilište Zagreb, pa i 

cjelokupna hrvatska znanost klizi nadolje u svjetskim usporedbama i statistikama 

i nitko se ne trudi da makar ispravi tu sitnu administrativnu pogrješku. 

Ne znajući što oni smjeraju, lako je pretpostaviti da će ne samo vlast, nego i 

kontrolirani mediji potpuno ignorirati ovu obljetnicu, te ovaj značajni nadnevak 

pokušati potisnuti u zaborav, stvarajući od akademika Josipa Pečarića netemu. 

Usprkos tome, sigurni smo da će danas biti puno više čestitara nego za bilo koga 

iz vlasti. Našem velikanu izražavamo najdublju zahvalnost za njegovo životno 

djelo te mu želimo puno sreće i zdravlja u nadolazećem razdoblju. 

 

Dr. Josip Stjepandić 

Predsjednik Hrvatske akademije znanosti i umjetnosti u dijaspori i domovini 

(HAZUDD) 

 

https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/36422-uz-75-rodendan-

akademika-josipa-pecarica  

https://hrvatskonebo.org/2023/09/03/dr-josip-stjepandic-uz-75-rodendan-

akademika-josipa-pecarica/  

 

 

  

https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/36422-uz-75-rodendan-akademika-josipa-pecarica
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/36422-uz-75-rodendan-akademika-josipa-pecarica
https://hrvatskonebo.org/2023/09/03/dr-josip-stjepandic-uz-75-rodendan-akademika-josipa-pecarica/
https://hrvatskonebo.org/2023/09/03/dr-josip-stjepandic-uz-75-rodendan-akademika-josipa-pecarica/
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LISTE SA STANFORDA, FAH IDIOTI I JOSIP 

ŠIMUNIĆ, DRAGOVOLJAC.COM, 2023. 

 

LISTE SA STANFORDA, FAH IDIOTI I JOSIP ŠIMUNIĆ 

3. 

(Šimunić vs. Đoković) 

 
1. ŠIMUNIĆ VS. ĐOKOVIĆ. 

Jedan od FAH IDIOTA pokazao se Dražen LALIĆ, sociolog s Fakulteta političkih 

znanosti u Zagrebu u Hrvatskom koji je za Šimunića tvrdio da je politički 

nepismen. Ispao je smiješan jer se pokazalo da je očito pogriješio fakultet na kome 

radi je je već bio poznat po glupostima iz političkih znanosti. Očito je Šimunić 

mnogo politički pismeniji, a to su pokazali i znanstvenici koji su među 

ponajboljim hrvatskim znanstvenicima, dakle i oni koji su na Stanfordovim 

listama. Tu ne mislim na mene iako sam ja na tim listama po broju objavljenih 

radova daleko ispred ostalih hrvatskih znanstvenika. 

Tako je na ovogodišnjoj Stanfordovoj listi za cijelu karijeru je na 30. mjestu po 

broju objavljenih radova među hrvatskim znanstvenicima za cijelu karijeru pok. 

akademik Stanko Popović sa 177 rada. 

Oprostio sam se od njega knjigom: 

J. Pečarić, Akademik Stanko Popović, Portal dragovoljac.com, 2020.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/popovic1.pdf 

Na početku knjige je dan tekst Akademik Stanko Popović – In memoriam 

akademika Svetozara Musića koji je također na Stanfordovim listama i sa svoja 

319 rada među hrvatskim znanstvenicima na 8. mjestu po broju objavljenih radova 

za 2022. Godinu, a na 11. mjestu za cijelu karijeru. 

U 2. Poglavlju ovog teksta dajem radove iz te knjige u Kojima se spominje Josip 

Šimunić. 

Posebno bih skrenuo pozornost na rad HRVATSKI BESKIČMENJACI u kojemu 

je dano moje i njegovo Otvoreno pismo HOO-u, HNS-u, i drugim športskim 

savezima u RH u kojem ih pozivamo da zatraže osudu svih športaša iz Republike 

Srbije i Republike Srpske koji svoje pobjede proslavljaju s uzdignuta tri prsta (npr. 

Novak Đoković i mnogi drugi). Naime kad su počeli napadi na Šimunića odmah u 

stranim medijima upozoravaju kako je u fašističkoj agresiji na Hrvatsku Đoković 

i ne samo on koristi pozdrav s raširena tri prsta. Srpski povjesničari su samo 

konstatirali kako je to prirodni razvoj njihovog pozdrava s tri skupljena prsta. I do 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/popovic1.pdf
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je bilo dovoljno hrvatskim beskičmenjacima da nastave napade na pozdrav kojim 

je branjena Hrvatsku u fašističkoj agresiji. 

Drugi tekst je PISMO PREDSJEDNICI RH I PREDSJEDNIKU HDZ-A u 

javnosti poznat kao Peticija ZDS kojom smo branili legendarnu pjesmu iz 

Domovinskog rata 'Bojnu Čavoglave' i Marka Perkovića Thompsona. Prvi 

potpisnici su akademik Josip Pečarić, prof. dr. Valentin Pozaić, pomoćni biskup 

zagrebački, dr. sc. Vlado Košić, biskup sisački, akademik Stanko Popović, dr. sc. 

Mirko Valentić, znanstvenik emeritus, bivši ravnatelj Hrvatskog instituta za 

povijest, dr. sc. Josip Stjepandić, Njemačka i Josip Šimunić.  

Biti u takvom društvu nije značilo da neće biti problema za Šimunića. Kod 

imenovanja za pomoćnog trenera Vatrenih to je prigovoreno tadašnjem selektoru 

Anti Čačiću. On im je samo odgovorio:  

„Koliko ja znam tu peticiju su potpisali biskupi i akademici.“ 

Mnogo pametnije od tadašnje Predsjednice, a pogotovu od ovog našeg FAH 

IDIOTA. Međutim i ostala dva FAH IDIOTA koje sam spomenuo u ovim 

tekstovima su se 'proslavili' svojom naci-fašističkom podrškom zahtjeva 

povjesničara sa FF-a u Zagrebu kojim je traženo da se svi povjesničari koji su 

potpisali Peticiju ZDS izbace iz strukovnih udruženja. Naime zahtjev je potpisalo 

samo nešto više 'istoričara' s tog fakulteta pa se za njega doznalo zahvaljući prof. 

Bancu, 

Treće poglavlje nosi naziv 'Đokovićev pozdrav' Iz knjige: J. Pečarić, Dalić i 

Modrić U mojim knjigama, dragovoljac.com, 2023. da bi se istakao taj sluganski 

i pokajnički odnos mnogih u RH zato što su hrvatski branitelji od vojnika 

fašističkog agresora napravili - da parafraziramo Slobodana Miloševića – zečeve. 

Naravno sličnih Đokovićevih 'ispada' imamo i danas. Pogledajte npr.: 

https://gol.dnevnik.hr/clanak/rubrika/tenis/zbog-objave-novaka-djokovica-

oglasio-se-bivsi-predsjednik-kosova-odvratno-ponasanje---805173.html  

https://gol.dnevnik.hr/clanak/rubrika/tenis/britanski-list-zestoko-prozvao-

djokovica-zbog-kosova--  

https://radiosarajevo.ba/sport/tenis/novak-dokovic-ponovo-sokira-odao-pocast-

ubijenim-napadacima-na-kosovu/514610  

 

2. ŠIMUNIĆ U KNJIZI O POPOVIĆU 

 

HRVATSKI BESKIČMENJACI 

Ivicu Marijačića (Hrvatski tjednik, 26. prosinca 2013., Portal HKV-a, 27. 

prosinca 2013.) je slučaj Josipa Šimunića natjerao da progovori o hrvatskim 

beskičmenjacima:  

Joe Šimunić otputovao je kući u Australiju, više ogorčen hrvatskim kukavičlukom 

nego Fifinom zabranom da igra na deset utakmica hrvatske nogometne 

reprezentacije zbog povika "Za dom, spremni" za koji su Željko Jovanović i Zoran 

Stevanović rekli da je ustaški. 

https://gol.dnevnik.hr/clanak/rubrika/tenis/zbog-objave-novaka-djokovica-oglasio-se-bivsi-predsjednik-kosova-odvratno-ponasanje---805173.html
https://gol.dnevnik.hr/clanak/rubrika/tenis/zbog-objave-novaka-djokovica-oglasio-se-bivsi-predsjednik-kosova-odvratno-ponasanje---805173.html
https://gol.dnevnik.hr/clanak/rubrika/tenis/britanski-list-zestoko-prozvao-djokovica-zbog-kosova--
https://gol.dnevnik.hr/clanak/rubrika/tenis/britanski-list-zestoko-prozvao-djokovica-zbog-kosova--
https://radiosarajevo.ba/sport/tenis/novak-dokovic-ponovo-sokira-odao-pocast-ubijenim-napadacima-na-kosovu/514610
https://radiosarajevo.ba/sport/tenis/novak-dokovic-ponovo-sokira-odao-pocast-ubijenim-napadacima-na-kosovu/514610
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Izbornik Niko Kovač tražio je od Šimunića da se ispriča. Šimunić nije htio. 

Odgovorio je otprilike da bi on dao krv za Hrvatsku, a mislio je, i za Niku Kovača. 

Ali Niko Kovač i mnogi drugi beskičmenjaci, koji su licemjerno tvrdili da je Joe 

dobar čovjek koji se malo zaletio, a ne da uopće ni za što nije kriv, krv bi 

eventualno dali jedino za svoje egoizme. 

Za razliku od njih, Šimunić je tip hrvatskoga čovjeka koji trpi, ali koji nadživljuje 

sve nehrvatske i neljudske sustave koje stvaraju takvi beskičmenjaci u Hrvatskoj. 

U tomu je tragedija svih tih likova, od Josipovića i Milanovića do Nike Kovača i 

Davora Šukera. 

Doista je nevjerojatno kako se neki hrvatski sportaši, koji su bili ponos svom 

narodu, mogu pokazati takovim beskičmenjacima. Ne zaboravimo da su iz HNS-

a odlučili udovoljiti zahtjevu Fifinog delegata i uklonili veliku hrvatsku zastavu 

na kojoj je pisalo VUKOVAR. Već to je dovoljno da ih definira kao hrvatske 

beskičmenjake, a kada se zna da se radi o hrvatskoj svetinji to ih definira i kao 

hrvatsku sramotu. Pogotovu stoga što je u Beogradu, kada je gostovala hrvatska 

nogometna (fudbalska?) reprezentacija sve vrijeme bila ogromna srpska zastava 

na kojoj je pisalo BYKOBAP. 

Pri tome ih ne opravdava činjenica što to nije izazvalo nikakvo reagiranje od 

strane nazočnih hrvatskih političara koji ni tada ni poslije ni jednom jedinom riječi 

nisu pokazali da im smeta takav Fifin zahtjev. Dapače, hajku na Šimunića poveo 

je ministar Jovanović, onaj isti ministar kojemu nije smetala spomenuta srpska 

zastava u Beogradu koja simbolizira velikosrpske pretenzije na Vukovar (a tamo 

se događalo još štošta drugoga, sjetimo se samo kako je spaljena hrvatska zastava). 

Zapravo, Jovanovića i njegove sunarodnjake čovjek može i razumjeti, jer ipak je 

Hrvatska vojska u Oluji od Srba, da parafraziramo Slobodana Miloševića, 

napravila zečeve. Njima je doista svaki melem na ranu dobrodošao. Mnogo gore 

trebamo misliti o ostalim članovima vlasti koji znaju da su hrvatski sudovi 

konstatirali da je ZA DOM SPREMNI stari hrvatski pozdrav, a ne nekakav ustaški 

pozdrav. Svojim nereagiranjem na kaznu Šimuniću, samo su pokazali da ne 

poštuju ni hrvatske zakone, ni one koji ih provode, tj. da doista samo provode 

velikosrpski Memorandum SANU 2. A Šimuniću nisu naštetili, jer su od njega 

napravili simbol hrvatstva. Njih će narod prezreti, a o Šimuniću već pjesme 

pjevaju. 

Zapravo, ne smije nam samo biti problem u Jovanoviću i ostalim u vlastima, pa ni 

u Fifi, kojoj ništa ne znači što su imali stručno mišljenje o pozdravu ZA DOM 

SPREMNI hrvatskog povjesničara prof. dr. sc. Josipa Jurčevića. 

 

Problem su naši beskičmenjaci (tu po meni ne spada ni Josipović ni Milanović). 

Zato sam im napisao jedno pismo. Poslao sam ga dvojici kolega iz Akademije s 

upitom što misle o nečem takovom. Kolega Popović ga je odmah i supotpisao: 

 

Otvoreno pismo HOO-u, HNS-u, i drugim športskim savezima u RH 

 

Poštovani, 



368                            JOSIP STJEPANDIĆ I THOMPSON  

 
 
pozivamo vas da zatražite osudu svih športaša iz Republike Srbije i Republike 

Srpske koji svoje pobjede proslavljaju s uzdignuta tri prsta (npr. Novak Đoković 

i mnogi drugi). 

Naime, pripadnici velikosrpske soldateske i tzv. JNA su tijekom ratova 1990-tih u 

Hrvatskoj, BiH i na Kosovu s tri uzdignuta prsta proslavljali masovna zvjerstva, 

ubojstva, silovanja, terorizam i razbojstva što se po međunarodnom pravu smatra 

elementima genocida, kulturocida i urbocida. 

Napominjemo kako su prije Drugoga svjetskog rata Srbi polagali prisegu s tri 

podignuta prsta, ali spojena. Međutim, tri raširena prsta kakva danas podiže i 

Đoković i mnogi drugi pojavio se tek 1988., u vrijeme kada je već počela 

vladavina Slobodana Miloševića. 

Mi smo svi živi svjedoci takvoga proslavljanja, nespojivoga s civilizacijskim 

normama. 

Podsjetit ćemo vas samo što su na taj način sve oni proslavljali u agresiji i 

terorizmu u RH: 

Prije svega genocid! 

Agresor je u kratkom roku zauzeo trećinu Hrvatske protjeravši iz svojih domova 

384 000 stanovnika hrvatske i drugih nesrpskih nacionalnosti te da je krajem 

1991. u Hrvatskoj bilo više od 550 000 prognanih i izbjeglica, a krajem 1992. broj 

izbjeglica i prognanih prešao je 660000! 

U agresiji na Hrvatsku ubijeno je 7263 civila i 6891 vojnika! Od ukupnog broja 

ubijenih civila gotovo je polovica starijih od 60 godina! Agresor je ubio 3182 

žene, ranio 3560 žena, s tim da su stradale žene bile civilne osobe! Masovno 

ubijanje žena i staraca od 60 i više godina gotovo je školski primjer genocidnog 

karaktera srpske agresije na Hrvatsku. Agresor je, osim toga, ubio 345 djece s tim 

što je 108 djece ostalo trajnim invalidima! Bez jednog roditelja je ostalo 4285 

djece, a bez oba njih 54. Među zatočenicima srpskih logora bilo je čak i 219 djece, 

a kao nestale se još uvijek vodi 15 djece. U ratu je ranjeno 1184 djece, odnosno 

čak 12 % svih ranjenih bila su djeca! Srpsko crnogorski agresor sustavno je 

uništavao više od 500 hrvatskih gradova i sela, a samo tijekom 1991. i 1992. 

izvedeno je više od 30 000 topničkih i zračnih napada po najgušće naseljenim 

hrvatskim područjima. To je doista bilo prekomjerno granatiranje cijeloga niza 

hrvatskih gradova. 

Srbi su u ratu zvjerski masakrirali 840 hrvatskih vojnika te još 1096 civila. Za 

ilustraciju ratnih zvjerstava srpske strane ilustrativan je primjer Saborskog. Tamo 

je vojska ušla sa 40 tenkova i s oko 800 vojnika i ubila tog dana 28 civila pred 

svjedocima. Od toga je 14 ustrijeljeno, sedam živo zapaljeno, četiri zaklano 

nožem, dvoje obješeno i jedan poginuo od granate. Od tog broja je bilo 11 žena! 

Dodajmo i: 

• granatiranje glavnoga grada Hrvatske – Zagreba 
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• hirošimsko barbarsko granatiranje grada Vukovara i Vukovarske bolnice 

• masovni pokolj tri stotine ranjenika na Ovčari i u okolici Vukovara; 

• barbarsko uništavanje grada Dubrovnika, spomenika svjetske baštine 

• granatiranje grada Šibenika i uništavanje katedrale Sv. Jakova, spomenika 

svjetske baštine 

• granatiranje gradova Zadar, Slavonski Brod, Osijek, Gospić...; 

• pucanje po stanovnicima zagrebačkih naselja Utrina, Travno i Dugave 

strojnicama i topovima iz vojarne 'Maršal Tito' 

• spaljivanje hrvatskoga sela Ćelije, koje je zajedno s crkvom sravnjeno sa 

zemljom 

• pokolj dvanaest hrvatskih redarstvenika u Borovu Selu 

• organizirani transport više tisuća Hrvata u koncentracijske logore u Srbiji, 

njihovo ubijanje, psihološko maltretiranje i silovanje 

• progon stotina tisuća Hrvata 

• pokolj osamdeset četiri civila i branitelja u Škabrnji 

• miniranje brane hidroelektrane ‘Peruča’ s trideset tona eksploziva 

• rušenje mostova u RH, paljenje i rušenje desetaka tisuća hrvatskih kuća 

• rušenje više od tisuću hrvatskih katoličkih crkava 

• postavljanje brojnih minskih polja 

• pljačku stoke i žita, drvne građe, tehnike i svega vrijednoga i odvoz u 

Srbiju 

• pljačku hrvatskih umjetnina i uništavanje hrvatske kulturne baštine 

• uništavanje hrvatskih nacionalnih parkova i parkova prirode... 

 

Vlasti RH nisu za ta zvjerstva zatražili ratnu odštetu, nisu podnijele tužbu protiv 

niza kolovođa velikosrpske soldateske i tzv. JNA, a razmišljaju o povlačenju tužbe 

RH protiv Srbije za genocid podnesene Međunarodnom sudu pravde, koji se 

proglasio nadležnim za tu tužbu. 

Sjetimo se još genocida u Srebrenici i planiranog još većeg genocida u Bihaću, 

kada je u okruženju bilo 160 000 do 180 000 ljudi koje je spasila Hrvatska vojska! 

 

Drugi kolega iz Akademije mi je odgovorio: 

Hvala Ti na poruci. Pročitao sam pismo. Ako si pitao bih li i ja potpisao, nadam 

se da nećeš zamjeriti, ali ja ovaj puta ne bih bio potpisnik. 
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Ja ne pratim srpske športaše, i skoro da mi uopće nije važno kako se oni ponašaju. 

Puno me više muče naše sramotne vlasti i oni oko njih, i na akcije vezane uz to 

možeš naravno i ubuduće na mene računati. 

 

Zapravo me podsjetio na moj dolazak u Zagreb krajem 1987. Kada sam govorio 

o fašizmu u Srbiji i o ratu koji nas čeka – svi su me blijedo gledali, Vjerojatno su 

me smještali u Vrapče. Brat mi je objasnio: 

 

Ovdje Ti nikoga ne zanima niti zna što se događa u Srbiji. Ja znam samo zbog 

toga što si Ti živio tamo pa sam pratio situaciju tamo. 

I zapravo nisam im mogao ništa zamjeriti, jer sam slično reagiranje doživio u 

Beogradu od nekih tamošnjih Hrvata. Poslije godinu dana zovnu me oni i kažu: 

Josipe, sjećaš li se kada si nam prošle godine rekao: Pa zar vi ne vidite što se 

ovdje sprema? I da znaš – gore je o toga! 

Zapravo, gornje je pismo ponajmanje o srpskim športašima. Ono govori o 

hrvatskim beskičmenjacima. Nitko ne očekuju da bi oni i poslali bilo kome ovakav 

zahtjev. Ono ih samo treba podsjetiti da svojim beskičmenjaštvom vrijeđaju 

uspomenu na ono najvrjednije što imamo. 

Pozivam čitatelje da supotpišu gornje pismo i pošalju ga bilo onima na koje je 

naslovljeno, bilo vlastima (i/ili stranim veleposlanstvima). Pokažimo im da svojim 

postupcima, kako bi rekli Vukovarci (i mi s njima), vrijeđaju uspomenu na bolje 

od nas! 

 

Dnevno.hr, 7. 1. 2014. 

7Dnevno, 10. 01. 2014 
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ZAVRŠNI TEKST: 1000. BROJ „HRVATSKOG 

TJEDNIKA“ 

(PADNE LI HOS I SVI OSTALI ĆE DOĆI NA RED, 19.) 

 

„Da nije bilo HOS-a, Vukovar bi pao već u rujnu mjesecu.“ 

(Siniša Glavašević, studeni 1991.) 

„Pustite da prvo prođu Hrvati“ 

(Redar koloni Vlade u Vukovaru 2013.) 
 

Moj doprinos obilježavanju 1000. broj Hrvatskog tjednika, bez konkurencije 

najčitanijeg i jedinog neovisnog hrvatskog političkog tjednika bio je tekst: 

DR. SC. DOMAGOJ VIDOVIĆ suradnik Hrvatskog tjednika 

Vidim da je prilog dan iz tog teksta objavljen i na portalu narod.hr: 

https://narod.hr/kultura/dr-sc-vidovic-pet-stoljeca-pjesnistva-hrvata-u-crnoj-gori  

Na prvi pogled nekome se može učiniti neobičnim izbor mladog doktora znanosti 

kada je u redakciji „Hrvatskog tjednika“ puno izuzetnih Hrvata, a nekima od njih 

sam posvetio i knjige (Ivica Marijačić, Damir Pešorda, Josip Jović, Igor Vukič). 

Skup je blagoslovio don Anđelko Kaćunko o kojemu sam napisao knjigu, ali je i 

on bio moj koautor u dvije knjige. 

Ali bilo je jasno da je taj dan bio vezan i za moju Ankicu, pa je iz reda suradnika 

bila samo dvojba između Vidovića, koji je rođen iste godine kao i moja najmlađa 

kćerka, koji iako nije iz Boke ima radove i o Boki – dakle slično mojoj Ankici – 

ili Nataša Božinović koja kao i Ankica nije iz Boke ali joj je muž Bokelj. Sigurno 

bi meni itekako bilo drago da kao prilog dam npr.: 

NATAŠA BOŽINOVIĆ: LJEVIČARIMA JE BITNO POKAZATI DA JE ANTI 

ZDS STAV VAŽNIJI OD KOMEMORACIJA ZA POGINULE BRANITELJE- 

https://narod.hr/hrvatska/natasa-bozinovic-ljevicarima-je-bitno-pokazati-da-je-

anti-zds-stav-vazniji-od-bilo-koje-komemoracije-za-poginule-branitelje  

Kako je ovo obilježavanje u vrijeme kada i „Hrvatskom tjedniku“ pripada dio 

zasluga za veličanstvenu ovogodišnju Kolonu sjećanja u Vukovara kada je vlast i 

veliki dio oporbe pokazalo svoje ne-hrvatstvo napadima na branitelje, posebno 

HOS-ovce i domovinski pozdrav ZDS možda je izbor trebao biti na gđu 

Božinović, ali vjerujem da se ona ne ljuti što je na Ankičin dan moj izbor pao na 

Domagoju.  

Posebno i zbog onoga što su mnogi moji suradnici vidjeli u mojoj Ankici. Na 

primjer izv. prof. dr. sc. Julije Jakšetić je napisao: 

Dragi Joško, 

moja iskrena sućut za našu Ankicu. 

Mislim da je svakom od nas jasno, od Vaše matematičke djece, da je Ankica bila 

naša majka. Da Nje nije bilo, teško bi taj projekt Vašeg davanja drugima zaživio…  

https://narod.hr/kultura/dr-sc-vidovic-pet-stoljeca-pjesnistva-hrvata-u-crnoj-gori
https://narod.hr/hrvatska/natasa-bozinovic-ljevicarima-je-bitno-pokazati-da-je-anti-zds-stav-vazniji-od-bilo-koje-komemoracije-za-poginule-branitelje
https://narod.hr/hrvatska/natasa-bozinovic-ljevicarima-je-bitno-pokazati-da-je-anti-zds-stav-vazniji-od-bilo-koje-komemoracije-za-poginule-branitelje
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Samo jednom sam ju vidio tužnu, neka sjeta ju je uhvatila, da je mogla i ona nešto 

više napraviti da je radila u povijesnoj struci. Ali to je bilo samo jednom, kako 

sam ja primijetio, ostalo je bilo davanje za Joška, cure i unuke a to je bilo davanje 

i za sve nas koji smo radili pod Vašom paskom jer ste onda imali slobodne ruke. 

Draga Ankice, hvala za sve, vjerujem da će dragi Bog nagraditi borbenu slavonku 

koja se nije štedjela u svojoj žrtvi. 

Naravno, na tom obilježavanju su bili i Vukovarci. Među njima i dragi prijatelj 

Tomislav Josić, koji je na predstavljanju moje knjige "Vukovar i njegov Stožer" 

prije deset godina rekao: 

– Kad smo počeli s radom, nisam ni sanjao da će netko pisati o nama. Bilo nas je 

tridesetak, sad nas je 690 tisuća. Stožer raste, a tako će biti i dalje. Nakon 22 

godine uspjeli smo zainteresirati javnost za probleme u Vukovaru, no nitko ne 

može reći da nismo liberalni: sve te godine živjeli smo s ljudima koji su nas 

odvodili u logore, ubijali i silovali, ali sada smo rekli "dosta". Ne trebamo nikoga 

mrziti i vješati, ali krivci moraju odgovarati. Žao nam je što govore da smo protiv 

nacionalnih manjina jer u Stožeru imamo i Srba, Mađara, Rusina i Nijemaca, ali 

na svoje ne damo. Nismo se dali ‘91. pa nećemo ni danas. 

 

 
 

Da to nije rekao danas ponavljajući ono što govore današnje vlasti! Više od deset 

godina traje ta borba koja je dovela do tako veličanstvene Kolone – Kolone 

podrške omalovaženom hrvatskim braniteljima. U svim narodima se branitelji 
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poštuju iznad svih, samo u zemljama gdje su na vlasti sluge svjetskih moćnika 

koji nisu sretni postojanjem tih država branitelji se ponižavaju na način kako to 

rade u RH. Čak ih na dan zahvalnosti njima i hapse, da ne spominjem puno toga 

još. Recimo samo da se u SAD-u nagrađuje film o njima u kojima se govori da su 

zaslužili Nobelovu nagradu za mir, a u RH se taj film nije nikada prikazao. 

Naravno u tom filmu tadašnji veleposlanik u RH govori o srpskoj agresiji na 

Hrvatsku kao o fašističkoj agresiji, pa kako se može prikazati u RH gdje najvažniji 

političar Pupovac (iliti Vučić), a 'mali od kužine' mu je Predsjednik Vlade RH. 

A kada spominjem to obilježavanje tisućitog broja „Hrvatskog tjednika“ i ZDS 

evo i jedne fotografije na tu temu: 

Da, na njoj su sa mnom trojica o kojima sam napisao knjige Josip Šimunić, Ivica 

Marijačić i dr. sc. Josip Stjepandić, a zaslužni su, svaki na svoj način, u obrani 

ZDS, a samim tim i obrani dostojanstva hrvatskih branitelja i cijelog hrvatskog 

naroda. 

Naravno, bilo je još takvih na tom skupu. Spomenut ću još samo i dragog prijatelja 

Zvonimira Hodaka o kojemu sam napisao knjigu ali je, kao i dr. Stjepandić i on 

bio moj koautor. 

Hodak, duhovit kakav jest, našalio se na moj račun kazavši da ga ja najviše 

citiram, pa ga zato puno i čitaju. Vjerojatno ga ja najviše i citiram, ali to je samo 

zato što su moji tekstovi zato bolji, pa ih možda ponetko i pročita. 

Naravno, drage su mi njegove poruge na račun onih drugih, a posebno na račun 

onih koji za sebe kažu da su Hrvati. Takva je i najnovija kolumna:  

 

HODAK: TRAJE HISTERIČAN LOV NA MLADE ‘USTAŠE’ 

 

 27/11/2023 
 

Dražen Travaš je veteran fejsa. “Ljubimac” mu je Andrej. Ne AP nego Kramarić. 

Kad zaželi biti duhovit, uspijeva mu. Nakon mini pobjede protiv Armenije orjuna 

i jugo nostalgičari doživjeli su čitav niz probavnih smetnji, štucanja i mucanja, 

sve u stilu “da’ bog sve izgubili”. 

Indeks je opet jednom u svoj “indeks” upisao još jednu jedinicu. Haj’te drugovi 

opet u Kumrovec na popravnu nastavu! Najme, kaj! Zamislite, igrači i navijači su 

uz Thompsonovu pjesmu slavili plasman na Euro. Tu je indeksovce dočekao 

Dražen: “Ne, neg’ su tribali uz ŠČ Let3, Vojka V. Baka Prase, TBF, Milu Kekina, 

Acu Lukasa, Aleksandru Prijević, Nedu Ukraden, Riblju Čorbu, Lepu Brenu, 

Rokeri s Moravu… Je**te turbofolk agonija međ’ ZunZarama, Notj… 

Dabogdasvedobili…” 

Zašto im Thompson toliko smeta? 

Navijači Armenije su ostali razočarani. Ne oni koji su došli na tekmu iz Gorski 

Karabaha nego ovi naši, odnosno vaši, koji ne bi stali u sto Arena. Kad počne 

“jugo-cajkada” u Areni nema poziva o tobožnjim podmetnutim bombama. Sad 
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mir braćo, “pevaju naši”. Za sada su još uvijek bolji vaši nego naši. Thompson 

može popuniti samo avion kojim se repka vraća kući, a pulsku Arenu može 

popuniti samo ako pristane biti pred-pjevač Aci Lukasu. Eto, takvi smo mi 

Hrvateki! Imam pitanje za Hrvateke: Jel’ sisanje vesala zanimanje ili školovanje 

za to zanimanje? 

Naravno svi znamo zašto Thompson nije bio s nama na tom skupu. Tako smo 

izgubili prigodu da imamo fotografije i s njim i Šimunićem. Bolje je da ne 

spominjem knjige koje sam zbog ZDS i činjenice da je bio branitelj i HOS-ovac 

napisao o Thompsonu. Umjesto toga još jednom fotografija koja je bila draga 

mojoj Ankici, a dobili smo je od Thompsona: 

 

U Vukovaru je pjevao moj dragi prijatelj Stanko Šarić, pa evo još jedne fotografije 

(obje su dane u mojoj knjizi MOJA ANKICA, a na slici su i moje kćerke): 
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Ali da nastavim s navoženjem dijelova Hodakovog teksta: 

Evo sad imamo jednu tužnu vijest: “Srpska pravoslavna crkva u Hrvatskoj je pred 

stečajem, sudu moraju dostaviti popis imovine”. Tu će se sud morati malo strpjeti. 

Za popis njihove imovine trebat će više godina. Toliko im je bar trebalo u Crnoj 

Gori, a RH je ipak malo veća. Para-politička crkva je ostala bez para. Presudom 

suda u Francuskoj, Srpska pravoslavna crkava osuđena je zbog niza zločina. A u 

Hrvatskoj? Status ”quo vadis!”, rekao bi moj nekadašnji narednik u JNA. 

Zapravo se mislim je li ovo Hodakova reklama za moju 220. knjigu: 
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J. Pečarić, Priznajte Hrvatsku Pravoslavnu Crkvu!, dragovoljac.com, 2023: 

https://www.dragovoljac.com/images/minifp/HPC1.pdf  

Knjiga je dana i na portalu HPC: 

https://hrvatskapravoslavnacrkva.wordpress.com/ 

U nastavku svoje kolumne Hodak piše i o nekim drugim temama koje tako snažno 

opisuju to hrvatsko sluganstvo, pa ću takve dijelove ostaviti da pročitate izravno 

u njegovoj kolumni, a zadržat ću se samo na onome što piše o Koloni i 

„Hrvatskom tjedniku“:  

Mesić okružen bivšim i sadašnjim udbašima 

Nadalje, Ivanka Toma u Jutarnjem dramatično upozorava na desni ekstremizam: 

“Penava u vlasti znači veću toleranciju na neofašiste”. Radikalna desnica, 

neofašisti, ustaše… i tako “korak za korakom” odosmo svi mi u zatvor. O 

Rezoluciji Vijeća Europe 1481 iz 2006. nitko ni muuu. Dana 8. studenog 2019. 

donesena je nova Rezolucija EU-a o potrebi međunarodne osude zločina fašista i 

komunista. O svemu tome naši “objektivni” mediji ni da bi zucnuli. Umjesto toga 

gledamo “tulum” s promocije memoara Stipe Mesića. Bivši i sadašnji udbaši u 

tamnim odjelima, nekadašnji šefovi OZN-e i UDB-e daju važne izjave za javnost. 

Bože, čovjeku se diže kosa na glavi kad vidi tko sve može u Hrvatskoj davati izjave 

i biti gostom u TV emisijama naših lijevih medija. Siguran sam da će se Mesićevi 

memoari odlično prodavati. 

Oscar Wilde je rekao: “Najprodavanije knjige obično se lako i plitko čitaju. 

Mora da su ih isto tako lako i plitko napisali!” 

Borba protiv “neofašista i radikalne desnice” se nastavlja. Ono što nije uspjelo 

od 1991. do 1995. u ratu nastavlja se s osvojenom “medijskom falangom” i dobro 

ustrojenom petom kolonom. Uporno “dobivamo po nosu” kako nam tepa Roby u 

Jutarnjem. Tješi me samo ona stara lička: vrč ide po vodu dok se ne razbije… 

Među navijačima ovih dana kruži pitalica: “Koje je marke policijski sat?. 

Dok ovo pišem na fejsu mi stiže vijest iz centra “političke pornografije”. HND 

traži da se Hrvatski tjednik kazneno goni. Ni manje ni više. Telegram javlja za 

njih tu dobru vijest svim svojim dragim čitateljima. Uz Globus, Nacional, Pupijeve 

Novosti i slične tiskovine neuki Hrvateki se usuđuju kupovati, čitati i raspačavati 

Hrvatski tjednik. Drugovi, ipak, reda mora biti! Treba jasna i čvrsta poruka 

svima, a napose desničarima, što je poželjno, a što nije u Lijepoj njihovoj. Tako 

recimo Mauzolej Vukašina Šoškočanina u Borovu selu može, partizanski 

spomenici diljem “Lepe njihove” mogu, ulice i trgovi koji nose ime dragog 

druga Tita svakako, zvijezde petokrake još kako poželjno, udbaši u Saboru 

prihvatljivo, partizanske mirovine može… 

Zaključimo da sve ono protiv čega smo se borili u Domovinskom ratu može, a ono 

za što smo se borili ne može. Pa nismo išli u rat da bi nakon njega crtali murale 

gradu Vukovaru i generalu Praljku. 

https://www.dragovoljac.com/images/minifp/HPC1.pdf
https://hrvatskapravoslavnacrkva.wordpress.com/
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A kad već Hodak spominje mog dragog prijatelja generala Praljka kome sam s 

Miroslavom Međimorecem posvetio četiri knjige evo najnovijih objava o njemu i 

srpskim slugama u RH: 

MLADEN PAVKOVIĆ: ŠTO BI BILO KAD BI U ZAGREBU PODIGLI 

SPOMENIK GENERALU PRALJKU? 

https://portal.braniteljski-forum.com/blog/vijesti/mladen-pavkovic-sto-bi-bilo-

kad-bi-u-zagrebu-podigli-spomenik-generalu-praljku  

i: 

 
 

https://portal.braniteljski-forum.com/blog/vijesti/mladen-pavkovic-sto-bi-bilo-kad-bi-u-zagrebu-podigli-spomenik-generalu-praljku
https://portal.braniteljski-forum.com/blog/vijesti/mladen-pavkovic-sto-bi-bilo-kad-bi-u-zagrebu-podigli-spomenik-generalu-praljku
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Tko normalan toliko godina nakon rata može doći na ideju da traži ratnu štetu od 

komšija. Ma hajte, molim vas! Očito su oni koji su, neakademski rečeno, 

“popušili” u Domovinskom ratu sada na čelu kolone. Traže obračun s 

pobjednicima, kazneno gonjenje Hrvatskog tjednika itd. Kad sam ih vidio na 

“akademiji” prilikom promocije Stipinih memoara učinilo mi se da sam vidio 

nešto slično “pobjedničkom smiješku”. Ili je to za sada tek lagani optimizam. 

 

Kad znamo da je optimist obično loše obaviješteni pesimist, onda se oni mogu 

nadati još jednoj jugo-pušioni. 

Mediji smiju biti lijevi ili ih treba ugasiti… 

Rijetko idem na razne proslave, ali sam bio na svečanoj proslavi izlaženja 1000. 

broja Hrvatskog tjednika. U ovo vrijeme kad je tiraža svih pisanih medija više 

nego drastično pala, HT (koji izlazi samo u pisanoj formi) se uspio održati bez 

ikakve financijske pomoći države, gospodarstva i EU-projekata. Samo 

zahvaljujući svojoj brojnoj čitateljskoj publici. 

Znači, jedini tjednik koji nije lijevo orijentiran zanimljiv je i kupuje ga toliki broj 

ljudi da neće propasti, osim ako ga vladajuće elite i njihovi lijevi medijski i ini 

pomagači ne ukinu. Sukladno ljevičarskom shvaćanju demokracije da mediji 

smiju biti samo lijevi ili ih ne smije biti. Ma, kakvo drugačije mišljenje! Telegram 

bi kazneno gonio HT jer navodno širi šovinizam i nacionalizam pišući o temama 

bitnim za hrvatsku sadašnjicu i budućnost. Zato Pupijeve Novosti šire samo 

toleranciju, ljubav i milosrđe pa njih Vlada izdašno financira. 

Tko zna, zna, a tko ne zna netko ga gura… 

Javio mi se moj čitatelj Ante Ercegović iz Vodica. Razlog je histeričan lov na 

mlade “ustaše” zbog pjevanja pjesama kao što su “Korak za korakom…”. 

Stvarno to je tako šovinistička pjesma da se naši antife smrznu od straha. Zato se 

na velika vrata uvodi svima dragi “verbalni delikt”. Ante me pita, kad smo već 

kod pjevanja, što je s pjevačima kanibalskih budnica. Nisam odmah “skopčao”, 

ali me podsjetio. “Slobodane, šalji nam salate, bit će mesa klat ćemo Hrvate…” 

Salata uz poklane Hrvate. Jel’ to poezija ljudožerskg plemena Fore s Papue Nove 

Gvineje ili postoje neki evropski ljudožderi koji jedu ljudsko meso. 

Podsjetio me i na 27. srpnja 1941. kad se u “herojskom” Srbu na ražnju okretao 

svećenik Juraj Gospodnetić… Usput rečeno, znamenito pleme Fore iz Nove 

Gvineje je zbog svojih gastronomskih navika navuklo na sebe bolest sličnu 

“kravljem ludilu”. Kasnije se utvrdilo da taj virus može biti čak i ljekovit. Ali… 

Tko bi to mogao znati u ona “gladna” vremena oko 18. studenoga 1991. 

Psihološku analizu te “istorijske pesme” nisu do sada obradili ni Branimir Pofuk, 

ni Ante Tomić, ni Bojan Glavašević, pa čak ni Let 3…. Možda su i ti “pevači”, 

k’o Porfirije, samo otvarali usta. Tako to još danas vjeruje naše pravosuđe. 

I opet se po tko zna koji puta mogu jedino zapitati: “Tko to tamo peva?” Dok se 

hrvatska mladež i djeca love i lifraju u zatvore, “sladokusci” ljetuju na našoj obali 

mirni i spokojni. 

(…)…. 
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Zvonimir Hodak/direktno.hr 

https://kamenjar.com/hodak-traje-histerican-lov-na-mlade-ustase/  

 

Iako sam napisao knjigu i o Vjekoslavu Krsniku, njegov tekst ipak dajem kao 

prilog, kao i sličan tekst Stipa Mlinarića. 

 

Josip Pečarić 

 

  

https://direktno.hr/kolumne/traje-histerican-lov-na-mlade-ustase-no-zato-su-im-cetnicke-kanibalske-budnice-valjda-poezija-332227/
https://kamenjar.com/hodak-traje-histerican-lov-na-mlade-ustase/
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THOMPSON – NAJZNAČAJNIJI ŽIVUĆI HRVAT, 

DRAGOVOLJAC.COM, 2024. 

 

JE LI POVIJEST ZNANOST? 

 
19. srpnja  

 

Prvi članak dr. sc. Vladimira Geigera je doista dokumentirano ukazao na 

zlonamjernu laž na stranicama JUSP Jasenovca za koju bi netko trebao I 

odgovarati jer je očito uperena protiv ove države. A JUSP Jasenovac je – vjerovali 

ili ne – državna ustanova 

U Prilogu dajem tekst o toj Geigerovoj novoj provjeri točnosti informacija u 

hrvatskom i širem medijskom prostoru. 

TO JE ZAPRAVO REKAO KOSTA NAĐ? 

https://www.vecernji.hr/vijesti/novo-upozorenje-povjesnicara-geigera-hrvatski-

borci-za-istinu-o-jasenovcu-uporno-se-pozivaju-na-navodnu-izjavu-generala-

jna-1786294  

Dok je u prvom tekstu dao dokumente koji neoborivo osporava tvrdnje na 

stranicama JUSP, 

Ovaj tekst završava doista na način koji je u potpunoj suprotnosti s tim: 

„Što je Nađ doista izjavio o Jasenovcu, može se provjeriti u različitim izvorima, 

kaže Geiger i čudi se onima koji šire tu dezinformaciju, jer „zaista bi bilo teško i 

povjerovati da general JNA Kosta Nađ, tada predsjednik SUBNOR-a Jugoslavije, 

nije izrekao onodobni jedino prihvatljivi, tj. službeni broj od 700 000 žrtava logora 

Jasenovac“. 

Dokaz tipa MOŽE SE PROVJERITI!? 

Ili ONODOBNO JEDINO PRIHVATLJIVI, TJ. SLUŽBENI!? 

Postoji doba kada je laž jedino prihvatljiva jer je službena? 

Radi se o izjavi iz 1981. dakle kada se uveliko zna za Tuđmanove tvrdnje, ali i 

njegov zatvor pa je povijesna istina da je LAŽ zapravo istina?, Naime akademik 

Ivica Kostović piše: 

  Zbog svojih istraživanja i stavova ne samo da je izbačen iz Saveza komunista i 

umirovljen 1967. godine nego je osuđen dva puta na zatvorsku kaznu (1972. na 

dvije godine zbog nacionalizma i poslije na tri godine – 60. rođendan 14. svibnja 

1982. »proslavio« je u zatvoru). Izgleda da ga je najskuplje stajalo istraživanje o 

žrtvama Jasenovca koje je proveo poštujući statističke i izvorne podatke, a s ciljem 

da spere ljagu s hrvatskog naroda kao genocidnog. Treba istaknuti da Franjo 

Tuđman kao zagovornik hrvatske samostalnosti u razdoblju 1971–1980. nije bio 

https://www.facebook.com/permalink.php?story_fbid=pfbid0DcMbYZJmNcdTcYascN2K75xVyiug48FnkV9DogBmQGyxAL17d27Yir9qAXVXFx8rl&id=61560776141733&__cft__%5b0%5d=AZVELRnfKE3OYXn4aXpyJgh0j_mBHYgcQ7nFOP0ExYWjTI201eoixXz6pjbgD8xcmbb12t1pYagyGfzRjCzvo0wVHMjZSJso9ZRmByp27rdnhQHJ3E2KifQ4ufXm8_bymIgYSwbzkMtUsKaedFhnMVnO1DWzYONC6nGBSAu2Z7fQ7g&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.vecernji.hr/vijesti/novo-upozorenje-povjesnicara-geigera-hrvatski-borci-za-istinu-o-jasenovcu-uporno-se-pozivaju-na-navodnu-izjavu-generala-jna-1786294
https://www.vecernji.hr/vijesti/novo-upozorenje-povjesnicara-geigera-hrvatski-borci-za-istinu-o-jasenovcu-uporno-se-pozivaju-na-navodnu-izjavu-generala-jna-1786294
https://www.vecernji.hr/vijesti/novo-upozorenje-povjesnicara-geigera-hrvatski-borci-za-istinu-o-jasenovcu-uporno-se-pozivaju-na-navodnu-izjavu-generala-jna-1786294
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osuđivan samo zbog političkog djelovanja i mogućeg udruživanja (?) nego je 

osuđivan zbog onog što je napisao i ustrajno i argumentirano branio i tijekom 

sudskog procesa i u javnosti. 

https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/39526-akademik-kostovic-o-

akademiku-tudmanu  

https://bezcenzure.hr/vlad/akademik-kostovic-o-akademiku-tudmanu/  

Dakle u vrijeme kada se zbog ukazivanje na laži u povijest zatvaralo demant 

izrečenog je povijesno vrelo. A ne snimak koji dokazuje da je točno to što piše u 

demantiju. Što dokazuje to što je netko general? Samo da je u Tuđman bio general 

i da je za takve tvrdnje robovao. 

Sama brojka od 700 000 je toliko smiješna jer je veća od brojke koja je dobivena 

popisivanje žrtava Drugog svjetskog rata na cijelom teritoriju Jugoslavije, a oni 

Geiger spominje doktore računarskih znanost koji su napisali na stotine tekstova 

i sjajnu knjigu i pokazali da je i današnji službeni popis JUSP Jasenovca službena 

prepun lažnih ili nedokazanih žrtava.  

I onda bi oni i drugi koji se bave Jasenovcem trebali  govoriti ono što i povjesničari 

koji su na državnoj plaći, što je svojevremeno Blanka Matković i zamjerila dr. 

Geigeru. 

A što o tim brojkama misli veliki hrvatski književnik Miroslav Krleža dao sam u 

svom nedavnom govoru na Izbornoj skupštini HAZU  

 

Važno je napomenuti da su u Večernjem listu izdvojili tri komentara koje dajem 

uz sam tekst. 

Inače ja sam i sam svojevremeno komentirao tu polemiku i taj moj tekst je dan 

napr. u mojim knjigama: 

J. Pečarić Za dom spremni i Slava Ukrajini, dragovoljac.com, 2022.: 

https://www.dragovoljac.com/index.php/pecaric/30156-za-dom-spremni-i-slava-

ukrajini 

J. Pečarić, Društvo za istraživanje trostrukog logora Jasenovac, Zagreb, 2023., 

str. 472. 

Internet izdanje: 

https://drustvojasenovac.files.wordpress.com/2023/06/trostrukijasenovac-za-

cip.pdf 

 

Evo tog mog komentara: 

 

I u tom broju jedinog hrvatskog političkog tjednika u nas ima više tekstova o 

Jasenovcu. Spomenuo bih samo feljton povjesničarke mr. sc. Blanke Matković. U 

ovom četvrtom nastavku posebno mi je bio zanimljiv dio u kome je 'oprala' 

dugogodišnjeg voditelja projekta o žrtvama Drugog svjetskog rata pokazujući 

kako on iako je profesionalni povjesničar zanemaruje arhivske izvore. On naime 

u članku objavljenom u Časopisu za suvremenu povijest broj 2 iz 2020. godine u 

tablici Broj žrtava logora Jasenovac prema: broj od 7000 pripisuje njoj umjesto 

Bogdanu Zlatariću, dakle pripisao je njoj nešto što su više od 20 godina prije 

njenog rođenja priredili jugoslavenski popisivači. Radi se o brojci o 7000 žrtava. 

https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/39526-akademik-kostovic-o-akademiku-tudmanu
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/39526-akademik-kostovic-o-akademiku-tudmanu
https://bezcenzure.hr/vlad/akademik-kostovic-o-akademiku-tudmanu/
https://www.dragovoljac.com/index.php/pecaric/30156-za-dom-spremni-i-slava-ukrajini
https://www.dragovoljac.com/index.php/pecaric/30156-za-dom-spremni-i-slava-ukrajini
https://drustvojasenovac.wordpress.com/
https://drustvojasenovac.files.wordpress.com/2023/06/trostrukijasenovac-za-cip.pdf
https://drustvojasenovac.files.wordpress.com/2023/06/trostrukijasenovac-za-cip.pdf
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Spomenut ću moje sučeljavanje s dr. Milanom Bulajićem koje sam objavio u tri 

knjige na hrvatskom i dvije na engleskom u kome sam rekao osnivaču Muzeja 

žrtava genocida u Beogradu: 

Vi tvrdite da je Tuđman govorio o 20.000 žrtava Jasenovcu na stranicama 33, 65, 

119, 127, 161, 169, 180, 201. Na strani 181 tvrdite da je Tuđman rekao 28.000 

žrtava, na strani 119, a od 30.000 do 40.000 na stranicama 47, 48, 116. Također 

tvrdite da obilato koristi podatak popisa od 1964., dakle 49.874. Znači vi najviše 

puta u knjizi kažete 20.000, ali govorite i druge podatke.  

Zapravo meni je posebno draga ta brojka od 7000 o kojoj piše naša povjesničarka 

jer je – vjerovali ili ne – i ona povezana s Tuđmanom, ne u javnim istupima ili 

publikacijama već u jednoj priči koju mi je ispričao jedan od studenata iz 1971. 

koji je s Tuđmanom bio govornik na jednom od tadašnjih skupova. 

Po završetku skupa mladog i žestokog govornika Tuđman je zagrlio i savjetovao 

ga da ne bude tako žestok jer mora voditi računa o sebi u državi kakva je bila 

tadašnja Juga. Student ga je tada zapitao koliko on misli da je bilo žrtava u 

Jasenovcu, a Franjo mu je odgovorio: Od 5000 do 7000. 

Spomenuti članak u Časopisu za suvremenu povijest je objavljen na stranicama 

517-587. Kako je iz teksta očito da je autoru ljubav prema vlastitom narodu tj. 

nacionalizam nešto loše možda je to razlog zašto nije spomenuo hajku iz 2015. 

godine koja je vođena protiv autora knjige koju su napisali Vladimir Horvat, Igor 

Vukić, Stipe Pilić i sama Blanka Matković (ona je za autora članka u „Časopisu 

za suvremenu povijest“ UZDANICA HRVATSKIH NACIONALISTA) 

„Jasenovački logori – istraživanja“ koju je izdalo „Društvo za istraživanje 

trostrukog logora Jasenovac“ 2015. vjerojatno zato što su braneći autore tada 

pisali Akademiji slijedeći 'nacionalisti': 

akademik Josip Pečarić 

prof. dr. sc. Matko Marušić 

akademik Andrej Dujella 

dr. sc. Vlado Košić, biskup sisački 

akademik Dubravko Jelčić 

akademik Marin Hraste 

akademik Andrija Kaštelan 

dr. sc. Mile Bogović, biskup gospićko-senjski 

prof. dr. sc. Zvonimir Janko, dopisni član HAZU, Sveučilište u Heidelbergu 

prof. dr. Valentin Pozaić, pomoćni biskup zagrebački  

Ante Ivas, biskup šibenski 

akademik Stanko Popović 

akademik Žarko Dadić 

akademik Ivan Aralica 

prof. dr. Ante Sekulić, dopisni član HAZU-a 

akademik Frano Kršinić 

dr. sc. Marin Barišić, nadbiskup, metropolit splitsko-makarski 

mons. Josip Mrzljak, biskup varaždinski 

akademik Stjepan Gamulin 

prof. dr. sc. Dubravka Sesar, član suradnik HAZU, razred za filologiju 
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izv. prof. dr. sc. Mario Grčević, član suradnik HAZU, razred za filologiju 

dr. sc. Henrik Heger Juričan, Sveučilište Pariz-Sorbona, dopisni član HAZU 

Ante Glibota, potpredsjednik Europske akademije znanosti, umjetnosti i 

književnosti  

prof. em. dr. sc. Zvonimir Šeparović, član Europske akademije znanosti i 

umjetnosti 

prof. dr. sc. Ivica Veža, član Europske akademije industrijskog management 

prof. dr. sc. fra Andrija Nikić, predsjednika HAZU sa sjedištem u Mostaru  

dr. sc. Josip Stjepandić, Njemačka 

prof. dr. sc. Ivan Malčić  

doc. dr. sc. Dubravko Jelić 

doc. dr. sc. Ivan Bokan 

prof. dr. sc. Srećko Kovač 

dr. sc. Mato Artuković, znanstveni savjetnik 

dr. sc. Hrvoje Kalinić 

izv. prof. dr. sc. Milica Klaričić Bakula 

izv. prof. dr. sc. Borka Jadrijević  

prof. dr. sc. Boris Širola 

dr. sc. Stjepan Kožul  

dr. sc. Stjepan Razum  

prof. dr. sc. Boro Mioč 

prof. emer. dr. sc. Ivo Soljačić 

mr. sc. Ante Milinović, znanstveni savjetnik  

dr. sc .Anđelko Mijatović  

prof. dr. sc. Božo Goluža, Pročelnik Studija povijesti i voditelj 

Poslijediplomskoga studija Sveučilište u Mostaru Filozofski fakultet 

prof. dr. sc. Nikica Uglešić 

dr. sc. Zlatko Vučić 

doc. dr. sc. Branko Hebrang 

prof. dr. sc. Ivan Karlić, KBF Sveučilišta u Zagrebu 

prof. dr. sc. Milko Brković 

doc. dr. sc. Zlatko Begonja 

prof. dr. dr. h.c. Nikola Debelić, veleposlanik u m. 

dr. sc. Miroslav Banović 

prof. dr. sc. Darko Žubrinić 

prof. dr. sc. Slavko Kovačić 

prof. dr. Stipe Kutleša 

Mladen Ibler, dr. med., veleposlanik RH u mirovini 

dr. sc. Anto Orlovac, svećenik 

dr. sc. Vladimir David, Australija 

prof. dr. sc. Jerko Barbić 

prof. dr. sc. Mihovil Biočić 

prof. dr. sc. Nikola Bradarić 

dr. sc. Rok Čivljak 

prof. dr. sc. Marija Definis Gojanović 
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prof. dr. sc. Marinko Erceg 

prof. dr. sc. Mladen Kuftinec 

prof. dr. sc. Ilija Kuzman 

prof. dr. sc. Ana Marušić 

prof. dr. sc. Darko Orešković 

prof. dr. sc. Davor Pavuna 

prof. dr. sc. Stojan Polić 

prof. dr. sc. Ivan Poljaković 

Branko Salaj, veleposlanik RH u mirovini, bivši direktor HINE 

izv. prof. dr. sc. Danica Galešić Ljubanović 

dr. sc. Marko Jerčinović 

prof. dr. sc. Andrija Hebrang 

prof. dr. sc. Ana Jerončić 

dr. sc. Krešimir Bušić 

dr. sc. Davor Pećnjak  

prof. dr. sc. Vladimir Mikuličić 

dr. sc. Vine Mihaljević 

Marija Peakić-Mikuljan, bivša predsjednica Društva hrvatskih književnika 

prof. dr. sc. Marin Čikeš 

mr. sci. Gordana Turić, bivša podpredsjednica ukinute Državne komisije za 

istraživanje žrtava Drugoga svjetskog rata i poraća  

dr. Tomislav Djurasovic, München 

doc. dr. sc. Srećko Botrić 

prof. dr. sc. Ante Lauc 

mr. art. Eva Kirchmayer Bilić, Muzička akademija, Zagreb  

prof. dr. sc. Ivan Perić 

prof. dr. sc. Miroslav Tuđman  

prof. dr. sc. Neven Elezović 

dr. sc. Vladimir Horvat  

doc. dr. sc.Mario Puljiz  

doc. dr. sc. Julije Jakšetić  

doc. dr. sc. Josip Dukić  

prof. dr. Sven Seiwerth 

prof. dr. sc. Zvonimir Janović, umirovljeni redoviti professor u trajnom zvanju 

dr. sc. Vladimir Ćepulić, umir. prof. FER-a  

Rozina Palić-Jelavić, Odsjek za povijest hrvatske glazbe HAZU 

doc. dr. sc. Maja Andrić 

izv. prof. dr. sc. Anita Matković 

prof. dr. sc. Zoran Vatavuk 

prof. dr. sc. Ivan Petrović 

dr. sc. Frano Glavina 

Nikola Štedul, Master of Arts Honours, žrtva atentata  

dr. sc. Pero Vidović SJ, bibličar 

Benjamin Tolić, filozof, diplomat, publicist I kolumnist 

izv. prof. dr. sc., Ružica Razum 
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mr. sc. Josip Ungarov, dobitnik državne nagrade za znanost 

prof. dr. sc. Tomislav Živković 

izv. prof. dr. sc.Mario Krnić 

dr. sc. Domagoj Jamičić, znanstv. Savjetnik 

prof. dr. sc. Branko Jeren  

prof. dr. sc. Šimun Križanac 

dr. sc. Niksa Krstulovic 

prof. dr. sc. Nedjeljko Perić 

prof. dr. sc. Mislav Grgić 

prof. dr. sc. Zdravko Tomac 

prof. dr. sc. Mladen Parlov 

dr. sc. Zvonimir Marić, sveuč. prof. u m., bivši diplomat 

prof. dr. sc. Stipe Tadić, znanstveni savjetnik 

doc. dr. sc. Ambroz Čivljak 

dr. sc. Miroslav Međimorec 

Prof. dr. sc. Vlado Jukić 

dr. sc. Stjepan Kušar, red. prof. na Hrvatskom katoličkom sveučilištu 

prof. dr. sc. Marinko Vidović, bibličar 

prof. dr. sc. Zlatko Vrljicak  

dr. sc. fra Smiljan Dragan Kožul O.F.M. (Duhovni ravnatelj Pokreta krunice za 

obraćenje i mir) 

prof. dr. sc. Šime Vučkov 

prof. dr. sc. Mijo Nikić, SJ 

Vjekoslav Krsnik, prvi glavni urednik HINE 

doc. dr. sc. Ljiljanka Kvesić, Mostar 

dr. sc. Marija Buzov, znanstvena savjetnica 

red. prof. art. Đuro Tikvica, pijanist, Muzička akademija Sveučilišta u Zagrebu 

dr. sc. Davorin Lovrić  

dr. sc. Osor Barišić 

dr. sc. Ante Vučković 

dr. sc. Irena Zakarija Grković 

prof. dr. sc. Stipan Janković 

prof. dr. sc. Antonija Balenović 

prof. dr.sc. Željko Jeričević  

Marko Perković Thompson 

Miljenko Stojić, franjevac, književnik i novinar 

prof. dr. sc. Ivica Grković 

prof. dr. sc. Zoran Vatavuk 

prof. dr. sc. Mladen Petravic  

prof. dr. sc. Ivan Bodrozic 

prof. dr. sc. Luka Tomašević 

prof. dr. Ante Čuvalo 

dr. sc. Jure Krišto, zaslužni znanstvenik u miru  

dr. sc. Žarko Domljan, predsjednik Hrvatskog sabora u miru 

izv. prof. dr. Ante Pavlović 
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prof. emeritus dr. sc. Radoslav Galić 

doc. dr. sc. Ante Periša 

Đuro Vidmarović, književnik, bivši veleposlanik, predsjednik HKV-a 

Nikola Obuljen, bivši gradonačelnik Dubrovnika i saborski zastupnik u miru 

dr. sc. Ante Matana, dr. med 

prof. dr. sc. Milan Nosić 

don Anđelko Kaćunko 

dr. sc. Drago Katović, profesor emeritus 

prof. dr. sc. Mile Dželalija 

dr. sc. Stijepo Mijović Kočan, knjževnik 

prof. Ive Livljanić, veleposlanik u miru 

prof. dr. sc. Vlado Dadić 

prof. dr. sc. Ivo Rendić – Miočević 

prof. emer. dr. sc. Ivan Ilić 

prof. emer. dr. sc. Marija Kaštelan-Macan 

Potporu su im pružili i drugi. 

Valjda zbog toga u takom velikom tekstu se ne navodi knjiga:  

 

J. Pečarić. Dva pisma koja su skinula maske / Na hrvatsku šutnju nismo spremni!, 

Zagreb, 2015. pp.406.  

 

Josip Pečarić 
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JOSIP PEČARIĆ 

 
4. kolovoza   ·  
 

THOMPSON U KNINU I PETICIJA ZDS 
 

Pogledajte 54 fotografije s Thompsonovih koncerta u Kninu: 

KAD BI UMJESTO ŠUPUT NASTUPAO THOMPSON: OVAKO JE KNIN 

IZGLEDAO 2015. I 2016. 

- 

3. kolovoza 2024.  

https://narod.hr/.../kad-bi-umjesto-suput-nastupao...  

Podsjetit ću vas da su tada podignute optužnice protiv Marka zbog pjevanja 

legendarne pjesme „Bojna Čavoglave“. 

Danas kada protuzakonito kažnjavaju zbog pjevanja domoljubnih pjesama sjetimo 

se i tadašnje naše Peticije ZDS: 

 

PISMO PREDSJEDNICI RH I PREDSJEDNIKU HDZ-A 

 

Štovana Predsjednice RH gđo Kolinda Grabar Kitarović, 

Štovani Predsjedniče HDZ-a g. Tomislave Karamarko, 

Najavljeno je kako će šibenska policija kazniti pjevača Marka Perkovića 

Thompsona zbog uzvikivanja pozdrava ZA DOM SPREMNI na velikom koncertu 

u Kninu,  

Pozdrav je dio Thompsonove pjesme BOJNA ČAVOGLAVE koju on izvodi već 

25 godina. SVATKO u bilo kojoj demokratskoj sredini smije pjevati i recitirati 

stihove te pjesme sve dok ona nije službeno ZABRANJENA. 

Pjesma, nastala u vrijeme kada je Hrvatska bila razoružana, a UN joj je zabranio 

naoružavanje tj. prepustio je velikosrpskoj agresiji, dizala je moral naroda.  

Može li i smije li netko kažnjavati, zabranjivati ili prekrajati riječi te pjesme koja 

je dio povijesti hrvatskog naroda? 

Posljednji zapovjednik obrane Vukovara, Branko Borković, poznat i pod 

nadimkom Mladi Jastreb, na svom se Facebooku osvrnuo na polemike oko 

pozdrava ‘Za dom - spremni’. Borković smatra da bi se pozdrav trebao uvesti u 

službenu vojnu uporabu: 

Koliko god se trudim proniknuti u problem starohrvatskog pozdrava “ZA DOM -

SPREMNI” ne mogu dokučiti što je u njemu neprimjereno i nedolično. Osobno 

smatram da bi ga regularno trebalo uvesti u službenu uporabu u oružane snage. 

Otprilike bi se dogodilo isto što se dogodilo i s uvođenjem kune kao novca. 

Raznorazni anti ovi ili oni bi vrištali par mjeseci, a nakon toga bi našli nešto drugo 

što ih evocira na dane kada su njihovi preci (a i oni) tamanili Hrvate. Braćo i 

sestre: ZA DOM – SPREMNI! 

Postoje I sudske presude da se radi o starom hrvatskom pozdravu (vidjeti npr.:  

https://www.facebook.com/profile.php?id=61560776141733&__cft__%5b0%5d=AZVcjsBQq7d7s3pcMxLxWjXWqfU691kBDuG_piSXwO2296NtM6qsYliDSPyWAQvO8cUweu3bg_FRR_WPo95YPAP0ZRRX7G4CvATJP-vujQWra5-zL5peDqcmZ4C_6y0nNGfBy4qEAJ-vmnfnvzw2GEyUFG5gi5UR96g9pv6ghjDbYQ&__tn__=-UC%2CP-R
https://www.facebook.com/permalink.php?story_fbid=pfbid0e6rLFRWEqX1ZDGCGpfoHu7ECS1Br4B3h3LF5zMXcAotghzvZunDSHduPcmjBLQqql&id=61560776141733&__cft__%5b0%5d=AZVcjsBQq7d7s3pcMxLxWjXWqfU691kBDuG_piSXwO2296NtM6qsYliDSPyWAQvO8cUweu3bg_FRR_WPo95YPAP0ZRRX7G4CvATJP-vujQWra5-zL5peDqcmZ4C_6y0nNGfBy4qEAJ-vmnfnvzw2GEyUFG5gi5UR96g9pv6ghjDbYQ&__tn__=%2CO%2CP-R
https://l.facebook.com/l.php?u=https%3A%2F%2Fnarod.hr%2Fhrvatska%2Fkad-bi-umjesto-suput-nastupao-thompson-ovako-je-knin-izgledao-2015-i-2016%3Ffbclid%3DIwZXh0bgNhZW0CMTAAAR2cr3S-GmnTEilOMz5mc0lRlvcJbmUWARBd0vun6jyTqoE2x35KgootqIo_aem_ZkSPZbak5Vu7Fq6WkIQfjQ&h=AT2Vo0oLEYoQIykOSbfAJ1iodG3TBdC4teRXtpfP-DkmXJvMs3Gb4p1_bw1-KiFy-Nr3dqPEMIoUCLsXv5hiKMG3jbM_Pv3CHcS_av1TCYOv2xXKYkIFHOhE8W9TQC66Bi_1&__tn__=-UK-R&c%5b0%5d=AT0FHQtFHJHZ9RbTfpPWkq6LRPYCHolzBSs13LZ9S5ckQmueMcuUfh9UPvKudp8sESsWH28A77d4Y9SqhmRUmEWFxrG0i7jup7UGmgOuMkpiQSuJoff7RB_uAq3A792HMJCQlMBNe6V5xSTY22UM_6UsM-qgEFbAyp8pMV6aiapLmR2qWncsA9Y
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http://www.hrsvijet.net/.../19334-sud-utvrdio-pozdrav-za....). 

Sjetimo se, tvrdili su kako je uvođenje kune dokaz da je RH istovjetna s NDH. 

I doista je Borković u pravu kada nas je podsjetio na velikog hrvatskog 

predsjednika akademika Franju Tuđmana i način na koji je on riješio pitanje kune. 

Danas oni koji su se opirali uvođenju kune vrlo rado primaju mirovinu u kunama, 

pače, daju si je prebaciti na račune u Srbiji. 

Pojam "Domu ili domovini odan/privržen/predan/spreman" postoji u sličnom 

obliku u svim zemljama i narodima, te budi nepodijeljeno pozitivna čuvstva. 

Uvođenjem takvog pozdrava u službenu uporabu njegovala bi se hrvatska kultura 

i tradicija. U protivnom protivnici ovog pozdrava mogli bi sutra doći na ideju da 

nam zabrane naš pleter, zagrebačku katedralu ili čak Sinjsku alku. 

Zato od vas štovana Predsjednice RH i štovani predsjedniče HDZ-a tražimo da 

usvojite sugestiju Mladog Jastreba i predložite izmjene zakona o hrvatskoj vojsci 

tj da se pozdrav ZA DOM - SPREMNI uvede u službenu vojnu uporabu. 

akademik Josip Pečarić 

prof. dr. Valentin Pozaić, pomoćni biskup zagrebački 

dr. sc. Vlado Košić, biskup sisački 

akademik Stanko Popović 

dr. sc. Mirko Valentić, znanstvenik emeritus, bivši ravnatelj Hrvatskog instituta 

za povijest 

dr. sc. Josip Stjepandić, Njemačka 

Josip Šimunić 

dr. sc. Henrik Heger Juričan, Sveučilište Pariz-Sorbona, dopisni čan HAZU 

akademik Borislav Arapović, inozemni član Ruske akademije zanosti 

Krešimir Kraljević 

Franislav Stanić 

dr. sc. Zvonimir Šeparović, Predsjednik Hrvatskog nacionalnog etičkog sudišta 

prof. dr. sc. Mislav Grgić 

prof. dr. sc. Zlatko Vrljičak 

dr. sc. Stjepan Razum 

prof. dr. sc. Nikica Uglešić 

prof. dr. sc. Ante Lauc 

prof. dr. sc. Darko Žubrinić 

prof. dr. sc. Ivo Rendić – Miočević 

dr. sc. Zvonimir Marić, umirovljeni sveuč. prof., bivši diplomat 

prof. dr. sc. Ivan Karlić, KBF Sveučilišta u Zagrebu 

prof. dr. sc. Srećko Kovač 

prof.dr.sc.Ivica Veža 

dr. Milan Jelic, ekonomist, sveučilisni profesor hrvatskog jezika, odjel 

prevoditelji, na sveučilištu u Buenos Airesu 

prof. dr. sc. Marin Čikeš 

Tomislav Josić, SOHV 

Zvonimir Hodak. odvjetnik, kolumnist 

don Anđelko Kaćunko 

Velimir Bujanec, urednik i voditelj Tv Emisije ‘Bujica’ 

https://l.facebook.com/l.php?u=http%3A%2F%2Fwww.hrsvijet.net%2Findex.php%2Fvijesti%2F132-hrvatska%2F19334-sud-utvrdio-pozdrav-za-dom-spremni-je-stari-hrvatski-pozdrav%3Ffbclid%3DIwZXh0bgNhZW0CMTAAAR11SuYyzaBkMS_Jk9GKYrfu9B6gBRDP3xPvTLYh_wPbGwVRCIR-Qk_Ro-I_aem_A1-J4ns5bgZ8bHE-IP6mtA&h=AT3n11kz1b6hfrRyaxIfoutN_a8LW9bzieRKt8XVBnbY6YqiDJAVilMeiYv3FIVYQNHmH29jEPrcXBCvzICGHOL0FFJIlcUm_d6rrtwBxK1wjt3_vIhbPV3k5iOxjQhoOzrf&__tn__=-UK-R&c%5b0%5d=AT0FHQtFHJHZ9RbTfpPWkq6LRPYCHolzBSs13LZ9S5ckQmueMcuUfh9UPvKudp8sESsWH28A77d4Y9SqhmRUmEWFxrG0i7jup7UGmgOuMkpiQSuJoff7RB_uAq3A792HMJCQlMBNe6V5xSTY22UM_6UsM-qgEFbAyp8pMV6aiapLmR2qWncsA9Y


                                     JOSIP STJEPANDIĆ I THOMPSON                        389 

 
 

dr. sc. Milko Brković, umirovljeni znanstveni savjetnik i naslovni profesor u 

trajnim zvanjima 

prof. dr. sc. Šime Vučkov, dr. med. 

Nikola Štedul  

Slobodan Markic, P. Eng. Toronto  

dr. sc. Danijel Dugonjić, dr. med. vet., Imunološki Zavod, Zagreb 

Stanko Šarić, dipl. ing., Najbolji Hrvatski Tamburaši (Ranije Zlatni Dukati) 

Damir Borovčak, dipl. ing., Zagreb 

Mr. Art. Eva Kirchmayer Bilic 

dr. sc. Amira Delic 

dr. sc. Ana Mršić 

prof. dr. sc. Dino Mihaljević Tolj 

prof. dr. sc Franjo Plavšić 

dr.sc. Krunoslav Brčić-Kostić 

Mirela Pavić, prof., kolumnistica u Hrvatskom tjedniku 

mr. sc. Marko Grubišić, predsjednik Hrvatskog Društva Političkih Zatvorenika 

Petar Mamić, glavni urednik Boka Cro Press-a, hrvatskog tjednika Iz Sydneya, 

Australija 

prof. dr. fra Andrija Nikić, sa 1402 Napretkovca Iz Mostara i svim akademicima 

dr. sc. Mato Artuković, znanstveni savjetnik 

prof. dr. sc. Boris Širola 

Zlatko Mustapić, direktor Festivala Melodije Hrvatskog Juga 

Blazenko Juracic, mag. komp., docent 

prof. dr. sc Serđo Dokoza 

Mladen Ibler dr.med., bivši veleposlanik RH 

Miljenko Stojić, franjevac, književnik i novinar 

Mladen Pavković, novinar i publicist 

dr. Ružica Ćavar, dr. stom. i dr. med. 

doc. dr. sc. Srećko Botrić 

doc. dr. sc. Ivan Poljaković 

prof. emer. dr. sc. Marija Kaštelan-Macan 

general Ljubo Ćesić Rojs 

izv. prof. dr. sc. Mario Grčević 

general Marinko Krešić 

... 

Potpisnika je blizu 4200. Cijeli popis možete vidjeti na: 

http://kamenjar.com/potpisnici-pismo-predsjednici-rh-i.../ 

U mojoj knjizi „ DVA PISMA KOJA SU SKINULA MASKE / Na hrvatsku 

šutnju nismo spremni!“ dani su i drugi tekstovi u svezi s hajkom koja je tada 

pokrenuta na potpisnike pisma kojim se branio Thompson i „Bojna“, a tadašnja 

predsjednica je sudjelovala u tome tvrdnjom da je gornje pismo NA RAZINI 

PROVOKACIJE. 

https://l.facebook.com/l.php?u=http%3A%2F%2Fdr.sc%2F%3Ffbclid%3DIwZXh0bgNhZW0CMTAAAR11SuYyzaBkMS_Jk9GKYrfu9B6gBRDP3xPvTLYh_wPbGwVRCIR-Qk_Ro-I_aem_A1-J4ns5bgZ8bHE-IP6mtA&h=AT1ss9smkn7AwJRF5LxijbSZe0zCol-Zg9xh3h_elp0eYTJi1Mdhi7AW1O5G6tsrFsPLfPPuMMaZIVRp80MM-ceuuEwijJcajuDASiA28lAAvQi7U2fXkeIUDshC5vNU52si&__tn__=-UK-R&c%5b0%5d=AT0FHQtFHJHZ9RbTfpPWkq6LRPYCHolzBSs13LZ9S5ckQmueMcuUfh9UPvKudp8sESsWH28A77d4Y9SqhmRUmEWFxrG0i7jup7UGmgOuMkpiQSuJoff7RB_uAq3A792HMJCQlMBNe6V5xSTY22UM_6UsM-qgEFbAyp8pMV6aiapLmR2qWncsA9Y
https://l.facebook.com/l.php?u=http%3A%2F%2Fkamenjar.com%2Fpotpisnici-pismo-predsjednici-rh-i-predsjedniku-hdz-a%2F%3Ffbclid%3DIwZXh0bgNhZW0CMTAAAR0Rp5SW_BYZfYXIi4mhTF0_1KKD9gryHhGVHBbQskF5vlrm-FjqqHB-Pa8_aem_ymXip_YUpLqr6j5h3rn7uw&h=AT0_xhPp-LxupGRwV8K7T2_0qlWrRR0CL9iVAvYbl-ryRmRgjcundZHRFAUP3C00U6BOfTw0Gz2Ir8TwN-a2w4otTSScUDoK4q_b6LGBH-8Q3tpd0psMVOfZrKop5195ryaO&__tn__=-UK-R&c%5b0%5d=AT0FHQtFHJHZ9RbTfpPWkq6LRPYCHolzBSs13LZ9S5ckQmueMcuUfh9UPvKudp8sESsWH28A77d4Y9SqhmRUmEWFxrG0i7jup7UGmgOuMkpiQSuJoff7RB_uAq3A792HMJCQlMBNe6V5xSTY22UM_6UsM-qgEFbAyp8pMV6aiapLmR2qWncsA9Y
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NAROD.HR 

Kad bi umjesto Šuput nastupao Thompson: Ovako je Knin izgledao 2015. i 

2016. – narod.hr 

 

  

https://narod.hr/hrvatska/kad-bi-umjesto-suput-nastupao-thompson-ovako-je-knin-izgledao-2015-i-2016?fbclid=IwZXh0bgNhZW0CMTEAAR2kTNpgWhBBFVB1ke05sCKYj9e9AYsgApsNkMuqKA2PvpYY6WM2cDjQOQo_aem_FVYbETM78a52L83LIk7McA
https://narod.hr/hrvatska/kad-bi-umjesto-suput-nastupao-thompson-ovako-je-knin-izgledao-2015-i-2016?fbclid=IwZXh0bgNhZW0CMTEAAR2kTNpgWhBBFVB1ke05sCKYj9e9AYsgApsNkMuqKA2PvpYY6WM2cDjQOQo_aem_FVYbETM78a52L83LIk7McA
https://narod.hr/hrvatska/kad-bi-umjesto-suput-nastupao-thompson-ovako-je-knin-izgledao-2015-i-2016?fbclid=IwZXh0bgNhZW0CMTEAAR1lx53LFwyO0JymtN2yj4VyKxJ4L-D4VFFNwBBsf58ras5xZSXSP1WnSAU_aem_afwEPQ8N_Dq_9PkzMGz_eA
https://narod.hr/hrvatska/kad-bi-umjesto-suput-nastupao-thompson-ovako-je-knin-izgledao-2015-i-2016?fbclid=IwZXh0bgNhZW0CMTEAAR1lx53LFwyO0JymtN2yj4VyKxJ4L-D4VFFNwBBsf58ras5xZSXSP1WnSAU_aem_afwEPQ8N_Dq_9PkzMGz_eA
https://narod.hr/hrvatska/kad-bi-umjesto-suput-nastupao-thompson-ovako-je-knin-izgledao-2015-i-2016?fbclid=IwZXh0bgNhZW0CMTEAAR1lx53LFwyO0JymtN2yj4VyKxJ4L-D4VFFNwBBsf58ras5xZSXSP1WnSAU_aem_afwEPQ8N_Dq_9PkzMGz_eA
https://narod.hr/hrvatska/kad-bi-umjesto-suput-nastupao-thompson-ovako-je-knin-izgledao-2015-i-2016?fbclid=IwZXh0bgNhZW0CMTEAAR1lx53LFwyO0JymtN2yj4VyKxJ4L-D4VFFNwBBsf58ras5xZSXSP1WnSAU_aem_afwEPQ8N_Dq_9PkzMGz_eA
https://narod.hr/hrvatska/kad-bi-umjesto-suput-nastupao-thompson-ovako-je-knin-izgledao-2015-i-2016?fbclid=IwZXh0bgNhZW0CMTEAAR2kTNpgWhBBFVB1ke05sCKYj9e9AYsgApsNkMuqKA2PvpYY6WM2cDjQOQo_aem_FVYbETM78a52L83LIk7McA
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LITO U TISNOM 2022. JOŠ TRAJE 
  

Ovogodišnje Lito u Tisnom započeli smo molitvom za sina Antu velikog 

hrvatskog domoljuba Marka Perkovića Thompsona i tom prigodom predstavili 

knjigu 'BOJNA ČAVOGLAVE' / THOMPSONOFOBIJA. I danas se pridružimo 

Thompsonovoj molitvi Kraljici Hrvata: 

  

THOMPSON OBJAVIO MOLITVU GOSPI ZA SINA ANTU MIHAELA I ‘SVE 

KOJI SLIČNO TRPE’ 

 - 

15. kolovoza 2022.  

  

 
 

Marko Perković Thomspon, jedan od najpopularanijih hrvatskih pjevača, uoči 

blagdana Uznesenja Blažene Djevice Marije na svojoj službenoj stranici objavio 

je molitvu Gospi za teško bolesnog sina Antu Mihaela i “sve koji slično trpe”. 

Sandra i Marko Perković imaju petero djece, a Ante je njihovo treće dijete. Ante 

Mihael se nakon zatajenja srca već tjednima bori za život. 

Pjevač Marko Perković Thompson na svojem je Facebook profilu objavio Molitvu 

Gospi za bolesnu osobu: 

“O Marijo! Tko da nam bude moćnijim zagovornom pred tobom ako li ne Ti? 

Ti si ona koja je postala svima sve i koja svima dijeliš u obilju milosti, i to tim 

više što ih oni više trebaju i što imaju manje nade za ljudsku pomoć. Ne možemo 

ni pojmiti da Ti nećeš uslišiti uzdisaja bolesnika koji se k Tebi utječe, te molbi i 

zavjeta njegove mile rodbine i srdačnih mu prijatelja; molitava Tvojih svećenika 
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i svih ostalih pobožnih osoba, koje mole i nadaju se jer dobro znaju koliko je Tebi 

milo kad možeš utješiti one koji uzdišu u ovoj suznoj dolini. 

Premilostiva Djevice, ne ostavi bez nagrade ufanje kojim se Tvom materinskom 

milosrđu utječemo za našeg dragog i teško bolesnog Antu Mihaela. Podaj njemu 

i svima koji slično trpe zdravlje i učini da se skupa možemo što prije vratiti Oltaru 

kako bismo Ti zahvalili na udijeljenoj nam milosti. Amen. 

Uz to je objavljena slika Gospe uz tekst: 

“Vrati se k nama, Djevice Čista, ko zora što nam donosi dan. Vrati nam molitvu, 

vrati nam Krista, u srca naša i u naš stan! Nebo i zemlja pred Tobom kleče, sunce 

nas grije u ovaj čas! Utjeha Tvoja duše nam liječi. Ti si nam, Majko, nada i spas! 

Želimo Vam sretan i blagoslovljen blagdan Uznesenja naše Majke na nebo!” 

https://narod.hr/hrvatska/thompson-objavio-molitvu-gospi-za-sina-antu-mihaela-

i-sve-koji-slicno-trpe  

U sklopu Lita u Tisnom 2022. imali smo i predstavljanje u Livnu moje knjige JA 

SAM POBJEDNIK. Evo govora dr. sc. Josipa Stjepandića 

„JA SAM POBJEDNIK“ 

Izlaganja dr. Josipa Stjepandića prigodom predstavljanja knjige „‚Ja sam 

pobjednik‘ Nikola Štedul“ u Livnu 12. kolovoza 2022: 

  

 
  

Knjiga koju danas predstavljamo jedna je u nizu o temi značajnih osoba iz 

političkog i javnog života u Hrvatskoj, koje su obilježile razdoblje od 

osamostaljenja. U tome nizu od preko stotinu knjiga nalaze se imena Slobodana 

Praljka, Marka Perkovića Thompsona, Josipa Šimunića te drugih manje poznatih 

osoba, poput moje literarno potpuno beznačajne malenkosti. Nikad se ne zna o 

kome je akademik napisao dovoljno tekstova da bi njima mogao ispuniti knjigu. 

https://narod.hr/hrvatska/thompson-objavio-molitvu-gospi-za-sina-antu-mihaela-i-sve-koji-slicno-trpe
https://narod.hr/hrvatska/thompson-objavio-molitvu-gospi-za-sina-antu-mihaela-i-sve-koji-slicno-trpe
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Meni je posebno veselje svaki puta kad dobijem njegovu novu knjigu, a 

sudjelovanje u predstavljanju posebna čast, koju ove godine usprkos Coroni imam 

već treći put, a prvi put u Bosni i Hercegovini.  

O akademiku Josipu Pečariću može se u najkraćim crtama kazati: 

Rođen u Kotoru 3.9.1948, gdje je pohađao osnovnu školu i gimnaziju. Studij 

elektrotehnike završio je u Beogradu (ne treba se čuditi, jer je to bilo uvjetovano 

stipendijom), gdje je otkrivši da je najjači u matematici magistrirao i doktorirao. 

Budući da za hipertalentiranog matematičara Hrvata, koji je kao asistent 

nadmašivao svoje nadređene, u Beogradu nije bilo mjesta za napredovanje, 

prebacio se godine 1987. u Zagreb, gdje je odmah postao izvanredni profesor. 

Godine 2000. biva biran u Hrvatsku akademiju znanosti i umjetnosti, a poslije i u 

druge akademije. Višestruko je nagrađivan i odlikovan. 

Osnivač je više znanstvenih časopisa, koji se prema međunarodnim kriterijima 

nalaze u najboljoj kategoriji Q1, a među prvih nekoliko najboljih u Hrvatskoj. 

O njegovu ugledu u svijetu matematike najbolje govori izjava jednog švedskog 

kolege iz 2018. godine da je „Kralj nejednakosti“. 

Što je Rolls-Royce medu automobilima, to je naš akademik među znanstvenicima 

i spisateljima. Dok se za RR ne navodi snaga motora (u konjskim snagama ili 

kilovatima), nego se kaže da ih je DOVOLJNO, te je preispitivanje nepotrebno, 

kod našeg akademika se može, budući da je teško prebrojati njegove mnogobrojne 

radove, kazati da mu je znanstveni opus usporediv s opusom manjeg sveučilišta. 

Referentna baza podataka Scopus, koja bilježi sve radove objavljene po strogim 

znanstvenim kriterijima, vodi 791 njegov rad. Za usporedbu po istim kriterijima, 

Sveučilište u Zadru, sa svim svojim djelatnicima osnovano 1396. Godine, objavilo 

je 1652, Sveučilište Mostar 1099, a Sveučilište Dubrovnik 952 rada. 

Zamislimo da bi netko u Livnu osnovao sveučilište i u njemu zaposlio akademika. 

Ono bi od prvog dana po znanstvenoj produkciji imalo priključak prema starijim 

sveučilištima. 

I po drugim statistikama recimo researchgate, akademik je s 1839 radova među 

najboljima u svijetu. 

Iako s vrlo skromnim materijalnim resursima, po proizvodnji doktora znanosti 

akademik bi po onome što je ostvario u Hrvatskoj bio u prvoj trećini profesora u 

Njemačkoj. To se zove uspjeh protiv sustava. 

Tako bi se dalo puno nabrajati. Riječ je vjerojatno o najvećem živućem hrvatskom 

znanstveniku. Ne znam tko bi mogao biti bolji. 

Povrh toga dolazi domoljubna publicistika, koja se bavi temama, s kojim se drugi 

ne usude ili ne znaju suočiti. On to čini na svoj osebujan način, s puno logike i 

fantazije, te ponešto ironije. 

Po mome skromnome sudu najveći doprinos dao je akademik Pečarić 

raskrinkavanju jasenovačkog mita. Pored hrabrosti trebalo je i malo dubljeg 

logičkog razmišljanja da bi se makar na grubo utvrdilo koje su od mnogih 

informacija izmišljene, a koje prave. U nekom trenutku kamen se zakotrljao tako 

da danas na temi Jasenovca radi desetak istraživača. S visokom vjerojatnošću koja 

graniči sa sigurnošću može se kazati da je službeni popis s 89% nevjerodostojan.  

Čeka se na politiku, koja zasad oklijeva. 
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Na žalost, ovakva literatura u današnjoj Hrvatskoj ne može računati na nikakvu 

državnu potporu. Promocija se događa kao i ovdje putem volontera. Dok država 

preko svojih ministarstava i povjerenstava u značajnom udjelu financira 

objavljivanje protuhrvatskog duhovnog smoga, literatura našeg akademika 

prepuštena je potpuno odluci čitatelja i ponekog sponzora. 

Sve na čast onima koji vode kulturnu politiku u Hrvatskoj. 

To na sreću ne govori ništa o kvaliteti knjige. Tu vrijedi zlatno pravilo: uvijek se 

uči od boljih. 

Sada nešto o sadržaju knjige. 

Knjiga sadrži mnogobrojne objave autora o Nikoli Štedulu (1937-2022), 

hrvatskom domoljubu, iseljeniku, povratniku i dragovoljcu Domovinskog rata. 

Štedul je bio idealist, koji je cijeli život posvetio borbi za Hrvatsku. 

Od 1956. godine kao emigrant živio je u Australiji, Njemačkoj i Škotskoj. 

Godine 1981. osnovao je Hrvatski državotvorni pokret (HDP) te postao njegovim 

predsjednikom. 

Kao takav postao je smrtni neprijatelj jugoslavenskog komunističkog režima, koji 

mu je namijenio sudbinu sličnu drugim domoljubima: atentat putem naručenog 

ubojice godine 1988. 

Atentator Vinko Sindičić pucao je i pogodio Štedula sa 6 metaka, ali je 

zahvaljujući brzoj reakciji susjeda i prolaznika Štedulu bila brzo pružena 

liječnička pomoć, a Sindičić na zračnoj luci u pokušaju bijega u Jugoslaviju biva 

uhićen te osuđen na zatvorsku kaznu. 

Štedul se od teških ozljeda oporavio te se proglašenjem hrvatske samostalnosti 

stavio na raspolaganje mladoj državi. 

Nakon rata živio je povučeno kao umirovljenik u Zagrebu. Godine 2020. objavio 

je memoarsku knjigu “U službi savjesti”. 

Iako je stvaranje i obranu hrvatske države smatrao svojom pobjedom, Nikola 

Štedul u njoj nije našao ono postupanje koje zaslužuje. Magistarsku diplomu iz 

sociologije priznali su mu u Zagrebu samo kao 1. stupanj. Njegov privatni odštetni 

zahtjev prema udbinom atentatoru Sindičić sud nije procesuirao. 

Obadvije kćeri, koje su se skupa sa suprugom bile nastanile u Hrvatskoj, su radi 

posla opet otišle u inozemstvo. 

Na koncu, nije mu bio upriličen pogreb kao hrvatskom branitelju. 

Imao sam čast upoznati Nikolu Štedula te ga nekoliko puta voziti na neke susrete. 

Prije 5 godina bio je predstavljač naše zajedničke knjige “Ništa se još promijenilo 

nije”. 

Knjiga je svakako za preporučiti, jer nitko nema takvu neoborivu logiku kao naš 

akademik, pogotovo kad raskrinkava licemjerstvo politike, koje je u slučaju 

Nikole Štedula bilo kontinuirana pojava. 

  

Dr. Josip Stjepandić 

Livno, 12.8.2022. 
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14. kolovoza   ·  
 

KOGA JE LAKŠE OBLATITI: TUƉMANA ILI 

THOMPSONA? 

Izlaganja dr. Josipa Stjepandića prigodom predstavljanja 

knjige o HAZU i TUƉMANOVOJ BISTI u Tisnom 13. 

kolovoza 2024: 

 
I ove godine okupili smo se na predstavljanju knjige neumornog autora akademika 

Josipa Pečarića. Sudjelovanje mi predstavlja osobitu čast, iako povod – kao i 

svake godine – budi nekakve druge osjećaje. 

U proteklih 40 godina Josip Pečarić je ostvario jedinstven znanstveni opus, koji 

ga svrstava u najproduktivnije znanstvenike današnjice u svijetu. Iako se u 

medijima može naći podatak od oko 1100 objavljenih radova, međunarodna baza 

podataka researchgate (https://www.researchgate.net/profile/Josip_Pecaric) vodi 

ga s ukupno 1.845 objavljena rada. U ovu brojku više ne vjerujem, jer mi se čini 

da najmanje godinu dana nije bila aktualizirana, a novih je radova bilo napretek. 

Možda su se ubogi urednici umorili od velikih brojki!? 

Znanstvena baza Scopus vodi ga s ukupno 837 radova (nakon 815 u isto vrijeme 

lanjske godine), što je usporedivo s učinkom manjeg sveučilišta. Iako 

umirovljenik u 76. godini zivota, samo u posljednjih 12 mjeseci objavio je skoro 

https://www.facebook.com/permalink.php?story_fbid=pfbid0yfSCCwSqfdEjFQdKyJ5ixNimzNpnZJzBQWS41ueYdJhPBUkxDS387kL34JmDPdCul&id=61560776141733&__cft__%5b0%5d=AZWOvwJwgC1pOAptVCKmB2Rc-3kcKoAb3Qvmfvx-4xw2S4vkyKXSJ8xBxW9NQcBH7i9UV6RzNGZxJ9zXggqgg1e2LLFPduf69OqSd-vJDzcCcGr0iY5WRnF8hYOYjW8TcBknHNTJ-1r3aSflq2_Zw6wx&__tn__=%2CO%2CP-R
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toliko radova koliko tri obična smrtnika skupa u cijeloj njihovoj karijeri trebaju 

za stjecanje zvanje redovitog sveučilišnog profesora. 

Za one koji se možda u nevjerici smješkaju mogu kazati da Scopus ne pretjeruje. 

Koji put se neki upis izgubi, ali multiplikacija (poput popisa JUSP Jasenovac) je 

isključena. 

Sve ove godine razmišljam s kojim bih lumenom iz svijeta znanosti, posla, politike 

usporedio akademika Pečarića, međutim, pokazalo se kao jalov posao. Susretao 

sam i surađivao s mnogim umnim glavama, ali mislim da mu niti jedan nije ravan. 

Do ove godine, kad sam se sjetio jednog profesora iz Hannovera u Njemačkoj po 

imenu Berend Denkena, s kojim sam prije dvije godine objavio zajedničku knjigu.  

Denkena u Scopusu ima 998 radova, što je znatno više od Pečarićevih 837. Ali 

Denkena već 20 godina vodi institut sa 60 asistenata i velikim proračunom (poput 

neke manje firme) te supotpisuje svaki objavljeni rad svoga instituta. 

Eto, jedan Pečarić po učinku vrijedi otprilike kao jedan od najboljih njemačkih 

profesora, voditelj jednog od najjačih instituta. Koliko bi radova tek bio objavio 

da je iza sebe imao institut sa 60 asistenata? 

Međutim, danas matematika nije tema, nego domoljubna publicistika. Po broju 

objavljenih stranica ove knjige sigurno su premašile njegove matematičke radove. 

Više puta sam se pitao kako uspije toliko teksta napisati, kojeg ja ne uspijem niti 

pročitati? 

Mora se priznati da povoda nikad ne ponestaje. U Hrvatskoj se nižu događaji i 

pojave, koje vrijeđaju zdrav razum. Da bi stvar bila gora, teško je tome vidjeti 

kraj. Dogodine bi se moglo dogoditi predstavljanje knjige o nekoj sličnoj temi. 

U principu sve se svodi na agresiju protiv hrvatskih simbola, fizičkih poput grba 

i zastave, personaliziranih poput Stepinca, Tuđmana ili Thompsona, ili uspomena, 

poput Bleiburga ili nekih pozdrava i pjesama. 

Nije mi poznata neka druga država u kojoj bi njezin davno preminuli utemeljitelj 

u znatnom dijelu javnosti bio meta svakojakih napada, kao sto je to slučaj s 

predsjednikom Tuđmanom. Kao da je Tuđman bio glavni neprijatelj 

uspostavljanja hrvatske države!? 

Ne trebam ponoviti da tzv. javnost tj. mediji koji su velikim dijelom u srpskom 

vlasništvu, koristi identičnu terminologiju kao ratni neprijatelj te kao da rat još 

traje. Sotoniziranje je preblaga riječ za tu pojavu. 

Ove godine bili su izbori za nove članove HAZU, rutinska procedura u kojoj se 

popunjavaju upražnjena mjesta nastala smrću ranijih članova. 
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U razredu za društvene znanosti bio je predložen kandidat Stanko Andrić, doktor 

znanosti i književnik, stručnjak za srednjevjekovnu povijest Slavonije, ljudima 

izvan struke gotovo nepoznat. 

Površnim pregledom njegova životopisa te odjeka u znanosti (tj. broja i kvalitete 

radova), čovjek bi pomislio da je došlo do velike omaške i zamjene identiteta. Vrlo 

skroman opus za nekoga kome je ostalo nekoliko godina do mirovine, koji bi 

možda zadovoljio uvjete za kakvog docenta. 

Zagonetku je odgonetnuo Pečarić. Kandidat za HAZU proslavio se svojim 

istupima prema uspomeni na pokojnog prvog Predsjednika Republike Hrvatske. 

Kada je prije petnaestak godina bio imenovan ravnateljem odjela Hrvatskog 

instituta za povijest u Slavonskom Brodu, jedna od prvih akcija bila mu je da je 

maknuo poprsje predsjednika Tuđmana na ulazu u ured. Valjda da ne uznemirava 

posjetitelje iz regiYUna. 

Kad je pak prije pet godina skupina akademika podnijela prijedlog da se 

Hrvatskom institutu za povijest dade ime njegova utemeljitelja, kao i utemeljitelja 

hrvatske države (tada se institut zvao Institut za historiju radničkog pokreta), tome 

se usprotivio kasniji kandidat za HAZU. 

Jer eto, Tuđmanovo djelo ne bi se moglo dovoljno kritički sagledavati, ako bi 

zamislite institut nosio njegovo ime… Kao da je Institutu Ruđer Bošković neka 

zapreka ime koje nosi. 

Kao što bi Ivo zvani Drobilica pronosio svoju inventivnu slavu u HAZU, da ga na 

njegovu pohodu nije spriječio akademik Pečarić, tako bi se Stanko Andrić danas 

vjerojatno slatko smijao naivnosti elektorske većine u HAZU, da Pečarić na svoj 

osebujan način nije svoje kolege akademike upozorio na ovaj neponovljiv dragulj 

znanosti, čovječnosti i znanstvenog poštenja, koji se iz petnih žila upire da ospori 

raniji izbor (predsjednika Tuđmana) u HAZU. 

Da, to je paradoks: kandidat se natječe za izbor u organizaciju, čija izborna pravila 

ne priznaje. To me nekako podsjeća na one koji priznaju samo sud Partije. 

Na Izbornoj skupštini kandidat Andrić istina kao jedini od 18 predloženih nije bio 

izabran, ali je polučio nevjerojatan rezultat: s 40 dobijenih glasova ostao je samo 

malo ispod nadpolovične većine. U cijeloj toj farsi najgore mi je palo da 40 

uvaženih akademika, iako su bili rano i temeljito upozoreni, nisu pokazali nikakve 

dvojbe glede predloženog kandidata. 

Znači li to da gotovo trećina svih članova HAZU dijeli njegova uvjerenja glede 

predsjednika Tuđmana? Na takvo pitanje teško je odgovoriti niječno. 
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Kandidat svjestan svojih kvaliteta bi nakon takvog ishoda zahvalio onim biračima, 

koji su mu iskazali povjerenje, te obećao onim koji to nisu učinili da će svojim 

budućim radom razriješiti sve dvojbe. Ako povijesni revisionist Pečarić može za 

godinu dana objaviti 22 rada u Scopusu, onda kandidat Partije s malo poleta 

sigurno može makar 44. 

Dosad ima 2 (dva) rada u Scopusu, od kojih je jedan uvodnik. Dva rada u 57 

godina života, te usprkos tome kandidat za Akademiju! 

Povrh svega, S.A. je vrlo loš gubitnik. 

Umjesto da neizbor shvati kao priliku za popravni ispit, on se upustio u obračun 

kojeg može samo izgubiti, ali i nanijeti štetu onima koji ga smatraju kvalitetnim 

znanstvenikom. 

Dao je intervju poznatom bljuvalnom glasilu, koje je godine 2012. večer prije 

konačne presude hrvatskim generalima u Den Haagu znalo da će to biti konačna 

presuda Franji Tuđmanu: 

„Uz to sam kratko naznačio i pojedina otvorena pitanja oko autorske originalnosti 

Tuđmanovih knjiga, jer već odavna postoje teze i indicije da su neke dijelove 

nekih njegovih knjiga napisali drugi autori, a ne on.“ 

Znači, Tuđman je muljao sa svojim radovima, to svi znaju, ali se ne usude 

otvoreno kazati? 

Budući da je u ovom malicioznom iskazu ostao nedorečen te nije ponudio nikakve 

dokaze, moramo pretpostaviti da je „antituđmanizam“ bitna odrednica (a možda i 

temelj?) djelovanja kandidata S.A. To jedan znanstvenik ne čini. O znanstveniku 

govore njegova djela, a ne to što se o njemu priča. 

Nakon tog intervjua poslao sam poruku akademiku Stjepanu Ćosiću, iz Razreda 

za društvene znanosti, s prijedlogom da razred povuče svoj prijedlog za 

kandidaturu S.A., iako to formalno nije potrebno. 

Tako bi se priznao propust u kandidacijskom postupku te se krivci za ovaj 

promašaj ne bi tražili na pogrješnoj strani. 

Po dobrom novohrvatskom običaju, akademik Ćosić se oglusio na ovaj 

prijedlog te time potvrdio neke tvrdnje da niti on nije neki uvjereni tuđmanovac. 

Tako da smo se vratili na početak priče: čast HAZU i hrvatske znanstvene 

zajednice opet je spasio jedan čovjek. 

Akademik Josip Pečarić. 
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Kako je ta borba tekla, tko je u njoj sudjelovao, tko je sve mutio vodu – sve je to 

podrobno opisano u ovoj knjizi, koju najtoplije preporučam. 

Nije teško biti prorok pa najaviti da slijedi knjiga o Thompsonu, jer ste vjerojatno 

svi opazili da je u Imotskom opažen dosad neutvrdeni broj ustaša. To su Vam oni, 

koji usprkos brojnim upozorenjima ne će priznati da su srpske sluge. Onda moraju 

biti ustaše. 

Pokojni dr. Slobodan Lang, židov i komunist, izjavio je u jednom intervjuu u 

emisiji Oluja na Mreži TV: 

"Ljudima se ne daju informacije. Znači, onog momenta kad Vi kažete ustaša, onda 

svak treba postati tiho i više ne smijemo dalje ni razgovarati. Ja sam 91. kad se 

pjevao Evo Jure i Bobana nama u Osijeku, ja sam rekao: „Čujte ja bih htio 

partizanske pjesme da se pjevaju. Ali meni oni dečki vele: „Ali, doktore, ali oni 

nas gađaju pjevajući partizanske pjesme.“ I ostali, tvojih nema, misleći na SDP i 

Račana.   Velim: „Račan će doći za tjedan dana, će ući u obranu, će pristupiti 

Narodnoj gardi.“ I onda smo se mi kladili. Oni kažu: „Ako on dođe, onda ćemo 

pjevati partizanske pjesme. Ako ne, Ti ćeš pjevati Juru i Bobana. I ja sam Vam 

počeo pjevati Juru i Bobana nakon tjedan dana. I meni je Jure i Boban 

antifašistička pjesma, ako gledamo u smislu obrane od agresije. I onaj tko nije bio, 

tko nije prošao obranu, neka ne priča koješta..." 

Bilo bi dobro kad bi ove riječi konačno doprle do HDZ-a i vlasti. 

A tko doista vjeruje da je pjevanje Jure i Bobana takav teški grijeh, nek pita 

splitskog gradonačelnika, kako se on iskupio. Dapače, očekuje se njegov nastup 

na Splitskom festivalu. 

Dr. Josip Stjepandić 

Tisno, 13.8.2024. 

https://bezcenzure.hr/toptema/koga-je-lakse-oblatiti-tu%c9%96mana-ili-

thompsona/  

https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/40376-koga-je-lakse-oblatiti-

tudmana-ili-thompsona  

  

https://bezcenzure.hr/toptema/koga-je-lakse-oblatiti-tu%c9%96mana-ili-thompsona/
https://bezcenzure.hr/toptema/koga-je-lakse-oblatiti-tu%c9%96mana-ili-thompsona/
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/40376-koga-je-lakse-oblatiti-tudmana-ili-thompsona
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/40376-koga-je-lakse-oblatiti-tudmana-ili-thompsona
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PREDSTAVLJANJE KNJIGE HAZU I TUĐMANOVA 

BISTA / NAPADAJU TUĐMANA – DA UMREŠ OD 

SMIJEHA, 2. 
 

14. kolovoza u 09:01  ·  

 

Zahvaljujem se svima vama koji ste došli na drugu večer Lita u Tisnom 2024. koje 

već godinama organizira naš domaćin don Lazar Čibarić. Ipak danas s pravom on 

zaslužuje posebnu zahvalnost jer predstavljamo knjigu HAZU I TUĐMANOVA 

BISTA / NAPADAJU TUĐMANA – DA UMREŠ OD SMIJEHA, 2. koja je 

tiskana zbog njegove želje da na ovogodišnjem Litu u Tisnom predstavimo i  ovu 

moju knjigu o Utemeljitelju RH Franju Tuđmanu. Naime prva kojoj je naslov bio 

podnaslov ove dana je na internetu: 

J. Pečarić, Napadaju Tuđmana – Da umreš od smijeha / HAZU i Tuđmanova bista, 

dragovoljac.com, 2024.: 

https://www.dragovoljac.com/images/minifp/AndricHAZU.pdf  

Obje knjige su o 'istoričaru' koji je kada je postao ravnatelj HIP-a u Slavonskom 

Brodu 2011. godine uklonio bistu Utemeljitelja RH doktora povijesnih znanosti 

Franje Tuđmana. I takav 'istoričar' predložen je od Prvog razreda Akademije za 

akademika! 

Zato je prirodno bilo da predstavljač takve knjige bude dr. sc. Josip Stjepandić, 

koji je predsjednik HAZUDD-a pa veliko HVALA i njemu. 

Želju don Lazara kao da je jučer u svojoj kolumni pojasnio veliki hrvatski 

kolumnist i moj koautor Zvonimir Hodak: 

„Zastupao sam pokojnog velikana Slobodana Novaka koji je u jednom trenutku 

bio proglašen idiotom od strane jednog splitskog  orjunaša jer je napisao nešto 

pozitivno o Franji Tuđmanu. A što uopće smiješ pozitivno napisati ili kazati o 

čovjeku koji je sve legende o Jugoslaviji bacio u prašinu i stvorio u pobjedničkom 

ratu hrvatsku državu nakon stotine i stotine godina.“ 

https://direktno.hr/kolumne/ekipi-kojoj-smeta-imotski-nije-smetao-dogadaj-

svibnju-djelu-historija-histerije-352388/  

Na što misli Hodak kad spominje splitskog orjunaša možete vidjeti i u mojoj 

knjizi: 

J. Pečarić, Akademik Slobodan Novak, Portal dragovoljac.com, 2021.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/novak.pdf  

Jučer sam saznao i kako je jedan hrvatski povjesničar i suradnik Utemeljitelju RH 

reagirao na knjigu koju danas predstavljamo. O tome mi javlja jedan njegov 

kolega: 

Kad sam pričao s njim o Tvojoj knjizi o Bisti, bio je jako zadovoljan. Rekao je: 

'Pečarić je poklopio Andrića i pojeo ga'."  

Govorio je o bliskom Tuđmanovom suradniku koji mi je prije 12 godina 

komentirao i Goldsteinov neizbor u HAZU: 

 

https://www.facebook.com/permalink.php?story_fbid=pfbid02yQai7PYRpLqMZ724CLq71r66QYMdsgS86xrii7hSJWuaTVeeU9w2SGZBkR4spZMhl&id=61560776141733&__cft__%5b0%5d=AZWWa-NVXKXhXYGxgpsuzf9ORI5ohEeavKMS4x0ABbCLVrwfXsocJBhQvaUHD2ZSCzxHjz4miMhp96n5R8teJE0qaVtikFNiShcnIR7dJGZrvLL9orSkUOYR_Nnh9Jhza--Je2R4m2VVwwh0t8B-gxd_ACIO8feYF6G_C7V42sowmQ&__tn__=%2CO%2CP-R
https://www.dragovoljac.com/images/minifp/AndricHAZU.pdf
https://direktno.hr/kolumne/ekipi-kojoj-smeta-imotski-nije-smetao-dogadaj-svibnju-djelu-historija-histerije-352388/
https://direktno.hr/kolumne/ekipi-kojoj-smeta-imotski-nije-smetao-dogadaj-svibnju-djelu-historija-histerije-352388/
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"Prijatelju, jest da je tužno i ružno ali priznajem nisam se već danima tako zdušno 

nasmijao. Izvrstan i drag jesi, no ti si vraški duhovit. Braniti prvu crtu znanosti u 

nas – HAZU iskričavom duhovitošću to može samo akademik J. Pečarić i još k 

tome čovjek je iz havlije matematike. Poznat mi je "znanstveni" opus našeg Ive. 

Dakle, nije mi nepoznato što je napisao i što su drugi o njegovim "istraživanjima" 

napisali. Međutim, godinama u našim staleškim krugovima govori se: svaki 

fakultet i znanstveni institut ima svoga redikula, bar jednoga. Naš je bio i ostao 

Ivo Goldstein. Najprije u tom kontekstu mogu shvatiti njegovu želju da uđe pod 

krov naše nacionalne palače znanosti i umjetnosti. Njegovi zagovornici i rijetki 

defenzori pripadaju odreda skupini naših redikula. Od vremena do vremena oni 

postaju glasniji. Na pomolu je, čini se, nova koalicija – Akademija redikula". 

 

To sam više puta objavio i ne vjerujem da akademici iz Prvog razreda Akademije 

nisu znali da je taj njihov prijedlog od prije 12 godina ovako opisan. A podsjećam 

vas da se taj njihov kandidat potrudio sam da opravda mišljenje o sebi kao redikulu 

pa je po jednom od više sličnih 'otkrića' danas i poznat kao IVO DROBILICA, 

dok je ovogodišnjeg kandidata veliki hrvatski kipar akademik Kuzma Kovačić 

nazvao POVJESNIČAR – UKLANJATELJ. 

A da ima više redikula tj. hrvatskih 'istoročara' možete pročitati u skoro svakoj 

Hodakovoj kolumni, što lako možete provjeriti i u mojoj knjizi o njemu  

J. Pečarić, Zvonimir Hodak, dragovoljac.com, 2022.: 

 http://www.dragovoljac.com/images/minifp/HODAK.pdf, 

 pa i u ovoj jučerašnjoj kolumni: 

 

„Histerija na djelu 

Na djelu je "historija histerije". Orjuna i ultra ljevičari "prosto ne mogu da veruju". 

U Imotskom je Marko Perković Thompson doveo 50.000 tisuća "zaslijepljenih" 

ognjištara. Istoričar Hrvoje Klasić komentira: "Sram me je!" Napokon, već je 

vrijeme za sram. Istoričar nastavlja: "Tako su pozdravljali Hitlerove sluge". Svaka 

ti dala, istoričaru! Četiri godine Domovinskog rata te i takve "Hitlerove sluge" 

živcirale su razne Klasiće s pozdravom "Za dom…". Između ostalog, Domovinski 

rat donio nam je i pobjedničku toleranciju prema takvima kao što su Klasić, 

Dragan Markovina, Ivo Goldstein, Tihomir Jakovina i ostali članovi 

zloglasnog Vijeća za suočavanje s prošlosti. Domovinski rat odnio nam je 402 

dječja života. Današnju mladost koja živi u slobodi i miru (ta tako tragična 

činjenica za jugofile) slavi na Thompsonovom koncertu pa ih orjuna i jugofili žele 

pod svaku cijenu pretvoriti u "proustašku histeriju". 

Bravo (ili rio bravo) za profesore povijesti s Filozofskog faksa u Zagrebu! Kad se 

svake godine u svibnju deru i pjevaju partizanske pjesme u Kumrovcu, to ih ne 

zabrinjava, ali ovo u Imotskom ne mogu podnijeti. Koji dvostruki moral! Tin 

Ujević, genijalni hrvatski pjesnik, koji je 1945.g. od raznih jugofila i orjunaša 

dobio desetgodišnju zabranu pisanja, a čiji su kip u Imotskom zavili u HOS-ovu 

zastavu, napisao je u svojoj pjesmi: "U slutnji, u čežnji daljine, daljine; u srcu, u 

dahu planine, planine; malena mjesta srca moga, spomenik Brača, Imotskog…" I 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/HODAK.pdf
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kad su si umislili kako su sve "posložili", iza ugla je iskočio Mato Franković, 

gradonačelnik Dubrovnika, i pokvario im bal vampira.“ 

 

A koliko je vladajućima važno da u Akademiji dobiju snažnu grupu 'istoričara' 

pokazalo je i prvo predstavljanje ove knjige – ono u Zagrebu kada su knjigu 

predstavili književnik, kolumnist i najmlađi osnivač HDZ-a Mate Kovačević i prvi 

hrvatski državni tužitelj odvjetnik Željko Olujić.  

Naime na kraju se iz publike javio akademik Ivica Kostović iz prvog reda i rekao: 

 

„Još nikad nitko nije, od kad sam ja u Akademiji, dakle od 2006,, prošao za 

akademika koji nije prošao tajno glasovanje u Razredu. Onda to ide na skupštinu, 

Znači, natječu se ljudi iz vani, predlažu ih sveučilišta ali ne prolaze. Svega 4 

čovjeka, svega 4 kandidata od kad sam ja od 2006, nisu prošla na Skupštini. 

Dvojica protiv čijih izbora se suprotstavio neki akademik. To su Goldstein i 

Andrić. Znači dostignuće akademika Pečarića je nešto što je gotovo nevjerojatno. 

Kad te predloži razred automatski prođeš skupštinu. To je uglavnom tako, svi 

akademici tako prođu. A on je argumentima uspio jednostavno poljuljati tu 

Akademiju što daje neku nadu da ipak ta Akademija ima nešto hrvatskog u sebi. 

Da je HAZU a ne SAZU. 

Na žalost, jer se srame predsjednika Tuđmana kao akademika, jednostavno ga se 

srame. Valjda sada se i srame što su ga uopće onda izabrali. Mislim, sad ne bi 

prošao jel' tako?  

Evo, zato bi ja pohvalio akademika Pečarića. Ostvario je  nešto što je gotovo 

neizvedivo. Da srušiš nekoga koga je razred predložio tj. tvrdio da zaslužuje biti 

akademik. Znači čestitam mu na tome.  

Zapravo ja ne idem inače na promocije knjiga, a kad su o Tuđmanu onda sam u 

zadnjem redu, ali ovdje sam došao baš da se vidi da u Akademiji ima ljudi koji 

vole Hrvatsku državu.“ 

 

Da, sigurno ima u HAZU koji tako misle o Utemeljitelju RH zato sam im u svom 

govoru, koji je dan i u ovoj knjizi. naglasio i objasnio zašto je Tuđman kao 

znanstvenik iznad svih nas u Akademiji. Nitko se nije javio da pobije takvu 

tvrdnju. Očito su ipak razumjeli da bi time pokazali da su oni 'zalutali' u HAZU, 

a ne Utemeljitelj RH akademik Franjo Tuđman. 

 

A ovo je doista knjiga o tome kako sam uspio dva puta u Akademiji napraviti 

nešto što je po akademiku Kostoviću nešto što je gotovo nevjerojatno odnosno 

gotovo neizvedivo.  

 

A akademik Kostović je, uzgred budi rečeno, jedan od hrvatskih znanstvenika koji 

spada po Sveučilištu u Stanfordu među 2% najutjecajnijih znanstvenika u svijetu. 

 

Meni je puno toga reklo reagiranje mojih predstavljača na ove tvrdnje akademika 

Kostovića tj. njihovi komentari. Tada sam shvatio zašto mnogi u RH nisu ni 

razumjeli da je svojedobni neuspjeli izbor dr. sc. Iva Goldsteina, danas poznatog 
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Iva Drobilice, bio u to vrijeme i prvi veliki neuspjeh tadašnjih vlasti kada su 

predsjednici i države i vlade bili iz SDP-a . iz stranke koje je svojedobno 

napuštanjem Hrvatskog Državnog Sabora pokazala kako nisu željeli državu 

hrvatskog naroda.  

A danas je to još i teže jer takvi nisu samo u SDP-u. 

HVALA.  

 

Josip Pečarić 

 

https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/40377-predstavljanje-knjige-

hazu-i-tudmanova-bista-napadaju-tudmana-da-umres-od-smijeha-2  

https://bezcenzure.hr/vlad/predstavljanje-knjige-hazu-i-tudmanova-bista-

napadaju-tudmana-da-umres-od-smijeha-2/  

https://hrvatskonebo.org/2024/08/14/predstavljanje-knjige-hazu-i-tudmanova-

bista-napadaju-tudmana-da-umres-od-smijeha-2/  
 

 
 
  

https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/40377-predstavljanje-knjige-hazu-i-tudmanova-bista-napadaju-tudmana-da-umres-od-smijeha-2
https://www.dragovoljac.com/index.php/razno/40377-predstavljanje-knjige-hazu-i-tudmanova-bista-napadaju-tudmana-da-umres-od-smijeha-2
https://bezcenzure.hr/vlad/predstavljanje-knjige-hazu-i-tudmanova-bista-napadaju-tudmana-da-umres-od-smijeha-2/
https://bezcenzure.hr/vlad/predstavljanje-knjige-hazu-i-tudmanova-bista-napadaju-tudmana-da-umres-od-smijeha-2/
https://hrvatskonebo.org/2024/08/14/predstavljanje-knjige-hazu-i-tudmanova-bista-napadaju-tudmana-da-umres-od-smijeha-2/
https://hrvatskonebo.org/2024/08/14/predstavljanje-knjige-hazu-i-tudmanova-bista-napadaju-tudmana-da-umres-od-smijeha-2/
https://www.facebook.com/photo/?fbid=122123999954359204&set=a.122104549610359204&__cft__%5b0%5d=AZWWa-NVXKXhXYGxgpsuzf9ORI5ohEeavKMS4x0ABbCLVrwfXsocJBhQvaUHD2ZSCzxHjz4miMhp96n5R8teJE0qaVtikFNiShcnIR7dJGZrvLL9orSkUOYR_Nnh9Jhza--Je2R4m2VVwwh0t8B-gxd_ACIO8feYF6G_C7V42sowmQ&__tn__=EH-R
https://www.facebook.com/photo/?fbid=122123999954359204&set=a.122104549610359204&__cft__%5b0%5d=AZWWa-NVXKXhXYGxgpsuzf9ORI5ohEeavKMS4x0ABbCLVrwfXsocJBhQvaUHD2ZSCzxHjz4miMhp96n5R8teJE0qaVtikFNiShcnIR7dJGZrvLL9orSkUOYR_Nnh9Jhza--Je2R4m2VVwwh0t8B-gxd_ACIO8feYF6G_C7V42sowmQ&__tn__=EH-R
https://www.facebook.com/photo/?fbid=122123999954359204&set=a.122104549610359204&__cft__%5b0%5d=AZWWa-NVXKXhXYGxgpsuzf9ORI5ohEeavKMS4x0ABbCLVrwfXsocJBhQvaUHD2ZSCzxHjz4miMhp96n5R8teJE0qaVtikFNiShcnIR7dJGZrvLL9orSkUOYR_Nnh9Jhza--Je2R4m2VVwwh0t8B-gxd_ACIO8feYF6G_C7V42sowmQ&__tn__=EH-R
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26. 8. 2204. 
 

Imenjače, trebalo bi Čelana i Hodaka podsjetiti na prijedlog od prije 9 godina, koji 

je za nekoliko dana dobio 4300 potpisa, od toga i Hodakov. 

"Joško Čelan ima ideju, ali imam i ja. Proglasimo “Za dom spremni” službenim 

pozdravom Hrvatske vojske i predložimo UNESCO-u da ga proglasi 

nematerijalnom kulturnom baštinom čovječanstva. Moja ideja je da taj pozdrav 

ide na referendum." 

 
 

KAMENJAR.COM 

PETICIJA: PISMO PREDSJEDNICI RH I PREDSJEDNIKU HDZ-A - 

Kamenjar 

Štovana Predsjednice RH gđo Kolinda Grabar Kitarović, Štovani Predsjedniče 

HDZ-a g. Tomislav 

 

  

https://www.facebook.com/josip.stjepandic.16?__cft__%5b0%5d=AZVmZj82XqIR145fmNxJEXON5TcEepa6pM3f1nfk4QX-iVOn2yF2An42wYWhlyLkp0XfJlf0xifi4TI1Zl2UMq6eTn6vQEXMbxWJ_tpPwb_9M1ML7SHb25lXBrx_NSSoEynPN7LQ1BnwRwTYRbp3mDMJBRtEUaTb0ERN73XXUhWifg&__tn__=-UC%2CP-y1.g-R
https://www.facebook.com/profile.php?id=61560776141733&__cft__%5b0%5d=AZVmZj82XqIR145fmNxJEXON5TcEepa6pM3f1nfk4QX-iVOn2yF2An42wYWhlyLkp0XfJlf0xifi4TI1Zl2UMq6eTn6vQEXMbxWJ_tpPwb_9M1ML7SHb25lXBrx_NSSoEynPN7LQ1BnwRwTYRbp3mDMJBRtEUaTb0ERN73XXUhWifg&__tn__=-UC%2CP-y1.g-R
https://kamenjar.com/pismo-predsjednici-rh-i-predsjedniku-hdz-a/?fbclid=IwZXh0bgNhZW0CMTEAAR2BLk6jg2SDEgoQur4ZoHdk9CBhRLXSJM3y5LiVgk3RcUjkcJG-3n59zs4_aem_osnqkCZLWagwKdzaEz0kdg
https://kamenjar.com/pismo-predsjednici-rh-i-predsjedniku-hdz-a/?fbclid=IwZXh0bgNhZW0CMTEAAR2BLk6jg2SDEgoQur4ZoHdk9CBhRLXSJM3y5LiVgk3RcUjkcJG-3n59zs4_aem_osnqkCZLWagwKdzaEz0kdg
https://l.facebook.com/l.php?u=https%3A%2F%2Fkamenjar.com%2Fpismo-predsjednici-rh-i-predsjedniku-hdz-a%2F%3Ffbclid%3DIwZXh0bgNhZW0CMTEAAR3a39UIx7KIjh0PiveJsymU8Nc4Ssk9oLfUv9rYZivkBHxm9nA17kwtSm8_aem_8QWp6BryonNnWFoorOZ7jg&h=AT1sEVZV9PN2-0_GsKDyreNzp65eTDKjr9NUb9Vj0gpq8tMTIXFZmbv0LqFEguHjtdhOLYV8OuofGI0qqIUUI7ySwObBVhlbpD0Gkk8MxcD2dE3m3lT9Cg0l-ymHtJipfEHR&__tn__=%2CmH-y1.g-R&c%5b0%5d=AT1kBfr8iVdyMEFXJkwSYzsUeYLht4iUklZqglkxzQOJRlHd6NZiI1MmGJE4prVZjOrkkUgP3IltF0KExOwai2Uu9Q5h-JnZy3UJ6HtYNyQC6mT_9mhDbjWmMyMwHwha6_C_oOEqfBE5Ue-IVubs8iDC4QnhUcvBZlcqQm93FKBHMRahvNPTMg
https://l.facebook.com/l.php?u=https%3A%2F%2Fkamenjar.com%2Fpismo-predsjednici-rh-i-predsjedniku-hdz-a%2F%3Ffbclid%3DIwZXh0bgNhZW0CMTEAAR3a39UIx7KIjh0PiveJsymU8Nc4Ssk9oLfUv9rYZivkBHxm9nA17kwtSm8_aem_8QWp6BryonNnWFoorOZ7jg&h=AT1sEVZV9PN2-0_GsKDyreNzp65eTDKjr9NUb9Vj0gpq8tMTIXFZmbv0LqFEguHjtdhOLYV8OuofGI0qqIUUI7ySwObBVhlbpD0Gkk8MxcD2dE3m3lT9Cg0l-ymHtJipfEHR&__tn__=%2CmH-y1.g-R&c%5b0%5d=AT1kBfr8iVdyMEFXJkwSYzsUeYLht4iUklZqglkxzQOJRlHd6NZiI1MmGJE4prVZjOrkkUgP3IltF0KExOwai2Uu9Q5h-JnZy3UJ6HtYNyQC6mT_9mhDbjWmMyMwHwha6_C_oOEqfBE5Ue-IVubs8iDC4QnhUcvBZlcqQm93FKBHMRahvNPTMg
https://l.facebook.com/l.php?u=https%3A%2F%2Fkamenjar.com%2Fpismo-predsjednici-rh-i-predsjedniku-hdz-a%2F%3Ffbclid%3DIwZXh0bgNhZW0CMTEAAR3a39UIx7KIjh0PiveJsymU8Nc4Ssk9oLfUv9rYZivkBHxm9nA17kwtSm8_aem_8QWp6BryonNnWFoorOZ7jg&h=AT1sEVZV9PN2-0_GsKDyreNzp65eTDKjr9NUb9Vj0gpq8tMTIXFZmbv0LqFEguHjtdhOLYV8OuofGI0qqIUUI7ySwObBVhlbpD0Gkk8MxcD2dE3m3lT9Cg0l-ymHtJipfEHR&__tn__=%2CmH-y1.g-R&c%5b0%5d=AT1kBfr8iVdyMEFXJkwSYzsUeYLht4iUklZqglkxzQOJRlHd6NZiI1MmGJE4prVZjOrkkUgP3IltF0KExOwai2Uu9Q5h-JnZy3UJ6HtYNyQC6mT_9mhDbjWmMyMwHwha6_C_oOEqfBE5Ue-IVubs8iDC4QnhUcvBZlcqQm93FKBHMRahvNPTMg
https://l.facebook.com/l.php?u=https%3A%2F%2Fkamenjar.com%2Fpismo-predsjednici-rh-i-predsjedniku-hdz-a%2F%3Ffbclid%3DIwZXh0bgNhZW0CMTEAAR3a39UIx7KIjh0PiveJsymU8Nc4Ssk9oLfUv9rYZivkBHxm9nA17kwtSm8_aem_8QWp6BryonNnWFoorOZ7jg&h=AT1sEVZV9PN2-0_GsKDyreNzp65eTDKjr9NUb9Vj0gpq8tMTIXFZmbv0LqFEguHjtdhOLYV8OuofGI0qqIUUI7ySwObBVhlbpD0Gkk8MxcD2dE3m3lT9Cg0l-ymHtJipfEHR&__tn__=%2CmH-y1.g-R&c%5b0%5d=AT1kBfr8iVdyMEFXJkwSYzsUeYLht4iUklZqglkxzQOJRlHd6NZiI1MmGJE4prVZjOrkkUgP3IltF0KExOwai2Uu9Q5h-JnZy3UJ6HtYNyQC6mT_9mhDbjWmMyMwHwha6_C_oOEqfBE5Ue-IVubs8iDC4QnhUcvBZlcqQm93FKBHMRahvNPTMg
https://l.facebook.com/l.php?u=https%3A%2F%2Fkamenjar.com%2Fpismo-predsjednici-rh-i-predsjedniku-hdz-a%2F%3Ffbclid%3DIwZXh0bgNhZW0CMTEAAR3a39UIx7KIjh0PiveJsymU8Nc4Ssk9oLfUv9rYZivkBHxm9nA17kwtSm8_aem_8QWp6BryonNnWFoorOZ7jg&h=AT1sEVZV9PN2-0_GsKDyreNzp65eTDKjr9NUb9Vj0gpq8tMTIXFZmbv0LqFEguHjtdhOLYV8OuofGI0qqIUUI7ySwObBVhlbpD0Gkk8MxcD2dE3m3lT9Cg0l-ymHtJipfEHR&__tn__=%2CmH-y1.g-R&c%5b0%5d=AT1kBfr8iVdyMEFXJkwSYzsUeYLht4iUklZqglkxzQOJRlHd6NZiI1MmGJE4prVZjOrkkUgP3IltF0KExOwai2Uu9Q5h-JnZy3UJ6HtYNyQC6mT_9mhDbjWmMyMwHwha6_C_oOEqfBE5Ue-IVubs8iDC4QnhUcvBZlcqQm93FKBHMRahvNPTMg
https://l.facebook.com/l.php?u=https%3A%2F%2Fkamenjar.com%2Fpismo-predsjednici-rh-i-predsjedniku-hdz-a%2F%3Ffbclid%3DIwZXh0bgNhZW0CMTEAAR3a39UIx7KIjh0PiveJsymU8Nc4Ssk9oLfUv9rYZivkBHxm9nA17kwtSm8_aem_8QWp6BryonNnWFoorOZ7jg&h=AT1sEVZV9PN2-0_GsKDyreNzp65eTDKjr9NUb9Vj0gpq8tMTIXFZmbv0LqFEguHjtdhOLYV8OuofGI0qqIUUI7ySwObBVhlbpD0Gkk8MxcD2dE3m3lT9Cg0l-ymHtJipfEHR&__tn__=%2CmH-y1.g-R&c%5b0%5d=AT1kBfr8iVdyMEFXJkwSYzsUeYLht4iUklZqglkxzQOJRlHd6NZiI1MmGJE4prVZjOrkkUgP3IltF0KExOwai2Uu9Q5h-JnZy3UJ6HtYNyQC6mT_9mhDbjWmMyMwHwha6_C_oOEqfBE5Ue-IVubs8iDC4QnhUcvBZlcqQm93FKBHMRahvNPTMg
https://kamenjar.com/pismo-predsjednici-rh-i-predsjedniku-hdz-a/?fbclid=IwZXh0bgNhZW0CMTEAAR2BLk6jg2SDEgoQur4ZoHdk9CBhRLXSJM3y5LiVgk3RcUjkcJG-3n59zs4_aem_osnqkCZLWagwKdzaEz0kdg
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Josip Pečarić 

 

ODGOVOR JOSIPU STJEPANDIĆU 
 

27. kolovoza 2024, 
 

Dragi imenjače 

Napominjem da sam tekst THOMPSON - NAJVAŽNIJI ŽIVUĆI HRVAT 

završio ovako: 

„Naime Thompsonova „Bojna Čavoglave“ je postala simbol i pjevaju je u 

izvornom obliku ili prepjevaju u nizu zemalja pa je doista postala Himna naroda 

izloženih agresiji. 

Zato je sjajan završetak Čelanovog teksta dan i kao njegov nadnaslov, a zapravo 

je proširivanje onoga danog u Peticiji ZDS iz 2015. kojom smo branili „Bojnu 

Čavoglave“ i podržali prijedlog Mladog Jastreba da se ZDS uvede u HV. Zapravo 

proširivanje te Peticije kao da uzima u obzir činjenicu da je „Bojna Čavoglave“ 

postala Himna naroda izloženih agresiji: 

Proglasimo Za dom spremni službenim pozdravom Hrvatske vojske i predložimo 

UNESCO-u da ga proglasi nematerijalnom kulturnom baštinom čovječanstva,“ 

Čelan je zapravo istakao zašto svjetskim moćnicima koji nisu željeli neovisnu 

Hrvatsku i podržavali Srpsku fašističku agresiju na Hrvatsku i zašto hrvatskim 

političarima koji su njihove sluge smeta ZDS i smetat će im. 

Dakle u Čelanovom prijedlogu naglasio sam ono što je doista novo u odnosu na 

našu Peticiju ZDS iz 2015. 

U prethodnom tekstu REFERENDUM O ZDS JE 2015. PREDLAGAO 

NADBISKUP ŽELIMIR PULJIĆ, PREDSJEDNIK HBK pokazao sam da 

prijedlog za referendum pripada tadašnjem Predsjedniku HBK. I taj prijedlog je 

bio posljedica naše Peticije ZDS.  

Zato je zanimljivo kako se zaboravilo na tu Peticiju koju spominješ, a ako je se 

poneko i sjeti daje pogrješne informacije o njoj. 

Jedan od potpisnika bio je Velimir Bujanac. 

Jesi li gledao jučerašnju Bujicu koja je počela netočnom informacijom oko 

Peticije ZDS. 

Po Bujancu to nije bila Peticija Mladog Jastreba, a Mladi Jastreb nije ni potpisnik 

te Peticije On nije ni potpisnik Peticije. 

U Peticiji se samo podržao prijedlog koji je on prvi iznio, ali je glavni dio Peticije 

obrana „Bojne Čavoglave“ i Marka Perkovića Thompsona. 

Iako je tekst Peticije dan linkom s portala kamenjar.com u prilogu ga ponavljam 

s napomenom da je toj Peticiji posvećen veći dio knjige: 

J. Pečarić. Dva pisma koja su skinula maske / Na hrvatsku šutnju nismo spremni!, 

Zagreb, 2015. pp.406. 

Iz Kazala dajem poglavlje o Peticiji: 

PETICIJA „ZA DOM SPREMNI“ 

https://www.facebook.com/profile.php?id=61560776141733&__cft__%5b0%5d=AZXtUHXm-nyngRis9JNso_ABqx7Khq7i6gU-zRoY6G2zu2vTfamLoUUbHJgdA6PjGKmfs-0hThsRNn0ya3jacRxv5xnqYuDsosj7Z_qfJYvCfxIZ3fIe_bMtBLoO13Ty7NgRpqL6ubtb89Y_lHOl2CchDF1-a9Zwez1sJpT1jihiLA&__tn__=-UC%2CP-R
https://www.facebook.com/permalink.php?story_fbid=pfbid0nwWaz82YYFvQGfmcseLMnLAw4wZk3ozM4555AJX3ap3zo9eJKdyPCoqHqNMyUdyil&id=61560776141733&__cft__%5b0%5d=AZXtUHXm-nyngRis9JNso_ABqx7Khq7i6gU-zRoY6G2zu2vTfamLoUUbHJgdA6PjGKmfs-0hThsRNn0ya3jacRxv5xnqYuDsosj7Z_qfJYvCfxIZ3fIe_bMtBLoO13Ty7NgRpqL6ubtb89Y_lHOl2CchDF1-a9Zwez1sJpT1jihiLA&__tn__=%2CO%2CP-R
http://kamenjar.com/?fbclid=IwZXh0bgNhZW0CMTAAAR0Eq2comDGnH5oqFEKcYRwtJQkLDYomV7IA1h55QqhWy5SBN0GJT3NPZ7E_aem_AsQKMLnbtJMbfsa8d13ynA
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PISMO PREDSJEDNICI RH I PREDSJEDNIKU HDZ-A 

NE SMETA NJIMA DANAS PAVELIĆ, VEĆ HRVATSKA SAMOSVIJEST! 

PRILOZI: Ivan Hrstić, Što je gore - Smrt fašizmu ili Za dom spremni? 

HRVATSKI BESKIČMENJACI 

Vlastima ne smeta Miloševićev pozdrav UZDIGNUTA TRI PRSTA! 

PISMO PREDSJEDNICI RH 

PRILOG: GLAZBOM I RJEČJU ZA DOM KROZ POVIJEST 

ODGOVOR BIVŠEM HRVATSKOM VELEPOSLANIKU DR. MLADENU 

IBLERU 

ODGOVOR BIVŠEM HRVATSKOM VELEPOSLANIKU DR. MLADENU 

IBLERU, II. 

Dr. sc. Josip Stjepandić, "NA SRAMOTU ORGANIZATORA I POTPISNIKA" 

Damir Kalafatić, HOS-ovci su bili SPREMNI dati život ZA svoj DOM! 

Dr. sc. Josip Stjepandić, ODGOVOR ANTI GUGI 

Dr.sc. Josip Stjepandić, DRUGI ODGOVOR ANTI GUGI 

Mladen Pavković, BIVŠI UDBAŠI SU „ZA DOM SPREMNI“ UZDIGLI NA 

DRŽAVNI PROBLEM BROJ 1., SAMO DA IH SE NE PITA ŠTO IH SE 

TREBA PITATI 

PAKOŠTANE: PREDSTAVLJANJE KNJIGE 

JE LI ANTE GUGO ZABORAVIO ČITATI? 

Malkica Dugeč: U IME ISTINE 

Mladen Pavković: SAD BI I NEKAKAV SRPSKI ČETNIK LINTA SUDIO 

HRVATIMA 

DOKOZA: PETICIJU SAM POTPISAO JER NE ŽELIM HRVATSKU BEZ 

NACIONALNOG OBILJEŽJA! 

TRILOGIJA BEŠČAŠĆA 

Dr.sc. Josip Stjepandić, VAŠA POLITIČKA ANALIZA OD 29.8.15 

N. Piskač: TKO I ZAŠTO USTAŠIZIRA AKADEMIKA JOSIPA PEČARIĆA? 

SVI SMO MI NJIMA USTAŠE! 

DVA HRVATSKA POGLEDA NA POZDRAV „ZA DOM SPREMNI“ 

KAKO PEČARIĆA NAJURITI IZ HAZU? 

PRILOZI: PISMO AKADEMICIMA 

STRATEGIJA HAJKE 

Mirela Pavić, PLAŠIFIKACIJA 

KAKAV TREBA BITI HRVATSKI INTELEKTUALAC? 

Vicko Goluža, UZVIK LJUBAVI 

Prof. dr. sc. Zdravko Tomac: FAŠISTI SU ONI KOJI POZDRAV ZA DOM 

SPREMNI! PROGLAŠAVAJU FAŠISTIČKIM 

N. Piskač: VAZELINSKI KRASTAVAC 

Dr.sc. Josip Stjepandić, "SMISAO USTAŠEVANJA DANAS" 

Mario Filipi, LJULJAJU SE STUPOVI LAŽI 

Igor Vukić, NEKI BI I DANAS POSTUPALI KAO MIKA ŠPILJAK, BAKARIĆ 

I NJIHOVI! 

Marko Ljubić, ZAŠTO MILANOVIĆ NE ‘HAPSI’ PEČARIĆA I THOMPSONA 

https://l.facebook.com/l.php?u=http%3A%2F%2FDr.sc%2F%3Ffbclid%3DIwZXh0bgNhZW0CMTAAAR2PGc_GoZTugn7il7vPJn9ttH-cdwSV7A9RFxYsp2lpNX1Ym5orvmtyt2Q_aem_n1__6N2yXSfbtdPbMz9ZXw&h=AT2ZaqSXIhAFMdqMtO8oqIhJoHhPxiqa0hs_0YRT5Sn1poBsYGapcHgKmx3mksXli45P0DUJWWbSvWEkN8lbq1DuPsFQLxNi4vMnmlmE-sP9hW3tKZFBCHaEhDS53IlQIhh5&__tn__=-UK-R&c%5b0%5d=AT1t2SuS6HAIHzOsKuJ1jNBCsNkF-nk_OsITAs7LfqY2lrHFXDgF100oArYjdcBhuPd6SsvJlP9pgUf5tUA61joDUKAbaTVoO_WBMhLQNkGRvOV89tKxMcNDe2M5TcpUZQhjTngCf-P3qjsZmaHk_amNoQRjmDGT14OEU8-1apjpJhzVrFO1Gvg
https://l.facebook.com/l.php?u=http%3A%2F%2FDr.sc%2F%3Ffbclid%3DIwZXh0bgNhZW0CMTAAAR3PslxVG5AfGRxg8CGBoOAlf11vA1nLQ3FMYfF5U8Oms9LeQtdfIyNTLdA_aem_WcufH8cT-gvELEs40QJSgQ&h=AT2ZaqSXIhAFMdqMtO8oqIhJoHhPxiqa0hs_0YRT5Sn1poBsYGapcHgKmx3mksXli45P0DUJWWbSvWEkN8lbq1DuPsFQLxNi4vMnmlmE-sP9hW3tKZFBCHaEhDS53IlQIhh5&__tn__=-UK-R&c%5b0%5d=AT1t2SuS6HAIHzOsKuJ1jNBCsNkF-nk_OsITAs7LfqY2lrHFXDgF100oArYjdcBhuPd6SsvJlP9pgUf5tUA61joDUKAbaTVoO_WBMhLQNkGRvOV89tKxMcNDe2M5TcpUZQhjTngCf-P3qjsZmaHk_amNoQRjmDGT14OEU8-1apjpJhzVrFO1Gvg
https://l.facebook.com/l.php?u=http%3A%2F%2FDr.sc%2F%3Ffbclid%3DIwZXh0bgNhZW0CMTAAAR2q7Pgyy7Q60nF3lY1WOdNBroT5lT0oYTGtKKbwVn09L1cbzQvjPRvIZGA_aem_mSiy-Eujh-mj7mRqr8Y_Cg&h=AT2ZaqSXIhAFMdqMtO8oqIhJoHhPxiqa0hs_0YRT5Sn1poBsYGapcHgKmx3mksXli45P0DUJWWbSvWEkN8lbq1DuPsFQLxNi4vMnmlmE-sP9hW3tKZFBCHaEhDS53IlQIhh5&__tn__=-UK-R&c%5b0%5d=AT1t2SuS6HAIHzOsKuJ1jNBCsNkF-nk_OsITAs7LfqY2lrHFXDgF100oArYjdcBhuPd6SsvJlP9pgUf5tUA61joDUKAbaTVoO_WBMhLQNkGRvOV89tKxMcNDe2M5TcpUZQhjTngCf-P3qjsZmaHk_amNoQRjmDGT14OEU8-1apjpJhzVrFO1Gvg
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Prof. dr. sc. Zdravko Tomac: ZDS I STATUT GRADA VUKOVARA 

IZBEZUMILI PETU KOLONU U HRVATSKOJ! 

Zvonimir Hodak: PREKOMJERNO GRANATIRANJE POZDRAVA "ZA DOM 

SPREMNI" 

Don Anđelko Kaćunko, Kako sam (bio) SPREMAN za potpis ZA DOM ili: 

ZAŠTO SAM SE PRIDRUŽIO ‘KONTROVERZNIM PETICIJANERIMA’  

Tvrtko Dolić, UBIJANJE HRVATSKOG JEZIKA 

KAKO JE BILO BITI HRVAT-MATEMATIČAR U BEOGRADU 

TKO SU ĆOSIĆEVI SLJEDBENICI U HRVATSKOJ? 

JE LI KATEDRA ZA POVIJEST FF-A SRAMOTA SVEUČILIŠTA U 

ZAGREBU? 

MARCEL HOLJEVAC, USTAŠE I HRVATSKI KUKAVIČLUK 

ZDS I KUKAVIČLUK: OD THOMPSONA DO THOMPSONA 

KAKO SMO OBRANILI KOLINDU 

TUĐMANOVSKI PRIJEDLOG MLADOG JASTREBA 

Na kraju dajem i sliku korica te knjige koje je Grafički i likovno oblikovao Branko 

Hrkač.  

Pozz 

Joško 

PRILOG 

PISMO PREDSJEDNICI RH I PREDSJEDNIKU HDZ-A 

Štovana Predsjednice RH gđo Kolinda Grabar Kitarović, 

Štovani Predsjedniče HDZ-a g. Tomislave Karamarko, 

Najavljeno je kako će šibenska policija kazniti pjevača Marka Perkovića 

Thompsona zbog uzvikivanja pozdrava ZA DOM SPREMNI na velikom koncertu 

u Kninu,  

Pozdrav je dio Thompsonove pjesme BOJNA ČAVOGLAVE koju on izvodi već 

25 godina. SVATKO u bilo kojoj demokratskoj sredini smije pjevati i recitirati 

stihove te pjesme sve dok ona nije službeno ZABRANJENA. 

Pjesma, nastala u vrijeme kada je Hrvatska bila razoružana, a UN joj je zabranio 

naoružavanje tj. prepustio je velikosrpskoj agresiji, dizala je moral naroda. 

Može li i smije li netko kažnjavati, zabranjivati ili prekrajati riječi te pjesme koja 

je dio povijesti hrvatskog naroda? 

Posljednji zapovjednik obrane Vukovara, Branko Borković, poznat i pod 

nadimkom Mladi Jastreb, na svom se Facebooku osvrnuo na polemike oko 

pozdrava ‘Za dom - spremni’. Borković smatra da bi se pozdrav trebao uvesti u 

službenu vojnu uporabu: 

Koliko god se trudim proniknuti u problem starohrvatskog pozdrava “ZA DOM -

SPREMNI” ne mogu dokučiti što je u njemu neprimjereno i nedolično. Osobno 

smatram da bi ga regularno trebalo uvesti u službenu uporabu u oružane snage. 

Otprilike bi se dogodilo isto što se dogodilo i s uvođenjem kune kao novca. 

Raznorazni anti ovi ili oni bi vrištali par mjeseci, a nakon toga bi našli nešto drugo 

što ih evocira na dane kada su njihovi preci (a i oni) tamanili Hrvate. Braćo i 

sestre: ZA DOM – SPREMNI! 

Postoje I sudske presude da se radi o starom hrvatskom pozdravu (vidjeti npr.:  
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http://www.hrsvijet.net/.../19334-sud-utvrdio-pozdrav-za....). 

Sjetimo se, tvrdili su kako je uvođenje kune dokaz da je RH istovjetna s NDH. 

I doista je Borković u pravu kada nas je podsjetio na velikog hrvatskog 

predsjednika akademika Franju Tuđmana i način na koji je on riješio pitanje kune. 

Danas oni koji su se opirali uvođenju kune vrlo rado primaju mirovinu u kunama, 

pače, daju si je prebaciti na račune u Srbiji. 

Pojam "Domu ili domovini odan/privržen/predan/spreman" postoji u sličnom 

obliku u svim zemljama i narodima, te budi nepodijeljeno pozitivna čuvstva. 

Uvođenjem takvog pozdrava u službenu uporabu njegovala bi se hrvatska kultura 

i tradicija. U protivnom protivnici ovog pozdrava mogli bi sutra doći na ideju da 

nam zabrane naš pleter, zagrebačku katedralu ili čak Sinjsku alku. 

Zato od vas štovana Predsjednice RH i štovani predsjedniče HDZ-a tražimo da 

usvojite sugestiju Mladog Jastreba i predložite izmjene zakona o hrvatskoj vojsci 

tj da se pozdrav ZA DOM - SPREMNI uvede u službenu vojnu uporabu. 

akademik Josip Pečarić 

prof. dr. Valentin Pozaić, pomoćni biskup zagrebački 

dr. sc. Vlado Košić, biskup sisački 

akademik Stanko Popović 

dr. sc. Mirko Valentić, znanstvenik emeritus, bivši ravnatelj Hrvatskog instituta 

za povijest 

dr. sc. Josip Stjepandić, Njemačka 

Josip Šimunić 

dr. sc. Henrik Heger Juričan, Sveučilište Pariz-Sorbona, dopisni čan HAZU 

akademik Borislav Arapović, inozemni član Ruske akademije zanosti 

Krešimir Kraljević 

Franislav Stanić 

dr. sc. Zvonimir Šeparović, Predsjednik Hrvatskog nacionalnog etičkog sudišta 

prof. dr. sc. Mislav Grgić 

prof. dr. sc. Zlatko Vrljičak 

dr. sc. Stjepan Razum 

prof. dr. sc. Nikica Uglešić 

prof. dr. sc. Ante Lauc 

prof. dr. sc. Darko Žubrinić 

prof. dr. sc. Ivo Rendić – Miočević 

dr. sc. Zvonimir Marić, umirovljeni sveuč. prof., bivši diplomat 

prof. dr. sc. Ivan Karlić, KBF Sveučilišta u Zagrebu 

prof. dr. sc. Srećko Kovač 

prof.dr.sc.Ivica Veža 

dr. Milan Jelic, ekonomist, sveučilisni profesor hrvatskog jezika, odjel 

prevoditelji, na sveučilištu u Buenos Airesu 

prof. dr. sc. Marin Čikeš 

Tomislav Josić, SOHV 

Zvonimir Hodak. odvjetnik, kolumnist 

don Anđelko Kaćunko 

Velimir Bujanec, urednik i voditelj Tv Emisije ‘Bujica’ 

https://l.facebook.com/l.php?u=http%3A%2F%2Fwww.hrsvijet.net%2Findex.php%2Fvijesti%2F132-hrvatska%2F19334-sud-utvrdio-pozdrav-za-dom-spremni-je-stari-hrvatski-pozdrav%3Ffbclid%3DIwZXh0bgNhZW0CMTAAAR1xsDcXI9amqQfnA576p-64XGgGOw3N4XTOwH878IDcwKunX0jlOMtSR28_aem_iRUfK2LKeH6JhYl1aAgXsw&h=AT1jdisqCiAnp5mnpPPU2DaiTVP4inck-uCP9POa-8UEFsJpw3qaOd6-71VNMysPN2ZC60MPwCIBNhM9jtGTZ2eP1DyiJvAIbtijaTGzx0K19rCSwUijFScAq5m7cXcgXqZ9&__tn__=-UK-R&c%5b0%5d=AT1t2SuS6HAIHzOsKuJ1jNBCsNkF-nk_OsITAs7LfqY2lrHFXDgF100oArYjdcBhuPd6SsvJlP9pgUf5tUA61joDUKAbaTVoO_WBMhLQNkGRvOV89tKxMcNDe2M5TcpUZQhjTngCf-P3qjsZmaHk_amNoQRjmDGT14OEU8-1apjpJhzVrFO1Gvg
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dr. sc. Milko Brković, umirovljeni znanstveni savjetnik i naslovni profesor u 

trajnim zvanjima 

prof. dr. sc. Šime Vučkov, dr. med. 

Nikola Štedul 

Slobodan Markic, P. Eng. Toronto  

dr. sc. Danijel Dugonjić, dr. med. vet., Imunološki Zavod, Zagreb 

Stanko Šarić, dipl. ing., Najbolji Hrvatski Tamburaši (Ranije Zlatni Dukati) 

Damir Borovčak, dipl. ing., Zagreb 

Mr. Art. Eva Kirchmayer Bilic 

dr. sc. Amira Delic 

dr. sc. Ana Mršić 

prof. dr. sc. Dino Mihaljević Tolj 

prof. dr. sc Franjo Plavšić 

dr.sc. Krunoslav Brčić-Kostić 

Mirela Pavić, prof., kolumnistica u Hrvatskom tjedniku 

mr. sc. Marko Grubišić, predsjednik Hrvatskog Društva Političkih Zatvorenika 

Petar Mamić, glavni urednik Boka Cro Press-a, hrvatskog tjednika Iz Sydneya, 

Australija 

prof. dr. fra Andrija Nikić, sa 1402 Napretkovca Iz Mostara i svim akademicima 

dr. sc. Mato Artuković, znanstveni savjetnik 

prof. dr. sc. Boris Širola 

Zlatko Mustapić, direktor Festivala Melodije Hrvatskog Juga 

Blazenko Juracic, mag. komp., docent 

prof. dr. sc Serđo Dokoza 

Mladen Ibler dr.med., bivši veleposlanik RH 

Miljenko Stojić, franjevac, književnik i novinar 

Mladen Pavković, novinar i publicist 

dr. Ružica Ćavar, dr. stom. i dr. med. 

doc. dr. sc. Srećko Botrić 

doc. dr. sc. Ivan Poljaković 

prof. emer. dr. sc. Marija Kaštelan-Macan 

general Ljubo Ćesić Rojs 

izv. prof. dr. sc. Mario Grčević 

general Marinko Krešić 

... 

Potpisnika je blizu 4200. Cijeli popis možete vidjeti na: 

http://kamenjar.com/potpisnici-pismo-predsjednici-rh-i.../ 

 

https://l.facebook.com/l.php?u=http%3A%2F%2Fdr.sc%2F%3Ffbclid%3DIwZXh0bgNhZW0CMTAAAR0Eq2comDGnH5oqFEKcYRwtJQkLDYomV7IA1h55QqhWy5SBN0GJT3NPZ7E_aem_AsQKMLnbtJMbfsa8d13ynA&h=AT1-JyhXSolhq_t_n-IP3IHqkeUGeqc-rKZfId8C5z_OFgDG0Mgf0lIsxh003HvUpRDZ2uqn0zreOE_bWzIoAW4sJy5FlhSe_yNojuv84TqA8kRD9qeAsQe_4w0tJJt7FmBG&__tn__=-UK-R&c%5b0%5d=AT1t2SuS6HAIHzOsKuJ1jNBCsNkF-nk_OsITAs7LfqY2lrHFXDgF100oArYjdcBhuPd6SsvJlP9pgUf5tUA61joDUKAbaTVoO_WBMhLQNkGRvOV89tKxMcNDe2M5TcpUZQhjTngCf-P3qjsZmaHk_amNoQRjmDGT14OEU8-1apjpJhzVrFO1Gvg
https://l.facebook.com/l.php?u=http%3A%2F%2Fkamenjar.com%2Fpotpisnici-pismo-predsjednici-rh-i-predsjedniku-hdz-a%2F%3Ffbclid%3DIwZXh0bgNhZW0CMTAAAR1xsDcXI9amqQfnA576p-64XGgGOw3N4XTOwH878IDcwKunX0jlOMtSR28_aem_iRUfK2LKeH6JhYl1aAgXsw&h=AT06jpKRBuMALfzRUpC0T4k91gawhYqwam3f_X7L7Y6rZYt0PK6-k5xUhq_us4SQjmApZNhFXHpjybggxgAW8PrvOpjqD9MmtoWBPWzdCaqV4me_vyCUVZc_CK4y-VHaiwlR&__tn__=-UK-R&c%5b0%5d=AT1t2SuS6HAIHzOsKuJ1jNBCsNkF-nk_OsITAs7LfqY2lrHFXDgF100oArYjdcBhuPd6SsvJlP9pgUf5tUA61joDUKAbaTVoO_WBMhLQNkGRvOV89tKxMcNDe2M5TcpUZQhjTngCf-P3qjsZmaHk_amNoQRjmDGT14OEU8-1apjpJhzVrFO1Gvg
https://www.facebook.com/photo/?fbid=122127129086359204&set=a.122104549610359204&__cft__%5b0%5d=AZXtUHXm-nyngRis9JNso_ABqx7Khq7i6gU-zRoY6G2zu2vTfamLoUUbHJgdA6PjGKmfs-0hThsRNn0ya3jacRxv5xnqYuDsosj7Z_qfJYvCfxIZ3fIe_bMtBLoO13Ty7NgRpqL6ubtb89Y_lHOl2CchDF1-a9Zwez1sJpT1jihiLA&__tn__=EH-R
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Sve reakcije: 

33Zorica Gregurić, Ivo Oborovic i 31 drugih 

1 komentar 

 
 

 

 

  

https://www.facebook.com/photo/?fbid=122127129086359204&set=a.122104549610359204&__cft__%5b0%5d=AZXtUHXm-nyngRis9JNso_ABqx7Khq7i6gU-zRoY6G2zu2vTfamLoUUbHJgdA6PjGKmfs-0hThsRNn0ya3jacRxv5xnqYuDsosj7Z_qfJYvCfxIZ3fIe_bMtBLoO13Ty7NgRpqL6ubtb89Y_lHOl2CchDF1-a9Zwez1sJpT1jihiLA&__tn__=EH-R
https://www.facebook.com/photo/?fbid=122127129086359204&set=a.122104549610359204&__cft__%5b0%5d=AZXtUHXm-nyngRis9JNso_ABqx7Khq7i6gU-zRoY6G2zu2vTfamLoUUbHJgdA6PjGKmfs-0hThsRNn0ya3jacRxv5xnqYuDsosj7Z_qfJYvCfxIZ3fIe_bMtBLoO13Ty7NgRpqL6ubtb89Y_lHOl2CchDF1-a9Zwez1sJpT1jihiLA&__tn__=EH-R
https://www.facebook.com/photo/?fbid=122127129086359204&set=a.122104549610359204&__cft__%5b0%5d=AZXtUHXm-nyngRis9JNso_ABqx7Khq7i6gU-zRoY6G2zu2vTfamLoUUbHJgdA6PjGKmfs-0hThsRNn0ya3jacRxv5xnqYuDsosj7Z_qfJYvCfxIZ3fIe_bMtBLoO13Ty7NgRpqL6ubtb89Y_lHOl2CchDF1-a9Zwez1sJpT1jihiLA&__tn__=EH-R
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DOČECI SPORTSKIH HEROJA /: OD “BOJNE 

ČAVOGLAVE” DO “AKO NE ZNAŠ ŠTO JE BILO”, 

DRAGOVOLJAC.COM., 2025. 

 

IZBORI I KAKO SE SRPSKA HRVATSKA 

PREDSTAVLJA KAO SUVERENA RH 
 
Danas imamo novu kolumnu Zvonimira Hodaka o Srpskoj Hrvatskoj: 

ZAMISLITE IVANU KEKIN NA PANTOVČAKU: NJEN SAVJETNIK ZA 

OBRANU BIO BI ONAJ ČIJI SU POBIJEDILI '45. 

https://direktno.hr/.../zamislite-ivanu-kekin-na.../  

Vjerujem da če te pročitati cijeli tekst, a ja izdvajam samo dio iz onoga što je 

Hodak napisao o Crnoj Gori: 

'SADA HRVATSKA TRAŽI ODŠTETU ZA NAŠE LOGORAŠE' 

Napokon je ovih dana Vlada imala muda i objavila “Non paper“ dragim i 

razmaženim komšijama. Sada Hrvatska traži odštetu za naše logoraše, povratak 

broda Jadran, rješavanje pitanja granice na moru, procesuiranje ratnih zločinaca… 

Napokon! Vlada je jasno dala do znanja da ako želite u EU, ovisite i o nama. 

Poltronski mačekovski mentalitet je iznenada zamijenio odlučan stav jedne 

suverene države. Ja bih dodao, imate svoj odnos sa Srbijom i Rusijom pa neka 

vam one otvore vrata euro fondova. Neka vam četnički vojvoda Andrija Mandić 

pokaže put koji preko Putina vodi u Europu. A četnik Mandić je predsjednik 

crnogorske skupštine. Gdje je zapravo puklo - ako je uopće puklo?! Slizat se s 

onima koji su te 1991.g. s leđa napali, ubijali i pljačkali, to je politička glupost par 

excellance. Usput rečeno, ministar vanjskih poslova Hrvatske nije pretjerano 

popularna osoba. Do sada vuče na leđima punu torbu gafova. MOŽDA MU JE 

OVAJ PUTA ŠEF IPAK PRIŠAPNUO NEŠTO ŠTO BI GA MOGLO BAR 

MALO RASTERETITI. 

Velikim slovima sam istakao Hodakove riječi koje mi se čine kao optimistični 

pogled na Plenkovića. 

Moje iskustvo s Ministrom Grlić-Radmanom je drugačije. Još kao veleposlanik u 

Njemačkoj tijesno je surađivao s dr. sc. Josipom Stjepandićem kada je trebalo 

odgovarati na napade na RH u tamošnjim medijima. 

Pogledajte moje knjige s i o Stjepandiću: 

J. Pečarić, J. Stjepandić, Ništa se još promijenilo nije, Zagreb, 2017. str. 346. 

J. Pečarić, Dr, sc. Josip Stjepandić, Portal dragovoljac.com, 2021.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/stjepandic.pdf 

https://l.facebook.com/l.php?u=https%3A%2F%2Fdirektno.hr%2Fkolumne%2Fzamislite-ivanu-kekin-na-pantovcaku-njen-savjetnik-za-obranu-bio-bi-onaj-ciji-su-pobijedili-45-360603%2F%3Ffbclid%3DIwZXh0bgNhZW0CMTAAAR2F3rVHQZg9ndg4-4iQLp9HHOXWT9IBcKgFIbDXIsJ3a1sRzi2VkCRYJVM_aem_yYDDl0q5R_vmo_TdQrVRwg&h=AT1M2O3I_Re6pOpi2k6ra5FwcBUhvhoayVYR-vhEjDrbFybt6-aF1DUMCsueFkIIGOyk2QRSXnvLTacklnZgyHdAxGovhfgllbZE2olw10m7Ze9IJfSVHtzsajHjHl6CTGmF&__tn__=-UK-R&c%5b0%5d=AT37H1V0zJhVsTfZKlcCa3aHXi2ej__V73YC-AXA-jpWhL_mIUn97ZFdzlMdQXg52r2gRbqkbzm92p_Pnw7LuyU6OP0PrE7246BhLFBEWsarD-FTfwNeV5yD6mKhytTWY1Psgp0YF0O2mM_Nc-igKURuXtiOuXT1RDLgfrU98tXhnrJLhapuo3DcrNT2N4BKaLmuCJPhs9Pyai4ppJ2gzmyDE-ESYbc
https://l.facebook.com/l.php?u=http%3A%2F%2Fdragovoljac.com%2F%3Ffbclid%3DIwZXh0bgNhZW0CMTAAAR0PXfPUB6Gs5w4B9t1L9wglFLvTqyilYtrXIcKe59tR_1OzqMp5e2O-EoY_aem_Yep-knX8ACxL4jo5SXRHZQ&h=AT2a4vzZQyu7SwB3tOwsqKU-KULz5-gIawIjd8lDMnO9L1L11_wxVTO9kYTq4NqPBbMUN1mVR07kj1_wdALcBsizeuKy7O9qUt-syHXgZDPXXRPh6erDUbbDzmSIT75Bs3HG&__tn__=-UK-R&c%5b0%5d=AT37H1V0zJhVsTfZKlcCa3aHXi2ej__V73YC-AXA-jpWhL_mIUn97ZFdzlMdQXg52r2gRbqkbzm92p_Pnw7LuyU6OP0PrE7246BhLFBEWsarD-FTfwNeV5yD6mKhytTWY1Psgp0YF0O2mM_Nc-igKURuXtiOuXT1RDLgfrU98tXhnrJLhapuo3DcrNT2N4BKaLmuCJPhs9Pyai4ppJ2gzmyDE-ESYbc
https://l.facebook.com/l.php?u=http%3A%2F%2Fwww.dragovoljac.com%2Fimages%2Fminifp%2Fstjepandic.pdf%3Ffbclid%3DIwZXh0bgNhZW0CMTAAAR0PXfPUB6Gs5w4B9t1L9wglFLvTqyilYtrXIcKe59tR_1OzqMp5e2O-EoY_aem_Yep-knX8ACxL4jo5SXRHZQ&h=AT0QCPSyTnMj3DOayB4dGCXbxs9yOeKVyjVSig9BODv8UN_lo-YrQS7BP7XVVh6BtM9wTwfh_OEchGQlGly1s--t7T4ljiDht_FK2DsXMYhCKCMuf4lUgN7PjFBCZg5M5kc8&__tn__=-UK-R&c%5b0%5d=AT37H1V0zJhVsTfZKlcCa3aHXi2ej__V73YC-AXA-jpWhL_mIUn97ZFdzlMdQXg52r2gRbqkbzm92p_Pnw7LuyU6OP0PrE7246BhLFBEWsarD-FTfwNeV5yD6mKhytTWY1Psgp0YF0O2mM_Nc-igKURuXtiOuXT1RDLgfrU98tXhnrJLhapuo3DcrNT2N4BKaLmuCJPhs9Pyai4ppJ2gzmyDE-ESYbc
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Kada su u pitanju Hrvati Boke kotorske sigurno je Ministar taj koji bira svoje 

savjetnike. Tako mu je savjetnica moja Bokeljka prof. dr. sc. Vanda Babić Galić 

o kojoj sam napisao knjigu: 

J. Pečarić, Vanda Babić Galić o Boki i Bokeljima, dragovoljac.com, 2023.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/vanda.pdf 

Kada si ministar naravno sprovodiš politiku predsjednika države, ali možeš 

pokušavati uvjeriti predsjednika u svoje stavove. Ministar Grlić Radman je jedini 

ministar koji mi zna odgovoriti na moja pisma iako sigurno zna za moje mišljenje 

o politici ove vlade. 

Svojevremeno mi je jedino on odgovorio i na pismo o Jasenovcu. Evo jednog 

takvog odgovora: 

Naslov: RE: Fwd: Matko_vazno 

Datum: Sat, 13 Feb 2021  

Šalje: Gordan Grlić-Radman  

Prima: Josip Pecaric <pecaric@element.hr>, Domagoj Knežević, Lovorka 

Šimičević  

CC: predsjednik@predsjednik.hr, <civilno_drustvo@predsjednik.hr>, 

<ured@predsjednik.hr>, matko.marusic, Neven Elezovic, Nikola Banić, Josip 

Stjepandic  

Poštovani akademiče, 

Dragi profesore, 

Hvala na ovom mailu i poticaju! Naravno da ćemo rado sagledati sve predloženo. 

Kao hrvatskom ministru vanjskih poslova, posebna mi je obveza i osobita čast 

zaštita hrvatskih državnih interesa, kao i interesa hrvatskog naroda u cijelosti. 

Što se tiče velikosrpske politike smatram da je ona poražena u Domovinskom ratu, 

a bilo kakvi pokušaji njihova oživljavanja nailazit će kod nas na snažni otpor. 

U primatelje sam također uključio moga posebnog savjetnika Kneževića, 

uglednog hrvatskog povjesničara i glasnogovornicu Šimičević. 

Srdačno, 

Gordan Grlić Radman 

Zato sam i neizbor Iva Drobilice za veleposlanika u Grčkoj pripisao Ministru, a 

ne Predsjedniku Vlade: 

J. Pečarić, Milanović hvali Grlić-Radmana, dragovoljac.com, 2023: 

https://www.dragovoljac.com/images/minifp/MilanoRadman.pdf 

Jedan moj dragi prijatelj je izuzetno važan veleposlanik Tomislav Bošnjak koji se 

vratio iz Australije. I on je bio nepopularan u nas kada je bio poslan da ostvari 

interes Plenkovićeve vlade u slučaju kupovine djece u Africi. A meni je bila 

mnogo važnija informacija da je Bošnjak bio taj veleposlanik koji je poslan da 

oslobodi zarobljenog Hrvata koga su Rusi zarobili u Ukrajini.  

Meni je to sve logično – kada radiš za nekoga sprovodiš politiku toga za koga 

radiš. 

A ako uspiješ u nečemu što nije u skladu s tom politikom - to je puno! 

Svojevremeno kada je bila u Trogiru Konferencija u povodu mojih 1000 

znanstvenih radova javilo se 12 mojih doktora iz Pakistana. Tadašnja Ministrica 

znanosti tražila je odobrenje da oni mogu doći u RH. A došao je samo jedan – 

https://l.facebook.com/l.php?u=http%3A%2F%2Fdragovoljac.com%2F%3Ffbclid%3DIwZXh0bgNhZW0CMTAAAR1n6H1EVI7baKSlRKZhXduA5R5uVXnXkzTF7IPEfOfHVO9e92bLKp6jgI0_aem_0sM3FZZh8Hq-2SL1vy2hcQ&h=AT2a4vzZQyu7SwB3tOwsqKU-KULz5-gIawIjd8lDMnO9L1L11_wxVTO9kYTq4NqPBbMUN1mVR07kj1_wdALcBsizeuKy7O9qUt-syHXgZDPXXRPh6erDUbbDzmSIT75Bs3HG&__tn__=-UK-R&c%5b0%5d=AT37H1V0zJhVsTfZKlcCa3aHXi2ej__V73YC-AXA-jpWhL_mIUn97ZFdzlMdQXg52r2gRbqkbzm92p_Pnw7LuyU6OP0PrE7246BhLFBEWsarD-FTfwNeV5yD6mKhytTWY1Psgp0YF0O2mM_Nc-igKURuXtiOuXT1RDLgfrU98tXhnrJLhapuo3DcrNT2N4BKaLmuCJPhs9Pyai4ppJ2gzmyDE-ESYbc
https://l.facebook.com/l.php?u=http%3A%2F%2Fwww.dragovoljac.com%2Fimages%2Fminifp%2Fvanda.pdf%3Ffbclid%3DIwZXh0bgNhZW0CMTAAAR3CbK01fhimoGz9289479grFzTDgiOwU_OiRsrXNZA086scy-Gg1-H5klw_aem_21miJCywogHh857sY4zGRA&h=AT3CbHEW0Y4U8n9GxXhRNLZe8I9QM1yRizwY6LK7M0lTcR83-RiA5t1Up2eZgTBkGjlnNWgor0Khv1guAMYJaJUio8wO66oRBXDLQdDjxrt2hdRO6Qr1nCCFDVqSr31BJIf-&__tn__=-UK-R&c%5b0%5d=AT37H1V0zJhVsTfZKlcCa3aHXi2ej__V73YC-AXA-jpWhL_mIUn97ZFdzlMdQXg52r2gRbqkbzm92p_Pnw7LuyU6OP0PrE7246BhLFBEWsarD-FTfwNeV5yD6mKhytTWY1Psgp0YF0O2mM_Nc-igKURuXtiOuXT1RDLgfrU98tXhnrJLhapuo3DcrNT2N4BKaLmuCJPhs9Pyai4ppJ2gzmyDE-ESYbc
https://l.facebook.com/l.php?u=http%3A%2F%2Fdragovoljac.com%2F%3Ffbclid%3DIwZXh0bgNhZW0CMTAAAR3CbK01fhimoGz9289479grFzTDgiOwU_OiRsrXNZA086scy-Gg1-H5klw_aem_21miJCywogHh857sY4zGRA&h=AT2a4vzZQyu7SwB3tOwsqKU-KULz5-gIawIjd8lDMnO9L1L11_wxVTO9kYTq4NqPBbMUN1mVR07kj1_wdALcBsizeuKy7O9qUt-syHXgZDPXXRPh6erDUbbDzmSIT75Bs3HG&__tn__=-UK-R&c%5b0%5d=AT37H1V0zJhVsTfZKlcCa3aHXi2ej__V73YC-AXA-jpWhL_mIUn97ZFdzlMdQXg52r2gRbqkbzm92p_Pnw7LuyU6OP0PrE7246BhLFBEWsarD-FTfwNeV5yD6mKhytTWY1Psgp0YF0O2mM_Nc-igKURuXtiOuXT1RDLgfrU98tXhnrJLhapuo3DcrNT2N4BKaLmuCJPhs9Pyai4ppJ2gzmyDE-ESYbc
https://l.facebook.com/l.php?u=https%3A%2F%2Fwww.dragovoljac.com%2Fimages%2Fminifp%2FMilanoRadman.pdf%3Ffbclid%3DIwZXh0bgNhZW0CMTAAAR2F3rVHQZg9ndg4-4iQLp9HHOXWT9IBcKgFIbDXIsJ3a1sRzi2VkCRYJVM_aem_yYDDl0q5R_vmo_TdQrVRwg&h=AT1Pw9-EeygV0ZYqTkerbuJQZmCFDcnwgZ6VbNABsCxhfApROMXi8d5k3NSoQKZaHKqU9xAqWq0kFDt9A-YOkz82KZwqK4VE5V4hjw9fidrM2oNGPZFbxLZiiLcH9Ktyfsh4&__tn__=-UK-R&c%5b0%5d=AT37H1V0zJhVsTfZKlcCa3aHXi2ej__V73YC-AXA-jpWhL_mIUn97ZFdzlMdQXg52r2gRbqkbzm92p_Pnw7LuyU6OP0PrE7246BhLFBEWsarD-FTfwNeV5yD6mKhytTWY1Psgp0YF0O2mM_Nc-igKURuXtiOuXT1RDLgfrU98tXhnrJLhapuo3DcrNT2N4BKaLmuCJPhs9Pyai4ppJ2gzmyDE-ESYbc
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onaj koji je otišao u Veleposlanstvo u kojemu je bio moj prijatelj Tomislav 

Bošnjak! 

A taj je danas jedan od trojice mojih pakistanskih doktora znanosti koji su na 

listama najutjecajnijih znanstvenika Sveučilišta u Stanfordu. Druga dvojica s tih 

lista nisu tražila vizu u Bošnjakovom veleposlanstvu pa ih i nije bilo na toj 

konferenciji. 

Imamo Srpsku a ne hrvatsku Hrvatsku.  

Za to treba kriviti dva brda, a ne njihovu krivnju prebacivati na one kojima su oni 

dali nekakve funkcije. 

Danas imamo već vrijeme kada je očito da dva brda blisko surađuju tako da bi 

ostali na vlasti. A mnogi kandidati im i pomažu jer su se svi uplašili uspješnog 

odvjetnika i doktora povijesnih znanosti kojemu su potporu dali mnogi poznati 

Hrvati. 

Ako hoće, Hrvati mogu glasovati za dr. sc. Tomislava Jonjića. 

Josip Pečarić  

PS. O i s Hodakom sam napisao knjige: 

J. Pečarić, Zvonimir Hodak, dragovoljac.com, 2022.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/HODAK.pdf 

Z. Hodak, J. Pečarić, Država i 'terorist' / Marko Francišković, dragovoljac.com, 

2023.:  

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/franciskovic.pdf 

https://direktno.hr/.../zamislite-ivanu-kekin-na.../ 

 

 
 

DIREKTNO.HR 

Zamislite Ivanu Kekin na Pantovčaku: Njen savjetnik za obranu bio bi onaj 

čiji su pobijedili '45. 

Kapetan Ipsiwich Towna, engleskog ligaša, odbio je nositi kapetansku traku 

duginih boja. Koji "primić"! Udar na boje ili na liberalni svijet koji sve više 

https://l.facebook.com/l.php?u=http%3A%2F%2Fdragovoljac.com%2F%3Ffbclid%3DIwZXh0bgNhZW0CMTAAAR2fQQiX1gNTvfF0kPycZrWRRdrlcYul0aSkW0bvCt6zrfrzLMCPHDLMhh8_aem_pML8Lf6S1eUUgmSHzYukig&h=AT2a4vzZQyu7SwB3tOwsqKU-KULz5-gIawIjd8lDMnO9L1L11_wxVTO9kYTq4NqPBbMUN1mVR07kj1_wdALcBsizeuKy7O9qUt-syHXgZDPXXRPh6erDUbbDzmSIT75Bs3HG&__tn__=-UK-R&c%5b0%5d=AT37H1V0zJhVsTfZKlcCa3aHXi2ej__V73YC-AXA-jpWhL_mIUn97ZFdzlMdQXg52r2gRbqkbzm92p_Pnw7LuyU6OP0PrE7246BhLFBEWsarD-FTfwNeV5yD6mKhytTWY1Psgp0YF0O2mM_Nc-igKURuXtiOuXT1RDLgfrU98tXhnrJLhapuo3DcrNT2N4BKaLmuCJPhs9Pyai4ppJ2gzmyDE-ESYbc
https://l.facebook.com/l.php?u=http%3A%2F%2Fwww.dragovoljac.com%2Fimages%2Fminifp%2FHODAK.pdf%3Ffbclid%3DIwZXh0bgNhZW0CMTAAAR3CbK01fhimoGz9289479grFzTDgiOwU_OiRsrXNZA086scy-Gg1-H5klw_aem_21miJCywogHh857sY4zGRA&h=AT0ppp7-Rm_O2-14ZXfn_dk4kWg5CgcOhN8Hn9tuDFs9V2KUPD7pGpvvGWGcRpsp-06xakHt7Ot9hTmqNaTPyRf2mEBErxQPjiFAbwz9uBr7C9METhS9sWVqbimGZ3jFAu9F&__tn__=-UK-R&c%5b0%5d=AT37H1V0zJhVsTfZKlcCa3aHXi2ej__V73YC-AXA-jpWhL_mIUn97ZFdzlMdQXg52r2gRbqkbzm92p_Pnw7LuyU6OP0PrE7246BhLFBEWsarD-FTfwNeV5yD6mKhytTWY1Psgp0YF0O2mM_Nc-igKURuXtiOuXT1RDLgfrU98tXhnrJLhapuo3DcrNT2N4BKaLmuCJPhs9Pyai4ppJ2gzmyDE-ESYbc
https://l.facebook.com/l.php?u=http%3A%2F%2Fdragovoljac.com%2F%3Ffbclid%3DIwZXh0bgNhZW0CMTAAAR1n6H1EVI7baKSlRKZhXduA5R5uVXnXkzTF7IPEfOfHVO9e92bLKp6jgI0_aem_0sM3FZZh8Hq-2SL1vy2hcQ&h=AT2a4vzZQyu7SwB3tOwsqKU-KULz5-gIawIjd8lDMnO9L1L11_wxVTO9kYTq4NqPBbMUN1mVR07kj1_wdALcBsizeuKy7O9qUt-syHXgZDPXXRPh6erDUbbDzmSIT75Bs3HG&__tn__=-UK-R&c%5b0%5d=AT37H1V0zJhVsTfZKlcCa3aHXi2ej__V73YC-AXA-jpWhL_mIUn97ZFdzlMdQXg52r2gRbqkbzm92p_Pnw7LuyU6OP0PrE7246BhLFBEWsarD-FTfwNeV5yD6mKhytTWY1Psgp0YF0O2mM_Nc-igKURuXtiOuXT1RDLgfrU98tXhnrJLhapuo3DcrNT2N4BKaLmuCJPhs9Pyai4ppJ2gzmyDE-ESYbc
https://l.facebook.com/l.php?u=http%3A%2F%2Fwww.dragovoljac.com%2Fimages%2Fminifp%2Ffranciskovic.pdf%3Ffbclid%3DIwZXh0bgNhZW0CMTAAAR1n6H1EVI7baKSlRKZhXduA5R5uVXnXkzTF7IPEfOfHVO9e92bLKp6jgI0_aem_0sM3FZZh8Hq-2SL1vy2hcQ&h=AT1DyIbFcXYFBXIaN5wpHfRf5kmGC9wCvByBytsrMnxKYJuvBQWP2A5T5zNPGVA7u-LY-36vtIsP0Zw_mcBg59JoYlC1P6x6OXh7iZ3ZkrxPamReqeKl2u9J1TuAEdoiOGNq&__tn__=-UK-R&c%5b0%5d=AT37H1V0zJhVsTfZKlcCa3aHXi2ej__V73YC-AXA-jpWhL_mIUn97ZFdzlMdQXg52r2gRbqkbzm92p_Pnw7LuyU6OP0PrE7246BhLFBEWsarD-FTfwNeV5yD6mKhytTWY1Psgp0YF0O2mM_Nc-igKURuXtiOuXT1RDLgfrU98tXhnrJLhapuo3DcrNT2N4BKaLmuCJPhs9Pyai4ppJ2gzmyDE-ESYbc
https://l.facebook.com/l.php?u=https%3A%2F%2Fdirektno.hr%2Fkolumne%2Fzamislite-ivanu-kekin-na-pantovcaku-njen-savjetnik-za-obranu-bio-bi-onaj-ciji-su-pobijedili-45-360603%2F%3Ffbclid%3DIwZXh0bgNhZW0CMTAAAR2fQQiX1gNTvfF0kPycZrWRRdrlcYul0aSkW0bvCt6zrfrzLMCPHDLMhh8_aem_pML8Lf6S1eUUgmSHzYukig&h=AT1M2O3I_Re6pOpi2k6ra5FwcBUhvhoayVYR-vhEjDrbFybt6-aF1DUMCsueFkIIGOyk2QRSXnvLTacklnZgyHdAxGovhfgllbZE2olw10m7Ze9IJfSVHtzsajHjHl6CTGmF&__tn__=-UK-R&c%5b0%5d=AT37H1V0zJhVsTfZKlcCa3aHXi2ej__V73YC-AXA-jpWhL_mIUn97ZFdzlMdQXg52r2gRbqkbzm92p_Pnw7LuyU6OP0PrE7246BhLFBEWsarD-FTfwNeV5yD6mKhytTWY1Psgp0YF0O2mM_Nc-igKURuXtiOuXT1RDLgfrU98tXhnrJLhapuo3DcrNT2N4BKaLmuCJPhs9Pyai4ppJ2gzmyDE-ESYbc
https://direktno.hr/kolumne/zamislite-ivanu-kekin-na-pantovcaku-njen-savjetnik-za-obranu-bio-bi-onaj-ciji-su-pobijedili-45-360603/?fbclid=IwZXh0bgNhZW0CMTEAAR27OYqYgsUPPlfJkyMmckL2qvhl3X0WvKOQ1leH0l6aVVPYUoN4vOWTXjY_aem_3Z_6sN1TrndkvTGz4Z8-Aw
https://direktno.hr/kolumne/zamislite-ivanu-kekin-na-pantovcaku-njen-savjetnik-za-obranu-bio-bi-onaj-ciji-su-pobijedili-45-360603/?fbclid=IwZXh0bgNhZW0CMTEAAR27OYqYgsUPPlfJkyMmckL2qvhl3X0WvKOQ1leH0l6aVVPYUoN4vOWTXjY_aem_3Z_6sN1TrndkvTGz4Z8-Aw
https://l.facebook.com/l.php?u=https%3A%2F%2Fdirektno.hr%2Fkolumne%2Fzamislite-ivanu-kekin-na-pantovcaku-njen-savjetnik-za-obranu-bio-bi-onaj-ciji-su-pobijedili-45-360603%2F%3Ffbclid%3DIwZXh0bgNhZW0CMTEAAR0dkOZ6Qc388sRUNEUoHNx3DmHroOZXG6yh51t7gs9gRkeHTTMu1D_eUwg_aem_1OZhKMYwVEPhMmAzAgstvw&h=AT1e9zbEft0TfQPH5U1ExPXiRtzpxXmKp74rrw0jASxrGpvcukwXGzyFaZPGTpm9rkGUC62z_RM_DhE9iB2Lnw3SpM-Dp0ztdP4hIRIQno8smE8V5l_DoMfgAAPqMT9rNsTU&__tn__=%2CmH-R&c%5b0%5d=AT37H1V0zJhVsTfZKlcCa3aHXi2ej__V73YC-AXA-jpWhL_mIUn97ZFdzlMdQXg52r2gRbqkbzm92p_Pnw7LuyU6OP0PrE7246BhLFBEWsarD-FTfwNeV5yD6mKhytTWY1Psgp0YF0O2mM_Nc-igKURuXtiOuXT1RDLgfrU98tXhnrJLhapuo3DcrNT2N4BKaLmuCJPhs9Pyai4ppJ2gzmyDE-ESYbc
https://l.facebook.com/l.php?u=https%3A%2F%2Fdirektno.hr%2Fkolumne%2Fzamislite-ivanu-kekin-na-pantovcaku-njen-savjetnik-za-obranu-bio-bi-onaj-ciji-su-pobijedili-45-360603%2F%3Ffbclid%3DIwZXh0bgNhZW0CMTEAAR0dkOZ6Qc388sRUNEUoHNx3DmHroOZXG6yh51t7gs9gRkeHTTMu1D_eUwg_aem_1OZhKMYwVEPhMmAzAgstvw&h=AT1e9zbEft0TfQPH5U1ExPXiRtzpxXmKp74rrw0jASxrGpvcukwXGzyFaZPGTpm9rkGUC62z_RM_DhE9iB2Lnw3SpM-Dp0ztdP4hIRIQno8smE8V5l_DoMfgAAPqMT9rNsTU&__tn__=%2CmH-R&c%5b0%5d=AT37H1V0zJhVsTfZKlcCa3aHXi2ej__V73YC-AXA-jpWhL_mIUn97ZFdzlMdQXg52r2gRbqkbzm92p_Pnw7LuyU6OP0PrE7246BhLFBEWsarD-FTfwNeV5yD6mKhytTWY1Psgp0YF0O2mM_Nc-igKURuXtiOuXT1RDLgfrU98tXhnrJLhapuo3DcrNT2N4BKaLmuCJPhs9Pyai4ppJ2gzmyDE-ESYbc
https://l.facebook.com/l.php?u=https%3A%2F%2Fdirektno.hr%2Fkolumne%2Fzamislite-ivanu-kekin-na-pantovcaku-njen-savjetnik-za-obranu-bio-bi-onaj-ciji-su-pobijedili-45-360603%2F%3Ffbclid%3DIwZXh0bgNhZW0CMTEAAR0dkOZ6Qc388sRUNEUoHNx3DmHroOZXG6yh51t7gs9gRkeHTTMu1D_eUwg_aem_1OZhKMYwVEPhMmAzAgstvw&h=AT1e9zbEft0TfQPH5U1ExPXiRtzpxXmKp74rrw0jASxrGpvcukwXGzyFaZPGTpm9rkGUC62z_RM_DhE9iB2Lnw3SpM-Dp0ztdP4hIRIQno8smE8V5l_DoMfgAAPqMT9rNsTU&__tn__=%2CmH-R&c%5b0%5d=AT37H1V0zJhVsTfZKlcCa3aHXi2ej__V73YC-AXA-jpWhL_mIUn97ZFdzlMdQXg52r2gRbqkbzm92p_Pnw7LuyU6OP0PrE7246BhLFBEWsarD-FTfwNeV5yD6mKhytTWY1Psgp0YF0O2mM_Nc-igKURuXtiOuXT1RDLgfrU98tXhnrJLhapuo3DcrNT2N4BKaLmuCJPhs9Pyai4ppJ2gzmyDE-ESYbc
https://l.facebook.com/l.php?u=https%3A%2F%2Fdirektno.hr%2Fkolumne%2Fzamislite-ivanu-kekin-na-pantovcaku-njen-savjetnik-za-obranu-bio-bi-onaj-ciji-su-pobijedili-45-360603%2F%3Ffbclid%3DIwZXh0bgNhZW0CMTEAAR0dkOZ6Qc388sRUNEUoHNx3DmHroOZXG6yh51t7gs9gRkeHTTMu1D_eUwg_aem_1OZhKMYwVEPhMmAzAgstvw&h=AT1e9zbEft0TfQPH5U1ExPXiRtzpxXmKp74rrw0jASxrGpvcukwXGzyFaZPGTpm9rkGUC62z_RM_DhE9iB2Lnw3SpM-Dp0ztdP4hIRIQno8smE8V5l_DoMfgAAPqMT9rNsTU&__tn__=%2CmH-R&c%5b0%5d=AT37H1V0zJhVsTfZKlcCa3aHXi2ej__V73YC-AXA-jpWhL_mIUn97ZFdzlMdQXg52r2gRbqkbzm92p_Pnw7LuyU6OP0PrE7246BhLFBEWsarD-FTfwNeV5yD6mKhytTWY1Psgp0YF0O2mM_Nc-igKURuXtiOuXT1RDLgfrU98tXhnrJLhapuo3DcrNT2N4BKaLmuCJPhs9Pyai4ppJ2gzmyDE-ESYbc
https://l.facebook.com/l.php?u=https%3A%2F%2Fdirektno.hr%2Fkolumne%2Fzamislite-ivanu-kekin-na-pantovcaku-njen-savjetnik-za-obranu-bio-bi-onaj-ciji-su-pobijedili-45-360603%2F%3Ffbclid%3DIwZXh0bgNhZW0CMTEAAR0dkOZ6Qc388sRUNEUoHNx3DmHroOZXG6yh51t7gs9gRkeHTTMu1D_eUwg_aem_1OZhKMYwVEPhMmAzAgstvw&h=AT1e9zbEft0TfQPH5U1ExPXiRtzpxXmKp74rrw0jASxrGpvcukwXGzyFaZPGTpm9rkGUC62z_RM_DhE9iB2Lnw3SpM-Dp0ztdP4hIRIQno8smE8V5l_DoMfgAAPqMT9rNsTU&__tn__=%2CmH-R&c%5b0%5d=AT37H1V0zJhVsTfZKlcCa3aHXi2ej__V73YC-AXA-jpWhL_mIUn97ZFdzlMdQXg52r2gRbqkbzm92p_Pnw7LuyU6OP0PrE7246BhLFBEWsarD-FTfwNeV5yD6mKhytTWY1Psgp0YF0O2mM_Nc-igKURuXtiOuXT1RDLgfrU98tXhnrJLhapuo3DcrNT2N4BKaLmuCJPhs9Pyai4ppJ2gzmyDE-ESYbc
https://l.facebook.com/l.php?u=https%3A%2F%2Fdirektno.hr%2Fkolumne%2Fzamislite-ivanu-kekin-na-pantovcaku-njen-savjetnik-za-obranu-bio-bi-onaj-ciji-su-pobijedili-45-360603%2F%3Ffbclid%3DIwZXh0bgNhZW0CMTEAAR0dkOZ6Qc388sRUNEUoHNx3DmHroOZXG6yh51t7gs9gRkeHTTMu1D_eUwg_aem_1OZhKMYwVEPhMmAzAgstvw&h=AT1e9zbEft0TfQPH5U1ExPXiRtzpxXmKp74rrw0jASxrGpvcukwXGzyFaZPGTpm9rkGUC62z_RM_DhE9iB2Lnw3SpM-Dp0ztdP4hIRIQno8smE8V5l_DoMfgAAPqMT9rNsTU&__tn__=%2CmH-R&c%5b0%5d=AT37H1V0zJhVsTfZKlcCa3aHXi2ej__V73YC-AXA-jpWhL_mIUn97ZFdzlMdQXg52r2gRbqkbzm92p_Pnw7LuyU6OP0PrE7246BhLFBEWsarD-FTfwNeV5yD6mKhytTWY1Psgp0YF0O2mM_Nc-igKURuXtiOuXT1RDLgfrU98tXhnrJLhapuo3DcrNT2N4BKaLmuCJPhs9Pyai4ppJ2gzmyDE-ESYbc
https://direktno.hr/kolumne/zamislite-ivanu-kekin-na-pantovcaku-njen-savjetnik-za-obranu-bio-bi-onaj-ciji-su-pobijedili-45-360603/?fbclid=IwZXh0bgNhZW0CMTEAAR27OYqYgsUPPlfJkyMmckL2qvhl3X0WvKOQ1leH0l6aVVPYUoN4vOWTXjY_aem_3Z_6sN1TrndkvTGz4Z8-Aw
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podsjeća na "srpski svet". Nezaustavljivi su. U Ekvadoru je već odigrana "tekma" 

s loptom duginih boja. Izgleda kao da kod nas zapadne tribi... 

 
LIJEVOM NAŠOM 

Zamislite Ivanu Kekin na Pantovčaku: Njen savjetnik za obranu bio bi onaj 

čiji su pobijedili '45. 

 
Zvonimir Hodak 

 
Kapetan Ipsiwich Towna, engleskog ligaša, odbio je nositi kapetansku 

traku duginih boja. Koji "primić"! Udar na boje ili na liberalni svijet koji 

sve više podsjeća na "srpski svet". Nezaustavljivi su. U Ekvadoru je već 

odigrana "tekma" s loptom duginih boja. Izgleda kao da kod nas zapadne 

tribine pune navijači obučeni u dresove "duginih boja", a istočna tribina 

je puna sirotinje crnih mračnih boja. Ima li uopće tribine na kojoj su 

navijači, recimo, crvene, bijele i plave boje. Zar doista zapadni svijet hrli 

k vragu?  

 

09.12.2024.  

 

Čuvena Ionescova drama ”Nosorog” mogla bi biti adaptirana u mjuzikl pod 

imenom "Nosorock". 

Golman rukometnog kluba Zagreb Mandić jedan je od najboljih ako ne i najbolji 

igrač kluba koji je i dvostruki europski prvak. Njegovo pojačanje iz Srbije Miloš 

Kos ga je "sredio" za jednu dobru bolničku operaciju. Nije ona klasična "dva loša 

ubiše Miloša" nego po onoj Miloš "dođe, sredi i ode". Širi se rukometno “bratstvo 

i jedinstvo“. Po fejsu se svašta piše, a Zagrebaši samo muče i čkome. Baš gledam 

na TV-u utakmicu Zagreb-Barcelona. Bolje bi bilo da ne gledam. Inače što se 

rukometa tiče, tu smo daleko bolji od Srbije. Dvostruki smo svjetski prvaci i 

dvostruki olimpijski pobjednici. Zagreb je dvostruki europski prvak itd. Stoga bi 

oni trebali kupovati naše igrače, a ne da mi kupujemo njihove boksače pa kad nas 

lagano prebiju onda muk i šutnja. Mandiću i Zagrebu svako dobro. Inače famozna 

“hrvatska šutnja“ sada je postala i ”zagrebačka šutnja” ili prevedeno, staro dobro 

hrvatsko poltronstvo opet na sceni… 

 

Kad plaćam kardiologu pregled, plaćam mu teška srca..  

Čitam kako je dana 6. prosinca Brena stigla u Zagreb, u Arenu. Hrvatska je 

odgovorila s 10.000 posjetitelja na domoljubnom koncertu u Zadru, a Thompson 

je jedva uspio dobiti koncert u Dubrovniku gdje je pokazao desecima tisuća ljudi 

koji su ga došli čuti i podržati koga narod želi. Brena u Zagrebu, Miloš Kos u 

rukometnom klubu Zagreb, bojim se da ipak lagano, ali sigurno tonemo! Do 

kada?  

https://l.facebook.com/l.php?u=https%3A%2F%2Fdirektno.hr%2Fkolumne%2Fzamislite-ivanu-kekin-na-pantovcaku-njen-savjetnik-za-obranu-bio-bi-onaj-ciji-su-pobijedili-45-360603%2F%3Ffbclid%3DIwZXh0bgNhZW0CMTEAAR0dkOZ6Qc388sRUNEUoHNx3DmHroOZXG6yh51t7gs9gRkeHTTMu1D_eUwg_aem_1OZhKMYwVEPhMmAzAgstvw&h=AT1e9zbEft0TfQPH5U1ExPXiRtzpxXmKp74rrw0jASxrGpvcukwXGzyFaZPGTpm9rkGUC62z_RM_DhE9iB2Lnw3SpM-Dp0ztdP4hIRIQno8smE8V5l_DoMfgAAPqMT9rNsTU&__tn__=%2CmH-R&c%5b0%5d=AT37H1V0zJhVsTfZKlcCa3aHXi2ej__V73YC-AXA-jpWhL_mIUn97ZFdzlMdQXg52r2gRbqkbzm92p_Pnw7LuyU6OP0PrE7246BhLFBEWsarD-FTfwNeV5yD6mKhytTWY1Psgp0YF0O2mM_Nc-igKURuXtiOuXT1RDLgfrU98tXhnrJLhapuo3DcrNT2N4BKaLmuCJPhs9Pyai4ppJ2gzmyDE-ESYbc
https://l.facebook.com/l.php?u=https%3A%2F%2Fdirektno.hr%2Fkolumne%2Fzamislite-ivanu-kekin-na-pantovcaku-njen-savjetnik-za-obranu-bio-bi-onaj-ciji-su-pobijedili-45-360603%2F%3Ffbclid%3DIwZXh0bgNhZW0CMTEAAR0dkOZ6Qc388sRUNEUoHNx3DmHroOZXG6yh51t7gs9gRkeHTTMu1D_eUwg_aem_1OZhKMYwVEPhMmAzAgstvw&h=AT1e9zbEft0TfQPH5U1ExPXiRtzpxXmKp74rrw0jASxrGpvcukwXGzyFaZPGTpm9rkGUC62z_RM_DhE9iB2Lnw3SpM-Dp0ztdP4hIRIQno8smE8V5l_DoMfgAAPqMT9rNsTU&__tn__=%2CmH-R&c%5b0%5d=AT37H1V0zJhVsTfZKlcCa3aHXi2ej__V73YC-AXA-jpWhL_mIUn97ZFdzlMdQXg52r2gRbqkbzm92p_Pnw7LuyU6OP0PrE7246BhLFBEWsarD-FTfwNeV5yD6mKhytTWY1Psgp0YF0O2mM_Nc-igKURuXtiOuXT1RDLgfrU98tXhnrJLhapuo3DcrNT2N4BKaLmuCJPhs9Pyai4ppJ2gzmyDE-ESYbc
https://direktno.hr/autori/zvonimir-hodak/
https://direktno.hr/autori/zvonimir-hodak/
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U modernoj adaptaciji kazališni komad Kontesa Nera mogao bi se igrati pod 

imenom ”Hostesa Nera”. 

Tempo nam sve više nameće zahuktala predsjednička kampanja. Meni se čini da 

je to kampanja ”puš-puš”. Šatro spika, ali većini već jasna. Kad se na kraju digne 

magla, kad prestanu laži i muljanje, imat ćemo napokon ”novog”, ”svježeg” i 

svima ”dragog” predsjednika - Zokija Milanovića. Za njega bi mogao glasovati i 

Plenki jer mu to najviše odgovara. Zamislite sukob oko odlaska hrvatskih vojnika 

u Ukrajinu između Plenkija i, recimo, nove predsjednice Ivana Kekin te njenog 

savjetnika za obranu Mile Kekina. Kaže Kekin: ”Njegovi su pobijedili četrdeset 

pete“. Ta se pobjeda i danas pamti. 180 tisuća pobijeđenih i pokopanih po jamama 

Hrvatske i Slovenije… Krleža je zbog ovakve pameti još davne 1938. g. napisao 

svoj jedini roman u prvom licu “Na rubu pameti“.  

'Njegovo kodno ime sve je govorilo' 

Svi traže raspisivanje izbora - i pismeni i nepismeni.  

Na već tradicionalnom predbožićnom domjenku Hrvatskog tjednika, na kojem je 

bilo puno čitatelja i podržavatelja, sreo sam generala Glasnovića. Ispričao mi je 

jednu “ratnu“ priču. Primili usred rata dojavu u ubačenom neprijateljskom agentu. 

Slijedila je grozničava potraga, ali jedino što su uspjeli doznati bilo je kodno ime 

neprijateljskog uljeza. Kad su doznali da mu je kodno ime ”Panj”, odustali su od 

daljnje potrage. Njegovo kodno ime sve je govorilo. Sliči na onu staru “Duga 

cijev, a kratka pamet“. To se zorno pokazalo u “aferi“ Beroš. EPPO je tobože 

prijavio Hrvatsku. Koja prijava, kako izgleda i zbog čega? 
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FOTO: HINA/Baldo Marunčić 

 

Ne znam je li novinar Ivan Hrstić diplomirao pravo, ali je objavio zanimljivu 

analizu koju bi naši medijski ljevičari trebali naučiti napamet: ”Kovesi zapravo 

nije prijavila Hrvatsku! Jer da je prijavila, to bi značilo da EPPO može tužiti 

Hrvatsku Europskoj komisiji. To ne postoji. Hrvatski glavni državni odvjetnik po 

zakonu je arbitar koji donosi konačnu odluku, na koju EPPO nema pravo žalbe. 

EPPO se u stvari samo izjadao da nema ovlasti koje priželjkuje“. To  zapravo 

“žulja“ naše lijeve elite. Neovisnost Hrvatske u odnosu na EPPO. Nemaju 

mogućnost obratiti se Europskom sudu. Tu je “kvaka 22”. Kakav je to EPPO koji 

ne može iskazati nepovjerenje našem pravosuđu? Hrvatsko povijesno poltronstvo 

opet diže glavu. U Saboru slušamo svakodnevno “Kad mi dođemo na vlast…“ Pa, 

krenite već jednom.. 

Organiziranom kriminalu najvažnije je da je sve organizirano po zakonu. 

U jesen 1991.g. Crna Gora je izvršila običnu vulgarnu agresiju na Hrvatsku. 

Čojstvo, obraz, poštenje, sve je završilo u smeću. Sve osim školskog jedrenjaka 

“Jadran“. On je završio u Kotoru. Jedrenjak dugačak 58 metara bio je potkraj 

1990-tih na remontu u Crnoj Gori. Međutim, i nakon remonta drugovi iz Crne 

Gore nisu ga vratili Hrvatskoj već do danas čuči u nekoj luci u “dragoj i 

prijateljskoj“ susjednoj Crnoj Gori. Koliko ste samo puta čitali obećanja našim 

dragim komšijama: ako želite u EU, samo recite. Mi smo od jeseni 1991.g. uvijek 

uz vas. Čista hrvatska papagajska retorika. 

 
FOTO: Luka Gerlanc / CROPIX 

'Sada Hrvatska traži odštetu za naše logoraše' 
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Napokon je ovih dana Vlada imala muda i objavila “Non paper“ dragim i 

razmaženim komšijama. Sada Hrvatska traži odštetu za naše logoraše, povratak 

broda Jadran, rješavanje pitanja granice na moru, procesuiranje ratnih zločinaca… 

Napokon! Vlada je jasno dala do znanja da ako želite u EU, ovisite i o nama. 

Poltronski mačekovski mentalitet je iznenada zamijenio odlučan stav jedne 

suverene države. Ja bih dodao, imate svoj odnos sa Srbijom i Rusijom pa neka 

vam one otvore vrata euro fondova. Neka vam četnički vojvoda Andrija Mandić 

pokaže put koji preko Putina vodi u Europu. A četnik Mandić je predsjednik 

crnogorske skupštine. Gdje je zapravo puklo - ako je uopće puklo?! Slizat se s 

onima koji su te 1991.g. s leđa napali, ubijali i pljačkali, to je politička glupost par 

excellance. Usput rečeno, ministar vanjskih poslova Hrvatske nije pretjerano 

popularna osoba. Do sada vuče na leđima punu torbu gafova. Možda mu je ovaj 

puta šef ipak prišapnuo nešto što bi ga moglo bar malo rasteretiti. 

Pametan popušta prije nego mora… 

Nema  božićnih i novogodišnjih blagdana i praznika za jugo-nostalgičare  i 

orjunaše u Zagrebu. U središtu Zagreba mladi orjunaši objesili su kartonske 

kuglice s porukama protiv države, Domovinskog rata i branitelja. Orjuna se u 

ovom slučaju sakriva iza “Inicijative mladih za ljudska prava”, regionalne 

nevladine udruge, ekstremno lijeve. U Hrvatskoj se kao muha u čaši mlijeka 

istakao Mario Mažić “nogometni stručnjak“ poznat po apelu Izvršnom odboru 

Uefe u kome je tražio zabranu izvođenja pjesme Marka Perkovića 

Thompsona “Lijepa li si…“. Naš Mario ima pun kofer “mudrih“ želja. Tako su 

se 2019.g. on i njegova jugo-udruga protivili uvođenju “Velereda predsjednika 

Franje Tuđmana” tvrdeći da Hrvatskoj ne treba odlikovanje koje nosi ime po 

sudioniku udruženog zločinačkog pothvata. I unatoč Mažiću, čiju udrugu novčano 

pomaže Plenkovićev režim kao i ostale jugoviće, orjunaše i lijeve agente, mi smo 

ipak uspjeli stvorili, zadržati i razvijati državu. Dobili smo krvavi rat, ušli smo u 

EU i NATO pakt, osvojili drugo mjesto na svjetskom nogometnom prvenstvu… 

Stvarno “uzalud vam trud svirači, za druge su dunje žute…“ 

Problem je jedino u tome što Mažić “mažnjava“ našu lovu, a branitelji se i dalje 

ubijaju. Sve to sliči na jedan smušeni crtić. Okupiraju nas, nakon četiri godine rata 

riješimo ih se, ostavimo ih na “istočnom kolodvoru“, kupimo nove traktore, ali 

oni su opet tu. Osnivaju nevladine udruge tražeći da ih financira vlada čiju državu 

mrze. Navodno na to imaju puno pravo jer je tako u Francuskoj, Finskoj, “Španiji“ 

itd. Sad pišu i vješaju papirnate kuglice na bor na glavnom gradskom trgu. Kad je 

to već tako ”simpatičan” i bezazlen potez ”mladih”, evo imam i ja jednu “pustu“ 

želju za “Senfov“ bor: za Božić želim temeljiti popis gdje je tko stvarno bio '91. 

godine. I dok jugofili sigurno žele imati pravo ostaviti jelku nakon sv. Tri Kralja 

bez straha da će susjedi misliti kako su Srbi. U 2025. godini sigurno bi željeli da 

se ratnim zločincima Kordiću, Prliću, Blaškiću, Ćoriću i Merčepu oduzmu 

državna odlikovanja. Oni se s njima ne ponose… Tko se s kime ponosi, pokazao 

je neki dan Thompsonov koncert u Dubrovniku. A vi, drugovi i drugarice, Mažić, 

Šimek, Blažević i Tomljenović vodite i dalje našim novcem specijalni rat protiv 

Hrvatske. Ishod će biti sličan onom zadnjeg, Domovinskog rata. S malom 

razlikom. Ovaj ćete si puta morati sami kupiti traktore. 



418                            JOSIP STJEPANDIĆ I THOMPSON  

 
 

 
FOTO: Patrik Macek/PIXSELL 

'Hrvati se zbog toga stvarno moraju ozbiljno zabrinuti' 

Bilo bi dobro da malo promijenite smjer. Počnite voziti u rikverc, kako 

vas  upozorava Tomislav Mihanović. 

Bio sam ljubitelj oldtimera, ali sam se odljubio kad sam neki dan sreo jednu svoju 

staru ljubav. 

Viktor Gotovac je pomalo zbunjen. Naš jugo-nostalgičar se pita: “Tko (nam) je 

kriv?” Ima puno kandidata. Prije svega Tuđman koji je iz čista mira stvorio, nakon 

toliko stoljeća, državu Hrvatsku. Analogno tome, Tito je skoro nevin. Znate onu 

“prije će Sava  početi teći uzvodno nego će Hrvatska biti država“. SDP-ovci u 

zadnje vrijeme tvrde u Saboru da HDZ stvara lažnu nadu. Za razliku od njih koji 

stvaraju beznađe… 

Policija je navodno obavijestila da je mafijaška pucnjava na Knežiji bio obračun 

braće, a ne Kumova… 

Jastreb u HDZ-ovim redovima: Od Tuđmana se nitko nije usudio izreći ovako 

direktan stav 

Milanović je pomalo sjetan: “Ovo je zadnja kampanja. Nema više! Ovo je zadnji 

tango“. Hrvati se zbog toga stvarno moraju ozbiljno zabrinuti. Isti predsjednik se 

može birati samo na dva mandata. Ako sad bude izabran, bojim se da ne zapleše 

“Žikino kolo” umjesto tanga i valcera. Osobno mislim da će se na žalost prošetati 

do Pantovčaka, prvenstveno zahvaljujući Plenkovićevom izboru kandidata i 

lijevoj medijskoj falangi. Najopasniji kandidat bio bi mu Tomislav Jonjić kad bi 

se smio pojaviti u medijima. Međutim, to je nemoguće. ”Ozbiljna” kandidatkinja 

mogla bi biti i Urša Raukar da se kandidirala umjesto Kekinice. Naime, ja je još 

nisam vidio nasmijanu… Ante Tomić bi možda bio najsretniji da je na 

ovogodišnjem balu filmskih radnika svirao orkestar koji se zove 

https://direktno.hr/kolumne/jastreb-u-hdz-ovim-redovima-od-tudmana-se-nitko-nije-usudio-izreci-ovako-direktan-stav-360121/
https://direktno.hr/kolumne/jastreb-u-hdz-ovim-redovima-od-tudmana-se-nitko-nije-usudio-izreci-ovako-direktan-stav-360121/
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HODOČASNIK / MARKO PERKOVIĆ THOMPSON, 

DRAGOVOLJAC.COM., 2025.: 
 

KAKO SAM BRANIO THOMPSONA 
 

Koncert na Hipodromu pokazuje da sam imao uspjeha i u mojoj obrani 

Thompsona.  

Kada se osvrnem na to mogu pokazati slijedeće: 

Imam 216 publicističkih knjiga, a njih 198 je o Thompsonu ili sadrže tekstove u 

Kojima se on spominje: 

 

KNJIGE O THOMPSONU 

 

M. Kovačević i J. Pečarić, Thompson u očima hrvatskih intelektualaca – Bilo je i 

to jednom u Hrvatskoj, Fortuna, Zagreb, 2008.  

J. Pečarić, Hajka na Thompsona, Zagreb, 2012. 

J. Pečarić. Dva pisma koja su skinula maske / Na hrvatsku šutnju nismo spremni!, 

Zagreb, 2015. pp.406. 

J. Pečarić, Thompson – pjesmom za Hrvatsku, Zagreb, 2017. Str. 409. 

J. Pečarić, Matematika, pjesme i nogomet. Zagreb, 2018. pp. 347. 

J. Pečarić, Predsjednica i ‘Za Dom spremni’, Zagreb, 2019. str. 214. 

J. Pečarić, Josip Šimunić i ‘Za Dom spremni’, Zagreb, 2019, str. 362. 

J. Pečarić, 'Bojna Čavoglave' / Thompsonofobija, Zagreb, 2022. str. 404. 

J. Pečarić Za dom spremni i Slava Ukrajini, dragovoljac.com, 2022.: 

https://www.dragovoljac.com/index.php/pecaric/30156-za-dom-spremni-i-
slava-ukrajini 
J. Pečarić, Thompson – najznačajniji živući Hrvat, Dragovoljac.com, 2024.: 

https://www.dragovoljac.com/images/minifp/thompson.pdf  
J. Pečarić, Dočeci sportskih heroja /: Od “Bojne Čavoglave” do “Ako ne znaš što 

je bilo”, dragovoljac.com., 2025.: 

https://www.dragovoljac.com/images/minifp/doceci.pdf 
 

KNJIGE U KOJIMA SE PIŠE I O THOMPSONU 

 

J. Pečarić, Trijumf tuđmanizma, Zagreb, 2003. 

J. Pečarić, Nepoćudne knjige / Trijumf tuđmanizma 2, Zagreb, 2003. 

J. Pečarić, Hercegovac iz Boke / Što sam govorio o Hrvatima BiH, Zagreb, 2003.  

J. Pečarić, U Boki kotorskoj svaki kamen govori hrvatski / Borba za Boku 

kotorsku 2, Zagreb, 2004. 

D. Jelčić i J. Pečarić, Tuđmanove tri sekunde, Zagreb, 2004.   

https://www.dragovoljac.com/index.php/pecaric/30156-za-dom-spremni-i-slava-ukrajini
https://www.dragovoljac.com/index.php/pecaric/30156-za-dom-spremni-i-slava-ukrajini
https://www.dragovoljac.com/images/minifp/thompson.pdf
https://www.dragovoljac.com/images/minifp/doceci.pdf
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D. Jelčić i J. Pečarić, Književnik Mile Budak sada i ovdje, Zagreb, 2005. 

J. Pečarić, Priznajem, Hrvat sam! Zagreb, 2005. 

J. Pečarić, Kad “stručnjaci” odlučuju o matematici, Zagreb, 2006. 

D. Jelčić i J. Pečarić, Tuđmanove tri sekunde.  Drugo prošireno izdanje, Zagreb, 

2007. 

J. Pečarić, Zločinački sud u Haagu, Zagreb, 2008. 

J. Pečarić i M. Kovačević, Kraj vremena veleizdajnika?, Zagreb, 2009. 

J. Pečarić, Za ponosnu Hrvatsku, e-knjiga. Portal HKV-a, 2009.  

http://hakave.org/images/stories/Documents/Za_ponosnu_Hrvatsku.pdf 
J. Pečarić, Rasizam Suda u Haagu / 15 godina ponavljanja istoga: Je li bilo uzalud? 

Zagreb, 2011.  

J. Pečarić, Rasizam svjetskih moćnika, Zagreb, 2012. 

J. Pečarić, Zabranjeni akademik – Prijevarom u HAZU!?, Zagreb, 2012. 

J. Pečarić, Rasizam domaćih slugu, Zagreb, 2013. 

J. Pečarić, Vukovar i njegov stožer, Zagreb, 2013. 

J. Pečarić, Hrvatski genocid: Napravili zečeve od Srba, Zagreb, 2014. 

J. Pečarić, ‘Ako voliš Hrvatsku svoju’, Zagreb, 2014. 

J. Pečarić, Propade im crvena Hrvatska, Zagreb, 2015. pp.372 

J. Pečarić, Živjela nam antifašistička, tj braniteljska Hrvatska, Zagreb, 2015 

J. .Pečarić, Oba su pala, Zagreb, 2016., str.392. 

J. Pečarić, Pišem pisma odgovora nema! 1. / Navodna Hrvatska zaklada za 

znanost, Zagreb, 2017. str. 245. 

J. Pečarić, Pišem pisma odgovora nema! 2. / Je li Akademiji važna znanost, 

Zagreb, 2017. str. 212. 

J.Pečarić, J. Stjepandić, Ništa se još promijenilo nije, Zagreb, 2017. str. 346. 

J. Pečarić, Dnevnik u znaku ‘Za dom spremni’, Zagreb, 2017. str. 312 

M. Međimorec, J. Pečarić, General Praljak, Zagreb, 2017. Str. 375. 

M. Međimorec, J. Pečarić, General Praljak, drugo prošireno izdanja, Zagreb, 

2017. str. 451. 

M. Međimorec, J. Pečarić, General Praljak II. U obrani hrvatskog naroda, Zagreb, 

2018.  

M. Međimorec, J. Pečarić, General Praljak III. S prijezirom odbacujem Vašu 

presudu, Zagreb, 2018. 

J. Pečarić, S. Razum, Razotkrivena Jasenovačka laž, Društvo za istraživanje 

trostrukog logora Jasenovac, Zagreb 2018. 

M. Međimorec, J. Pečarić, General Praljak IV. S prijezirom odbacujem Vaše 

podaništvo, Zagreb, 2018. 

J. Pečarić, Dario Kordić, Zagreb, 2019. str.  343. 

J. Pečarić, Četvrti stup moje Hrvatske / Biskup dr. Vlado Košić, Zagreb, 2019. str. 

398. 

J. Pečarić, Je li političarima kriva matematika? Zagreb, 2019, pp. 317. 

J. Pečarić, Borasa za akademika. Portal dragovoljac.com, 2020: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/Boras.pdf 

48.J. Pečarić, Vratiti Hrvatsku narodu: Portal dragovoljac.com, 2020.: 

http://hakave.org/images/stories/Documents/Za_ponosnu_Hrvatsku.pdf
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/Boras.pdf
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https://www.dragovoljac.com/index.php/pecaric/20640-akademik-pecaric-

vratiti-hrvatsku-narodu 

49.J. Pečarić, Akademik Dubravko Jelčić. Portal dragovoljac.com, 2020.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/jelcic3_Part1.pdf 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/jelcic3_Part2.pdf 

50.M. Međimorec, J. Pečarić, El General Praljak, “¡Jueces, El General Praljak no 

es criminal de guerra. Con desprecio rechazo vuestra sentencia !“ Portal 

dragovoljac.com, 2020.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/praljak1.pdf 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/praljak2.pdf 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/praljak3.pdf 

51. J. Pečarić, Mojih sto knjiga, Zagreb, 2020, str. 285. 

52. J. Pečarić, General Janko Bobetko, Portal dragovoljac.com, 2020.:  

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/Bobetko2.pdf 

53. J. Pečarić, Karolina Vidović Krišto, Zagreb, 2020, str. 167. 

54. J. Pečarić, Nobelova Nagrada za 'Oluju', Portal dragovoljac.com, 2020.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/NobelZaGotovinu.pdf 

55. J. Pečarić, Akademik Ivan Aralica, Portal dragovoljac.com, 2020.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/Aralica.pdf 

56. J. Pečarić, Revizionisti u HAZU, Zagreb, 2020, str. 348. 

57. J. Pečarić, Stijepo Mijović Kočan, Zagreb, 2020, str. 362. 

58. J. Pečarić, Dr. Jure Burić, Zagreb, 2020, str. 211. 

59. J. Pečarić, Druker / Predsjednik o Puhovskom, Portal dragovoljac.com, 2020.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/druker.pdf 

60. J. Pečarić, Slobodan Lang / Pešorda o Langu,  Portal dragovoljac.com:  

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/LANG.pdf   

61. J. Pečarić, Josip Jović, Portal dragovoljac.com, 2020.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/jovic.pdf 

62. J. Pečarić, Ivica Marijačić, Portal dragovoljac.com, 2020.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/marijacic.pdf 

63. J. Pečarić, Mladen Pavković, Zagreb, 2020.,str.321. 

64. J. Pečarić, Dr. sc. Mato Artuković, Zagreb, 2020.,str.224. 

65. J. Pečarić, Mate Kovačević, Portal dragovoljac.com, 2020.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/matekovacevic.pdf 

66. J. Pečarić, Slobodan Lang / Pešorda o Langu, Zagreb, 2020.,str. 272.  

67. J. Pečarić, Biskup prof. dr. sc. Valentin Pozaić, Portal dragovoljac.com, 2020.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/pozaic.pdf 

68. J. Pečarić, Prof. dr, sc. Zvonimir Šeparović, Zagreb, 2020.,str. 336. 

69. J. Pečarić, Akademik Stanko Popović, Portal dragovoljac.com, 2020.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/popovic1.pdf 

70. J. Pečarić, Prof. dr, sc. Zdravko Tomac, Portal dragovoljac.com, 2021.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/TOMAC.pdf 

71. M. Pavković, Razgovori s Josipom Pečarićem, Drugo prošireno izdanje, 

Koprivnica, 2021. str. 287. 

72. J. Pečarić, O sučeljavanju Bulajić vs. Pečarić, Portal dragovoljac.com, 2021.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/jelcic3_Part1.pdf
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/jelcic3_Part2.pdf
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/praljak1.pdf
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/praljak2.pdf
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/praljak3.pdf
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/Bobetko2.pdf
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/NobelZaGotovinu.pdf
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/Aralica.pdf
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/druker.pdf
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/LANG.pdf
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/jovic.pdf
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/marijacic.pdf
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/matekovacevic.pdf
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/pozaic.pdf
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/popovic1.pdf
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/TOMAC.pdf
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http://www.dragovoljac.com/images/minifp/suceljavanje_hazu.pdf 

73. J. Pečarić, Dr. sc. Ivo Rendić-Miočević, Portal dragovoljac.com, 2021.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/RENDIC.pdf 

74. J. Pečarić, Đuro Vidmarović, Portal dragovoljac.com, 2021.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/Vidmarovic.pdf 

75. J. Pečarić, Vjekoslav Krsnik, Zagreb, 2021. str. 315. 

76. J. Pečarić, Ruski znanstvenik u RH, Portal dragovoljac.com, 2021.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/ruskiznanstvenik.pdf 

77. J. Pečarić, Prof. dr, sc. Miroslav Tuđman, Portal dragovoljac.com, 2021.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/tudjman.pdf 

78. J. Pečarić, Prof. dr, sc.  Neven Elezović, Zagreb, 2021. str. 461. 

79. J. Pečarić, Igor Vukić, Zagreb, 2021. str. 404. 

80. J. Pečarić, Dr, sc. Josip Stjepandić, Portal dragovoljac.com, 2021.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/stjepandic.pdf 

81. J. Pečarić, Dr. sc. Damir Pešorda, Portal dragovoljac.com, 2021.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/pesorda.pdf 

82, J. Pečarić, Stjepan Razum u službi Istine, Zagreb, 2021., str. 404. 

83. J. Pečarić, Prof. emeritus dr. sc. Matko Marušić, Zagreb, 2021. str. 444. 

84. J. Pečarić, Akademik Smiljko Ašperger, Portal dragovoljac.com, 2021.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/asperger.pdf 

85. J. Pečarić, Vladimir Mrkoci, Zagreb, 2021., str. 285. 

86. J. Pečarić, Akademik Andrej Dujella, Zagreb, 2021. str. 328. 

87. J. Pečarić, Prof. dr. sc. Josip Jurčević, Portal dragovoljac.com, 2021.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/jurcevic.pdf 

88. S. Mijović Kočan, J. Pečarić, Roman Leljak, Zagreb, 2021. str. 252.  

89. J. Pečarić, Dr. Milan Vuković, Portal dragovoljac.com, 2021.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/vukovic.pdf 

90. J. Pečarić, Marko Franović, Portal dragovoljac.com, 2021.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/franovic.pdf 

91. Josip Pečarić, Dubravko Horvatić, Portal dragovoljac.com, 2021.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/horvatic.pdf  

92. J. Pečarić, S. Razum, Jasenovac – A lie uncovered, Lulu.com, 2021. pp. 506. 

93. J. Pečarić, Ljeta u Tisnom / Don Lazar Čibarić, Zagreb, 2021., str. 279. 

94. J. Pečarić, Don Anđelko Kaćunko,  Zagreb, 2021. str. 339. 

96. J. Pečarić, Gojko Šušak, Portal dragovoljac.com, 2021.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/Susak.pdf  
96. J. Pečarić, Dva prijatelja / Stanko Šarić, Zagreb, 2021., str. 348. 

97. J. Pečarić, Akademik Slobodan Novak, Portal dragovoljac.com, 2021.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/novak.pdf  
98. J. Pečarić, Ankica Tuđman, Zagreb, 2021., str. 335. 

99. J. Pečarić, Akademik Slaven Barišić, Portal HKV-a, 2021.: 

https://www.hkv.hr/images/stories/Documents02/Pecaric_o_Slavenu_Barisicu.
pdf 
100.  J. Pečarić, Branili smo Stepinca, Portal dragovoljac.com, 2021.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/suceljavanje_hazu.pdf
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/RENDIC.pdf
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/Vidmarovic.pdf
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/ruskiznanstvenik.pdf
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/tudjman.pdf
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/stjepandic.pdf
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/pesorda.pdf
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/asperger.pdf
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/jurcevic.pdf
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/vukovic.pdf
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/franovic.pdf
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/horvatic.pdfMate
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/Susak.pdf
https://www.hkv.hr/images/stories/Documents02/Pecaric_o_Slavenu_Barisicu.pdf
https://www.hkv.hr/images/stories/Documents02/Pecaric_o_Slavenu_Barisicu.pdf
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http://www.dragovoljac.com/images/minifp/stepinac3.pdf 

101. J. Pečarić, HOS, Portal dragovoljac.com, 2021.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/HOS3.pdf 

102. J. Pečarić, Akademik Nenad Trinajstić, Portal dragovoljac.com, 2021.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/trinajstic.pdf  
103. J. Pečarić, Braća fra Šito i Valentin Ćorić, Portal dragovoljac.com, 2021.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/bracacoric.pdf 

104. J. Pečarić, Mario Filipi, Portal dragovoljac.com, 2021.: 

https://www.dragovoljac.com/index.php/pecaric/28535-mario-filipi 

105. J. Pečarić, Pravednica Među Narodima - Ljubica Štefan, Portal 

dragovoljac.com: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/LjStefan.pdf 

106. J. Pečarić, Dopisivanje s Lili Benčik, dragovoljac.com, 2021.: 

107. J. Pečarić, Bokeljska mornarica, dragovoljac.com, 2021.: 

https://www.dragovoljac.com/index.php/pecaric/28810-bokeljska-mornarica 

108. J. Pečarić, Mr. sc. Mladen Ivezić, Društvo za istraživanje trostrukog logora 

Jasenovac, 2021.: 

https://drustvojasenovac.files.wordpress.com/2021/12/ivezic3.pdf 

109. J. Pečarić, Dr. sc. Mirko Valentić, dragovoljac.com, 2021.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/VALENTIC.pdf 

110. J. Pečarić, Damir Borovčak u mojim zapisima, Zagreb 2022. str. 224. 

111. J. Pečarić, Zaljev hrvatskih svetaca, dragovoljac.com, 2022.: 

112. J. Pečarić, Dr. Ružica i Mate Ćavar, dragovoljac.com, 2022.: 

https://www.dragovoljac.com/index.php/pecaric/29516-mate-ruzica-cavar 

113. J. Pečarić, Ivan Gabelica, dragovoljac.com, 2022.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/GABELICA.pdf  
114. J. Pečarić, Dubrovnik se brani Bokom, dragovoljac.com, 2022.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/DUBROVNIK.pdf 

115. J. Pečarić, Zvonimir Hodak, dragovoljac.com, 2022.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/HODAK.pdf 

116. J. Pečarić, Benjamin Tolić, dragovoljac.com, 2022.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/BenjaminTolic.pdf   
117. J. Pečarić, Akademik Vladimir Paar, Zagreb, 2022. str. 412. 

118. J. Pečarić, Željko Olujić, Zagreb, 2022. str. 362. 

119. J. Pečarić, Vlado Glavaš, dragovoljac.com, 2022.: 

https://www.dragovoljac.com/index.php/pecaric/30320-vlado-glavas  
120. J. Pečarić, General Ivan Tolj, dragovoljac.com, 2022.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/GeneralTolj.pdf 
121. J. Pečarić, Prof. dr. sc. Zvonimir Janko, dopisni član HAZU, 

dragovoljac.com, 2022.: 

https://www.dragovoljac.com/index.php/pecaric/30633-zvonimir-janko 

122. J. Pečarić, IX. Bojna "Rafael Vitez Boban", Zagreb, 2022., str. 349. 

123. J. Pečarić, „Ja sam pobjednik“ / Nikola Štedul, Zagreb, 2022. str. 315. 

124. J. Pečarić, Inicijalni krug 'Tuđman 100', dragovoljac.com, 2022.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/stepinac3.pdf
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/HOS3.pdf
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/trinajstic.pdf
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/bracacoric.pdf
https://www.dragovoljac.com/index.php/pecaric/28535-mario-filipi
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/LjStefan.pdf
https://www.dragovoljac.com/index.php/pecaric/28810-bokeljska-mornarica
https://drustvojasenovac.wordpress.com/
https://drustvojasenovac.wordpress.com/
https://drustvojasenovac.files.wordpress.com/2021/12/ivezic3.pdf
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/VALENTIC.pdf
https://www.dragovoljac.com/index.php/pecaric/29516-mate-ruzica-cavar
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/GABELICA.pdf
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/DUBROVNIK.pdf
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/HODAK.pdf
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/BenjaminTolic.pdf
https://www.dragovoljac.com/index.php/pecaric/30320-vlado-glavas
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/GeneralTolj.pdf
https://www.dragovoljac.com/index.php/pecaric/30633-zvonimir-janko
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https://www.dragovoljac.com/index.php/pecaric/30949-tudman100 

125. J. Pečarić, “Pokvareni četnici”, dragovoljac.com, 2022.: 

https://www.dragovoljac.com/index.php/pecaric/31891-pokvareni-cetnici 
126. J. Pečarić, Prof. dr. sc. Branimir Lukšić, Portal HKV-a, 2022.: 
https://www.hkv.hr/images/stories/Documents02/Knjiga_ak_Pecaric_Luksic.pdf 

127. J. Pečarić, Zašto Miroslav Tuđman nije bio profesor emeritus? 

dragovoljac.com, 2022.: 

https://www.dragovoljac.com/index.php/pecaric/32359-miro-tudjman 

128. J. Pečarić, Akademik Kuzma Kovačić, Zagreb, 2022. str. 342. 

129. J. Pečarić, Akademik Ivan Gutman, Portal HKV-a: 
https://www.dragovoljac.com/index.php/pecaric/32628-akademik-gutman 

130. J. Pečarić, Akademik Ivo Padovan, dragovoljac.com, 2022.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/padovan.pdf 
131. J. Pečarić, Jelčić u našim knjigama, dragovoljac.com, 2022.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/jelcic2.pdf  
132. A. Kaćunko i J. Pečarić, Hrvatska pjesnikinja Marija Dubravac, Zagreb, 

2022. str. 424. 

133. J. Pečarić, UNESCO i kolo sv. Tripuna, dragovoljac.com, 2022.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/tripun.pdf  
134. J. Pečarić i M. Pavković Mali Sloba u Zagrebu, dragovoljac.com, 2022.: 

https://www.dragovoljac.com/index.php/pecaric/33571-mali-sloba  

135. J. Pečarić Zašto Miroslav Tuđman nije bio professor emeritus? / Drugo 

prošireno izdanje, Zagreb, 2023. str. 456. 

136. J. Pečarić, Vanda Babić Galić o Boki i Bokeljima, dragovoljac.com, 2023.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/vanda.pdf  
137. J. Pečarić, Miro Glavurtić im postade Srbin, dragovoljac.com, 2023.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/glavurtic.pdf  
138. J. Pečarić, Dalić i Modrić u mojim knjigama, dragovoljac.com, 2023: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/DalicModric.pdf  
139. J. Pečarić, „Razgovarajte s velikima s polazišta principa, nikada na 

koljenima“, dragovoljac.com, 2023.:  

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/ponos.pdf 
140. J. Pečarić, Dr. sc. Hrvoje Kačić, dragovoljac.com, 2023.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/kacic.pdf 
141. J. Pečarić, Prof. Dr. Sc. Darko Žubrinić, dragovoljac.com, 2023.: 

https://www.dragovoljac.com/index.php/pecaric/34506-darko-zubrinic  

132. J. Pečarić, Pismo Rektoru Sveučilišta u Mostaru / Prva Međunarodna 

Matematička Konferencija u Mostaru, Zagreb, 2023. str. 346. 

143. J. Pečarić, Filip Lukas, dragovoljac.com, 2023.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/Lukas.pdf  
144, J. Pečarić, Đildo i Tea u knjigama mlađeg brata, Zagreb, 2023., str. 392. 

145. J. Pečarić, Marko Jurič, dragovoljac.com, 2023.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/juric.pdf 

https://www.dragovoljac.com/index.php/pecaric/30949-tudman100
https://www.dragovoljac.com/index.php/pecaric/31891-pokvareni-cetnici
https://www.hkv.hr/images/stories/Documents02/Knjiga_ak_Pecaric_Luksic.pdf
https://www.dragovoljac.com/index.php/pecaric/32359-miro-tudjman
https://www.dragovoljac.com/index.php/pecaric/32628-akademik-gutman
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/padovan.pdf
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/jelcic2.pdf
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/tripun.pdf
https://www.dragovoljac.com/index.php/pecaric/33571-mali-sloba
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/vanda.pdf
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/glavurtic.pdf%203
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/glavurtic.pdf%203
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/DalicModric.pdf
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/ponos.pdf
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/kacic.pdf
https://www.dragovoljac.com/index.php/pecaric/34506-darko-zubrinic
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/Lukas.pdf
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/juric.pdf
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146. J. Pečarić, Hannah Arendt u mojim knjigama, dragovoljac.com: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/HannahArendt.pdf 
147. J. Pečarić, Dr. sc. Vlatka Vukelić, dragovoljac.com, 2023.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/vukelic.pdf 

148. J. Pečarić, Biskup prof. dr. sc. Valentin Pozaić – Druga knjiga, 

dragovoljac.com, 2023.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/pozaic2.pdf 
149. Z. Hodak, J. Pečarić, Država i 'terorist' / Marko Francišković, 

dragovoljac.com, 2023.:  

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/franciskovic.pdf 

150. J. Pečarić, Društvo za istraživanje trostrukog logora Jasenovac, Zagreb, 

2023., str. 472. 

Internet izdanje: 

https://drustvojasenovac.files.wordpress.com/2023/06/trostrukijasenovac-za-
cip.pdf   
151.  J. Pečarić, Hrvatski velikan Dario Kordić, dragovoljac.com, 2023.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/kordic.pdf  

152. J. Pečarić, Profesor emeritus Boras, a ne Tuđman / Sramota Sveučilišta u 

Zagrebu, Zagreb, 2023., str. 267. 

153. J. Pečarić, Tomislav Držić, dragovoljac.com, 2023.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/drzic.pdf  

154. J. Pečarić, Hrvatski velikani Dalić, Modrić i Lovren, Zagreb, 2023., str. 418.   

155. J. Pečarić, Akademik Marin Hraste,  dragovoljac.com, 2023.: 

https://www.dragovoljac.com/index.php/pecaric/36152-marin-hraste  

156. A. Kaćunko, J. Pečarić, Biskup dr. sc. Mile Bogović, Zagreb, 2023. szt. 450.  

157. J. Pečarić, Hrvatski 'luđak' i srpski znanstvenici, dragovoljac.com, 2023:  

https://www.dragovoljac.com/images/minifp/jlphsz.pdf  
158. J. Pečarić, Milanović hvali Grlić-Radmana, dragovoljac.com, 2023: 

https://www.dragovoljac.com/images/minifp/MilanoRadman.pdf  
158. J. Pečarić, Novak Srzić vs. Stanković,  dragovoljac.com, 2023: 

https://www.dragovoljac.com/index.php/pecaric/36660-stankovic-vs-novak-
srzic  

160. J. Pečarić, Priznajte Hrvatsku Pravoslavnu Crkvu!,  dragovoljac.com, 2023:: 

https://www.dragovoljac.com/images/minifp/HPC1.pdf  

https://hrvatskapravoslavnacrkva.wordpress.com/   

161. J. Pečarić, Moja Ankica, Zagreb, 2023. str. 667. 

162. J. Pečarić, Liste sa Stanforda, Fah idioti i Josip Šimunić, dragovoljac.com, 

2023: 

https://www.dragovoljac.com/images/minifp/simunic.pdf  
163. J. Pečarić, Ante Tomić: Znanstvenik ili podoficir? dragovoljac.com, 2023.: 

https://www.dragovoljac.com/images/minifp/Tomic.pdf  

164. J. Pečarić, Vukovar: Trijumf Tuđmanizma dragovoljac.com, 2023.: 

https://www.dragovoljac.com/images/minifp/VukovarTrijumf.pdf 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/HannahArendt.pdf
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/vukelic.pdf
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/pozaic2.pdf
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/franciskovic.pdf
https://drustvojasenovac.wordpress.com/
https://drustvojasenovac.files.wordpress.com/2023/06/trostrukijasenovac-za-cip.pdf
https://drustvojasenovac.files.wordpress.com/2023/06/trostrukijasenovac-za-cip.pdf
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/kordic.pdf
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/drzic.pdf
https://www.dragovoljac.com/index.php/pecaric/36152-marin-hraste
https://www.dragovoljac.com/images/minifp/jlphsz.pdf
https://www.dragovoljac.com/images/minifp/MilanoRadman.pdf
https://www.dragovoljac.com/index.php/pecaric/36660-stankovic-vs-novak-srzic
https://www.dragovoljac.com/index.php/pecaric/36660-stankovic-vs-novak-srzic
https://www.dragovoljac.com/images/minifp/HPC1.pdf
https://hrvatskapravoslavnacrkva.wordpress.com/
https://www.dragovoljac.com/images/minifp/simunic.pdf
https://www.dragovoljac.com/images/minifp/Tomic.pdf
https://www.dragovoljac.com/images/minifp/VukovarTrijumf.pdf
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165. J. Pečarić, Pomozi sirotu na svoju sramotu! / Više to nisu moji časopisi, 

dragovoljac.com, 2024.: 

https://www.dragovoljac.com/images/minifp/visetonisumojicasopisi.pdf  

166. J. Pečarić, Biskup dr. sc. Vlado Košić / Četvrti stup moje Hrvatske 2., 

dragovoljac.com, 2024.: 

https://www.dragovoljac.com/images/minifp/kosic.pdf 
167. J. Pečarić, Sanja i Teresa Iva Drobilice, dragovoljac.com, 2024.: 

https://www.dragovoljac.com/images/minifp/sanjaiteresa.pdf  
168. J. Pečarić, S Ankicom u Lahoreu, Zagreb, 2024, str. 390. 

169, J. Pečarić, Josip Botteri Dini, dragovoljac.com, 2024.: 

170. J. Pečarić, Matematička radionica Josipa Pečarića – Split / Prof. dr. sc. Milica 

Klaričić Bakula, dragovoljac.com, 2024.: 

https://www.dragovoljac.com/images/minifp/matematickaradionica.pdf 
171. J. Pečarić, Biskup dr. sc. Vlado Košić /Četvrti stup moje Hrvatske 2., Zagreb, 

2024., str. 710. 

172. J. Pečarić, Jubileji Biskupa Košića, Zagreb, 2024., str. 224.  

173. J. Pečarić, Biskup Josip Mrzljak, dragovoljac.com, 2024.: 

https://www.dragovoljac.com/images/minifp/Mrzljak2.pdf 
174. J. Pečarić, Napadaju Tuđmana – Da umreš od smijeha / HAZU i Tuđmanova 

bista, dragovoljac.com, 2024.: 

https://www.dragovoljac.com/images/minifp/AndricHAZU.pdf  
175. J. Pečarić, Kazimir Sviben / O Goldsteinovoj prevari, dragovoljac.com, 

2024.: 

https://www.dragovoljac.com/images/minifp/sviben.pdf 
176. J. Pečarić, Ozana Ramljak i Rade Perković u mojim zapisima, , 

dragovoljac.com, 2024.: 

https://www.dragovoljac.com/images/minifp/ozana.pdf  
177. J. Pečarić, HAZU i Tuđmanova bista / Napadaju Tuđmana – Da umreš od 

smijeha, 2., Zagreb, 2024., str. 389. 

178. L. Benčik, J. Pečarić, Pupovac, hrvatske pravice, 2024. 

https://hrvatskepraviceblog.com/2024/02/04/pupovac/  

179. J. Pečarić, Kardinal Franjo Kuharić. Dragovoljac.com, 2024.: 

https://www.dragovoljac.com/images/minifp/kuharic.pdf  
180. J. Pečarić: Prof. emeritus dr. sc. Zvonimir Janović,  Dragovoljac.com, 2024.: 

https://www.dragovoljac.com/images/minifp/zvonimirjanovic.pdf  
181. J. Pečarić, Slobini zečevi,  Dragovoljac.com, 2024.: 

http://www.dragovoljac.com/images/minifp/zecevi.pdf  
182. J. Pečarić, Akademik Ivica Kostović / 'Ovdje sam došao baš da se vidi kako 

u Akademiji ima ljudi koji vole Hrvatsku državu'”, Dragovoljac.com, 2024.: 

https://www.dragovoljac.com/images/minifp/kostovic.pdf 
183. J. Pečarić: Tko će odgovarati zbog protuhrvatskih laži JUSP Jasenovca? 

Dragovoljac.com, 2024.: 

https://www.dragovoljac.com/images/minifp/juspjasenovac.pdf 
184. J. Pečarić, Jonjića za Predsjednika RH, dragovoljac.com., 2024.: 

https://www.dragovoljac.com/images/minifp/visetonisumojicasopisi.pdf
https://www.dragovoljac.com/images/minifp/kosic.pdf
https://www.dragovoljac.com/images/minifp/sanjaiteresa.pdf
https://www.dragovoljac.com/images/minifp/matematickaradionica.pdf
https://www.dragovoljac.com/images/minifp/Mrzljak2.pdf
https://www.dragovoljac.com/images/minifp/AndricHAZU.pdf
https://www.dragovoljac.com/images/minifp/sviben.pdf
https://www.dragovoljac.com/images/minifp/ozana.pdf
https://hrvatskepraviceblog.com/2024/02/04/pupovac/
https://www.dragovoljac.com/images/minifp/kuharic.pdf
https://www.dragovoljac.com/images/minifp/zvonimirjanovic.pdf
http://www.dragovoljac.com/images/minifp/zecevi.pdf
https://www.dragovoljac.com/images/minifp/kostovic.pdf
https://www.dragovoljac.com/images/minifp/juspjasenovac.pdf
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https://www.dragovoljac.com/images/minifp/jonjic.pdf  
185. J. Pečarić, Hajka na HAZU / ''Mozak veličine maković-zrna', Zagreb, 

2024,,str. 303.  

186. J. Pečarić: Moja Ankica II., Zagreb, 2024., str. 448. 

187. J. Pečarić, Donald Trump u mojim zapisima,  dragovoljax.com, 2024.: 

https://www.dragovoljac.com/images/minifp/Trump.pdf 
188. J. Pečarić, Dr. sc. Vladimir Geiger, dragovoljax.com, 2024.: 

https://www.dragovoljac.com/images/minifp/geiger.pdf 
189. J. Pečarić i M. Pavković, Mali Sloba u Zagrebu, Zagreb, MMXXIV., str. 252.  

190. J. Pečarić, Jonjića za Predsjednika RH, Drugo prošireno izdanje, 

dragovoljac.com., 2024.: 

https://www.dragovoljac.com/images/minifp/jonjic2.pdf 
191. J. Pečarić, Kuzma Kovačić: 'Povjesničar – Uklanjatelj',  dragovoljac.com., 

2024.:  

https://www.dragovoljac.com/images/minifp/kovacic.pdf 
192. J. Pečarić, Hrvatski velikan Božidar Alić, dragovoljac.com., 2025.: 

https://www.dragovoljac.com/images/minifp/alic.pdf 
193. J. Pečarić, Dr. sc. Ante Nazor, dragovoljac.com., 2025.: 

https://www.dragovoljac.com/images/minifp/nazor.pdf  
194. J. Pečarić,  Davor Dijanović, dragovoljac.com., 2025.: 

https://www.dragovoljac.com/images/minifp/dijanovic.pdf  

195. J. Pečarić, Mladen Pavković: Tekstovi u mojim knjigama, Zagreb, 2025. str. 

359. 

196. J. Pečarić, 'Dobar čovek Sloba', ' dragovoljac.com., 2025.: 

https://www.dragovoljac.com/images/minifp/dobar_covek_sloba.pdf  
197, J. Pečarić, Javor Novak: Ulomci zbilje, dragovoljac.com., 2025.: 

https://www.dragovoljac.com/images/minifp/javornovak.pdf 
198. J. Pečarić, 'Ideologija genocida Cohen-Pečarić', Zagreb, 225., str. 549. 

 

https://www.dragovoljac.com/images/minifp/jonjic.pdf
https://www.dragovoljac.com/images/minifp/Trump.pdf
https://www.dragovoljac.com/images/minifp/geiger.pdf
https://www.dragovoljac.com/images/minifp/jonjic2.pdf
https://www.dragovoljac.com/images/minifp/kovacic.pdf
https://www.dragovoljac.com/images/minifp/alic.pdf
https://www.dragovoljac.com/images/minifp/nazor.pdf
https://www.dragovoljac.com/images/minifp/dijanovic.pdf
https://www.dragovoljac.com/images/minifp/dobar_covek_sloba.pdf
https://www.dragovoljac.com/images/minifp/javornovak.pdf
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AKADEMIK JOSIP PEČARIĆ – ŽIVOTOPIS 

 
Akademik Josip Pečarić rođen je 2. rujna 1948. godine u Kotoru. Tamo je završio 

osnovnoškolsko i srednjoškolsko obrazovanje, a 1972. diplomirao na 

Elektrotehničkom fakultetu u Beogradu s radom iz područja nuklearne fizike. Na 

istom fakultetu je i magistrirao 1975. godine, a 1982. obranio doktorsku 

disertaciju iz područja matematike s naslovom Jensenove i srodne nejednakosti.  

Nakon završenog studija radio je u Geomagnetskom institutu u Grocki te od 1977. 

kao asistent fizike na Građevinskom fakultetu u Beogradu. Godine 1987. se s 

obitelji preselio u Zagreb te zaposlio na Tekstilno-tehnološkom fakultetu 

Sveučilišta u Zagrebu kao izvanredni profesor matematike. Od 1990. radi kao 

redoviti profesor na istom fakultetu, od 1996. kao redoviti profesor u trajnom 

zvanju. Umirovljen je 2018. Do početka agresije Rusije na Ukrajinu bio je 

istraživač Matematičkog instituta Sveučilišta RUDN u Moskvi (Rusija). 

Od 2000. godine je redoviti član Hrvatske akademije znanosti i umjetnosti, od 

2016. inostrani je član Dukljanske akademije nauka i umjetnosti 

Za doprinos u znanosti je 1996. godine dobio Državnu nagradu za znanost 

(prirodne znanosti), te je 1999. odlikovan ordenom Reda Danice hrvatske s likom 

Ruđera Boškovića. 

Akademik Josip Pečarić je jedan od vodećih svjetskih stručnjaka u području 

matematičkih nejednakosti. Jedan je od najproduktivnijih svjetskih matematičara 

s više od 1300 objavljenih ili prihvaćenih za tisak radova u matematičkim 

časopisima. Također je i najcitiraniji hrvatski matematičar, a ima preko 230 

suradnika iz zemlje i svijeta (na svjetskim bazama ima:  

Google Scholar: publikacija 1.694, citata: 24.748, H-index: 55;  

MathSciNet: publikacija: 1.382, citata: 7.257, H-index: 28;  

Scopus: publikacija: 844, citata: 8.436, H-index: 39;  

WoS: publikacija: 843,  

citata: 7.457, H-index: 36. 

Prema istraživanjima sa Sveučilišta Stanford u Kaliforniji (SAD) Pečarić je po 

broju objavljenih radova na 2434. mjestu njihove liste za cijelu karijeru od 204644 

svjetskih znanstvenika, a prvi iz RH je 8046. Na njihovoj listi za 2022. godinu 

koja ima 210199 znanstvenika Pečarić je po broju objavljenih radova na 2331. 

mjestu, a prvi iz RH je 9412. 

 

Osim velikog broja članaka u međunarodnim matematičkim časopisima, autor je 

ili koautor 40 monografija. O jednoj monografiji je u poznatom časopisu Amer. 

Math. Monthly, July-August 1991, poznati matematičar D. Pedoe objavio cijeli 

članak, a izdavačka kuća Element pokrenula je seriju „Monographs in 

inequalities“ u kojoj je do sada tiskano 22 monografija. 
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Osnivač je seminara Matematičke nejednakosti i primjene na Matematičkom 

odjelu Prirodoslovno-matematičkog fakulteta, Sveučilišta u Zagrebu, i s tog je 

seminara do sada izašlo preko četrdeset doktora matematičkih znanosti. Danas 

ovaj seminar također ima i svoj dio na Sveučilištu u Splitu. Niz godina gostovao 

je na Abdus Salam school of mathematical sciences in Lahore pa i u Pakistanu 

ima niz svojih učenika koji rade po tamošnjim sveučilištima. Akademik Pečarić 

ima preko 230 suradnika iz cijeloga svijeta. 

Prvi hrvatski matematički časopis koji je uvršten na svjetske liste najboljih 

znanstvenih časopisa bio je Pečarićev časopis Mathematical inequalities and 

Applications (MIA). Taj časopis je bio i na Q1, a sada je na Q2 listi, kao jedan od 

dva hrvatska znanstvena časopisa koji su na toj listi Q2 časopisi. Drugi Pečarićev 

časopis Journal of Mathematical inequalities (JMI) je na Q1 listi kao jedan od 

dva hrvatska znanstvena časopisa na toj listi koji su Q1 časopisi. Ono što je još 

impozantnije JMI je top 5% matematičkih časopisa, tj. 15. od 329 matematičkih 

časopisa koji se tiskaju u svijetu a imaju impact faktor. Pokrenuo je i časopis 

„Fractional Differential Calculus“ koji je na Scopus listi.  

Krajem godine je zatražio da se njegovo ime izbriše iz uredništava tih časopisa: 

J. Pečarić, „Pomozi sirotu na svoju sramotu! / Više to nisu moji časopisi” 

dragovoljac.com, 2024.: 

https://www.dragovoljac.com/images/minifp/visetonisumojicasopisi.pdf  
Glavni urednik je i novog časopisa „Pakistan Journal of Mathematical Sciences“. 

Osim toga, član je uredništava ili recenzent brojnih međunarodnih časopisa. Kao 

pozvani ili plenarni predavač akademik Josip Pečarić je održao mnoga predavanja 

na međunarodnim konferencijama, a povodom njegovog 60-og rođendana je 

2008. godine u Trogiru održana međunarodna konferencija „Mathematical 

Inequalities and Applications 2008“. Tu konferenciju su slijedile: 

Mathematical Inequalities and Applications 2010, Lahore, Pakistan, March 7-13, 

2010., Pakistan 

Mathematical inequalities and nonlinear functional analysis with applications, 

July 25-29, 2012, Jinju, South Korea. 

U lipnju 2014. godine (22.-26. lipnja) u Trogiru se pod pokroviteljstvom Razreda 

za matematičke, fizičke i kemijske znanosti HAZU održala konferencija pod 

nazivom „Mathematical Inequalities and Applications 2014 – One thousand 

papers conference“ u čast akademika Josipa Pečarića povodom objavljivanja više 

od 1000 znanstvenih matematičkih radova, 

Slijedeće godine je održana konferencija Mathematical Inequalities and 

Applications 2015, 11-15 November, Mostar, BiH 

Tri godine kasnije je u Zagrebu održana međunarodna konferencija MIA 2018 

povodom njegovog 70-og rođendana. 

Zbog njegovih zasluga u matematici, akademiku Pečariću je posvećen jedan broj 

časopisa „Banach Journal of Mathematical Analysis“, Vol. 2, No.2 (2008). Riječ 

je o međunarodnom znanstvenom časopisu koji je na SCIE i CC listi, a u tom 

posebnom broju članke su objavili i posvetili ih akademiku Pečariću mnogobrojni 

svjetski matematičari. Intervju koji je tamo objavljen (str. 163-170) objavljen je i 

na kineskom u časopisu Mathematics 3 (2012), 245-249. Nekim Pečarićevim 

https://www.dragovoljac.com/images/minifp/visetonisumojicasopisi.pdf
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istraživanjima (inače citiranih i u časopisu “Nature”, a s P.T. Landsbergom 

objavio je članak u časopisu Phys. Rev., A35 (1987), 4397–4403.) posvećen je i 

članak "Accentuate the negative", Math. Bohem. 134 (2009), no. 4, 427-446. 

kojeg je napisao Peter Bullen, profesor emeritus sa Sveučilišta u Vancouveru. 

 

 
Cover Story 

Article: Refinements of the Converse Hölder and Minkowski Inequalities 

Josip Pečarić, Jurica Perić and Sanja Varošanec 

Mathematics 2022, 10(2), 202; doi:10.3390/math10020202 

https://www.mdpi.com/2227-7390/10/2 

Mathematics | January-2 2022 - Browse Articles 

https://www.mdpi.com/2227-7390/10/2/202?utm_source=releaseissue&utm_medium=email&utm_campaign=releaseissue_mathematics&utm_term=titlelink_cover&recipient=avukelic@pbf.hr&subject=Mathematics,%20Volume%2010,%20Issue%202%20(January-2%202022)%20Table%20of%20Contents&campaign=ReleaseIssue
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Zbog njegovih zasluga u matematici, akademiku Pečariću je posvećen jedan broj 

časopisa „Banach Journal of Mathematical Analysis“, Vol. 2, No.2 (2008). Riječ 

je o međunarodnom znanstvenom časopisu koji je na SCIE i CC listi, a u tom 

posebnom broju članke su objavili i posvetili ih akademiku Pečariću mnogobrojni 

svjetski matematičari. Intervju koji je tamo objavljen (str. 163-170) objavljen je i 

na kineskom u časopisu Mathematics 3 (2012), 245-249. Nekim Pečarićevim 

istraživanjima (inače citiranih i u časopisu “Nature”, a s P.T. Landsbergom 

objavio je članak u časopisu Phys. Rev., A35 (1987), 4397–4403.) posvećen je i 

članak "Accentuate the negative", Math. Bohem. 134 (2009), no. 4, 427-446. 

kojeg je napisao Peter Bullen, profesor emeritus sa Sveučilišta u Vancouveru. 

Nedavno je tiskana knjiga Matice Hrvatske PRIJELOMNA VREMENA / 

Hrvatske zemlje nakon 1918, u kojoj postoji i poglavlje o znanosti. Tako na str. 

413. piše: Djelovali u inozemstvu ili u Hrvatskoj, neki od hrvatskih znanstvenika 

su tijekom 20. stoljeća dali važan doprinos svjetskoj znanosti, prvenstveno 

nobelovci Lavoslav Ružička i Vladimir Prelog (kemija). Značajan ugled stekli su 

i fizičar Ivan Supek (električna vodljivost materijala na niskim temperaturama), 

matematičari Vilim (William) Feller (teorija vjerojatnosti) i Josip Pečarić (teorija 

nejednakosti), molekularni biolozi Miroslav Radman i Ivan Đikić, fizičari Davor 

Pavuna (supraprovodljivost i nano-inženjering) i Marin Soljačić (bežični prijenos 

energije i nano-fotonika) i mnogi drugi.“ 

 

Akademik Pečarić poznat je i po svom publicističkom radu. Objavio je više od 

210 publicističkih knjiga.  

 

Ožujak 2025. 

 


